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A la Ciutat de Valls, essent les 8 del vespre del dia 26 de gener de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el
Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte.
Presideix l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme
Mansilla Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman
Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps
Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep
Ramon Moreno Martos, Jordi Castells Guasch, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia
Secall.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que al final del Ple, després de precs i preguntes, s’incorporarà per urgència
la dació de compte de la renúncia del Sr. Jordi Castells al seu càrrec de regidor d’aquest Ajuntament.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a
l’ordinària del dia 22 de desembre, és aprovat.
 
SEGON.- Donar compte de les següents resolucions:
 
De l’Alcaldia
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 928/03 al núm. 945/03 ambdós inclosos.
 
De la Junta de Govern Local
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la Junta de Govern Local de la sessió de 15 de desembre de
2003 a la de 12 de gener de 2004 ambdues incloses.
 
De la regidoria de Medi Ambient
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Medi Ambient de la núm. 88/03 a
la núm. 103/03 ambdues incloses.
 
De la regidoria de Promoció Econòmica, Comerç i Turisme
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i
Turisme de la núm. 189/03 a la núm. 211/03 ambdues incloses i de la núm. 1/04 a la núm. 6/04 ambdues incloses.
 
De la regidoria d’Urbanisme, Planejament i Obres
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres de
la núm. 162/03 a la núm. 183/03 ambues incloses i de la núm. 1/04 a la núm. 2/04 ambdues incloses.
 
De la regidoria de Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció
Civil de la núm. 93/03 a la núm. 103/03 ambdues incloses i de la núm. 1/04 a la núm. 9/04 ambdues incloses.
 
De la regidoria de Serveis Econòmics
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Econòmics de la núm.
199/03 a la núm. 221/03 ambdues incloses.
 
De la regidoria de Recursos Humans, Organització i Informàtica
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i
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Informàtica de la núm. 79/03 a la núm. 89/03 ambdues incloses i de la núm. 1/04 a la núm. 7/04 ambdues incloses.
 
TERCER.- Sol·licitud de modificació del projecte del pas inferior del ferrocarril a la CN-240, p.k. 20,46.
 
Intervé el Sr. Barberà comentant àmpliament els antecedents en relació a l’obra de supressió del pas a nivell i les
sol·licituds presentades per l’Ajuntament per la seva millora i modificació.
 
S’aprova per unanimitat el dictamen de la Comissió informativa de Desenvolupament Territorial, adoptant-se el
següent acord:
Antecedents de fet
 
1.      L’any 1997 s’inicien els contactes de l’Ajuntament amb el Ministerio, ja que des de l’Ajuntament s’estaven

realitzant els treballs inicials de la Unitat d’Actuació 15 La Verneda i el Pla Especial 6 Provença.
Es va facilitar al Ministerio el planejament vigent i els serveis existents i les previsions.
 

2.      El Novembre de 2000 s’informa a l’Ajuntament que el projecte es troba en fase d’aprovació.
 
3.      En el BOE de 27 d’abril de 2002 es publica l’aprovació del projecte per part del Ministerio.
 
4.      En el mes de maig de 2002 es mantenen reunions entre els representants de l’Ajuntament i els de Carreteres de

Catalunya del Ministerio de Fomento. Com a resultat de les reunions es va de modificar el pas de tipus calaix
previst a la vora del ferrocarril per habilitar un carrer de 9 o 10 metres en paral·lel.

 
5.      Entre el mes d’octubre i novembre del mateix any es publica la relació de béns i drets afectats i es fan les

convocatòries per l’aixecament de les actes prèvies d’ocupació.
 
6.      En el mes de febrer de 2003 s’encomana a l’arquitecte municipal, l’estudi d’una proposta alternativa, que

d’acord amb el planejament, millora l’accessibilitat i la permeabilitat entre les dues urbanitzacions mitjançant la
construcció d’un fals túnel, per un cost similar al dels murs de contenció. En el mes de juny es fa arribar
l’informe al Ministerio de Fomento.

 
7.      El mes de juliol de 2003 el Ministerio de Fomento comunica a l’Ajuntament el tall de la carretera, així com el

pas per la Verneda dels serveis de telefònica.
 
8.      Aleshores s’han fet gestions amb el Ministerio de Fomento i s’ha fet una visita a les obres i també s’han recollit

les diferents al·legacions dels veïns afectats per les obres, concloent que s’interessa al Ministerio de Fomento
que reculli les següents modificacions al projecte, les quals es fan arribar dins de la negociació amb el
Ministerio de Fomento:

 
ü      Es demana mantenir les amplades de les entrades dels camins. Al camí entre les parcel·les 40 i 42 s’ha de

tenir en compte la possibilitat de fer la tanca nova de la parcel·la 40 i que serveixi de mur per l’entrada del
camí.

 
ü      Que a l’entrada de la parcel·la 42 es faci un accés per cotxes enlloc de les escales que contempla el

projecte.
 
ü      Que es conservi el pi existent a la parcel·la 43, polígon 30.

 
ü      Es recomana, degut al nivell freatic de sota la via, el canvi de caixa per pilotatges.

 
ü      Interessa que es faci el tractament urbà, de voreres, enllumenat, protecció, ... des del començament de

l’obra sota la Verneda fins a les primeres entrades dels camins a la zona no urbana.
 
ü      Es demana que les clavegueres de pluvials de la Verneda es prolonguin fins al torrent o es connectin al

col·lector de l’obra del pas soterrat
 
ü      Interessa que la línia telefònica continuï pel costat dret de la carretera i es tingui en compte que travessarà
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la claveguera de pluvials que es connectarà al col·lector de l’obra.
 
Per tot això i a la vista del requeriment del Ministerio de Fomento en què per procedir a la modificació del projecte
clau 39-T-3070, de Millora local del pas inferior al ferrocarril de Picamoixons a Roda de Barà CN-240ª, PK
20,460 TM de Valls, el Plenari de l’Ajuntament adopta el següent acord:
 
Primer.- Que es proposi al Ministerio de Fomento que modifiqui el projecte de millora local, clau 39-T-3070, de
Millora local del pas inferior al ferrocarril de Picamoixons a Roda de Barà CN-240, pk 20,460 TM de Valls, en el
sentit d’aprofitar la construcció del pont de la via per afegir una plataforma paral·lela al sud del carril per admetre
el pas de vehicles al mateix nivell que el ferrocarril, permetent la prolongació del carrer Roger de Flors fins a
l’altra banda de la Carretera de Montblanc que passarà per sota de l’anterior.
 
Segon.- Traslladar el present acord al Ministerio de Fomento i a l’Àrea de Desenvolupament Territorial.
 
 
QUART.- Descatalogació de l’immoble del carrer Forn Nou núm. 17.
 
S’aprova per unanimitat el dictamen de la Comissió Informativa de Desenvolupament Territorial adoptant-se el
següent acord:
 
Vist que l’Ajuntament en Ple en sessió del dia 27 d’octubre de 2003 va donar conformitat a la proposta de
descatalogació de l’immoble situat al carrer Forn Nou 17 de Valls a instàncies de M. Teresa PERIS
SAUMELL.
 
Vist que es va publicar l’acord en el Butlletí Oficial de la Província 263, de 15 de novembre de 2003.
 
Vist l’informe emès per la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Tarragona del Departament de
Cultura de la Generalitat de Catalunya, que informa favorablement la descatalogació de l’immoble situat al
carrer Forn Nou 17.
 
Atès el que es preveuen els arts, 17 i concordants de la llei 9/1993, de 30 de setembre, del patrimoni cultural
català, i l’art. 112 de la normativa urbanística del Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric.
 
El Ple adopta el següent acord:
 
Primer.- Aprovar la descatalogació de l’immoble del carrer Forn Nou 17.
 
Segon.- Notificar aquest acord a la Sra. M. Teresa PERIS SAUMELL, als Serveis Territorials del
Departament de Cultura de la Generalitat, i publicar aquest acord a un dels diaris de major circulació a la
província.
 
 
CINQUÈ.- Aprovació inicial de la modificació de l’ordenança sobre tinença d’animals.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa donant la paraula al Sr. secretari per tal de què informi sobre la proposta de modificació
del text de l’ordenança que ha estat dictaminat per la comissió informativa.
 
Intervé el Sr. Secretari manifestant que amb l’aprovació de la Llei de mesures de modernització dels ens locals,
s’ha incrementat el límit màxim de les sancions per infracció a ordenances locals i la conveniència d’adequar els
imports previstos a l’ordenança a aquests nous màxims permesos per l’esmentada Llei.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant la seva conformitat a la proposta, tenint en compte que havent-hi una
trama entre el mínim i el màxim hi pot haver més facilitat per aplicar-ho.
 
Intervé la Sra. Garcia manifestant la seva conformitat amb la proposta.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, modificant l’art. 32 de l’ordenança en el sentit que les
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sancions per infraccions de caràcter lleu serà de fins a 750 €, les de caràcter greu fins a 1.500 € i les de caràcter
molt greu fins a 3.000 €, adoptant-se el següent acord:
 
Vista l’Ordenança municipal sobre tinença d’animals, on al seu article 1 s’estableix l’àmbit d’aplicació.
 
Vista l’Ordenança municipal sobre tinença d’animals, on al seu article 25 es detalla que es considera animal
abandonat i es regula que fer amb aquests.
 
Vista l’Ordenança municipal sobre tinença d’animals, on al seu article 32, es detallen els tipus d’infraccions, on no
es recollien tots els supòsits possibles, i les seves respectives sancions amb multa, encara redactats en pessetes.
 
Vista la Llei 22/2003, de 4 de juliol, de protecció dels animals on s’estableixen un seguit de definicions que afecten
a preceptes de l’Ordenança municipal sobre tinença d’animals com els articles 2, 5, 13 i 21.
 
Vista la Llei 22/2003, de 4 de juliol, de protecció dels animals on al seu Títol VII estableix el règim d’infraccions i
sancions i que és d’aplicació directa per part de l’Ajuntament de Valls.
 
Vista la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local,  modificadora de la
Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL), on a l’art. 141 regula els límits de les
sancions econòmiques per infracció d’ordenances locals.
 
Vista l’Ordenança municipal sobre tinença d’animals on al seu redactat es fa referència al Reglament d’activitats
molestes, insalubres, nocives i perilloses i no a la Llei 3/1998 de la intervenció integral de l'Administració
ambiental.
 
Vista l’Ordenança municipal sobre tinença d’animals on al seu redactat es fa referència a la Llei 3/88,de 4 de març,
de protecció dels animals i no a la Llei 22/2003, de 4 de juliol, de protecció dels animals.
 
Vist l’informe jurídic dels Serveis de Medi Ambient d’aquest Ajuntament, de 18 de juliol de 2003, on s’informa
favorablement sobre la modificació de l’Ordenança sobre tinença d’animals.
 
Vistos l’article 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i
de règim local de Catalunya i els articles 60 i ss. del ROAS, pel que fa al procediment de modificació i aprovació
d’ordenances municipals.
 
El Plenari adopta el següent acord:
 
Primer.- Modificar l’Ordenança sobre tinença d’animals per actualitzar-la a la nova normativa, la qual quedarà
redactada de la següent manera:
 
“Ordenança sobre tinença d’animals
 
TÍTOL I. OBJECTIU I ÀMBIT D’APLICACIÓ
 
ARTICLE 1
1.      Aquesta ordenança regula, dins el terme municipal de Valls, la tinença d’animals domèstics i les seves

interrelacions amb les persones, tant els de convivència humana com els utilitzats amb finalitats esportives,
lúdiques o lucratives, i també els que es troben en règim d’explotació i consum.

2.      Amb aquesta intenció, l’ordenança té en compte les molèsties i els perills que poden ocasionar els animals, a
banda del valor i el benefici que pot representar la seva companyia per a les persones.

3.      Pel que fa als gossos potencialment perillosos, queden exclosos i la seva regulació es determinarà segons el que
disposen la Llei 10/1999 , de 30 de juliol, sobre la tinença de gossos considerats potencialment perillosos i el
Decret 170/2002, de 11 de juny, sobre mesures en matèria de gossos considerats potencialment perillosos.

 
 
ARTICLE 2
Els animals a què fa referència aquesta ordenança s’agrupen d’acord amb la finalitat que usualment se’ls dóna. 
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Així podem establir els següents grups:
 
a)      Animals domèstics: els que pertanyen a espècies que habitualment es crien, es reprodueixen i conviuen amb

persones i que no pertanyen a la fauna salvatge. Tenen també aquesta consideració els animals que es crien per
a la producció de carn, de pell o d'algun altre producte útil per a l'ésser humà, els animals de càrrega i els que
treballen en l'agricultura.

 
b)      Animals de companyia: són els animals domèstics que les persones mantenen generalment a la llar amb la

finalitat d'obtenir-ne companyia. Als efectes d'aquesta Ordenança, gaudeixen sempre d'aquesta consideració els
gossos i els gats.

 
c)      Animals utilitzats en pràctiques esportives: cavalls, llebrers, coloms, canaris i altres ocells.
 
d)      animals destinats a l’experimentació
 
e)      animals utilitzats en activitats d’esbarjo o en espectacles públics
 
ARTICLE 3
Caldrà que sol·licitin llicència municipal en els termes que determina, en cada cas la Llei 3/1998 de la intervenció
integral de l'Administració ambiental i el Pla General  d’Ordenació Urbana o la normativa corresponent les
següents activitats:

a-      Establiments hípics oberts al públic que acullin cavalls per a la pràctica de l’equitació amb fins
esportius, recreatius o turístics, siguin o no de temporada, amb instal·lacions fixes o no.

b-     Els centres d’atenció d’animals de companyia i els destinats a la reproducció, allotjament temporal o
permanent o subministrament d’animals perquè visquin a les llars o per utilitzar-los en activitats
recreatives, esportives o lúdiques.  Els centres es classifiquen en:
-         llocs de cria per a la reproducció i subministrament d’animals a tercers
-         residències o establiments destinats a allotjaments temporals
-         caneres esportives o establiments destinats a acollir gossos per a la pràctica de l’esport en

canòdroms
-         establiments destinats a retenir-hi animals per a la cacera, especialment canilles o gossades
-         clíniques veterinàries, amb o sense allotjament d’animals
-         explotacions ramaderes

c-      entitats o activitats incloses dins els següents apartats:
-         ocelleries destinades a la producció i subministrament de petits animals domèstics.  S’inclouen en

aquest apartat les botigues de venda d’animals d’aquari, terrari, insectari, aracnari, etc
-         subministradors d’animals de laboratori
-         zoos ambulants, circs i entitats similars
-         instal·lacions de cria d’animals destinat a l’obtenció de pell
-         nuclis zoològics

 
TÍTOL II.  SOBRE LA TINENÇA D’ANIMALS
 
Normes de caràcter general
 
ARTICLE 4
Amb caràcter general, s’autoritza la tinença d’animals domèstics als domicilis particulars sempre que les
circumstàncies d’allotjament en l’aspecte higiènic ho permetin i que no es produeixi cap situació de perill,
incomoditat o risc sanitari per als veïns o per a altres persones, i tampoc per al propi animal.
 
ARTICLE 5
Obligacions de les persones propietàries i posseïdores d'animals
a)      Les persones propietàries i posseïdores d'animals han de mantenir-los en bones condicions higienicosanitàries,

de benestar i de seguretat, d'acord amb les característiques de cada espècie.
b)      La persona posseïdora d'un animal ha de donar-li l'atenció veterinària bàsica per a garantir-ne la salut.
 
ARTICLE 6
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La tinença d’animals salvatges que ja no siguin cadells, fora dels parcs zoològics, haurà de ser expressament
autoritzada i requerirà el compliment de les condicions de seguretat i higiene i la total absència de molèsties i
perills.
 
ARTICLE 7
La cria domèstica d’aus, conills, coloms i altres animals anàlegs en domicilis particulars ubicats en sòl urbà, tant si
es tracta de terrasses, terrats o patis, queda prohibida.
 
ARTICLE 8
És prohibit d’acollir bovins i altres animals per al consum en el sòl urbà.
 
ARTICLE 9
És prohibida  la pastura en espais i jardins públics de la ciutat, i també a la llera dels torrents, a fi de preservar-ne
la vegetació.
 
ARTICLE 10
És prohibit d’abandonar animals.
 
ARTICLE 11
1.      En cap cas es podran causar danys o  cometre actes de crueltat i maltractaments als animals domèstics o

salvatges en règim de convivència o captivitat.
2.      Particularment, és prohibit d’utilitzar animals en teatres, sales de festes, filmacions o activitats de propaganda

que suposin dany o sofriment, que puguin ser objecte de burles o tractaments antinaturals o que puguin ferir la
sensibilitat de les persones que els contemplen.  També són prohibits els actes públics no regulats legalment
l’objectiu dels quals sigui la mort de l’animal.

3.      Es prohibeix expressament fer donació d’animals com a premi, recompensa o regal de compensació per altres
adquisicions de naturalesa distinta a la transacció onerosa dels animals.

 
ARTICLE 12
En el supòsit d’incompliment greu o persistent de les obligacions establertes en els articles 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10 i 11,
l’administració municipal podrà ordenar el trasllat dels animals a un establiment adient amb càrrec als propietaris i
adoptar qualsevol altra mesura addicional necessària.
 
ARTICLE 13
Responsabilitat de les persones posseïdores d'animals
a)      La persona posseïdora d'un animal, sens perjudici de la responsabilitat subsidiària de la persona propietària, és

responsable dels danys, els perjudicis i les molèsties que ocasioni a les persones, a altres animals, a les coses, a
les vies i espais públics i al medi natural en general, d'acord amb el que estableix la legislació civil aplicable.

b)      La persona posseïdora d'animals salvatges o d'animals de companyia exòtics la tinença dels quals és permesa i
que, per llurs característiques, puguin causar danys a les persones, a altres animals, a les coses, a les vies i els
espais públics o al medi natural, ha de mantenir-los en captivitat de manera que es garanteixin les mesures de
seguretat necessàries. Així mateix, no pot exhibir-los ni passejar-los per les vies i els espais públics i ha de
tenir subscrita una pòlissa d'assegurança de responsabilitat civil.

c)      La persona posseïdora d'animals està obligada a evitar-ne la fugida, tant dels exemplars com de les cries
d'aquests.

 
Normes sanitàries
 
ARTICLE 14
Els propietaris d’animals que hagin causat lesions a persones o altres animals estan obligats a:
1.      Facilitar totes les dades de l’animal agressor i els seus propis a la persona agredida o al propietari de l’animal

agredit, als seus representants legals i a les autoritats competents que li ho sol·licitin.
2.      Comunicar-ho, en el termini de 24 hores posteriors als fets com a màxim, a la Regidoria de Medi Ambient o a

l’òrgan de govern de qui depenguin les competències de salut i posar-se a disposició de les autoritats
municipals.

3.      Sotmetre l’animal agressor a observació veterinària obligatòria i seguir les disposicions i ordres que determini
el veterinari.
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4.      Presentar a l’Ajuntament la documentació sanitària del gos o animal agressor i el certificat d’observació
veterinària, en un termini no superior a les 48 hores.

5.      Les despeses originades en els punts anteriors aniran a càrrec del propietari o de la persona posseïdora de
l’animal agressor.

 
ARTICLE 15
Els animals afectats per malalties sospitoses de perill per a les persones i els que pateixin afeccions cròniques
d’aquesta mena que siguin inguaribles hauran de ser sacrificats.  El sacrifici s’haurà de fer sota control veterinari i
utilitzant mètodes que impliquin el mínim sofriment i provoquin la pèrdua immediata de la consciència.
 
ARTICLE 16
Els veterinaris de l’administració pública, les clíniques i consultoris veterinaris han de disposar d’un arxiu amb la
fitxa clínica dels animals que hagin estat vacunats o tractats.  Aquest arxiu estarà a disposició de l’autoritat
competent.
 
Normes específiques per a gossos
 
ARTICLE 17
Són aplicables als gossos les normes de caràcter general que s’apliquen a tots els animals.
 
ARTICLE 18
Els propietaris o posseïdors de gossos estan obligats a:
1.      Inscriure el gos al cens caní municipal en un termini màxim de tres mesos des del naixement o adquisició d’un

gos.  Amb aquesta finalitat, s’establiran fitxes censals amb documentació sobre l’animal: nom i cognoms del
propietari, dates i tipus de vacunacions, identificació, etc.

2.      Comunicar la baixa per mort o desaparició dels animals a l’esmentat cens caní municipal en el termini màxim
de 15 dies a partir dels fets.

3.      Comunicar els canvis de domicili del propietari o responsable del gos, i també les variacions pel que fa a la
possessió de l’animal, en el termini màxim de 15 dies.

4.      Vacunar l’animal, en complir els sis mesos d’edat, contra la ràbia i proveir-se de la cartilla sanitària que servirà
per al control sanitari del gos durant tota la seva vida i on caldrà anotar totes les incidències sanitàries i
vacunacions.

5.      Identificar els animals mitjançant la placa identificativa que subministrarà l’oficina del cens caní i qualsevol
dels sistemes que especifica Llei 22/2003, de 4 de juliol, de protecció dels animals.

 
ARTICLE 19
Cada any s’haurà d’administrar la vacuna antiràbica als gossos, amb caràcter obligatori.  S’haurà de fer constar la
vacunació a la tarja sanitària de l’animal.
 
ARTICLE 20
1.      Els propietaris dels gossos de vigilància hauran de tenir-los de manera que no esdevinguin perillosos per als

vianants i hauran d’impedir que els animals abandonin el recinte privat i ataquin les persones que circulen per
la via pública.

2.      S’haurà de col·locar en lloc visible un rètol que adverteixi del perill de l’existència d’un gos de vigilància a
l’interior del recinte.

3.      S’haurà d’evitar que els lladrucs i gemecs dels gossos molestin als veïns.
 
TÍTOL III.   PRESÈNCIA D’ANIMALS DOMÈSTICS I CONVIVÈNCIA CIUTADANA A LA VIA PÚBLICA
 
Animals per la via pública
 
ARTICLE 21
1. En les vies i/o espais públics els gossos hauran d'anar proveïts de corretja o cadena i collar amb la identificació
censal i la pròpia de l'animal.
2. Han de circular amb morrió tots aquells gossos, la perillositat dels quals hagi estat constatada per la seva
naturalesa i característiques. L'ús de morrió pot ser ordenat per l'autoritat municipal quan es donin les
circumstàncies de perill manifestat i mentre aquestes durin.
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3. Els propietaris dels gossos queden obligats a respectar les indicacions contingudes en els rètols informatius
col·locats en el municipi.
 
ARTICLE 22
Com a norma general, és prohibit d’alimentar qualsevol animal a la via pública i, especialment, aquells que no
tenen propietari conegut.
 
ARTICLE 23
La circulació d’animals i la conducció de vehicles de tracció animal a la via pública s’haurà d’ajustar a allò que
determini l’ordenança municipal de circulació vigent.
 
Sobre les deposicions a la via pública
 
ARTICLE 24
1.      És prohibit que els gossos dipositin les seves dejeccions en els parcs, els jardins i zones enjardinades.
2.      Els titulars o les persones que passegin gossos hauran d’evitar que aquests animals facin llurs deposicions a la

via pública o en algun espai d’ús comú general; i en el supòsit que es produeixi la deposició hauran de retirar
immediatament els excrements o la brutícia produïda i netejar el lloc afectat.  Si s’infringeix aquesta norma, els
agents de l’autoritat municipal podran requerir el propietari o la persona que condueix l‘animal perquè
procedeixi a retirar les dejeccions.  Si no s’atenen els requeriments, els agents podran imposar-los la sanció
pertinent.

3.      Les dejeccions recollides es col·locaran de manera higiènica a les bosses d’escombraries domiciliàries o als
contenidors d’escombraries.  És prohibit de dipositar-les a les paperes públiques i als embornals de la xarxa de
clavegueram.

 
Sobre l’abandonament d’animals
 
ARTICLE 25
1.      Es considerarà animal abandonat aquell animal de companyia que no tingui amo conegut ni estigui censat o bé

circuli sol i sense identificació per la via pública.
2.      Els gossos abandonats els podran recollir, prèvia l’autorització oportuna, els serveis especialitzats, els quals els

mantindran en observació durant set dies.  Si passat  aquest període no han estat retirats pel seu propietari, es
podrà procedir a donar-los en custòdia cedir-los a l’Entitat Protectora d’Animals que l’Ajuntament determini.
Les despeses de manutenció durant aquest període aniran a càrrec del propietari, si aquest és conegut,
independentment de les sancions pertinents.

3.      Els gossos amb identificació que circulin sols per la ciutat podran ser recollits, prèvia l’autorització oportuna
pels serveis especialitzats, els quals els mantindran en observació durant deu dies. Si passat aquest període no
han estat retirats pel seu propietari es procedirà a cedir-los a l’Entitat Protectora d’Animals que l’Ajuntament
determini. Les despeses de manutenció durant aquest període aniran a càrrec del propietari, independentment de
les sancions pertinents.

4.      La captura, transport i manteniment dels animals abandonats anirà a càrrec de personal degudament capacitat.
5.      L’Ajuntament podrà concertar la recollida i custòdia d’animals abandonats a societats protectores d’animals

legalment constituïdes.
 
 
Presència d’animals en transports públics, establiments d’alimentació i altres espais públics
 
ARTICLE 26
1.        El trasllat de gossos i gats i d’altres animals per mitjà de transport públic es realitzarà d’acord amb les

disposicions vigents i les que dicti la Generalitat de Catalunya o les autoritats competents en cada cas.
2.        Els gossos pigall poden viatjar lliurement en transports públics urbans, sempre que vagin acompanyats pel seu

amo i gaudeixin de les condicions higièniques, sanitàries i de seguretat que preveuen les ordenances.
 
ARTICLE 27
1.           L’entrada d’animals en qualsevol tipus d’establiments dedicats a fabricar, transportar, emmagatzemar o

manipular aliments queda expressament prohibida.
2.           Els propietaris d’establiments públics de tota mena, segons el seu criteri, podran prohibir l’entrada i
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permanència d’animals als seus establiments.  Els gossos pigall queden al marge d’aquesta prohibició.  Amb
tot, s’exigirà la correcta identificació de l’animal i aquest haurà d’anar lligat amb la seva cadena.

 
ARTICLE 28
1.      És prohibida la circulació o permanència de gossos i altres animals a les piscines  públiques durant la

temporada de bany.
2.      És prohibida l’entrada de gossos i gats en locals d’espectacles públics, esportius i culturals.
 
Establiments i nuclis zoològics
 
ARTICLE 29
Les activitats assenyalades a l’article 3 hauran de reunir, com a mínim, els següents requisits i obligacions:
a-      L’emplaçament precís haurà d’estar suficientment allunyat del nucli urbà en els casos que es consideri

necessari i quan les instal·lacions puguin ocasionar molèsties als habitatges propers.
b-     Construccions, instal·lacions i equips hauran d’afavorir un ambient higiènic i facilitar les necessàries accions

zoosanitàries.
c-      Caldrà garantir la correcta eliminació de les excretes i de les aigües residuals de manera que no comportin

perill per a la salubritat pública ni cap tipus de molèstia.
d-     Els recintes, locals o gàbies per a aïllament, segrest i observació d’animals malalts o sospitosos de malaltia

hauran de ser fàcilment netejables i desinfectables.
e-      Caldrà comptar amb els mitjans per a la neteja i desinfecció dels locals, materials i estris que puguin estar en

contacte amb els animals i, si s’escau, dels vehicles utilitzats per al seu transport.
f-       També caldrà comptar amb els mitjans adequats de destrucció i eliminació higiènica de cadàvers o restes

d’animals.
g-      La manipulació dels animals haurà de ser l’adient perquè es mantinguin en bon estat de salut.
h-      Les instal·lacions hauran d’oferir unes condicions de vida acceptables a cadascun dels animals.
i-        Els establiments dedicats a la venda d’animals i els seus criadors i guarderies han de comptar amb un veterinari

assessor i hauran de portar un acurat registre d’entrades i sortides d’animals.
j-       El venedor d’un animal viu haurà de lliurar al comprador el document acreditatiu de l’espècie, la raça, l’edat, la

procedència i la resta de característiques que siguin d’interès.
 
ARTICLE 30
Els establiments de tractament, atenció i allotjament d’animals disposaran obligatòriament, de sales d’espera amb
la finalitat que aquests no restin  a la via pública, escales o accessos abans d’entrar als esmentats establiments.
 
Sobre l’experimentació amb animals
 
ARTICLE 31
Els laboratoris, centres d’investigació i centres docents, per poder utilitzar animals per a l’experimentació s’hauran
d’atendre a allò que disposa la Llei 5/95, de 21 de juny, de protecció dels animals utilitzats per a l’experimentació i
per a altres finalitats científiques.
 
TÍTOL IV.  SANCIONS
 
ARTICLE 32
L’incompliment de les normes que conté aquesta ordenança i que no estan regulades a l’article 30 de la Llei
22/2003, de 4 de juliol, de protecció dels animals, se sancionaran amb multa, d’acord amb les facultats que la
normativa vigent dóna a l’alcalde, atesos els següents criteris:
 

1.      Infraccions de caràcter lleu ( fins a 750 € )
a.      Portar els gossos a la via pública sense lligar ni identificar.
b.     Deixar les deposicions fecals de gossos i altres animals a les vies públiques i, en general, a qualsevol

lloc destinat al trànsit de vianants.
c.      No col·locar el corresponent títol per indicar la presència d’un gos de vigilància.
d.     Tinença d’animals que molestin al veïnat amb sorolls, lladrucs o gemecs.
e.      Alimentar animals a la via pública i, en especial, els animals abandonats.
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2.      Infraccions de caràcter greu ( fins a 1.500 € )
a.      Tinença d’animals domèstics, no classificats com de companyia i animals salvatges, sense la

preceptiva autorització.
b.     No disposar de la cartilla sanitària .
c.      No facilitar les dades d’un animal agressor.
d.     No presentar la documentació sanitària pertinent de l’animal agressor.
e.      Permetre a gossos dipositar les seves deposicions en els parcs i jardins d'ús per als infants.
f.       Mantenir els gossos de vigilància sense les corresponents condicions  de seguretat.
g.      Permetre l’entrada d’animals en indrets on està expressament prohibit.
h.      No portar l'animal amb morrió quan l'ús d'aquest estri sigui obligat per disposició de l'Autoritat

municipal.
 

3.      Infraccions de caràcter molt greu  ( fins a 3.000 € )
a.      L'abandó d'un animal de companyia.
b.     Circular amb un gos per la via pública sense les corresponents mesures de seguretat, quan a l’animal

se li prevegi perillositat.
c.      No portar el corresponent arxiu amb la fitxa clínica dels animals tractats o vacunats obligatòriament.
d.     La no comunicació de l’agressió d’un animal als serveis corresponents.
e.      No sotmetre l’animal agressor a vigilància veterinària.
f.       No comunicar les malalties transmissibles que pugui patir l’animal a l’Ajuntament.

 
ARTICLE 33
En la imposició de sancions es tindran en compte, a l’hora d’establir la quantia de les multes, següents criteris:

-         la transcendència social i el perjudici causat per la infracció comesa
-         l’ànim de lucre il·lícit i el benefici obtingut en cometre la infracció
-         la reiteració o reincidència en la comissió de les infraccions

 
ARTICLE 34
1.      La imposició de qualsevol sanció no exclou la responsabilitat civil i l’eventual indemnització per danys i

perjudicis a tercers que pugui correspondre al sancionat.
2.      Els expedients sancionadors es tramitaran d’acord amb el procediment previst en la llei i per la normativa

aplicable.
3.      La imposició  de sancions correspon a l’alcalde o al regidor en qui delegui, d’acord amb el Decret Legislatiu

2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 
ARTICLE 35
Per la imposició de multes superiors a la màxima permesa en aquesta Ordenança, són d’aplicació la Llei 22/2003,
de 4 de juliol, de protecció dels animals i la Llei 7/85, reguladora de bases de règim local.
 
DISPOSICIÓ ADDICIONAL
 
Per tot allò que prevegi aquesta ordenança, caldrà tenir en compte el que disposi la Llei 3/1998 de la intervenció
integral de l'Administració ambiental i la legislació vigent en aquesta matèria de la Generalitat de Catalunya,
especialment la Llei 22/2003, de 4 de juliol, de protecció dels animals, i la Llei 5/95, de 21 de juny, de protecció
dels animals utilitzats per a l’experimentació i per a altres finalitats científiques, i també tots els convenis
internacionals sobre tràfic d’espècies protegides que siguin d’aplicació a l’estat espanyol.
 
DISPOSICIÓ FINAL
 
PRIMER
Queden derogats tots els articles i apartats de les ordenances municipals que contradiguin aquesta ordenança.
 
SEGON
Aquesta ordenança entrarà en vigor d’acord amb allò que disposa l’article 70.2 de la Llei 7/85, de 2 d’abril,
reguladora de les bases de règim local.“
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Segon.-  Sotmetre a informació pública mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la
Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, a un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el
tauler d’anuncis de l’Ajuntament, pel termini mínim de trenta dies, per a la formulació de reclamacions i
al·legacions.
 
Passat aquest termini i en cas de no haver-hi cap reclamació o suggeriment, aquest acord inicial esdevindrà
definitiu, tot això, en compliment del que disposa l’article 178.2 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel
qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya,  i els articles 60 i ss. del ROAS.
 
Tercer.- Actualitzar l’edició de l’Ordenança sobre tinença d’animals ja sigui editant novament l’Ordenança o bé
adjuntant la modificació.
 
 
 
SISÈ.- Adhesió a la moció de la Federació d’AA.VV. de Valls i Pedanies sobre millora dels serveis de
RENFE.
 
Intervé un representant de la Federació d’AA.VV. procedint a la lectura de la proposta de moció.
 
Tot seguit intervé el Sr. Caballero felicitant a la Federació d’AA.VV. per haver recollit aquestes 3.300 firmes i per
posar sobre la taula un tema que és real.
Manifesta també el Sr. Caballero que hi ha un projecte fruit del pacte de Poblet que preveu posar trens llançadores
així com un compromís del PP en posar en marxa el servei d’aquests trens llançadora entre capitals de província.
Per tant, manifesta que és una qüestió que s’està preparant i demana un temps d’espera per tal que es compleixin
els projectes en els que s’està treballant, donant un vot de confiança al Ministeri de Foment.
 
També manifesta el Sr. Caballero que tenir l’estació de RENFE oberta les 24 hores del dia és excessiu i més tenint
en compte que grans estacions no gaudeixen d’aquest servei, per aquest motiu manifesta que s’abstindrà en la
confiança de que es compleixi el que actualment està en previsió.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per 20 vots a favor de tots els regidors, excepte el Sr. Caballero que
s’abstén , adoptant-se el següent acord:
 
Vista la proposta de moció presentada per la Federació d’AAVV de Valls i Pedanies referent a la millora de serveis
de RENFE a la ciutat de Valls.
 
El Ple adopta el següent acord:
 
Primer.- L’adhesió de l’Ajuntament de Valls a l’esmentada moció literalment transcrita:
 
“La Federació d’Associacions de Veïns de Valls i Pedanies després de rebre la inquietud de molts ciutadans sobre
el servei de RENFE a la nostra ciutat ENTENEM que és indignant acceptar des de ja fa molt de temps el servei
que ens dóna RENFE a la nostra estació de ferrocarril.
 
Això ens ha portat a mobilitzar-nos i a recollir signatures que entenem que han de servir per alguna cosa més que
dir “que han sigut moltes” o que “alguna cosa farem”.
 
Havent tramès un escrit a RENFE amb data de sortida 26 de novembre de 2003, demanant-li que tinguéssin en
compte que som una ciutat i no un poble, encara es hora que hagin tingut la decència de contestar.
Davant d’aquesta prepotència, portem el tema a l’Ajuntament per tal de demanar que aquesta MOCIÓ sigui
exposada al plenari rebent el suport de tots els grups polítics, ja que entenem que més enllà dels colors polítics hem
de defensar la nostra ciutat.
 
Essent el dia d’avui l’entrega de recollida de signatures (s’entreguen 3.300 signatures) que entenem que és un
nombre prou nombrós per donar-li la magnitud que es mereix.
Si això no ens porta solucions, la Federació d’AAVV de Valls i Pedanies en el dia d’avui us convida i convoca a
tots els grups polítics i vallencs a la calçotada que es realitzarà a l’encreuament ferroviari de l’estació de



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-01-26.htm[31/03/2017 14:06:52]

Picamoixons, el proper mes de març, en el qual realitzarem una calçotada popular, si no hem rebut cap tipus de
resposta o canvi d’actitud des dels serveis de RENFE.
 
ESPERANT que se solucionin els 2 principals problemes que entenem que l’estació de Valls no pot admetre:
 
1r.- Incrementar el servei de Valls-Barcelona, sigui amb trens llançadera fins a l’estació de Sant Vicenç de Calders
o trens que s’adaptin més als horaris comercials o de treball, per a poder anar i venir sense cap tipus de problema.
Ja que l’opció de venir fins a l’estació de Tarragona és poc viable, atesa la distància en què es troba l’estació de
tren i d’autobusos de la ciutat de Tarragona i la dificultat que això pot suposar (de temps i trajecte) per a qui ho
utilitzi.
 
2n.- Posar personal les 24 hores del dia a l’estació vallenca per a la venda de tiquets.
 
Ja que entenem que l’excusa que posa RENFE que no hi ha demanda, és per culpa que no hi ha servei i els
ciutadans no el podem utilitzar, és per això que si es dóna servei els ciutadans tindrem un mitjà més per desplaçar-
nos o per rebre visitants a la nostra ciutat.
 
Esperant que tingueu en compte la present moció de la Federació d’Associacions de Veïns de Valls i Pedanies.”
 
Segon.- Trametre la moció i  el recull de signatures tramitat per la Federació d’AA.VV. a RENFE, tot sol·licitant es
compleixi el contingut de la mateixa.
 
 
En torn d’explicació de vot intervé la Sra. Garcia manifestant que troba trist que l’acord no s’hagi adoptat per
unanimitat perquè és un tema que ens afecta a tots i no hi ha cap certesa que les propostes del manifest de Poblet
es converteixin en realitat. També manifesta que hi ha solucions per l’obertura de l’estació les 24 hores del dia,
com poden ser les màquines expenedores.
Conclou la Sra. Garcia manifestant que ha trobat molt positiva la moció i que en el cas que no hi hagi resposta
anirà a l’encreuament de vies de Picamoixons per fer la calçotada popular proposada.
 
Intervé el Sr. Rius celebrant la presentació d’aquesta moció i manifestant que per part del Govern es facilitaran
totes les actuacions necessàries per la seva execució.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa agraïnt personalment l’esforç fet per la Federació d’AA.VV, recordant que la iniciativa
va començar el passat mes d’octubre, quan es va anunciar que s’iniciaria la campanya de recollida de firmes i
felicitant també el resultat obtingut de 3.300 signatures. Finalment manifesta que s’empendran les mesures
necessàries per poder pressionar i negociar amb RENFE.
 
 
SETÈ.- Moció conjunta sobre cessió de dades del padró municipal al Ministeri d’Interior.
 
Intervé el Sr. Rius manifestant que aquesta és una moció ja àmpliament debatuda i consensuada a la Comissió
Informativa.
 
Intervé el Sr. Camps manifestant la seva conformitat amb la moció però insistint en què fa temps que es parla de la
mateixa i que seria just presentar-la com una moció conjunta de tots els grups que hi donen suport i encara més
tenint en compte que el seu orígen és una proposta de CC.OO. presentada a l’Ajuntament de Vilafranca.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que troba correcte el fet de què consti que es tracta d’una moció conjunta
presentada pels grups municipals de CiU, PSC, ERC i la CUP, motiu pel qual consta com a moció conjunta.
 
Intervé el Sr. Rius agraïnt la col·laborció i suggeriments rebuts en la redacció de la moció per part del Sr.
Bujalance, d’IC i del Sr. Cabrera de l’AA.VV. del Portal Nou.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que no votarà a favor de la moció ja que entén que va contra la Llei. Manifesta
que aquesta Llei no persegueix finalitats policíaques per part del Ministeri de l’Interior sinó que més aviat és una
forma de més control de cara al tràmit dels papers d’estrangeria i opina que aquesta no és una qüestió irrellevant ja
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que a través de la seva pràctica professional s’ha trobat amb certes experiències que provoquen circumstàncies
anòmales i perjudicials pels propis drets de les persones que tenen els seus papers en regla o que ho estan tramitant.
Entén que les dades del padró poden ser necessàries quan poden portar un dubte sobre la seva originalitat o situació
i que mentre la Llei s’apliqui amb sentit comú, la troba correcta i que no atempta al dret d’estrangeria, ja que fins i
tot els protegeix davant d’actuacions de màfies organitzades.
 
Finalment recorda que estem en un país mancat de mà d’obra que necessita de l’immigració de persones d’altres
països de la mateixa forma que en d’altres moments els espanyols anaven a buscar feina a altres països d’europa.
Com ara som país receptor opina que hem de ser comprensius i tolerants amb el mateix criteri que ho van ser altres
persones o altres països amb nosaltres.
 
Intervé el Sr. Camps manifestant la seva sorpresa per la intervenció del Sr. Caballero i que per la motivació que
aquest esmenta no era necessària aquesta Llei. Manifesta el seu desacord amb l’obligació de cedir les dades del
padró, tant per convicció pròpia com per solidaritat amb el sector afectat.
Tot seguit procedeix a la lectura de la moció en castellà.
 
Intervé la Sra. Garcia manifestant la seva conformitat amb la moció així com la seva disconformitat amb l’esperit i
contingut de la Llei i opinant que s’ha de donar una resposta a la inquietud d’unes persones que són vallencs i
vallenques com nosaltres. Conclou que troba a faltar en aquesta moció mecanismes clars que impedeixin la cessió
d’aquestes dades del padró.
 
Torna a intervenir el Sr. Caballero manifestant que la Llei no dóna inseguretat per les persones que estan legalment
a Espanya, sinó tot al contrari. Tot seguit fa una breu reflexió sobre els tràmits del permís d’estrangeria, que els
més habituals són de residència i de residència i treball i que s’ha de tenir en compte que quan un immigrant arriba
al país i sol·licita un d’aquests permisos, es presenta tant sols amb el seu passaport sense cap altre tipus de
documentació identificativa i que per tant, són necessaris els criteris de la llei, ja que s’ha de tenir una constància
real d’on viuen aquestes persones, de la mateixa forma que a nosaltres ens consten aquestes dades al nostre DNI.
 
Manifesta que no es vulnera cap dret constitucional i les dades que es demanen són les mateixes que es demanen
als ciutadans espanyols, per concloure que el Govern està actuant amb sentit comú i que es tracta d’una qüestió de
seguretat i de més defensa dels drets dels estrangers.
 
Torna a intervenir el Sr. Camps manifestant que aquest Ajuntament és el de tots els ciutadans que viuen a Valls,
legal o il·legalment i que tenim l’obligació d’empadronar a tothom per tal de poder tenir accés al benestar social, a
la sanitat o a l’ensenyament i que no es refia de cedir aquestes dades al Ministeri de l’Interior.
 
Tot seguit es procedeix a la lectura de la moció per part del Sr. Secretari, que s’aprova per 20 vots a favor de tots
els regidors, excepte el Sr. Caballero que vota en contra, adoptant-se el següent acord:
 
Tenint en compte que el Padró Municipal d’Habitants ha estat sempre una eina de caire estadístic i d’ús
administratiu, que permet als ajuntaments elaborar plans destinats al benestar i a la integració dels seus habitants,
sense establir cap diferència ni discriminació per raó de gènere, religió, pertinença ètnica, opció sexual, disminució
física o militància política, qualsevol cessió de les dades d’un determinat conjunt de persones pot vulnerar
greument el dret a la intimitat garantit per la Constitució a l’article 18.
 
Tenint en compte que qualsevol cessió de dades de persones estrangeres amb la finalitat d’exercir un dret de sanció
a la nostra ciutat i a la nostra societat resulta contrària a la Declaració Universal dels Drets Humans i als tractats i
als acords internacionals sobre aquesta matèria ratificats per l’estat espanyol.
 
Tenint en compte que en aquest moment la inscripció al Padró Municipal de ciutadans i ciutadanes estrangers ha
estat determinat per la seva integració en el nostre municipi a partir d’allò que disposa la mateixa Llei d’estrangeria
en matèria d’arrelament i veïnatge civil, així com la voluntat expressa de tenir un coneixement total del conjunt de
persones existents a la nostra ciutat o poble.
 
Per aquests motius es sotmet al Ple Municipal de l’Ajuntament la següent proposta d’acord:
 
Primer: Denunciar qualsevol discriminació sigui del tipus que sigui per raó d’orígen en matèria d’igualtat de drets
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i especialment l’accés al padró municipal, i els drets fins ara garantits a partir del padró.
 
Segon: Mostrar el desacord de l’Ajuntament de Valls vers la cessió de les dades del Padró Municipal amb finalitats
policíaques al Ministeri de l’Interior de l’Estat Espanyol.
 
Tercer: Instar a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques per
tal  de que promoguin el plantejament d’un conflicte en defensa de l’autonomia local davant el Tribunal
Constitucional, en relació a la Llei Orgànica 14/2003, de 20 de novembre.
 
Quart: Notificar aquest acord del Ple al President del Govern Espanyol, al President del Parlament Espanyol, als
portaveus dels grups parlamentaris del Parlament espanyol i comunicar aquest acord a l’Associació Catalana de
Municipis i Comarques i  a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Magrebí Essalem (Paz) i a
l’Associació Llatinoamericana Alt Camp.
 
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que les causes reals que motiven que el Ple
es pronunciï sobre aquesta qüestió és que les dues associacions d’immigrants de Valls es van dirigir a l’Ajuntament
demanant empar i que és des d’aquesta dimensió que s’hauria d’haver dirigit aquesta iniciativa. Opina que és
dramàtic que una família de la ciutat tingui seriosos dubtes d’empadronar-se a Valls i per tant, no poder gaudir de
serveis, per por a ser repatriat. Entén el Sr. Moreno que el Plenari no pot adoptar un acord contrari a la Llei, però
reitera que en la seva aplicació tindran el recolzament de l’Ajuntament seguint la filosofia de la moció aprovada.
No obstant, li hagués agradat més que hagués constat el mecanisme d’actuació en els casos en què el Ministeri de
l’Interior pugui sol·licitar informació a l’Ajuntament.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que es cercaran les complicitats necessàries per aplicar la norma en l’esperit
d’aquesta moció.
 
 
VUITÈ.- Moció presentada pel grup municipal de CiU de suport a l’alcalde de Sora per l’agressió soferta en
l’exercici del seu càrrec.
 
Intervé el Sr. Rius manifestant que amb aquesta moció es pretén condemnar l’agressió soferta per l’alcalde de Sora
entenent que qualsevol agressió a un càrrec electe és un atemptat a la democràcia.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant el seu recolzament a la moció en el sentit que qualsevol comportament
violent contra actuacions plenament democràtiques ha de ser rebutjat.
 
Sotmesa la moció a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
El Sr. Jordi Rius Jové, portaveu del Grup Municipal de CiU a l’Ajuntament de Valls, presenta la següent
 
MOCIÓ DE SUPORT A L’ALCALDE DE SORA PER L’AGRESSIÓ SOFERTA EN L’EXERCICI DEL
SEU CÀRREC
 
MOCIÓ que presenta al Ple de l’Ajuntament de Valls:
 
Els alcaldes i regidors per la seva tasca i en funció del seu càrrec són els polítics més directament propers als
ciutadans i aquests hi ténen un accés directe. Aquest fet cal considerar-lo altament positiu per la democràcia i per
fer proper als ciutadans el govern comú dels pobles i ciutats del país.
 
Tanmateix, cal tenir en compte que, alguns ciutadans faltats de l’educació necessària i de les més mínimes normes
de cortesia, confonen l’actuació administrativa i el compliment de la legalitat amb les actuacions personals dels
responsables polítics. Aquesta actitud la considerem del tot refutable, i cal dir que encara ho és més quan els
ciutadans que són ofesos per una actuació pública generen violència contra les persones i els béns que tenen la
responsabilitat del Govern.
 
Considerem que en una nació lliure, la violència exercida en contra d’un alcalde o un regidor, esdevé un acte en
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contra de la societat en general i un acte contrari a la normalitat democràtica.
 
Aquesta situació és la que va viure l’alcalde de Sora el Sr. Eudald Parcerisas i la seva esposa, que van patir una
brutal agressió, exclusivament per la condició d’alcalde i per fer complir allò previst en la llei.
 
Cal fer evident, també, que la justícia ha de saber ponderar les situacions d’alarma social produïdes en un municipi,
i ha d’entendre aquest supòsit, no tan sols en el conjunt de la societat, sinó que ha de tenir en compte que en un
municipi petit l’alarma social té un abast més important que en un de gran.
 
Per tot aixó es proposa l’adopció dels següents ACORDS
 
Primer: Donar suport a l’alcalde de Sora, Sr. Eudald Parcerisas i a la seva esposa, davant de l’agressió soferta en
exercici del seu càrrec.
 
Segon: Manifestar el rebuig més profund per qualsevol acte de violència i, en especial, pels actes que van en contra
dels alcaldes i regidors en exercici del seu càrrec. Aquests actes de violència són un atemptat a la democràcia i a la
participació en els afers públics.
 
Tercer: Fer arribar aquest acord a l’alcalde de Sora, a l’Ajuntament de Sora, a l’Associació Catalana de Municipis i
Comarques de Catalunya i a la Federació de Municipis de Catalunya.
 
 
NOVÈ.- Precs i preguntes.
 
Intervé la Sra. Mansilla per donar resposta a una pregunta pendent en relació al pressupost del Parc d’Infants de la
Creu Roja, manifestant que aquest s’ha calculat sobre un nombre de 29 alumnes i entregant una còpia d’aquest
pressupost al secretari per tal que el faci arribar als portaveus del cada grup municipal.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que la intenció de sol·licitar aquesta informació era per veure si era
justificat o no el cost que cada família havia de pagar per gaudir d’aquest servei. Agraeix a la Sra. Mansilla la
informació facilitada.
 
Intervé el Sr. Pros demanant la valoració de l’equip de govern sobre la rotonda de la plaça de la Creu.
 
Intervé el Sr. Canela efectuant un prec referent a la tramitació del DNI ja que moltes persones estan indignades pel
tràmit que s’ha de fer a Reus o a Tarragona. En aquest sentit manifesta que fa temps que el servei s’havia
descentralitzat i es podien fer les gestions des de Valls, demanant que es gestioni una demanda a la Subdelegació
de Govern per tornar a descentralitzar aquest servei i que l’Ajuntament de Valls es posi a disposició de la
Subdelegació del Govern per conseguir que aquest tràmit es pugui fer a Valls.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno efectuant un prec en el sentit de què el passat 12 d’aquest mes va tenir una reunió
amb l’alcaldessa en la que li va fer una oferta de participació i d’informació en relació a la qual encara no ha rebut
cap resposta, demanant es doni resposta.
 
Intervé la Sra. Garcia manifestant que vol fer quatre preguntes i un prec. Manifesta que al Ple del passat 22 de
desembre es va aprovar el conveni amb la Colla Vella i en aquell Ple ja va manifestar l’existència d’un pavelló
com és el del col·legi Claret amb el qual es podrien trobar formes de col·laboració, preguntant si s’ha tingut algun
contacte. Continua la Sra. Garcia manifestant la seva preocupació en relació a les tasques que hauria de realitzar el
cap de premsa, demanant informació sobre a què dedica la seva jornada laboral, ja que ho desconeix.
Continua la Sra. Garcia manifestant que en el darrer Consell Escolar Municipal van demanar que s’estudiés la
possibilitat de redactar un reglament d’ús de patis d’escola, preguntant si s’hi està treballant. Demana també la Sra.
Garcia informació sobre el que s’està fent al barri antic, ja que no s’ha donat cap informació des de que es va
reunir la comissió especial del Centre Històric.
Finalment efectua un prec tenint en compte que ja fa set mesos que s’ha constituït l’Ajuntament i que seria
interessant convocar un Ple extraordinari en el que es debatés sobre l’estat de la ciutat, preguntant al Sr. Secretari si
des de l’oposició es pot demanar la convocatòria d’aquest Ple extraordinari.
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Respon el Sr. Secretari que poden sol·licitar la convocatòria d’un ple extrarodinari una quarta part dels regidors de
l’Ajuntament.
 
Tot seguit intervé el Sr. Tondo per donar resposta a la pregunta en relació a la rotonda de la plaça de la Creu,
manifestant que la solució actual és provisional i que s’hi estan fent adequacions i millores així com que es tracta
d’un projecte que està fet des del juny de l’any 2000 que ara s’ha executat i millorat.
Manifesta que també s’ha de tenir en compte que una de les causes dels embussos en hores puntuals ve provocat
per les obres que s’estan fent a la CN-240 i que encara no està donat el pas per fer el circuit normal per a l’accés al
polígon.
Conclou que està obert a qualsevol suggerència en relació a aquesta rotonda.
 
Intervé el sr. Galimany donant resposta al prec referent a la descentralització dels serveis de tramitació del DNI
manifestant que ja es va preguntar al Subdelegat del Govern els motius de supressió d’aquest servei, contestant que
la comissaria de Policia no tenia el suficient personal per prestar-lo. En aquest moment ja s’ha fet la petició oficial
perquè es pugui tornar a reprendre aquest servei a Valls.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa per donar resposta a la pregunta sobre la utilització del pavelló del col·legi Claret
manifestant que no s’ha fet cap gestió perquè en aquests moments estan coberts tots els horaris d’entrenament i fins
i tot hi ha la possibilitat d’ampliar els dies d’entrenament al pavelló de la Colla Vella.
 
Intervé la Sra. Mansilla per donar resposta a la pregunta en relació al reglament d’ús dels patis, manifestant que
s’està estudiant però encara no hi ha cap proposta concreta.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa per donar resposta a la pregunta sobre el centre històric, manifestant que s’ha entregat la
documentació als veïns i que aquests es van comprometre a presentar una resposta al registre general de
l’Ajuntament que encara no s’ha entrat. Quan es tingui aquesta resposta es convocarà la Comissió Especial del
Centre Històric.
En relació a la sol·licitud de convocatòria d’un ple extraordinari sobre l’estat de la ciutat manifesta la Sra.
Alcaldessa que no té cap inconvenient, no obstant considera que és prematur i que seria millor fer-lo passat un any
de govern en el qual ja s’hagués pogut aprovar el propi pressupost.
 
En relació al prec del Sr. Moreno manifesta la Sra. Alcaldessa que la confiança s’ha de demostrar amb els fets i
que s’han tingut diferents reunions amb tots els grups municipals que no han trascendit a la premsa, perquè entenia
que era el mètode de treball i un espai de diàleg, excepte la que es va mantenir amb el PSC el passat 12 de gener,
dia en el que es van reunir, es va fer una diagnosi i es va parlar que si s’havien de fer canvis ho supeditava a
reunions per parlar de qüestions que requereixen consens, com poden ser la revisió del Pla General i el PERI i que
una vegada obtinguda la confiança necessària es miraria d’institucionalitzar prèvia consulta amb la resta de
regidors i amb els futurs socis del govern.
No obstant manifesta la Sra. Alcaldessa que els fets posteriors a aquella reunió han trencat la confiança per la
publicació a la premsa del seu contingut, opinant que no és forma d’actuar comunicar-ho a la premsa sense
consultar-ho abans. Tampoc comparteix fer-ho públic al plenari, per concloure que si hi ha d’haver diàleg, abans hi
ha d’haver bastant d’esforç per part del grup municipal del PSC.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que per a una oposició l’actuació més fàcil és destacar els defectes de
qui governa i minimitzar els encerts. Insisteix el Sr. Moreno en què en defensa de l’interès de la ciutat no vol optar
per un model de destacar els errors, però no pot renunciar a controlar al govern. Quan el passat 12 de gener va
oferir suport i col·laboració, l’actuació del govern ha estat diferent. Després d’un mes sense comissions
informatives a les últimes que es van convocar els regidors d’àrea van informar, per exemple, que no hi havia res a
destacar en matèria esportiva i no obstant això, després, a la premsa es publiquen una serie d’actuacions en matèria
esportiva.
Finalment manifesta que ho ha volgut fer públic al Ple per tal d’estalviar malentesos i que la seva voluntat és
exercir el seu paper d’oposició en benefici de la ciutat, paper que es pot fer en un clima de confiança.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que és difícil entendre que aquest clima de confiança sigui possible amb
altres grups municipals i no amb el PSC i opinant que aquest esforç ha de ser compartit.
 
Tot seguit la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Joan Magrané Pujol, President de l’EMD de Picamoixons, que
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efectua la següent intervenció literalment transcrita.
 
“En primer lloc vull agrair al consistori que, un cop més ens hagi facilitat, a la gent de Picamoixons, la presència
en aquesta sala i la possibilitat de fer sentir la nostra veu  en aquest Plenari.
 
Hagués volgut que aquesta segona intervenció davant el ple fos igual d’optimista que la primera, però
malauradament, avui he de començar traslladant al consistori el malestar de l’entitat que presideixo per l’oblit que
estem patint per part de l’Ajuntament de Valls.
 
Quan el passat mes de juliol vam encetar amb il·lusió la feina que els ciutadans de Picamoixons ens van voler
encomanar, vam considerar que la continuïtat del camí engegat l’any 1996 amb la constitució de l’EMD no era
possible si no anàvem de la mà de l’Ajuntament. Per això, fou la meva primera preocupació un visita de
presentació a la nova alcaldessa, per exposar-li el problemes més importants que té plantejats Picamoixons i fer-li
avinents alhora els nostres projectes de futur, cercant la complicitat i les col.laboracions necessàries, sense les
quals, sens dubte, no hi ha progrés possible.
 
Corria la primera setmana de juliol i la Sra. alcaldessa, amb molt bon criteri, ens va demanar un petit dossier
explicatiu de la realitat de l’EMD i les seves circumstàncies econòmiques, socials i administratives, amb la
promesa que, un cop estudiat, ens convocaria a una reunió per tractar en profunditat tots aquells temes que, en la
primera visita, tot just vam apuntar.
 
El dossier va ser lliurat a l’alcaldia una setmana més tard. Ha passat més de mig any, i malgrat les successives
demores que ens van ajornar la visita a la tardor, hores d’ara, amb el silenci per resposta, continuem esperant que
l’alcaldessa ens escolti.
 
En aquest mig any, però, la feina no s’ha aturat; l’EMD ha continuat fent via, desenvolupant projectes antics i
engegant-ne de nous. Altra cosa, són les condicions en què ho ha fet.
 
Sense solventar el problema gravíssim de la manca d’infraestructures administratives i materials.
 
Sense solventar el problema econòmic derivat dels endarreriments en les transferències de l’Ajuntament i dels
incompliments de l’antic conveni i de l’actual en matèria de liquidacions.
 
Sense solventar el problema del personal, encara depenent en la seva totalitat de l’Ajuntament, i amb les baixes
sense cobrir.
 
Sense solventar la qüestió de la implicació de l’Ajuntament en el manteniment i les inversions sobre el seu propi
patrimoni adscrit a l’EMD
 
Sense solventar el problema de les relacions institucionals entre l’Ajuntament i l’EMD ni el traspàs efectiu de les
competències previstes al conveni.
 
Sense solventar, en definitiva, cap dels problemes, la resolució dels quals depèn  de l’Ajuntament.
 
Per què? Doncs perquè sembla que hi ha temps per tot, menys pels representants de la Junta de Veïns l’EMD,
llevat del cas, això sí, que es tracti dels membres de l’oposició –que evidentment tenen tot el dret a ser rebuts per
l’alcaldessa-.
 
A Picamoixons, senyora alcaldessa, no entenem aquesta postura, que si no se’ns explica podem confondre amb el
menyspreu o, pitjor encara, trobar-hi un rerafons polític.
 
Com s’entén que després del compromís contret la primera setmana de juliol, i després d’haver-vos adreçat DEU
CARTES exposant-vos per escrit els diferents problemes que ens trobem en la gestió diària de l’EMD i demanant-
vos ajuda, encara no ens hagueu pogut concedir NI UNA HORA DEL VOSTRE TEMPS? Tan poc importants som
a Picamoixons?
 
El que us demanem no és cap visita protocol·lària ni de cortesia; ni tan sols us venim –de moment- a demanar
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diners. 
L’EMD vol parlar amb l’Ajuntament d’administració a administració. Volem NORMALITZAR UNA RELACIÓ
INSTITUCIONAL, ara inexistent, sense la qual, i tenint en compte la naturalesa jurídica de l’Entitat, aquesta no
pot continuar existint. L’EMD no és un municipi independent i, sota els criteris de descentralització que van portar
a la seva constitució, necessita de la col·laboració permanent de l’Ajuntament per a la seva subsistència com a
administració.
 
Però l’EMD tampoc és, com vaig exposar a la meva primera intervenció,  una associació de veïns o una entitat
cívica de les moltes que truquen a la vostra porta –amb tots els respectes per a aquestes-: és una
ADMINISTRACIÓ LOCAL, que presta serveis a una comunitat i que ha de ser atesa amb la dignitat que aquesta
condició mereix.
 
Sincerament, no m’imagino –i malgrat com  són d’odioses les comparacions- el President de la Diputació, un
Delegat Territorial de la Generalitat o l’alcalde d’un municipi veí, esperant més de sis mesos la vostra vènia. Oi
que no? Potser el president de l’EMD no es pot comparar amb aquests càrrecs, però en qualsevol cas, més de mig
any d’espera no té cap justificació. M’atreviria a afirmar i segurament no m’equivocaria de gaire, que cap de les
visites que us van ser demanades –per particulars o entitats- durant el mes de juliol de 2003 és encara en llista
d’espera.   
 
Sra. alcaldessa, ens teniu oblidats.
 
Ens heu deixat sols a l’hora de programar inversions i executar-les sobre patrimoni de l’Ajuntament ubicat a
Picamoixons.
 
Ens heu deixat en quadre en matèria de recursos humans i materials. Heu vist les nostres instal·lacions? Us
convidem a venir-hi al bo de l’hivern, ben abrigada, per si de cas, i si plou, amb paraigües.
 
Ens heu retirat parcialment els compromisos de co-finançament sobre el local social –la inversió més gran de la
història de Picamoixons- i us hem hagut de fer confiança, ves quin remei,  de cara al proper pressupost. Tot per
telèfon.
 
Ens deveu –no Vostè, sinó l’Ajuntament- més de 50.000 € corresponents a endarreriments i obligacions de
transferència derivades dels convenis vigents en cada moment, que encara no han  estat ateses o ho han estat de
forma incorrecta o insuficient, tot plegat contrastat amb els vostres serveis econòmics. Us feu cabal del que són
50.000€ per Picamoixons? Sense voler ser catastrofista, us diria que poden ser la diferència entre continuar i plegar.
Tancar portes, sí; perquè l’EMD deixa de tenir sentit si des d’ella no podem oferir a la gent de Picamoixons un
servei millor del que rebien abans de la seva constitució.
 
Em podreu dir, Sra. alcaldessa, que el vostre equip de govern no en té la culpa dels problemes de Picamoixons; i és
cert. Els problemes no s’han generat d’ençà del maig del 2003; venen de més lluny. Però també és cert que les
institucions heredem el que heredem. Vostè a l’Ajuntament, jo a l’EMD. I de vegades cal agafar el toro per les
banyes, encara que els nostres respectius antecessors se l’hagin mirat des de la barrera (i que consti que no
m’agraden els toros)
 
Quan vaig accedir a la Presidència de l’EMD em vaig proposar d’apartar les simpaties polítiques de la gestió de
l’EMD i de les seves relacions amb les altres administracions. I a sis mesos vista, em plau comprovar que ho he
aconseguit. I el que encara em satisfà més es comprovar –en contra d’un cert prejudici que, reconec, hi tenia- que
des de la Generalitat i la Diputació se’ns ha tractat exquisidament, sense preguntar mai qui manava o deixava de
manar a l’EMD. He de mencionar, en aquest sentit, la col·laboració que hem rebut de la Delegació del Govern de
la Generalitat a Tarragona i molt especialment de la persona que fins ara n’era Delegat, el Sr. Cèsar Puig. Li ho he
dit a ell personalment i no em cansaré de repetir-ho. L’ajut que ens ha prestat la Delegació del Govern ha estat
exemplar i puc dir, sense exagerar, que el seu suport ens ha mantingut vius com a administració i  amb ganes de
continuar treballant.
 
No entenc per què des de Valls, des del nostre Ajuntament, no se’ns ha dispensat el mateix tracte. Dit d’altra
manera, perquè se’ns recolza més des de fora que des de la pròpia casa.
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L’EMD representa els més de 450 veïns de Picamoixons, que també ho són de Valls. Alguns d’ells són avui
presents a la Sala. Ens hem descentralitzat, però Valls és el nostre municipi. Volem que ens escolteu, i no sols això
–que ja ho esteu fent ara-  volem treballar plegats; establir un mecanisme de col·laboració, fer-ne un seguiment
constant i impulsar unes relacions institucionals respectuoses i eficaces. I per fer tot això, hem de parlar.
 
Comprenem, Sra. alcaldessa, les dificultats d’aquests inicis de mandat. Però després de més de mig any no  podem
continuar acceptant el vostre silenci.
 
Per això us demano, amb tota la solemnitat d’aquest acte, que avui mateix, si us plau, ens fixeu la data i l’hora de
la nostra primera trobada, i us comprometeu a constituir una comissió de seguiment del conveni amb l’EMD que
vetlli pel seu compliment i n’estudiï, quan calgui, la revisió; una comissió que al nostre parer hauria de tenir
representació de tots els grups del consistori, per raons evidents d’interès general.
 
Us demanaria més coses, que bé sabeu que ens fan falta;  però mireu si en som de bon conformar la gent de
Picamoixons, que per avui, amb això,  ja en tindríem prou.”
 
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que la primera reunió que va mantenir amb el Sr. Magrané, que va ser una
de les primeres persones que va rebre, se li va demanar que presentés un dossier. En aquesta primera reunió es van
manifestar una serie de mancances en les relacions entre l’Ajuntament i l’EMD i es van emplaçar a una propera
reunió que hauria de ser després de la presentació del dossier en el que hi hauria d’haver el conveni, els
pressupostos, el resum d’inventari, la disponibilitat del Sr. Plana i la possibilitat de contractar una altra persona.
El dossier que es va entregar és un document de dues pàgines en relació a la destinació dels recursos humans a
l’EMD de Picamoixons i que acaba amb quatre demandes, més en concret la substitució d’una administrativa,
l’ampliació de la dedicació del Secretari, la regularització de les tasques d’intervenció i comptabilitat amb
l’assistència de la interventora i un comptable un cop per setmana i la prestació dels serveis tècnics en règim de
col·laboració, així com el traspàs íntegre de la plantilla a l’EMD. Aquest document es va entregar el dia 9 de juliol,
malgrat no presentar-se per registre d’entrada.
 
Més tard el secretari de l’EMD va fer arribar un conjunt de documentació en el que hi havia el conveni inicial i la
seva modificació, els pressupostos dels darrers tres exercicis i la memòria del President, manifestant que aquí no hi
ha tota la documentació que havien acordat. Posteriorment  s’ha parlat en diferents ocasions per telèfon i per part
del President de l’EMD s’ha parlat directament amb regidors als que se’ls feia una serie de peticions que s’han
mirat d’atendre el més aviat possible.
 
Manifesta la Sra. alcaldessa que discrepa que hi hagi hagut el silenci com a resposta i que el que ha dit és que
davant l’envergadura del que es demana fa falta temps. Més tard es va entregar a l’Ajuntament un informe
econòmic-financer sobre la situació de Picamoixons i se’ls va convidar a assistir a una reunió amb els veïns de
Picamoixons, sense consultar prèviament amb l’Ajuntament el dia i l’hora, reunió a la que hi va assistir un
representant del govern de l’Ajuntament.
 
Tot seguit la Sra. Alcaldessa fa referència a diferents entrevistes que ha mantingut el President de l’EMD amb
regidors de l’Ajuntament així com a les diferents cartes adreçades per part d’aquest a l’Ajuntament, algunes de les
quals no passen pel registre, entre aquestes destaca les que fan referència a la liquidació de 24.000 € pendents
d’ingressar a l’EMD, en relació als quals el tècnic de l’Ajuntament sr. Guillem Jané ja manifesta que s’ha de
pressupostar per l’any 2004; la possibilitat de concedir bestretes a l’EMD; el traspàs de l’import de la subhasta dels
terrenys dels Hereus, fent constar que en qualsevol cas s’haurà de preveure en el pressupost de 2004 que encara no
està aprovat; i un ajut per les obres de rehabilitació de l’escola Rocabruna que en qualsevol cas seria un ajut
extraordinari fins ara no previst.
 
Manifesta la Sra. Alcaldessa que ha fet tot el possible i que el motiu no ha estat el silenci sinó les limitacions
tècniques a que ha fet referència i manifestant que no té cap inconvenient en rebre’l quan hi hagi una qüestió
concreta, ja que el replantejament global de les relacions entre l’Ajuntament i l’EMD s’ha de tractar amb més
profunditat. Tot seguit la Sra. Alcaldessa fa una detallada relació de les diferents actuacions que de forma directa
ha efectuat l’Ajuntament a Picamoixons.
 
Finalment acaba reiterant que per un canvi del règim jurídic s’ha de fer un debat a fons i que per qüestions puntuals



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-01-26.htm[31/03/2017 14:06:52]

en qualsevol moment està disposada a rebre’l per tractar-les.
 
Intervé de nou el Sr. Magrané manifestant que des de l’EMD de Picamoixons s’ha aportat tota la documentació que
s’ha demanat i s’ha trucat moltes vegades per intentar parlar amb l’Alcaldessa, l’únic que està reclamant des de
Picamoixons és la revisió del conveni per conseguir un conveni més just, preguntant per què no li concedeix ni una
hora per poder-ne parlar.
També manifesta que totes les actuacions que s’executen per part dels serveis municipals a Picamoixons després es
descompten de la liquidació. Manifesta el Sr. Magrané que ha convidat moltes vegades a l’alcaldessa a anar a
Picamoixons sense obtenir-ne resultat i que la seva intenció és aclarir la situació i donar un millor servei, tenint en
compte entre d’altres coses la manca de personal i de finançament.
 
Conclou que només demana relacions institucionals i un dia i una hora per rebre’l.
 
Torna a intervenir la Sra. Alcaldessa manifestant que no es pot acceptar que doni una imatge que no el vol rebre i
que agrairia que demani visita per parlar de temes concrets, ja que en aquests moments no es poden prendre
decisions de plantejar el global de les relacions.
 
 
PUNT D’URGÈNCIA.- Renúncia al càrrec de regidor del Sr. Jordi Castells
 
Tot seguit la Sra. alcaldessa proposa la inclusió per urgència d’un nou punt a l’ordre del dia per tal de donar
compte de la renúncia al càrrec per part del Sr. Jordi Castells.
 
S’acorda per unanimitat incorporar aquest nou punt a l’ordre del dia, procedint-se a la lectura de la proposta de
resolució que s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’escrit de renúncia presentat pel Sr. JORDI CASTELLS I GUASCH, regidor de l’Ajuntament de Valls, al
seu càrrec de regidor.
 
Vistos els articles 182 de la L.O. 5/1985, de 19 de juny, del règim electoral general, i 9.4 del RD 2568/86, de 28 de
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, funcionament i règim jurídic dels ens locals, s’acorda:
 
PRIMER: Donar-se per assabentat de la renúncia al càrrec de regidor del Sr. JORDI CASTELLS I GUASCH.
 
SEGON: Donar trasllat de la renúncia i presa de coneixement de la mateixa a la Junta Electoral Central,
sol·licitant lliuri credencial a favor del candidat que pertoca de la candidatura d’Esquerra Republicana de
Catalunya.
 
 
Tot seguit intervé el sr. Castells manifestant que no ha intervingut en tot el Ple perquè ha considerat més correcte
aquest distanciament. Manifesta el Sr. Castells que la seva renúncia no comporta una manca de motivació, de
treballar per la ciutat, si no per la seguretat de que s’incorporarà en d’altres tasques professionals i creu que és
millor que s’incorporin a l’Ajuntament persones amb més disponibilitat.
Tot seguit fa un agraïment molt específic a tot el personal de la casa amb el que ha tingut contacte durant aquests
anys que ha demostrat que s’estimen molt la ciutat i que s’hi dediquen plenament encara que com en tots els
col·lectius hi ha gent de tot, però sense la col·laboració d’aquest personal hagués estat impossible portar a terme la
tasca durant aquests anys.
 
Continua el Sr. Castells fent un prec als regidors que continuen en el sentit que no prenguin les decisions pensant
en els vots sinó en conciència i d’acord amb els assessoraments rebuts. Manifesta que quan va entrar a
l’Ajuntament de Valls la ciutat es trobava en una situació de crisis industrial i que s’ha pogut donar la volta a
aquesta situació, però demana als regidors que estiguin alerta davant canvis propers i importants. Finalment demana
que no es distingeixi entre el Jordi Castells polític i el Jordi Castells ciutadà desitjant a l’Ajuntament tots els encerts
per als reptes importants que la ciutat té plantejats.
 
Intervé la Sra. Garcia agraïnt la dedicació del Sr. Castells a la ciutat de valls i desitjant-li sort en la nova etapa.
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Intervé el Sr. Caballero manifestant que malgrat les discrepàncies sempre hi ha una cosa bona que som persones
que en un moment optem per dedicar-nos al treball col·lectiu per la ciutat amb un sentiment comú del bé per a
aquesta.
Conclou agraïnt al Sr. Castells la seva voluntat de treball per la ciutat.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que han estat vuit anys i mig de col·laboració i el reconeixement al Sr.
Castells com a persona i com a company de govern durant aquest temps, en els que han compartit projectes i en els
que també han existit les normals discrepàncies en algunes qüestions. Manifesta el Sr. Moreno que de vegades
malinterpretem el paper de la política i posem al davant el vot a l’interès de la ciutat.
En els últims anys els camins els han portat una clara proximitat encara que des del punt de vista polític en els
darrers temps  sembla que s’hagin separat, manifestant la seva intenció i voluntat d’aprendre d’aquesta situació,
posant al devant de qualsevol altre tipus d’interès el respecte i l’estima personal i la coincidència en determinats
plantejaments d’entendre com hem de treballar per la ciutat.
Finalment manifesta el respecte i reconeixement cap a la seva persona i a la gent que representa, desitjant-li que el
nou camí professional sigui profitós.
 
Tot seguit intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que va conèixer al Sr. Castells quan va entrar a l’Ajuntament com
a regidora i que malgrat estar ella a l’oposició sempre la va ajudar donant-li tot tipus d’explicacions. Manifesta que
va conèixer una gran persona en el sentit més ampli de la paraula i que li desitja molts èxits en aquesta nova etapa.
 
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a ¼ d’11 de la nit i s’estén la present acta, del contingut
de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 16 folis núm.   a  núm.  ambdós inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 de la tarda del dia 22 de març de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió extraordinària convocada a l’efecte.
Presideix l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme
Mansilla Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman
Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps
Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep
Ramon Moreno Martos, Andreu Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia
Secall.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegits els esborranys de les actes de les sessions anteriors,
corresponents a l’ordinària del dia 25 de febrer i a l’extraordinària del dia 25 de febrer, són aprovats.
 
 
SEGON.- Autorització a la Fundació Pública Municipal Pius Hospital de Valls per a la concertació d’un
préstec.
 
Intervé el Sr. Galimany efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
En el mes de juliol del passat any, en que es va completar el dossier per la sol·licitud d’un préstec al Institut Català
de Finances, es va fer l’entrada oficial d’aquest estudi al Institut per que en fes la seva revisió i aprovació del seu
contingut. Era el 16 de juliol, i es presentava en nom de SAM Pius Hospital. Així, passat el mes d’agost, a la
Gerència del Pius Hospital arribaven, de manera successiva, suggeriments per part dels tècnics de l’Institut Català
de Finances a fi de que s’aportessin o es modifiquessin dades per tal de completar correctament el contingut del
projecte. Va ser un treball de col·laboració entre els tècnics de l’Institut Català de Finances i els administradors del
Pius, amb la col·laboració dels serveis jurídics i econòmics del Ajuntament de Valls. El 17 de novembre de 2003 es
va fer un canvi d’entitat sol.licitant passant a ser la Fundació Pública Municipal Pius Hospital per les ventatges en
la deducció del IVA.
Així vàrem arribar pràcticament a les dates de les eleccions autonòmiques en que, completat correctament el
projecte, el següent pas era un informe favorable del Servei Català de la Salut a l’Institut Català de Finances. Això
no es va tramitar per l’aturada administrativa que comporta el procés electoral.
Una vegada completats els nomenaments a la Conselleria de Sanitat, el Gerent del Pius Hospital i jo vàrem visitar
al senyor Manté, nou Director del SCS, i al senyor Enric Agustí, que continua en el SCS, ara com subdirector, i
que per tant ja coneixia tot el procés que es va seguir amb el nostre projecte. Van comunicar-nos que indagarien en
quin punt estava aturat i el posarien en marxa ràpidament. I així va ser. Als pocs dies van comunicar que l’informe
favorable del SCS havia sortit cap l’ICF, i uns dies després els tècnics del ICF van fer saber a la Gerència de
l’Hospital la seva conformitat i que ens comunicarien les condicions en què es feia el préstec, per la seva revisió i
conformitat, anunciant a la vegada l’entitat bancaria que ho tramitaria. Aquestes condicions eren pràcticament les
que nosaltres vàrem negociar i que consideràvem assumibles per l’economia del Pius.
Cal dir que assumim el projecte confeccionat fa més d’un any per la remodelació i ampliació d’urgències i que cal
fer, ara, el projecte definitiu per la remodelació de l’àrea de quiròfans, ja que d’aquest apartat s’ha fet una
estimació del presupost.     

Àrea d’Urgències: 1.145.887,48 euros
-                  El servei d’urgències ha quedat insuficient i per això el projecte inclou l’ampliació tan per la muralla

de Sant Francesc com per la zona ocupada actualment pel celobert interior del Pius. Això suposa
doblar l’espai de l’àrea d’urgències que, després de les obres, passarà a tenir una superfície de 648
metres quadrats.

-                  L’ampliació suposa un salt qualitatiu en l’atenció i confortabilitat dels pacients i una millora de la
seva intimitat. Es substituiran els actuals cubiculs separats per cortines que es convertiran en
habitacions més àmplies.

-                  S’augmenta el número d’espais d’atenció: dels tres boxes actuals per a tractament i reanimació es
passarà a un total de sis; i els dos espais d’observació, s’augmentarà fins a sis. Això permetrà reduir
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les esperes a urgències.
-                  S’incrementen fins a quatre les zones de triatge de pacients per poder disminuir el nombre de

camilles als passadissos i evitar així la sensació permanent de col·lapse i la manca de confidencialitat
i intimitat.

           Bloc quirúrgic: 408.410,17 euros
-                  Les obres comporten l’ampliació de la zona de quiròfans que passarà dels 651 metres quadrats

actuals a 806.
-                  Actualment hi ha una sala de parts i tres quiròfans. Les obres inclouen la reforma integral per dotar

el servei de quatre quiròfans complerts, un dels quals s’utilitzarà, quan es requereixi, com a  sala de
parts.

-                  El projecte arquitectònic contemplarà la millora dels circuits tan de pacients, professionals com
materials per adaptar-se a les normes de control i seguretat que requereix el bloc quirúrgic. Quedarà
separada completament la comunicació entre el que s’anomena zona bruta de la zona neta.

-                  Es replantejarà la sala de reanimació que es troba a hores d’ara mal ubicada.
Climatització integral: 1.129.563,67 euros
-                  La instal·lació d’aire condicionat a tot el Pius Hospital permetrà augmentar la qualitat hotelera del

centre i les condicions de confortabilitat tan pels usuaris com pels professionals del centre.
Remodelació conjunt ascensors: 245.044,80 euros
-                  Els ascensors que es van instal·lar al Pius, amb el pas dels anys han reduït efectivitat a l’haver

d’efectuar constants reparacions, la qual cosa provoca alteracions en el ritme de treball i queixes
entre els usuaris.

-                  Els nous ascensors permetran el transport de Camilles i llits, actualment molt dificultosa.
En la reunió que va celebrar la Junta del Patronat de la Fundació Pública Municipal Pius Hospital el dilluns passat
dia 15, es va presentar i aprovar el pressupost per l’any 2004. També  es va aprovar l’operació de crèdit i es
sol·licita a l’Ajuntament de Valls la seva aprovació.
Per aixó es presenta el següent Dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i Governació.
 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’acord adoptat per la Junta del Patronat de la Fundació Pública Municipal Pius Hospital de Valls en la seva
sessió del passat 15 de març, pel qual s’acorda la concertació d’una operació de préstec amb les següents
característiques:
 
- Import: 2.928.906,14 €.
- Entitat: La Caixa
- Termini: 22 anys d’amortització més 24 mesos de carència.
- Tipus d'interès: Euribor trimestral + 0.50 %
- Comissió d’obertura: 0.05 %
- Comissió d’estudi: 0,05 %
- Comissió d’amortització o cancel·lació anticipada: 0,10 %
- Avalat per l’Institut Català de Finances
- Destí: Servei d’urgències, bloc quirúrgic, ascensors i climatització del Pius Hospital.
 
Atès que l’Institut Català de Finances està en disposició d’avalar l’esmentat préstec, proposant la seva concertació
amb “La Caixa”
 
Atès que la Fundació Pública Municipal Pius Hospital de Valls té la naturalesa d’Organisme Autònom de
l’Ajuntament de Valls.
 
Atès que en aquests moments s’està tramitant el pressupost general de l’Ajuntament de Valls per l’any 2004.
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Vista la proposta de pressupost de la Fundació Pública Municipal Pius Hospital de Valls aprovada per aquest
Patronat.
 
Atès que per a la concertació del préstec és preceptiva l’autorització del Ple de l’Ajuntament.
 
Vistos els articles 49 i següents de la Llei 39/1988, Reguladora de les Hisendes Locals, i art. 203 del Reglament
d’Obres, activitats i serveis dels Ens Locals de Catalunya, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny.
 
Vist l'informe emès per la Secretaria i intervenció, així com la  legislació  aplicable, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Autoritzar  la concertació d'una operació de crèdit per part de la Fundació Pública Municipal Pius
Hospital de Valls,  amb les següents condicions:
 
- Import: 2.928.906,14 €.
- Entitat: La Caixa
- Termini: 22 anys d’amortització més 24 mesos de carència.
- Tipus d'interès: Euribor trimestral + 0.50 %
- Comissió d’obertura: 0.05 %
- Comissió d’estudi: 0,05 %
- Comissió d’amortització o cancel·lació anticipada: 0,10 %
- Avalat per l’Institut Català de Finances
- Destí: Servei d’urgències, bloc quirúrgic, ascensors i climatització del Pius Hospital.
 
SEGON: Manifestar el compromís de l’Ajuntament de Valls d’assegurar durant tota la vida de l’operació de
préstec que en el seu pressupost, i en el de la Fundació Pública Municipal Pius Hospital de Valls,  hi haurà
consignació suficient per fer front a les càrregues financeres i amortitzacions que es derivin del préstec a concertar.
 
TERCER: Abans de la concertació del préstec s’haurà de procedir a l’aprovació del pressupost per l’any 2004.,
amb la previsió expressa d’aquest préstec.
 
QUART: Fixar com a garantia del préstec els drets de cobrament derivats dels ingressos procedents del Concert
amb el Servei Català de la Salut.
 
CINQUÈ: Una vegada formalitzat el préstec, s’haurà de trametre la documentació preceptiva a la Direcció
General  de Política Financera.
 
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Francesc Moreno agraïnt l’explicació del Sr. Galimany que ha ajudat a
entendre tot el procés. Manifesta que el vot del grup municipal socialista ha estat decididament favorable per
diferents qüestions. Així en el moment de la construcció del Pius Hospital la dotació pressupostària per a la
inversió va ser precària provocant que la qualitat des del punt de vista de la infraestructura fos una preocupació.
Amb la dotació de recursos que ara s’aprova es podran suplir les deficiències inicials acabant-se una llarga etapa
en la qual tant l’Ajuntament com la Fundació Pública Municipal Pius Hospital han estat cercant ajuts i sol·lucions.
 
Manifesta el Sr. Moreno que és satisfactori que el pla director del Pius Hospital dissenyat ara fa dos anys, és
precisament el que justifica el finançament que ara s’aprova. Un altre motiu de satisfacció, segons el Sr. Moreno,
és que les propostes ofertes durant molts anys per la Generalitat de Catalunya no eren de l’agrat de l’Ajuntament,
com per exemple, quan es va plantejar la creació d’un Consorci en el qual la Generalitat hi tindria una participació
del 51 % .
El tercer motiu de satisfacció pel Sr. Moreno és que s’ha fet un bon treball per l’actual govern municipal i pels
tècnics del Pius Hospital, però manifesta que és cert que fins ara amb un nou Govern a la Generalitat no s’ha pogut
arribar a un acord.
 
Finalment el Sr. Moreno fa dues consideracions: per una banda l’autorització està condicionada a l’aprovació del
pressupost i en conseqüència s’hauria d’accelerar el procés per a la seva aprovació. Per una altra banda l’obra no
serà de fàcil execució malgrat els consti que ja s’estan buscant solucions als problemes que generarà la mateixa en



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-03-22.htm[31/03/2017 14:06:53]

la gestió de l’hospital. Conclou el Sr. Moreno oferint idèntica col·laboració com la que han donat fins a aquest
moment en aquesta qüestió.
 
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a 2/4 de 9 del vespre i s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 3 folis núm.   a  núm.  ambdós inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 de la tarda del dia 29 de març de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix
l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme Mansilla
Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman
Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps
Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep
Ramon Moreno Martos, Andreu Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia
Secall.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a
l’extraordinària del dia 22 de març, és aprovat.
 
SEGON.- Donar compte de les següents resolucions:
 
De l’Alcaldia
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 43/04 al núm. 97/04, ambdós inclosos.
 
De la Junta de Govern Local
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la Junta de Govern Local de la sessió de 16 de febrer a la de
15 de març, ambdues incloses.
 
De la Regidoria de Medi Ambient
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Medi Ambient de la núm. 23/04 a
la núm. 80/04, ambdues incloses.
 
De la Regidoria de Promoció Econòmica, Comerç i Turisme
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i
Turisme de la núm. 62/04 bis a la núm. 111/04, ambdues incloses.
 
De la Regidoria d’Urbanisme, Planejament i Obres
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres de
la núm. 44/04 a la núm. 88/04, ambdues incloses.
 
De la Regidoria de Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció
Civil de la núm. 33/04 a la núm. 45/04, ambdues incloses.
 
De la Regidoria de Serveis Econòmics
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Econòmics de la núm.
65/04 a la núm. 74/04, ambdues incloses.
 
De la Regidoria de Recursos Humans, Organització i Informàtica
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i
Informàtica de la núm. 34/04 a la núm. 68/04, ambdues incloses.
 
TERCER.- Resolució d’expedient sancionador 8/2003 en matèria d’animals.
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Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’expedient instruït contra el senyor Josep Marimon Poblet, domiciliat a Valls, al carrer Prudenci Bertrana,
núm. 2, per deixar lliures o no haver adoptat les mesures necessàries per evitar la fugida de dos gossos de la raça
rottweiler i encreuament de rottweiler i mastí, fet que contravé la Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de
gossos considerats potencialment perillosos.
 
Vist que l’instructor de l’expedient va dictar proposta de resolució en data 17 de desembre de 2003.
 
Atès que en el tràmit atorgat a l’efecte, no s’han presentat al·legacions.
 
Vist que l’expedient ha seguit la tramitació prevista al Decret 278/1993, de 9 de novembre, sobre el procediment
sancionador d’aplicació als àmbits de competència de la Generalitat.
 
Atès que d’acord amb la informació que hi ha a l’expedient, el senyor Josep Marimon Poblet, el dia 9 de gener de
2003, a les 10:00 h, tenia dos gossos de la seva propietat a la partida Verneda sense haver adoptat les mesures
necessàries per evitar la fugida dels gossos i l’atac a altres animals. 
 
Atès que aquests fets constitueixen infraccions administratives tipificades a l’article 7 de la Llei 10/1999, de 30 de
juliol, sobre la tinença de gossos considerats potencialment perillosos.
 
D’acord amb el Decret 278/1993, de 9 de novembre, sobre el procediment sancionador d’aplicació als àmbits de
competència de la Generalitat,  i l’article 11 i 13 de la Llei 10/1999, el Ple adopta el següent acord:
 
Sancionar el senyor Josep Marimon Poblet amb una multa de 150,25 euros per deixar lliures o no haver adoptat les
mesures necessàries per evitar la fugida de dos gossos de la raça rottweiler i encreuament de rottweiler i mastí.
 
 
QUART.- Aprovació inicial de la modificació de l’ordenança reguladora del règim de comunicació prèvia
d’obres menors.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa proposant que el debat i discussió dels punts quart i cinquè sigui conjunt, tenint en
compte la seva relació.
 
Intervé el Sr. Barberà manifestant que es tracta d’una modificació del Pla General i de l’Ordenança de Règim de
Comunicació Prèvia de Llicències que són competència del Ple i a més de l’aprovació inicial de la modificació del
PERI que és atribució de l’Alcaldia.
 
Informa el Sr. Barberà que des del passat mes de setembre els serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament estant
treballant per resoldre una problemàtica sobre el règim de llicències d’obres i la documentació a presentar per tal
d’unificar la normativa aplicable a Valls i tenint en compte que s’exigeix diferent documentació i requisits per
idèntiques obres segons la seva ubicació sigui dins o fora del PERI, provocant també un encariment pel que fa a les
actuacions dins el perímetre del PERI.
Manifesta que les modificacions proposades ho són en base a tres criteris, per una banda el règim de comunicació
prèvia per obres amb escassa entitat, una altra les obres que requereixen la presentació d’un projecte visat i
finalment les obres que no requereixen de projecte.
 
Conclou el Sr. Barberà manifestant que el text proposat reagrupa la normativa en aquest aspecte i amb un
compromís d’elaborar en un futur un fitxer de tipus d’obres per clarificar la documentació a presentar.
 
Intervé la Sra. Segú manifestant la posició favorable del grup municipal socialista i que després del temps
transcorregut des de l’aprovació del Pla General han sorgit noves Lleis i reglamentacions i tot pot provocar
situacions amb interpretacions difícils i fins i tot subjectives. Entén la Sra. Segú que la introducció de la nova
terminologia deixant de parlar d’obres majors i menors, clarificarà la situació actual i proposa finalment modificar
el text proposat per tal d’unificar conceptes en el sentit que en algun lloc es parla de catàleg i en d’altres
d’elements del patrimoni artístic o sotmesos a protecció especial.
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S’acorda per unanimitat incorporar aquesta modificació.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
Vista la proposta de modificació d’Ordenança municipal de regim de  comunicació prèvia d'obres menors,
conjuntament amb la modificació del Pla General d’Ordenació Municipal de Valls i del PERI del Centre històric,
per tal d’harmonitzar i unificar la normativa aplicable a Valls referent al règim de concessió de llicències d’obres.
 
Atès que la proposta de modificació està signada per tots els tècnics municipals dels serveis d’urbanisme, així com
dels serveis jurídics.
 
Vista  la  legislació  aplicable,  especialment  els   arts.  22.2.d,  49  i 70.2 de la Llei 7/1985; 60 a 66, 75, 96 i  97
 del Reglament d'Obres, Activitats i serveis dels ens locals de  Catalunya;  arts. 2 i 12 de la Llei 38/1999, de 5
de novembre, d’Ordenació de l’edificació, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER:  Aprovar  inicialment la següent modificació de l’ordenança  Municipal  de règim de comunicació
prèvia d'obres menors:
 
El  primer paràgraf de l’exposició de motius i l’art. 1, tindran el següent redactat:
 
Primer paràgraf exposició de motius:
 
1.- Aquesta ordenança es refereix al procediment a seguir en la concessió de llicències d'obres que, segons la
 normativa aplicable  en  cada  moment, no requereixi  la  presentació  d'un projecte redactat per tècnic competent i
visat, i a més que per la seva escassa entitat, sigui suficient un règim de comunicació prèvia que agiliti els  tràmits
per a la seva concessió.
 
 
ARTICLE  1: És objecte d'aquesta ordenança la regulació  del procediment a seguir en la comunicació prèvia
substitutiva de  la llicència d'obres, per totes aquelles obres que es descriuen en aquest article, respecte de les quals
no  sigui  necessària  la presentació de  projecte  redactat  per tècnic competent i visat, i sempre i quan no
representin una nova activitat ni afectin immobles del patrimoni històric-artístic o que es trobin sotmesos a especial
protecció:
 
-        Reformes interiors de vivendes, que no afectin envans, estructures ni façanes: reformes de cuines, safareigs i

banys que comporti substitucions o col·locació de paviments ( no addició de pavimentació), enrajolats, cel ras,
sanitaris, taulell marbre, mobles de cuina, ajudes de paleta per instal·lacions i pintura.

-        Reformes interiors de vestíbuls i escales comunitàries, que no afectin envans, estructures ni façanes.
-        Substitució o canvi de l’enrajolat del paviment ( no addició de pavimentació) o graonada.
-        Enrajolar parets interiors (alicatar).
-        Col·locació de paviment en planta baixa sobre solera (sense forjat sanitari).
-        Canvi de fusteria de portes o finestres interiors sense modificació de forats.
-        Canviar portes, finestres o persianes a façana sense modificar les dimensions de l’obertura ni l’homogeneïtat de

la façana (tipus i color) segons un únic model aprovat per la comunitat de propietaris.
-        Col·locació de reixes a obertures de façanes, segons un únic model aprovat per la comunitat de propietaris.
-        Reparació o millora d’arrebossats, enguixats i pintures de parets i sostres interiors, sempre que no requereixi

instal·lació de bastides ( a 3 m d’alçària com a màxim).
-        Canviar o reparar instal·lacions interiors (aigua, gas, electricitat, telèfon, calefacció).
-        Reparar o substituir baixants d’aigües pluvials (quan no faci falta bastida de més de 2 m d’alçada), excepte

façana principal.
-        Reparacions puntuals de goteres en cobertes, teulades i terrats.
-        Neteja, desbrossament i jardineria a jardins privats o interiors de solars, que no representin destrucció de jardins

existents ni tala d’arbrat.
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SEGON.  Exposar-la  al  públic per un termini  de  30  dies, mitjançant anuncis inserits en el B.O.P., en el
D.O.G.C., i en un diari de la Província.
 
TERCER:  En  el cas de que no es presentin  al·legacions  ni reclamacions, la modificació  esdevindrà
definitivament aprovat, procedint-se a la publicació del seu text íntegre en el B.O.P.
 
 
CINQUÈ.- Aprovació inicial de la modificació de la normativa urbanística del Pla general sobre règim de
concessió de llicències d’obres.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista  la  proposta de modificació puntual de la normativa del Pla General d’ordenació municipal de Valls, per tal
d’unificar i homogeneïtzar la normativa reguladora del règim de concessió de llicències d’obres de l’Ajuntament
de Valls, conjuntament amb la modificació de l’Ordenança municipal de règim de  comunicació prèvia d'obres
menors, i del PERI del Centre històric.
 
Atès que la proposta de modificació, amb la corresponent memòria justificativa,  està signada per tots els tècnics
municipals dels serveis d’urbanisme, així com dels serveis jurídics.
Vistos els articles  74, 83 i 94 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, art. 3 del Decret  287/2003, de 4 de
novembre, pel qual s'aprova el Reglament parcial de la Llei 2/2002, de 14 de març, d'urbanisme, 22.2.c i 47.3 de la
llei 7/1985,  de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim  Local   i legislació  concordant.
 
Vist l’informe emès pel Secretari  de  l'Ajuntament, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar inicialment la següent modificació puntual de la normativa urbanística del Pla General
d’Ordenació Municipal de Valls:
 
L’art. 1.V.4 tindrà el següent redactat:
 
1.- Per a la tramitació d’un expedient de llicència d’obres, serà necessària la presentació de projecte redactat per
tècnic competent i visat d’acord amb la normativa aplicable en cada cas. En qualsevol cas requeriran de projecte
tècnic i direcció facultativa les següents actuacions en edificacions:
 

-         Obres d’edificació de nova construcció, excepte les d’escassa entitat constructiva i senzillesa tècnica que no
tinguin caràcter residencial, industrial  ni públic i es desenvolupin en una sola planta. No es consideraran
d’escassa entitat, i en conseqüència requeriran de projecte tècnic, les següents actuacions:

o       Edificacions aïllades auxiliars a l’habitatge de superfície igual o superior a 5  m2.
o       Edificis aïllats destinats a altres usos de: superfície igual o superior a 5 m2.
o       Coberts o altres construccions lleugeres.
o       Construcció de murs de contenció: alçada igual o superior a 1,50 m.
o       Construcció de piscines: superfície igual o superior a 30 m2 i/o fondària igual o superior a 1,50 m.

-         Enderrocs  amb volum construït igual o superior a 25 m3.
-         Moviment de terres: amb volum igual o superior a 100 m3 i/o modificació de la rasant d’una altura igual o

superior a 60 cm.
-         Les següents obres d’ampliació, modificació, reforma o rehabilitació de construccions:

o       Intervencions totals.
o       Intervencions parcials que:

§         Produeixin una variació essencial de la composició general exterior
§         Produeixin una variació essencial en la volumetria
§         Produeixin un alteració de la superfície construïda, o alterin el nombre d’habitatges i locals.
§         Modificació o canvi de distribucions interiors quan afectin una superfície d’envans igual o

superior a 30 m2 o afecti les condicions d’habitabilitat en habitatge,  i  igual o superior a 60
m2 en altre ús. En cas que la modificació de les divisòries de l’habitatge consisteixi en
només la supressió d’un envà que separi dormitoris o dormitori i menjador, no caldrà aportar
projecte visat ni full d’assumeix de direcció visada, i s’haurà d’aportar croquis acotat o a
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escala indicant nom i superfície de cada sala (habitacions, cuina, bany, menjador, etc.) i
gruix d’envà a enderrocar.

§         Modifiquin les instal·lacions o els serveis comuns.
§         Produeixin una variació essencial del conjunt del sistema estructural, afectant a fonaments o

elements estructurals.
§         Suposin un canvi dels usos característics de l’edifici, local o habitatge.
§         Afectin a immobles del patrimoni històric-artístic o sotmesos a especial protecció.

 
-         Instal·lació de grues-torre, ascensors, sínies i altres aparells elevadors per a la construcció
-         Aquelles altres que la normativa aplicable requereixi la redacció de projecte tècnic visat.

 
2.- Per a la tramitació dels expedients de concessió de llicència d’obres de la resta d’obres no definides a l’anterior
apartat, no serà necessària la redacció prèvia de projecte tècnic ni direcció facultativa de l’obra. En qualsevol cas,
no requeriran la presentació de projecte tècnic les següents actuacions:
 

-         Substitució i recolzament d’elements puntuals estructurals secundaris dins d’un sostre.
-         La formació de cambres de bany per envans i la modificació d’obertures interiors que no afectin a les parets

de càrrega.
-         El canvi, reforma o reparació de canals d’aigua en façana
-         L’arrebossat i pintat de parets o elements de façana.
-         La formació o reforma de sòcols de façana o aplacats d’alçada no superior a 4 metres.
-         La instal·lació de portes, finestres, persianes o reixes en obertures de façana.
-         La construcció o reforma d’aparadors.
-         La instal·lació d’anuncis, rètols o banderoles en façana.
-         La instal·lació o reforma d’elements de remat de l’obra en façana com trenca-aigües, brancals i margepeus.

La instal·lació bastides i altres medis auxiliars com ara ponts penjats o escaladors. Quan la seva
alçada sigui igual o superior a 3 metres o ocupin una superfície igual o superior a 25 metres quadrats,
serà necessària la presentació d’un certificat del responsable o propietari de la bastida que acrediti els
següents extrems:

o       Que s’ajusta a la normativa sobres seguretat i salut, i es compleix amb la normativa laboral de la
construcció

o       Que es disposa de la pòlissa de responsabilitat civil
o       Que s’acredita el correcte muntatge i bon funcionament de la bastida durant l’estada a l’obra.

Per a la tramitació dels expedients s’haurà de presentar com a mínim la següent documentació:
 
-         Promotor i propietari de les obres.
-         Descripció detallada de les mateixes. Si tenen certa complexitat, s’haurà de presentar una breu memòria

descriptiva i constructiva de les obres a realitzar.
-         Emplaçament exacte, acompanyant plànol d'ubicació. Aquest es pot substituir per identificació cadastral,

aportant còpia liquidació IBI, o referència cadastral.
-         Si és necessari per a una major comprensió i identificació de les obres, les sol·licituds aniran acompanyades de

la necessària documentació gràfica (plànols a escala o croquis acotats). Aquesta s’haurà de presentar amb
correcció de dibuix, exactitud i presentació  (a la mida DIN A4)

-         Declaració sobre els residus generats per l’obra,
-         Documentació que segons el cas sigui necessària d’acord amb la normativa aplicable.
-         Pressupost justificat de les obres.
 
Aquesta documentació es podrà adaptar per cada tipus d’obra, mitjançant la confecció de fitxes individualitzades,
per tal de facilitar la informació als ciutadans.
 
3.- Sempre requeriran presentació de projecte tècnic visat aquelles obres que afectin immobles del patrimoni
històric artístic o es trobin sotmesos a especial protecció.
 
4.- S’aplicarà el règim de comunicació prèvia en els supòsits expressament previstos a l’oportuna ordenança
específica.
 
 
SEGON:  Exposar al públic aquest acord per un  termini  d'un mes, mitjançant  anuncis inserits en el Butlletí oficial
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 de  la Província, i en un dels diaris de més circulació de la província.
 
SISÈ.- Moció presentada conjuntament pels grups municipals de CiU i ERC sobre la declaració de la
Sardana com a Patrimoni de la Humanitat.
 
Intervé el Sr. Jordi Rius efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Aquesta moció la presentem tal com indica el propi text per donar suport a la campanya de sensibilització ciutadana
que s’està duent a terme, a fi que la UNESCO declari la sardana patrimoni de la humanitat dins els béns
immaterials.
 
L’aprovació el passat mes de novembre a la Conferència General de la UNESCO de la Convenció sobre el
Patrimoni Cultural Intangible, fa que des de la direcció general i molt especialment el Sr. Laurent Levi-Strauss i tot
el seu equip siguin especialment sensibles cap a l’atenció i protecció d’aquest patrimoni.
 
Cal esperar que aquesta nova sensibilitat junt a la campanya que es reinicia impulsada per la Federació Sardanista
de Catalunya, l’Obra de Ballet Popular i la Fundació Universal de la Sardana permeti que el propòsit d’aquesta
moció pugui ser una realitat.
 
Intervé el Sr. Camps manifestant la conformitat del grup municipal socialista amb la moció i proposant algunes
correccions en relació als noms que surten a la moció.
 
Sotmesa la moció a votació, s’aprova per unanimitat.
 
En nom dels grups Municipals de Convergència i Unió, i d’Esquerra Republicana de Catalunya, els seus portaveus,
Sr. Jordi Rius Jové i Sr. Andreu Fernández Mateu, presenten a l’aprovació del Ple Municipal la següent
 
 

M O C I Ó
 
 
Tenint present que els pobles enforteixen entre ells els llaços de fraternitat i solidaritat amb la comunicació, que la
música i la dansa en són uns clars exemples, i que aquest és un camí que pot contribuir a la pau.
 
Considerant que cal elevar el sentit artístic, musical i plàstic de les manifestacions col·lectives. Estant plenament
convençuts que la cultura popular s’ha de potenciar com a font d’enriquiment i de respecte a la identitat i a la
diversitat dels pobles.
 
Creiem que la sardana és una dansa que, pel seu art, per la seva estètica, per la seva expressivitat i pel seu esperit
manifesta simbòlicament molts dels valors que el món reclama.
 
La Sardana és una dansa popular, col·lectiva i bàsicament de plaça o carrer oberta a tots els balladors que ho
desitgin, si bé el seu origen es centra a la Catalunya Vella i ha esdevingut la dansa nacional de Catalunya, el seu
ball es practica en l’àmbit dels Països Catalans i s’ha estès a diversos grups i casals culturals de tot el món.
 
Així mateix, el seu valor artístic i musical ha estat reconegut i enaltit per personalitats dels àmbits més diversos del
món d’Albert Einstein a Igor Stravinsky, de Thomas Mann a Josep Trueta i de Ko  Tazawa a Richard Strauss.
 
Per totes aquestes consideracions entenem que la SARDANA és una dansa amb prou mèrits com per ser
considerada Patrimoni Universal, que s’ha d’oferir a tots els pobles del món.
 
Així doncs, per aquests motius, proposem a la consideració d’aquest Ple Municipal aquesta moció demanant que
s’adoptin els acords següents:
 
1.- Donar el nostre suport a la campanya de sensibilització ciutadana que duu a terme la Federació Sardanista de
Catalunya, l’Obra del Ballet Popular i la Fundació Universal de la Sardana a fi que la UNESCO declari LA
SARDANA PATRIMONI DE LA HUMANITAT dins els béns immaterials.
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2.- Comunicar-ho a la Consellera de Cultura de la Generalitat de Catalunya.
 
3.- Comunicar-ho al Ministro de Cultura de l’Estat Espanyol.
 
4.- Comunicar-ho a la Federació Sardanista de Catalunya com a entitat que canalitza aquesta campanya.
 
 
SETÈ.- Moció presentada conjuntament pels grups municipals de CiU i ERC sobre l’anul·lació dels judicis
militars a què foren sotmeses les persones que lluitaren en defensa de la llibertat i la democràcia.
 
Intervé el Sr. Jordi Rius efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Aquesta moció es presenta davant la petició rebuda per part de l’Associació pro -memòria als Immolats per la
Llibertat de Catalunya.
 
Entenem que si l’any 1985 es va aprovar la llei 16/85 que salvaguardava la intimitat i l’honor de molts testimonis
als judicis sumaríssims en contra dels acusats en defensa del que era l’ordre legalment i democràticament constituït
a partir de processos electorals abans de 1936, entenem, que ja ha passat prou de temps i és de justícia que també
els acusats en aquesta mena de judicis que no garantien les mínimes mesures d’equanimitat tinguin un
reconeixement que podria venir com demana aquesta moció amb l’anul·lació d’aquests judicis militars.
 
Sotmesa la moció a votació s’aprova per unanimitat.
 
En nom del Grup Municipal de Convergència o Unió, i d’Esquerra Republicana de Catalunya, els seus portaveus
Jordi Rius i Jové i Andreu Fernàndez i Mateu, presenten a l’aprovació del Ple Municipal la següent
 
 

MOCIÓ
 
 
Davant la petició, per part de l’Associació pro - memòria als Immolats per la Llibertat de Catalunya de l’anul·lació
dels judicis sumaríssims militars a que foren sotmesos tots els milers de persones que lluitaren en defensa de la
llibertat i la democràcia a tot l’estat espanyol.
 
Davant el fet que uns foren empresonats i molts afusellats, sense el dret a defensar-se ni a un judici just.
 
Amb motiu d’aquesta petició fonamentada en els apartats anteriors, el Ministerio de Defensa els va respondre
informant-los que l’art. 87 de la Constitució espanyola regula expressament la iniciativa legislativa.
 
Davant d’aquesta situació i tenint present que l’any 1985, el Parlament espanyol va aprovar la Llei 16, de 25 de
juny “para salvaguardar el honor y la intimidad de todas aquellas personas que fueron testigos de cargo en contra
de los republicanos en aquellos juicios sumarísimos militares” i no es dignaren a fer una llei que anul·les tots
aquells processos.
 
Davant la manca d’equanimitat d’aquesta llei, davant la seva manca de sensibilitat i tenint present que el que es
demana és el reconeixement d’un sacrifici en defensa de la democràcia proposem al Ple de l’Ajuntament de Valls
el següent ACORD:
 
Demanar al Govern de l’Estat i a la Presidència del Parlament Espanyol l’anul·lació de tots aquells judicis Militars.
 
I comunicar el resultat d’aquest acord a l’Associació pro - memòria als Immolats per la Llibertat a Catalunya.
 
VUITÈ.- Moció presentada conjuntament pels grups municipals de CiU i ERC en relació a la regulació
d’horaris comercials.
 
Intervé el Sr. Jordi Rius efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
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Aquesta tercera moció pretén manifestar per part dels grups del govern i d’aquell que s’hi vulguin sumar, per un
costat el nostre suport al comerç petit i mitjà entenent-lo com una necessitat no tant sols en el seu aspecte de servei
si no que també com un element eminentment vertebrador de la societat dels nostres pobles i ciutats.
 
I Per l’altra manifestar clarament el desacord amb el reial decret 6/2000 de 23 de juny que amplia de manera
notable la capacitat de declarar l’obertura en dies festius i en horaris dels locals comercials fins arribar a l’obertura
total a partir de l’1 de gener de 2005.
 
Considerem que aquest reial decret trenca, per un costat, l’acord al que s’havia arribar l’any 1996 amb la llei
d’ordenació del comerç i la llei orgànica del mateix any complementària del comerç minorista, al mateix temps
que ingeria i ingereix en les competències autonòmiques i la seva capacitat de negociació. I pel fet de perjudicar
directament als petits i mitjans empresaris.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que una moció similar ja es va presentar a l’anterior mandat i que per
coherència es reitera en el que va dir en aquell moment. Vol fer esment que el petit comerç ha tingut una sèrie
d’ajudes que ja han quedat reflectides com poden ser la supressió de l’IAE, les millores en les condicions dels
autònoms o en les de l’IRPF.
També manifesta que aquesta normativa només preveu una possibilitat i no una obligació de que el comerç s’hagi
d’obrir els dies festius i que és una normativa de difícilment afectaria a Valls, sinó a ciutats grans.
Conclou manifestant que el comerç s’ha d’ajudar amb altres actuacions i que s’ha de normalitzar la normativa
sobre horaris de locals.
 
Sotmesa la moció a votació s’aprova per 20 vots a favor dels grups municipals de CiU, PSC, ERC i la CUP i 1
abstenció del grup municipal del PP, adoptant-se el següent acord:
 
En nom dels grups municipals de Convergència i Unió i Esquerra Republicana de Catalunya, els seus portaveus
Jordi Rius Jové i Andreu Fernández Mateu, presenten a l’aprovació del Ple Municipal la següent moció:
 
El sector de la distribució comercial és un dels principals sectors de l’activitat econòmica que més s’ha vist afectat
per les transformacions estructurals que s’estan produint.
 
Els dos grans sistemes de distribució comercial són el que constitueixen les grans superfícies comercials, i un de
més propi integrat pel teixit urbà de les poblacions, que constitueix un element més del dinamisme econòmic i
social, vertebrador en gran mesura de pobles i ciutats pel fet que contribueix de forma creixent a l’ocupació i està
constituït en la seva immensa majoria per iniciatives que es corresponen a petites i mitjanes empreses, sovint de
caire local i familiar.
 
Una vegada aprovada la llei 17/1996 de 15 de gener, d’ordenació del Comerç Minorista i la Llei Orgànica 2/1996,
de 15 de gener Complementària de l’Ordenació del Comerç Minorista, la regulació dels horaris d’obertura dels
comerços corresponia a les Comunitats Autònomes, garantint, en tot cas l’obertura d’un mínim de vuit diumenges o
festius a l’any.
 
Aquesta situació que havia estat consensuada l’any 1996, es va trencar unilateralment pel Govern de l’estat amb
l’aprovació del reial decret Llei 6/2000, de 23 de juny, de mesures urgents d’intensificació de la competència en
mercats de béns i serveis, on a través del seu article 43 es va ampliar de manera notable la capacitat per declarar
l’obertura dels comerços en diumenges i festius, fins la total obertura de festius a partir de l’1 de gener de 2005,
situació que beneficiarà a les grans superfícies comercials en detriment de les petites i mitjanes empreses, de gran
importància a Catalunya pel fet de participar molt activament en la vertebració econòmica i social del país.
 
Amb aquests fonaments els grups municipals de CiU i ERC presenten a aquest Plenari els següents acords:
 
Manifestar el desacord de l’Ajuntament amb el reial Decret Llei 6/2000 de 23 de juny, pel fet d’ingerir en les
competències autonòmiques i pel fet de perjudicar als petits i mitjans comerciants.
 
Manifestar el suport de l’Ajuntament de Valls a tots els petits i mitjans comerciants.
 



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-03-29.htm[31/03/2017 14:06:53]

Donar suport a les iniciatives que permetin que les Comunitats Autònomes recuperin les competències sobre la
regulació d’horaris d’obertura i tancament dels locals comercials en els respectius àmbits territorials.
 
Que es traslladin aquests acords al president del Govern espanyol, al president de la Generalitat de Catalunya, al
Congrés dels Diputats i al Parlament de l’Estat.
 
Intervé en torn d’explicació de vot el Sr. Francesc Moreno manifestant que l’origen de les mocions presentades ho
és per peticions d’iniciatives socials cíviques i d’entitats i que en aquests casos seria convenient facilitar als altres
grups municipals per tal que també les poguessin subscriure.
 
Intervé el Sr. Rius manifestant la seva conformitat en l’exposició del Sr. Moreno i que pel que fa a les mocions
que fan passar per la seva comissió informativa ja en va donar còpies a la resta de grups municipals i a més hi va
posar el plural per si s’hi volien sumar.
 
Intervé el Sr. Pros manifestant que efectivament es va utilitzar el plural però només consten com a promotors de la
moció els grups municipals de CiU i ERC.
 
Intervé de nou el Sr. Rius manifestant que no té cap inconvenient en prendre’n nota per properes ocasions.
 
Intervé finalment el Sr. Moreno manifestant que el prec en concret és que quan l’origen de les mocions sigui
extern als grups municipals s’entengui que qui la formula demana que l’Ajuntament plural s’hi pronunciï i que per
això s’hauria de donar la possibilitat de ser mocions presentades per tots els grups municipals o per l’Alcalde que
és qui representa l’Ajuntament.
 
 
NOVÈ.- Moció presentada pel grup municipal del PSC sobre l’escola Enxaneta.
 
Intervé el Sr. Canela efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Ens pensàvem que aquesta Moció que avui presentem el grup municipal del PSC no l’hauríem d’haver
presentat mai perquè d’una banda el programa electoral de CiU, que governa la ciutat juntament amb ERC,
específica textualment en la pàgina 47 entre els seus compromisos: “rehabilitació de l’Escola Enxaneta”, de
l’altra ERC  durant el temps que va compartir govern amb el PSC també es mostrava totalment favorable a
la rehabilitació. I si això no fos prou en el Plenari del mes de setembre es va aprovar el conveni per la
rehabilitació de l’escola Enxaneta entre l’Ajuntament i el Departament d’Ensenyament amb el suport de tots
els grups polítics. Així doncs, aquesta unanimitat a la qual s’hi han afegit tota la comunitat educativa de
l’escola Enxaneta, les associacions de veïns del centre històric i l’IEV entre d’altres, feia pensar que no hi
hauria cap canvi de posició política i es tiraria endavant el projecte de rehabilitació, que fa ja vint anys que
el centre reclama per poder impartir l’ensenyament en les condicions adequades. Sembla però que aquesta
unanimitat en els darrers temps s’ha trencat, s’ha qüestionat per les forces polítiques que governen la nostra
ciutat la rehabilitació del convent del Carme per ubicar-hi l’escola Enxaneta. Aquest fet està generant una
gran incertesa i preocupació a la comunitat educativa de l’esmentat centre. Aquests sentiments què també els
comparteix el grup municipal del PSC han estat el detonant que ha fet que presentem aquesta moció amb la
intenció que d’una vegada per totes els diferents grups polítics que conformen el Plenari de l’Ajuntament de
Valls es posicionin de manera clara i inequívoca davant d’aquesta qüestió perquè la comunitat educativa de
l’escola enxaneta i la resta de la ciutadania conegui quin és el pensar d’aquest consistori, i a partir d’aquí
puguin engegar les accions que creguin oportunes per assolir allò que volen per aquest centre.
Ara, en tot cas passaria a llegir la proposta d’acords que planteja la moció.    
 
Francesc Moreno i Espinosa, regidor i portaveu del Grup Municipal del PSC, en representació dels regidors del
grup, presenta per a la seva deliberació i aprovació si s’escau, en la propera sessió plenària de la Corporació, la
següent:
 

MOCIÓ
 
Fa molt de temps, massa temps, que l’Escola Enxaneta, la nostra escola Enxaneta aspira a disposar d’uns espais
dignes per l’activitat docent. Ha estat, i ho és encara avui, digne d’elogi, com la comunitat educativa de l’escola al
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llarg d’anys i anys han compensat amb la seva bona pràctica docent les dificultats i deficiències d’un edifici que no
respon als mínims exigibles avui en dia.
 
L’escola Enxaneta té els seus orígens en la voluntat i vocació col·lectiva de molts vallencs, pares, mestres i
alumnes, que en forma de cooperativa privada d’ensenyament però amb voluntat de servei públic van fer una
escola activa i catalana. Generacions d’alumnes han pogut gaudir i gaudeixen encara avui dels aprenentatges
acadèmics i formació personal en l’escola rebuts.
 
D’aquella iniciativa nascuda el curs 68-69, i sota l’empara de l’Ajuntament de Valls que cedí l’antic Convent del
Carme un cop abandonat per l’escola Claret, per ubicar l’escola Enxaneta, esdevé l’objectiu d’integrar-se a la xarxa
d’escoles públiques de la Generalitat l’any 1985.
 
Avui, amb el pas del temps ens adonem de la paradoxa que resulta del fet que a diferència d’altres escoles privades
integrades en el mateix moment i que varen suposar una forta inversió de la Generalitat en la compra dels edificis,
l’escola Enxaneta no va representar cap despesa pública al ser cedit en ús l’edifici del Convent del Carme al
Departament d’Ensenyament per part de l’Ajuntament.
 
Així és que des de l’any 1985, fa ja gairebé 20 anys, un cop i un altre, les administracions han reconegut, hem
reconegut, la precarietat i l’estat del tot deficitari de les instal·lacions. Tantes vegades s’ha reconegut com ocasions
ha tingut l’escola de reivindicar les millores i actuacions necessàries per dignificar els espais docents.
 
Vint anys donen per molt. D’uns primers projectes, ara ja oblidats, promoguts pels pares i mestres. Reivindicacions
i discussions sense cap resultat per part de l’Ajuntament davant la Conselleria d’Ensenyament. Obres de millora i
consolidació puntual, que donaven just per garantir amb uns mínims la seguretat dels alumnes i professors i que
han suposat al llarg del temps importants despeses amb resultats sempre precaris i insuficients.
 
L’any 2000, el Consell Escolar i l’Ajuntament acorden, no sense estudiar amb profunditat les diferents alternatives,
que el futur de l’escola Enxaneta passa per la rehabilitació de l’antic Convent del Carme com a edifici per la
pràctica docent, descartant definitivament l’opció de construcció d’una escola nova.
 
Aquesta decisió és important atès que ja no es faria servir mai més l’argument del dubte de la rehabilitació o
construcció d’un centre escolar nou com a pretext per dilatar en el temps la decisió definitiva.
 
Tant és així que s’acorda amb el Departament d’Ensenyament treballar, ara ja sí, de forma definitiva en la
programació dels treballs per tal de fer realitat aquesta vella aspiració.
 
L’Ajuntament trasllada aquest compromís al Departament d’Ensenyament, i es pacten les condicions que farien
viable la rehabilitació de l’edifici. L’Ajuntament assumiria la redacció del projecte sota la supervisió tècnica del
Departament, i la Generalitat finançaria el cost equivalent a la construcció d’una escola nova. La resta seria assumit
per l’Ajuntament. Tot i que no semblava un acord fàcil d’assumir per part de l’Ajuntament era la única via per dur
a terme l’objectiu. Així es va assumir i es va fer.
 
Ara, un cop disposem del projecte i podem quantificar els costos, ja previstos anteriorment. Ara, un cop acordat en
Ple de l’Ajuntament de forma unànime per part de tots els grups municipals la signatura del conveni amb la
Generalitat. Ara que disposem de la voluntat del govern de la Generalitat per complir els seus compromisos. Ara,
que ningú pot negar haver defensat políticament la rehabilitació i d’haver assumit el compromís de la rehabilitació
del centre. Ara que ja fora hora de preveure el calendari d’obres i executar la reforma. Tot indica que persisteixen
opinions que tornen a qüestionar l’objectiu.
 
Tant mateix, ara que la reivindicació del Consell Escolar és més forta que mai, que l’associació de mares i pares en
assemblea s’ha pronunciat unànimement en aquest sentit, ara que les associacions de veïns del centre històric,
l’Institut d’Estudis Vallencs i altres entitats reclamen l’execució immediata de la rehabilitació de l’edifici com a
seu de l’escola Enxaneta. No podem capgirar la voluntat dels afectats, ni fer enrera els compromisos contrets.
 
Per tot això, i molt més, el grup municipal del PSC, considera que mai una inversió en educació serà
malaguanyada. Que l’Ajuntament disposa de possibilitats per fer front al compromís contret. Que no hi ha cap nou
element que justifiqui canviar l’objectiu, i que no es pot dilatar més en el temps una actuació de l’administració
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pública, Generalitat i Ajuntament, del tot justa i necessària.
 
Per tot això, el grup municipal del PSC, en coherència amb els seus compromisos anteriors i com a conseqüència
dels acords adoptats en aquest plenari proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents:
 

ACORDS
 
 
Primer.- Procedir a la signatura immediata del protocol d’acord per la col·laboració entre el Departament
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Valls per la redacció del projecte executiu de les
obres de reforma, adequació i ampliació del centre d’educació infantil i primària Enxaneta, aprovat per aquest
plenari en data 12 de setembre del 2003.
 
Segon.- Reclamar al Departament el compliment de les clàusules segona i tercera de l’esmentat conveni relatives a
l’aportació econòmica del Departament d’Ensenyament.
 
Tercer.- Modificar la clàusula quarta prorrogant fins a l’any 2005 les obres de rehabilitació.
 
Quart.- Exigir al Departament d’Ensenyament el compliment previst en la clàusula sisena, relatiu al trasllat a
l’antic Narcís Oller, un cop fetes de manera urgent i immediata per part del departament les obres d’adequació
d’aquest edifici.
 
Cinquè.- Incloure un cop oberta la convocatòria de la Llei de Foment de Barris i Àrees Urbanes d’atenció especial,
la reforma de l’antic Convent del Carme a fi i efecte d’obtenir finançament extern dels costos assumits per
l’Ajuntament.
 
Sisè.- Donar trasllat d’aquest acord al Consell Escolar del CEIP Enxaneta, a tots els grups polítics del Parlament de
Catalunya, al Departament d’Ensenyament i al President de la Generalitat.
 
 
Sotmesa la moció a votació es desestima per vuit vots a favor del grup municipal del PSC, 12 vots en contra dels
grups municipals de CiU, ERC i PP i 1 abstenció del grup municipal de la CUP.
 
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Caballero manifestant que aquestes darreres setmanes s’ha parlat amb els
professors i amb l’AMPA i que ha pogut confrontar informació amb l’equip de govern, opinant que s’estan fent els
passos adequats per adoptar la solució més positiva i constructiva. Manifesta que el seu vot contrari no ho és contra
realitzar qualsevol actuació a l’Enxaneta, sinó per possibilitar una solució de consens.
 
Intervé la Sra. Garcia, efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
 
En primer lloc vull manifestar en nom meu i del conjunt de la CUP la dificultat i la incomoditat que ens ha
representat participar d’aquest debat i d’aquesta presa de decisions, precisament per la vinculació de la major part
de la gent que formem la CUP. Però per altra part hem realitzat un treball de responsabilitat que ens ha dut a
valorar tots els posicionaments i condicionants. Per tant, ens proposem fer una valoració de la moció presentada pel
PSC tenint en compte els dos objectius que considerem prioritaris: lluitar contra la situació precària que pateix des
de fa molt temps la comunitat educativa de l’Enxaneta i trobar el millor ús pel Convent del Carme integrat en el
Pla d’Equipaments pel Barri Antic.
 
Aquesta responsabilitat que des de la CUP hem intentat mantenir des del dia que ens vàrem decidir presentar a les
eleccions, creiem no haver-la trobat en els posicionaments de CiU i PSC. Des d’un primer moment, ambdós partits
es van posicionar favorablement a la rehabilitació del Convent del Carme per a ubicar-hi l’Escola Enxaneta sense
haver analitzat ni les conseqüències del sobrecost de l’obra, ni la reubicació provisional de l’activitat docent, ni la
previsió d’ampliació del mapa escolar actual. 
Per tant, volem deixar clar, que el debat que estem tenint avui aquí, l’hauríem hagut de celebrar ja fa molts mesos,
si les coses s’haguessin fet llavors amb responsabilitat.
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Però anem per parts, ja que a través de la moció del PSC tenim l’oportunitat de parlar-ne, parlem-ne clarament.
Ens agradaria qüestionar diferents afirmacions de la moció presentada: en primer lloc, no creiem que ningú en
aquest Ple estigui intentant dilatar en el temps la decisió definitiva, sigui quin sigui el seu posicionament. En segon
lloc, no és veritat que els costos de la rehabilitació fossin els ja previstos anteriorment, com tampoc ho és que
tinguem ja un espai alternatiu per ubicar l’escola entretant es fan les obres. El pressupost de la rehabilitació supera
descaradament els 320 milions de pessetes que dóna Ensenyament per una escola nova, i l’antic Narcís Oller no
reuneix les condicions mínimes per a acollir l’alumnat i els professors. Per tant, és normal que persisteixin opinions
que tornin a qüestionar l’objectiu. I és legítim que hi hagi sectors que no compartim la mateixa voluntat que els
afectats.
 
Per la CUP, aquest és encara un debat obert, que no ens ha de fer por tornar afrontar, en l’acord unànime del Ple de
12 de setembre, ja vam manifestar que la nostra posició quedava condicionada al coneixement del cost final que
tindria la rehabilitació. És per això que no podem adoptar d’entrada cap dels acords que se’ns proposen, necessitem
un treball conjunt de tots els grups municipals des de l’acceptació que el sobrecost i la reubicació provisional de
l’escola són un problema. Creiem que aquesta és la única via que ens portarà a trobar una solució de consens al
problema.
 
Permeti’m expressar que el redactat de la moció, per una banda sovint no s’ajusta a la realitat, i per l’altra que hi
ha un càrrega sentimental innecessària. Pensi que molts de nosaltres tenim una actitud de compromís i crítica
gràcies precisament al model educatiu de l’Enxaneta, i per tant, no ens ha agradat com ha monopolitzat aquesta
vinculació amb l’escola.
 
 Vull manifestar públicament que valorem molt l’esforç de lluita i reivindicació constant que està portant a terme el
conjunt de l’Escola Enxaneta, sobretot perquè ha estat capaç de mantenir uns nivells de qualitat educativa molt alts
,tot i la precarietat que està patint.
 
Per acabar, volem deixar clar que si el debat responsable ens porta a desestimar la rehabilitació de l’Enxaneta,
haurà estat perquè existeixi un alternativa d’equipament clara i garantida per l’antic Convent del Carme. Així
doncs, demanem a l’equip de govern la màxima transparència durant aquest procés de debat.
 
 
Intervé el Sr. Fernández felicitant la comunitat educativa de l’Enxaneta per la tasca feta. Manifesta que no s’està
qüestionant una posició que s’ha de prendre com a govern de la ciutat des del punt de vista educatiu i
d’ensenyament. En el seu moment ja hi va haver un posicionament clar a favor de la rehabilitació de l’Enxaneta
però amb un interrogant que era la quantitat del sobrecost que havia d’assumir l’Ajuntament.
Quan aquesta quantitat s’ha conegut s’han hagut de posicionar. Manifesta el Sr. Fernández que si es vol fer créixer
Valls cap al sud s’ha de fer un centre amb visió de futur i s’ha de tenir en compte que la rehabilitació no permet les
dues línies que seria de desitjar. Això fa que el sobrecost no sigui viable des del punt de vista educatiu.
 
Manifesta el Sr. Fernández que també s’ha de tenir en compte la inviabilitat del desplaçament provisional a l’antic
institut Narcís Oller. Per aquest motiu entén que una bona solució és un centre nou i això anunciar-ho
conjuntament amb la solució per a l’antic convent del Carme.
 
Intervé el Sr. Rius efectuant un prec al Sr. Moreno en el sentit que el grup municipal de CiU els agradaria que
mocions tant importants com aquesta es poguessin presentar amb anterioritat a la comissió informativa.
Tot seguit efectua la següent intervenció literalment transcrita:
 
Després d’haver escoltat les diverses intervencions i llegit la moció presentada pel Sr. Moreno en nom del Grup
Municipal Socialista ens sembla de rigor haver de fer alguna puntualització.
 
No hi ha cap mena de dubte que segurament compartim l’esperit més genèric d’aquesta moció fins i tot alguns
paràgrafs de la seva fonamentació els podríem signar sense fer-hi escarafalls.
 
Vostès afirmen que l’any 2000 el Consell Escolar i l’Ajuntament van estudiar amb profunditat les diferents
alternatives i van optar per apostar per la rehabilitació descartant la construcció d’un nou centre escolar, continua
dient que es va acordar amb el Departament d’Ensenyament treballar de forma definitiva en la programació dels
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treballs i, unes línies més avall ens diu que “ara un cop disposem del projecte i podem quantificar els costos, ja
previstos anteriorment etc, etc., tot indica que persisteixen opinions que tornen a qüestionar l’objectiu.
 
Comprendrà que en aquests paràgrafs que he resumit hi mantinguem diferències, unes de criteri i les altres
senzillament i clarament objectives.
 
Quan es parla de previsions anteriors, suposo que es refereix a les que ha dut a terme l’actual govern no pas a quan
vostè sr. Moreno presidia l’Ajuntament, ja que el mes de juliol de 2003 solament hi havia un avantprojecte, faltava
el projecte bàsic i el projecte executiu, no hi havia cap mena de quantificació econòmica, ni existia cap estudi
previ, amb una valoració, al nostre entendre, realista del cost del projecte.
 
També podem afegir que segons sembla o almenys nosaltres no l’hem trobat, i per tant, som de l’opinió que no
s’havia fet ni tant sols encarregat el projecte geotècnic ni geològic d’aquest espai, COSA QUE PER EXEMPLE
NOSALTRES SI QUE FEM EN ELS NOSTRES PROJECTES
 
Entenguin que haguem de manifestar també que no s’havia temporalitzat el termini de lliurament dels arquitectes,
recordin que ni tant sols es disposava dels terrenys per a executar l’obra, ni es preveia com poder disposar-ne, i
només els regidors del govern sabem el que ha costat tancar aquesta signatura.
 
Lògicament els hem de recordar que la llar d’Infants dels Tabalets no es contemplava de moment en aquella zona;
es preveia una llar d’infants a la carretera del Pla. I encara més, en aquesta legislatura i així consta a les actes, el
seu grup s’ha manifestat insistint en aquesta possibilitat. Per tant Srs. Regidors em sembla, ens sembla, que sí que
hi ha nous elements que justifiquen replantejar-se els objectius del passat.
 
En front d’aquesta moció i dels acords que es proposen som de l’opinió que el nostre projecte és més útil a la
ciutat. Estem convençuts que cal contemplar els equipaments tant escolars com la resta dins el nostre concepte de
ciutat, de forma coherent a mig i llarg termini i no tenim gens clar que l’aprovació d’aquesta moció beneficiï ni a la
ciutat de Valls, ni al Centre Històric ni a l’escola en qüestió.
 
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno dirigint-se al Sr. Caballero i manifestant que fa un mesva formular una pregunta i
encara no se’ls ha informat de cap actuació alternativa i per això han presentat la moció, confiant que avui el
Plenari conegui tots els arguments de pes.
Dirigint-se al Sr. Fernández el Sr. Moreno comenta que la decisió de dues línies és una qüestió delicada i que
abans se n’hauria de parlar, manifestant que s’ha presentat la moció per acabar els dubtes i declaracions
contradictòries i reclamant un debat seriós per adoptar una solució correcta, ja que aquest no és el primer cop que
no es dóna informació.
 
Tot seguit efectua la següent intervenció literalment transcrita:
 
El grup municipal del PSC hem presentat aquesta moció, amb la intenció d’acabar amb els dubtes, les
informacions contradictòries, i forçar un debat seriós davant una decisió important.
 
No hauria estat necessari, si vostès, Sra. Batalla, senyores  i senyors, de CiU i ERC, haguessin obert al debat les
seves intencions.  No és el primer cop, ja ens ha passat amb altres qüestions, com la pista d’atletisme o el nou
Pavelló  Municipal del Fornàs, un dia diuen que sí, l’endemà que s’ho estant pensant i entre tant decisions fetes des
del consens i la participació vostès les acaben negant.
 
En cap cas el que discutim amb aquesta moció ha estat només una qüestió dels polítics. El que discutim, el que
proposem avui  és el resultat de molts anys de treball conjunt de les administracions i els ciutadans afectats.
 
Un pot acceptar amb esportivitat la decisió de la majoria però no pot renunciar mai a defensar el que realment
considera just.
 
Durant molts anys, hem hagut d’acceptar, potser amb massa esportivitat, la incapacitat de la Generalitat de CiU de
donar resposta a la situació de l’Enxaneta. En 23 anys de govern i 18 d’escola no ens havíem sortit d’aconseguir
que el Departament d’Ensenyament dotés a l’Escola d’un edifici en condicions. Entre tant, Ajuntament i
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Generalitat fent pedaços a un vell edifici sempre insuficients.
 
Per fi, just abans de les eleccions municipals, el Departament d’Ensenyament  ens col·loca a les portes de l’escola
l’anunci del projecte d’obres, un símbol que ens feia pensar que aquest cop sí anava de debò, potser sí que va
servir per arreplegar uns quants vots Sra. Batalla. Més endavant, coincidint una altra vegada amb la precampanya
electoral de les autonòmiques ens congratulem tots amb el vot unànime de la signatura del conveni que havia estat
negociat per l’anterior govern municipal.  Aquell conveni, aquell acord unànime de vostès i nosaltres tenia la virtut
de que passés el que passés a les eleccions autonòmiques, fos quin fos el nou govern sortint de la Generalitat tots hi
estaven d’acord i res impediria tirar endavant amb la dignificació de l’Escola Enxaneta.
 
Però avui i ara, el nou govern municipal, aquells que van negociar i acceptar el conveni, aquells que van posar el
cartell anunciador de les obres, aquells que avui tenen la responsabilitat de complir-lo des de l’Ajuntament i des
del Departament d’Ensenyament són els que incompleixen els compromisos, impulsen accions d’aquest plenari que
després no compleixen i en definitiva frustren un cop més la il·lusió dels ciutadans que havien confiat en vostès.
Aquests dies som molts els que ens fem preguntes, Sra. Batalla. Aquest plenari és un bon exemple.
 
.- És desig del govern la rehabilitació de l’Antic Convent del Carme? Si és així, quin ús  millor se li pot donar que
l’escolar? Quin millor finançament extern que l’ofert per l’escola esperen obtenir per altres usos  per tal de
rehabilitar l’Antic Convent del Carme?
 
.- No forma part dels objectius per tots compartits de rehabilitació i dinamització del Centre Històric el
manteniment en el propi Centre d’una escola emblemàtica com és l’Enxaneta, no forma part també d’aquests
objectius la recuperació d’un dels edificis més importants pel seu valor històric i arquitectònic?
 
.- Si és així, quines alternatives treballen vostès, senyors i senyores  de CiU i ERC, per garantir l’activitat escolar al
Centre històric i la recuperació amb finançament extern de l’edifici ?
 
.- No és veritat, que en cap moment el nou govern de la Generalitat, i més concretament la Conselleria
d’Ensenyament responsabilitat directa d’ERC, s’ha negat a la signatura del Conveni aprovat per aquest plenari? I
que per tant la decisió no és del Departament sinó de l’Ajuntament?
 
.- És cert, però, que l’anterior govern de la Generalitat de CiU es va negar a finançar més enllà del cost d’una
escola nova. Han fet gestions ara amb el nou govern, de la mà d’ERC  per millorar l’aportació econòmica de la
Generalitat?
 
.- Farem la millora del Carrer del Carme quan ja no hagin de passar diàriament els alumnes i pares de l’escola?
 
Aquestes preguntes i moltes altres Sra. Batalla, molts ciutadans i ciutadanes ens les estem fent avui. I no entenem,
per què no  ens ho ha explicat,  quin és el seu projecte, quines són les seves idees. 
 
Sra. Batalla en política les idees no s’imposen, es proposen. La victòria democràtica d’una idea esdevé de la força
dels arguments no de l’abús de poder.
 
Per això, tal i com dèiem a la moció, el grup municipal del PSC considera que mai una inversió en educació serà
malaguanyada. Considerem que no  hi han arguments per canviar ara la decisió, que es disposen del recursos
necessaris per fer front al compromís, i que no es pot dilatar més en el temps una actuació pública de la Generalitat
i l’Ajuntament del tot justa i necessària que respon a la voluntat dels afectats que han suportat durant molt de
temps la incompetència de l’administració responsable.
 
Per això hem presentat aquesta moció i per això l’hem votada a favor.
 
Possiblement avui amb el seu vot contrari s’escrigui el darrer capítol d’una història lamentable.  La  història d’un
desig, d’una il·lusió frustrada al llarg de 20 anys per un govern de la Generalitat incapaç, que avui tanca
definitivament un govern municipal que imposa i no proposa. Sra. Batalla Gràcies. 
 
Intervé el Sr. Rius, dirigint-se al Sr. Moreno i manifestant que està d’acord amb la seriositat de la qüestió i amb la
importància de l’edifici, però assumit aquest fet això no implica que no s’hagin d’estudiar totes les possibilitats i
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que el grup municipal de CiU sempre ha dit que cal apostar pel Centre Històric i en el qual s’hi han d’instal·lar
equipaments. Manifesta el Sr. Rius que una de les qüestions que il·lustra aquest interès és que si es desenvolupa el
PERI, es rehabilita el centre Històric i es desenvolupen els PERIS 3 i 4, nova gent anirà a viure a la zona i això
comporta plantejar-se que es pugui fer una segona línia per evitar desplaçaments i altres problemes, motiu que
aconsella estudiar totes les possibilitats.
 
Manifesta el Sr. Rius que la intenció del govern és intentar que el col·legi no continuï en un estat de deixadesa i
amb manteniment limitat i que es mantindran les converses necessàries amb el Departament d’Ensenyament per
aconseguir la millor solució, tenint en compte que no ens podem oblidar de la previsió de places futures.
 
Conclou el Sr. Rius manifestant que s’ha d’entendre com un sol paquet l’Enxaneta i la futura Llar d’Infants i que
no es poden moure del Centre Històric.
 
Intervé de nou el Sr. Moreno dirigint-se al Sr. Rius i manifestant que si no l’ha entès malament el vot contrari de
CiU no vol dir que ja han pres una decisió i que encara estant en una fase d’estudi.
 
Respon el Sr. Rius en sentit afirmatiu.
 
Pren la paraula la Sra. Alcaldessa manifestant que actualment encara estan en fase d’estudi perquè manquen
algunes respostes per part del Departament d’Ensenyament com són una possible ampliació a dues línies,
l’increment del finançament i els possibles usos al convent del Carme. Manifesta que ara encara no era el millor
moment per parlar-ne i lamenta aquest debat fer de forma precipitada i amb criteris polítics.
 
Intervé el Sr. Moreno manifestant que el que lamenta és el resultat de la votació.
 
 
 
 
DESÈ.- Moció presentada pel grup municipal del PSC sobre la participació de l’Ajuntament de Valls al Fons
de foment de barris i àrees urbanes d’atenció especial.
 
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Aquesta moció pretén aprofitar una oportunitat històrica. Mai fins avui s’havia obert la possibilitat de
comptar amb la col·laboració decidida de la Generalitat  per tal d’aportar una quantitat suficient de
recursos vàlida per fer el salt definitiu a la recuperació del nostre Centre Històric.
 
Amb la iniciativa del nou govern de la Generalitat, per aquesta legislatura i de manera gradual ( 10 nous cada any)
40 barris del país que necessiten una especial atenció, podran concertar amb la Generalitat actuacions amb un
finançament que pot arribar als 15 MEUR (2.500 milions de pessetes).
 
És obvi, que el nostre Centre Històric presenta les característiques que demanarà aquesta nova llei per ser
susceptible de ser escollit. Partim de l’avantatge, a diferència d’altres ciutats que ja disposem del instruments de
planificació i estudis necessaris per ser escollit des de la primera anualitat i iniciar de manera imminent les
actuacions previstes i necessàries. 
 
Per tot això, presentem la següent moció.
 
Tot seguit per part del Secretari de la Corporació es procedeix a la lectura de la moció presentada:
 
Francesc Moreno i Espinosa, regidor i portaveu del Grup Municipal del PSC, en representació dels regidors del
grup, presenta per la seva deliberació i aprovació si s’escau, en la propera sessió plenària de la Corporació, la
següent:
 

MOCIÓ
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PER TAL QUE L’AJUNTAMENT DE VALLS SOL·LICITI LA PARTICIPACIÓ I S’ACULLI AL FONS DE
FOMENT DE BARRIS I ÀREES URBANES D’ATENCIÓ ESPECIAL PER TAL D’OBTENIR
FINANÇAMENT EN ELS PROJECTES DE REHABILITACIÓ I PROMOCIÓ DEL CENTRE HISTÒRIC DE
LA CIUTAT.
 
El nou Govern de la Generalitat de Catalunya ha iniciat la tramitació d’un projecte de Llei de Foment de Barris i
Àrees Urbanes que requereixen atenció especial, amb la voluntat de procedir una intervenció pública decidida i
concertada amb els ajuntaments amb l’objectiu de redreçar la situació de determinats barris que pateixen problemes
d’ordre urbanístic i social.
 
La voluntat del Govern de la Generalitat amb aquesta iniciativa és atendre aquells espais urbans de diferents ciutats
de Catalunya on es concentren processos d’involució urbanística, problemàtiques d’ordre demogràfic i mancances
d’ordre econòmic i social.
 
Per atendre aquesta realitat el Govern de la Generalitat s’ha proposat i compromès a posar en marxa un programa
de rehabilitació integral d’aquells barris i àrees urbanes que requereixin d’especial atenció, el qual serà gestionat
conjuntament per la Generalitat i els ajuntaments concernits. Tal i com està anunciat i programat aquest pla
permetrà la rehabilitació de quaranta barris de tot Catalunya durant la present legislatura. Les actuacions seran
proposades, dissenyades i executades pels ajuntaments concernits i la Generalitat determinarà, cada any, d’entre els
projectes presentats pels ajuntaments, aquells que consideri prioritaris, procedint a cofinançar-los i efectuar el
seguiment de la seva execució.
 
Les àrees urbanes elegibles als efectes de les accions de rehabilitació integrada seran aquelles que pateixin o hagin
patit:
 

a)      processos d’involució urbanística, com ara la degradació del parc d’habitatges, dèficits d’equipaments
comunitaris o insuficiència de la urbanització o de la qualitat de l’entorn físic.

b)      problemàtica demogràfica causada per l’envelliment, la manca de renovació dels residents o simplement la
pèrdua excessiva de població.

c)      La presència de problemes econòmics (atur, manca d’activitat, escassetat de serveis) o socials
(delinqüència, violència, drogaaddicció).

 
Entre les accions proposades hauran de referir-se a alguns dels camps següents:
 

a)      Creació de nous espais lliures d’ús col·lectiu que espongin els teixits més degradats.
b)      El foment de l’accessibilitat i la mobilitat sostenible en què es prioritzi l’ús pels vianants.
c)      La millora del paisatge urbà.
d)      Operacions estratègiques de reforma urbana per produir nous habitatges, els espais verds i els equipaments

associats com a nuclis inductors d’altres intervencions d’iniciativa particular de renovació.
e)      Adaptació de serveis i equipaments generals (escolars, assistencials, sanitaris, culturals, etc.) a les

necessitats concretes de les poblacions dels barris.
f)        Desenvolupament de programes que comportin la millora social i econòmica del barri.

 
A la nostra ciutat, el seu Centre Històric reuneix les condicions descrites en la iniciativa del govern, i pot esdevenir
una àrea prioritària d’actuació en col·laboració amb la Generalitat.
 
El grau de maduració dels projectes actualment aprovats i en fase d’execució com són el Pla de Reforma interior
del Centre Històric i el Pla de Dinamització del Centre Històric, i les bases de subvenció i ajudes per la
rehabilitació i tot el conjunt d’actuacions integrals que en ells es contempla, permet fer la sol·licitud de manera
immediata amb la finalitat d’optar al finançament des de la primera anualitat.
 
Tenint en compte que el programa del Pla Especial del Centre Històric és el marc en el que es posen en comú
esforços inversors i de gestió en diferents camps de l’actuació de l’Administració Pública en ordre a concretar una
actuació coordinada i eficient, en el temps i en l’espai, per tal de:
 
1.- Garantir el manteniment de la funció residencial en el Centre Històric i evitar l’expulsió de fet de la població.
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2.- Aturar la degradació física dels immobles fomentant en primer lloc la rehabilitació o, si cal, la substitució dels
habitatges.
 
3.- Invertir el procés de desactivació econòmica, introduint factors de dinamització i atenent les especificitats
pròpies de la zona centre i els seus actius de posició, comercials, turístics i culturals.
 
En definitiva, assolir l’objectiu de fer del Centre Històric un espai urbà residencial sense canvi de teixit social,
rehabilitat tant en l’espai públic com en el privat, actiu econòmicament i comercial, accessible  per a vianants i per
a la circulació rodada, i amb una qualitat de vida equivalent -si més no- a la mitjana de la ciutat, tant pels seus
equipaments com pels programes de serveis personals i salut pública i per la millora dels serveis públics i de la
seguretat ciutadana.
 
Tenint en compte, així mateix, que el programa d’actuació previst en el Pla especial del Centre Històric s’estructura
en quatre grans línies d’actuació, coincidents amb els objectius del Fons de Foment de Barris i Àrees Urbanes
d’especial atenció que impulsa el govern de la Generalitat. Com són:
 
a)      Inversió urbanística
b)      Rehabilitació d’habitatges
c)      Millora de la qualitat de vida
d)      Promoció de l’activitat econòmica
 
Tenint en compte que cada una de les actuacions escollides comptarà d’una dotació mitjana de 15 MEUR (2.500
MPTA), i que la contribució dels fons al finançament de les actuacions previstes representarà com a mínim el 50%
i com a màxim el 75% del pressupost global del projecte, ens trobem davant una oportunitat històrica per redreçar
l’evolució negativa del nostre Centre Històric i assolir tots aquells objectius previstos i desitjats de millorar les
condicions de qualitat de vida i funcions del Centre Històric.
 
Per tot això, el Grup del PSC proposa al Ple d’aquesta Corporació l’adopció dels següents acords:
 

A C O R D S
 

Primer.- Que l’Ajuntament de Valls, presenti el PERI del Centre Històric, el Pla de Dinamització i els diferents
projectes que de forma aïllada persegueixen la rehabilitació integral, urbanística, social, cultural i econòmica del
centre històric de la nostra ciutat, per tal d’optar al Fons de Foment de Barris i Àrees Urbanes d’Atenció Especial
que impulsa el Govern de la Generalitat per ser elegits a partir de la primera anualitat, un cop entri en vigor la
Ll.F.B.A.U.A.E.
 
Segon.- Que les propostes, gestions i acords, en l’ordre de prioritat de les actuacions, calendaris i resta de decisions
que afectin al desenvolupament del programa concertat amb la Generalitat, siguin informats i comptin amb el
consens de tots els grups municipals.
 
Tercer.- Que es promogui de manera immediata la constitució d’aquells òrgans de participació ciutadana necessaris
per proposar i fer el seguiment de les actuacions a dur a terme.
 
Quart.- Trametre la present Moció als grups polítics del Parlament de Catalunya, al Departament de Política
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat i al President del Govern de la Generalitat.
 
 
Intervé la Sra. Aida Garcia manifestant l’opinió del grup municipal de la CUP que el projecte de Llei de Foment de
barris i àrees urbanes requereix una atenció especial i que la rehabilitació del Centre Històric de Valls s’adequa
perfectament als seus objectius. Opina que s’ha de treballar per poder tenir-hi actuacions des de la primera
anualitat i que malgrat no els agradi el PERI existent aquest fet no ha d’hipotecar la seva presentació per acollir-se
a aquestes ajudes.
 
Opina que aquest és un bon moment per a convocar una comissió especial del Centre Històric i poder consensuar
les actuacions que es considerin prioritàries en el marc del PERI en vigor i que aquest treball ha d’anar acompanyat
del procés de revisió del PERI.
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Sotmesa la moció a votació es desestima per 9 vots a favor dels regidors del grup municipal del PSC, i del grup
municipal de la CUP, 11 vots en contra dels regidors dels grups municipals de CiU i ERC i 1 abstenció del grup
municipal del PP.
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Fernández manifestant que ens trobem davant un avantprojecte de Llei en
relació al qual de ben segur l’Ajuntament de Valls demanarà les ajudes corresponents, però entén que no cal fer-ho
a partir d’una eina urbanística com és el PERI o el pla de Dinamització i més tenint en compte que el PERI ha
tingut un rebuig d’una part important de la població. En el seu moment el grup municipal d’ERC ja va dir que amb
l’aprovació del PERI s’obria un camí de participació per concloure amb la seguretat que l’Ajuntament s’acollirà a
aquesta línia d’ajuts encara que no ho hagi de fer a través d’una eina urbanística com el PERI
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que encara que no s’aprovi la moció, el grup municipal del PSC farà tot
el possible perquè l’Ajuntament de Valls s’aculli a aquest Pla, opinant que és paradògic que altres ciutats,
independentment del color polític del seu govern, ja hi estiguin treballant per tal de poder tenir els projectes
formulats quan entri en vigor la Llei i en canvi avui es generi aquest espectacle.
 
Conclou que avui el PSC ofereix al govern la seva col·laboració total per aconseguir del govern de la Generalitat
blindar aquelles iniciatives d’interès per a la ciutat.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que ens trobem davant un avantprojecte i que creu que ningú s’hi oposarà en el
seu moment. Està d’acord en que ens preparem però quan la Llei estigui en vigor, però no sap si el que s’ha de
presentar és el PERI en vigor o projectes d’actuacions en concret i que s’haurà d’individualitzar i treure’n profit
quan s’aprovi la Llei.
Pel que fa al consens demanat es pregunta on era aquests consens quan es va aprovar l’anterior PERI, ja que quan
es vol obtenir aquests consens ho ha de ser en tot.
 
Intervé el Sr. Rius manifestant que la moció presentada no hi ha dubte que recull els trets bàsics del projecte de
Llei però en la proposta de resolució es diu de presentar el PERI i el grup municipal de CiU no està d’acord amb
moltes de les actuacions previstes en aquell, en relació al qual, en el seu moment no hi va haver consens. Manifesta
la seva conformitat amb la necessitat d’obtenir subvencions però no amb presentar el PERI en el seu conjunt tal
com està.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que es tracta d’actuacions concertades a pactar amb la Generalitat i que
per tant no es tracta d’executar el PERI que està en vigor sinó de pactar amb la Generalitat la prioritat de les
actuacions, tenint en compte que no és el mateix començar a injectar recursos l’any 2005 que fer-ho el 2007.
Conclou que tindran el suport del seu grup municipal però lamenta el vot en contra només pel fet que la moció hagi
estat presentada pel grup municipal socialista.
 
Pren la paraula la Sra. Alcaldessa manifestant que ja s’ha començat el treball per la revisió del PERI i que s’han
reunit amb el Director General d’Urbanisme i amb el Cap del Servei Territorial d’Urbanisme de Tarragona durant
aquest mes de març i que per això properament es convocarà la comissió especial del Centre Històric per iniciar els
tràmits.
 
Manifesta que si la proposta s’hagués presentat diferent a la comissió informativa s’hagués pogut arribar a un
consens.
 
 
ONZÈ.- Precs i preguntes.
 
 
Intervé la Sra. Mansilla per efectuar dues respostes a preguntes anteriors. Per una banda i pel que fa al cost de
rehabilitació del Convent del Carme informa que és de 3.282.492,99 € ; i pel que fa a una notificació rebuda del
Departament d’Ensenyament en relació a la Llar d’Infants n’entrega una còpia al Secretari per tal que la faci arribar
als diferents grups municipals.
 
Intervé el Sr. González per donar una resposta a la pregunta efectuada sobre la desconnexió d’ONA Valls a COM
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RÀDIO, manifestant que la intenció com a emissora local és potenciar la programació local i comarcal.
Respon també a la pregunta efectuada al darrer Ple en relació a la renovació de contractes de l’ADOL i manifestant
que es tracta de plans d’ocupació que tenen una durada concreta i que en el moment en què s’acaba no es poden
renovar els contractes ja que no hi ha el finançament per als mateixos.
 
Finalment i pel que fa a la pregunta en relació al mercat de la verdura respon que té coneixement que els paradistes
estan buscant altres ubicacions i que se n’ha parlat amb ells i amb les associacions de botiguers i associacions de
veïns.
 
Pren la paraula la Sra. Romero dient que el que preguntava era què pensava fer l’equip de govern.
 
Respon el Sr. Gonzàlez que se n’està parlant.
 
Intervé el Sr. Moreno Martos aclarint que el que preguntava era quin òrgan havia aprovat el canvi de programació
d’ONA VALLS.
 
Respon el Sr. González que ho va aprovar la direcció d’ONA VALLS a la qual se li ha donat potestat perquè faci la
programació.
 
Intervé el Sr. Camps manifestant que s’ha respost que es vol potenciar els programes locals i no obstant s’ha
suprimit la connexió amb la COM per música gravada de Ràdio Fórmula, preguntant-se si el responsable de
programació considera que això és potenciar els programes locals.
 
Respon el Sr. González manifestant que abans només se sabia connectar a COM RÀDIO i que ara es dissenyarà
una bona programació local.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno efectuant el següents precs i preguntes literalment transcrits:
 
1ª.- Des de fa setmanes ens arribaren rumors, informacions i comentaris respecte a la voluntat del govern
municipal  de suprimir tots o bona part dels organismes autònoms depenents de l’Ajuntament.
 
Aquest rumors, mai tractats en cap òrgan col·legiat de l’ajuntament, és converteixen en notícia aquest passat
divendres. 
 
.- Subscriu el Sr. Galimany les seves declaracions aparegudes en la premsa?
.- Sí és així. Quins motius de caràcter, jurídic , econòmic o administratiu han aconsellat al govern tal decisió?
.- Pensa el govern municipal contractar nou personal amb caràcter directiu per coordinar i/o dirigir aquests serveis
un cop assumits per l’ajuntament? Quins i en quines àrees?.
.- Pensar suplir d’alguna manera la funció inherent dels òrgans col·legiats d’aquests organismes municipals,  de
fomentar la participació ciutadana, mitjançant la creació de nous òrgans de participació?
 
2ª.- Ja des del mes de novembre que es va anunciar el Pacte de Govern CiU-ERC, fins a la seva formalització el
passat més de febrer no s’ha donat cap explicació pública dels objectius i prioritats d’aquest pacte.
 
Si bé considerem respectable el Pacte, tal i com hem manifestat en ocasions anteriors, creiem  necessari que la
ciutadania i aquest ajuntament que la representa conegui el seu contingut.  No es pot exigir res a un govern que no
es coneixen els seus objectius, la confiança d’un govern es guanya amb les seves propostes. Així doncs, preguntem:
 
.- Pensar el govern anunciar i informar públicament dels acords del pacte entre CiU i ERC que ha possibilitat un
majoria en el govern de la ciutat?
 
.- Quins són els objectius i prioritats del Govern de CiU i ERC per la present legislatura?
 
.- Mantenen íntegrament el compromís respecte al respectius programes electorals o el pacte significa anul·lar o
modificar compromisos electorals?
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Intervé el Sr. Caballero manifestant que té dues preguntes pendents de resposta i que confia que se li respongui a la
propera comissió informativa, al menys pel que fa als problemes de seguretat al voltant del parc Mas Miquel i que
ara ja és preocupant.
 
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a 2/4 de 10 del vespre i s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 15 folis núm. 333272 C   a  núm. 333286 C  ambdós
inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 del vespre del dia 19 d’abril de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió extraordinària convocada a l’efecte.
Presideix l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme
Mansilla Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman
Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps
Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Josep Ramon Moreno Martos, Andreu
Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia Secall.
La Sra. Raquel Romero Escovedo s’incorpora al Ple a ¼ de 10 del vespre.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
 
ÚNIC.- Aprovació inicial del Pressupost, bases d’execució i plantilla de personal i relació de llocs de treball
per l’exercici 2004.
 
Intervé el Sr. Batet efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
El pressupost que avui presentem per la seva aprovació inicial és fruit d’un intens treball, d’un exhaustiu treball
d’anàlisi del contingut de les partides, de la despesa real existent a l’Ajuntament, així com de les desviacions
produïdes en les despeses del tancament de l’exercici de 2003.

 
Els grans números del pressupost ens diuen que a partir d’uns ingressos, que venen marcat per les ordenances
fiscals i les transferència d’altres organismes públics, hi ha d’haver, en una primera fase, un estalvi de 830.194,00€,
que és el romanent de tresoreria negatiu de l’exercici 2002, tal com es va establir en el tancament d’aquest
exercici, que és el mínim legal a absorbir en el pressupost de partida de l’exercici 2004 amb la intenció que un
augment dels ingressos o una disminució de la despesa per assolir els 550.000€ que manquen pel compliment del
pla de sanejament vigent.

 
Fruit d’aquest fet, ens trobem amb un pressupost d’Ingressos d’aproximadament 17M.€, concretament 16.977.313€
i un pressupost de Despeses de 16.147.119€.
 
El pressupost que avui us presentem també ha estat dissenyat a partir del nou organigrama municipal i adaptant-se
a la estructura organitzativa vigent per tal de dur a terme un control més rigorós.
 
D’aquesta manera, el pressupost ha estat dissenyat a partir de les línies estratègiques que es basen en les inversions
que, majoritàriament, vénen marcades pels Fons Feder i Puosc sol·licitats; pel grans projectes de ciutat; per una
reorganització de les partides pressupostàries; per una necessària contenció de la despesa; i, per un nou model de
gestió municipal.
 
1.-INVERSIONS

 
1.1.- TOTAL INVERSIONS

 
La lectura sobre les inversions no s’ha limitar, ni es pot de limitar al pressupost del 2004, sinó que s’ha de tenir
present la incorporació de romanent de crèdit pendent d’aplicació de pressupostos anteriors i que s’inclouran a
aquest pressupost fent el total que avui presentem.
Les principals inversions de l’Ajuntament de Valls previstes per dur a terme durant l’exercici 2004 fan un total de
3.673.468,20€ (= 610M ptes. aproximadament). Això és fruit de les inversions pressupostades per aquest 2004
(2.189.471€) més els crèdits no disposats de l’exercici 2003 (1.483.997,20€) que ja s’han incorporat al pressupost
prorrogat.

 
1.2.- CRITERIS
 

Els criteris que s’han seguit per l’elaboració del pressupost pel que fa a inversions són:
 
-          Fer uns pressupostos realistes.
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És a dir, ajustar al màxim que s’ha pogut la despesa pressupostada a la despesa real. Evitant al màxim
grans desviacions.

 
-          Elaborar un pressupost basat en projectes.

No ens em basat en incrementar en els percentatges sobre el que hi havia pressupostat anys anteriors,
sinó que es basem per projectes i s’han dotat les partides segons el projecte i la seva necessitat financera
per desenvolupar-lo.

 
1.3.-PRINCIPALS PROJECTES I VOLUNTAT POLÍTICA

            Abans de desgranar partida per partida, regidoria per regidoria, àrea per àrea els diferents projectes pel que
fa a inversió que hi ha previstos per aquest exercici del 2004, és necessari destacar que la voluntat política i, també
real, d’aquests pressupostos és:

 
1.- CENTRE HISTÒRIC : (1.459.478,18€ = 40%)
 
DUR A TERME REVISIÓ DEL PERI, DIFERENTS ACTUACIONS I MILLORA DE CARRERS AL
CENTRE HISTÒRIC QUE REPRESENTEN 40% DE LES INVERSIONS TOTALS DE L’AJUNTAMENT
 
2.- ENSENYAMENT (15% DE ELS INVERSIONS DE L’AJUNTAMENT)
 
-      LLAR INFANTS A L’HORT DEL CARME (500.000€ = 14,6%)
-      INVERSIONS MANTENIMENT ESCOLES: ESPECIAL ATENCIÓ ESCOLA DE MÚSICA ROBERT
GERHARD I ESCOLA ENXANETA (30.000€)
 
3.- PROMOCIÓ:
 
-      SENYALITZACIÓ POLÍGON INDUSTRIAL (135.000€ = 4%)
 
4.- CULTURA:
 
-      MUSEU CASTELLER ( 105.000 = 3,1% )
-      PROJECTE MUSEU DE VALLS A L’ANTIC INSTITUT NARCÍS OLLER AMB LA VOLUNTAT
FERMA DE CREAR UN COMPLEX MUSEISTIC A L’ANTIC NARCÍS OLLER
 
5.- ESPORTS :
 
-      PISTA ATLETISME – FUTUR COMPLEX ESPORTIU DEL FORNÀS
 
1.4.-FINANÇAMENT DE LES INVERSIONS
 
El finançament de les inversions a realitzar durant aquest exercici és :
 

PUOSC 238.012,22 11%
FEDER 167.000,00 8%
GENERALITAT–ESCOLA
BRESSOL 159.800,00 7%
PATRIMONI 259.658,78 12%
ALTRES 60.000,00 3%
CONTRIBUCIONS ESPECIALS 200.000,00 9%
PRESTEC 1.105.000,00 50%
TOTALS 2.189.471,00  

 
 
A aquestes inversions hi hem de sumar 1.483.997€ de inversions pendents pressupostades l’exercici del 2003 i
que s’incorporaran al pressupost  de 2004 i que generaran el Total de 3.673.468€ que són les inversions que els
hi hem estat parlant. D’aquest total d’inversions, al voltant d’un 75% està finançat per l’Ajuntament de Valls.
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1.5.-SEGONS LES ÀREES I REGIDORIES
 
1.5.1.- ÀREA DE SALUT PÚBLICA, ENSENYAMENT I ESPORTS
 
1.5.1.2.- ESPORTS (4.2%)
 
Les principals inversions en esports per l’exercici 2004 són:
 

-         Complex Atlètic (107824.18€). Destinant-los a l’arranjament de la Pista d’Atletisme. També, s’obren partides
per arranjament del camp de futbol i dels vestuaris d’acord amb la nostra voluntat de millora i de creació d’un
futur complex esportiu a la zona del Fornàs.
 

-         Projecte d’Adequació Estadi Vilar (35.000€). Cal dir que aquesta partida està destinada per la redacció
projecte l’adequació de l’estadi del Vilar com a primer pas en ferm de la realització de l’adequació de l’Estadi
d’acord amb les converses que aquests Ajuntament ha obert amb totes les entitats de futbol de la ciutat.
 

-         Inversions Esports (12.000€). Destinats a materials que tenen una vida útil superior a un any com poden, per
exemple, cistelles, porteries o aquest tipus de material esportiu.
 
1.5.1.2.- ENSENYAMENT (15.0%)
 

És una de les principals partides d’inversió de l’Ajuntament gràcies als  projectes com:
 

-         Llar infants hort del Carme (500.000€). Un dels projectes més importants que presentem amb aquest
pressupost.  Del que hem demanat subvencions pel PUOSC, FEDER i al Departament d’Ensenyament.
 

-         S’obre partida de rehabilitació i ampliació de l’escola Enxaneta convent de Carme donat que contemplem la
possibilitat de rehabilitar el Convent del Carme com a escola Enxaneta i estem estudiant altres vies de
finançament que ens puguin ajudar a assumir el sobrecost del projecte.
 

-         Es dota una partida per un total de 30.000€ a inversions manteniment escola Enxaneta – convent del Carme.
Per l’equip de govern és molt important l’inici escolar al setembre en condicions i per tant, estem disposats a
fer un esforç important, dotant una partida en inversions manteniment per tal d’arranjar les mancances més
important de l’edifici.
 

-         Es dota en 1000€ pel parc d’infants que hi ha amb conveni amb la Creu Roja per fer-se càrrec d’inversions de
material d’ús educatiu.
 

-         Escola de música Robert Gerard també es dota 6000 euros per la millora de l’edifici i 9000 euros per la
compra d’instruments musicals.

-         Finalment en ensenyament es preveuen 6000 euros destinats a la millora de les escoles.
 
1.5.2.- ÀREA DE CULTURA
 
1.5.2.1.-CULTURA (4.1%)
 
Es continua apostant d’una forma clara pel Museu Casteller de Catalunya incrementant en 1000€ la dotació
prevista en la última modificació pressupostària i destinant un total de 105.000€. ( Que com diu l’acord firmat
amb la Diputació de Tarragona i amb la Conselleria de Cultura, aquests 105.000€ representen el 25% de la
inversió necessària per aquest exercici 2004, per tant en total la inversió a realitzar per aquest exercici 2004
hauria de ser 420.000€ ).
 
També, es crea i es dota una nova partida per la redacció del projecte d’adequació del Museu de Valls a l’Antic
Narcís Ollé, mostrant la voluntat de fer de l’Antic Institut Narcís Oller un futur complex museístic.
 
Amb aquesta voluntat d’invertir i millorar el patrimoni cultural vallenc, s’ha dotat per primera vegada una
partida pel Museu de Valls destinada a la restauració de les peces i s’ha obert una altre partida destinada al
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Museu del Ibers.
 
1.5.3.- ÀREA DE DESENVOLUPAMENT TERRITORIAL
 
1.5.3.1.- BARRIS I NUCLIS AGREGATS
 
En els aquests pressupostos s’ha volgut diferenciar tan en termes d’inversió com de despesa corrent la aportació
que fa Valls als nostres barris Aixa com als nostres nuclis agregats, Picamoixons, Fontscaldes i Masmolets. El
motius d’aquesta diferenciació és poder analitzar en què i en quant inverteix l’Ajuntament de Valls realment als
nostres barris i nuclis agregats.
 
De tal manera que en Inversions en Barris, a part de la plaça de la vivendes de la Colla Vella i la
urbanització el Bon Sol, s’han dotat amb un total de 50.000€ per equipament de barris, partida que també
s’obre i es dota per primera vegada.
 
A Picamoixons, tal com ens vam comprometre en la última modificació pressupostària es dota en 20.000 euros
més pel local social, aportant ja un total de 60.050€ per les obres del Casal Social.
 
 A Masmolets s’aposta per dur a terme la xarxa de sanejament i clavegueram. La inversió que es realitzarà a
Masmolets serà de 119.106€.
 
A Fontscaldes s’obre partida per l’adequació del Carrer Major, del que ja s’ha arribat a un acord de realització
del conveni pel qual hi haurà una inversió per part del Ministeri de Foment de 140.000 euros per adequar el
Carrer Major. A més a més, es dota en 50.000 euros per la millora del casal social.
 
1.5.3.2.- URBANISME PLANEJAMENT I OBRES
Apart de les partides d’inversió que són el treball diari d’aquesta regidoria com són l’elaboració de projectes,
les execucions subsidiàries, les inversions a instal·lacions i edificis públics entre altres, destaquem la dotació de
42.500 euros per la redacció del pla general. Constatant, l’impuls polític i, aquest cop si, el primer pas ferm per
dur a terme la revisió del Pla General d’Ordenació Urbana.
 
1.5.3.3.- MEDIAMBIENT
 
Pel que fa a la regidoria de Medi ambient que en termes d’inversions esta subdividida en tres parts: camins,
parcs i torrents i deixalleria es realitzarà una inversió total de 108.893€.
 
Concretament, en camins que està dotada en 21.000€ hi ha un projecte d’adequació del Camí dels Fontanals.
 
Pel que fa a Parcs i Torrents, que està dotada en 72.093€ es contempla el Parc del Països Catalans i Inversions
en Jardineria i s’obre una partida per Torrents.
 
1.5.3.4.- VIA PÚBLICA
 
Destacar les inversions en via pública més importants que es duran a terme en l’exercici 2004 són:

 
-         L’entrada de Valls – pont de mas Miquel, amb la voluntat d’anar millorant les entrades a la ciutat.
-         L’urbanització de la plaça de la creu.

 
També cal destacar la renovació de la flota dels vehicles del servei de manteniment municipal per estalviar les
quantioses despeses en reparacions que suposava el manteniment de l’antiga flota de vehicles. La Compra que
s’ha efectuarà mitjançant un leasing per cada vehicle.
 
1.5.4.- ÀREA DE PROMOCIÓ DE LA CIUTAT
 
1.5.4.1.- PROMOCIÓ
 
Pel que fa a la promoció de la ciutat, hi ha la voluntat de desenvolupar el projecte de millora de la
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senyalització del polígon industrial, responent a una demanda històrica i mai atesa dels empresaris i impulsant
el que és per Valls un autèntic motor econòmic. D’aquesta manera s’ha dotat 135.751€ en aquest projecte
presentat als Fons Puosc i Feder. 
 
1.5.4.2.- CASC ANTIC
Representa el 40% de les inversions totals de l’Ajuntament. 1.459.478€ és a dir, 250.000.000 milions de
pessetes de les antigues, sense contar les inversions que es tenen previst dur a terme en temes d’ensenyament al
centre històric amb la nova escola bressol a l’hort del Carme i les inversions en manteniment per l’escola
Enxaneta – convent del Carme, ja que, aleshores, parlem d’un 55% aproximat de les inversions municipals
destinades al centre històric.
 
D’aquesta manera es fa palesa la importància que té el centre històric per l’actual equip de govern atenent
aquest com un dels temes prioritaris per la ciutat i donant resposta, ara sí, amb inversions reals que suposen la
revitalització del nucli antic.
 
Dins d’aquest projecte es contemplen projectes com L’Espai Ca Magrané que va lligat amb la compra de
C/Escrivania nº5 i l’adequació de tota la zona que envolta les arcades de Ca Magrané; la Millora Carrers, una
de les partides més quantioses de tot el pressupost de l’Ajuntament; La Capella dels Dolors – Parròquia St.
Joan, segons el conveni firmat; Local Social – Colla Joves, també segons el conveni firmat; La finalització de la
compra de Ca Creus, i, sens dubte un dels temes més importants la Revisió del Peri.
 
1.5.5.- ÀREA D’ORGANITZACIÓ I RÈGIM INTERN
 
Finalment, per l’Àrea d’Organització i Règim Intern que representa un 5% del total de les inversions en
destaquem el programa d’atenció al ciutadà per la millora del seguiment dels expedients.
En resum pel que fa les inversions destacar els diferents projectes
 

a)      Centre Històric. És on es destinen més recursos pel que fa a inversions en temes amb tot el paquet
d’actuacions que hi ha previst. (amb un 40% de les inversions totals de l’Ajuntament que equival a
1.500.000€)

b)      Ensenyament: amb la llar d’infants hort del Carme i les inversions en manteniment de les diferents
escoles de Valls, fent una especial atenció a l’Escola Enxaneta i l’Escola de Música (15% = 552.010€)

c)      Cultura: Aposta ferma pel Museu Casteller, i pel projecte d’adequació del Museu de Valls al Narcís
Oller

d)      Promoció: Projecte de Senyalització del Polígon Industrial (135.000€)
e)      Esports: pista d’atletisme pel futur Complex Esportiu del Fornàs i el Projecte d’adequació del Vilar

(155.000)
f)        Barris i Nuclis Agregats: amb els 50.000€ destinats a equipaments als Barris, el Local Social de

Picamoixons i Fontscaldes i la Xarxa de Sanejament de Masmolets.

 
2.- DESPESA CORRENT
 
2.1.- INTRODUCCIÓ
 
       Per arribar a la presentació que fem avui de la despesa corrent s’ha seguit el següent procediment:
 

1.      Analitzar el contingut exacte de cada partida.
2.      Analitzar les despeses que podien ser estalviades.
3.      Analitzar les despeses que podien ser renegociades i estalviar ja algun cost.
4.      Analitzar les despeses que ja estaven compromeses i les despeses que són fixes ja sigui per conveni

o per contracte o per consums habituals.
5.      Analitzar la liquidació real de les despeses i adaptar el pressupostat al liquidat.
 

Un cop arribat a aquesta part, s’arriba a la conclusió que el marge de decisió política per dur a terme un
repartiment de la despesa en aquells temes més prioritaris per la ciutat és molt baixa ja que al voltant del 75%
de la despesa corrent de l’Ajuntament de Valls ja està fixada amb antelació i és irrenunciable.
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Si a aquest fet, és a dir, la poca capacitat de maniobra que hi ha en l’elaboració del pressupost pel que fa a la
despesa corrent, li sumem que en el pressupost que presentem, tal com he anunciat al començament de la meva
intervenció hi ha d’haver un estalvi 830.000€, el marge de maniobra encara es redueix molt i molt més.
 
Per tant podríem definir que el pressupost pel que fa referència a la despesa corrent és pel model de les 3 As:
 

-         Ajustat. Amb la finalitat d’evitar el màxim grans desviacions que fins ara havien estat massa
habituals.

-         Auster. Amb una important contenció de la despesa degut a l’estalvi que s’ha de produir de
800.000€ del Romanent Negatiu de Tresoreria de l’exercici 2002 i pel compliment del que
Ordena el Pla de Sanejament.

Amb un pressupost ajustat i auster però no per això menys ambiciós
-         Ambiciós. Amb la inclusió d’algunes noves partides com el Pla de revitalització del Centre

Històric.
 
2.2.- PRINCIPALS INCREMENT I ESTALVIS
 
En termes generals i sense entrar al detall de la partida per partida, pel que fa a despesa corrent destaquem uns
increments més importants i unes reduccions més destacables.
 
INCREMENTS MÉS IMPORTANTS
PROMOCIÓ

-         ACTIVITATS DE PROMOCIÓ DE LA CIUTAT INCREMENT D’UN 7%
-         SUBVENCIONS I AJUTS INCREMENT 7% SOBRE LIQUIDAT

CENTRE HISTÒRIC (77%)
-         CREACIÓ NOVA PARTIDA PLA REVITALIZACIÓ CASC ANTIC
-         SUBVENCIONS I AJUTS INCREMENT 50%

ENSENYAMENT
-         INCREMENT 12% ACTIVITATS ENSENYAMENT

BARRIS I NUCLIS AGREGATS ( + 69%)
-         INCREMENT 43% DELS AJUTS I LES SUBVENCIONS ALS BARRIS I LES ASSOCIACIONS DE

VEÏNS
-         INCREMENT 75% DE L’APORTACIÓ QUE FA L’AJUNTAMENT DE VALLS A LA E.M.D

PICAMOIXONS (156.150€) I CRECIÓ UNA PLAÇA FUNCIONARIA D’ADMINISTRATIVA AMB
DEDICACIÓ PLENA. 

PROTECCIÓ CIVIL ( +20% EN TERMES GENERALS)
CULTURA (+8% EN TERMES GENERALS)

-         POTENCIACIÓ DE LES ACTIVITATS CULTURALS I DE LES FETES TRADICONALS COM ST.JOAN
I LES FIRES DE STA.ÚRSULA.

BENESTAR SOCIAL
-         INCREMENT 26% PROGRAMES SOCIAL I ACTIVITATS

MEDIAMBIENT (+9% EN TERMES GENERALS)
 
ESTALVIS MÉS IMPORTANTS
SERVEIS ECONÒMICS

-         REDUCCIÓ 10% DE DESPESES FINANCERES
ALCALDIA

-         REDUCCIÓ 6% ACTES INSTITUCIONALS I PROTOCOL
 
2.3.- UN NOU MODEL DE GESTIÓ.
 

Aquest Pressupost que avui presentem ens indica un nou model de gestió que, òbviament, es tradueix amb
canvis ens les estructures organitzatives de l’Ajuntament.
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El nou model de Gestió ve recolzat, recomanat i proposat per :

 
-         Els treballs preliminars de l’Auditoria Econòmica i de Gestió que s’estan duent a terme a l ‘Ajuntament i

als diferents Patronats, Fundacions i Entitats Autònomes, on es realitza una auditoria per primera vegada.
 
Els informes indiquen que és necessari:

 
o       Un major control - estalvi de la Despesa Corrent.
o       Una més rigorosa i major tasca d’Intervenció establint procediments de control intern que ens

permetin assegurar que tot acte amb transcendència econòmicofinancera té el seu reflex en la
comptabilitat de l’Ajuntament i de forma adecuada.

o       Una major coordinació entre els departaments i entitats autònomes evitant la dispersió.
o       Un fluxe d’informació més fiable i més àgil.
o       Un major aprofitament de les economies d’escala i de les estructures organitzatives maximitzant

l’aprofitament dels recursos.
o       Una millor gestió del volum d’informació en els departaments de Secretaria, Urbanisme, Serveis

Econòmics i Recursos Humans
 

-         La llei 57/2003 del 16 del 12 de 2003 i publicada al BOE el 17 del 12 del 2003, concretament, el seu a
l’article 85 de la llei de bases ens diu que el titular dels organismes autònoms serà un funcionari de carrera
o professional del sector privat. Titulat superior i amb més de cinc anys d’exercici.

 
Si a més a més, a això li sumem que

-         La llei 6/1997 que regula els organismes autònoms, ens diu que es necessari un gerent en cada organisme
autònom que gestioni mantenint la depenendència de la regidoria.
 
El temps d’acompliment a aquesta llei va de 1.01.04 a 30.06.04 i si el volum de gestió no justifica la
presencia d’un Gerent serà inviable pel elevat cost que comportaria recomanant a aquest punt la integració a
l’ajuntament.

Aquest nou model de Gestió és un model més eficient, més eficaç i millora d’una forma considerable el servei al
ciutadà.

 
Per això, aquest nou model de Gestió té com a objectius en l’àmbit organitzatiu:

 
1.      Centralitzar el departament de recursos humans.
2.      Centralitzar el departament de serveis econòmics.
3.      Centralitzar el departament de serveis informàtics.
4.      Unificar les borses de treball.
5.      Impulsar i centralitzar el departament de Compres i de Contractació.
 

D’aquesta manera, i amb la voluntat de seguir la aquesta nova línia estratègica s’ha dissenyat i construït el
pressupost i la plantilla com a eines bàsiques d’organització municipal que són.

 
Per això, a l’estructuració de la Despesa Corrent hi ha una reducció de la quantitat transferida als organismes
autònoms i a la plantilla municipal, a part de canvis de categoria no rellevants, ens trobem amb:

 
-         La dotació auxiliars administratives i administratives als departaments de Recursos Humans i Serveis

Econòmics provinents de diferents organismes autònoms (Concretament són 2 auxiliar administratives i una
administrativa).

-         Creació d’una vicesecretaria vinculada al departament d’urbanisme.
-         Creació d’una coordinació de l’Àrea de Cultura, Joventut i Serveis Socials.
-         El Traspàs del personal de senyalització que actualment depèn de SAM Vias a dependre dels Serveis de

Manteniments Municipals millorant l’organització i el Servei.
 

Per finalitzar l’explicació d’aquest nou model de gestió, només indicar que aquest només és el primer pas fruit d’un
estudi inicial i que inevitablement noves recomanacions, nous objectius, nous mecanismes s’hauran de dur a a
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terme a través de modificacions pressupostàries i de plantilla i/o a través de pressupostos de pròxims exercicis que
seran necessaris per desenvolupar-lo de forma correcte.

 
I tal com els hi vam comunicar el Ple de 12/9/2003, vam necessitar pocs dies per constatar que era urgent i
necessari modernitzar i agilitzar la maquinària administrativa de l’Ajuntament. La gran dispersió de diverses
entitats que s’han creat al llarg d’aquests anys en forma de Patronats, Fundacions, etc.. fa que, com sempre passa
quan hi ha dispersió i duplicitats, que minvi la rendibilització dels recursos.

 
3.- CONCLUSIÓ
 

Concluint, els pressupostos i la plantilla que presentem avui a aprovació inicial, són fruit d’un extens treball de tots
els departaments de l’Ajuntament de Valls, així com dels organismes autònoms i, concretament, del departament de
Serveis Econòmics i Recursos Humans, a qui vull agrair el treball en equip desenvolupat.

 
Aquests pressupostos són el primer pas ferm del que a grans trets són les noves línies estratègiques de
l’Ajuntament de Valls:

 
1.      Potenciació de les inversions (40% del total de les inversions) i de les subvencions al Centre Històric

de la Ciutat i creació d’un pla de revitalització del Centre Històric.
2.      Potenciació de grans projectes tan a nivell cultural (com el Museu Casteller de Catalunya al complex

museístic de l’Antic Institut Narcís Oller) a nivell d’ensenyament (llar d’infants a l’hort de Carme) a
nivell esportiu (complex esportiu a la zona de Fornàs) a nivell promocional (amb la senyalització del
Polígon Industrial)

3.      Gestió de la despesa corrent amb el model de les 3 As: ajustada, austera i ambiciosa
4.      Millora de serveis Municipals amb el Nou Model de Gestió.

 
Tan sols per finalitzar que des de la regidoria de Serveis Econòmics com de l’equip de govern estem convençuts
que el camí és llarg i dur, l’ambició forta, la convicció profunda i la il·lusió alta, molt alta.

 
 

Tot seguit intervé el Sr. Camps efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Estem davant del plenari més important de l’any, aprovar els pressupostos hauria de suposar fer una declaració
d’intencions sobre les prioritats que el govern pretén tirar endavant, quins projectes d’inversió pensen dur a terme, i
sobre tot quina acció de govern pretenen dur a terme. Recollint una frase de la Sra.Batalla, de quin projecte
estratègic estan parlant?.
 
Cal dir que el procés de discussió del projecte pressupostari ha estat del tot confús i m’atreviria a dir que barroer,
mancat d’informació, carent de documentació correcta i d’explicació política donant la sensació molts cops de
complir només un expedient que legalment és obligatori.
 
Serveixi com a exemple, l’última reunió de la comissió informativa, en la qual se’ns presenta la proposta segons
vostès definitiva, amb errors garrafals en la plantilla de personal, sense entregar les bases d’execució, sense
explicar les propostes dels patronats, sense els informes d’intervenció i alcaldia, sense concretar el finançament de
les inversions, sense tenir en definitiva l’expedient complert propi d’un pressupost.
 
Amb aquesta primera intervenció explicarem, tot un seguit d’aspectes demostratius de la seva manera d’entendre
l’acció de govern, no només no coincidents amb nosaltres, cosa que pot ser lògica, i per descomptat és legítima,
però que representen un total incompliment dels seus respectius programes electorals, tant els de CiU, com ERC,
els quals, per cert, i tenint en compte el seu pacte haurien de revisar, almenys per posar-lo en comú, tal com vàrem
manifestar en una pregunta l’últim plenari.
 
Però entrant en matèria, veiem que els ingressos, després del desorbitat increment dels impostos, són força creïbles,
inclús creiem que poden millorar, i per tant anem a comprovar com l’equip de govern vol gastar-se els 16.147.119
€.
 
El capítol 1 que fa referència al costos de personal de l’ajuntament.
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La proposta que presenten per la seva aprovació representa quasi bé un 8 % més que l’any anterior.
Insistint molt, en les reunions de les comissions informatives, i sense que ens ho confirmessin del tot, ens diuen
que al personal se l’augmenta el 2 % en referència al 2003. On és, doncs la diferència? Anem a comprovar-ho.
 
En la partida de Retribucions d’òrgans de govern, o sigui les retribucions de l’equip de govern, de vostès,
s’augmenten el 52 % en relació al pressupost del 2003.
 
Modifiquen a l’alça alguns sous sense motius aparents, sobretot en els que fa referència a tècnics i responsables
superiors.
 
Creen dues noves places de tècnics, l’un  per l’àrea de promoció de la ciutat-centre històric, l’altre com a
coordinador de les àrees de cultura i serveis socials.
L’una per substituir al tècnic que ja fa mes d’un any treballa a l’oficina del centre històric. Per què?  L’altre per
coordinar dues àrees tan diferents com son cultura i serveis socials, quan en les dues ja existeixen separadament
aquestes coordinacions. Suposo sabran que en Serveis Socials, és obligatòria la figura del o la coordinador, això si
amb la corresponent categoria professional. 
L’una, pensem que serà per colocar segurament  a algú, segurament de Convergència, l’altra, segurament pel
mateix però amb ERC. I això ho podem pensar perquè les dues són per lliure designació, i per tant dos nous càrrecs
de confiança contractats per decrets d’alcaldia. És per això que creiem que responen a promeses fetes. Aquí potser
podem a començar a entendre el pacte CiU-ERC.
 
Però el més greu és que al costat d’això, la seva proposta inicial amortitzava, per tant feien desaparèixer, de forma
molt irresponsable, dues responsabilitats tant importants com són el cap de Recursos Humans i el Coordinador
d’Economia i Hisenda. S’imaginen vostès una empresa amb el nombre de treballadors i la complexitat de
l’Ajuntament, sense cap de personal, i sense responsable d’economia? Esperem que no compleixin aquesta
barbaritat, que pretenien fer.
 
Però vostès, van més enllà, i a més de que ja seran quatre les persones contractades per decrets d’alcaldia, o sigui
de confiança proposen en la plantilla de personal, una nova plaça de Subsecretari, i preguntem, per fer què?  En
qui estan pensant? Quines funcions ha d’assumir? perquè no fa massa es va incorporar una altra plaça de TAG,
segons ens varen dir per reforçar la secretaria. A aquest pas, aviat seran més nombrosos els advocats o similars que
els administratius i auxiliars.
 
On són els resultats de la famosa enquesta feta al personal, que amb tant de bombo i platerets varen fer? Quina
política de personal tenen? Quina motivació pot tenir el personal d’aquest ajuntament? Han demanat l’opinió del
Comitè Unitari de Personal?, o millor dit, ha pogut manifestar aquest comitè la seva opinió?  Al costat d’això
resulta que la partida d’assessoraments externs creix aquest any més d’un 1000 % com més endavant em referiré.
 
CiU en el seu programa electoral, i concretament a la pagina 37 i 38 deia: “Motivar els treballadors mitjançant la
seva participació en la presa de decisions relacionades amb la prestació de serveis creant espais de deliberació
conjunts”. I també “Aplicar una política de contenció i austeritat en les despeses augmentant l’eficiència de gestió.
Creiem que sobren els comentaris.
 
ERC en el seu programa, pagina 3 deia: “El grup municipal d’ERC ha aplicat sempre una política d’austeritat, tant
per que fa a les pròpies retribucions en l’exercici del càrrec polític, com en la política de contractació de personal
directiu de l’ajuntament”. També sense comentaris.
 
Per ser més clars: en el pressupost del 2003, l’alcaldia, els càrrecs de confiança+sous de l’equip de govern sumaven
219.846 €, l’any 2004 el mateix suma 355.619 €, més del 60 %, d’un any a l’altre. 
 
Parlem del capítol 2 Serveis.-
 
Aproximadament augmenta el 16.2 %,
Corresponen al manteniment dels diferents serveis obligatoris, telèfon, llum, aigua, calefacció, neteja, recollida
d’escombraries, combustible, etc, malgrat que en algunes partides els percentatges son rarisims, no ho qüestionem
perquè sempre es fa difícil concretar-ho amb exactitud.
Però a part això, i quan entrem en altres partides podem constatar que:
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Rebaixen el 50 % per activitats d’ensenyament
Rebaixen el 25 % català per adults, i aquí cal dir que malgrat l’acord per continuar l’activitat, es farà un mòdul
menys que l’any anterior.
 
Rebaixen l’indemnització a la corporació el 15 %, això representa l’activitat de l’oposició, per tant es materialitza
de cada vegada més la nul·la voluntat de participació de tot l’ajuntament.
 
Rebaixen el 81 % les partides de medi ambient, repeteixo el 81 %.
 
Al costat d’aquestes propostes tan marcadament antisocials, augmenten descaradament les següents:
Augmenten, com abans esmentava mes del 1000 %  els assessoraments externs, Per què? Així és com pensen
fomentar la participació del personal propi?
 
Augmenten més del 10 % la partida de recollida d’escombraries, quan estem a les portes de negociar un nou
contracte, que hauria de servir per racionalitzar els costos.
 
Mantenen la mateixa partida de Rehabilitació centre històric, aquí cal dir que durant pràcticament un any no han
gastat ni un sol euro amb això, inclus en el pressupost del 2003 només es va utilitzar el 16 %, i va ser en l’anterior
govern.
 
En el programa de CiU fan moltes propostes sobre medi ambient, ensenyament, etc que estan en contradicció
flagrant amb el que proposen. Si volen podem llegir-ne algunes.
 
El mateix hem de dir del programa d’ERC, a la pagina 15 diu: “Si tu ens hi ajudes, treballarem perquè a Valls la
llengua catalana continuï sent una llengua de cohesió social i una eina d’integració”, La solució sembla ser és
retallar la partida de català per adults, i la d’activitats d’ensenyament”. Molt coherent.
 
I entrem en el Capítol 4, que són les transferències externes, o el que és el mateix les partides destinades a
patronats, subvencions, esports, cultura, serveis socials, etc. Per tant les més directament destinades a polítiques
destinades a les persones en tots els nivells.
 
I aquí venen les rebaixes generals:  Un 17.5 % menys que el pressupost del 2003. de
2.027.906 € passem a 1.682.403 €, i com es materialitza això:
 
L’Impe el 15 % menys.
Subvenció activitats per l’implantació d’empreses el 50 % menys
 
Escola de Música 10 % menys
 
Patronat d’Esports 5 % menys
 
Museu de Valls 27 % menys
 
Casa Caritat 12 % menys
 
Ajut tercer món 50 % menys
 
Més endavant quan plantegem les nostres propostes detallarem més àmpliament les mancances, sobretot en serveis
socials.
 
En el programa de CiU, plantegen, pagina 48 : “Potenciar l’escola de música”, i no s’els hi acut altra cosa que
rebaixar l’aportació en un 10 % ;
Pagina 17“Vetllarem pel Museu de Valls”, i el rebaixen el 27 %;
Pagina 40 “Impulsar el Patronat d’Esports, i volien potenciar les seves activitats, programes especials, etc”, i el
rebaixen el 5 %, i així podríem continuar, amb molts altres temes.
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En el programa d’ERC entre d’altres propostes diuen: Pagina 9 “Dotarem al PME de més contingut, autonomia i
recursos, afegint que invertir en esport ha de ser una prioritat de tot governant”, el 5% menys, que amb el 8%
promès per compensar altres anys, resulta el 13 %.
També afirmen: Pagina 15 “Volem que l’Ajuntament destini com a mínim el 0.7 del pressupost municipal a
despeses de cooperació, i que doni suport a les iniciatives tendents a crear un nou ordre mundial més just i
solidari”. Perfecte, i ara que tenen la responsabilitat directa rebaixen el 50 % la partida.
“Volem promoure la solidaritat en els agermanaments”. Els agermanaments amb països europeus les partides
augmenten, l’agermanament de cooperació amb Chahal, que també l’ajuntament el te signat, no ho oblidin, el
deixem sense contingut. Totes les seves promeses molt creïbles, jo dic tot molt lamentable.
 
Nosaltres vàrem presentar, tot un seguit de propostes de modificació de partides, incorporació d’altres, amb la
proposta també de les partides que creiem poden rebaixar-se per assumir les altres, i son:
Increments en les partides següents, amb relació al pressupost del 2003:
Escola de Música 4300 €
Patronat d’Esports 27000 €
Casa Caritat 10.940 €
Impe 7600 €
Beques escola música 500 €
Beques i ajuts escolars 1500 €
Ajuts personals 1250 €
Tele-asistència 600 €
Servei Ajut a Domicili 3000 €
Ajut Tercer món 5000 €
Augments de les partides de Subvenció lloguers joves i la de
Promoció i subvencions per la creació de noves empreses.
 
Creació de les següents noves partides:
Implantació social noves tecnologies
Foment Banda municipal de música
Fons de cooperació a les entitats esportives
Dotació amb projecte concret per habitatge social
Pla local d’immigració
Fons d’atenció especial per foment de barris.
Prevenció i tractament de mesures contra la violència de gènere. Aquí vull destacar, que si be quan al mes de
setembre vàrem presentar una moció sobre aquesta problemàtica, i l’equip de govern s’hi va oposar, la sra. Batalla
va manifestar que fins a final d’any, l’equip de govern estudiaria la forma com es podia treballar sobre aquest
tema, i que es podia tenir en compte en els pressupostos.
Sra. Batalla, han estudiat ja sobre com treballar en aquest tema?, si es així quin ha estat el resultat?, perquè no hi
ha cap partida en el pressupost?
 
Volem també, detallar partides que al nostre parer poden ser retallades per poder assumir les que hem comentat
abans:
Recollida de deixalles 100000 €
Actes institucionals 6000 €
Assessoraments externs 65000 €
Recollida selectiva 15000 €
Recollida orgànica 15000 €
Retribucions òrgans de govern 58500 €
Plaça de Coordinador de cultura i serveis socials 33215 €
Plaça de Vicesecretari 45598 €
 
Referència al capítol 6, inversions:
 
Apart tot un seguit de petites inversions que cada any son necessàries, com son:
Millora escoles
Millores escola música
Millora Centre Cultural
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Projectes
Execucions subsidiàries, expropiacions i enderrocs edificis
Millora cementiri
Pla General
Camins
Serveis manteniment, mobiliari, etc. etc.
 
Rebaixen les inversions esportives a la mínima expressió, de 1.010.674 € del 2003, això sense la partida de 600.000
€ del Pavelló Joana Ballart, passem al 2004 a 47.030 €, o sigui el 2100 % menys. Si volen podem repassar els
respectius programes de CiU i ERC per poder comprovar que deien sobre infrastructures esportives.
 
Vostès destinen per al Centre Històric, el 44 % de les inversions, quan el 2003 s’hi destinaven el 32 %, però aquest
percentatge representava destinar 540.910 € més la seva proposta. Saben vostès que pràcticament després de quasi
be una quarta part de legislatura, no han invertit ni un sol euro al Centre Històric? Analitzem les partides que
proposen per el Centre Històric.
 
Actuacions centre històric 1000 €, enfront els 200.000 del 2003, amb això que volen fer ?
 
Proposen dins de la millora de carrers al centre històric 243.000€, però la part més important de finançament
pretenen que sigui aportat amb contribucions especials a pagar per els veïns, o sigui arreglar qualsevol carrer
significarà que els veïns hauran de gratar-se les butxaques. Sra. Batalla, ho saben això els veïns del centre històric?
 
Rehabilitació Escola Enxaneta , 30.000€, per fer quatre potinades i continuar un any més.
 
Museu Nacional Casteller, proposen l’exorbitant xifra de 1.000€
 
I com a projecte estrella, 500.000 € per la llar d’infants, sense saber com es finançarà, perquè proposen fons del
Feder i Puosc sense saber si està aprovat, i la resta amb préstec que haurà de fer l’ajuntament, Préstec que no
podran formalitzar mentre no es compleixi o modifiqui el pla de sanejament, per tant amb res concret. Això serveix
també per les altres inversions que està previst fer-les amb crèdit.
 
Nosaltres vàrem proposar incorporar a les inversions, i dotar-les econòmicament:
Pista atletisme, vostès hi destinen 10 €
Pavelló del fornàs, no sabem trobar cap partida en el seu pressupost.
Rehabilitació escola enxaneta, vostès hi destinen 10 €
Equipaments socials barris, sense cap partida per al 2004
 
Inversions que tant CiU com ERC en el seu programa les contemplen.
 
Sra.Batalla, vostè en els pressupostos del 2003 proposava les següents al·legacions.
 
Veiem si és coherent el que deia fa un any, i ara:
 
“Partida destinada a rehabilitació d’habitatges proposava incrementar en 70.000 €, en el seu pressupost no hi consta
cap partida per això.
 
“Partida per la compra d’immobles al centre històric proposava incrementar 250.000 €, vostè en el seu pressupost
hi destina 10 €
 
“Partida destinada al Museu Casteller proposava incrementar en 100.000 €, en el seu pressupost hi destina 1.000 €.
 
“Partida per realitzar un estudi tècnic-econòmic d’un aparcament soterrani al pati o la pl. del quarter”, vostè en el
seu pressupost no hi fa constar cap partida.
 
“Partida per elaborar un projecte tècnic d’adaptació de la biblioteca comarcal a can segarra”, vostè en el seu
pressupost ni hi fa constar cap partida.
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“Partida per elaborar un projecte tècnic de moblament i equipaments de la biblioteca comarcal a can segarra”,
tampoc hi consta cap partida en el seu pressupost.
 
“Incrementar la partida destinada a subvencions a activitats-empreses fins a 180.000 €”, vostè en el seu pressupost
la deixa en 60.000 €, reduint-la un 50 %
 
“Partida destinada a subvencionar habitatges en règim de lloguer per a joves de menys de 30 anys”, vostè en el seu
pressupost no fa constar cap partida.
 
“Partida per realitzar un pla d’equipaments esportius”, en el seu pressupost no hi consta cap partida.
 
Sra. Batalla, amb aquelles propostes vostè deia que volia plantar Valls al món, vostè, o actuava de cara a la galeria
fa un any, o ha canviat radicalment la seva visió de tot.
 
Sra Batalla o vostè s’ho creia l’any passat, o utilitza de forma estratègica la mentida compulsivament per intentar
fer-nos creure en les seves propostes quan l’interessa.
 
Sra. Batalla, baixi del seu pedestal, enterri l’arrogància i l’autoritarisme i busqui la bona entesa i el consens, com
ho demanava el 10 de març en el plenari d’aprovació definitiva del pressupost del 2003.
 
Sra. Batalla, no sé si és conscient del clima que està creant, no només entre els grups municipals, sinó entre el propi
personal de l’Ajuntament.
 
Sra. Batalla, membres de l’equip de govern, amb aquest pressupost, mal fet tècnicament, per cert vigilin, amb
alguns conceptes per la seva legalitat, sense cap projecte de ciutat que tant parlen, sense la més mínima sensibilitat
cap a les propostes destinades a les persones, propostes socials, educatives, etc. Amb una proposta en la qual l’únic
que s’evidencia es la concreció d’uns compromisos personals per la contractació de càrrecs de confiança. nosaltres
no hi podem estar d’acord, i per tant, i per acabar aquesta primera intervenció ja els hi anunciem que el nostre vot
serà contrari. 
 
Intervé la Sra. Garcia efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
A ningú s’escapa que l’elaboració dels pressupostos municipals, així com la seva discussió i anàlisi, són
segurament unes de les tasques més complicades i complexes del treball que desenvolupem els representants
polítics municipals, tant pel govern com per l’oposició.
És probable que des de la CUP no haguem pogut intervenir en les discussions amb la rigorositat i concreció que ho
han fet altres forces polítiques, però de totes maneres creiem que les nostres opinions són també imprescindibles,
tot i tractar-se d’aportacions més centrades en l’anàlisi de les prioritats polítiques i no tant de fer quadrar les xifres i
els percentatges.
Així doncs volem expressar el nostre reconeixement a grups com el PSC que han desenvolupat una bona tasca
d’oposició, detectant els principals punts febles dels pressupostos i les millores possibles. De cara als propers
pressupostos de ben segur que la CUP es podrà sumar a aquesta responsabilitat i ser capaç d’aprofundir més en les
crítiques i, sobretot,  en les alternatives.
Per altra banda, però, no podem deixar de manifestar la insatisfacció per com s’ha desenvolupat el procés
d’elaboració i discussió dels pressupostos. Deixant a banda el retard que s’ha patit per començar a abordar el tema,
creiem necessari denunciar la falta de documentació i d’informació que s’ha anat repetint durant aquest curt procés.
Fet que s’ha agreujat amb la poca predisposició del govern a aprofundir en el debat de les comissions informatives.
Els canvis d’última hora en els pressupostos també han contribuït a la sensació que la oposició no ha pogut prendre
part en l’elaboració dels pressupostos. Esperem, doncs, que de cara al proper exercici pressupostari tots tinguem
més experiència i no calgui tornar-nos a lamentar d’aquesta descoordinació.
 
Entrant en matèria. Volem destacar el nostre descontentament amb el tarannà que es desprèn d’aquests
pressupostos. La retallada detectada a les regidories de cultura i serveis socials ens evidencia que les prioritats de
l’equip de govern i les de la CUP no tenen res a veure. Aquest tendència s’evidencia encara més quan comprovem
l’augment en inversions i despeses d’aparador, com poden ser els actes institucionals i de protocol, l’àrea
d’organització i règim intern i les inversions en infrastructures esportives de gran magnitud, com és el cas de
l’Estadi del Vilar.
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No observem doncs, una especial sensibilitat cap a les millores socials, mediambientals o cultural, eixos bàsics del
programari de la Candidatura d’Unitat Popular.
 
De la mateixa manera, hem de seguir insistint en la necessitat d’acostar-nos a uns pressupostos participatius, tard o
d’hora haurem d’implicar a la ciutadania en el procés, convertint-ho en un exercici d’aprofundiment democràtic.
Així doncs, exigim que es constitueixi el Grup Impulsor de Pressupostos Participatius que haurà de definir com
intervé la participació ciutadana en el procés a seguir en el proper any. Des de la CUP ens comprometem a facilitar
el màxim d’informació sobre pressupostos participatius i metodologies d’actuació, per tal que el desconeixement
d’aquest tema no sigui una excusa per estroncar la participació ciutadana.
 
Volem qüestionar també, les retallades pressupostàries previstes per als patronats i fundacions municipals. No ens
sembla seriós apostar per la reducció de recursos d’aquests organismes autònoms sense haver definit abans quin ha
de ser el grau d’integració d’aquestes entitats en el sí de l’Ajuntament. Per la CUP, aquest camí és perillós, donat
que pot suposar un canvi en la qualitat i quantitat dels serveis que ofereixen a la ciutat.
 
Per altra banda, creiem que hi ha temes tractats en els pressupostos que queden coixos i que poden significar, o bé
indefinició, o bé falta d’interès. Per exemple:
- l’esforç d’inversió que es fa al Barri Antic no es complementa amb una inversió clara d’equipaments per aquest
barri, entenem doncs, que aquest any, s’arreglaran carrers, i edificis però encara no sabrem quins serveis s’oferiran
a Ca Creus o a Can Segarra, per posar un exemple.
- Pel que fa al Pla General, la partida és insuficient per avançar significativament en la seva revisió i no hi ha
partida pel desenvolupament de l’Agenda 21, que recordem ha d’anar paral·lela a aquest procés. A més, tingueu
present que va ser aquest mateix plenari qui en va aprovar el seu impuls.
- Amb el cas dels torrents ens passa una cosa similar, la partida de Torrents evidencia que l’actitud de
l’Ajuntament simplement és d’esperar que l’ACA actuï.
- I en certa manera, sembla que amb el Museu Casteller es repeteixi la història. Com que es preveu que durant
aquest any la Generalitat no acabi d’intervenir en el Museu Casteller, l’Ajuntament farà el mateix, no té previst
començar a treballar en aquelles parts del conveni que li pertoquen.
 
Des de la CUP apostem pel desenvolupament immediat de 5 programes d’intervenció social que no tenen cabuda
en aquests pressupostos, donades les retallades:
2a fase del Pla Local d’immigració
Ampliació del Servei d’Atenció Domiciliària
Pla Local de Joventut
Actuacions davant la violència de gènere
Pla d’atenció a infants i adolescents amb risc d’exclusió social
 
Per totes aquestes mancances i remetent-nos al nostre programa, la CUP no pot aprovar els pressupostos proposats
per l’equip de govern.
 
 
Intervé el Sr. Fernández manifestant que ERC sempre ha fet les mateixes propostes i que en relació al 0,7% de
cooperació internacional en anteriors legislatures en les que eren socis de govern amb els socialistes tampoc se’n
parlava. Opina que la intervenció del grup municipal socialista ha estat demagògica i sense argumentació i pel que
fa a la plaça de coordinació de Serveis Socials i Cultura manifesta que el grup municipal d’ERC no ha col·locat
mai a ningú  ni a l’Ajuntament, ni a la Diputació ni al Consell Comarcal i que el grup municipal socialista no està
precisament legitimat per denunciar-ho.
 
Tot seguit efectua la següent intervenció literalment transcrita:
 
Com cada any, al menys en els últims temps que jo recordo, des de d’ERC comencem la nostra intervenció
en tots les plens en que es fa referència a un dels temes mes importants dins de la política municipal com son
els pressupostos amb el mateix missatge. La manca de recursos econòmics en l’administració local i a l’hora
el finançament injust que pateixen els ajuntaments.
 
En el tema de la política fiscal, ERC ha estat pionera, coherent, clara i concisa en el seu discurs. Cal un nou model
en el sistema de finançament que passa ineludiblement pel concert econòmic per arribar a quotes polítiques més
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ambicioses i a l’hora més justes, per solventar aquest dèficit brutal que patim, indefugiblement això passa per la
sobirania fiscal. Aquest simple discurs tant repetit però tan senzill, avui, ja si han sumat d’altres forces polítiques
que no fa gaire temps ens tractaven casi bé de ximples, nosaltres des de la nostra visió de futur ens en alegrem.
Aviat vindrà, però, l’hora de que les paraules donin pas als fets. Ja veurem que passarà, tant de bo, que aquest nou
camí que ens il·lusiona i esperona no ens deixi decebuts com històricament ha succeït.
 
Fet aquest petit preàmbul hem volgut repetir un petit exercici que, si no em falla la memòria, algun company
regidor ja havia fet en una altra ocasió i que consta en analitzar la paraula pressupost.
 
Pressupost vol dir, còmput anticipat de les despeses i els ingressos d’una unitat econòmica o entitat per un període
de temps determinat. Pressupost públic és el document que recull amb més o menys detall, repeteixo; “amb més o
menys detall” els ingressos i les despeses que tindrà una entitat pública (estat, ajuntament, etc) durant un període
determinat, que generalment és anual.
 
Vull dir, millor dit, volem dir des d’ERC desprès d’aquesta petita i repetida reflexió, que el que avui sotmetem a la
seva aprovació inicial és un document obert, una eina de treball, un punt de partida, susceptible de patir les
variacions, modificacions i canvis que l’actual equip de govern amb la participació de la resta de formacions
polítiques amb representació en el consistori consideri adients durant la seva vigència, fonamentades en els criteris
necessaris del moment, interpretant això sí una voluntat i unes directrius polítiques.
 
El que passa és que els partits polítics, en funció de si tenen responsabilitat de govern o no, tendeixen a utilitzar el
seu posicionament de manera diferent, intentant legitimar el seu vot en criteris objectius, buscant o prioritzant els
interessos personals per damunt dels col·lectius. Mentre que l’equip de govern a de governar, per tant, comporta el
donar-hi suport. La oposició acostuma a  votar-hi en contra. Aquesta actitud, generalitzada, respon a la necessitat
de donar resposta als problemes quotidians de la societat en el primer cas i a la manca de fer-ho en el segon.
 
Per tal motiu, el petit exercici etimològic fet, fa variar la seva interpretació en funció dels interessos polítics del
moment demostrant que la coherència no és precisament una virtut indispensable dins dels paràmetres polítics.
Aquest fet, des d’ERC, l’interpretem com una actitud mancada de responsabilitat política. Legítima, però mancada
de rigor. Pensem, que en la majoria d’ajuntaments i de institucions lamentablement passa el mateix. Aquesta manca
de maduresa política, que com hem dit no és exclusiva de ningú, fa que la ciutadania no ens vegi en moltes
vegades defensors dels seus interessos i és vagi allunyant paulatinament de les tesis polítiques mes elementals.
Pensem-ho bé i recordem que aquest fet és responsabilitat de tots plegats.
 
Per la gent d’Esquerra Republicana de Catalunya uns pressupostos han de tenir tota una sèrie de virtuts i
condicionats que faci possible el nostre vot favorable. Podríem entrar en un batibull de xifres, conceptes, quantitats,
partides, ratis, etc. que provablement quedaria molt bé però que amb tota seguretat no ens portaria en lloc. No és ni
el nostre desig, ni la nostra intenció, ni creiem que la nostra finalitat.
 
Els pressupostos han de ser en primer lloc coherents, ja hem explicat abans del per què i en segona instància han
de tenir responsabilitat, objectivitat i credibilitat. Creiem que el document proposat per la seva aprovació inicial
compleix tots aquests requisits, a continuació intentarem explicar el per què.
 
Aquests pressupostos son coherents per que l’actuació de l’equip de govern ha tingut connexió i cohesió en la seva
elaboració buscant en tot moment arguments per resoldre les mancances que pateix la ciutat i la seva ciutadania.
Trobaríem molts exemples que ho avalen, solament una petita mostra del que diem, mai s’havien traspassat
quantitats com la present, en el document que avui pretenem aprovar, per potenciar la cultura a nivell municipal.
 
Els presents pressupostos estan elaborats amb  responsabilitat degut a que tots els membres de l’actual equip de
govern estem obligats a respondre dels nostres actes i tenim la suficient capacitat per prendre decisions així com la
responsabilitat de dirigir la finalitat dels recursos, encara que minsos, dels que disposem. També trobaríem
exemples del que diem, un d’ells ha estat el ajustar els ingressos a la realitat, o bé els traspassos corrents segons la
disponibilitat real del moment.
 
Aquests pressupostos son totalment objectius degut a que en el tractament de les dades, la filosofia, el repartiment,
l’anàlisi i els conceptes han estat reflexionats amb independència dels sentiments. Per que responen a la realitat
actual. Una dada aclaridora, mai fins el moment actual, el Centre Històric s’havia prioritzat tant en termes
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econòmics. Solament eren principis d’intencions, ara les paraules han donat pas a les xifres.
 
Però per damunt de tot, en aquesta repetida aprovació inicial del pressupost, creiem des d’ERC que el present
document té credibilitat. Fet, aquest, que feia temps trobàvem a faltar i que no és donava per diversos motius.
Saben vostès per que son creïbles, per que estan estudiats, preparats, elaborats i fets amb il·lusió. Una il·lusió que
ha deixat endarrera la rutina, il·lusió per donar respostes coherents a les diverses peticions del tot justes dels
ciutadans i ciutadanes de la nostra vila, il·lusió per afrontar nous reptes, il·lusió per fer coses noves i diferents,
il·lusió per un nou concepte de ciutat, il·lusió per progressar adequadament en un futur engrescador i a l’hora
estimulador, il·lusió, en definitiva, per Valls.
 
Hi ha d’altres conceptes, per nosaltres les dones i els homes d’ERC, generals tant o més importants que els
esmentats fins ara dins l’aprovació del pressupostos, que serien: la gestió, la racionalització i la priorització. Però
aquestes definicions ja les debatrem en l’aprovació definitiva dels pressupostos. Ara toca, als uns començar a
treballar i als altres continuant buscant arguments que justifiquin el vot negatiu i si es pot, debilitar el govern.
 
 
En aquest moment i quan és ¼ de 10 del vespre s’incorpora a la sessió la senyora Raquel Romero.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que quan es fa un pressupost mai és de l’agrat de tothom. Manifesta que el
grup municipal del PP vol ser coherent amb una decisió que van prendre ja fa uns mesos quan van recolzar
l’alcaldia sense condicionaments ni pactes. Per aquest motiu avui no pot ser contrari a aquest pressupost tenint en
compte que és el primer que fa l’actual equip de govern, que s’ha trobat amb la situació amb que s’ha trobat.
 
Coincideix el Sr. Caballero amb la manca d’informació, però opina que no ha estat deliberada sinó per la
inexperiència al tractar-se del primer pressupost.
 
Dirigint-se al Sr. Batet manifesta que coincideix amb la teoria de les tres “As” que ha exposat i vol interpretar que
ambiciós vol dir optimitzar recursos i que ell afegiria una altra “A”, que és la d’anticipació a les necessitats.
 
Continua el Sr. Caballero manifestant que tenim un pla de sanejament que s’ha de complir i que no ha presentat
propostes quantitatives en el projecte de pressupost pel marge de confiança a l’equip de govern, però sí que en vol
fer de qualitatives, com són la reducció de la despesa corrent, el recolzament a iniciatives per reformes i
rehabilitacions al barri vell i per iniciatives empresarials i industrials. En aquest sentit manifesta que des de l’any
99, quan va entrar a l’Ajuntament, ja van fer propostes com la reducció de l’IAE i que no es van acceptar.
Continua amb les seves propostes qualitatives amb la consolidació dels treballs de revisió del Pla d’ordenació
urbanística municipal i del PERI, amb la necessitat de donar empenta als projectes en curs, la necessitat de cobrir
la plaça d’intervenció i finalment la necessitat de preparar la ciutat per al futur. Per aquest últim punt demana que
es facin estudis comparatius de costos del futur aparcament del barri vell, entre les diferents opcions de la plaça del
Pati, la plaça del Quarter o l’entorn de l’estació d’autobusos; un estudi de comunicació del passeig de l’Estació a
Sant Francesc i la zona del Pius Hospital i un estudi de comunicació del carrer de la Vallvera amb els Pisos de
Clols.
 
Conclou el Sr. Caballero manifestant que el seu vot ho és en el sentit de confiança, en coherència amb el que ja va
manifestar fa uns mesos.
 
Tot seguit intervé el Sr. Rius per efectuar tres matisacions a la intervenció del grup municipal socialista. Primer i
pel que fa a l’oficina de gestió del Centre Històric manifesta que l’actual govern li vol donar rang de regidoria amb
diferents competències, opinant que hi ha d’altres persones qualificades que poden desenvolupar la tasca
encomanda a aquesta oficina. Així opten per un model diferent incorporant personal de confiança i així un futur
govern podrà acceptar-lo o no.
 
La segona matisació fa referència a la banda de música, manifestant que CiU no tenia aquesta prioritat al seu
programa i entenent que aquest no és un servei que necessiti la ciutat, tenint en compte a més que hi ha un sol
membre de la banda que sigui de Valls. També fa referència a la sessió de la FPM de l’Escola de Música del
passat 12 de desembre, en la qual un dels seus membres va preguntar el per què no van ser cridats per assistir als
assaigs o proves de la banda diferents persones de Valls que s’hi van apuntar. Opina que la gestió  econòmica de la
banda aconsella no continuar, ja que per exemple el seu cost de funcionament entre l’estiu del 2002 i la primavera
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del 2003 va ser de 7.500 € i que entre d’altres s’ha invertit en l’adquisició d’una bateria i d’un baix elèctric.
 
La tercera matisació fa referència a les inversions, manifestant que no s’ha tingut en compte que el pressupost de
l’Ajuntament hi ha una previsió de 9.000 € per adquisició d’instruments i 6.000 € per obres que abans estaven
previstos al pressupost de la Fundació Pública Municipal de Música Robert Gerhard, i que hi ha una altra partida
prevista de 5.700 € per posar en marxa el pla de seguretat.
 
Tot seguit intervé el Sr. Galimany dirigint-se al Sr. Camps manifestant que s’ha posat en dubte que s’hagi informat
al CUP i manifestant que s’han fet diferents reunions, una el 17 de febrer, en la qual se’ls va lliurar l’esborrany de
la plantilla i es va comentar els principals canvis, una altra el 24 de febrer en la que es van conèixer les propostes
de la plantilla per part dels representants del CUP i finalment una el 15 d’abril en què se’ls va informar de l’última
versió i en la que s’hi havien incorporat alguns dels suggeriments del CUP. Manifesta també el Sr. Galimany que a
aquestes reunions hi van assistir els membres del CUP que van voler i ho van ser sense límit de temps.
 
Pel que fa al resultat de l’enquesta del clima laboral, manifesta el Sr. Galimany que actualment s’està treballant
amb la confecció del Pla de processos i del pla de personal, tot això dins del procés de gestió de qualitat EFQM i
quan es tinguin els resultats ja s’informarà tant a la CUP com als regidors.
 
En relació a les noves places, informa el Sr. Galimany que la majoria ho són per substituir-ne d’altres. Així la
vicesecretaria ho és per substituir una activitat externa que es feia a l’anterior mandat, una de les noves places de
TAG ho és en substitució del Sr. Joan Plana i pel que fa al tècnic de l’oficina de gestió del centre històric ja ho ha
comentat el Sr. Rius.
 
Manifesta que s’ha apostat per càrrecs de confiança perquè segueixin el mateix destí que el càrrec polític que els
nomena i això és una garantia pels futurs governs.
 
En relació a l’organització del treball, aquesta  i d’acord amb l’art. 11 del Capítol II del Conveni Col·lectiu, és
facultat de la corporació i que si des d’un àrea es demana un canvi o substitució a recursos humans, aquesta es farà
i així se n’informarà al CUP, com ja es fa habitualment.
 
Tot seguit intervé el Sr. Batet preguntant al secretari de la corporació si l’expedient del pressupost que es presenta
a aprovació inicial està complert, contestant aquest en sentit afirmatiu.
 
Continua el Sr. Batet manifestant que mai s’havia donat tanta informació en la tramitació d’un pressupost com ara.
Opina que l’estil de CiU no és fer demagògia i que el seu és un projecte a llarg termini.
 
Pel que fa a la proposta del grup municipal socialista d’increment del pressupost dels patronats, manifesta que s’ha
optat per un nou model de gestió, amb una nova filosofia de la despesa corrent, una reorganització de les partides i
tenint en compte que la reducció del pressupost dels patronats no representa una reducció de serveis. Entrant
detalladament en el pressupost dels patronats, fa referència primer al Patronat d’Esports que aquest any s’ha hagut
de dotar amb 30.000 € més perquè l’any 2003 hi va haver una activitat amb un increment pressupostari de 60.000 €
que són els Globetrotters. En relació al Museu de Valls hem pogut observar que hi ha uns 60.000 € en fons
d’inversió que estan donant interessos i això es fa difícil d’entendre en un Ajuntament amb un endeutament d’uns
16 milions. Pel que fa a la Fundació d’Acció Cultural l’increment en cultura és d’un 8% en termes generals, tenint
en compte la integració que es proposa. En relació a l’IMPE manifesta que enguany s’han pressupostat 203.000 €
fruit dels 85.000 destinats a l’IMPE, 80.000 destinats a IMPE-ONA Valls i 38.000 a oficina centre històric. L’any
2003 només es van pressupostar 186.000 €. Pel que fa a SAM VIAS hi ha una disminució per la integració dels
serveis de senyalització a l’Ajuntament. Pel que fa l’Escola de Música ja ho  ha argumentat suficientment el Sr.
Rius. En relació a les subvencions a empreses manifesta el Sr. Batet que s’ha pressupostat d’acord amb els
convenis signats.
 
Fent referència al Pla d’immigració i violència comenta el Sr. Batet que aquest és un servei cobert des dels Serveis
Socials de l’Ajuntament i des de Casa Caritat, que estan obtenint resultats òptims pel que fa a aquestes qüestions.
 
En relació a les reduccions de partides, manifesta que realment s’està renegociant el contracte de recollida
d’escombraries però que s’ha de tenir en compte que enguany s’han hagut d’aplicar dues renovacions de preus
pendents d’exercicis anteriors.
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Pel que fa a l’increment del 1000% en assessors externs comentat pel Sr. Camps,  manifesta que és lògic que  hi
hagi un increment tan gran perquè en l’anterior pressupost no n’hi havia i a més engloba l’auditoria de
l’Ajuntament.
 
Continua el Sr. Batet afirmant que la proposta de modificacions presentada pel grup municipal socialista és
deficitària en 200.000 €.
 
Conclou la seva intervenció el Sr. Batet fent referència al pla de sanejament i en relació al qual demà mateix hi ha
una reunió amb representants de la Direcció General de Política Financera de la Generalitat per parlar-ne.
 
Conclou afirmant que el pressupost presentat és realista i és un punt de partida amb la voluntat de complir al
màxim possible el pla de sanejament.
 
Intervé el Sr. Camps preguntat al secretari si l’expedient dels pressupostos estava tot complert a la comissió
informativa, responent en sentit afirmatiu el secretari.
 
Insisteix el Sr. Camps preguntant al secretari si els membres de la comissió tenien l’expedient, responent aquest
que l’expedient complert estava a Secretaria i se’n va facilitar una còpia als diferents grups municipals a petició
dels mateixos després de la Comissió Informativa.
 
Continua el Sr. Camps dirigint-se al Sr. Batet i comentant-li que si es repassen les actes de les comissions
informatives dels anys anteriors, podrà comprovar que aquests no han sigut els pressupostos dels que s’ha donat
més informació.
 
En relació a l’IMPE comenta el Sr. Camps que la partida referent a l’oficina de gestió del centre històric l’any
passat també estava separada.
 
en relació a Casa Caritat i als Serveis Socials l’únic que demanen és que es faci el 2n pla d’immigració perquè el
primer ja està fet.
 
En relació al Museu, manifesta el Sr. Camps que realment hi ha un romanent però s’accepta també per part de
l’equip de govern que es rebaixa el pressupost i s’hauria de tenir en compte que aquest romanent és el que
s’utilitza per adquisició de quadres, possibilitat que desapareixerà amb la reducció del pressupost.
 
En relació al Patronat d’Esports, quan ha calculat la reducció ja ha tingut en compte la partida separada dels
Globetrotters.
 
Pel que fa als assessoraments externs, ni que els anys anteriors hi hagués poca consignació pressupostària, s’ha
d’acceptar l’increment produït que a més va acompanyat d’un increment de la plantilla.
 
Dirigint-se al Sr. Rius manifesta el Sr. Camps que la regidoria del centre històric sempre ha estat creada i que
l’anterior regidor era el Sr. Jordi Castells.
 
Pel que fa a la banda de música, entén que no és important pel govern actual i opina que no hagués costat gaire
concedir l’entrevista amb els responsables de la banda que fa temps tenen sol·licitada.
 
En relació a l’Escola de Música, la reducció del 15% ho és de l’activitat i això vol dir o que es rebaixarà la seva
activitat o que s’incrementen les quotes dels usuaris o que es pensen rebre altres subvencions.
 
Finalment, dirigint-se al Sr. Fernández, manifesta el Sr. Camps que si vol es pot comprovar que ara no es fan les
mateixes propostes que abans i un exemple clar és la partida de cooperació internacional.
 
Torna a intervenir el Sr. Batet dirigint-se al Sr. Camps, manifestant que l’únic que ha estat capaç de rebatre ha
estat el referent al Museu de Valls i demana que no es faci demagògia i que s’accepti el rol d’oposició.
 
Dirigint-se a la CUP, manifesta que demanaven un vot de confiança ja que és el seu primer pressupost i esperant
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que si porten 25 anys governant, les seves propostes es puguin realitzar.
 
Finalment agraeix la confiança manifestada pel Sr. Caballero.
 
Intervé el Sr. Fernández manifestant que ERC en el seu programa electoral sempre ha apostat pel 0,7% de
cooperació internacional, encara que mai l’havien aconseguit.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per 12 vots a favor dels regidors del grup municipal de CiU, ERC i del PP, i
9 vots en contra dels regidors del grup municipal del PSC i de la CUP, adoptant-se el següent acord:
 
ANTECEDENTS
 
L’alcaldessa de l’Ajuntament ha format el Pressupost per a  l’exercici 2004
 
N’han emès informe l’interventor i el tècnic de serveis econòmics.
 
El Pressupost ha estat informat per la Comissió Informativa de règim interior i Governació.
 
El Pressupost conté la documentació i annexos previstos a la Llei d’hisendes locals.
  
 
 
FONAMENTS DE DRET:
 
En la tramitació dels pressupostos s’han seguit els requisits exigits per la Legislació vigent. Els pressupostos dels
organismes i empreses que l’integren els han proposat prèviament els òrgans competents, d’acord amb els seus
estatuts o al document fundacional.
 
La tramitació i aprovació del Pressupost s’ha fet de conformitat amb l’art. 167 i següents del RDL 2/2004, de 5 de
març, pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les hisendes locals i legislació concordant,
 
 
El Ple adopta el següent acord:
 
 
PRIMER: Aprovar inicialment el Pressupost general per a l’exercici 2004  que, resumit per capítols i per a
cadascun dels corresponents organismes i empreses que l’integren, és el següent:
 
 
AJUNTAMENT DE VALLS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Impostos directes 6.411.000,00
2 Impostos indirectes 1.050.000,00
3 Taxes i altres ingressos 3.517.030,00
4 Transferències corrents 3.881.712,00
5 Ingressos Patrimonials 128.100,00
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
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6 Alineació d'inversions reals 259.658,78
7 Transferències de capital 624.812,22
8 Variació d'actius financers  
9 Passius financers 1.105.000,00

  
TOTAL INGRESSOS 16.977.313,00

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 5.500.530,00
2 Compra de béns corrents i de serveis 4.828.715,00
3 Despeses financeres 755.000,00
4 Transferències corrents 1.682.403,00
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 2.142.760,00
7 Transferències de Capital 46.711,00
8 Variació actius financers  
9 Variació passius financers 1.191.000,00
  

TOTAL DESPESES 16.147.119,00
   
 
FUNDACIÓ PUBLICA MUNICIPAL PER LA INFANCIA I LA JOVENTUT "CASA CARITAT"
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 11.850,00
4 Transferències corrents 525.172,32
5 Ingressos Patrimonials 12,00
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
7 Transferències de capital 18.000,00

  
TOTAL INGRESSOS 555.034,32

 
                                                                                 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 449.378,76
2 Compra de béns corrents i de serveis 71.394,69
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3 Despeses financeres 6.012,00
4 Transferències corrents 8.236,87
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 20.012,00
7 Transferències de Capital  
  

TOTAL DESPESES 555.034,32
 
 
 
 
MUSEU DE VALLS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 3.006,00
4 Transferències corrents 66.500,00
5 Ingressos Patrimonials 300,00

  
TOTAL INGRESSOS 69.806,00

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 59.565,00
2 Compra de béns corrents i de serveis 10.229,00
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 12,00
  

TOTAL DESPESES 69.806,00
 
 
 
ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA ROBERT GERHARD
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
3 Taxes i altres ingressos 102.568,02
4 Transferències corrents 206.904,42
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
6 Inversions reals  
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7 Transferències de capital  
  

TOTAL INGRESSOS 309.472,44
 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 286.151,26
2 Compra de béns corrents i de serveis 21.421,18
3 Despeses financeres 1.300,00
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 600,00
  

TOTAL DESPESES 309.472,44
 
 
 
PATRONAT MUNICIPAL D'ESPORTS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 525.923,00
4 Transferències corrents 301.901,00
5 Ingressos Patrimonials 129.500,00
  

TOTAL INGRESSOS 957.324,00
 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 620.081,00
2 Compra de béns corrents i de serveis 304.863,00
3 Despeses financeres 2.800,00
4 Transferències corrents 300,00
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 3,00
  

TOTAL DESPESES 928.047,00
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FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL D'ACCIÓ CULTURAL
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 74.106,00
4 Transferències corrents 188.391,79
5 Ingressos Patrimonials 10,00

  
TOTAL INGRESSOS 262.507,79

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 90.305,40
2 Compra de béns corrents i de serveis 133.963,37
3 Despeses financeres 3.215,41
4 Transferències corrents  

  
TOTAL DESPESES 227.484,18

 
 
INSTITUT MUNICIPAL PROMOCIÓ ECONÒMICA
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 21.500,00
4 Transferències corrents 354.932,21
5 Ingressos Patrimonials 23.501,00

  
TOTAL INGRESSOS 399.933,21

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 337.464,42
2 Compra de béns corrents i de serveis 60.356,79
3 Despeses financeres 2.101,00
4 Transferències corrents 3,00
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
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6 Inversions reals 8,00
  

TOTAL DESPESES 399.933,21
 
 
 
FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL PIUS HOSPITAL DE VALLS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
4 Transferències corrents 9.000,00
5 Ingressos Patrimonials 552.571,12
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
9 Passius financers 2.928.906,14

  
TOTAL INGRESSOS 3.490.477,26

 
 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
2 Compra de béns corrents i de serveis 115.693,82
3 Despeses financeres 15.293,15
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 3.359.050,24
  

TOTAL DESPESES 3.490.037,21
 
 
GESTIÓ PIUS HOSPITAL DE VALLS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 19.358.107,94
4 Transferències corrents 13.679,52
5 Ingressos Patrimonials  
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
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7 Transferències de capital  

  
TOTAL INGRESSOS 19.371.787,46

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 13.363.632,44
2 Compra de béns corrents i de serveis 5.925.789,55
3 Despeses financeres 82.365,47
  

TOTAL DESPESES 19.371.787,46
 
 
VALLS INFRAESTRUCTURES, APARCAMENTS I SERVEIS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 500.001,00
4 Transferències corrents 74.400,80
5 Ingressos Patrimonials 352,00
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
9 Passius financers 1,00

  
TOTAL INGRESSOS 574.754,80

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 270.536,91
2 Compra de béns corrents i de serveis 127.120,72
3 Despeses financeres 45.521,00
4 Transferències corrents 59.631,79
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 9.129,00
9 Passius financeers 42.893,00

TOTAL DESPESES 554.832,42
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Resum per capítols dels Pressupostos consolidats de la Corporació i els corresponents a: Escola Municipal de
Música "Robert Gerhard", Fundació Pública Municipal d'Acció Cultural, Fundació Pública Museu de
Valls,Patronat Municipal d'Esports, Funddació Pública Municipal per la Infancia i la Joventut "Casa Caritat",
Fundació Pius Hospital de Valls, Gestió Pius Hospital de Valls , Institut Municipal Promoció Econòmica i Valls
Infrastructures Aparcaments i Serveis.
 
 
 

DESPESES
 
 
 

DESPESES Capítol 1 Capítol 2 Capítol 3 Capítol 4 Capítol 6 Capítol 7 Capítol 9 Total

Corporació 5.500.530,00 4.828.715,00 755.000,00 641.493,00 2.142.760,00 46.711,00 1.191.000,00 15.106.209,00
Esscola
Municipal
Música 286.151,26 21.421,18 1.300,00  600,00   309.472,44

und. M.
Acció
Cultural 90.305,40 133.963,37 3.215,41     227.484,18

Museu de
Valls 59.565,00 10.229,00   12,00   69.806,00

atronat M.
'Esports 620.081,00 304.863,00 2.800,00 300,00 3,00   928.047,00
und. M.
nfància i
oventut 449.378,76 71.394,69 6.012,00 8.236,87 20.012,00   555.034,32

ius Hospital
e Valls  115.693,82 15.293,15  3.359.050,24   3.490.037,21
ns. M.
romoció

Econòmica 337.464,42 60.356,79 2.101,00 3,00 8,00   399.933,21

Gestió Pius
Hospital 13.363.632,44 5.394.780,55 82.365,47     18.840.778,46

VIAS 270.536,91 127.120,72 45.521,00 59.631,79 9.129,00  42.893,00 554.832,42

TOTALS 20.977.645,19 11.068.538,12 913.608,03 709.664,66 5.531.574,24 46.711,00 1.233.893,00 40.481.634,24

 
 
 
 
 
 
 
 
 

INGRESSOS
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ESSOS Capítol 1 Capítol 2 Capítol 3 Capítol 4 Capítol 5 Capítol 6 Capítol 7 Capítol 9 Total

ració 6.411.000,00 1.050.000,00 3.517.030,00 3.881.712,00 128.100,00 259.658,78 624.812,22 1.105.000,00 16.977.313,00

ipal
a   102.568,02 110.904,42     213.472,44
M.

al   74.106,00 66.991,79 10,00    141.107,79

 de
  3.006,00 24.000,00 300,00    27.306,00

at M.
rts   525.923,00 1.901,00 129.500,00    657.324,00

 M.
ia i
ut   11.850,00 285.172,32 12,00  18.000,00  315.034,32

 ospital
 ls     21.562,12   2.928.906,14 2.950.468,26

 .
ció
mica   21.500,00 159.422,21 23.501,00    204.423,21
 Pius
al de

  19.358.107,94 13.679,52     19.371.787,46

  500.001,00 37.900,80 352,00 1,00   538.254,80

LS 6.411.000,00 1.050.000,00 24.114.091,96 4.581.684,06 303.337,12 259.659,78 642.812,22 4.033.906,14 41.396.491,28

 
 
SEGON:  Aprovar les plantilles de personal i relació de llocs de treball que es detallen al Pressupost.
 
TERCER: . Aprovar les Bases d’execució del Pressupost general.
 
QUART: . Exposar-ho al públic durant el termini de quinze dies hàbils, abans d’inserir l’anunci al  Butlletí Oficial
de la Província  i en el tauler d’anuncis de la corporació, per poder-hi fer reclamacions.
 
CINQUÈ: Aquest acord es considera definitiu si no es produeixen reclamacions en contra durant el termini
d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al qual es refereix, quan s’hagi complert el que disposa l’article
112.3 de la Llei 7/85 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i l’article 169 del RDL 2/2004, de 5 de
març, pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les hisendes locals.
 
 
Intervé en torn d’explicació de vot el Sr. Francesc Moreno, agraint als membres de l’equip de govern que
insisteixin en què el seu projecte és diferent al del PSC. Se n’alegra el Sr. Moreno que la intervenció del regidor de
serveis econòmics se’n desprèn un canvi de prioritat pel que fa a l’adequació del Convent del Carme com a destí
per a l’Escola Enxaneta. També agraeix al Sr. Batet la seva explicació inicial, lamentant que aquesta informació no
s’hagués donat a les anteriors comissions informatives. També manifesta que tenint en compte que aquest és el
primer pressupost de l’actual equip de govern, esperaven que s’hagués preparat amb més cura.
 
Tot seguit el Sr. Moreno fa la següent intervenció literalment transcrita:
 
Agraïm les explicacions del Sr. Batet, llàstima  que no hagi estat tant explícit en el decurs de les diferents reunions
preparatòries. Ens alegrem d’entrada, d’algunes de les seves afirmacions, i de manera especial en el canvi d’opinió
respecte a la rehabilitació de l’antic convent del Carme amb destí a l’escola Enxaneta. Això evidencia un canvi
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d’opinió del govern respecte a la postura manifestada en el darrer Plenari que vostès comprendran que ens satisfà.
 
Agraïm l’interès  del regidor en la presentació i defensa de la proposta de pressupost, ha estat a l’alçada només
comparable a l’interès i rigor demostrat en la seva preparació.
 
La veritat, esperàvem que tractant-se del seu primer pressupost l’haguessin preparat millor. Ja comprenem que a la
facultat no s’aprèn tot.
 
El nostre vot ha estat contrari, ho justificarem.
 
Permetin començar amb una reflexió:   “ El bon director d’orquestra primer pren contacte amb la partitura,
després amb els músics i mentre dura el concert, tant té present l’una com els altres ,però  sobre tot tindrà en
compte el públic.
 
 Igualment el bon alcalde ha prendre contacte amb la realitat, la ciutat i les seves necessitats, és  a dir el
programa, després amb els regidors i mentre dura el seu govern, tant té present el programa com els regidors
,però  sobre tot tindrà en compte els ciutadans i ciutadanes.”
 
Aquesta reflexió feta per un amic, ens ha  portat  a preguntar-nos al llarg d’aquests mesos. Té l’actual govern de
CiU i ERC  i de manera especial la Sra. Batalla clar quin és el seu programa ?,  Coneix les necessitats reals de la
ciutat?,  Domina  i disposa del recursos per trobar solucions als problemes reals que tenim plantejats?, Quin ús fa
del regidors i de la Institució per posar-los al servei del programa?,  I sobre tot, té en compte als ciutadans i
ciutadanes i a les seves entitats i associacions a l’hora de donar respostes? En definitiva: Estem assistint al
preàmbul d’un gran concert o bé estem preparant una gran frustració?
 
L’interès per trobar respostes a aquestes preguntes justifica l’interès que hem mostrat d’ençà l’onze de novembre
del 2003, ara fa ja 5 mesos, en que la Sra. Batalla ens va anunciar en Comissió Informativa que el govern estava
treballant en el pressupost pel 2004 i que en quinze dies tindríem la primera proposta. Han passat no quinze dies,
han fet falta  5 mesos per que aquest Plenari conegui i discuteixi el primer pressupost elaborat per CiU, de la
història democràtica de l’Ajuntament i el primer de l’època de la Sra. Batalla.
 
Per cert Sra. Batalla, parlant d’història,  tot just un 19 d’abril de l’any 1979 es constituïen els primers ajuntaments
democràtics, i avui tot el municipalisme català ho commemora. No hauria estat malament que també el nostre
ajuntament ho hagués celebrat. Espero que sigui un simple però  lamentable oblit. No voldríem creure que l’actual
govern municipal no té la intenció de considerar aquesta una efemèride important per la ciutat i per l’ajuntament
com a Institució democràtica. En qualsevol cas, prengui nota,  confiem de la seva iniciativa al respecte. 
 
Com deia, la resposta a les preguntes anteriors  ens han portat a esperar amb interès el debat del seu primer
pressupost. Al llarg d’aquests cinc mesos, hem participat en la mesura que vostès ens ho han permès en els treballs
d’elaboració, hem demanat informació, en alguns casos fins i tot els hi hem aclarit qüestions derivades de l’etapa
anterior. Els hi hem fet propostes, per cert, totes desestimades abans de ser discutides i analitzades. En qualsevol
cas, ara ja sí, ara ja podem debatre els seus pressupostos, el divendres passat a mig matí ens lliuraven l’expedient
complert que avui debatem i que vostès han aprovat.
 
El pressupost municipal és l’eina bàsica de gestió d’un govern. Es pot dir que compleix dues funcions de gran
transcendència: programa i planifica les despeses de l’Ajuntament en funció dels ingressos previsibles, i controla i
limita les despeses que podrà efectuar el govern. El pressupost és com un mirall de dues cares, en una es dibuixa el
projecte de ciutat que un govern vol realitzar en l’altre es reflexa com és gestiona aquest projecte.
 
Es a dir, per una banda, el pressupost, la seva elaboració, i la seva execució determina a la curta o la llarga la talla
política i posa nota a la gestió  del govern. La nota dependrà de si el pressupost esta ben fet o mal fet, si és realista
o pel contrari  irrealitzable.
 
Però  més important encara,  és el dibuix que representa del projecte de ciutat. Aquella idea honesta i digna que tot
governant responsable té de la ciutat,  aquell desig del que hom vol fer per tots i cadascun dels ciutadans. Això sí, 
aquest dibuix sempre és imperfecte, mai es disposen dels tots els recursos necessaris per dur a terme el desig. Per
tant, des de la imperfecció del dibuix, de la limitació dels recursos, el polític ha de establir prioritats, acceptant
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limitacions  ha de gestionar amb eficàcia i eficiència. Fins aquí segurament estarem d’acord, oi Sra. Batalla.
 
Nosaltres també estem d’acord amb el compromís que vostè va assumir el dia 14 de Juny del 2003 quan va ser
elegida alcaldessa.
 
Aquell dia vostè ens deia:
   
“El nostre no és un projecte dels uns contra els altres, és un projecte de tots junts.”
“Des del lloc i la responsabilitat que des d'avui ocupo vull expressar la meva voluntat i disponibilitat a escoltar
totes les propostes positives per Valls vinguin d'on vinguin independentment del color polític”
 
 “Desitjo que el diàleg i l'esperit d'entesa sigui una de les constants i característiques d'aquest nou govern que
avui formem i que es pugui visualitzar en un nou estil de fer política.”
 
Dolors Batalla.
 
Ple d’investidura 14 de Juny 2003
 
Doncs bé, en el que ja no estarem tant d’acord és en la manca de coherència entre el que es diu i el que es fa.
 
M’explicaré: Vostè no va ser present en el debat de pressupostos de l’any 2002, els seus companys es van abstenir
per manca de confiança amb el govern  però estaven conformes amb el pressupost. Han fet comentaris respecte a la
seva liquidació, com si es tractés d’una limitació al seu pressupost: No li direm nosaltres, ja ho va dir el portaveu de
CiU, Sr. Magrinyà. Els hi recomano que repassin l’acta de l’aprovació del pressupost  de l’exercici del 2003 en el
que el seu ex-company i portaveu de CiU reconeixia la correcció del pressupost del 2003 i la liquidació correcta
del 2002, correcta en el sentit que complia amb el pla de Sanejament i responia als objectius econòmics proposats.  
 

Vostè tampoc va ser present en el debat del pressupost del 2003. Recordarà vostè que es va aprovar per tots els
grups, inclòs el de CiU, a excepció de quatre dels seus membres que no van voler participar ni de l’ opinió  del seu
propi grup ni de la proposta de pressupost per que no volia que hipotequés el seu projecte de ciutat sí esdevenia
alcaldessa més tard.  Vostè ha de tenir  ben present les al·legacions que més tard va presentar i comprovar si ara,
un any més tard, esdevenen reflexades en el seu pressupost. Ja s’han comentat anteriorment i per tant no ho
repetiré, ha quedat molt clar que allò que proposava i prometia com a prioritat,  avui, el seu pressupost no ho
contempla.
 
Tant de parlar de projecte de ciutat, hem estat confosos els darrers mesos. Vostè ens ho ha repetit, per activa i per
passiva, però no l’hem vist. 
 
Sí hem vist, com diferents projectes programats i pressupostats l’any 2003 vostè els ha anul·lat, guardat al calaix,
per no dir llançats a la paperera o els ha posat en un futur incert. Deu mesos de govern i:
 
Ha anul·lat els projectes del Pavelló Polisportiu del Fornàs, de la pista d’atletisme,  dels centres cívic de
Fonscaldes, de la Xamora i de l’Alt Camp,  el nou parquing als molls de l’estació, la creació de 61 noves places de
llar d’infants al sector nord,  l’ampliació de places residencials pels avis de la nostra ciutat.
 
Deu mesos de govern i: ha guardat al calaix,  projectes com l’execució del Peri del Centre Històric vigent, o la
Revisió del Pla General, o el Pla de Ordenació del comerç, o el Pla de Mobilitat, o la rehabilitació de l’antic
Convent del Carme.
 
Per contra vostès han estat prometent nous projectes, que hores d’ara no poden assegurar de cap manera la seva
execució. No ho diem nosaltres, ho diuen els seus pressupostos. Ens poden garantir un calendari per  projectes com: 
El Museu Casteller, Llar d’infants a l’hort del Carme, la futura seu del Consell Comarcal, la Biblioteca Central 
Comarcal, la nova seu de la policia local, nova seu de l’arxiu municipal, les obres de millora a Pius Hospital, Ca
Creus,  etc.etc.?
 
Poden dir-nos quan i com desenvoluparan el gran parc de la ciutat?,  poden explicar-nos quan i com pensen
recuperar els trams urbans de torrent amb un ús urbà?,  ens diran quan tindran el coratge d’afrontar amb rigor la
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revisió del PERI anunciada?,  quan encetaran els treballs de la Revisió del Pla General per ser sotmès a la seva
aprovació?,  quan posaran fil a l’agulla a la zona d’equipaments esportius del Fornàs?.
 
Els seus pressupostos no ho expliquen, i quan ho intenta es fonamenta en suposicions que no poden garantir.
 
Sra. Batalla, Parlem de garanties:
 
Vostè i el seu govern,  va assumir un pressupost que donava resposta a bona part d’aquests objectius.  Faré servir
dades facilitades per vostès:
 
La liquidació provisional del pressupost del 2003 que vostè ha gestionat des del passat mes de juny, preveia uns
ingressos de 17,8 milions/€ i ha ingressat  20 milions i mig.
 
També es cert que preveia 17, 4 milions/€ de despeses i vostè el tancarà amb més de 20 milions.
 
Com es pot veure ha ajustat els ingressos reals  a les despeses reals, correcte no hi haurà dèficit econòmic.
 
Atenció,  ha esgotat els recursos de que ha disposat d’acord a un pressupost que no volia, i que li permetia fer
inversions per un import de 4 milions/€ (665 milions de pessetes), els uns obtinguts per la venda de patrimoni
2.321 milions/€, d’altres,  per préstecs per inversions 2.846 €,  ingressos aquests  que  estaven destinats als projectes
anul·lats o guardats en el calaix. Avui vostè proposa unes inversions per un import de 2.200 €, un 45% inferiors a
les previstes l’any anterior. I ens diuen que són uns pressupostos ambiciosos i austers i ajustats. Sr. Batet la teoria
de la triple A, bé nosaltres li recomanem que l’apliqui també al capítol 1 de personal.
 
Parlem d’austeritat
 
En el seu informe, Sra Batalla reconeix que el capítol 1. Despeses de personal li creix un 7.5 % respecte l’any
anterior, als treballadors el 2,5 % al membres del govern i els seu personal de confiança el 60%. En aquest cas no
aplica la seva teoria de la triple A, ajustats, austers, i ambiciosos, aquí vostè aplica la teoria de la triple D,
desmesurat, discriminatori i descaradament incrementat. La despesa corrent , capítol 2  li creix  un 16,23 . Cap nou
servei. Precisament els capítols que poden ser objecte de contenció vostès els fan créixer.  Recorda vostè quan
proposaven reduccions del 4% per cent d’aquests capítols quan vostès estaven a l’oposició?
 
Vostès ens parlen de prioritzar el Centre Històric en les seves propostes d’inversions, i nosaltres estem d’acord en
donar prioritat,  però ull anem a pams.
 
En primer lloc:
 

-         Vostès pretenen destinar en diferents actuacions al Centre Històric 953.000 €   (158.000.000 ptes).
Efectivament això representa un 44% de la seva proposta d’inversions.

 
-         Però primer cal que expliquin, que n’han fet durant aquests 10 mesos de govern  dels recursos que  han

tingut a la seva disposició destinats al Centre Històric.  1.493.000 € (248.000.000 ptes) el que representava
el 32% de les inversions de l’any 2003.  Uns 90 milions més de pessetes dels que engany pretenen invertir.

 
-          Què se n’ha fet de les inversions que vostès han gestionat corresponents a l’any 2003? Si donem per bones

les dades que ens han facilitat de la liquidació provisional del 2003, veiem com dels 248 milions disponibles
vostès tanquen l’exercici amb tant sols 26.000.000 milions gastats. Tenint present que d’aquests 26, 19
corresponen a decisions de l’anterior govern.

 
Dit d’una altra manera,  de cada 100 ptes destinades a la inversió, millora i rehabilitació del centre històric al
2003, vostè ha destinat tan sols 3 ptes. Efectivament una eficàcia destacable.

 
 

-         Preveu vostè ara invertir en millora de carrers i espais del centre històric 243.000 € (40.000.000 ptes) i
pretén finançar-los mitjançant contribucions especials que hauran d’aportar els veïns afectats per un import
de 175.000 € (29.000.000 ptes), el 63% de la seva inversió en carrers i espais públics se la demanarà als
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veïns. Una bona mostra de la seva sensibilitat i voluntat de compensar uns veïns ja de per si perjudicats per
l’entorn.

 
Com ja hem dit abans,  hi ha molts altres motius que justifiquen el nostre vot contrari als seus pressupostos.
 
Primer.  Ja els hi vam dir quan vostès van aprovar les ordenances i els impostos pel 2004. L’increment més gran
que s’ha donat mai a l’Ajuntament. Per no entrar en contradiccions faré servir les dades de la memòria explicativa
dels pressupostos signat per vostè Sra. Batalla. L’IBI 7,6%, l’IAE 7,8%, plus vàlues entre un 10 i 27% d’increment
respecte l’any anterior. Per oferir uns mateixos serveis als ciutadans aquest any pagaran més que l’any anterior.
 
Si l’any 2003 una família mitja de 3 membres pagava a l’Ajuntament pels diferents conceptes, impostos i taxes
30.000 ptes, aquest any 2004 acabarà pagant 34.000 ptes. Una altra dada, la repercussió del deute bancari l’any
2003 era de 44.000 ptes any i família, vostès amb aquest nou pressupost el fan créixer fins a 52.500 ptes.
 
Ja els hi vam dir a l’aprovació d’ordenances que no estàvem d’acord. 
 
En definitiva, uns pressupostos que no aporten res de nou, que fan uns mateixos serveis molt més cars, que han
frustrat bona part de les il·lusions, i tot això, ho fan quadrant els números gràcies a la pujada d’impostos.
 
Segon.- Considerem aquests pressupostos, mancats de sensibilitat social. Amb el seu pressupost, avui hi ha menys
avis que puguin disposar d’atenció a domicili, entre tant hauran de pagar més pel rebut de la brossa. Han disminuït
un 60% les partides destinades a beques escolars per infants amb dificultats econòmiques. Han disminuït un 16%
els recursos destinats a ajuda social per persones i col·lectius amb especials dificultats. Han rebaixat l’aportació a
polítiques de solidaritat al tercer món a la ridícula i vergonyosa xifra de 15.000 €.
 
El resultat és que avui la nostra ciutat és més cara i menys solidària.
 
Tercer.- Del seu pressupost no es desprèn la seva política d’atenció a la joventut. La formació ocupacional, l’accés
a l’habitatge, l’oci, la cultura no forma part de les seves prioritats.
 
Quart.- El Medi Ambient i les diferents polítiques de sostenibilitat passen a un segon terme.
 
Cinquè.- Els patronats i organismes autònoms no fos cas que quedessin al marge del seu control, els qüestiona, els
fiscalitza i els hi retira fins un 17% dels recursos per desenvolupar les seves funcions. Una reflexió al respecte:
considera vostè que les activitats i serveis gestionades amb participació ciutadana per part dels patronats seran
millor gestionats pel propi Ajuntament? Nosaltres creiem que no. I per tant, no podem estar d’acord en sostreure
d’aquests organismes autònoms activitats i serveis prestigiats davant la població i que són un veritable espai de
participació de les entitats i de molts ciutadans. Per si no ho sap, tenim dos organismes autònoms que han obtingut
el certificat ISO 9001, que acredita la seva correcta gestió. Són per altra banda, destí d’aportacions econòmiques
via subvenció i convenis que com Ajuntament no s’hi podria accedir. Per què doncs, hem de posar en dubte la seva
existència? Serà pel temor de no acceptar res que no estigui sotmès al control i decisió unipersonal de la Sra.
Batalla?
 
Recordo ara una frase que s’escau: “Només aquells que es senten insegurs i mancats de conviccions utilitzen
actituds prepotents. Per què de la seguretat i la convicció es deriva el respecte i el foment de la participació, la
crítica i la iniciativa.”
 
Per concloure, nosaltres no acceptem aquests pressupostos, creiem que no són el que necessita la ciutat i per tant,
avui hem votat que no.
 
Els propers dies presentarem al·legacions perquè si més no, en l’aprovació definitiva, vostès hagin de fer l’esforç
de justificar perquè no incrementen un 4% a l’Escola de Música, a la Fundació Infància i Joventut, a l’IMPE, a la
Fundació d’Acció Cultural i un 8% al Patronat Municipal d’Esports, en compliment del compromís assumit el 2002
de potenciar l’activitat esportiva de la ciutat.  Ens explicaran o  justificaran el per què de no incrementar les beques
als alumnes de l’Escola de Música i altres ajuts escolars, ens diran per què no incrementen les partides destinades a
pal·liar situacions personals i familiars d’emergència social, també, per què no incrementen les partides destinades
a prestar serveis als nostres avis, per què no incrementen la partida d’ajuda solidària al tercer món, per què no
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preveuen un fons per subvencionar l’accés a l’habitatge de joves en règim de lloguer, per què no tenen en compte
l’atenció del fenomen de la violència de gènere i per què no incrementen els recursos destinats al foment de
l’activitat econòmica i a la implantació de noves empreses.
 
Ens hauran de justificar per què no preveuen una partida destinada a la implantació social de les noves tecnologies.
El per què no volen crear un fons econòmic de cooperació a les entitats esportives, ens hauran d’explicar per què
rebutgen destinar recursos econòmics a la promoció de l’habitatge social. Ens hauran d’explicar el per què no
promouen el pla local d’immigració i el pla local de joventut i l’agenda 21.
 
En l’aprovació definitiva ens explicaran i justificaran el per què no es pot reduir el capítol 1 i de manera especial
de les retribucions desmesurades de l’equip de govern i dels seus assessors i personal de confiança, ens explicaran
per què no poden reduir despesa de concessions multimilionàries que tot just en aquest moment estan en fase de
negociació, el per què necessiten tants assessoraments externs.
 
I per últim, tindran ocasió de dir-nos  què se n’ha fet de la subvenció de 80.000 € de la Generalitat més els 60.000
€ del Consell Comarcal per la primera fase de la pista d’atletisme. Ens explicaran per què han rebutjat la subvenció
de 100.878 € per la creació de 61 noves places de llars d’infants i ens diran  si pensen tirar endavant amb la
rehabilitació de l’antic convent del Carme com a seu de l’enxaneta i també,  com no, si el conjunt d’entitats
esportives s’han d’oblidar de disposar entre i tant vostè governi del pavelló polisportiu del Fornàs.
 
Nosaltres considerem que el  pressupost del 2004,  hauria de donar resposta a totes aquestes preguntes. Per tant, la
nostra obligació no pot ser altra que defensar el nostre projecte de ciutat, evidentment, força diferenciat del seu.
Aprofito per oferir-li la nostra disposició , si vostè vol, per  consensuar totes o algunes d’aquestes propostes, només
cal que ens digui dia i hora i en parlarem.  En cas contrari, tornarem a parlar en l’aprovació definitiva i si no fos
prou, tindrà ocasió de debatre-les amb la celebració d’un ple extraordinari convocat mitjançant sol·licitud dels
regidors del grup socialista per tal de fer balanç del seu primer any de govern municipal i posar sobre la taula, les
solucions que al nostre entendre mereix la ciutat. Per cert serà una bona ocasió per que presentin la liquidació
definitiva de les Festes Decennals, ja saben que els seus socis d’ERC han negat al llarg de dos anys que estigues
pendent.
 
Quedà clar doncs que des del nostre criteri aquests no són els pressupostos que necessita la ciutat, nosaltres pensem
que Valls i els vallencs necessiten uns pressupostos amb: Menys impostos, més solidaris, més ambiciosos, més
coherents amb els compromisos electorals i més ajustats a les necessitats reals de la ciutat i a les il·lusions dels
ciutadans.
 
Intervé el Sr. Batet manifestant que no es pot dir que no hi ha projecte amb les importants inversions previstes en el
pressupost, tant al centre històric com en ensenyament, promoció, senyalització, cultura, Museu Casteller, Museu
de Valls o pista d’atletisme. Constata que hi ha projecte en el qual el primer punt és el centre històric d ela ciutat,
el segon punt la potenciació dels grans projectes i el tercer punt un nou model de gestió.
 
Es pregunta si la ciutat necessitava una banda de música i l’actuació dels Globetrotters, així com on són els
calendaris per a l’execució i finançament d’anteriors projectes. Conclou el Sr. Batet que la frustració ha estat de
l’equip de govern quan ha conegut els resultats dels primers treballs de l’auditoria que s’està realitzant a
l’Ajuntament i que indiquen que aflora un romanent negatiu de tresoreria encobert de 3,5 milions d’euros.
 
Intervé de nou el Sr. Francesc Moreno, manifestant que el vot és contrari perquè avui ja coneixem el projecte de
l’equip de govern i no el comparteixen, ja que el seu és radicalment diferent.
 
En relació a l’auditoria comenta el Sr. Moreno que aquesta s’havia de tenir el 27 de març i que quan se’n va
realitzar una ara fa 3 anys, el seu resultat es va lliurar a tots els grups municipals.
 
Pren la paraula la Sra. alcaldessa, agraint el vot de confiança del grup municipal del PP i compartint la necessitat
de cobertura de la plaça d’intervenció de l’Ajuntament, en relació a la qual ja s’han fet diferents gestions per
poder-la cobrir.
 
Dirigint-se a la Sra. Garcia, manifesta que comparteix la preocupació que la disminució de la despesa corrent
d’alguns patronats es pugui fer precipitadament sense conèixer primer la diagnosi, però en aquest sentit afirma que
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ja s’han assessorat oportunament i que per ara es volen centralitzar serveis com són les nòmines, les compres i
intervenció, que són tasques bàsicament administratives i funcionals sense afectar els serveis.
 
Afirma també la Sra. alcaldessa que realment hi han algunes incerteses, com és el cas de Ca Creus, en relació al
qual s’està pendent d’una resolució dels Tribunals per a la seva adquisició i que per ara no es pot disposar de la
seva titularitat.
 
Finalment manifesta que malgrat la respecti no comparteix la diagnosi que s’ha fet i que algunes de les afirmacions
pronunciades creu que han estat per no aclarir, però que s’ha de mirar amb un to positiu, que ara estem en un
tràmit d’aprovació inicial i que seran considerades les al·legacions i suggeriments que es puguin presentar,
demanant, però, que les propostes de majors despeses vagin acompanyades del finançament proposat.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a ¾ d’11 de la nit i s’estén la present acta, del contingut
de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 24 folis núm. 333287 C   a  núm.  333310 C ambdós
inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 i 5 minuts de la tarda del dia 26 d’abril de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial
el Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte.
Presideix l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme
Mansilla Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman
Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps
Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep
Ramon Moreno Martos, Andreu Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia
Secall.
 
Estan assistits pel secretari acctal. Sr. Josep Maria Sabaté Vidal i per la interventora habilitada acctal. Sra. M.
Assumpció Bonet Casanova.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegits els esborranys de les actes de les sessions anteriors,
corresponents a l’ordinària del dia 29 de març i a l’extraordinària del dia 19 d’abril, són aprovats.
 
SEGON.- Donar compte de les següents resolucions:
 
De l’Alcaldia
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 98/04 al núm. 128/04, ambdós inclosos.
 
De la Junta de Govern Local
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la Junta de Govern Local de la sessió de 22 de març a la de
13 d’abril, ambdues incloses.
 
De la regidoria delegada de Medi Ambient
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Medi Ambient de la núm. 81/04 a
la núm. 94/04 ambdues incloses.
 
De la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i Turisme
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i
Turisme de la núm. 112/04 a la núm. 149/04, ambdues incloses.
 
De la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres de
la núm. 89/04 a la núm. 135/04 ambdues incloses.
 
De la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció
Civil de la núm. 46/04 a la núm. 69/04 ambdues incloses.
 
De la regidoria delegada de Serveis Econòmics
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Econòmics de la núm.
75/04 a la núm. 91/04 ambdues incloses.
 
De la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i Informàtica
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i
Informàtica de la núm. 69/04 a la núm. 84/04 ambdues incloses.
 
De la regidoria delegada de Serveis Socials
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El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Socials de la núm. 4/04 a la
núm. 18/04 ambdues incloses.
 
TERCER.- Aprovació inicial del programa d’orientació per als equipaments comercials.
 
Intervé el Sr. González exposant que el programa d’orientació d’equipaments comercials és un programa que
permet adaptar aquests equipaments a les necessitats de cada municipi. El POEC té com a objectiu definir el model
comercial local que volem per a la nostra ciutat. En aquest cas el model s’orienta a un posicionament de Valls en
l’entorn competitiu amb una oferta comercial de mitjanes i grans superfícies, amb un programa d’alimentació
fresca en els petits establiments tradicionals i sobretot en el centre històric i amb la creació d’eixos comercials.
 
La necessitat d’aprovar ara aquest programa d’equipaments comercials està vinculada amb la vigència del Pla
Territorial d’Orientació d’Equipaments Comercials de Catalunya. Aquell pla  va entrar en vigor l’any 2000 i
s’acaba la seva vigència l’any 2004. En aquest marc el POEC es va encarregar durant l’anterior mandat municipal i
es va entregar a finals del 2002. Com que és un estudi molt complex  l’anterior govern va encarregar altres
programes relacionats, com és el de mobilitat, com és el de transports i amb l’aprovació del PERI s’havia de fer
conjuntar una sèrie d’estratègies que cada programa definia, unificant els criteris dels diferents estudis.
 
L’actual govern es va trobar amb aquests estudis sobre la taula i sabent que s’havia d’aprovar el programa abans
de finalitzar el 2004, no obstant la Generalitat  ha introduït una moratòria en el PTSC, i això significa que la base
sobre la què es va fer aquest estudi podria variar: Així les coses tenint en compte la complexitat i el cost de l’estudi
que es va finançar en tres parts, Unió de Botiguers, Cambra de Comerç i Ajuntament de Valls, i seguint les
directrius de la Generalitat es passa avui aquesta aprovació inicial, per evitar que un canvi en el marc de referència
pugui malbaratar el treball fet.
 
Amb tot, cal tenir present que com aprovació inicial, contempla un terminis per presentar-hi esmenes, i a partir
d’ara amb la Unió de Botiguers, Cambra de Comerç i amb els regidors de l’Ajuntament i en les diferents
comissions informatives s’hi podrà treballar abans de l’aprovació definitiva.
 
És per això que es demana el vot favorable, però aclarint amb aquests antecedents per què es proposa amb caràcter
d’urgència aquesta aprovació.
 
Feta aquesta exposició intervé el Sr. Francesc Moreno per manifestar el vot favorable del seu grup a aquesta
aprovació inicial, tot agraint l’explicació que el regidor responsable ha donat sobre aquesta qüestió.
 
Considera que certament la moratòria que afecta el Pla Territorial Sectorial de Catalunya i els canvis que el nou
govern de la Generalitat hi pot introduir podrien portar a una situació lamentable. Es a dir,  tot i disposar del
redactat del POEC, iniciat el 2001, finalitzat el 2002 i que es va donar per estudiar a les diferents àrees el darrer
trimestre del 2002, podria arribar-se a la situació d’haver de llençar literalment a la paperera l’estudi fet en aquell
moment. Per tant entén perfectament els motius que justifiquen la premura d’aquesta aprovació inicial, però creu
que hi ha d’haver la possibilitat des d’ara fins a l’aprovació definitiva, d’intensificar el coneixement i l’estudi sobre
el POEC a fi i efecte de donar la possibilitat al sector afectat i als regidors d’incorporar les correccions que del seu
estudi es desprenguin o les modificacions que atès el temps que ha transcorregut poden ser aconsellables practicar
en aquests moments. Cal considerar en aquest sentit que el treball de camp es va fer durant el bienni 2001-2002 i
és possible que hi hagin elements de la pròpia realitat i dinàmica comercial de la ciutat, elements demogràfics o
elements urbanístics que puguin aconsellar proposar alguna modificació del text que avui s’aprovarà inicialment.
 
Per tot això, anuncia que el vot del seu grup serà favorable a la proposta, però sol·licita  que des d’ara i fina a
l’aprovació definitiva les comissions informatives afectades i el propi sector -la Cambra de Comerç i la Unió de
Botiguers- puguin participar d’un debat intens per tal de conèixer en profunditat el document i fer les aportacions
que al criteri de tothom i amb el màxim de consens possible signifiquin millorar-lo. Cal, al seu entendre, tenir en
compte la vàlua d’aquest document, com d’altres que estan també pendents d’aprovació inicial, de cara a la presa
decisions estratègiques per la ciutat. Algunes de les conclusions del POEC esdevindran norma i per tant és bo que
es coneguin perfectament, tant des del punt de vista urbanístic com des del punt de vista de llicències d’activitats i
en definitiva és un instrument del tot vàlid per acabar de dibuixar el model comercial que volem i necessitem per la
ciutat.
Intervé la Sra. Garcia per tal de manifestar que el seu grup pensa més o menys el mateix que ja s’ha dit, però també
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són conscients que en aquest POEC hi ha elements que són més dèbils i que creuen que s’hauria d’aprofitar aquest
moment d’aprovació inicial i aquest mes que segueix fins a l’aprovació definitiva per posar-los sobre la taula. Per
exemple allò que fa referència a la peatonalització o als aparcaments, qüestions que tenen molt a veure amb el
model comercial i que s’estan definint també amb el PERI i amb l’estudi de mobilitat: S’hauria de procurar, des
del seu punt de vista, que aquests tres programes no entressin en cap mena de contradicció i que estiguessin
consensuats
 
Llegida la proposta, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vist el Programa d’Orientació per als equipaments comercials de Valls (POEC), redactat per RS-
PROCOMMERCE.
 
Atès que l’art. 16 de la llei 17/2000, de 29 de desembre, d’equipaments comercials, preveu que correspon als
Ajuntaments l’elaboració del POEC, per tal d’adaptar l’equipament comercial de les poblacions respectives a les
necessitats dels consumidors.
 
Atès que el POEC redactat s’adapta al contingut previst a l’art. 3 de l’Ordre de 8 de juliol de 1998, per la qual es
regulen els POEC.
 
Vist l’art. 4 de l’esmentada ordre, pel que fa al procediment per a l’elaboració i tramitació dels POEC,  el Ple
adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar inicialment el Programa d’Orientació per als equipaments comercials de Valls.
 
SEGON: Sotmetre’l a informació pública per un termini de 30 dies mitjançant anunci inserit en el B.O.P. de
Tarragona, per tal que els interessats puguin presentar les al·legacions que considerin convenients.
 
 
Pren la paraula la Sra. Alcaldessa per tal d’agrair aquesta aprovació unànime. Recorda que, com ja s’ha dit, aquesta
és una iniciativa que es va prendre per part de l’antic equip de govern que valora positivament i necessària.
Després d’aquesta aprovació inicial es mirarà de convocar les reunions pertinents amb tots els agents implicats que
han d’anar més enllà de les pròpies comissions informatives de l’Ajuntament, obrir el debat a tots els sectors
afectats, i introduint-hi tots els elements que hi puguin haver sobre la taula referents als altres estudis que també hi
ha pendents. Per acabar, destaca que aquest és un document que, si finalment  esdevé norma, s’haurà de tenir en
compte en la revisió del PERI i en altres projectes pendents
.
 
QUART.- Aprovació inicial del Plec de clàusules administratives per a la concessió de domini públic per a
l’explotació del bar de Ca Barrau.
 
Llegida la proposta, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que havent-se produït l’extinció de la concessió de domini públic del Bar del Parc Barrau, es considera
convenient tramitar una nova concessió, d’acord amb les condicions que figuren al projecte redactat.
 
Vist el projecte per a la concessió de domini públic del Bar del Parc Barrau redactat pels serveis tècnics
municipals, que incorpora el plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives que han de regir la
concessió.
 
Vistos els articles 53 i següents del Decret 366/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del
Patrimoni dels Ens Locals de Catalunya, i art. 22.2.n de la Llei 7/1985, de 2 d’abril Reguladora de les Bases de
Règim Local, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Admetre l’oportunitat de la concessió de domini públic per a la concessió de l’explotació del bar del
Parc Barrau
 
SEGON:   Aprovar el projecte que conté el plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives que regeixen
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l’esmentada concessió, convocant de forma simultània el concurs públic obert per a la seva adjudicació, ajornant
l’anunci de licitació fins a la finalització del termini d’exposició pública sense reclamacions o al·legacions.
 
TERCER: Exposar al públic el plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives que regeixen l’esmentada
concessió per un termini de 30 dies, mitjançant anunci inserit en el BOP.
 
 
CINQUÈ.- Aprovació inicial del Plec de clàusules administratives de la concessió de domini públic del bar
del camp de futbol del Vilar.
 
Pren la paraula la Sra. Alcaldessa dient que en aquesta proposta s’hi inclou una modificació pel que fa als horaris
que va ser proposada per la Comissió Informativa .
 
Intervé la Sra. Garcia demanant si es pot informar d’aquests canvis.
 
La Sra. Alcaldessa demana al Sr. Secretari que aclareixi aquesta qüestió
 
El Secretari aclareix  que pel que fa als horaris, d’acord amb el que va proposar la Comissió Informativa, s’ha
incorporat com a una de les obligacions de la persona que resulti adjudicatària del concurs tenir obert al públic com
a mínim durant el següent horari: cada dia en l’horari en què les instal·lacions estiguin obertes al públic “i hi hagi
activitat”. És aquest incís el que s’ha afegit d’acord amb la proposta de la Comissió Informativa.
 
Llegida la proposta, s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
Atès que pel Patronat Municipal d’Esports s’ha plantejat la necessitat de procedir a la concessió de domini públic
per a l’explotació del bar del camp de futbol del Vilar.
 
Vist el projecte per a la concessió de domini públic per a l’explotació del Bar del camp de futbol del Vilar redactat
pels serveis tècnics municipals, que incorpora el plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives que han
de regir la concessió.
 
Vistos els articles 53 i següents del Decret 366/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del
Patrimoni dels Ens Locals de Catalunya, i art. 22.2.n de la Llei 7/1985, de 2 d’abril Reguladora de les Bases de
Règim Local, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Admetre l’oportunitat de la concessió de domini públic per a la concessió de l’explotació del bar del
camp de futbol del Vilar.
 
SEGON:   Aprovar el projecte que conté el plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives que regeixen
l’esmentada concessió, convocant de forma simultània el concurs públic obert per a la seva adjudicació, ajornant
l’anunci de licitació fins a la finalització del termini d’exposició pública sense reclamacions o al·legacions.
 
TERCER: Exposar al públic el plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives que regeixen l’esmentada
concessió per un termini de 30 dies, mitjançant anunci inserit en el BOP.
 
SISÈ.- Ratificació nomenament vocals de la Fundació Pública Municipal per a la Infància i la Joventut
“Casa Caritat”
 
Llegida la proposta s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’acord adoptat per  la Junta de Govern de la Fundació Pública Municipal per a la Infància i la Joventut “Casa
Caritat” de Valls, en la seva sessió del passat 7 d’abril, pel qual es nomenen els vocals que a proposta del President
han de formar part de l’esmentada Junta
 
Atès que d’acord amb el que disposa l’art. 11.d dels Estatuts de la Fundació  La Presidència ha de proposar entre 5
i 10 vocals per formar part de la Junta de Govern, proposta que s’ha d’aprovar per aquesta, i ratificar pel Ple de
l’Ajuntament.
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El Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Ratificar el nomenament dels següents vocals per formar part de la Junta de Govern de la Fundació
Pública Municipal per a la Infància i la Joventut “Casa Caritat” de Valls :
 
Sra. Àgata Prats i Domingo
Sra. Sílvia Torres i Molet.
Sr. Mohamed Bayumi Ahmed
Sr. Josep Menero i Güell
Sra. Constança Llagostera i Guasch
 
SEGON: Notificar aquesta resolució a la Fundació Pública Municipal per a la Infància i la Joventut “Casa Caritat”
de Valls.
 
SETÈ.- Precs i preguntes.
 
Intervé el Sr. Canela manifestant que vol fer un prec adreçat a l’equip de govern en general i en particular al Sr.
Galimany bàsicament perquè aquests dies ha sortit a la premsa i també han arribat a les seves mans dues notes
informatives, l’una del Comitè Unitari de Personal i l’altra de la Regidoria de Recursos Humans de l’Ajuntament
que en certa mesura són relativament contradictòries i fan pensar que les relacions entre Recursos Humans i el
CUP no són prou fluïdes. Des d’aquest punt de vista, demana en nom del seu grup a l’Àrea de Recursos Humans, i
al govern municipal en general, que en el futur s’apliquin per millorar aquestes relacions, que de ben segur
afavoriran un enfortiment de la institució i també afectaran positivament els treballadors i treballadores del nostre
Ajuntament.
 
Respon el Sr. Galimany dient que les relacions amb el CUP fins ara han sigut bones, i que no hi ha hagut cap
problema de comunicació. Com es deia en la nota esmentada, quan es va discutir o es va informar de les
modificacions de la plantilla, hi van haver les tres reunions que citava en aquella nota que es va enviar a tots els
treballadors de la casa. Després tot el que s’ha hagut de comunicar s’ha fet sempre, potser alguna vegada hi ha
hagut alguna contractació que s’ha hagut de fer de forma urgent, com per exemple el cas d’una administrativa per
l’EMD de Picamoixons que s’ha hagut de fer per aquella via ja que així ho requerien les circumstàncies,  i per això
no es va poder comunicar prèviament, però es va fer amb posterioritat i de forma immediata aquesta contractació.
 
El Sr. Galimany manifesta no comprèn la finalitat de la nota que ha fet el CUP i el que sí  ha de dir és que des de
que és regidor ha conegut 3 presidents del CUP i actualment està pendent de començar a parlar del conveni.
Continua dient que tant els tècnics de recursos humans com ell, no han tingut mai cap problema en informar i en
rebre a tothom i precisament els membres del CUP són els que estan més informats  de primera mà de totes les
modificacions que hi han i de tots els canvis que hi puguin haver.
 
Intervé novament el Sr. Canela per aclarir que no ha plantejat una pregunta, sinó senzillament ha exposat la seva
visió d’aquest assumpte fruit de la lectura de les notes esmentades, de les quals es podia deduir que hi havia
d’algun tipus de discrepància o  manca de fluïdesa en les relacions entre ambdues parts.
 
Entén la resposta del Sr. Galimany  però, d’alguna manera, en funció de què ha passat això, agrairia la màxima
diligència perquè en el futur, si és que hi ha discrepàncies o  problemes, es entre l’equip de govern i el CUP es
puguin solucionar. Ja sap que a vegades entre dos col·lectius o entre dues parts és difícil que hi hagi el 100% de
coincidència, però la línia de la seva intervenció anava en aquest sentit.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa per puntualitzar que s’ha sol·licitat una reunió urgent per part del Comitè i s’ha fixat ja
una reunió per aquesta mateixa setmana. Afegeix que sempre que s’ha demanat per part del CUP parlar d’algun
tema, el govern municipal s’ha posat plenament a la seva disposició. En tot cas manifesta que ja s’hi esforçaran, si
és que hi han algunes coses que es podem millorar.
 
Seguidament pren la paraula el Sr. Armengol efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
“Jo, avui i ara, no li preguntaré ni li faré cap prec referent a l’Enxaneta, la nova llar d’infants, el museu casteller,
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l’aparcament del Pati, el nou Pavelló del Fornàs, la pista d’atletisme, els Serveis Socials, el PERI del casc antic,
l’endarreriment en el pressupost del 2004 i tants temes com tenen pendents.
 
Jo, avui i ara, li preguntaré sobre temes de motivació i desmotivació, i m’agradaria que em veiés, a més de com a
Jordi Armengol, regidor del PSC, també com un vallenc preocupat de com porta a terme la gestió la seva
alcaldessa i el tarannà  que hi utilitza.
 
Avui fa 10 mesos i 12 dies que és alcaldessa i aquesta és la meva primera intervenció en un plenari. He esperat i he
deixat passar aquest temps perquè davant dels meus precs i les meves preguntes no em pogués contestar que era un
problema del govern anterior o que encara feia poc que governava.
 
I perquè no estigui constantment mirant el passat, sinó que miri el present i el futur, recordi que els partits polítics
evolucionen amb nous regidors a cada legislatura i amb un record i reconeixement als regidors del PSC de Valls
per la feina feta durant els 25 anys d’ajuntaments democràtics, ara, en el PSC, som nosaltres, els vuit regidors, dels
que cinc som nous, als que ens toca treballar en aquest consistori. Li dic això perquè no caigui altra vegada en
l’error de contestar: “per què no ho feien vostès”.
 
La ciutat és l’escenari de la seva gestió com a alcaldessa, un escenari amb més de  22.000 habitants, als quals els hi
ha de donar serveis i els hi ha de millorar constantment la seva qualitat de vida.
 
Per gestionar i donar serveis als ciutadans, sap que la majoria de les decisions que pren el govern que vostè
dirigeix, i les tasques diàries assignades, les han de portar a terme amb qualitat i plaç els 183 empleats de l
´Ajuntament, els 114 dels patronats i fundacions municipals i els 289 del Pius Hospital i això fan 586
col·laboradors que l’Ajuntament en disposa i vostè gestiona. Aquests empleats que estan realitzant les seves
tasques des de fa anys, sàpiga que són un patrimoni molt valuós de la ciutat i que vostè té l’obligació constant de
millorar-ne la seva motivació i professionalitat. És aquest un dels objectius més importants d’un alcalde, més
encara si tenim en compte que les feines i responsabilitats són cada dia més del coneixement, de la iniciativa
personal, de la intuïció, etc., més que feines repetitives.
 
L’altre gran patrimoni dinamitzador i constant de la ciutat són les associacions de veïns, entitats i institucions, que
també ha de cuidar-los i tenir-los informats i motivats constantment.
 
Dit tot això, li diré que s’està constatant cada dia més  que aquesta gestió de vostè dirigida a mantenir i augmentar
la motivació de tots els empleats indicats i entitats, està entrant en una dinàmica totalment al revés, o sigui,
desmotivadora.
 
Miri, vostè sap que es necessita temps i esforç per mantenir motivat un col·laborador, una entitat, un col·lectiu...
però sap quant costa desmotivar-lo i desil·lusionar-lo? Doncs la majoria de vegades es triga un minut: una frase no
adequada, una desatenció, una promesa no complida, una absència no argumentada, visites no realitzades en àrees
bàsiques després de deu mesos de governar, etc. Em dirà que a vegades no hi ha més solució que donar un NO,
però aquest NO, no necessàriament ha de ser desmotivador.
 
I també em dirà que qui governa moltes vegades ha d’exigir, però es pot exigir i a la vegada motivar, i es pot
exigir desmotivant contínuament com és el seu tarannà.
 
Pensi que la motivació és molt personal, però la desmotivació actua com a “vasos comunicants” i s’escampa,
doncs, pensant que si avui toca a un company demà em pot tocar a mi.
 
Ara li passo a exposar alguns fets que reforcen el què li he indicat:
 
Ø      En un document del 18 de novembre, van donar a conèixer els resultats d’una enquesta de clima laboral (el dels

empleats que van contestar estaven el 67’7% orgullosos de pertànyer a l’organització i el 57’9% tenia il·lusió
en els projectes que s’inicien) indicant el compromís de portar a terme accions de millora des d’aquell mateix
moment. Ho van donar a conèixer a tot els empleats i als regidors, van informar als mitjans de comunicació i
van il·lusionar al personal. No hem sabut res més. Sobre aquest tema li faré una pregunta al final en precs i
preguntes.
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Ø      També ha agafat l’hàbit de donar molta informació als mitjans de comunicació. Moltes vegades cau en l’error
greu de no haver informat abans als interessats, el què provoca una desmotivació i un estat d’ànim de
pessimisme. Aquestes informacions   no tenen continuïtat, però pensi que les persones tenim memòria i un dia li
passaran o passarem comptes repassant les hemeroteques. No tinc cap dubte que el ciutadà  té el dret d’estar
informat de les gestions de les institucions i l’alcalde ha d’informar, però no com fa vostè, fent “volar coloms”
la majoria de les vegades. Sembla talment com si fossin  en una campanya electoral contínua, i deixi’m
recordar la primera intervenció del Regidor d’Hisenda de l’últim Ple Extraordinari de Pressupostos, on més que
donar compte d’un pressupost hi va haver molts moments que semblava un míting electoral.

 
Ø      Referent al Pius Hospital, en podríem parlar molt, però solament indicar que vostè el 17 de desembre de 2003

va assistir a una reunió del Consell d’Administració, del qual en sóc membre des de fa sis anys, per donar
suport a una decisió del President de què el Vice-president Segon, senyor Cuadres, fes unes funcions que
representaven i continuen representant una intromissió contínua en les tasques de gestió i presa de decisions de
diversos departaments. Això, senyora Batalla, és un fet que desmotiva contínuament a molt personal de
comandament del Pius Hospital. Amb aquest fet ja vaig detectar quin sentit tenen, vostè i el seu Regidor
President del Pius, de l’organització, de l’estructuració de responsabilitats i de la motivació del personal.

 
Ø      Referent al tema del Cap de Policia Municipal, va passar sis mesos a prendre la decisió , sis. I durant aquest

temps la desmotivació i crispació dels agents municipals es va anar incrementant i encara no ha acabat. Vostè
va al·legar que es va prolongar tant perquè té molta feina, però miri, en fets com aquests que afecten a una
plantilla de 32 agents no es pot demorar una decisió.

 
Ø      I escolti, com pot vostè acomiadar a personal de l’Ajuntament mitjançant una trucada telefònica, ni tan sols feta

per vostè, és que potser no té temps?
 
 
 Intueixo per què té tanta feina que no pot arribar a tot arreu. Crec que vostè, a part de desmotivar a les persones,
se li fa difícil de delegar en els seus col·laboradors, de  crear equips de treball motivats.
 
I per desmotivar a tothom, deixi’m parlar del despatx noble de l’alcalde. Miri, jo en vàries ocasions, com a
particular o com a representant d’una institució, vaig ser rebut per l’alcalde del moment. Què agradable era el
despatx noble de l’alcalde, et senties tractat amb tots els honors i amb sentit històric i així vaig poder constatar que
si sentim els ciutadans que com jo els atenia l’alcalde. Ara vostè ha desmantellat  aquest despatx noble i l’ha
convertit en la seva oficina. Aquest despatx no era de vostè, era patrimoni de la ciutat. O és que es pensa que tot
l’Ajuntament és seu?
 
Miri, el què no volen els ciutadans és la crispació constant que vostè genera. Ells volen i volem tranquil·litat, bones
formes democràtiques, diàleg, bona gestió i convivència i que es cooperi molt amb el teixit social. Vostè ha de
cohesionar i no al contrari, i ha de prevenir els conflictes, és la seva obligació. Però vostè no és capaç de fer això,
vostè és una generadora de conflictes.
 
Quan vostè intueix un projecte, l’aborda precipitadament, impositivament i improvisadament, anunciant-lo als
quatre vents, quan el que ha de fer és meditar-lo, valorar-lo, dialogar-lo buscant el consens amb totes les parts
afectades, doncs l’esperit ciutadà és el que ha de moure Valls, i sàpiga que el poder no és seu, és dels ciutadans.
 
Ara parlaré del meu grup municipal. Li voldria recordar que el seu partit, CIU, va obtenir 4.105 vots i el meu, PSC,
3.701 vots. M’agradaria, tot i saber que no ho aconseguiré, que vostè veiés en nosaltres els representants de com a
mínim 3.701 ciutadans que ens van donar confiança. Vostè ens ha tractat des del primer moment com a enemics
seus, i com a tal el seu principal objectiu ha estat deixar-nos a banda de la gestió municipal. A la majoria de
comissions informatives i a les juntes de portaveus no ens informen quasi bé de res i al cap d’uns pocs dies omplen
els mitjans de comunicació de projectes a realitzar. Solament els mitjans de comunicació són la nostra principal
font d’informació. I com li deia abans, un dia ja revisarem totes les notícies de nous projectes i el seu acompliment.
Aquesta manera d’actuar de vostè cap a nosaltres està molt allunyada de les bones formes democràtiques i s’apropa
a una forma presidencialista, per no donar-hi un altre nom, doncs, cregui’m, no la vull ofendre. Aquesta manera
d’actuar i amb tot el què he indicat fins ara, al contrari de desmotivar-nos, ens motiva a tots els regidors del PSC,
que creiem que es pot governar d’una altra manera millor.
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Amb tota aquesta situació, ERC té una gran responsabilitat vers la ciutat de Valls, més de la que es poden
imaginar,  sinó temps al temps.
 
Abans de passar a formular els precs i preguntes, aprofito per donar l’enhorabona per la seva tasca a la regidora de
la CUP, Aida García, doncs és un model de referència per a la gent jove que, de veritat, vol treballar per a la ciutat.
 
1ª pregunta:
 
El 18 de novembre del 2003, el senyor Roman Galimany, com a Regidor en cap de l’Àrea de Règim Interior i
Governació, va enviar a tots els empleats de l’Ajuntament i als mitjans de comunicació l’informe de l’enquesta de
clima laboral 2003, i al final indicava projectes de millora a realitzar, deia, des d’avui mateix:
            Definició del pla de personal que ha de contenir:

a)      Pla de comunicació interna.
b)      Pla de formació adaptat a les necessitats de l’organització i les individuals.
c)      Descripció dels llocs de treball i assignació d’objectius.
d)      Pla de participació i projectes de millora.

 
Agraírem ens indiqui amb tot tipus de detall, degut a la importància del tema, les accions portades a terme fins ara
i el calendari d’actuacions futures.
 
2ª pregunta:  
 
Degut a que la plantilla municipal consta de 586 empleats (incloent el Pius Hospital), com pensen organitzar i
potenciar l’àrea de Recursos Humans per portar a terme les accions que es derivin del pla de personal, un pla que
ha d’incloure també la política salarial i de promocions?
 
3ª pregunta:
 
Continuaran en el Consell d’Administració del Pius Hospital mantenint les funcions que van assignar al Vice-
president Segon, a pesar de les explicacions i els arguments que els hem donat contínuament en les reunions del
Consell d’Administració, del risc que corre l’organització del Pius?
 
4ª pregunta:
 
Les informacions que donen als mitjans de comunicació els seus regidors , les assumeix vostè?
 
5ª pregunta:
 
Tenen previst reubicar les dependències dels Serveis Socials, actualment a la Plaça Sant Jordi de forma provisional,
degut als dèficits actuals?
 
6ª un Prec:
 
Governi i no sigui oposició de l’oposició. Governi amb elegància democràtica, amb maduresa i intel·ligència
emocional i no malgasti temps i esforços en desprestigiar els anteriors governs de la ciutat.
 
7ª un Prec:
 
Sàpiga que un model de gestió es porta a terme fent evolucionar els organigrames, mai trencant-los i menys
desaprofitant els bons professionals.
 
8ª un Prec:
 
Un prec des del fons del meu cor. Torni a deixar el despatx noble de l’alcalde com el va trobar. Gràcies.
 
I gràcies per l’amabilitat d’escoltar-me, senyora Alcaldessa.”
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Seguidament intervé la Sra. Alcaldessa agraint les paraules del Sr. Armengol, tot i que adverteix que no ha estat
ella sola qui l’ha escoltat, sinó tots els assistents.
 
Manifesta en relació a les preguntes formulades per Sr. Armengol que mirarà de respondre’ls-hi en el proper Ple i
pel que fa a la diagnosi de la gestió municipal que ha fet diu que la respecta profundament, però que no la
comparteix en absolut.
 
Respon el Sr. Armengol que les preguntes que li ha fet les seguirà en cada sessió del Ple i vol que se li contestin
abans o durant la propera sessió del Ple, ja què hi ha moltes preguntes que s’han quedat l’aire o no s’han contestat.
 
Intervé la Sra. Garcia manifestant que preocupa al seu grup la deixadesa i la degradació que pateix l’edifici de
l’antic Narcís Oller. Es pregunta qui és el propietari i què s’ha fet des de l’Ajuntament per la seva conservació.
Mentre no s’hi ubiqui el Museu Casteller o, si és el cas, el Museu de Valls, qui en té la responsabilitat i què s’hi
pensa fer perquè cada cop que plou es veu una taca d’humitat molt gran a la façana que posa en evidència
l’esmentada degradació.
 
Per altra banda, en relació a la recollida selectiva de deixalles, es pregunta en quina fase està aquest programa,
perquè té entès que s’havia d’implantar al barri antic i al barri de les Comarques i que encara hi ha fraccions que
no es recullen selectivament.
 
Una altra pregunta que vol formular la Sra. Garcia es refereix als problemes que ocasiona l’aigua d’una mina que
s’està acumulant al final del carrer Nou i està afectant als baixos de les cases. No sap si és té constància d’això, i
demana que es pensa fer per posar-hi remei.
 
Una altra pregunta  vol fer es refereix als aparcaments de la ciutat. Considera que hi ha places i carrers del nucli
antic on no es pot aparcar i en aquests moments s’hi està aparcant o altres llocs on es pot aparcar i entén que no
s’hi hauria  d’aparcar. Per altra banda constata que hi ha un problema de zones d’aparcament  a Valls, però també
 constata que hi han aparcaments, com els del barri antic i el de la Cooperativa, que en diades importants sí
s’utilitzen, però que normalment estan infrautilitzats per problemes de seguretat. Es a dir es plateja un problema de
manca d’aparcaments però en els aparcaments que existeixen no hi ha la seguretat que hi hauria d’haver per
utilitzar-los, d’aquesta manera s’entra en una contradicció. Es pregunta si hi ha consciència d’aquest problema i si
es pensa donar-hi alguna solució.
 
Finalment exposa que en el Ple del febrer va fer una pregunta que no se li ha contestat,  referent a què dedicava la
seva jornada laboral el cap de premsa.
 
Intervé la Sra. Mansilla manifestant que pot contestar una part de la pregunta de la Sra Garcia respecte al Narcís
Oller. El Narcís Oller actualment és propietat del Departament d’Ensenyament. Les actuacions que s’han fet en
concret, vist l’estat de degradació que efectivament està patint, han sigut fetes des de l’Àrea d’Urbanisme i el
regidor responsable en pot informar.
 
Intervé el Sr. Barberà exposant que s’han enviat a la Generalitat  fotografies i un informe per escrit de la situació
de l’edifici. En principi la situació no representa perill per a la via pública, és més un problema interior de l’edifici
però de totes maneres s’ha comunitat per escrit a la Delegació del Departament a Tarragona.
 
La Sra. Mansilla afegeix que la solució passa per agilitar l’establiment del Museu Casteller. Actualment el tema
està pendent de que la Sra. alcaldessa es pugui reunir amb la consellera de Cultura per parlar de l’assumpte, per
mirar d’impulsar les obres i cercar la  implicació de totes les administracions compromeses en aquest projecte.
 
Finalment intervé la Sra. Alcaldessa per aclarir  que si bé  s’han fet aquestes actuacions que s’han dit, i que li
 preocupa molt  aquesta situació també és cert no és responsabilitat municipal el manteniment d’aquell edifici.  Ha
sol·licitat per escrit des de fa temps, una reunió amb la consellera de Cultura per parlar d’aquest assumpte i de
moment no, ho ha fet públic perquè entén que cal donar un temps a les persones que entren en un nou govern, com
és el cas de la Generalitat, i per tant està pendent d’aquesta reunió.
 
Intervé el Sr. Tondo en relació al tema de la mina del carrer Nou, a l’alçada del carrer Sant Antoni núm. 70.
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Exposa que hi han actuat  els serveis de SOREA, però persisteix el problema. Actualment s’està estudiant d’on ve
el problema exactament per tal de donar-hi una solució definitiva.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno per recordar que hi havien unes preguntes pendents del Ple anterior per si s’hi pot
donar resposta.
 
Respon el Sr. Galimany sobre la pregunta que va fer el Sr. Moreno en el Ple ordinari anterior, en relació als
Patronats, Fundacions.
 
Exposa el Sr. Galimany que en el Plenari del 12 de setembre de 2003, va afirmar al respondre a una pregunta del
grup municipal del PSC, que era urgent i necessari modernitzar i agilitar la maquinària administrativa de
l’Ajuntament, que s’observava una gran dispersió en les diverses entitats que s’havien creat durant anys en forma
de Patronats, Fundacions i com sempre passa quan hi ha dispersió i duplicitats  minva la rendibilització dels
recursos. Avui es fa difícil, tal com  s’ha estructurat organitzar el funcionament d’aquestes entitats dependents de
l’Ajuntament i els recursos humans de què disposen. Aleshores es va anunciar la intenció d’integrar aquestes
entitats a l’estructura organitzativa de l’Ajuntament i el seu personal amb dependència a la regidoria de Recursos
Humans juntament amb altres mesures com, per exemple, establir una borsa de treball única.
 
També s’ha iniciat el procés de gestió de qualitat EFQM, i actualment s’està treballant en la confecció del pla de
processos i del pla de personal. En això es porten fetes ja diverses reunions i en el pla de processos i el pla de
personal, es podran definir els llocs de treball i organitzar les àrees de treball en grups funcionals homogenis, tal
com s’estructuren actualment les modernes organitzacions.
 
El propòsit és anar treballant aquest procés de manera pausada però sense provocar alarmes entre els treballadors i
fer-ho d’una manera ordenada, no té cap raó de ser, al seu entendre, que hi hagi alarma sobre aquest procés. Entre
tant ha aparegut la Llei 57/2003, de 16 de desembre, que estableix, entre altres novetats per a l’Administració
Local, un nou règim per als organismes autònoms amb la necessària existència d’un gerent en cada organisme
autònom, que haurà de ser funcionari de carrera, titulat superior o professional del sector privat amb més de cinc
anys d’exercici.  L’entrada en vigor d’aquestes novetats tindrà lloc el proper 30 de juny, això vol dir que el temps
per adaptar-s’hi és limitat.
 
Ja es va dir que en aquest procés no s’afectaria ni a les activitats ni als objectius de les entitats implicades, però
segurament seria necessària una integració de la part administrativa d’aquestes entitats ja que el seu volum de
gestió no justifica d’entrada la presència d’un gerent. Serà per tant inviable en molts casos mantenir l’autonomia
dels organismes  pel cost elevat que això comporta.
 
El que interessa, i tothom hi estarà d’acord, és la rendibilització dels recursos de què es disposa. No obstant això no
ha d’afectar ni als objectius ni a les activitats d’aquestes entitats.
 
Intervé de nou el Sr. Moreno agraint al Sr. Galimany la seva resposta, però manifesta que aquesta resposta és, amb
poques modificacions, la que ja consta en actes d’aquest Plenari en resposta a preguntes anteriors i concretament la
resposta que va donar el dia 12 de setembre, mentre que la pregunta a la que es referia el Sr. Moreno li va ser
formulada el 29 de març
 
Afegeix el Sr. Moreno que el Sr. Galimany va avançar a la premsa la dissolució de la fórmula de funcionament de
determinats serveis municipals a través d’organismes autònoms i el que volia saber és si realment subscriu aquelles
declaracions, perquè, segons sap, poques hores després de què surtin publicades aquelles afirmacions del Sr.
Galimany, ell mateix les contradiu i ve a dir que la premsa no havia recollit bé la seva opinió. En aquest sentit es
va fer la pregunta. Sabent que hi ha la intenció de fer modificacions en aquest sentit, com ha quedat demostrat
després amb l’elaboració dels pressupostos i de la plantilla, es pregunta quins arguments de caràcter jurídic,
econòmic o administratiu justificaven aquesta decisió.
 
Diu el Sr. Moreno que també li havia preguntat, i no ho ha respost, si pensava el govern municipal contractar
personal amb caràcter directiu per coordinar o dirigir serveis assumits per l’Ajuntament, quins i en quines àrees.
Evidentment avui la resposta la sap producte del debat de pressupostos la setmana passada. Però tampoc avui s’ha
donant més informació o resposta puntual del que justifica tal decisió
.
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No vol polemitzar, senzillament li agraeix la informació, però  manifesta  que és la que  ja se l’hi havia donat el 12
de setembre. En tot cas el que avui hauria estat interessant era veure com ha evolucionat el treball des del 12 de
setembre fins avui.
 
Per acabar recorda que hi havia una altra qüestió que plantejava al Ple anterior i que resta pendent.
 
La Sra. Alcaldessa demana al Sr. Moreno si pot recordar la pregunta.
 
Intervé el Sr. Moreno exposant que des del mes de novembre que s’havia anunciat el pacte de govern CiU-ERC i
fins a la seva formalització el passat mes de febrer no s’havia donat cap explicació pública dels seus objectius i
prioritats. I també comentava que creia necessari que la ciutadania i aquest Ajuntament conegués el contingut
d’aquest pacte.
 
Arrel d’això formulava tres preguntes al govern municipal: 1a.- si pensaven anunciar i informar públicament dels
acords i del contingut del pacte entre CiU i ERC, que ha possibilitat una majoria en el govern de la ciutat; 2a. quins
són els objectius i prioritats del govern de CiU i ERC per la present legislatura; i 3a. si mantenen íntegrament el
compromís respecte als respectius programes electorals o bé el pacte significa anul·lar o modificar determinats
compromisos electorals d’un partit o de l’altre.
 
Seguidament intervé la Sra. Segú que celebra que el Sr. Galimany comparteixi una preocupació amb ella i amb
l’equip de govern anterior, respecte a la situació de la borsa de treball de l’Ajuntament, de fet el Sr. Batet també en
va fer esment en el darrer Plenari d’aquesta situació. Ho diu considerant la següent situació: hi ha una borsa de
treball gestionada pels serveis de recursos humans de l’Ajuntament de Valls, dos organismes autònoms, l’IMPE i
Casa Caritat, que eren organismes col·laboradors del Servei Català de Col·locació i com a tals també intervenien
mitjançant l’eina del SOC i per altra banda Casa Caritat tenia la seva borsa pròpia.
 
El nou govern de la Generalitat ha canviat en certa manera aquesta situació perquè ha decidit eliminar el Servei
Català de Col·locació. El SOC era un servei que introduïa dades, o sigui persones que buscaven una feina
introduïen les seves dades, empreses que volien un treballador les sol·licitaven, però malauradament aquest servei
no creuava les ofertes i les demandes i per tant no s’obtenien solucions. Això va fer que des de Casa Caritat
paral·lelament s’hagués de crear una altra borsa de treball per poder avaluar i poder tenir els resultats de les
intermediacions que es feien.
 
El resultat es que avui tenim dues borses de treball municipals que no s’intercomuniquen entre elles. Per aquest
motiu el govern anterior a través de finançament externs, o sigui a través d’altres administracions,  va contractar un
estudi, per unificar aquestes dues borses de treball i en aquest sentit va la seva pregunta: quina valoració fa l’equip
de govern d’aquest estudi realitzat, si l’ha estudiat, si pensa aplicar-lo i si pensa introduir-hi alguns canvis, ja que
han anunciat que pensen integrar les borses existents.
 
Intervé la Sra. Garcia per formular una última pregunta en referència als Patronats i a les Fundacions. Pel que fa a
aquest tema, voldria saber si com a conseqüència d’aquest canvi legislatiu s’està realitzant algun estudi o diagnosi 
dels Patronats i les Fundacions, un a un, per mirar realment si es canvia el model de gestió o no, i si s’està realitzant
aquest estudi o aquesta anàlisi, des d’on s’està fent.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa preguntant a la Sra. Garcia si quan es refereix a model de gestió parla de la quantitat de
serveis que es presten i de quina manera es presten.
 
Aclareix la Sra. Garcia que parla del grau d’integració dels diferents Patronats i Fundacions dins del si de
l’Ajuntament. La pregunta concreta és si, organisme per organisme, s’està analitzant això, i si s’està analitzant qui
ho està fent i des d’on s’està fent.
 
Respon la Sra. Alcaldessa que ho estan fent els regidors directament responsables de cada un dels organismes i el
que voldria subratllar, és que no parla d’eliminació ni de funcions ni de serveis, sinó que es parla d’integració dels
serveis administratius. Per tant, des d’aquest punt de vista, el que s’està fent i el que es va preveure en el
pressupost és la possibilitat d’ampliar la plantilla de l’Ajuntament perquè tots aquells serveis com són gestió de
nòmines, compres, etc. que es pugui, si és el cas, es prestin de forma integrada i a més puguin estar més fiscalitzats
per l’Ajuntament  amb l’objectiu d’evitar la dispersió que en molts àmbits existeix.  
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Així les coses, evidentment el model de gestió ha de canviar, però depèn del que  es defineixi per model de gestió,
finalment  el que comptarà és fins a quin punt  per la gestió i el volum de recursos que genera un organisme hagi
de tenir un gerent, si no és el cas el que es farà serà la integració del servei a l’Ajuntament. Tot i això, entén, que
s’hauran de preveure fórmules alternatives que garanteixin la participació ciutadana.
 
En resum el que s’està estudiant són les dues coses: com pot no afectar els serveis, millorar en el sentit de reduir
els costos, per això es parla d’integració dels serveis purament administratius i per altra banda quins mecanismes de
participació es poden introduir perquè si s’acabés decidint que un organisme ha de desaparèixer, el que s’ha de
mantenir són els serveis que presta, que estaran prestats directament des de l’Ajuntament i a més a més també s’ha
de garantir la participació ciutadana que actualment hi ha.
 
Intervé la Sra. Garcia per tal de preguntar si a les comissions informatives es donarà informació dels diferents
Patronats i Fundacions, i en quin grau d’anàlisi estan en aquest moment.
 
Aclareix la Sra. Alcaldessa que qui està estudiant aquesta qüestió són els diferents regidors, això no vol dir que hi
hagi un estudi escrit. Simplement cada un dels regidors està fent una anàlisi de la seva àrea de responsabilitat.
 
Intervé el Sr. Caballero per fer una pregunta en relació a la intervenció de la Sra. Segú ja que li ha semblat
entendre que el nou govern de la Generalitat havia suprimit el Servei Català de Col·locació. Volia  tenir clar aquest
tema, tenint en compte que abans s’havia dit que Casa Caritat ajudava a pal·liar el mal funcionament d’aquest
servei, i volia saber si realment s’havia suprimit el Servei Català de Col·locació.
 
Intervé la Sra. Segú per tal d’ampliar aquesta informació.  Exposa que el mes desembre el nou govern de la
Generalitat va anunciar que suprimia el Servei d’Ocupació de Catalunya bàsicament perquè havia detectat que no
podia analitzar els seus resultats ja què no coneixia realment quantes persones havien trobat feina a través d’aquest
servei, considerant que estava duplicat amb el servei que oferien les antigues oficines de l’INEM, avui les OTG i
darrer terme perquè els resultats que es tenien o que s’intuïen deien que no es gestionava a través d’intermediació
pública, és a dir a través dels dos serveis, més enllà del 5% de les noves col·locacions, i per tant que els resultats i
el seu cost revelaven que aquest servei no era eficaç ni efectiu. Per tant es va decidir eliminar i en el marc de la
nova llei del Servei d’Ocupació de Catalunya aprovada al Parlament a finals de la legislatura anterior, es
desenvoluparà de nou el Servei d’Ocupació de Catalunya en el qual tindran una forta presència els Ajuntaments
començarà a funcionar a partir de l’any que ve.
 
Seguidament intervé el Sr. Francesc Moreno per tal d’interessar-se per quin tipus de programes o actuacions
s’estan gestionant i preparant o bé ja s’han presentat en aquest moment per l’Ajuntament, en relació a les polítiques
actives d’ocupació.
 
La Sra. Alcaldessa demana si hi ha alguna pregunta més.
 
El Sr. Moreno recorda que queda pendent la pregunta que ve del Ple anterior.
 
La Sra. Alcaldessa aclareix al Sr. Moreno que aquesta pregunta podria formular-se en forma de prec, però
preguntar si es pensen complir els compromisos electorals, entén que és una pregunta amb una resposta evident.
Per tant no entrarà en aquest detall ni en el joc que es pretén. Manifesta que l’equip de govern té el seu projecte,
que el portarà a terme i per tant, entén que això està contestat.
 
Intervé el Sr. Moreno exposant que, per tant, entén que el govern municipal no pensa anunciar i informar
públicament dels acords del pacte, no pensa informar sobre quins són els objectius i prioritats per la present
legislatura i no respon si mantenen íntegrament els compromís respecte als respectius programes.
 
Diu la Sra. Alcaldessa que la resposta és que es mantenen els compromisos i que evidentment que en el seu
moment es donarà a conèixer el projecte del govern municipal  que es desglossa en diferents aspectes que ja
s’estan donant a conèixer.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 9 i 10 del vespre i s’estén la present acta, del
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contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 9 folis núm.   a  núm.  ambdós inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 6  de la tarda del dia 14 de maig de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el
Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió extraordinària convocada a
l’efecte. Presideix el 1r. Tinent d’Alcalde Sr. Josep Maria Manresa Ferrater i assisteixen els senyors Eduard
González Ribas, Roman Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa,  Joan Canela Coll, Raquel
Romero Escovedo, Josep Ramon Moreno Martos, Lídia Garzón Escarré i Francesc Caballero Ristol .
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús .
 
ÚNIC.- Sorteig per a la formació de meses electorals
 
Es procedeix al sorteig dels membres de les meses electorals per les properes eleccions al Parlament Europeu del
dia 13 de juny de 2004, a través del programa informàtic dissenyat per la gestió de processos electorals.
 
Per efectuar al sorteig s’ha de procedir a la introducció d’un número aleatori entre el 0 i el 9, sortint el núm. 7.
 
Introduit el núm. 7 a l’ordinador es realitza el sorteig automàtic amb el resultat que consta degudament diligenciat
a l’expedient del Ple.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a ¾ de 7 de la tarda i s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 1 folis núm.   a  núm.  ambdós inclosos.
 



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-05-31.htm[31/03/2017 14:06:57]

A la Ciutat de Valls, essent les 8 del vespre del dia 31 de maig de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix
l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme Mansilla
Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman
Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps
Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep
Ramon Moreno Martos, Andreu Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia
Secall.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a
l’ordinària del dia 26 d’abril, és aprovat.
 
SEGON.- Donar compte de les següents resolucions:
 
Alcaldia
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 129/04 al núm. 170/04, ambdós inclosos.
 
Junta de Govern Local
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la Junta de Govern Local de la sessió de 19 d’abril a la de
17 de maig, ambdues incloses.
 
Medi Ambient
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Medi Ambient de la núm. 95/04 a
la núm. 157/04 ambdues incloses.
 
Promoció Econòmica, Comerç i Turisme
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i
Turisme de la núm. 150/04 a la núm. 193/04 ambdues incloses.
 
Urbanisme, Planejament i Obres
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres de
la núm. 136/04 a la núm. 176/04 ambdues incloses.
 
Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció
Civil de la núm. 70/04 a la núm. 94/04 ambdues incloses.
 
Serveis Econòmics
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Econòmics de la núm.
92/04 a la núm. 102/04 ambdues incloses.
 
Recursos Humans, Organització i Informàtica
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i
Informàtica de la núm. 85/04 a la núm. 107/04 ambdues incloses.
 
Serveis Socials
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El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Socials de la núm. 19/04 a
la núm. 32/04 ambdues incloses.
 
Via Pública i Serveis Urbans, Tècnics de Manteniment
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Via Pública i Serveis Urbans,
Tècnics de Manteniment de la núm. 1/04 a la núm. 34/04 ambdues incloses.
 
TERCER.- Aprovació definitiva de l’estudi de detall d’ordenació volumètrica i fixació d’alineacions i rasants
de la finca situada a la ctra. del Pla, 55, en l’àmbit comprès entre els carrers Francesc Roca Sans, carrer
Figuerola i carrer Marinada, promogut per VANE INVER-PROMO, SL.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vist que per  Decret d’Alcaldia 33/2004, de 5 de febrer, es va aprovar inicialment de l’estudi de detall d’ordenació
volumètrica i fixació d’alineació i rasants de la finca situada a la carretera del Pla 55, en l’àmbit comprès entre els
carrers Francesc Roca Sans, carrer de Figuerola i carrer Marinada, promogut per VANE INVER-PROMO, S.L.
 
Vist que el 17 de febrer de 2004 el promotor va satisfer l’import corresponent a les taxes administratives.
 
Vist que s’ha practicat la notificació individual als propietaris de l’àmbit i als propietaris de les finques
confrontants.
 
Vist que s’ha publicat edicte al Diari El Punt i al Diari de Tarragona el dia 12 de febrer de 2004, al BOP de
Tarragona el 17 de febrer de 2004.
 
Vist l’informe favorable emes per la Delegació de Patrimoni i Urbanisme de Catalunya i Aragó de RENFE, rebut el
dia 3 de març de 2004.
 
Vist que s’ha sol·licitat informe a la Demarcació de Carreteres de l’Estat a Catalunya el 16 de febrer de 2004,
sense que s’hagi fet cap tipus d’al·legació, i que d’acord amb el que preveu l’art.  57.4 del Decret legislatiu 1/1990,
de juliol, si no s’ha rebut l’informe sol·licitat el tràmit ha de seguir.
 
Vist que no s’han realitzat al·legacions en el tràmit d’informació publica.
 
Vist que l’aprovació de l’estudi de detall representa una desafectació d’una superfície de 43,53 m2 de vial del
carrer Francesc Roca Sans que queda dins de l’àmbit i que s’ha d’afectar una superfície de 51,47 m2 per destinar-
lo al carrer Francesc Roca Sans, d’acord amb les previsions establertes en el Pla General d’Ordenació Municipal de
Valls.
 
Vist que manca de completar les obres d’urbanització de l’àmbit de l’estudi de detall.
 
Vist que cal procedir a la regularització de les finques prèvia l’edificació de l’àmbit.
 
Atès el que preveu l’art. 1 del Reial Decret 1093/1997, de 4 de juliol, pel que s’aproven les normes
complementaries al reglament per l’execució de la llei hipotecaria sobre inscripció en el registre de la propietat dels
actes de naturalesa urbanística.
 
Atès el que preveu l’art. 21, 24 i concordants del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el reglament
del Patrimoni dels ens locals; en que es preveu l’alteració automàtica de l’afectació i desafectació de béns de
domini públic amb l’aprovació definitiva dels plans d’ordenació urbana.
 
Atès el que preveu l’art. 77 del 287/2003, de 4 de novembre, pel que s’aprova el reglament parcial de la Llei
2/2002; que regula la simultaneïtat de les obres d’urbanització i edificació.
 
Atès el que preveu l’art. 22.2.c de la Llei de bases de règim local, en relació amb l’art. 52.2.c de la Llei municipal
de règim local,
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El Ple de l’Ajuntament adopta el següent acord:
 
 
Primer.- Aprovar definitivament l’estudi de detall d’ordenació volumètrica i fixació d’alineació i rasants de
la finca situada a la carretera del Pla 55, en l’àmbit comprès entre els carrers Francesc Roca Sans, carrer de
Figuerola i carrer Marinada, promogut per VANE INVER-PROMO, SL amb les següents condicions:
 

1.-  Cal que es procedeixi a promoure la corresponent regularització de les finques abans de procedir
a la llicència d’edificació.
 
2.- Amb la llicència d’edificació cal que es presenti un projecte d’urbanització de l’àmbit. Les obres
d’edificació es poden executar de forma simultània a les obres  d’urbanització.

 
Segon.- Constatar, amb l’aprovació definitiva de l’estudi de detall  la desafectació de 43,53 m2 de vial perquè
queda dins de l’àmbit i afectar la superfície de 51,47 m2 com a vial, situades al carrer Francesc Roca Sans, d’acord
amb les previsions establertes en el Pla General d’Ordenació Municipal de Valls.
 
Tercer.- Traslladar, dins dels deu dies d’aprovació definitiva, un exemplar i còpia de l’expedient administratiu a la
comissió Provincial d’Urbanisme de Tarragona.
 
Quart.- Publicar, íntegrament, l’acord al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona.
 
Cinquè.- Traslladar el present acord als interessats.
 
QUART.- Alienació parcel·la sobrera del camí del Tomb del Balcó.
 
Abans d’entrar en el coneixement de l’assumpte i per tenir-ne un interès directe, la Sra. Raquel Romero abandona
la sala de Plens.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Mitjançant instància adreçada a aquest Ajuntament la Sra. Consuelo Escovedo Gimeno sol·licità la venda directa a
favor seu d’una porció de camí de titularitat municipal que travessa linealment, partint en dues meitats, una finca
de la seva propietat, a la partida “Tomb del balcó”,  i que, per  canvis sobrevinguts a la xarxa viària, ha quedat en
desús.
 
Segons l’article 12.1 del Reglament de patrimoni dels ens locals, aprovat pel Decret 336/1988, de 17 d’octubre, són
parcel·les sobreres les porcions de terreny propietat de les entitats locals que, per la reduïda extensió, forma
irregular o emplaçament, no són susceptibles d’ús adequat.
 
En el present cas, la porció de camí esmentada va ser desafectada de l’ús públic i declarada  parcel·la sobrera per
acord plenari de data 29 de setembre de 2003.
 
L’acord del Ple fou publicat BOP de Tarragona núm.231, de 8 d’octubre de 2003,  i  notificat als interessats sense
que s’hi presentessin al·legacions dins el termini establert a l’efecte.
 
S’ha instruït l’expedient preceptiu, en el qual s’ha acreditat el caràcter patrimonial i de parcel·la sobrera del terreny
en qüestió i la corresponent valoració econòmica mitjançant taxació pericial formulada per l’arquitecte municipal.
 
La venda directa de les parcel·les sobreres als propietaris confrontants és autoritzada expressament per l’article
44.1 del Reglament de patrimoni dels ens locals, aprovat pel Decret 336/1988, de 17 d’octubre, segons el qual les
parcel·les sobrants poden ser alienades per venda directa al propietari o propietaris confrontants, o permutades amb
els seus terrenys.
 
La competència per resoldre sobre l’expedient correspon al Ple municipal, d’acord amb els articles 22.2.o) de la
Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases del règim local (pel fet de referir-se a una alienació de bé immoble no prevista
en el pressupost municipal), i 52.2 p) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de
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la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 
Atès que el valor del bé a alienar és inferior al 20% dels recursos ordinaris del pressupost, no és necessari el vot
favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, exigit en tot altre cas pels articles
47.2.m) de la Llei de bases de règim local i 114.3.l) del Text refós de la Llei municipal de Catalunya, sinó que n’hi
ha prou amb el vot favorable de la majoria simple del Ple.
 
Atès que el valor de la parcel·la a alienar és inferior al 25% dels recursos ordinaris del pressupost municipal, no és
tampoc necessari sol·licitar informe previ al Departament de Governació. No obstant això, abans d’adoptar l’acord
plenari i un cop instruït l’expedient, se n’ha donat compte a l’esmentat Departament, en compliment de l’article
40.1.c), del Reglament de patrimoni dels ens locals.
 
Per tot això el ple adopta el següent acord :
 
1. APROVAR la venda directa a la Sra. Consuelo Escovedo Gimeno, com a propietari confrontant, de la parcel·la
sobrera que consta a l’inventari municipal de béns com a bé patrimonial, inscrita al registre la propietat de Valls al
foli 97 del volum 1700 de l’arxiu, llibre 640 de l’Ajuntament de Valls, finca núm. 26.677, inscripció 1ª, per un preu
de 1351,46 euros, d’acord amb la taxació pericial formulada per l’arquitecte municipal.
 
2. NOTIFICAR a la Sra. Consuelo Escovedo Gimeno l’adopció d’aquest acord.
 
3. FACULTAR a la Sra. alcaldessa perquè, en representació de l’Ajuntament, atorgui tots els documents públics i
privats necessaris per a l’execució d’aquests acords.

 
CINQUÈ.- Aprovació dels preus públics del Casal d’Estiu
 
En aquest moment es torna a reincorporar al Ple la Sra. Raquel Romero.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la proposta de preus públics del Casal d’Estiu per l’any 2004, amb els documents justificatius dels preus
proposats.
 
Vistos els articles 41 a 47 del Real Decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
d’Hisendes Locals, el Ple adopta el següent acord:
 
Aprovar els següents preus públics del Casal d’Estiu 2004:
 
 
            - Inscripció a la 1a quinzena    

- Horari bàsic, de 9 a 14 h.          ---   65 €
- Ampliació horària, de 8 a 9 h.   ---   10 €

           
- Inscripció a la 2a quinzena

- Horari bàsic, de 9 a 14 h.         ---   55 €
- Ampliació horària, de 8 a 9 h.  ---     8 €

 
 - Inscripció al Casal complet

- Horari bàsic, de 9 a 14 h.         ---   115 €
- Ampliació horària, de 8 a 9 h.  ---     18 €

 
Reduccions als preus públics
 
Per tal que l’activitat pugui ser un recurs a l’abast de la major part de les famílies, es proposa fer les reduccions
següents:
 

-         Quan la renda per càpita familiar, comptabilitzant els ingressos en brut, sigui igual o inferior a la tercera
part del Salari Mínim Interprofessional (SMI), les sol·licituds que documentin aquesta circumstància
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obtindrien una reducció del 25 % de l’import de la inscripció per l’horari bàsic.
 
El SMI per aquest 2004 és de 460’50 €/mes i 6.447’00 €/any.
 
Així doncs, prenent per referència 1/3 del SMI, que és 2.149 €, podem fer una escala d’ingressos
màxims familiars segons el nombre membres de membres d’aquesta:
 

Nº         1/3 SMI             Ingressos màxims familiars
           

1    x    2.149 €       =         2.149 €
2    x    2.149 €       =         4.298 €
3    x    2.149 €       =         6.447 €
4    x    2.149 €       =         8.596 €
5    x    2.149 €       =       10.745 €
6    x    2.149 €       =       12.894 €

           
-         En el cas de la participació de dos o més germans, la família tindria un 20 % de reducció, de l’import

de la inscripció per l’horari bàsic, a partir de la inscripció del segon fill i dels següents.
 
-         A proposta dels professionals de Serveis Socials, que justifiqui la conveniència de l’assistència de

determinats infants al Casal d’Estiu, es podran aprovar imports econòmics inferiors per formalitzar
aquestes inscripcions, segons les possibilitats econòmiques de cadascuna de les famílies.

 
Els ajuts no podran ser acumulables, per tant, tan sols es tindrà dret a accedir a un tipus d’ajut.
 
 
Intervé la Sra. Garcia preguntant quina és l’entitat que organitzarà el Casal d’Estiu i amb quins criteris s’ha
seleccionat .
 
Contesta la Sra. Mansilla que aquesta és una qüestió que gestiona el tècnic de la regidoria d’ensenyament que està
en contacte amb diferents entitats i que encara no s’ha adjudicat el servei.
 
La Sra. Garcia demana si es faran saber en comissió informativa les diferents alternatives, contestant la Sra.
Mansilla en sentit afirmatiu.
 
SISÈ.- Sol·licitud de l’1 % Cultural al Ministeri de Cultura, per a la rehabilitació de l’antic Convent del
Carme
 
Intervé la Sra. Alcaldessa proposant que es discuteixin de forma conjunta els punts sisè, setè i vuitè, tenint en
compte que tracten de la mateixa qüestió.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant la seva conformitat a la discussió conjunta i preguntant pels motius
d’enviar diferents sol·licituds al Departament de Cultura i a la Direcció General de Patrimoni Cultural quan pertany
al mateix departament.
 
Respon la Sra. Alcaldessa que va ser la mateixa Delegada Territorial de Cultura la que ho va aconsellar.
 
Pregunta el Sr. Moreno si s’entén que la petició és la mateixa, responent la Sra. Alcaldessa que tal i com va
informar la tècnica que acompanyava a la Delegada Territorial de Cultura hi ha diferents possibilitats de
finançament amb càrrec a l’1 % cultural, aconsellant sol·licitar-ho per acord de Ple, fer-ho en els dos casos i enviar
el projecte.
 
Intervé de nou el Sr. Moreno manifestant que de la lectura dels Decrets que regulen l’1 % cultural no es desprèn la
necessitat de demanar-ho per duplicat.
 
Respon la Sra. Alcaldessa que va ser un consell de la mateixa Delegada.
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Intervé la Sra. Mansilla manifestant que es va entrevistar amb la comunitat educativa de l’Enxaneta per tal
d’estudiar fer viable el projecte de rehabilitació del convent del Carme, ja que en aquells moments no hi havia ni la
previsió dels terrenys necessaris ni els estudis geològics i geotècnics, el projecte bàsic no estava informat, no hi
havia projecte executiu ni quantificació econòmica ni temporalització.
En aquests moments s’han solucionat els problemes de disponibilitat de terrenys i tenim tots els estudis. Després de
la visita de la Consellera d’Educació i de noves entrevistes amb representants de l’Enxaneta es va fer una reunió el
dia 6 de maig amb representants del Departament d’Educació, de la comunitat educativa, els arquitectes redactors
del projecte, serveis tècnics municipals i representants dels grups polítics, planificant-se les actuacions futures.
L’endemà mateix es va trametre el projecte executiu al Departament d’Educació per saber la quantitat per la qual
s’ha de licitar. Es va acordar buscar totes les formes de finançament possibles, tenint en compte que l’Ajuntament
no pot assumir el cost íntegre de la rehabilitació i per aquest motiu s’han tingut entrevistes amb els Serveis
Territorials de Cultura, se’n tindran amb el Director General d’Arquitectura i Paisatge i s’iniciaran contactes per
negociar amb Madrid. També es busques altres vies de finançament, com són els ajuts de la Fundació La Caixa.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que part de l’Ajuntament de Valls, en col·laboració amb el Departament d’Ensenyament de la
Generalitat de Catalunya, s’està estudiant fer possible les obres de rehabilitació de l’antic convent del
Carme.
 
Atès que l’antic Convent del Carme té la condició de Bé Cultural d’Interès Local, i en aquest sentit està
inclòs en l’inventari del Serveis del Patrimoni Arquitectònic del Departament de Cultura de la Generalitat
de Catalunya, així com en el Pla Especial de Reforma Interior del centre Històric de Valls.
 

Atès que l’art. 68 de la Llei 16/1985, de 25 de juny, del Patrimoni Històric Nacional preveu que en el pressupost
de cada obra pública finançada per l’Estat s’ha d’incloure una partida equivalen al menys a l’1 % dels fons
d’aportació estatal per finançar treballs de conservació o enriquiment del Patrimoni Històric Espanyol.

Atès que el conveni de col·laboració entre el Ministeri de Foment i el Ministeri d’Educació, Cultura i
Esports, per a l’actuació conjunta en el patrimoni històric espanyol (1 % cultural), preveu entre d’altres la
intervenció en el patrimoni arquitectònic i les obres públiques amb valor patrimonial o històric de titularitat
pública.
 
Atès que d’acord amb l’esmentat acord de col·laboració correspon als ajuntaments la proposta d’actuació en
el patrimoni històric susceptibles de finançament amb càrrec a l’1% cultural, el ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Sol·licitar al Ministeri de Foment i al Ministeri d’Educació, Cultura i Esports, que en aplicació de
l’acord de col·laboració entre ambdós ministeris per a l’aplicació de l’1 per cent cultural, s’hi inclogui el
finançament les obres de rehabilitació de l’antic convent del Carme.
 
SEGON: Autoritzar a l’Alcaldia per tal que dugui a terme les actuacions necessàries per a l’execució
d’aquest acord.
 
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que a la comissió informativa ja va fer
alguna matisació en relació a aquests acords. Manifesta que el seu vot és favorable perquè el grup municipal
socialista mai s’oposarà a conseguir recursos per la ciutat i que no modificaran el seu suport a la rehabilitació del
convent del Carme per a ús escolar del CEIP Enxaneta.
Manifesta que el preocupa el fet que s’hagi modificat lleugerament el dictamen substituint “ s’estan gestionant les
obres de rehabilitació de l’antic convent de Carme” per “s’està estudiant fer possibles les obres de rehabilitació de
l’antic convent del Carme” i això el preocupa perquè es demana una subvenció quan l’Ajuntament encara no ha 
assumit la rehabilitació del convent del Carme per a ús escolar i hi ha diferents postures contradictòries. Si es
sol·licita la subvenció s’ha de dir també quin és el percentatge de finançament que pretén assumir l’Ajuntament i
aquesta és una quantitat que encara s’ha de de concretar.
 
Manifesta també el Sr. Moreno que l’1 % cultural pot suposar una quantitat important i que un dels seus destins
previstos és la qualitat artística, opinant que hagués estat un bon recurs per fer front al finançament de la part
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d’aportació municipal del Museu Casteller, i avui no sabem si la sol·licitud de destinar-lo a l’antic convent del
Carme pot inhabilitar la possibilitat d’obtenir recursos per al museu casteller.
 
Finalment manifesta que hi ha altres vies de finançament per a l’antic convent del Carme com podria ser
l’acolliment d’aquest projecte a la Llei de Foment de Barris.
 
Respon la Sra. Mansilla agraint les aportacions del grup municipal socialista i afirmant que les tindrà en compte.
Pel que fa a la lleugera modificació del dictamen manifesta que ve provocada pel fet que les obres encara no
s’estiguin gestionant.
En relació a l’1 % cultural comparteix la preocupació de la possibilitat de destinar-lo també a altres actuacions com
són el Museu Casteller, que també són una prioritat per l’actual equip de govern.
 
Finalment i pel que fa a la quantitat que ha d’aportar l’Ajuntament al finançament de les obres, manifesta que
encara es desconeix l’import de licitació i a més s’estan buscant diferents vies de finançament, quan se sàpiguen
totes les possibles fons de finançament de la inversió es podrà concretar la quantitat directa que hi aportarà
l’Ajuntament de Valls, que s’intentarà que sigui la mínima possible.
 
Intervé de nou el Sr. Francesc Moreno manifestant que entre la documentació a presentar per sol·licitar l’1 %
cultural hi ha d’haver una ressenya històrica, una memòria descriptiva justificant la proposta tècnica, informació
gràfica, documentació justificativa de la titularitat pública, pressupost de l’actuació i percentatge de finançament de
l’ens local, i aquesta última informació encara no es té.
 
A més i independentment de la sol·licitud de subvenció, opina que l’Ajuntament ja hauria d’haver decidit la
quantitat que en els propers quatre anys es pensa destinar a aquest projecte.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que evidentment quan es tramiti la sol·licitud de subvenció es farà constar la
quantitat d’aportació municipal, encara que aquesta en aquests moments no sigui definitiva perquè encara s’estan
fent gestions per conseguir més finançament. Manifesta que també els hagués agradat trobar les coses millor, ja
que en aquests moments el problema principal és de temps.
 
Intervé de nou el Sr. Moreno manifestant que la pèrdua de temps ve provocada per la indecisió municipal i que en
els darrers mesos l’equip de govern posava en dubte aquest projecte, per concloure que el desitjable seria no
suportar cap cost de finançament, però s’ha de vigilar amb els recursos externs que s’utilitzen, ja que potser no són
els més adequats.
 
Pren la paraula la Sra. Aida Garcia amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
Portem un any intentant trobar una solució el màxim de rigorosa i responsable pel tema de la ubicació de
l’Enxaneta, i en cada Ple que ens toca discutir el tema ens quedem més sorpresos de com evoluciona tot.
Des de la CUP ens pensàvem que si una cosa ja teníem tots clara, després d’aquests mesos de debat, era que
havíem d’intentar trobar el màxim de finançament extramunicipal per a la rehabilitació del Convent del Carme com
a Escola Enxaneta. Des de la CUP hem manifestat cada cop que se’ns ha permès expressar la nostra opinió que no
consideràvem ni just ni sostenible que fos el nostre Ajuntament qui hagués d’assumir el sobrecost de la
rehabilitació, és per això que no ens hem cansat de demanar que es concretessin les possibles vies de finançament
alternatiu, es digui 1% cultural, es diguin subvencions de fundacions privades, es diguin programes de
col·laboració de la Diputació de Tarragona. Ara com ara, sembla que tots estem treballant en una sola direcció:
trobar solucions per a la rehabilitació del Convent del Carme com a Escola Enxaneta. Però que ningú es confongui,
estem intentant trobar solucions, perquè el que no és rigorós és pensar que aquesta rehabilitació no genera
problemes, en genera i de molt complicats, per tant cal trobar solucions al finançament, a la re-ubicació dels
alumnes, a una futura doble línia al barri antic i a la titularitat de l’edifici. Des de la CUP no ens cansarem de
demanar a tots els grups municipals i als actors implicats que no fem veure que no hi ha problemes i que busquem
solucions. La reunió que vam tenir el passat 6 de maig anava en aquesta direcció, però sentint-ho molt hem de
manifestar en aquest Ple que no entenem què ens ve a dir avui els PSC.
Senyor Moreno, sol·licitar l’1% cultural al Ministeri de Cultura, al Departament de Cultura i a la Direcció General
de Patrimoni Cultural és una de les solucions per desencallar aquest tema. Vostès no ho veuen així? Vostès no
veuen que com més finançament extra-municipal  tinguem, més senzill ho estarem posant a aquest Ajuntament, i
per tant al conjunt de la ciutat ? O és que el vostre objectiu és només posar-ho ben complicat a aquest equip de
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govern?
La CUP no ho entén i a més ho considera una estratègia molt poc honesta. Tan de bo la CUP tingués la capacitat
política i de recursos que té el PSC, ERC i CiU per moure fils i trobar solucions a aquest tema.
Cal sol·licitar l’1% cultural i qualsevol tipus d’ajuda que permeti reduir al màxim l’esforç inversor d’aquest
Ajuntament. L’Ajuntament ja s’haurà d’endeutar prou sigui quina sigui la solució final, això ja ho veiem tots.
Demanar com més finançament extramunicipal millor no vol dir rentar-se’n les mans, vol dir ser responsable i
coherent amb la poca capacitat inversora d’aquesta ciutat. 
Vostès diuen que l’1% cultural el tenien pensat per al Museu Casteller i que és en aquest sentit que s’hauria
d’utilitzar. Un projecte de la magnitud del Museu Casteller ha de recórrer a l’1% cultural per a finançar-se? No és
un projecte amb prou entitat per ser assumit en els pressupostos ordinaris de totes les administracions implicades?
El Museu Casteller és una necessitat cultural nacional i és responsabilitat vostra que la Generalitat i la Diputació
ho vegi com a tal. La CUP entén l’1% cultural com una font de finançament secundària, alternativa,
complementària, circumstancial, per tant ideal per un cas com el del Convent del Carme, que ens agradi o no, no té
la magnitud i importància del Museu Casteller.
Vostès estan demanant que l’equip de govern es posicioni clarament per la rehabilitació del Convent del Carme
com a Escola Enxaneta, abans de solucionar res. Llavors des de la CUP els hi demanem que també diguin que els
hi és igual que l’Ajuntament assumeixi la titulatirat de l’edifici, que els hi és igual que no es puguin fer obres
majors a l’antic Narcís Oller mentre hi hagi l’escola Enxaneta, que els hi és igual qui assumeix els costos
d’adequació de l’antic Narcís Oller i del Convent del Carme per al proper curs, que els hi és igual que hi hagi o no
una futura doble línia al Barri Antic. N’estem convençuts que tots aquests problemes que genera la rehabilitació no
els hi són indiferents, però amb posicionaments com els d’avui ho sembla.  Amb la reunió del 6 de maig vam
aconseguir que l’objectiu prioritari de tots fos la rehabilitació, però també es van posar sobre la taula tots aquests
problemes que li acabo d’exposar. Demanar en aquest Ple una declaració oficial de l’equip de govern per a la
rehabilitació només és una estratègia de desgast. Tan de bo poguéssim dir avui que tenim una solució per a cada
problema, però no la tenim. El que sí tenim és la voluntat expressa de tots els implicats per trobar solucions a la
rehabilitació del Convent del Carme com a escola, i la sol·licitud de l’1% cultural n’és un exemple. 
Tots hem comès errors en la gestió d’aquest llarg assumpte, tots, segurament per la complexitat que generava. I
potser encara en cometrem algun. Però la sol·licitud de l’1% cultural no és un error. Els hi demanem que
rectifiquin i que se sumin a la resta de forces polítiques per sol·licitar aquest finançament.
I finalment, permeteu-me fer un apunt que no té a veure amb la sol·licitud de l’1% cultural, però sí amb la ubicació
de l’Escola Enxaneta. ERC i PSC ens haurien de dir si el Govern de la Generalitat i el Departament d’Ensenyament
estarien disposats a construir en el futur, quan convingui, un annex al Convent del Carme que permeti que el Barri
antic i l’Enxaneta tinguin una doble línia educativa. Sabem quin és el posicionament del Departament? Si no ho
sabem pregunteu-ho i informeu-no-se’n. Perquè aquest punt també és molt important per Valls.
 
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno per al·lusions directes i manifestant que el posicionament del grup municipal
socialista sempre ha estat el mateix i que ara només s’han fet unes observacions per tal que en una planificació a
mig i llarg termini podria esdevenir  un recurs interessant pel Museu Casteller. També manifesta que la seva opinió
ho és com a grup municipal i no la que pugui tenir la gent que representa el seu partit o el govern del país.
Finalment manifesta que també hi hauria d’haver una reserva d’espai per poder ampliar a una segona línia en el cas
que fos necessari, però preveure aquesta segona línia en el projecte actual suposaria un nou endarreriment.
 
SETÈ.- Sol·licitud de l’1 % Cultural al Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya, per a la
rehabilitació de l’antic Convent del Carme.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que part de l’Ajuntament de Valls, en col·laboració amb el Departament d’Ensenyament de la
Generalitat de Catalunya, s’està estudiant fer possible les obres de rehabilitació de l’antic convent del
Carme.
 
Atès que l’antic Convent del Carme té la condició de Bé Cultural d’Interès Local, i en aquest sentit està
inclòs en l’inventari del Serveis del Patrimoni Arquitectònic del Departament de Cultura de la Generalitat
de Catalunya, així com en el Pla Especial de Reforma Interior del centre Històric de Valls.
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Atès que l’art. 57 de la Llei 9/1993, de 30 de setembre, del Patrimoni Cultural Català preveu que en el pressupost
de cada obra pública finançada per la Generalitat s’ha d’incloure una partida equivalent al menys a l’1 % dels fons
d’aportació estatal per finançar treballs de conservació, restauració, excavació o adquisició del Patrimoni Cultural
Català.

Atès que està previst que el desplegament dels programes d’aplicació de l’1% cultural es realitzi
conjuntament amb els Ajuntaments mitjançant convenis de col·laboració, el ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Sol·licitar al Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya, que en aplicació de la
normativa per a l’aplicació de l’1 per cent cultural, s’hi inclogui el finançament les obres de rehabilitació de
l’antic convent del Carme.
 
SEGON: Autoritzar a l’Alcaldia per tal que dugui a terme les actuacions necessàries per a l’execució
d’aquest acord.
 
VUITÈ.- Sol·licitud de l’1 % Cultural a la Direcció General de Patrimoni Cultural, per a la rehabilitació de
l’antic Convent del Carme.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que part de l’Ajuntament de Valls, en col·laboració amb el Departament d’Ensenyament de la
Generalitat de Catalunya, s’està estudiant fer possible les obres de rehabilitació de l’antic convent del
Carme.
 
Atès que l’antic Convent del Carme té la condició de Bé Cultural d’Interès Local, i en aquest sentit està
inclòs en l’inventari del Serveis del Patrimoni Arquitectònic del Departament de Cultura de la Generalitat
de Catalunya, així com en el Pla Especial de Reforma Interior del centre Històric de Valls.
 

Atès que l’art. 57 de la Llei 9/1993, de 30 de setembre, del Patrimoni Cultural Català preveu que en el pressupost
de cada obra pública finançada per la Generalitat s’ha d’incloure una partida equivalent al menys a l’1 % dels fons
d’aportació estatal per finançar treballs de conservació, restauració, excavació o adquisició del Patrimoni Cultural
Català.

Atès que està previst que el desplegament dels programes d’aplicació de l’1% cultural es realitzi
conjuntament amb els Ajuntaments mitjançant convenis de col·laboració, el ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Sol·licitar a la direcció general del Patrimoni Cultural de la  Generalitat de Catalunya, que en
aplicació de la normativa per a l’aplicació de l’1 per cent cultural, s’hi inclogui el finançament les obres de
rehabilitació de l’antic convent del Carme.
 
SEGON: Autoritzar a l’Alcaldia per tal que dugui a terme les actuacions necessàries per a l’execució
d’aquest acord.
 
NOVÈ.- Creació de places de funcionaris eventuals.
 
Pren la paraula el Sr. Galimany amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
S'ha considerat convenient proposar la contractació d'un tècnic per la Regidoria del Centre Històric per dur a terme:

-       Les funcions pròpies de la regidoria del Centre Històric.
-       Coordinar i actuar en les competències que se li puguin delegar.
-       Fer el seguiment de les actuacions que des de la regidoria del Centre Històric es proposi a la resta de

regidories així com de les accions que les diferents regidories proposin pel Centre Històric.
 
 
 
La persona que assumirà les tasques de Coordinadora de Cultura i Serveis Socials, es contracta pels següents
motius:
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-       Degut a la dedicació parcial dels regidors d‘ERC i el fet que l’horari sigui diferent del personal existent a

l’Ajuntament, plantejava la possibilitat de total dedicació o canvi d’horari del personal. Ambdues solucions
es van descartar de principi, doncs no es tracta d’incrementar les retribucions dels regidors ni destorbar
l’horari habitual de serveis socials i cultura. Les dues alternatives representen un increment pressupostari.

 
-       Les tasques previstes portar a terme seran:
. Organització de Benestar Social i Família d’acord amb les directrius del Govern de la Generalitat en primer
terme.
. Definir un nou model i un nou organigrama a la Fundació Pública Casa de Caritat.
. Optimitzar els recursos entre les dues institucions.
. Potenciació de les polítiques d’immigració d’acord amb el pla comarcal existent.
 
-       Tota vegada s’assoleixin els dos primers punts, es començaria amb cultura.

 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per majoria absoluta de 12 vots a favor dels regidors dels grups municipals
de CiU, ERC i PP i 9 vots en contra dels regidors dels grups municipals del PSC i la CUP, adoptant-se el següent
acord:
 
Atès que a la plantilla de personal i relació de llocs de treball que acompanyen el pressupost per l’any 2004, s’ha
previst la creació de dues places de personal eventual.
 
Vist el que disposa l'article 104.1 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local, pel que
fa a la determinació del nombre, característiques i retribucions del personal eventual, per al seu posterior
nomenament mitjançant decret de l'Alcaldia d'aquest Ajuntament.
 
El ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Modificar el nombre, característiques i retribucions del personal eventual d'aquest Ajuntament
incorporant els següents:
 
Nom: Tècnic Centre Històric
Característiques: Assistència tècnica per la coordinació i integració transversal d’aquelles polítiques sectorials
amb implicacions sobre el centre històric.
Retribució bruta anual: 31.500 € anuals.
 
Nom: Coordinador de l’àrea de Cultura, Joventut i serveis socials
Característiques: Coordinació i relacions de i entre les diferents àrees, i d’aquestes amb la resta d’organismes
autònoms.
Retribució bruta anual: 33.215  € anuals.
 
Les retribucions anuals brutes d'aquest personal s'abonaran en 14 pagues,  i es revisaran anualment en la mateixa
proporció que es revisin les retribucions del personal al servei de la Corporació
 
SEGON: La dedicació plena de l'esmentat personal implicarà, a més del compliment de la jornada laboral
ordinària de la resta del personal municipal, la incompatibilitat per a tot tipus d'activitats públiques o privades, per
compte pròpia o aliena, de caràcter retribuït, així com per la percepció d'hores extraordinàries, havent d'estar a
disposició de la Corporació en qualsevol moment en què sigui requerit per això.
 
TERCER: El nomenament del personal eventual, amb les seves retribucions i dedicació,  es publicarà en  el
Butlletí Oficial de la Província i en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya..
 
En torn d’explicació de vot intervé la Sra. Aida Garcia manifestant que el seu vot contrari ve motivat per dues
raons, la primera per la manera en què s’ha fet la destitució de l’antic tècnic del Centre Històric però opinen que sí
que és necessària la figura del coordinador de serveis socials, que hauria de tenir un perfil tècnic pel dèficit que
existeix en aquesta regidoria.
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DESÈ.- Creació de la plaça de vice-secretaria
 
Pren la paraula el Sr. Galimany amb la intervenció literalment transcrita:
 
El disseny de l’organització de l’àrea jurídica de l’Ajuntament de Valls es amb 3 llicenciats en Dret  + 1 Secretari.
Son 2 TAG + 1 Vicesecretaria + 1 Secretari.
Els 2 TAG es distribueixen de la següent manera: 1 destinats a Urbanisme i un a Medi Ambient, 1 Vicesecretaria
destinat a Secretaria.
Amb aquesta organització desapareixen els assessors externs d’Urbanisme.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per majoria absoluta de 12 vots a favor dels regidors dels grups municipals
de CiU, ERC i PP i 9 vots en contra dels regidors dels grups municipals del PSC i la CUP, adoptant-se el següent
acord:
 
Atès que a la plantilla de personal i relació de llocs de treball que acompanyen el pressupost per l’any 2004, s’ha
previst la creació d’una plaça de Vice-secretaria, lloc de treball de col·laboració reservat a funcionaris
d’administració local amb habilitació de caràcter nacional, en quadrada en la subescala de Secretaria-Intervenció.

 
Atès que d’acord amb l’art. 2 del Real Decret 1732/1994, de 29 juliol, correspon a l’administració autonòmica la
classificació de llocs de treball reservats a funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional.

Atès que l’art. 2.g de l’esmentat Real Decret preveu que es poden crear discrecionalment llocs de col·laboració
immediata a les tasques de Secretaria, a les que correspon la substitució dels seus titulars en els casos previstos, o
l’exercici de les respectives funcions reservades que prèvia autorització de l’Alcaldia li siguin encomanades, el Ple
adopta el següent acord:

PRIMER: Procedir a la creació del lloc de treball de Vice-Secretari de l’Ajuntament de Valls, reservat a
funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional, subescala Secretaria Intervenció.

SEGON: Sol·licitar a la Direcció general d’Administració Local l’autorització i classificació de la plaça creada,
d’acord amb el punt anterior.

 
Intervé el Sr. Canela en torn d’explicació de vot conjunta dels punts novè i desè, amb la següent intervenció
literalment transcrita:
 Punt 9è. Sobre la creació de dues places de funcionaris eventuals de lliure disposició.
L’una és la de Tècnic Centre Històric: Nosaltres creiem que tot i que és una plaça que ve a substituir el tècnic
contractat per portar l’oficina del centre històric i que per tant, no representa un increment de despesa pel nostre
Ajuntament, entenem que es tracta d’un lloc de treball que ha de desenvolupar tasques eminentment tècniques, i
per ocupar-lo es necessita un bon professional amb experiència contrastada i que l’única manera de garantir-ho és a
través d’un concurs públic, com es va fer amb el tècnic que es responsabilitza de l’oficina del centre històric abans
esmentada, que per cert se l’acomiada de forma arbitrària perquè  en cap moment se li ha qüestionat ni la seva
feina ni la seva professionalitat. Per tant, no podem compartir que aquest lloc de treball sigui nomenat
discrecionalment per l’equip de govern.
 
En quant a la del Coordinador de l’àrea de Cultura, Joventut i Serveis Socials, aquest si que li costarà molts diners
a l’Ajuntament, i en última instància a tota la ciutadania vallenca ja que a més de la retribució bruta de 33.215
Euros anuals se li ha d’afegir les càrregues socials de l’empresa d’uns 9.000 Euros, és a dir, un total d’uns 42.215
Euros aproximadament, més de 7 milions de pessetes. A més entenem que és un càrrec totalment innecessari
perquè ja hi han 2 regidors que assumeixen aquestes àrees amb la corresponent retribució i dedicació horària
parcial. Per tant, entenem que la coordinació entre aquests regidors i les diferents àrees es podria resoldre cercant
formes de trobada amb treballadors de la casa que ja ocupen les responsabilitats de directora de la Fundació Casa
Caritat, coordinadora dels Serveis Socials i la coordinadora de cultura.
A més aquesta contractació entra en contradicció amb un dels principis que va manifestar el Sr. Batet que
caracteritzava el pressupost del govern: una de les 3 A: austeritat.
 
Punt 10è.
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Tampoc podem estar d’acord amb la creació del lloc de treball de Vice-Secretari, perquè suposa la creació d’una
plaça que només pot ser ocupada per funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional,
subescala Secretaria Intervenció. Primer perquè suposa un sobrecost molt important pel nostre Consistori, ja que als
aproximadament 45.000 Euros bruts anuals se li ha d’afegir les càrregues socials de l’empresa d’uns 9.000 Euros,
és a dir ens costarà aproximadament uns 54.000 Euros uns 9 milions de pessetes. Segon perquè se’ns ha dit en les
comissions informatives que la creació d’aquesta plaça tenia com objectiu cobrir la vessant jurídica de l’àrea
d’urbanisme i així estalviar-se assessoraments externs. És possible que en una primera fase es pugui cobrir aquest
plaça mitjançant Comissió de Serveis i per tant, es pugui cercar un funcionari/a que pugui tenir l’especialització
adequada per la finalitat que es persegueix de reforçar la part jurídica de l’àrea d’urbanisme. Però en un futur
aquesta plaça es cobrirà a través d’un concurs de trasllats i pot ser, que la persona que l’ocupi no tingui aquest
perfil i l’ajuntament del futur s’hagi de carregar amb un  professional que a futurs governs no els hi interessi i
condicioni el seu organigrama, fet que la Sra. Batalla en un plenari va dir que no es produiria i que per això
optaven per aquest sistema de contractació.
 
Per acabar el nostre grup municipal ha votat en contra de la creació de les esmentades places, a més dels motius
expressats anteriorment, perquè no creiem que aquest increment de personal i de despesa municipal contribueixi a
millorar l’eficàcia del nostre ajuntament ni l’atenció que rebrà la ciutadania vallenca. 
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que entén que el grup municipal socialista vulgui argumentar els dos punts
conjuntament, malgrat es tracti de coses diferents. Opina que des de que van entrar a l’Ajuntament van detectar la
necessitat de cobrir mancances de serveis jurídics a Urbanisme. El fet de que sigui una vicesecretaria ha estat
motivat per les converses que s’han tingut amb diferents tècnics que ocupen aquestes places aconseguint tenir
assessorament a l’àrea d’urbanisme, fet que pot provocar un estalvi pel que fa a assessoraments externs i finalment
s’ha de detacar que la plaça serà coberta com qualsevol plaça dels cossos d’habilitació estatal.
 
Intervé el Sr. Canela dient que aquesta plaça és de personal d’alta qualificació i que condicionarà l’organigrama
municipal dels futurs governs.
 
Respon la Sra. Alcaldessa que opina que una vicesecretaria al igual que la secretaria, la intervenció i la tresoreria,
són pilars fonamentals de l’administració i que han de ser cobertes amb funcionaris d’administració local amb
habilitació de caràcter nacional.
 
ONZÈ.- Canvi de representant a la Mancomunitat d’Incineració de Residus Urbans
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de 27 de juliol de 2003, pel qual es designaven els representants municipals
als diferents Consorcis i Mancomunitats.
 
Atès que el Sr. Jordi Castells Guasch va presentar la seva renúncia a regidor d’aquest Ajuntament, havent-se de
procedir a la seva substitució com a representant a la Mancomunitat d’Incineració de Residus Urbans
 
El Ple adopta el següent acord:
 
ÚNIC.- Designar la Sra. Lídia Garzón Escarré, com a representant a la Mancomunitat d’Incineració de Residus
Urbans, en substitució del Sr. Jordi Castells Guasch.
 
DOTZÈ.- Aprovació definitiva del pressupost, bases d’execució i plantilla de personal i relació de llocs de
treball, per l’exercici 2004
 
Pren la paraula el Sr. Batet amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
La proposta que presentem avui al Plenari Municipal per a la seva aprovació definitiva manté l’esperit que vam
presentar en el Ple extraordinari d’aprovació inicial del pressupost pel vigent exercici.
Ara bé, en aquest pressupost definitiu hi han hagut dues grans modificacions. La primera, fruit de l’acord de
l’Ajuntament de Valls i l’EMD de Picamoixons i la segona una modificació d’urgència degut a la Sentència del
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en relació a l’assumpte de Gràfiques Castells, que s’ha hagut de fer una
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provisió per la indemnització d’1.150.000 €, és a dir, 192 milions de ptes.
Avui entenc que no cal desgranar partida per partida, regidoria per regidoria, àrea per àrea els diferents projectes
pel que fa a la inversió que hi ha prevista per aquest exercici, tal com es va fer en el Plenari d’aprovació inicial. No
obstant, crec convenient remarcar la voluntat política i també real d’aquests pressupostos. Primera, Centre Històric
que representa el 40% de les inversions totals de l’Ajuntament. D’aquesta manera es fa palesa la importància que té
el centre històric per l’actual equip de govern, entenc aquest com un dels temes prioritaris per a la ciutat, amb
projectes com l’adequació de l’espai de Ca Magrané que va lligat amb la compra del carrer Escrivania núm. 5, la
millora de carrers, la Capella dels Dolors, el local social de la Colla Joves, la finalització de la compra de Ca Creus
i, sens dubte, un dels temes més importants, la revisió del PERI.
Pel que fa a ensenyament, una de les principals partides d’inversió gràcies a importants projectes com la Llar
d’Infants de l’Hort del Carme, del que ja s’han concedit subvencions pel PUOSC i el Departament d’Ensenyament,
on també cal destacar que s’obre partida per la rehabilitació i ampliació de l’escola Enxaneta-Convent del Carme,
donat que, com ja hem dit vàries vegades, contemplem la possibilitat de rehabilitar el Convent del Carme com
Escola Enxaneta i estem estudiant altres vies de finançament que ens puguin ajudar a assumir el sobrecost del
projecte, i que es dotava també, com vam anunciar en el seu moment, una partida de 30.000 € per inversions de
manteniment a Escola Enxaneta-Convent del Carme per tal de què es pugui dur a terme l’inici del curs escolar el
setembre en condicions, i amb aquest objectiu l’Ajuntament està disposat a fer un esforç important.
Pel que fa a Cultura, amb l’aposta ferma pel Museu Casteller i pel projecte d’adequació del Museu de Valls a
l’antic Narcís Oller, mostrant la voluntat de fer de l’antic institut un futur complex museístic.
Pel que fa Promoció amb la voluntat de desenvolupar el projecte de millora de la senyalització del Polígon
Industrial, impulsant el que és per Valls un autèntic motor econòmic.
Per Esports amb projectes com la pista d’atletisme amb la voluntat de millora i creació d’un futur complex esportiu
a la zona del Fornàs.
I finalment, pel que fa a barris i nuclis agregats, amb els 50.000 € destinats a equipaments dels barris, el local
social de Picamoixons i Fontscaldes i la xarxa de sanejament de Masmolets.
Tot això és pel que fa relació als principals objectius pel que fa a inversions.
Si ens fixem amb la despesa corrent, malgrat que el marge de decisió política a dur a terme un repartiment de la
despesa en aquells temes més prioritaris per la ciutat és molt baixa, ja que com ja hem dit vàries vegades el voltant
del 75% de la despesa corrent de l’Ajuntament ja està fixada amb antelació i és irrenunciable. Si a aquest fet li
sumem que en el pressupost que presentem hi ha d’haver aquest estalvi de 830.000 € que és el romanent de
tresoreria negatiu de l’exercici 2002, el marge de maniobra es redueix molt i molt més.
D’aquesta manera, tal com vam anunciar al Ple d’aprovació inicial, basem el pressupost en el model de les tres A:
ajustat, auster, però tot i així ambiciós. I amb el nou model de gestió, aquest pressupost que avui presentem ens
indica un nou model de gestió, que òbviament es tradueix en canvis en les estructures organitzatives de
l’Ajuntament. Aquest nou model de gestió, és un model més eficient, més eficaç i que millora d’una forma
considerable el servei del ciutadà que té com objectius en l’àmbit organitzatiu la centralització de diferents
departaments de l’Ajuntament.
D’aquesta manera, i amb la voluntat de seguir aquesta nova línia estratègica, s’ha dissenyat i s’ha construït el
pressupost i la plantilla com a eines bàsiques d’organització municipal que són. Per això, l’estructuració de la
despesa corrent hi ha una important reducció de la quantitat transferida dels organismes autònoms.
No obstant, pel que fa als principals increments i estalvi en despesa corrent, destaquem, doncs, per promoció,
activitats de promoció de la Ciutat, un increment del 7%, subvencions i ajuts un increment del 7% sobre el liquidat;
Centre Històric un augment general del 77% amb creació d’una nova partida del Pla de rehabilitació del casc antic
i un augment del 50% en subvencions i ajuts; en ensenyament, un increment d’un 12% amb activitats
d’ensenyament, en barris i nuclis agregats un increment general del 69%, un 43% pels que fa ajuts als barris i a les
associacions de veïns i un 75% de l’aportació que fa l’Ajuntament de Valls a l’EMD de Picamoixons. Pel que fa a
protecció civil, un 20% en termes generals i en cultura un 8% en termes generals, on es potencien les activitats
culturals i les festes tradicionals. En benestar social un increment del 26% en programes socials i activitats. En
medi ambient un 9% en termes generals. I en els estalvis més importants, destaquem els serveis econòmics, una
reducció del 10% de les despeses financers i pel que fa als actes institucionals i de protocol una reducció del 6%.
Tot i així, en les al·legacions presentades tant pel PSC com per la CUP, hi han una sèrie d’increments i de
disminucions proposades que les analitzarem d’una forma general perquè són molt coincidents.
Pel que fa a increments de les transferències a organismes autònoms, tal com s’ha comentat moltes vegades i s’ha
reiterat moltes vegades en el Ple municipal i en les sessions informatives, els imports que fan referència a les
transferències que fa l’Ajuntament de Valls als organismes autònoms estan contemplats en el marc d’un nou model
de gestió. És a dir, oferint els mateixos serveis hi haurà una sèrie d’ajustos a la gestió a més a més de diferents
motius particulars que afecten a cada organisme autònom i que ja hem exposat moltes vegades.
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Pel que fa al Patronat d’Esports on vostès demanen un increment, això ja ho podríem considerar quasi el cas
Globbetroters, però sorprèn la insistència de demanar reiteradament un increment en aquest punt, quan ja s’és vist
que en el pressupost de l’any anterior, doncs hi havia una partida especial per a actes especials i enguany no hi és.
Pel que fa al Museu de Valls, tal i com ja hem comentat en anteriors sessions, en el Museu de Valls hi ha un fons
d’inversió fruit d’un estalvi de despesa corrent i com succeeix en la comptabilitat pública, quan és estalvi de
despesa corrent ha d’anar a la despesa corrent i no es pot traslladar a inversió i per això es redueix aquesta
quantitat.
Pel que fa a l’IMPE, a més a més d’un nou model de gestió i ha hagut un increment del 3% sobre el pressupost de
l’exercici 2003.
I pel que fa a la Fundació Pública d’Acció Cultural es veu que realitza una sèrie d’ajustos a la gestió, com tots els
organismes que hem comentat, però és que a més a més enguany s’ha introduït tot el que fa referència a la gestió
del Teatre Principal i del Centre Cultural, al pressupost de l’Ajuntament.
Pel que fa a la creació de noves partides de despesa corrent i als increments generals de les partides que vostès han
proposat, tal com ja s’ha comentat és un pressupost que s’aposta per un model de despesa ajustada a la realitat i
amb un fort estalvi, per aquest motiu la dotació de cada partida es considera suficient per realitzar els mateixos
serveis municipals i que podria incrementar-se amb més mitjans financers. També cal tenir present que en el
pressupost presentat a aprovació final i, com ja hem dit moltes vegades, hi ha un estalvi de 830.000 €, mínim legal
absorbint aquest pressupost, que si apliquéssim el Pla de Sanejament hauria de ser molt més gran.
Pel que fa a medi ambient, una de les partides que vostès demanen un increment, l’any anterior hi havia una
subvenció per part de la Generalitat de Catalunya per fer una campanya de sensibilització mediambiental. Gràcies a
aquesta subvenció rebuda, que no suposava cap sobrecost per l’Ajuntament enguany, s’ha cregut oportú dotar la
partida assumint un cost l’Ajuntament.
Pel que fa a subvencions a activitats són els convenis que hi ha amb les empreses.
Pel que fa a les partides referents a ensenyament, partides que fan referència a ensenyament, activitats
d’ensenyament, beques de l’Escola de Música, etc.,  s’han pensat d’una forma global, en termes generals han tingut
un increment del 12% sobre la liquidació de l’exercici 2003, creant una nova partida per activitats d’educació
infantil amb 10.000 € i ajustant les altres partides i renegociant alguns cursos com el de català estalviant un cost per
l’Ajuntament oferint els mateixos serveis.
Partides referents a serveis socials, ajuts personals, teleassistència, servei d’ajut a domicili, etc. Les partides que
fan referència a serveis socials, com passa en ensenyament, també s’han estudiat i s’han dotat pensant d’una forma
global en l’Àrea de Serveis Socials i en termes generals ha tingut un increment del 12% sobre la liquidació de
l’exercici 2003, obrint noves partides com habitatge social, menjar a domicili i dotant partides per primera vegada,
com el centre obert en 10.000 €.
Pel que fa a la subvenció per habitatges en règim de lloguer per a joves que proposava el PSC, cal dir que aquesta
mesura es contempla dins del Pla de Revitalització del Centre Històric.
Aquí m’he deixat una cosa al començament, Sr. secretari demanaria que hi hagués una modificació al dictamen, en
el qual hi apareix la paraula Agenda 21, això deu ser fruit d’un error de la meva memòria, doncs si pot retirar
aquest punt.
 
Pel que fa a la creació de noves partides, tenint present la situació financera de l’Ajuntament, les propostes de
creació i dotació d’aquestes partides es tindran en consideració de cara a nous exercicis. No obstant, destacar que
sobre el Pla local d’immigració o prevenció i tractament de mesures contra violència de gènere, ja es desenvolupen
diferents tasques en diferents àrees de l’Ajuntament en aquests punts.
També cal dir que en termes d’habitatge social, en la proposta inicial s’ha optat per crear una partida vinculada a
altres partides.
I pel que fa a la proposta de creació de la partida per la Banda de Música Municipal ja es va comentar la situació
en què estava el projecte i la nova política municipal a seguir.
Si entrem en les reduccions de les partides, sempre en contraprestació als augments, hi han les disminucions més
importants que fan referència a les dues propostes i la disminució de les partides de serveis de recollida de
deixalles, de recollida selectiva i de recollida orgànica, que no és possible des d’un punt de vista tècnic, tal com
indica l’informe d’Intervenció i de Secretaria, ja que s’han de tenir present els convenis vigents. En tot cas,
l’estalvi que es pugui dur a terme ja es destinarà a més despesa corrent  o a reduir l’estalvi o el que es cregui
oportú en el seu moment i si convé fer una modificació pressupostària es farà.
Pel que fa als assessoraments externs, fa referència a l’auditoria que s’està duent a terme i als serveis de
subcontractació de realització de treballs del cadastre municipal.
Pel que fa a actes institucionals, fa referència als actes que abans es dotaven en altres partides i com que la seva
organització depèn del Gabinet d’Alcaldia, s’ha cregut oportú crear una nova partida per un major control, rigor i
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claredat de la gestió.
Pel que fa retribucions d’òrgans de govern, que vostès proposen una disminució, és la quantitat que ve marcada pel
règim actual de dedicacions exclusives i parcials. Per tant, vist l’informe de Secretaria i d’Intervenció i els motius
que s’han exposat, s’ha proposat desestimar les al·legacions presentades, tant per part del PSC, com per part de la
CUP.
Si ens referim als dos punts de modificació que hi ha, que presentem en aquesta proposta final, el primer punt, que
considerem molt positiu, és l’acord amb l’EMD de Picamoixons i l’Ajuntament de Valls per aquest pressupost del
2004.
En les al·legacions presentades per l’EMD de Picamoixons es demanava una regularització de liquidacions i
adequació de les bestretes i també es demanava majors aportacions. Trobant una solució conjunta que s’adeqüi a
les necessitats de Picamoixons i el que pugui aportar l’Ajuntament de Valls, s’ha arribat a un acord entre l’EMD i
l’Ajuntament pel que fa a l’exercici del 2004, es traspassa l’aportació d’ingrés de venda de parcel·les dels Hereus
que està quantificat en 17.000 € que van destinades a inversions i sobre la regularització de liquidacions i
adequació de les bestretes, vist l’estat preocupant de la despesa corrent en què es troba l’Ajuntament de Valls i les
necessitats de finançament per inversions de l’EMD, com és el cas del local social, i amb la manca en aquest
moment de resolució definitiva de revisió de les liquidacions, s’ha acordat traspassar la quantitat de 23.000 € més,
destinant un total de 60.000 € al local social de Picamoixons per aquest exercici, que sumats als de l’exercici 2002
pendents d’executar fan un total de 100.000 €. Dels 20.000 € que hi havien pressupostats inicialment, ha augmentat
a 60.000 en el pressupost del 2004, que sumats als 40.000 de l’anterior són 100.000. Aquest acord és fruit d’un bon
clima d’entesa entre l’EMD i l’actual equip de govern de l’Ajuntament de Valls, on hi han hagut vàries trobades i
reunions setmanals per solucionar els principals problemes de Picamoixons i com l’Ajuntament hi pot contribuir.
Pel que fa a aquesta modificació d’urgència degut a la Sentència del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en
relació a l’assumpte de Gràfiques Castells, pel qual s’ha de fer una provisió per indemnització de 1.154.000 €, és a
dir, 190.000.000 de ptes., dir, i els hi llegiré, la Sentència que fa el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, el
qual demana “d’immediat i sense dilació,  i en tot cas dins del màxim termini de 3 mesos, acordi i practiqui totes
les actuacions necessàries per realitzar l’oportuna modificació pressupostària si no es troba inclosa aquesta partida
pressupostària en el pressupost de 2004 per procedir al pagament de la quantitat objecte de condemna i d’execució
provisional”. Amb això l’informe del secretari diu, comença: “es fa arribar còpia de la Providència  del Tribunal
Superior de Justícia de Catalunya en relació a l’execució provisional  de la Sentència 157/1997, assumpte
Gràfiques Castells, en el qual se sol·licita a aquesta Corporació que en un termini màxim de 3 mesos acordi i
practiqui les actuacions oportunes per procedir al pagament a EUROMUTUA de Seguros i Reaseguros a Prima
Fija de 922.971,40 € de principal i 373.299,92 € en concepte d’interessos, realitzant dins el mateix termini, en el
cas de no existir partida per fer front al pressupost del 2004, l’oportuna modificació pressupostària.” D’aquesta
quantitat hem de descomptar, tal com diu la memòria, la part que cobreix la companyia asseguradora de
l’Ajuntament -Winterthur-, de 149.351,51 €, que és el resultat de restar el risc màxim de 150.253,03 la franquícia
de 901,52. Per tant la quantia a preveure en pressupostos és la que hem dit anteriorment d’1.154.000 €, és a dir,
192.000.000 ptes. Per això es proposa afegir al pressupost una partida específica per aquest concepte, tant en el
pressupost d’ingressos com en el de despeses amb el següent detall: a despeses, indemnització EUROMUTUA
1.154.000 €, i a ingressos, préstec per indemnització EUROMUTUA 1.154.000 €. Aquest préstec serà necessària
l’autorització de la Generalitat, donat que l’Ajuntament té aprovat un Pla de sanejament i qualsevol operació de
préstec necessita l’autorització prèvia i per tant depèn de les negociacions amb la Generalitat de Catalunya com
acabi aquest tema i és una situació incerta, però és la mesura que s’havia de prendre en aquest moment perquè si
no es podien demanar responsabilitats sobre aquest tema.
 
 
A continuació pren la paraula el Sr. Camps efectuant la següent intervenció
 
Presentar al·legacions forma part d’una pràctica democràtica, no només legítima i respectable, sinó també quasi bé
obligada per qualsevol grup polític que vol representar una opció en aquest Ajuntament. Significa, parlant dels
pressupostos, contractar projectes, contrastar prioritats entre una opció de govern, CiU-ERC, amb el suport
incondicional del PP, que defensa unes propostes, totalment legítimes, en front una altra que considera més
important altres polítiques, altres prioritats i que estan concretades en les al·legacions que avui debatem.
El grup municipal socialista hem presentat 31 propostes de modificacions als pressupostos, de les quals no se n’ha
acceptat ni una. La filosofia de les mateixes són mantenir unes polítiques d’esquerra, plurals, de contingut social i
de solidaritat, en defensa de la sostenibilitat i amb un projecte clar.
Molt breument volem explicar quines són les nostres propostes mínimes que es concreten amb el següent:
Increments d’una sèrie de partides, en medi ambient proposàvem 14.000 € després de què vostès rebaixin el 81%
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de l’any anterior. Saben vostès que després de l’acord de la Junta de Govern del 13 d’abril d’aquest any sobre
l’activitat Entorn Verd 04, la partida de Medi Ambient ja està sobrepassada en 266 € i que per tant ja no poden fer
absolutament res més de la partida de Medi Ambient per aquest any?
Subvenció activitats, 20.000 €. Vostès l’han reduït al 50% que no serveix per assumir els convenis que avui
l’Ajuntament té signats.
Amb activitats d’ensenyament proposem i proposàvem 7.000 €, saben vostès que el Plenari d’aquest Ajuntament va
aprovar per unanimitat el projecte de Valls Ciutat Educadora, que ara caldria desenvolupar o deixar aquest acord
sense efecte? Una cosa o l’altra.
També proposem que els diferents Patronats i Fundacions disposin com a mínim del mateix pressupost que l’any
anterior, perquè les activitats que generen afecten a la gran majoria de ciutadans i ciutadanes de Valls i són un dels
instruments més importants de participació ciutadana de les entitats. És curiós com una de les reivindicacions més
insistents d’ERC en l’anterior legislatura, referent al Patronat d’Esports en el sentit que durant 4 anys tingués un
augment complementari d’un 4% en el seu pressupost per compensar uns costos anteriors no assumits, durant els
anys 2002 i 2003 s’hagi respectat i el primer any en què vostès governen ja no es té en compte.
En les partides de beques i ajuts personals, teleassistència, servei d’ajuda a domicili, també hem proposat
increments perquè entenem que vostès són insensibles a les demandes socials i programes d’ajuts als sectors més
desfavorits. L’exemple més flagrant de la seva insensibilitat social és que han estat capaços de reduir al 50%
l’ajuda al tercer món. Malgrat les seves promeses electorals, demostrant una manca de sensibilitat que fins i tot un
govern com el seu hauria de tenir.
Tampoc accepten desenvolupar l’agenda 21 malgrat la seva promesa recent.
Dotar una partida per al programa de prevenció i tractament de mesures contra la violència de gènere, malgrat
també les seves promeses en aquest mateix Plenari.
Desenvolupar la 2a part del Pla local d’immigració.
Implantació social de noves tecnologies, etc.
Tampoc estan disposats a acceptar la creació d’un fons de cooperació per les entitats esportives. Ens poden explicar
com pensen complir les promeses fetes per exemple al Club Bàsquet Valls de col·laborar per materialitzar
segurament el projecte més engrescador en l’àmbit esportiu i social que avui Valls té i que ha representat l’explosió
d’alegria i d’autosatisfacció més important dels últims anys i el que és més important, el mirall en què molta gent
jove avui s’hi veu emmarcat.
Per què no continuen les gestions anteriors per aconseguir recursos externs? Quin és l’obstacle perquè això no
estigui en la seva agenda, si és que no està en la seva agenda, Sra. alcaldessa? Potser perquè ho proposem
nosaltres?
Totes les propostes nostres de més despesa representen 273.200 € de les quals també hem presentat quines són les
partides que poden ser objecte de reducció i que després entrarem a analitzar. Però l’important avui és analitzar
l’argument pel qual vostès no accepten ni una sola de les nostres propostes i que és el dictamen que serveix com a
resposta a totes les propostes que hem presentat. Per cert, Sr. Batet, el dictamen no el pot modificar vostè dient-li al
Sr. secretari que modifiqui un dictamen, no sé si ho sap això, abans ho ha dit, ha tingut un lapsus suposo. Nosaltres
proposem i vostès diuen en el dictamen:
Punt a) sobre els increments de recursos als diferents Patronats argumenten el ja famós nou model de gestió que
ningú sap què és. Alguna vegada ens han comentat coses soltes, com per exemple que les compres estaran
centralizades i així es podran negociar preus, demostrant un desconeixement preocupant del que fan els Patronats.
Vostès haurien de saber que, primer, les compres de cada patronat normalment no tenen res a veure entre si, ni
entre les compres de l’Ajuntament. És per tant absurd que pugui unificar-se una cosa que no té relació. Segon, fins
fa poc, precisament perquè els Patronats pagaven els proveïdors més aviat que l’Ajuntament, podien negociar
millors preus que aquest. Per tant, dir que s’oferiran els mateixos serveis amb menys recursos, és com a mínim
agosarat sinó s’explica com es farà.
La lectura de la justificació en el dictamen és digne dels millors moments d’una pel·lícula dels germans Marx pel
surrealisme que desprèn en el mateix. La seva justificació per no acceptar increments i creació de noves partides de
despesa corrent, diuen que han optat per un pressupost amb fort estalvi de la despesa. La realitat és que l’estalvi
s’aplica als recursos destinats a les polítiques socials i en canvi s’augmenten en noves contractacions de càrrecs de
confiança, convertint l’Ajuntament de Valls en un dels que tenen més despesa en càrrecs polítics i de confiança de
Catalunya.
Continuen dient en el seu dictamen que s’ha d’assumir un estalvi de 830.149 € per compensar el romanent negatiu
de tresoreria del 2002. Vostès haurien de saber que el Pla de sanejament 2002-2005 preveia un romanent negatiu
per l’any 2002 de 713.750. Per tant, estem parlant de només 116.444 la diferència que s’ha d’assumir en relació a
l’estalvi previst per al 2002. Vostès saben que el tancament del 2002 es va fer amb un estalvi de més de 550.000 €
del previst, l’estalvi més important fet durant molts anys en aquest Ajuntament. Vostès haurien de saber que el
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pressupost del 2003 preveia un romanent 0 de tresoreria i per la seva ineficàcia avui encara no sabem com s’ha
tancat el mateix. Amb aquestes dades vostès, segons el Pla de sanejament, haurien de presentar un pressupost amb
un estalvi de tresoreria d’1.365.342 €, que, a la vista del mateix, ni s’ho han plantejat. Vostès haurien de ser
plenament conscients que quan demanin autorització a la Generalitat per concertar crèdit pel finançament
d’inversions, segurament tindran dificultats i s’hauran de plantejar un nou pla de sanejament, però com que no han
fet els deures difícilment podran aquest any solucionar-ho amb tranquil·litat. Per cert, en l’auditoria feta el 2001,
tots els grups varen tenir possibilitat, no només de tenir-la sinó de discutir-la i opinar sobre la mateixa. Ho dic
perquè en prenguin nota i actuïn igual quan aconsegueixin tenir la que han encarregat.
I posats a fer recordatoris en temes econòmics, esperem, Sr. Batet, que el seu compromís de lliurar els resultats
finals de les Decennals del 2001 el mes de juny, es compleixin, entre altres coses perquè estan pendents de
pressupostar més de 300.000 € i vostè en una comissió va afirmar que el mes de juny lliuraria tota la documentació.
Anuncien increments del 12% en l’Àrea d’Ensenyament. Aquí només els hi diem que no haurien de faltar a la
veritat. El mateix podem afirmar per l’Àrea de Serveis Socials. Per cert, haurien d’unificar criteris per dir el mateix
a tot arreu. En el dictamen diuen que Serveis Socials s’augmenta el 12%, en el Butlletí Municipal parlen del 26%.
Almenys no facin el ridícul i posin les mateixes quantitats.
En el dictamen que tenim ara s’omplen la boca dient que creen partides d’habitatge social, de menjar a domicili
amb 10 € les dues. I diuen que per primera vegada hi ha una partida del Centre Obert. Quin ridícul. Què no saben
que els costos del Centre Obert fins ara estaven adscrits a Casa Caritat? I no amb 10.000 € com vostès proposen,
sinó que l’any 2003 hi tenia 13.462 €, per tant vostès al Centre Obert faran menys serveis.
L’última irresponsabilitat, i perdonin l’expressió, és que se’ns diu que el servei d’ajut a domicili pretenen que el
gestioni el Patronat del Pius. De veritat saben del què parlen? Una cosa és que la contractació de treballadores
familiars es pugui gestionar des del Pius i l’altra és que un servei d’atenció primària social que està directament
relacionada amb altres prestacions socials que presten els serveis d’atenció primària, es gestionin des del Pius i no
des de Serveis Socials que és a qui correspon, entre altres coses perquè molts serveis d’ajuts a domicili van
directament lligats amb altres prestacions socials i no ens oblidem que el servei d’ajut a domicili no només està
destinat a la gent gran, està destinat també o pot estar destinat  també a canalla amb dificultats socials. La veritat és
que quan parlen en el dictamen de què augmenten un increment del 12% en serveis socials, suposo que inclouen la
contractació d’un càrrec de confiança com a coordinadora de Cultura i Serveis Socials.
A la partida d’ajut al tercer món, afirmen que és lloable aquesta proposta i que es contemplarà en següents
exercicis i no se’ls acut altra cosa que rebaixar-ho el 50%.
Com abans hem dit també hem concretat les partides que al nostre parer podien ser objecte de reducció per assumir
les despeses abans comentades. Si proposem reduccions en la recollida de deixalles, és perquè teníem l’oportunitat
de millorar el contracte amb l’empresa que a partir d’aquest mes de juny faria aquest servei. És lògic pensar a
l’hora d’adjudicar un contracte tan important, com és la recollida de deixalles, l’Ajuntament pogués millorar-lo
molt significativament, però pel que sembla vostès pensen prorrogar el contracte actual. Per què? Com en altres
moltes ocasions no han fet els deures? No han estat capaços d’elaborar unes bases per ofertar el servei? Què hi ha
al darrera de tot això?
També proposàvem una reducció de les partides d’assessoraments externs després de veure que representa un
augment de més del 1.000%. Igualment opinem que és un escàndol que s’hagin augmentat un 52% les retribucions
dels òrgans de govern en relació al pressupost del 2003. Ho justifiquen dient que és la quantitat marcada pel règim
actual de dedicacions exclusives i parcials, règim que òbviament s’han adjudicat vostès, aconseguint el trist rècord
de ser el govern més car, amb molta diferència, de tota la història de l’Ajuntament de Valls.
Per últim proposàvem la supressió de dues places de plantilla que suposaria un estalvi de més de 100.000 €. Places
que, per més inri, concretament la de subsecretària, pretenen, com abans han manifestat, convertir-la en fixa de
plantilla. No se’n donen compte del que representa econòmicament i de la hipoteca que significa per les finances
municipals?
Abans en l’aprovació de la plaça de coordinadora de Cultura i Serveis Socials ja hem explicat el nostre punt de
vista, però jo voldria aquí comentar les explicacions que el responsable de recursos humans, tant avui com en la
comissió informativa ens va fer: es tracta de representar les funcions del regidors d’ERC al matí perquè les seves
ocupacions no els permet perdre el temps per assumir les seves funcions al matí, malgrat l’important sou que s’han
adjudicat. Algú pot entendre això? Significa això que les persones que treballen en aquestes àrees hauran de fitxar
a la tarda, amb els costos que això representarà, per despatxar amb els regidors? A partir d’ara aquestes àrees
treballaran matí i tarda? Si això és així, tal com se’ns explica, menys mal que segurament la resta de regidors amb
responsabilitat de govern tenen més disponibilitat, perquè sinó hauríem de contractar més càrrecs de confiança
perquè com que les disponibilitats en els horaris de matí serien complexes i complicats, la solució sembla ser que
és contractar un càrrec de confiança.
Pel que fa referència a altres al·legacions presentades, a part les de la CUP que suposo que després ja explicarà la



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-05-31.htm[31/03/2017 14:06:57]

Sra. Garcia, en què a més a més utilitzen les mateixes paraules per rebutjar-los, ens alegrem que s’hagi arribat a
acords amb l’EMD de Picamoixons. És interessant constatar el canvi de tarannà del govern després de les queixes
manifestades en aquesta mateixa Sala fa unes setmanes pel president de l’EMD. Ho celebrem i agraïm, Sra.
alcaldessa, el seu canvi d’actitud.
Pel que fa referència a les al·legacions del Comitè Unitari de Personal, com en moltes altres coses, no compleixen
les afirmacions fetes en aquesta mateixa Sala d’equiparar tots els grups el mateix nivell.
I això és el que hi  ha, un pressupost mal fet tècnicament, sense complir ni un sol dels paràmetres del Pla de
Sanejament, Pla de Sanejament obligat a negociar-ne un altre si volen tirar endavant les inversions a crèdit, un
pressupost incapaç de concretar quines de les grans obres pensen fer i com. Per tant, sense veure per enlloc el
tantes vegades anomenat projecte de ciutat. Un pressupost que tindrà el trist record de ser el més generós de tota la
història de Valls amb l’equip de govern i les seves contractacions de confiança, això sí, a costa de no tenir cap
sensibilitat per les polítiques socials, mediambientals, de cooperació, en definitiva tot allò que defensen les
polítiques progressistes i d’esquerres i que vostès potser anomenaran tronades.
Per últim els hi fem un prec. Sense entrar en els incompliments que evidencien aquest pressupost en relació als
seus respectius programes electorals, almenys no faltin a la veritat i no publiquin, per exemple, que els programes
socials augmenten un 26%, els mediambientals un 9%, ensenyament un 12%, etc. Facin el que creguin oportú, però
almenys no ofenguin la intel·ligència.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que votarà en sentit afirmatiu tal com ja ho va fer en l’aprovació inicial, i que
si va recolzar el govern de CiU també ho ha de fer en el primer pressupost que presenten.Malgrat no haver
presentat al·legacions si que va efectuar una sèrie de propostes abans de l’aprovació inicial que es van tenir en
compte per part de l’equip de govern.
 
Pel que fa a l’afirmació del Sr. Camps quan ha dit que és un pressupost amb el suport incondicional del PP,
manifesta que no és així sinó que són coherents, conseqüents i corresponsables, però també vigilants amb el seu
compliment. Afegeix que des de l’any 99 quan es parlava molt del barri vell, el PP ja feia diferents propostes com
que l’IAE al barri vell fos 0, considerant-ho una proposta de solidaritat i de progrés que sempre es va desestimar.
 
En els últims pressupostos  presentats pel darrer govern el PP va votar a favor sense condicionaments previs, ara el
PP torna a votar en coherència i conseqüència. Finalment fa referència a una última qüestió en relació als comptes
de les Decennals del 2001 que ell reiteradament ha reclamat i que fins ara ningú l’escoltava malgrat les
responsabilitats que existien fins aquest moment.
 
Intervé la Sra. Garcia, efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Les al·legacions que presentem intenten ser un exponent del model de ciutat i societat que volem: més justa
socialment, més democràtica i participativa i més ecològica. És per això que la majoria de modificacions
pressupostàries van encaminades a reduir la despesa protocol·lària i burocràtica i augmentar els serveis als
ciutadans, intentant oferir-los una millor qualitat de vida.
 
Tot seguit, hi ha un resum dels canvis de les principals àrees en què es divideix el pressupost 2004 segons
classificació funcional
 

ÀREA PRESSUPOST 2004 PROPOSTA CUP VARIACIÓ
ENSENYAMENT 117.410€ 137.535€ Increment 17%
ALCALDIA 147.000€ 123.000€ Disminució 16%
MEDI AMBIENT 249.320€ 312.113,32€ Increment 25%
BENESTAR SOCIAL 360.370€ 532.973,1€ Increment 48%

 
Pel que fa a les inversions, presentem unes al·legacions en funció de les nostres propostes programàtiques,
expressades ja en diversos articles i a la nostra intervenció en el Ple dels Pressupostos. Aquestes propostes tindrien
les següents prioritats:
 
·                    Inversions Centre Històric
·                    Agenda 21
·                    Museu Casteller
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· Plans locals socials (immigració, habitatge, joventut i risc social, presentats a les al·legacions de les
despeses corrents)
·                    Llar d’infants
·                    Torrents
·                    Promoció llengua catalana i SAD (despeses corrents)
 
Com a mostra de la primera prioritat, el Centre Històric, aquí hi ha una diferència entre les inversions que hi dedica
el pressupost del 2004 i la nostra proposta
 

ÀREA PRESSUPOST 2004 PROPOSTA CUP VARIACIÓ
CENTRE HISTÒRIC 435.741,00€ 469.741,00€ Increment 7,8%

 
 
DESPESA CORRENT
 
INCREMENTS
 
-          Incrementar les transferències corrents de l’ajuntament als organismes             autònoms municipals respecte
liquidació 2003 per potenciar les seves activitats:
                        · PME: 3%
                        · Escola Música: 3%
                        · FPAC: 3%
                        · Museu de Valls: 3%
                        · FIJ “Casa Caritat”: 4%
 
ENSENYAMENT:
 
·                    Incrementar la partida de beques i ajuts de 500€ a 1500€, tenint en compte que en l’exercici de 2003 es van
executar 750€ tot i que estava pressupostat 1500€.
·                    Sabem que s’ha renegociat el cost del servei de català per adults, es donarà el mateix servei que l’any
anterior però amb menys diners. La nostra proposta és mantenir la dotació a aquesta partida per poder incrementar
el servei.
 
MEDI AMBIENT:
 
·                    Mantenir la línia pressupostària de l’any 2003 pel que fa a aquest àmbit en les partides activitats i
campanyes de sensibilització, incrementant la seva dotació fins a un percentatge més que la liquidació del 2003.
Som conscients que la liquidació del 2003 està marcada per una subvenció rebuda, aquest aspecte no canvia el
nostre objectiu. Creiem que medi ambient és una àrea prioritària i per tant ha de tenir una dotació superior.
 
CULTURA:
 
·                    Incrementar els ajuts a les entitats vallenques, dotant la partida altres subvencions amb 500.€ més per
potenciar les seves activitats
 
BENESTAR SOCIAL:
 
·                    Posar la dotació de cooperació al desenvolupament a un nivell raonable, al 0,7% del total
·                    Incrementar la dotació al Servei d’Atenció Domiciliària, la demanda és creixent i per tant la dotació no pot
ser la mateixa que l’any anterior.
·                    Incrementar el servei de Teleassistència amb un 5% més respecte        l’executat del 2003
·                    I un cop oberta la partida de Habitatge social dotar-la econòmicament.
 
NOVES PARTIDES
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·                    Ens cal una partida per engegar el projecte de pressupostos participatius, per fer partícips als ciutadans de la
seva ciutat, de quina ciutat volen,  avançant així cap a una democràcia més directa i participativa. Començaríem
dotant-la econòmicament d’una quantitat simbòlica, entenent que estem al principi del procés, en la definició
d’aquest, constituint el Grup Impulsor dels Pressupostos Participatius, el que definiria el procés a seguir.
 
·                    Partides socials. És imprescindible que en el pressupost de l’ajuntament, ja sigui el consolidat o sense
consolidar, apareguin unes partides per quatre plans que és prioritari engegar:
· Pla Local d’immigració (2a fase)
· Pla Local de Joventut
· Pla d’atenció als infants i adolescents amb risc social
· Pla contra la violència de gènere
 
No ens val  l’argument que aquests temes ja els gestiona “Casa Caritat”, perquè no és veritat. Cal especificar-los en
el pressupost, ja que no hem vist tampoc en el pressupost cap partida pròpia per aquests quatre plans.
 
El finançament d’aquests ja està comptabilitzat amb l’increment del 4% que nosaltres proposem respecte la
liquidació del 2003 per “Casa Caritat”
 
·                    Cal potenciar l’ús de la llengua catalana. Per això, proposem una primer inversió de 3000€ per començar a
promocionar la nostra llengua pròpia.
 
           
DISMINUCIONS
 
·                    Considerem desproporcionat l’augment de les retribucions dels òrgans de govern, contrastant aquest amb el
personal funcionari i laboral de l’ajuntament. Proposem una pujada d’un 3% respecte la liquidació del 2003, ja per
damunt de l’augment del cost de vida.
 
·                    Disminució de la l’àmbit de la promoció econòmica que, havent-hi altres necessitats en la població, no és
prioritari.
 
 
·                    Altres disminucions en diferents partides de serveis econòmics, que creiem que dins la contenció a la que
es veu obligat el consistori, s’ha de començar per despeses d’aquest tipus. Pel que fa a l’auditoria, creiem que és
necessària però les nostres consultes a experts ens han dit que, pel volum pressupostari de l’ajuntament, no és
necessària una auditoria tan costosa
 
·                    En les àrees de organització, alcaldia, i serveis de manteniment, vindríem altre cop a reafirmar el que ja
hem dit abans: amb les necessitats que hi ha, pensem que hi ha coses protocol·làries i despeses supèrflues que es
poden evitar
 
INVERSIONS
 
DISMINUCIONS
 
·                    No veiem necessària la remodelació del camp de futbol del Vilar, tenint en compte que hi ha altres
necessitats més prioritàries. Una vegada estigui definit el model esportiu vallenc podrem prioritzar aquesta o una
altra inversió, però ha d’existir una línia de treball pel que fa a equipaments esportius i en aquest moment no la
veiem.
 
·                    Creiem que la senyalització del polígon està sobredimensionada i, malgrat la    trobem positiva, el cost és
superior al que caldria.
·                    Finalment, hi ha una reducció de les partides de equipaments de barris  i millora de carrers, que en realitat
no és que disminueixin, sinó que ho focalitzem en el Centre Històric, incrementant aquesta disminució.
·                    Proposem l’eliminació de la dotació per la rehabilitació de la Capella dels Dolors. Sempre serem i som
favorables a la rehabilitació del patrimoni de la nostra ciutat, però portem uns quants anys invertint en edificis de



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-05-31.htm[31/03/2017 14:06:57]

l’església, no creiem que en aquest moment sigui prioritari. I som conscients que hi ha un conveni establert des de
la passada legislatura.
 
INCREMENTS
 
·                    Com ja hem explicat en la introducció, les nostres prioritats en matèria d’inversió venen marcades
programàticament. Creiem que s’ha d’apostar fort pel Museu Casteller (independentment de si les altres
administracions comencen o      no, l’ajuntament ha de començar a posar el que li toca), el futur Museu de Valls,  
les actuacions altament prioritàries al Centre Històric, ja sigui en actuacions però      també en la creació
d’equipament que donin vida al barri, el Museu dels Ibers, i             sobretot també, en invertir en els torrents, en
els col·lectors, una obra molt      necessària, l’Ajuntament ha d’insistir a ACA i liderar el procés de canvi
d’ubicació dels col·lectors, sinó totes les actuacions de millora seran inútils.
 
·                    Pel que fa a les inversions creació de la partida d’Agenda 21 i dotació de 24.000 euros per iniciar el seu
desenvolupament, creació també d’una partida destinada a equipaments pel centre històric.
 
 
Pren la paraula el Sr. Fernández dirigint-se al Sr. Camps en relació a la seva afirmació reiterada al govern de
dretes de la ciutat i manifestant que els dos regidors d’ERC són del mateix partit que ara dóna suport al govern de
la Generalitat. En aquesta ciutat van entendre que es necessitava una altra manera de fer les coses i que seria fàcil
entrar a parlar de les polítiques laborals o d’esports dels últims 25 anys.
Manifesta el Sr. Fernández que vol agafar un compromís i és que independentment del pressupost el que ens marca
és el tancament al final de l’exercici i és en aquest moment quan es pot avaluar, justificar i analitzar les mancances
que hi ha hagut per si convé millorar-les.
 
Des de l’àrea de benestar social no es deixarà de prestar cap servei o de fer cap activitat i si es necessiten serveis
no pressupostats, com poden ser la violència de gènere o el pla d’immigració no es deixaran de prestar. Tot seguit
felicita el grup municipal de la CUP ja que tenen el benefici del dubte i comparteixen finalitats comunes.
 
Conclou el Sr. Fernández afirmant que s’ha de parlar de futur i que això és un procés que costa d’assimilar ja que
el discurs fet pel grup municipal socialista recorda el d’altres caps d’oposició d’aquest Ajuntament.
 
Intervé el Sr. Camps manifestant que no ha dit que el PP pacti amb el govern sinó que li dóna un suport
incondicional. Opina que cada any hi ha hagut millores en relació al centre històric, sobretot pel que fa a
subvencions i que les al·legacions que va presentar el PP a les últimes ordenances es van aprovar preveient ajuts al
centre històric. Manifesta també el Sr. Camps que en els pressupostos de la Generalitat de l’any 2000, ha través
d’una al·legació del PP es va aconseguir incloure una partida de 100 milions pel Centre Històric, preguntant-se si
el grup municipal del PP n’ha fet algun seguiment perquè aquests diners no han arribat.
 
Dirigint-se al Sr. Fernández manifesta el Sr. Camps que en cap moment ha dit que es tractés d’un govern
conservador sinó que ha fet referència al govern de CiU i ERC amb suport del PP. Si s’assegura que es mantindran
els mateixos serveis, el grup municipal del PSC es dóna per satisfet, però els números són els que són i dels
mateixos se’n desprèn que s’ha baixat l’aportació al Centre Obert i a Casa Caritat.
Coincideix en el fet que no s’hagi d’entrar en qüestions passades i fa un prec al Sr. Fernández, que en el cas de que
cregui que el PSC és el seu contrincant, per damunt d’això s’han de tenir en compte els ciutadans de Valls.
 
Respon el Sr. Fernández que no es considera contrincant del PSC sinó representant legítim de la ciutat i que amb
aquesta condició ha de fer la seva feina.
 
Tot seguit pren la paraula el Sr. Caballero fent referència a les subvencions del Centre Històric que eren
desconegudes per la ciutadania perquè no se’n donava publicitat i que malgrat que es deia que les propostes del
PSC eren progressistes i d’esquerres abans no feien precisament polítiques progressistes.
Pel que fa a la subvenció prevista als pressupostos de la Generalitat a l’Ajuntament de Valls en el moment en què
es van concedir se’n va informar a l’Ajuntament i els parlamentaris del PP hi van lluitar, no obstant d’altres grups
parlamentaris no van tenir la mateixa insistència i demana que s’estudiï i es gestioni si en el moment actual en el
que a la Generalitat hi ha el PSC al govern es poden recuperar aquests diners.
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Respon el Sr. Camps que tant de bo es poguessin demanar aquests 100 milions pel barri vell però aquests estaven
previstos al pressupost de l’any 2000 i ja s’han perdut.
 
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per majoria absoluta de 12 vots a favor dels regidors dels grups municipals
de CiU, ERC i PP i 9 vots en contra dels regidors dels grups municipals del PSC i la CUP, adoptant-se el següent
acord:
 
Atès que el Plenari de l’Ajuntament en sessió del dia 19 d’abril de 2004, va aprovar inicialment el Pressupost Únic
de la Corporació i els seus organismes autònoms per l’exercici 2004, amb les seves bases d’execució, plantilla de
personal i relació de llocs de treball.
 
Atès que l’esmentat acord ha estat publicat al BOP núm. 95 de 24 d’abril.
 
Atès que durant el període d’exposició pública s’han presentat les següents al·legacions:
 
a.- Grup Municipal Socialista:
 

-         Increment de partides per un import de 219.200 €
-         Creació de partides per un import de 54.000 €
-         Nous ingressos per un import de 12.000 €
-         Reducció de partides per un import de 259.200 €
-         Supressió de 2 places de plantilla amb un estalvi de 78.813 €.
-         Manteniment d’unes partides d’inversió, sense especificar quantitats, fent una remissió al pressupost de

2003.
 
b.- Grup Municipal de la C.U.P.:
 

-         Disminució de despesa corrent: 435.258,92 €
-         Increment despesa corrent: 481.926,42 €
-         Reducció inversions: 130.000 €.
-         Increment inversions i noves inversions per un import de 130.000 €

 
c.- E.M.D. Picamoixons:
 

-         Regularització liquidacions i adequació bestretes.
-         Majors aportacions.

 
d.- Comitè Unitari de personal:
 
proposta que s’equiparin tots els grups al mateix nivell i el suggeriment d’increment en un nivell, si la normativa
ho permet, i quan una plaça desenvolupi tasques superiors a les seves funcions que s’estableixin els complements
especials que es recullen al Conveni i al Pacte de Personal.
 
Atès que en relació a les esmentades al·legacions s’ha de fer constar el següent:
 
a.- Grup Municipal Socialista:
 

1)      Increments de les partides per un import de 219.200 €
 
-         Increments de les transferències a organismes autònoms.

 
Els imports que fan referència a les transferències que fa l’Ajuntament de Valls als organismes autònoms
estan contemplats en el marc d’un nou model de gestió, és a dir, oferint els mateixos serveis hi haurà una
sèrie d’ajustos a la gestió, a més a més dels diferents motius particulars de cada organisme autònom.
 

-         Increments i creació de noves partides de despesa corrent.
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S’ha optat per un  pressupost amb un model de despesa ajustada a la realitat i amb fort estalvi de la despesa
i, per aquest motiu, la dotació de cada partida es considera suficient per realitzar els mateixos serveis
municipals i que podria incrementar-se amb més mitjans financers. També, cal tenir present que en el
pressupost presentat per aprovació final hi ha un estalvi de 830.194€ que és el romanent negatiu de
tresoreria de l’exercici 2002, mínim legal a absorbir en el pressupost en l’exercici 2004.
Medi ambient. L’any 2003 es va realitzar una campanya de sensibilització medi ambiental, finançada
mitjançant una subvenció rebuda que no suposava cap sobrecost per l’Ajuntament, i enguany s’ha cregut
oportú dotar la partida assumint un cost l’Ajuntament.
 
Subvenció Activitats.  Segons convenis amb les empreses.
 
Partides referents a Ensenyament (Activitats Ensenyament, Beques Escola de Música, Beques i ajusts
escolars). Les partides que fan referència a Ensenyament s’han dotat pensant d’una forma global de l’àrea
d’Ensenyament que en termes generals ha tingut un increment del 12% sobre la liquidació de l’exercici
2003 creant una nova partida per activitats d’educació infantil amb 10.000 i ajustant les altres partides i
renegociant alguns cursos com el de català estalviant un cost per l’Ajuntament oferint els mateixos serveis.
 
Partides referents a Serveis Socials ( Ajuts Personals, Tele-assistència, Servei ajut a domicili ). Les partides
que fan referència a Serveis Socials s’han dotat pensant d’una forma global de l’àrea de Serveis Socials,
que en termes generals ha tingut un increment del 12% sobre la liquidació de l’exercici 2003 obrint noves
partides com habitatge social, menjar a domicili i dotant partides per primera vegada com el centre obert en
10.000 €. A més a més, es preveuen una sèrie d’ajustos a la gestió com la nova proposta de servei d’atenció
domiciliària i Tele-assistència que preveu millorar-ne quantitativament i qualitativament el servei sense
significar un sobrecost per l’Ajuntament.
 
Subvenció per habitatges en règim de lloguer per a joves. Sent lloable aquesta proposta cal dir que aquesta
mesura es contempla dins el pla de revitalització del centre històric i que aquestes ajudes esdevindrien més
significatives amb la possibilitat de més recursos financers
 
Ajut al tercer món. Sent lloable aquesta proposta cal dir que aquesta mesura es contemplarà per pròxims
exercicis i que aquestes ajudes esdevindrien més significatives amb la possibilitat de més recursos financers

 
2)      Creació de noves partides per un import de 54.000 €

 
Essent lloable la seva proposta i tenint present la situació financera esmentada anteriorment, les propostes
de creació i dotació d’aquestes partides es tindran en consideració de cara a nous exercicis. No obstant,
destacar que sobre el pla local d’immigració, la prevenció i tractament de mesures contra la violència de
gènere  ja es desenvolupen diferents tasques des d’altres àrees. Que en termes de habitatge social, en la
proposta inicial s’ha optat per crear una nova partida vinculada. Pel que fa a la proposta de creació de
partida de la Banda Municipal de Música, no coincideix amb les prioritats de l’actual govern municipal.

 
 
3)      Incorporació d’un concepte d’ingrés simbòlic per preveure la creació del Fons d’Entitats Esportives.

 
En el cas que s’obtinguin els recursos, es pot incorporar al pressupost mitjançant un expedient de generació
de crèdits per ingressos.

 
4)      Reduccions de partides per un import de 259.500 €

 
a) Les disminucions de les partides en els serveis de recollida de deixalles, recollida selectiva, recollida
orgànica no són possible tenint en compte els contractes actualment en vigor, sense que es pugui preveure
una reducció de costos abans d’una nova adjudicació dels serveis.
 
b) Assessorament externs. Fa referència a l’auditoria que s’està duent a terme i els serveis de
subcontractació de realització de treballs del cadastre municipal.
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c) Actes Institucionals. Fa referència a actes institucionals que abans es dotaven a altres partides i que, com
que la seva organització depèn de Gabinet d’Alcaldia, s’ha cregut oportú crear una partida per un major
control i claredat de la gestió.
 
d) Retribucions òrgans de govern. És la quantitat marcada pel règim actual de dedicacions exclusives i
parcials.
 

5)      Supressió dos places de plantilla amb un estalvi de 78.813 €.
 

Això representaria la supressió de la plaça de coordinació de cultura i serveis socials i vice-secretaria.  Es
creu oportú la creació d’aquestes places en les àrees on estan adscrits.

 
6)      Inversions.
 

No s’especifiquen quantitats ni finançament.
 
Ara bé, pel que fa a la Pista d’Atletisme, la rehabilitació de l’escola Enxaneta i els equipament socials de
barris, ja es contemplen partides específiques amb dotació pressupostària.

 
b.- Grup Municipal de la C.U.P.:
 

Increments de les partides per un import de 481.926.42 €
 
-         Increments de les transferències a organismes autònoms.

 
Els imports que fan referència a les transferències que fa l’Ajuntament de Valls als organismes autònoms
estan contemplats en el marc d’un nou model de gestió, és a dir, oferint els mateixos serveis hi haurà una
sèrie d’ajustos a la gestió, a més a més dels diferents motius particulars de cada organisme autònom:
 

-         Increments i creació de noves partides de despesa corrent.
 
S’ha optat per un  pressupost amb un model de despesa ajustada a la realitat i amb fort estalvi de la despesa
i, per aquest motiu, la dotació de cada partida es considera suficient per realitzar els mateixos serveis
municipals i que podria incrementar-se amb més mitjans financers. També, cal tenir present que en el
pressupost presentat per aprovació final hi ha un estalvi de 830.194€ que és el romanent negatiu de
tresoreria de l’exercici 2002, mínim legal a absorbir en el pressupost en l’exercici 2004.

 
Medi ambient. L’any 2003 es va realitzar una campanya de sensibilització medi ambiental, finançada
mitjançant una subvenció rebuda que no suposava cap sobrecost per l’Ajuntament, i enguany s’ha cregut
oportú dotar la partida assumint un cost l’Ajuntament.
 
Partides referents a Ensenyament (Activitats Ensenyament, Beques Escola de Música, Beques i ajusts
escolars). Les partides que fan referència a Ensenyament s’han dotat pensant d’una forma global de l’àrea
d’Ensenyament que en termes generals ha tingut un increment del 12% sobre la liquidació de l’exercici
2003 creant una nova partida per activitats d’educació infantil amb 10.000 i ajustant les altres partides i
renegociant alguns cursos com el de català estalviant un cost per l’Ajuntament oferint els mateixos serveis.
 
Partides referents a Serveis Socials ( Ajuts Personals, Tele-assistència, Servei ajut a domicili ). Les partides
que fan referència a Serveis Socials s’han dotat pensant d’una forma global de l’àrea de Serveis Socials,
que en termes generals ha tingut un increment del 12% sobre la liquidació de l’exercici 2003 obrint noves
partides com habitatge social, menjar a domicili i dotant partides per primera vegada com el centre obert en
10.000 €. A més a més, es preveuen una sèrie d’ajustos a la gestió com la nova proposta de servei d’atenció
domiciliària i Tele-assistència que preveu millorar-ne quantitativament i qualitativament el servei sense
significar un sobrecost per l’Ajuntament
 
Cultura – altres Subvencions. Són les subvencions previstes que s’anaven donant a la Fundació d’acció
cultural.
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Ajut al tercer món. Sent lloable aquesta proposta cal dir que aquesta mesura es contemplarà per pròxims
exercicis i que aquestes ajudes esdevindrien més significatives amb la possibilitat de més recursos financers.

 
-         Creació de noves partides per un import de 3.000 €

 
Essent lloable la seva proposta i tenint present la situació financera esmentada anteriorment, les propostes
de creació i dotació d’aquestes partides es tindran en consideració de cara a nous exercicis. No obstant,
destacar que sobre el pla local d’immigració, la prevenció i tractament de mesures contra la violència de
gènere i l’agenda XXI ja es desenvolupen diferents tasques des d’altres àrees.

 
Disminució de despesa corrent per un import de 435.258,92 €

 
a) Les disminucions de les partides en els serveis de recollida de deixalles i jardineria no són possibles
tenint en compte els contractes actualment en vigor, sense que es pugui preveure una reducció de costos
abans d’una nova adjudicació dels serveis..
 
b) Assessorament externs. Fa referència a l’auditoria que s’està duent a terme i els serveis de
subcontractació de realització de treballs del cadastre municipal.
 
c) Actes Institucionals. Fa referència a actes institucionals que abans es dotaven a altres partides i que, com
que la seva organització depèn de Gabinet d’Alcaldia, s’ha cregut oportú crear una partida per un major
control i claredat de la gestió.
 
d) Retribucions òrgans de govern. És la quantitat marcada pel règim actual de dedicacions exclusives i
parcials.
 
e) Promoció econòmica ( promoció i activitats de promoció ) s’ha dotat segons les necessitats previstes per
aquest exercici pel que fa a temes de promoció de la ciutat.
 
f) Promoció econòmica – Subvencions Activitats s’ha dotat segons convenis firmats.
 
g) Servei Recaptació. Es un percentatge sobre els ingressos. Si es preveu un augment d’ingressos òbviament
s’ha de preveure un augment del cost de la gestió que fa BASE.
 
h) Despeses Postals i Material Oficina. Segons previsions inicials de les necessitats de l’Ajuntament.
 
i) Compra Vestuari Policia i Servei Manteniment. Segons conveni de personal.

 
j) Assessors Externs i Prestació Serveis Generals. S’ha creat aquesta partida en vista a possibles necessitat
que pot tenir l’ajuntament en aquest camp.

 
k) Publicitat i Subscripcions. Segons convenis firmats i previsió de necessitats per aquest exercici.
 
l) Serveis Manteniment. Segons necessitats previstes de electricitat de les escoles i enllumenat públic
segons tarifes i segons les necessitats previstes al cementiri municipal.

 
m)    Supressió dos places de plantilla amb un estalvi de 78.813 €. Això representaria la supressió de la plaça

de coordinació de cultura i serveis socials i vicesecretaria.  Es creu oportú la creació d’aquestes places
en les àrees on estan adscrits.

 
Inversions.
 

No es creu convenient la seva modificació davant les previsions per aquest exercici i de les necessitats
municipals.
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c.- E.M.D. Picamoixons:
 
S’ha arribat a un acord amb el President de l’E.M.D. Picamoixons, que és el que es reflecteix a la proposta
d’aprovació definitiva.
 
d.- Comitè Unitari de personal:
 
La modificació dels complements de destí s’ha d’efectuar amb l’oportuna valoració objectiva dels llocs de treballs,
i no de forma genèrica.
 
Atès que per part de la Regidoria d’Urbanisme s’ha proposat la modificació dels complements de productivitat del
lloc de treball de Cap Administratiu i T.A.G., tal i com consta a la proposta de plantilla i relació de llocs de treball..
 
Atès que per part de la intervenció municipal s’han proposat puntuals modificacions a les bases d’execució i als
codis de partida.
 
Atès que el compliment de la Resolució de 20 de maig de la Secció Primera de  la sala Contenciós Administrativa
del TSJC, per la qual es desestima el recurs de súplica interposat contra la providència de 19 d’abril, obliga a
l’Ajuntament a preveure en el termini de 3 mesos una partida per fer front a la indemnització a EUROMUTUA DE
SEGUROS Y REASEGUROS A PRIMA FIJA.
 
Vistos els informes emesos per la Intervenció Municipal i la secretaria General de l’Ajuntament, el Ple adopta el
següent acord:
 
 
PRIMER: Aprovar definitivament el pressupost General de l’Ajuntament de Valls i els seus organismes autònoms
per l’any 2004, amb les seves bases d’execució, plantilla de personal i relació de llocs de treball, desestimant
íntegrament les al·legacions presentades, excepte les de l’EMD Picamoixons que s’accepten parcialment, introduint
les següents modificacions a la proposta inicialment aprovada:
 
Modificacions de codis de partides  
      

Org Fun cap Eco Descripció Proposta 2004

10101 4637 4 410 IMPE - ONA VALLS 80.000,00
10120 43414 6 622 CENTRE FIRAL PROMOCIÓ ECONÒMICA 10,00
10201 4311 4 410 IMPE - OFICINA CENTRE HISTÒRIC 30.500,00
10210 4311 6 622 ACTUACIONS CENTRE HISTÒRIC 1.000,00
20101 42217 4 482 BEQUES ESCOLA MUSICA 800,00

20120 42215 6 63201
REHABILITACIÓ I AMPLIACIÓ ESCOLA
ENXANETA 10,00

20120 42215 6 63202
INVERSIONS MANTENIMENT ESCOLA
ENXANETA - CONVENT DEL CARME 30.000,00

20202 45211 4 410 
PATRONAT M. ESPORTS - 2003
GLOBBETROTTERS 30.000,00

20202 45210 4 410 PATRONAT M. ESPORTS 300.000,00
30104 0115 3 310 INT.OPER.TRESORERIA 135.000,00
30104 01126 9 91700 CAM 398.124 € 37.000,00
30104 01129 9 91700 CAM 661 60.000,00
30104 01117 9 91700 CAIXA TARRAGONA 629 23.000,00
30104 01131 9 91700 CAIXA CATALUNYA 400 15.000,00
30201 22202 4 470 PROGRAMA SEGURETAT TAXI 300,00
30301 3221 1 141 CONVENI INEM-CORPORACIONS LOCALS 10,00
30301 4221 1 13000 RET. ENSENYAMENT 110.500,00
30310 12101 6 625 EQUIPS D'OFICINA 12.000,00
40402 9112 4 46801 RETARDS CONVENI EMD 2002 26.200,00
40402 9112 4 46800 CONVENI EMD PICAMOIXONS 47.300,00
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Modificacions d'imports   
      
20150 4221 6 632 MILLORA ESCOLES 5.000,00
40110 43214 6 611 PROJECTES 34.000,00
40120 4431 6 622 MILLORA CEMENTIRI MUNICIPAL 5.000,00
40120 4340 6 632 PATRIMONI 10.000,00
40120 4413 6 623 INVERSIONS INSTAL·LACIONS 40.000,00
40311 43314 6 611 MILLORA ENLLUMENAT 40.000,00
40311 4322 6 625 MOBILIARI URBÀ 25.000,00
40311 43250 6 611 MILLORA DE CARRERS 45.000,00
40410 43264 6 611 URBANITZACIÓ BON SOL 10.000,00
40420 43413 6 622 LOCAL SOCIAL PICAMOIXONS 60.000,00

 
 
Partida de nova creació:
 
30404-12101-22609: Indemnització EUROMUTUA. Import: 1.154.000 €
 
Concepte d’ingressos  de nova creació:
 
91302: Préstec indemnització EUROMUTUA. Import: 1.154.000 €
 
Modificacions Bases d’execució:
 
L’art. 10.1  tindrà el següent redactat:
 
Article 10.   Ampliació de crèdits.
 
1.   Es consideraran partides ampliables les que corresponguin a despeses finançades amb recursos afectats
expressament i que es detallen a continuació:
 
                       

PARTIDA DE DESPESA CONCEPTE D'INGRÉS
30301.3221.140 42100

40201.43230.22709 45507
30404-12101-22609 91302

 
 
 
L’art. 33.1 tindrà el següent redactat:
 
Article 33.   Bestretes de caixa fixa.
 
1.   Amb caràcter de bestretes de caixa fixa, es podran efectuar provisions de fons, a favor dels habilitats que
proposi el tresorer, per pagar les despeses que a continuació es relacionen:
 

  Reparacions i conservació (materials i petites reparacions): partides 212 213 214.
  Material ordinari no inventariable i subministraments: partides 220 i 221.
  Atencions protocol·làries i representatives:  partida 226.01.
  Dietes, despeses de locomoció i altres indemnitzacions: partides 230 231 233.
  Atencions benèfiques i assistencials: partida 480-482

- Centre obert: partida 22609
 
Modificacions Relació llocs de treball i plantilla:
 
61303. Administratiu: Complement per responsabilitat del seguiment de tots els expedients administratius de
l’Àrea: 216,12 €.
61402 TAG: S’afegeix un complement de responsabilitat del seguiment d’expedients a nivell jurídic per un import
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de 3487,08 €.
52001 Tècnic Centre històric: El complement de productivitat és de 7.135,34 €
 
SEGON:  Donat publicitat al present acord mitjançant la publicació íntegra del pressupost resumit per capítols en
el  BOP, i de la plantilla i relació de llocs de treball en el B.O.P. i D.O.G.C.
 
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que el debat s’ha decantat cap a un lloc no
previst i que les últimes intervencions s’han adreçat més a la proposta alternativa que no a defensar la pròpia.
També manifesta la seva sorpresa pel fet que el Sr. Fernández abans aplaudia el que creia correcte dels
pressupostos i posava en dubte el que no i ara no té la mateixa actuació ja que està convençut que hi ha coses
d’aquest pressupost que no agraden al grup municipal d’ERC.
 
Continua el Sr. Moreno comentant els motius del vot contrari del seu grup municipal provocat per la manca de
talant en la seva discussió ja que no s’ha fet cap intent per debatre les al·legacions presentades; perquè el
pressupost és socialment reaccionari; perquè no té garanties en la seva execució ja que no es basa en la liquidació;
perquè no s’han pactat les condicions que requereixen l’aprovació d’alguns dels instruments de finançament
previstos com poden ser els préstecs; perquè no es compleix el pla de sanejament; i perquè hi ha indefinició i
manca de projecte en front d’una proposta alternativa que suscita més interès.
 
Intervé la Sra. Garcia argumentant el seu vot contrari pel fet que aquest pressupost no s’acosta a les seves prioritats
i perquè no els ha agradat el procés per a la seva formació i finalment perquè creuen en la necessitat d’anar-nos
apropant cada vegada més a elaborar uns pressupostos participatius.
 
Intervé el Sr. Batet efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Els pressupostos i la plantilla que presentem avui a l’aprovació final, són fruit d’un extens treball de tots els
departaments de l’Ajuntament de Valls, així com dels organismes autònoms i concretament dels Departaments de
Serveis Econòmics i Recursos Humans a qui vull tornar a agrair el treball en equip desenvolupat.
Aquests pressupostos són el primer pas ferm que amb grans trets són les noves línies estratègiques del projecte que
hi ha de l’actual equip de govern. Potenciació de les inversions, recordem-ho, el 40% del total de les inversions i
subvencions al Centre Històric de la nostra ciutat i creació també del Pla de revitalització del nucli antic.
Potenciació de grans projectes, tant a nivell cultural com el Museu Casteller de Catalunya, o a nivell d’ensenyament
com la Llar d’Infants de l’Hort del Carme, o a nivell esportiu com la pista d’atletisme a la zona del Fornàs.
A nivell de gestió, doncs amb els models que hem parlat reiterativament en aquestes sessions, que no tornaré a
explicar.
Lamento que no comparteixin aquest projecte de ciutat, aquest projecte d’aquests grans projectes de ciutat.
També aquest pressupost que presentem avui a aprovació final és el primer pressupost que presenta l’actual equip
de govern de l’Ajuntament. Un pressupost correcte, un pressupost coherent amb el projecte de ciutat que volem per
Valls, un pressupost amb visió de futur, un pressupost que té en compte les necessitats presents i futures de la
ciutat i les aspiracions dels seus ciutadans i ciutadanes.
Ara, un cop s’hagi aprovat, ve el moment de desenvolupar-ho, de treballar-hi, d’aconseguir els objectius que ens
hem marcat. El pressupost només és el primer pas, només significa el posar-se la faixa, el mocador, lligar-se les
espardenyes. Els fets són els que són, els números són els que són, per molt increïbles que puguin ser, per això
restem a l’espera de l’informe final de l’auditoria, de les conclusions que ens puguin donar, del tancament de
l’exercici 2003 que ens puguin aconsellar, de les mesures que haguem de prendre i de la confecció del nou Pla de
sanejament que segurament s’haurà de desenvolupar. Només dir que s’han fet moltes reunions amb la Direcció
General de Finances i s’estan fent molts treballs en aquest punt.
Per finalitzar, valorar molt positivament una modificació que s’ha introduït durant aquest període d’al·legacions:
l’augment en 40.000 € pel local social de Picamoixons.
I l’altra modificació, que valorem molt negativament, que és el cas de Gràfiques Castells. No hi ha setmana que
per herències del passat no tinguem un disgust, no hi ha setmana que per herències del passat no tinguem una
sorpresa. Esperem, pel bé de la ciutat i dels seus ciutadans, no haver de donar més sorpreses desagradables a aquest
Plenari municipal. Els hi podem garantir que, tot i les herències del passat, tot i les sorpreses, tot i els disgustos,
l’actual equip de govern sí que treballa pel progrés i la prosperitat de la ciutat i dels seus ciutadans.
Com ja els vaig dir, la nostra ambició per Valls és forta. La nostra convicció en el potencial de la ciutat, també. I la
nostra il·lusió i la nostra motivació és alta, molt alta, per desenvolupar el projecte de ciutat que els vallencs i
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vallenques es mereixen.
 
TRETZÈ.- Moció presentada pel grup municipal de la CUP d’adhesió a la campanya domini.cat
 
Intervé la Sra. Garcia efectuant una extensa explicació de la campanya domini.cat per la comunitat lingüística i
cultural catalana amb l’objectiu de conseguir un domini propi d’internet que és una aspiració de la comunitat
internauta catalana.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que s’abstindrà perquè és una moció que no entra dins l’àmbit estricte
municipal, però té uns dubtes a l’hora de decidir el seu vot. Així, pel que fa a les campanyes de suport i els punts
d’accés a internet per part de la ciutadania, si es compta amb les despeses que això provocarà i qui les assumirà.
 
Intervé la Sra. Garcia manifestant que  a les al·legacions al pressupost ja va proposar una partida de 3.000 euros
per aquest concepte. Pel que fa a l’accés a internet Valls ja té punts suficients on accedir-hi i a més l’Ajuntament té
una pàgina web on hi podria haver un enllaç. Entén finalment que iniciar una campanya no pot ser tant costós.
 
Intervé la Sra. Segú manifestant el recolzament del grup municipal socialista a aquesta moció i que l’associació
punt.cat és una associació privada en la que també hi participen entitats públiques i aquesta és una estratègia
perquè si hi haguessin interessos polítics es podria tenir dificultats per aconseguir el domini punt.cat. Per aquest
motiu cap partit polític s’hi ha pronunciat de forma expressa.
 
Pren la paraula el Sr. Rius efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Aquesta intervenció és per anunciar el vot favorable del nostre grup municipal en aquesta moció per aconseguir un
domini propi de primer nivell d’Internet més conegut com (TLD). Creiem que amb el temps tenir aquest domini
esdevindrà un símbol tant important i semblant al que fins ara ha estat la senyera d’un país.
 
Així mateix volem manifestar que si entre tots ho aconseguim, la nostra confiança rau en que ajudi a deixar prou
clar que no només amb els Estats s’ha d’entendre una forma d’organitzar-se si no que les nacions i la llengua
mostren valors igual d’importants com la forma de ser i de sentir que pot agrupar tots els països catalans.
 
Sotmesa la moció a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
La representant del Grup Municipal de la Candidatura d’Unitat Popular, Aida Garcia i Secall 
 
DEMANA
 
Que es tingui en compte el text presentat que us adjuntem com a MOCIÓ per a ser sotmès a debat i votació en la
propera Sessió Plenària Ordinària.
 
MOCIÓ d’adhesió i suport de l’Ajuntament de Valls a la campanya “Per un domini .CAT per a la comunitat
lingüística i cultural catalana”
 
El fenomen de la globalització pot provocar una pèrdua dels valors i dels sentiments de pertinença a una cultura i
una comunitat social i lingüística. Aquest fenomen es presenta en diverses manifestacions; una d’aquestes és
l’omnipresència de l’anglès com a llengua de comunicació. Cal, però, que l’eina comuna, la nova lingua franca,
convisqui i es complementi amb les altres llengües.
 
La mateixa globalització, i en aquest cas mitjançant les noves tecnologies, pot funcionar beneficiant l’ús, la
preservació i, àdhuc, l'extensió d’una llengua, fomentant la diversitat cultural i la sostenibilitat lingüística, com a
patrimonis que hem de llegar a les futures generacions. En aquest cas, Internet pot afavorir i reforçar la utilització
del català, tot enfortint la identificació del nostre àmbit cultural.
 
La consecució d'un domini propi de primer nivell d’Internet (TLD) ha estat des de fa anys una aspiració de la
comunitat internauta catalanoparlant. En la mesura que Internet influeix cada cop més en l'activitat econòmica,
social i cultural de tots els col·lectius humans, es fa evident la necessitat que la nostra llengua i la comunitat
humana que l’empra tinguin una presència pròpia a la xarxa. I que aquesta presència sigui fàcilment identificable.
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Fins al moment, Internet ha donat una solució universal que fa que hi hagi dos tipus de dominis: uns, genèrics,
d’orientació clarament anglòfona. Uns altres, territorials, que corresponen a realitats geopolítiques, que són sovint -
però no sempre- Estats, i que també sovint identifiquen els seus continguts amb la llengua majoritària d’aquell
Estat o territori. Dins del sentit de comunitat d’interessos, base d’Internet, hauria de tenir sentit també que les
comunitats lingüístiques i culturals -més enllà dels estrictes territoris on són majoritàriament parlades-, com és el
cas de la catalana, es vegin reconegudes amb un TLD.
 
Davant d’aquestes consideracions, l’Associació puntCAT, formada per 67 entitats, i que vol ser una associació
representativa de la societat civil catalanoparlant a nivell mundial (en els àmbits de la promoció lingüística, cultural
i d’Internet), va presentar, el 16 de març de 2004, a la Internet Corporation for Assigned Names and Numbers
(ICANN), que és l’entitat responsable d’atorgar nous dominis d’Internet, la candidatura per obtenir el domini
.CAT, per la llengua i la cultura catalana. Això es va fer precisament en resposta a la sol·licitud de la ICANN de
propostes per a dominis específics per a comunitats d’interessos o d’ús.
En aquests moments s’ha entrat en una fase decisiva per tal d’aconseguir el domini .CAT. La ICANN ja ha iniciat
el període de consultes i avaluació dels deu dominis destinats a comunitats específiques que se li han presentat,
entre els quals hi ha el domini .CAT.
 
Sota el domini .CAT, s’hi podran registrar dominis d’aquelles entitats, empreses, institucions i persones que
s’expressin en llengua catalana i/o es dediquin al foment de la cultura catalana.
 
Ara cal que aquesta candidatura compti amb el suport de la major part de la comunitat de llengua i cultura catalana,
mitjançant entitats, empreses, particulars, etc, ja que la ICANN requereix que una candidatura rebi el suport de la
comunitat a la qual s’adreça.
 
En relació als antecedents exposats, i tenint en compte la importància de donar suport a la iniciativa de
l’Associació puntCAT, proposem al Ple l’adopció dels següents
 

 
ACORDS

 
 
Primer. - Que l’Ajuntament de Valls s’adhereixi a la campanya “Per un domini .CAT per a la comunitat
lingüística i cultural catalana” de l’Associació puntCAT, per tal de donar suport davant la ICANN a aquesta
iniciativa de la societat civil.
 
Segon. - Iniciar una campanya informativa des d’aquest Ajuntament, amb el suport de l’Associació puntCAT,
adreçada a tots i totes els ciutadans i ciutadanes, així com al teixit associatiu i empresarial local, per tal de donar a
conèixer arreu del municipi l’existència de la campanya “Per un domini .CAT per a la comunitat lingüística i
cultural catalana” i promoure el major nombre d’adhesions. Aquest Ajuntament facilitarà a totes les persones
interessades la informació necessària per adherir-se a aquesta iniciativa, i posarà un enllaç de la campanya a la
pàgina web de l’Ajuntament.
 
Tercer. – L’Ajuntament posarà a disposició de tota la ciutadania durant les diades festives, punts d’accés a internet,
en les zones de major afluència de població en aquests dies, per tal que totes les persones interessades puguin
donar suport a la iniciativa des de la pàgina web: http://www.puntcat.org.
 
Quart. - Trametre còpia del present acord a l’Associació puntCAT, a tots els grups del Parlament de Catalunya i a
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i la Federació de Municipis de Catalunya.
 
CATORZÈ.- Moció presentada pel grup municipal de la CUP d’adhesió a la campanya de recollida de
llibres en català per a nens i nenes de la franja de ponent.
 
Pren la paraula la Sra. Garcia comentant la moció provocada perquè als pobles de la franja de ponent el català no
és llengua oficial i qui més ho pateix són els nens i nenes que a l’escola només tenen l’ensenyament en llengua
castellana.
 

http://www.puntcat.org/
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Intervé la Sra. Mansilla demanant la col·laboració de la CUP per tirar endavant aquesta iniciativa que troba molt
positiva.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant la seva abstenció per tractar-se d’una qüestió no estrictament municipal,
malgrat considerar positiva la col·laboració proposada, però que al menys s’haurien d’estudiar les aportacions
econòmiques que s’han de fer.
 
Sotmesa la moció a votació s’aprova per majoria absoluta de 20 vots a favor dels regidors dels grups municipals de
CiU, PSC, ERC i la CUP i 1 abstenció del regidor del grup municipal del PP, adoptant-se el següent acord:
 
La representant del Grup Municipal de la Candidatura d’Unitat Popular, Aida Garcia i Secall 
 
DEMANA
 
Que es tingui en compte el text presentat que us adjuntem com a MOCIÓ per a ser sotmès a debat i votació en la
propera Sessió Plenària Ordinària.
 
MOCIÓ DE SUPORT A LA CAMPANYA DE RECOLLIDA DE LLIBRES PER ALS NENS I NENES DE
LA FRANJA DE PONENT I EN DEFENSA DE LA LLENGUA CATALANA.
 
 
EXPOSEM QUE:
 
El català encara no és llengua oficial a la Franja de Ponent. Quatre comarques no tenen reconegut el seu
idioma i cultura i, de ben segur, els més afectats són els nens i nenes, ja que pateixen la discriminació més
evident, car l'ensenyament és totalment en castellà. Sols hi ha l'opció d'una o dues hores de català a la
setmana, de manera optativa i no en tots els pobles.
 Però a més a més en la major part de biblioteques i escoles és extremadament difícil, quan no impossible,
trobar recursos pedagògics, publicacions i llibres en català. Per aquest motiu la Xarxa d'Entitats i Casals de
la Franja de Ponent va iniciar l'any 2001 una campanya de recollida de llibres per distribuir-los pels
seixanta-dos pobles de les quatre comarques.
Ja són moltes les associacions, entitats, col·lectius ajuntaments i persones a títol individual que han pres posició en
aquest problema.
 
Pels fets exposats, la Candidatura d’Unitat Popular SOL·LICITEM que els diferents grups polítics amb dret a vot
als plens municipals aprovin en sessió plenària a favor dels següents acords
 
1.      Que la nostra institució municipal, l’Ajuntament, s’adhereixi a la campanya de recollida de llibres, efectuant

doncs, les gestions necessàries per a fer-ho.
2.      Que el govern municipal iniciï una  campanya municipal de captació de llibres per a la Franja de Ponent,

facilitant la donació de llibres, de les escoles municipals, instituts, empreses, entitats, per tal d’enviar-los a la
Xarxa d'Entitats i Casals de la Franja de Ponent .

3.      Que el govern municipal informi, insti i faciliti als centres educatius del municipi a realitzar activitats, jornades,
per la sensibilització de la situació de la llengua catalana a la Franja de Ponent. Elaborant, si cal, el material
pedagògic adient, encarregant-ho, si s’escau a la regidoria pertinent.

4.      Que el govern municipal faci aparèixer en la seva  pàgina web un enllaç de la campanya per tal de fer-ne
difusió. www.franjadeponent.net/llibres.htm

5.      Que la institució municipal insti al Consell Comarcal, a  prendre el mateix acord que la nostra corporació
municipal.

6.      Que es faci efectiu, en concepte de col·laboració a la campanya, una aportació econòmica a la Xarxa d'Entitats
i Casals de la Franja de Ponent .

 
 
QUINZÈ.- Precs i preguntes
 
Pren la paraula el Sr. Galimany per donar resposta a preguntes efectuades en els darrers plens, efectuant la següent
intervenció literalment transcrita:
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A pregunta efectuada per la Sra. Núria Segú:
 
El Servei Català de Col·locació ha deixat de comptar amb els centres col·laboradors actuals  i la gestió d’ofertes i
demandes de treball s’ha derivat cap a les Oficines de Treball de la Generalitat, quedant els centres col·laboradors
del SCC deslligats d’aquestes gestions. Es deriva d’aquesta situació que els centres col·laboradors han quedat
“orfes” i si volen continuar desenvolupant la tasca d’orientació i gestió d’ofertes de treball l’han de fer de manera
particular i independent i sense comptar amb el suport econòmic del SCC.
 
Sembla ser que cap a l’octubre/novembre establirà un nou servei d’ocupació, el Servei d’Ocupació de Catalunya,
però la definició de les competències que tindrà aquests servei i com portarà a terme la seva gestió, comptant o no
amb els centres col·laboradors, subvencionant aquesta gestió delegada o no, ... no està clar ara per ara.
 
Pel que fa a les borses de treball vinculades a l’Ajuntament, una al mateix Ajuntament, una altra a Casa Caritat i la
tercera a l’IMPE i a l’estudi d’unificació de les mateixes, vaig mantenir una reunió amb la directora de la Fundació
Casa Caritat per conèixer el contingut d’aquest estudi-informe. Aquest estudi es va fer amb impuls de Casa Caritat 
i relacionat amb el Servei Català de Col·locació. Les altres dues borses de treball no van ser implicades i només
van intervenir en transmetre la informació del seu funcionament.
 
La borsa de treball de la Fundació va més enllà del que és una borsa de treball com a tal degut a la seva relació
amb el desaparegut SCC i, a més de confeccionar l’historial professional actualitzat dels usuaris, els proporcionen
la informació sobre cursos de formació ocupacional, l’orientació i, si hi ha ofertes, la inserció laboral. L’arxiu de
currículums és molt ampli i, actualment, per un problema amb el servidor informàtic, la gestió d’aquest arxius es
realitza manualment, el que comporta  una pèrdua de temps i efectivitat força important.
 
Responent a la seva pregunta, he de dir-li que, una vegada conegut el document a que feia referència i després de
la reunió amb la senyora Teresa Olivé, crec que el treball fet és important i que, recuperada la xarxa informàtica, la
planificació per integrar les borses de treball passa per aconseguir que tant la borsa de l’Ajuntament, que pot
recollir les sol·licituds de treball que arribin, com la de Casa de Caritat, estiguin integrades en un mateix programa
i complementin adequadament la seva activitat i funcions, de manera que s’estableixi un diàleg bidireccional
d’informació. Per això es treballarà perquè la recollida de dades per construir l’historial de cada sol·licitant estigui
estandarditzat i es parli un únic llenguatge, i disposar tant a l’Ajuntament com a Casa de Caritat de tota la
informació generada i amb els filtres corresponents.
A pregunta efectuada pel Sr. Jordi Armengol:  
Em preguntava pel Pla de formació adaptat a les necessitats de l’organització i les individuals.
En les periòdiques reunions de treball que tenim amb al Comitè de Formació del Comitè Unitari de Personal ens
vàrem plantejar preparar un programa de formació d’acord amb les necessitats formatives que vostè pregunta. Per
aquest motiu enviarem un correu a tots el treballadors i responsables d’Àrea per demanar que aportessin
suggeriments i propostes per fer cursos segons les necessitats formatives pel lloc de treball. La resposta va ser molt
pobre: només 4.
També a la Revista/Butlletí que s’envia periòdicament des de RRHH es demanaven voluntaris, per treballar en
grup per la definició de les necessitats formatives, intentant d’aquesta manera la participació de tot el personal. No
es va presentar ningú.
Vist aquests resultats, des de la Comissió de Formació, amb els representants del CUP, s’ha preparat un seguit de
cursos que s‘han cregut necessaris, tant pel que fa al lloc de treball com a l’organització.
Entre altres tenim els següents:
Curs informàtic: Utilització i aplicació dels programes Excel i Acces.
Curs Arxivista
Normativa bàsica local (organitzat a nivell intern).
Formació de Pla de Processos (El donaran els tècnics de la Diputació de Tarragona).
Curs per la Policia Local (Roda d’informació per les noves normatives)
Cursos pel Servei de Manteniment (D’acord als diferents oficis d’aquest servei).
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A més es continuaran facilitant i promocionant l’assistència individual a cursos externs en que els responsables
d’àrea considerin necessaris per la formació continuada pel lloc de treball.
Pel que fa a la descripció dels llocs de treball i assignació d’objectius. Actualment estem treballant amb el Pla de
Processos, pràcticament llistats i pendents de contrastar amb els corresponents Regidors. Per tant entrem en una
etapa de Processos definits.
Per tant, començarem la següent etapa, en la que s‘implicarà el CUP mitjançant un representant en aquest grup de
treball, es classificaran i s’agruparan segons cada tipologia per conèixer les seves funcions i on estan enquadrats.
Això ens portarà a la descripció del lloc de treball i posteriorment a la seva valoració.
Es un procés llarg que durarà bastants mesos però el resultat i l’eina de treball que proporciona val la pena.  
Pel que fa al Pla de participació i projectes de millora, s’està promovent fer un treball en equip, amb participació
del personal, per un objectiu concret en que les conclusions en que s’arribin s’implantaran.
També es va obrir aquesta opció al personal i es va difondre des de la revista interna.
Fins ara no em tingut cap proposta de projectes de millora i el primer el començarem nosaltres, des de RRHH, amb
la nostra iniciativa de buscar la gent que hi participi, serà voluntària però induïda.
La primera proposta que ens em plantejat és el control del consum de llum i telèfon.
Intentarem que en tots els processos hi hagi participació.
Pel que fa al Pla de comunicació interna,      
 
Pel que fa al pla de comunicació interna  és un projecte que s’està  treballant des de Recursos humans. De totes
formes ja es va iniciar amb l’edició de la revista interna de l’Ajuntament com a eina de comunicació global i amb
la transmissió puntual d’informació de caràcter general.  El plantejament d’aquest projecte global d’anàlisi i
implantació d’un pla de comunicació interna  s’inicia amb l’anàlisi de la situació actual i els elements transmissor
de la informació amb els que es compten: tant els afavoridors  o recursos  i les principals mancances o febleses.
Acte seguit s’analitzarà la tipologia de la informació que s’ha de transmetre i es configuraran els canals de
comunicació adequats a la informació : departament concret que ha de transmetre, si ha de ser de caràcter escrit o
oral, ... Una vegada realitzat  tot aquest treball iniciat es treballarà conjuntament amb els representats dels
treballadors, oferint en aquest context  una sèrie de propostes i recollint les seves aportacions.

 
Partim de la idea de fer participar els treballadors en les eines de comunicació i crear canals d’efectivitat
comunicativa implicant-los.
 
2ª Pregunta
De la plantilla municipal a la que vostè fa referència només depèn de l’àrea de RRHH la corresponent a
l’Ajuntament.
Tot i això, des d’aquesta àrea, ja es confeccionen actualment les nòmines del personal corresponent al Patronat
d’Esports i a la Fundació Escola Pública Municipal de Música, només queden fora l’IMPE i la Fundació Pública
Casa de Caritat.
De manera gradual, s’aniran integrant la resta del personal de les diferents ens municipals, tant pel que fa en
l’organització administrativa com pel que fa a activitats inherents a l’àrea de RRHH, com és formació continuada,
fons social, etc.
Evidentment que per assumir aquest nou volum de treball serà necessari la incorporació d’algun  tècnic que
actualment està fent aquesta funció en àrees similars ubicades en Patronats i Fundacions. Per tot això és necessari
conèixer el volum de la nova activitat que s’ha d’incorporar en aquesta àrea.
3ª Pregunta
Pel que fa a l’organització del Pius Hospital, com vostè ja sap, s’ha contractat un nou gerent que, tot i ser metge,
només es dedicarà a la gerència de l’hospital i per tant es el màxim responsable de la gestió i organització de
l’Hospital i de la RAC, tal com se li ha encarregat des del Consell d’Administració.
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Pren la paraula el Sr. Rius per donar resposta a preguntes efectuades en anteriors Plens i efectuant la següent
intervenció literalment transcrita:
 
La meva intervenció no respon a cap pregunta formulada anteriorment si no que al compromís que aquest regidor
va adoptar fa un parell de plens a tenor de la moció presentada pel Sr. Moreno en nom del grup socialista i que va
ser desestimada referida al Centre Històric, on em vaig comprometre que en el moment en que hi hagués alguna
novetat fos per part de l’Ajuntament o de qualsevol altra organisme els hi comunicaria.
 
Com vostès ja deuen saber la setmana passada es va aprovar la llei de millora de barris, àrees urbanes i viles que
requereixen atenció especial i tot i que encara no és en vigor, com ja saben ha de transcórrer un mes de la seva
publicació.
 
Avui els puc anunciar que aquesta mateixa tarda a la primera Junta de Govern després de l’aprovació de la llei s’ha
acordat de trametre a Política Territorial i Obres Públiques un escrit on manifestem la nostra voluntat de participar
en aquest procés de subvencions. Així mateix els indico que els serveis tècnics de la casa estan elaborant la
memòria de les actuacions previstes.
 
Fins aquest moment és l’únic que podem fer ja de la lectura de la llei, que encara no ha entrat en vigor es desprèn
que Valls té un Centre Històric que pot participar d’aquest ajut ja que ens hem trobat un barri que compleix tots els
punts de l’article 5, és a dir, l’actual govern municipal s’ha trobat amb un barri en procés d’involució urbanística,
amb una problemàtica demogràfica causada per la pèrdua o envelliment de la població, amb una presència
característica de problemes socials i ambientals d’especial gravetat i amb dèficits socials, urbans i amb
problemàtiques de desenvolupament local.
 
Ara bé, el punt 2 d’aquest article ens diu que els criteris d’avaluació objectiva de les situacions que s`especifiquen
a l’article 5 s’establiran mitjançant reglament, per tant haurem d’esperar el reglament.
 
També complim l’article 6 ja que d’entre els barris i àrees que reuneixin les condicions per ser considerades àrees
d’atenció podem entrar-hi en dos dels tres apartats llei tant en els apartats a) àrees velles i cascs antics com al c)
àrees d’urbanització marginal i aquelles que continguin una alta presència d’unitats d’habitatge que no compleixin
els mínims d’habitabilitat establerts.
 
Fins aquí és evident que Valls s’hi pot afegir, ara bé, a partir d’aquest moment el que podem fer suposo que els
que s’ha llegit la llei sabran que de moment poca cosa ja que insisteixo, si vostès han llegit la llei hauran observat
que al marge de l’article 5.2 ja comentat que, el punt 1 de l’article 8 del capítol 3 diu que el procediment i els
requisits per a poder participar en el fons i fer efectives les seves aportacions als projectes seleccionats s’han
d’establir per reglament. Un reglament del qual no disposem del seu contingut.
 
Per tant és obvi que necessàriament no podem presentar cap de les possibles propostes fins que disposem del
reglament.
 
De totes maneres, en aquest moment i repeteixo en espera de poder llegir detingudament els reglaments que han de
permetre desenvolupar aquesta llei no sabem exactament com es produirà aquesta distribució ni sabem si hi haurà
alguna línia d’ajut per poder elaborar projectes, en tot cas, en nom del govern municipal els puc assegurar si els
serveix que estiguin tranquils, estem amatents a les publicacions oficials i l’Ajuntament de Valls presentarà la
documentació pertinent tan bon punt el Departament de Política Territorial i Obres Públiques publiqui la normativa
reglamentària.
 
Intervé el Sr. Fernández per donar resposta a la 5a. pregunta efectuada pel Sr. Armengol referent a la ubicació dels
serveis socials i manifestant que provisionalment s’ubicaran al carrer de les Monges núm. 2.
 
Intervé el Sr. Barberà per donar resposta a la pregunta efectuada per la Sra. Garcia en relació a les fases del
programa de recollida selectiva i informant que per ara ja s’ha assolit la fase 4a. de les 6 que tenia previstes el
programa d’implantació de recollida selectiva. Actualment encara hi ha barris en els quals no es recull la fracció
orgànica, però està previst que en la propera concessió del servei s’implantarà gradualment a tota la ciutat.
 
Pren la paraula el Sr. Armengol manifestant que el que demanava era el calendari de les actuacions futures. Es
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descriuen les fases d’un pla però no s’ha presentat cap pla amb les seves dates d’execució i recursos humans i
econòmics que s’hi destinen. Si no es té dissenyat aquest pla és perillós, més tenint en compte que només han
contestat 4 persones sobre necessitats de formació.
 
En relació al Pius Hospital el que preguntava és si el Consell d’Administració continuarà mantenint les funcions
que es van assignar al vicepresident segon. També recorda que la 4a. pregunta no se li ha contestat i agraeix la
rapidesa en que es va posar solució al problema especificat en la 5a. pregunta.
 
El senyor Armengol formula les següents preguntes:
 
1a.- Tenen previst que el Sr. Cuadras faci funcions similars a l’Ajuntament de les que fa al Pius.
 
2a.- Lla Fundació Pública Municipal Pius Hospital de Valls es regeix per un Patronat que hauria de tenir sessió
ordinària una vegada al mes i en 11 mesos només s’han fet dues sessions, preguntant-se com es poden motivar els
membres del Patronat.
 
3a.- Pregunta si ja es té calendari per aprovar el pressupost de l’any 2005.
 
Pren la paraula el Sr. Caballero fent referència a unes informacions que va manifestar en el Ple per la preocupació
que tenia per l’activitat del Sr. Ulloa i que van provocar que aquell presentés una demanda penal que després de
ser estudiada per la fiscalia ha estat desestimada, considerant que les declaracions fetes en aquest plenari estaven
fonamentades i s’havien fet dins l’àmbit estrictament polític.
 
Continua el Sr. Caballero manifestant que després de les eleccions municipals ja es va queixar per la propaganda
electoral no retirada i que hores d’ara encara n’hi ha pendent de retirar, demanant que es faci.
 
Manifesta que hi ha parets del municipi en les que s’hi enganxa propaganda electoral habitualment, com la que hi
ha a la Font de la Manxa, a l’antiga seu del Banc de Valls, demanant que es prengui alguna mesura perquè no s’hi
enganxi cap cartell ja que no és un lloc adequat.
 
Finalment i fent referència a les torres d’alta tensió que travessen el Fornàs ha llegit als mitjans de comunicació
que FECSA ha decidit treure la central elèctrica del costat del Cementiri, esperant que això suposi la desaparició de
les esmentades torres i demanant si es té alguna altra informació.
 
Pren la paraula el Sr. Moreno Martos fent referència a la cessió de terrenys al Consell Comarcal per a la ubicació
de la seva seu i efectuant les següents preguntes:
 
-         Quin dia es van iniciar les obres de la seu del Consell Comarcal.
-         Quin calendari tenen previst.
-         Per què no se n’ha informat a la comissió informativa.
 
 
Intervé la Sra. Garcia fent referència a dues notícies que han sortit a la premsa en relació a l’eix ferroviari
transversal proposat pel Govern que està previst que passi per l’Alt Camp i la Conca de Barberà però no hi ha
prevista cap parada en aquestes comarques, preguntant si n’estan assabentats i què pensen fer.
 
Continua la Sra. Garcia manifestant que també va llegir a la premsa que el Govern vol impulsar els trens de
rodalies a l’Alt Camp, al Baix Camp i al Tarragonès i que això es va dir en el Consorci del Transport del Camp de
Tarragona, preguntant què se’n sap i quina relació tindrà amb l’eix transversal.
 
Finalment pregunta la Sra. Garcia sobre quin és l’ús que es vol donar al refugi antiaeri de la plaça del Blat.
 
Pren la paraula el Sr. Pros, efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
A la darrera comissió informativa de l’àrea de cultura, joventut i serveis socials que es va fer el dia 21, se’ns va
informar que aquest any els barris renunciaven a fer les seves revetlles de la nit de sant Joan i que se celebraria una
de conjunta al Pati. La particularitat, però, era que s’hauria de pagar entrada.
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La nostra postura durant aquesta comissió informativa va ser totalment contrària a fer pagar per poder assistir a
aquesta revetlla i així ho vam fer saber a la regidora, que en tot moment va atendre i escoltar les nostres
aportacions. Personalment i una vegada més, vull agrair aquest nou tarannà que desitjo de tot cor s’estengui a la
resta de l’equip de govern conservador de la ciutat.
 
Posteriorment, se’ns informa que la revetlla, finalment, serà de franc per la gent, la qual cosa ens satisfà. Però degut
a aquest canvi de criteri –que, torno a dir, compta amb tot el nostre suport– la premsa publica que la Federació
d’Associacions de Veïns de Valls plega.
 
Voldríem saber que ens poden aportar de nou a aquesta informació i com es valora aquest fet des de l’equip de
govern. I, el que és més important, també voldríem saber  com pensen donar suport al moviment veïnal per superar
aquesta crisi.
 
Respon la Sra. Garzón que el divendres al matí i per queixes de diferents ciutadans reclamant una revetlla popular,
es va notificar a la Federació d’Associacions de Veïns que l’Ajuntament no trobava adequat una revetlla popular
fent pagar. Pel que fa als barris, tampoc mostraven massa motivació, per això el mateix dissabte ho va notificar a la
Federació d’Associació de Veïns.
Per tant, i d’acord amb la petició de la ciutadania no es tancarà el pati i es farà una altra revetlla al Kursaal.
 
Intervé de nou el Sr. Pros preguntant quina postura prendrà l’equip de govern en el cas que deixi d’existir la
Federació d’Associacions de Veïns.
 
Respon la Sra. Garzón que demà hi ha una assemblea i s’ha d’esperar a veure què passa.
 
Pren la paraula la Sra. Núria Segú informant al Sr. Galimany que d’acord amb la nova Llei del servei català
d’ocupació que preveu que només la podran fer entitats públiques. Per tant si aquesta és la voluntat de l’equip de
govern es podran realitzar a través de l’acord entre entitats municipalistes i el govern de la Generalitat.
 
Recorda també la Sra. Segú que hi ha pendent una resposta del plenari anterior sobre si l’Ajuntament de Valls ha
presentat o pensa presentar sol·licitud pels programes de polítiques actives.
 
Intervé el Sr. Armengol preguntant si es donarà més informació sobre la commemoració dels 25 anys
d’Ajuntaments Democràtics, responent la Sra. Alcaldessa que el protocol i el desenvolupament de l’acte es
consensuarà a la Junta de Portaveus.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que en el Ple del passat 25 de febrer va efectuar una pregunta en
relació a la programació d’ONA VALLS a la que va respondre el Sr. Gonzàlez que es volia potenciar la
programació local i comarcal.
Per la informació que té el programa estrella plaça castellera s’ha desprogramat o modificat, preguntant si això és
així i en quines condicions.
 
Continua el Sr. Moreno manifestant que el Kursaal fa funció de cabuda a activitats de caràcter social no sempre
amb ànim lucratiu i demanant que en els casos d’activitats d’interès general i sense ànim de lucre se subvencioni
l’import de les taxes i que aquesta subvenció sigui amb caràcter retroactiu.
 
El Sr. Moreno pregunta a la Sra. Mansilla com està el projecte executiu de la Llar d’Infants.
Dirigint-se al Sr. Galimany el Sr. Moreno, en relació a les obres del Pius Hospital de Valls, pregunta si ja s’han
aclarit els temes logístics de l’obra per poder-la iniciar i quan es preveu que s’iniciïn i quina durada tindran.
 
Dirigint-se al Sr. Rius el Sr. Moreno manifesta que el passat 2 de desembre es va constituir la comissió informativa
del Centre Històric, l’1 d’abril es va fer la primera reunió i no se n’ha fet cap més. Preguntant quin pla de treball
tenen per aquesta comissió, quina agenda i quins objectius.
 
Finalment el Sr. Moreno agraeix la informació donada en relació a la Llei de Barris, oferint-se si poden ser útils en
la gestió i tramitació dels ajuts, demanant que es facin els deures per tal d’evitar que en el seu moment no es
tinguin els instruments necessaris per presentar-se a la primera anualitat.
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Conlou el Sr. Moreno efectuant un prec. El passat dissabte es va celebrar la Nit de Premis que és una nit important
per la ciutat en relació a la qual com a regidors alguna representació i interès s’ha de demostrar. No obstant,
excepte l’Alcaldessa, la regidora de Cultura i el Sr. Rius que va excusar la seva assistència, cap altre regidor del
govern hi va assistir, considerant que és una actitud indecorosa per part de l’equip de govern.
 
 

No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a 2/4 de 12 de la nit i s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 27 folis núm.   a  núm.  ambdós inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent la 1 del migdia del dia 20 de juny de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió extraordinària convocada a l’efecte.
Presideix la Il·lma. Sra. Dolors Batalla Nogués, Alcaldessa. Copresideixen aquesta sessió extraordinària,
conjuntament amb la Il·lma. Sra. Alcaldessa, els Il·lms. Srs. Jordi Castells Guasch, Alfred Pérez de Tudela Molina
i Francesc Moreno Espinosa, anteriors alcaldes de l’Ajuntament de Valls i assisteixen els senyors Josep Maria
Manresa Ferrater, Carme Mansilla Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González
Ribas, Jordi Rius Jové, Roman Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol
Bertran, Bonaventura Camps Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel
Romero Escovedo, Josep Ramon Moreno Martos, Andreu Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc
Caballero Ristol i Aida Garcia Secall.
També assisteixen com a convidats antics regidors de l’Ajuntament de Valls.
 
Excusa la seva assistència l’Il·lm. Sr. Pau Nuet Fábregas, que no obstant presenta un escrit en el qual manifesta la
seva adhesió als actes programats amb motiu de la celebració dels 25 anys d’ajuntaments democràtics.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
Obert l’acte per la  Il·lma. Sra. Alcaldessa dóna la paraula als representants de tots els partits i coalicions que
durant aquests 25 anys d’Ajuntaments democràtics han tingut representació a l’Ajuntament de Valls i que efectuen
les següents intervencions:
 
Intervé el Sr. Enric Ribé Robusté exregidor per UDC amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
Els Centristes de Catalunya-UCD representats a l’Ajuntament de Valls per l’amic Francesc Català i jo mateix,
entrarem a la política municipal per l’amistat amb l’Anton Cañellas.
 
Actuarem sense cap al·lèrgia vers els companys de Consistori i en variats temes recolzarem propostes fetes per
altres partits de diferent ideologia que la nostra i a vegades no coincidents amb les consignes rebudes del nostre
partit.
 
Es treballà juntament, com una penya d’amics, fent feina pel poble. L’amic Batet ho pot corroborar amb l’assumpte
de l’Hospital, entre d’altres.
 
No hi férem negoci, els emoluments eren molt baixos i no ens col·locarem a cap càrrec que perllongués després de
la legislatura, ni cap amic ni cap familiar nostre.
 
Encetarem la restauració de les Rajoles del Roser, feren venir a l’únic President del Govern que ha trepitjat Valls,
l’Adolfo Suárez, en aquests 25 anys de democràcia.
 
A la tercera legislatura hi vaig tornar com a independent a la llista de CiU però l’ambient ja no fou igual, ja
pesaven tan els interessos com l’amistat.
 
A aquest acte li he donat la consideració de redreçament d’una actuació poc elegant, anti-històrica i un xic sectària
conduïda per l’arxiver municipal, prop del llibre que publicà amb fotografies velles i històriques de Valls a les
passades Festes de la Candela, on hi situava una fotografia del primer Ajuntament democràtic en la que no hi érem
ni els nacionalistes ni els centristes. Talment com si la democràcia després del “Caudillo” l’haguessin inventada les
forces socialistes i comunistes.
 
Han sigut 25 anys de democràcia, és el període històric més llarg de la democràcia governant en aquest país.
Gràcies a la consciència, paciència i intel·ligència de la ciutadania.
 
Els polítics cada cop hauran de treballar més seriosament a tots els àmbits de llurs demarcacions, perquè
l’abstenció que hi ha hagut en aquesta última convocatòria europea és un seriós avís de que el poble es comença a
cansar de la burocratització i manca d’objectius pendents de resoldre.
 
Amb la foto que després d’aquest acte ens faran, albiro poder arranjar i corregir el desgavell abans anunciat i que
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serem tots allà on ens correspon. De vegades la història es pot escriure al revés.
 
Tampoc vull acabar sense retre un record d’homenatge i estima per aquells companys de consistori que ens han
deixat i a qui desitjo que descansin en la pau.
 
Moltes gràcies.
 
La Sra. Alcaldessa agraeix la intervenció del Sr. Ribé i tot seguit cedeix la paraula al Sr. Fidel Saperas Serra en
representació del Partit Socialista Unificat de Catalunya.
 
Pren la paraula el Sr. Fidel Saperas Serra, amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
Bon dia, el PSUC va concórrer a aquella contesa electoral, vam obtenir 1.529 vots i 3 escons, que els ocuparen jo
mateix en tant que cap de llista i amb l’Agustí Batet i la Rosa Prats.
 
Crec que la nostra aportació en aquell Consistori va ser variada, consistent i positiva. Va anar des d’una honorífica
tinença d’alcaldia a passar per la Comissió de Govern i vam estar presents a la totalitat de comissions informatives
de les diferents regidories. Vam agafar la responsabilitat de la regidoria de Sanitat de la mà de l’Agustí Batet i
Joventut i Esports amb la Rosa. Més endavant ho vam fer també amb la de Finances.
 
Però de tota la nostra actuació global que, he dit, considerada eficient, he de destacar dos aspectes bàsics. El primer
es diu Hospital. En efecte, l’Agustí Batet en tant que regidor de Sanitat va esdevenir president del Patronat de
l’Hospital i com a tal va dirigir dues tasques molt importants. La primera, la remodelació del vell edifici que vam
trobar ruïnós i que a final de legislatura ja fins i tot havíem començat les obres de remodelació convertint-lo amb
això que ara en dieu Centre Sociosanitari i que va tenir un pressupost inicial de 100 milions de ptes., tenint en
compte que el pressupost de l’Ajuntament del 80 va ser de 120 i de 160 el del 81, dóna compte de la importància
d’aquella aportació.
 
Per altra costat i partint de zero es van engegar els treballs perquè a Valls per fi hi pogués haver un hospital, com a
culminació -diria jo- de tot allò presumiria. Primer, haver obtingut -feta per tres grans professionals- una memòria
que explicava fil per randa com havia de ser un hospital de primer grau o comarcal, la compra d’uns terrenys
adjacents a l’hort de l’hospital que ens van donar l’espai necessari per fer-ne la ubicació prevista i comptar amb els
serveis de l’arquitecte Xavier Aguilar, especialista en hospitals, que ja ens va traçar, donat el disponible, la
distribució i ubicació d’aquest projecte d’Hospital.
 
La memòria va ser presentada a Madrid, al Ministeri de Sanitat, va ser presentada a la Generalitat on va està molt
ben acollida, l’interlocutora d’aquell Patronat per part de la Generalitat l’Elvira Aguilera ens la va presentar com a
prototip del que fins aleshores s’havia fet com a hospitals comarcals, fins al punt que ens va fer pensar en la
possibilitat de passar a nivell d’obra en poc temps i, el més important encara, ser inclosos dins la xarxa pública de
la sanitat catalana. Malgrat això, un canvi d’orientació política de la Generalitat va fer que aquesta prioritat anés a
parar a l’Hospital de Tortosa, sembla ser que fins i tot aprofitant dades de la nostra memòria i que també més tard
fóssim exclosos de la xarxa pública de la sanitat.
 
Malgrat això podem dir que aquell Patronat, sota la direcció i patrocini de l’Agustí Batet, va deixar ben posats els
fonaments del que pocs anys més tard va ser l’hospital nostre. Hospital, que personalment jo dic que avui dia
continua sent tan bo com sempre, però que cada dia costa més d’entrar. Em refereixo a les llistes d’espera que de
continuar en aquest terrenys em temo que algun dia n’haurem de veure alguna al registre de records guinness
 
L’altra aportació basada en el nostre grup municipal, es diu informàtica. Va entrar a l’Ajuntament un ordinador, un
IBM, vam comptar amb la col·laboració de l’Ajuntament de Baracaldo que ens va posar a disposició tots els seus
programes, vam comptar amb la gran aportació de dos vallencs, el malaurat Lluís Queralt i el Jordi Armengol, i
també amb la col·laboració de la funcionària Tona Escarré a la programació. Entre tots vam fer possible que
deixéssim la legislatura amb l’Ajuntament informatitzat i en marxa.
 
Bé, m’han llogat aquí per parlar del PSUC. Aquest partit, l’únic de la meva vida, crec que hi vaig entrar el 37, amb
16 anys, amb l’únic lapsus dels 7 anys d’exili i els 6 i mig de presons franquistes, en què per ser fora de Catalunya
la meva disciplina estava amb el Partit Comunista d’Espanya. Aquest partit, dic, en aquells últims anys, vermellet
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ell per comunista, es va anar destenyint i perdent color fins al punt que ja vaig arribar a no reconèixer-li en vaig
causar baixa el novembre del 81. Vaig mantenir, això sí, la disciplina de vot amb una sola excepció, fins a final de
legislatura.
 
Clar, ara m’han llogat per això i amb això ja ho he dit tot. Algú potser dirà aquí ens parlarà de vivences amb el
PSUC municipal, a partir del 83 jo ja no estic capacitat. Només repetir que en aquella legislatura, el nostre grup
municipal va estar a l’alçada de les circumstàncies fent honor a la confiança que ens havia dipositat els 1.529
votants d’aleshores.
 
Gràcies per haver-me escoltat.
 
Tot seguit la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Bonaventura Camps Sanromà, en nom d’Iniciativa per
Catalunya.
 
Pren la paraula el Sr. Bonaventura Camps amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
És per a mi un honor i una gran satisfacció intervenir en aquest acte commemoratiu de 25 anys d’ajuntaments
democràtics, en nom de la candidatura Iniciativa per Catalunya-Candidatura d’Unitat Popular, que en la legislatura
del 95 al 99 vaig tenir l’honor d’encapçalar i que en el transcurs de la mateixa vaig compartir amb el company
Anton Úbeda de la Candidatura d’Unitat Popular, la CUP. Serveixin, doncs, aquestes paraules per agrair la
confiança que se m’atorga de representar en aquest acte la candidatura que en aquella legislatura va representar un
nombre important de vallenques i vallencs.
 
Són 25 anys i estic convençut que quan el dia 3 d’abril de 1979 vàrem anar a les urnes per votar per primera
vegada després de la mort del dictador, vàrem votar la constitució d’ajuntaments democràtics, per a molta gent i
sobretot per l’esquerra en general, va suposar la fita més esperada en aquella incipient democràcia. Això era i és
així perquè els Ajuntaments són la institució que més directament estan relacionades amb els problemes quotidians
de les persones i al ser l’administració més propera a la ciutadania ha d’actuar en molts casos com a motor de
resposta per atendre les demandes i necessitats ciutadanes derivades dels canvis socials, econòmics i tecnològics.
 
Des d’una òptica d’esquerres crec que són dos els objectius fonamentals d’un ajuntament i que si bé s’hi ha anat
treballant amb alts i baixos, per la pròpia dinàmica sempre han d’estar a l’agenda com a prioritats. El primer,
garantir la cohesió social que té els seus pilars bàsics en l’ocupació, els serveis socials, l’educació, la sanitat,
l’esport i la cultura, la transmissió de valors com el civisme, la tolerància, el diàleg i la diversitat. L’Ajuntament té
el repte de garantir a tots els ciutadans, independentment de la seva procedència o situació personal, el dret a rebre
els mateixos serveis públics i de la mateixa qualitat. Però també cal que continuem prestant una atenció especial a
aquells sectors de població que per les seves característiques socials o econòmiques requereixen una atenció
especial.
 
El segon objectiu és que per a mi Valls és principalment la seva gent, els seus barris, les seves famílies i el seu
teixit associatiu. Des d’aquesta convicció, tinc la certesa que el màxim acostament del poder de decisió als vallencs
i vallenques, no només incrementa l’eficàcia de l’Ajuntament, sinó que també esdevé un factor important de
cohesió com a poble. És per tant important promoure al màxim la participació, la implicació en els afers públics, la
corresponsabilització en la presa de decisions. En definitiva donar el protagonisme a la societat civil perquè aquesta
sigui el motor que impulsa les millors polítiques socials.
 
Cinc minuts no donen per massa. He cregut important destacar aquests dos objectius que sempre haurien d’estar a
l’agenda de qualsevol equip de govern, sigui del color que sigui. Sobretot perquè sempre hauríem de tenir en
compte que l’Ajuntament som tots i quan dic tots no em refereixo només als regidors que circumstancialment estan
al Consistori, sinó a tota la ciutadania vallenca, sigui del color que sigui, classe social, econòmica o política.
 
Voldria per acabar fer un recordatori a totes les persones que han assumit aquesta responsabilitat en algun moment
o altre i sobretot a les que ens han deixat. Crec de justícia que en un dia com avui s’agraeixi, ens agraïm a tots i a
totes les persones que en algun moment d’aquests 25 anys han format part d’aquest Consistori.
 
La tasca de regidor és especialment il·lusionant, perquè malgrat la feina que comporta, malgrat les crítiques a què
s’està exposat, malgrat els desencerts que sempre n’hi han, poder treballar amb aquest contacte diari, poder
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solucionar petits o grans problemes, poder contribuir a millorar les relacions entre tothom, compensa sobradament
totes les parts negatives.
 
Per molts anys.
 
La Sra. Alcaldessa agraeix les paraules del Sr. Camps i tot seguit dóna la paraula a la Sra. Teresa Guasch Ventura
que parlarà en nom de la Candidatura d’Unitat Popular.
 
Intervé la Sra. Teresa Guasch Ventura amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
Per al Col·lectiu d’Unitat Popular i, no cal dir, per a mi personalment, és un honor intervenir en aquest acte que
d’alguna manera vol representar un homenatge a l’esforç d’una comunitat per superar 40 anys de dictadura i per
recuperar les llibertats individuals i col·lectives que li van ser arrabassades per la força amb aquell cop d’estat del
general Franco. I em fa certa vergonya ser tan explícita per dir una cosa tan òbvia, sobretot tenint en compte el fet
que a la sala hi ha persones que per generació els va tocar de patir la repressió més brutal d’aquell règim. Però
malgrat aquests 25 anys algunes coses, malauradament, no han canviat tant i encara hi ha partits, pretesament
democràtics, que es neguen a dir les coses pel seu nom.
 
Deia que de fet estem homenatjant els homes i les dones que des de diversos àmbits han treballat per millorar les
condicions de vida, econòmiques, socials, polítiques i culturals del país. En aquest sentit és innegable que en
l’àmbit de la política municipal, el treball dels regidors i regidores vallenques d’aquests darrers 25 anys, ha fet
possible uns ajuntaments democràtics molt diferents d’aquells ajuntaments feixistes del franquisme.
 
Tot i amb això cal no oblidar un seguit de dèficits en aquests ajuntaments que avui celebrem. En primer lloc, els
ajuntaments haurien pogut ser una administració amb uns canals institucionalitzats de participació, però a la
pràctica han esdevingut rèpliques del Parlament i un espai destinat únicament als partits organitzats en l’àmbit
nacional o estatal.
 
També, la manca d’autonomia. El govern de l’Estat i la Generalitat exerceixen una tutela sobre els acords presos
pels ajuntaments.
 
També, un sistema de finançament insuficient. Durant aquests 25 anys d’ajuntaments democràtics ningú s’ha
preocupat seriosament de reformular el sistema de finançament municipal, tot i haver-se comprovat precari des de
les primeres legislatures. Aquest sistema imposa un xantatge, un dirigisme i un clientelisme continus en contra de
l’autonomia municipal.
 
També, els mateixos ajuntaments són símbols del poder de l’estat, per la qual cosa es veuen obligats a
desenvolupar funcions subsidiàries de l’estat que el Col·lectiu d’Unitat Popular no comparteix. Fins no fa gaire
l’Ajuntament feia els tràmits per reclutar els joves pel servei militar i avui encara està obligat a acceptar la
imposició del funcionariat, via “cuerpos nacionales” o exhibir la simbologia de l’estat.
 
Podem afirmar que la suma d’aquestes dificultats i mediatitzacions comporta a la pràctica una manca d’autonomia
municipal i sovint condiciona l’avanç dels projectes socials i populars. Però malgrat aquestes mancances és evident
que les coses han millorat molt d’ençà d’aquell 3 d’abril del 79 i que l’experiència acumulada durant aquests 25
anys ha contribuït a fer una ciutat més habitable, més solidària, més plural, més sostenible, més justa.
 
Cal, doncs, seguir treballant en aquest sentit i destinar a la política municipal el mateix esforç, com a mínim, que hi
van dedicar aquells primers regidors i regidores, que van compensar la seva manca d’experiència en governs
democràtics, per la il·lusió que significava trencar aquell llarguíssim règim dictatorial i tot plegat amb l’objectiu de
fer front els reptes que tenen plantejats els nostres municipis: l’aprofundiment democràtic, la interculturalitat, el
desenvolupament sostenible i equilibrat i la reconstrucció nacional dels Països Catalans.
 
Moltes gràcies.
 
La Sra. Alcaldessa agraeix les paraules de la Sra. Guasch donat la paraula al Sr. Francesc de Paula París Ferré, en
representació del PP.
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Pren la paraula el sr. Francesc de Paula París Ferré amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
Sra. alcaldessa, alcaldes, regidors i regidores d’aquests 25 anys d’ajuntaments democràtics de l’Ajuntament de
Valls, entitats, associacions, senyores, senyors, ciutadans de Valls, bon dia a tothom.
 
Faig aquesta intervenció institucional en nom de l’antiga Alianza Popular i de l’actual Partit Popular de Catalunya,
partits des dels quals he tingut i tenim l’honor de servir a la nostra ciutat.
 
El 3 d’abril de 1979 van tenir lloc les primeres eleccions municipals. S’han complert vint-i-cinc anys d’ajuntaments
democràtics al conjunt de ciutats i viles de Catalunya i de l’Estat, una fita que des del Partit Popular de
l’Ajuntament de Valls volem celebrar.
 
Aquells comicis, precedits per la Constitució i les eleccions generals que hi van seguir i juntament amb l’Estatut
aprovat el mateix 1979 i les eleccions autonòmiques de 1980, van configurar l’inici d’una nova època en la vida
política i social de Catalunya i de la resta d’Espanya. Ha estat una etapa caracteritzada per la recuperació de les
llibertats, la normalització del sistema democràtic i l’enfortiment de la convivència en un marc de pluralitat i al
mateix temps per un procés de modernització i transformació en tots els ordres, la valoració del qual és clarament
positiva. Alguns parlen de modificar l’Estatut i la Constitució. Altres pensen que primer hem de donar pas ferm en
la segona descentralització per reforçar el que tenim i no desenvolupat plenament.
 
Aquesta evolució ha estat ben evident a Catalunya. Així ho demostren els canvis aconseguits en termes de progrés,
benestar, qualitat urbana o projecció internacional. I, tant o més important, ho palesa el fet que la nostra comunitat
local ha sabut conrear l’orgull i el sentiment de pertinença, prendre la iniciativa i generar complicitats positives per
tirar endavant projectes col·lectius. Res no hauria estat possible sense l’aportació de tots els ciutadans i de totes
aquelles persones que han treballats des de diversos àmbits de la societat, dels professionals i tècnics de
l’administració municipal i sense la capacitat de la primera institució del municipi, l’Ajuntament per impulsar,
aglutinar i dinamitzar les estratègies i les accions necessàries.
 
La voluntat d’implicar-se plegats és la clau per entendre la realitat del nostre municipi avui i constitueix un dels
pilars imprescindibles per fonamentar el futur. Un futur que hem d’enfocar a partir de la solidesa del que s’ha
aconseguit i amb el mateix inconformisme i el mateix esperit constructiu que ens han portat allà on som.
 
Per tot això, coincidint amb aquest 25è Aniversari, des del Partit Popular de Catalunya a l’Ajuntament de Valls:
 

-         Reconeixem i agraïm la tasca duta a terme per tots els regidors i regidores que han estat presents en aquest
Consistori, com a legítims representants de la ciutadania.

 
-         Reafirmem el nostre compromís amb el sistema democràtic, garantia de les llibertats individuals i

col·lectives i el marc dels drets i deures dels ciutadans, i reivindiquem el paper dels ajuntaments en la seva
consolidació i en les millores o modificacions que s’hi escaigui plantejar.

 
-         Reiterem el compromís amb els principis i valors que han de garantir la convivència pacífica aquí i arreu, i

que enguany tenen en el Fòrum de les Cultures un referent mundial de primer ordre. El civisme, la
diversitat cultural i la preservació del medi són reptes crucials en aquest sentit.

 
-         Finalment, fem una crida a tots els ciutadans del nostre municipi, i especialment a les noves generacions, a

participar en la tasca apassionant que suposa construir la comunitat local, l’espai que compartim i que
volem més lliure, més just i amb més oportunitats per a tothom. En aquesta labor, tots i cadascun dels
ciutadans en són protagonistes actius.

 
Moltes gràcies i fins la propera celebració del 50è aniversari.
 
La Sra. Alcaldessa agraeix la intervenció del Sr. París. Tot seguit dóna la paraula al Sr. Jordi Castells Guasch, en
representació d‘ERC.
 
Pren la paraula el Sr. Jordi Castells, amb la següent intervenció literalment transcrita:
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Il·lma. Alcaldessa, il·lustres companys, regidores i regidors, exregidores i exregidors, vallenques i vallencs, és un
goig i al mateix temps una responsabilitat per mi, intervenir en nom d’ERC en aquest acte de celebració del 25è
aniversari del retorn al nostre municipi del govern els representants elegits pel conjunt dels ciutadans.
 
Deia que era al mateix temps una responsabilitat, sabent que ho faig en nom d’una formació, com ERC, que
enllaça amb la tradició democràtica encetada amb unes eleccions municipals també del 1931 que varen dur a aquest
país la forma genuïna de democràcia, que és la república, que se sosté sota el principi de la igualtat, és a dir, que
ningú per motius de naixement té cap més privilegi diferent al de la resta dels seus conciutadans. Així doncs, el
nostre homenatge a aquells alcaldes i regidors que varen veure truncada la seva activitat vers els ciutadans per un
cop d’estat del general Franco i que el millor homenatge que segurament els hauríem pogut fer avui és el de no
celebració d’aquest acte, que hauria significat una perllongació al llarg del temps de més períodes democràtics, que
tots hauríem aspirat.
 
Naturalment que tots els que esperàvem l’acabada de la dictadura, alguns per mitjà d’una ruptura democràtica amb
el règim anterior, d’altres agafant-se a un procés negociat de transició, sentíem amb gran esperança la tornada a la
vida democràtica de les institucions més properes als ciutadans, com són els Ajuntaments i a les primeres eleccions
municipals aquest desig va ser expressat de forma contundent en les votacions de tots els ciutadans de la nostra
ciutat de Valls.
 
Voldria, doncs, aquí, homenatjar també en aquest punt el primer representant que de forma il·lusionada varen haver
de començar pràcticament del no res la seva gran il·lusió, la seva dedicació a la vida democràtica de la ciutat, sense
ometre els que després eleccions darrera eleccions els han anat precedint i que de mica en mica han anat
transformant la nostra ciutat. Segurament a tots ens hauria agradat un major canvi, majors mitjans per atendre els
nostres ciutadans, millor treball pels ciutadans de Valls i les seves famílies, major i millors infrastructures, però
crec sincerament que la feina feta ha estat important i que els ajuntaments han estat una escola per a tots nosaltres i
per a la democràcia.
 
Permeteu-me fer una mirada cap al futur. Han passat 25 anys des de les primeres eleccions, que varen començar
acceptant una situació de transició com a mal menor per sortir d’una època no democràtica. Hem de ser valents i
apostar per una segona transició que ens porti cap a una normalitat no condicionada per un llarg passat no
democràtic i des dels ajuntaments hem de ser capaços d’aspirar a gaudir d’aquelles competències i recursos per
donar resposta als nous reptes que de ben segur es produeixen i es produiran a la nostra comunitat i que per la
proximitat amb els nostres conciutadans, reclamaran dels seus consistoris i dels seus representants. Crec que els
nostres ajuntaments han demostrat la seva majoria d’edat i això els dóna legitimitat per assumir funcions i reptes
que fins ara no tenien.
 
Per acabar, també voldria fer un agraïment i un reconeixement a tots els funcionaris que amb la seva col·laboració
han contribuït i molt en la tasca dels nostres ajuntaments. Esperonar-los a seguir treballant per la nostra comunitat i
també agrair als companys d‘ERC que han representat el partit o aquesta sensibilitat al llarg dels anys a
l’Ajuntament de Valls i que m’han fet l’honor de què parlés en nom d’ells.
 
Així també agrair a aquestes persones que des de l’anonimat col·laboren des de les diferents formacions en
aquestes entitats, com poden ser fundacions i patronats municipals i també des dels diferents casals dels diferents
partits aportant idees i treball i col·laborant amb les eleccions i fent possible el dia a dia dels equips municipals
corresponents.
 
I fer aquest agraïment que faig pels companys d’ERC al conjunt d’altres formacions que durant el temps han tingut
representació a l’Ajuntament de Valls i fins i tot aquells que ho han intentat aportant alguna cosa de positiu a la
voluntat democràtica i que no han aconseguit representació.
 
A tots els vallencs, doncs, encoratjar-los a treballar per la seva ciutat amb l’esperit d’acceptar un repte cap a una
segona transició. Salut per als ajuntaments i visca Catalunya lliure.
 
La Sra. Alcaldessa agraeix la seva intervenció al Sr. Castells, i dóna la paraula al Sr. Francesc Moreno Espinosa, en
representació del PSC.
 
Pren la paraula el Sr. Francesc Moreno amb la següent intervenció literalment transcrita:
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Il·lma. Alcaldessa, Il·lms. companys, exalcaldes, benvolguts companys, regidores i regidors, exregidores i
exregidors, benvinguts veïns i veïnes. Certament resumir en cinc minuts tot el que es podria dir en un acte com el
d’avui, és un exercici molt complicat.
 
Avui ens hem trobat aquí per recordar, alguns amb enyorança, d’altres amb satisfacció, però tots amb il·lusió, un
altre acte com el d’avui. En aquesta mateixa sala, igualment plena com ara de gom a gom de ciutadans i ciutadanes
que tenien i tenim dues coses en comú: una ciutat que estimem i uns valors que defensem.
 
Fa poc més de 25 anys, el 3 d’abril del 79, se celebraven per primer cop després de 40 anys de dictadura i de
privació de llibertats les primeres eleccions municipals lliures i democràtiques. El 19 d’abril es constituïa el primer
ajuntament elegit democràticament.
 
La nostra ciutat, com la resta de viles i pobles del nostre país, va celebrar aquelles eleccions amb entusiasme i amb
il·lusió, però sobretot amb l’esperança i la certesa de què la llibertat i la democràcia recuperada eren uns valors
pels quals molts havien lluitat i que des d’aleshores hauríem de defensar per fer una ciutat més justa.
 
Avui, amb la perspectiva d’aquests 25 anys podem comprendre les dimensions del repte que vàreu afrontar els
pioners governs locals democràtics. Uns mandats plens d’esperances per donar respostes a problemes que afectaven
greument la qualitat de vida dels ciutadans. Reptes a superar amb condicions difícils, amb un ajuntament amb pocs
recursos i menys competències i amb una ciutadania que esperava molt de vosaltres, però que amb il·lusió es
recuperava d’un afebliment civil producte de l’etapa anterior.
 
Ara i avui, els més joves, els que no varen viure aquells moments inicials, ens pot ser difícil entendre la barreja
d’il·lusió i la complexitat dels reptes que vàreu afrontar. Avui, recuperada la normalitat democràtica ens pot
semblar fàcil, tant que sovint correm el risc de la involució. Amb freqüència ens comportem com si no fóssim
dignes hereus de la voluntat de refer la ciutat, de recuperar l’ajuntament per al poble i de garantir que la ciutat fos
un espai de convivència on els ciutadans i ciutadanes es poguessin desenvolupar amb llibertat individual i
col·lectiva. Aquest va ser el veritable esperit que va presidir l’esforç de tots els regidors i regidores pioners. Aquest
esforç ha estat el que ha presidit l’impuls del nostre ajuntament al llarg d’aquest temps i que avui celebrem i al
mateix temps mereix el compromís de ser renovat.
 
El PSC, a l’igual que la resta d’organitzacions polítiques, ha participat d’aquest procés de normalitat democràtica i
de progrés de la nostra ciutat. Des d’aquell 19 d’abril i sense interrupció al llarg d’aquests 25 anys, més de 150
ciutadans i ciutadanes han participat en les candidatures socialistes, 40 homes i dones han esdevingut regidors i
regidores, tres hem tingut l’honor de presidir aquest Ajuntament des de l’Alcaldia. A tots i cadascun de nosaltres, a
l’igual que a tots els companys i companyes de la resta de partits, ens ha mogut únicament l’interès per fer de la
nostra ciutat un espai millor per conviure.
 
El balanç que avui podem fer d’aquests 25 anys, és en general més que positiu i la millora de la qualitat de vida de
l’entorn urbà i del benestar dels ciutadans i ciutadanes, és una evidència que ens ha d’omplir d’orgull als alcaldes,
als regidors i regidores que hem participat en aquest procés de construcció del dret de ciutadania de tots els homes i
dones de la nostra ciutat i també de l’inici de la recuperació de la dignitat com a persones amb drets i obligacions
cíviques.
 
També volem dir que el resultat d’aquests 25 anys ha estat la conquesta de l’espai públic al servei dels ciutadans i
l’atenció de múltiples necessitats personals en el camp social, econòmic i cultural. Equipaments, infrastructures i
serveis abans inexistents han estat el resultat de l’esforç d’aquest Ajuntament i en col·laboració amb una ciutadania
exemplar i compromesa amb la seva ciutat, la conquesta que com espai hem fet d’ella per viure i desenvolupar-nos
en llibertat.
 
Ens pot semblar avui, potser, poc ambiciós, però ha estat quasi revolucionari perquè responia al compromís de
donar resposta a reivindicacions i lluites veïnals i socials i tot un exemple de com l’interès col·lectiu ha passat per
davant dels privilegis d’una minoria addicta a la dictadura anterior. Un interès col·lectiu que ha animat a la societat
en general a mobilitzar-se per la seva ciutat. Al costat de l’ajuntament democràtic, els ciutadans i ciutadanes, han
recuperat el desig de compartir un compromís per a la seva ciutat, s’han organitzat i han recuperat o creat de nou
un tramat d’associacions i entitats que avui honoren la nostra ciutat i sense les quals Valls avui seria una ciutat més
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buida de civisme. Democràtica potser sí, però la democràcia a la nostra ciutat no pot quedar reduïda a
l’Ajuntament. Hi ha un sistema per legitimar la representació dels ciutadans. Són els ciutadans, sou les ciutadanes
els protagonistes directes de l’acció democràtica, la democràcia és quelcom més que una forma política de govern,
quelcom més que l’elecció d’uns representants per sufragi universal i lliure. La democràcia és una forma
d’entendre la vida i l’organització social que possibilita l’ésser humà esdevenir realment persona dins i compromès
amb la seva comunitat.
 
Al llarg d’aquests anys, tots, alguns des de l’Ajuntament, d’altres des de les organitzacions socials hem après que
la ciutat no és tan sols quelcom que protegeix i dóna serveis al ciutadà, sinó també un motiu que engresca i
mobilitza, vers la qual tots hi podem abocar la nostra creativitat, compromís i potencial transformador, perquè viure
amb llibertat i democràcia vol dir ser responsable de les pròpies accions i compromès amb el futur de la comunitat.
 
Per tant aquesta commemoració avui ha de servir d’homenatge a tots els ciutadans i ciutadanes que han dedicat el
seu esforç i compromís per la ciutat des de l’Ajuntament, però també, com no, a tots i totes aquelles que al llarg
d’aquests anys han dedicat el seu esforç personal i compromís cívic des de la llibertat per fer progressar la nostra
ciutat.
 
Però també aquesta commemoració ha de ser un punt i seguit en la història del nostre ajuntament democràtic. El 19
d’abril del 79 encetàvem un camí, sortosament un camí sense retorn, però un camí ple de reptes i d’interrogants.
Un camí en el que queda molt per fer per dignificar la política i perfeccionar la democràcia. No només necessitem
perfeccionar-la, sinó salvaguardar la que tenim. Democràcia com a procés vol dir que les seves exigències no són
invariables en el temps, sinó que vam augmentant progressivament. Un camí sense retorn en el que hem de trobar
resposta a les necessitats d’un millor finançament, d’un major nivell de competències sota el principi de proximitat
i molta més capacitat de decisió. Un camí en el que haurem de trobar respostes a noves formes de participació
ciutadana, el pressupost participatiu, la definició de prioritats des de l’opinió directa i participativa dels ciutadans i
ciutadanes són alguns dels reptes de l’actual i futurs ajuntaments, un camí en el que haurem d’afrontar nous
problemes com el de la diversitat. Un camí, en definitiva, en el que haurem d’eliminar també l’amenaça de noves
formes d’involució democràtica, on puguin sortir en aquest camí noves formes més subtils que caldrà evitar, però
igualment efectives de desigualtat i de manipulació del poder. Hem d’evitar la temptació de dirigir aquest camí
sense retorn per senderons on en nom de l’eficàcia es pugui condemnar democràticament als més dèbils a la
pobresa i a l’exclusió social.
 
Per tant, en nom propi i de tots els companys i companyes que des dels grups municipals socialistes han participat
en aquesta apassionat experiència, volem renovar avui el nostre compromís, continuem apassionats com a
socialistes per la tasca col·lectiva i continuarem col·laborant en fer des de l’Ajuntament una ciutat que progressa i
millora dia a dia i que a la vegada fomenta els valors de la llibertat, la justícia i la solidaritat.
 
Moltes gràcies.
 
La Sra. Alcaldessa agraeix la seva intervenció al Sr. Moreno i dóna la paraula al Sr. Josep Vilanova Puigbó en
representació de Convergència i Unió.
 
Pren la paraula el Sr. Josep Vilanova, amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
En primer lloc agrair que se m’hagi convidat en aquest acte de commemoració dels 25 anys de la constitució dels
ajuntaments democràtics. Donada la meva no adscripció actual a cap partit polític, la invitació a participar, fent ús
de la paraula en aquest acte a títol personal, ha d’haver estat per iniciativa de qui sap que la política la fan les
persones i no les etiquetes de partit. Moltes gràcies Sra. alcaldessa.
 
La constitució dels Ajuntaments democràtics va representar la normalització de la vida ciutadana i la possibilitat de
canalitzar les legítimes aspiracions dels ciutadans, permeten la seva manifestació amb la més complerta llibertat.
Per tant hem de felicitar-nos tots d’haver obtingut finalment una aspiració llargament esperada, i que hagi durat
tants anys. Que ha permès que tots els ciutadans siguin de qualsevol pensament puguin tenir representació i per
tant ser escoltada, almenys teòricament, la seva veu.
 
Però també he de manifestar, segons el meu parer i sense cap al·lusió a persona o grup, sinó que es tracta d’una
reflexió genèrica en veu alta, que les expectatives generades amb els ajuntaments democràtics no s’han acabat de
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complir del tot. Voldríem una sana i espontània col·laboració entre totes les forces polítiques representades, en
aquest cas, al Consistori, en aquells temes fonamentals que condicionen fortament el desenvolupament de la ciutat.
Discrepar en el que podríem anomenar d’accessori, però tractar de trobar punts de coincidència en aquells temes
cabdals pel futur de la ciutat, aquells temes que una legislatura no permet portar-les a terme sinó que requereixen
del consens de tots els actors de la vida política municipal per donar continuïtat a les activitats que ho requereixin
en més d’una legislatura. La ciutat no pot estar a mercè dels canvis polítics per molt legítims que puguin ser. A tall
d’exemple, i sense fer-ne cap valoració, em permeto citar el Museu Casteller o el que hem de fer amb el Barri
Antic o el que volem que sigui Valls en el futur...
 
Aquelles expectatives ciutadanes que sense cap dubte marquen una tendència en l’esdevenir del conjunt de la
col·lectivitat. No entenc la democràcia com la pugna d’uns contra els altres. Dretes-esquerres, bons-dolents... Tenir
clar que una bona iniciativa pot sortir també de l’oposició. Hem vist malauradament en aquests 25 anys, en aquesta
casa de tots, com sovint l’oposició s’ha vist ofegada per la fredor de qui disposa de major nombre de vots.
Anul·lant tota positiva aportació feta “pels que no manen”. Sé del que us parlo perquè ho he viscut en pròpia
persona. Cal evitar la confrontació sistemàticament a tot el que l’altre proposa. S’estigui o no al govern. Amb això
no nego ni el dret ni l’obligació, i també la responsabilitat, del qui mana de triar honestament la millor proposta
segons el seu criteri.
 
Hem de creure absolutament en què tots els integrants del Consistori, amb millor o pitjor encert, hi són per
treballar per Valls. Un major nombre de vots no dóna necessàriament sempre la raó.
 
La confrontació inútil i sistemàtica podria ser un dels aspectes que causa més desencís en la ciutadania en perjudici
de la democràcia.
 
Per acabar, voldria manifestar l’esperança en què finalment i en un temps molt proper aconseguirem gaudir amb
plenitud d’una veritable democràcia en la qual comptin més les persones, el seu pensament i la forma d’actuar,
podent gaudir d’una civilitzada diferència de criteris.
 
Que els nostres dignes oponents, fins i tot sovint del mateix partit, no puguin esdevenir en cap cas enemics
aferrissats perquè no coincideixin plenament en la forma de pensar i, per tant, amb els que és impossible cap
diàleg. Ben segur que hi han més punt de coincidència que de disparitat.
 
Moltes gràcies a tots per la vostra atenció.
 
La Sra. Alcaldessa  agraeix a tots aquells que ens han dirigit aquestes paraules en representació de totes aquelles
forces polítiques que d’una manera o altra han tingut responsabilitats aquí en el nostre consistori.
 
 
ÚNIC.- Declaració dels 25 anys d’ajuntaments democràtics
 
Per part del Sr. Secretari de la Corporació es procedeix a la lectura de la Declaració Institucional sobre els 25 anys
d’Ajuntaments democràtics

 
Declaració Institucional sobre els 25 anys d’Ajuntaments Democràtics

 
La commemoració dels 25 anys d’ajuntaments democràtics és un bon motiu per fer balanç de la feina feta i,
alhora, proposar noves fites per les institucions locals. Els ajuntaments de Catalunya afrontem una
oportunitat única i històrica com és la possibilitat de participar directament en l’elaboració del nou Estatut
de Catalunya. Volem ser partícips del procés d’elaboració del nou Estatut: des del diàleg i des del consens.
 
És l’hora de reflexionar sobre el passat amb la mirada posada en el futur, perquè aquests vint-i-cinc anys de
democràcia han estat vint-i-cinc anys de transformació. El treball conjunt en la política municipalista ha aconseguit
crear una xarxa de col·laboració, reimpulsant l’activitat municipal i fent possible, dia a dia, la millora de la qualitat
de vida dels catalans i catalanes.
 
Es per tot això, i desprès de la constatació durant el segon Congrés de municipis del paper actiu cada cop més
important del món municipalista pel desenvolupament polític, social i econòmic de Catalunya, adoptem els
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següents
 
ACORDS
 

1. Constatem que el municipalisme democràtic ha demostrat que és una eina per que la ciutadania pugui assolir
millors garanties de participació i de qualitat de vida, pel que cal reforçar el seu paper a la nostra societat.

 
2. Els ajuntaments són les administracions més properes a la ciutadania. És l’administració que rep les

inquietuds, les mancances i les necessitats dels ciutadans i ciutadanes. En raó d’això, han d’ocupar una
posició de primer nivell en l’organització política i administrativa del nostre país.

 
3. Aquests 25 anys demostren que el marc de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya necessita una revisió del seu

contingut, sobretot pel que fa referència a l’àmbit municipal de competències i finançament dels ens locals.
 

4. Traslladar aquests acords al president de la Generalitat, al president del Parlament, als consellers de
Governació i de Relacions Institucionals i Participació, així com també a la Federación Española de
Municipios y Províncias

 
 
Sotmès a votació, s’aprova per unanimitat.
 
Tot seguit intervé la Sra. Alcaldessa efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Senyors regidors, senyores regidores
Ciutadans i ciutadanes de Valls
 
En primer lloc, vull agrair la presència en aquest acte institucional d’un nombre tan important de ciutadans que han
dedicat una part molt important de la seva vida a la ciutat que tan estimem. No cal que els hi digui que avui, en
aquest acte, els autèntics protagonistes no som els que ocupem els escons de regidors del saló de plens.
 
Els protagonistes són vostès, els que han dedicat, durant 25 anys de democràcia municipal, els seus esforços per la
millora de la ciutat. Els que heu ocupat un lloc en aquest saló de sessions sempre sereu regidors de la ciutat,
sempre sereu ambaixadors de Valls i ambaixadors de la democràcia. Deixeu-me que tingui un record, especial i
emotiu, per aquells regidors i regidores que ja no són entre nosaltres i que, avui, estan representats pels seus
familiars. El nostre homenatge a tots ells.
 
Fa 25 anys, el 19 d’abril de 1979, es va produir, a la nostra ciutat, un fet que marcarà la nostra història: les
primeres eleccions municipals democràtiques, les primeres eleccions en llibertat després de molt temps de
dictadura. En la vida de la ciutat, es tractava d’un moment històric que donava lloc a una nova realitat plena
d’esperances i il·lusions.
 
Va ser un esdeveniment esperançador: vallenques i vallencs, vam anar a les urnes per elegir un nou govern del
municipi, amb l’esperança d’obrir una nova etapa a la vida de la Ciutat. Tots ben convençuts de que un ajuntament
democràtic seria més capaç de retornar a Valls el lloc de primera fila, entre les ciutats de Catalunya, que per
història i tradició li correspon.
 
Tots ben convençuts que s’iniciava un treball engrescador i alhora complicat per fer dels ajuntaments la institució
més propera als ciutadans, per dotar-la de competències i per retornar a l’administració local el paper central que li
ha de pertocar.
 
Avui celebrem aquella fita joiosa del recobrament de la llibertat de governar el nostre destí, de recobrar la nostra
identitat, de tornar a ser el que som i el que sempre hem sigut. La llibertat de manifestar el nostre tarannà, i la
nostra creativitat, de dissenyar el nostre destí i de treballar per a fer-ho realitat.
 
Valls sempre ha estat una ciutat ambiciosa, formada per ciutadanes i ciutadans treballadors i creatius, orgullosos de
les nostres tradicions, i que hem sabut projectar-les cap el País, i que en l’actualitat expressen la personalitat de
Catalunya al Món.
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Han passat 25 anys des d’aquell dia feliç, tenim entre nosaltres una nova generació de vallenques i vallencs que
han nascut i han crescut en llibertat, sabent que el seu destí i el de la seva comunitat estan en les seves mans.
 
És lògic i natural que estem contents, que l’Ajuntament, en nom de tota la Ciutat commemori la instauració de la
democràcia amb alegria i que ho faci coincidint amb la seva festa major, un gran esdeveniment del que també ens
sentim orgullosos. És lògic i natural que al mirar enrera, ens puguem sentir satisfets perquè la ciutat ha crescut i ha
evolucionat, en línies generals, de manera positiva. I això va ser, sens dubte, gràcies als esforços dels que estan
avui en aquesta sala.
 
Però tot i aquesta alegria pel retrobament dels companys i companyes regidors, tot i aquesta alegria per la
commemoració de 25 anys d’experiència municipalista i democràtica, tot i aquestes alegries que ens fan sentir
orgullosos de la feina feta en el darrer quart de segle, no faríem bé si, en la confortable escalfor de la celebració,
ens deixéssim endur per l’autosatisfacció, sense aprofitar l’oportunitat que aquest esdeveniment ens ofereix, de
mirar enrera, per avaluar el camí recorregut, per verificar fins a quin punt hem estat fidels a les il·lusions
expressades aquell dia, fins a quin punt podem estar orgullosos de la feina feta i del que és avui la Ciutat de Valls.
O millor dit, si podem estar orgullosos del que la ciutat vol ser. I en això, la major proximitat de l’Ajuntament
envers els nostres ciutadans, ens obliga a assumir-ho com a repte.
 
La democràcia ens dona aquest dret i ens fa responsables d’exercir-lo. Perquè, fent servir les paraules d’un gran
polític democràtic, la democràcia no fa felices les persones, simplement ens fa persones, amb tota la dignitat i la
responsabilitat d’exercir la nostra llibertat i de fer-nos responsables dels nostres actes.
 
És per això, que, avui, el millor homenatge que podem fer a aquests 25 anys de democràcia, és el responsable i
sincer balanç de camí recorregut. Podem estar orgullosos d’haver creat una comunitat que conviu en pau, per
damunt de diferències polítiques, i de tota mena. Podem estar orgullosos de la nostra civilitat, d’haver creat una
societat tolerant i respectuosa.
 
Jo me’n sento molt orgullosa de formar part de la societat de Valls. I contenta d’haver-me fet gran rodejada de
l’exemple de civisme i liberalitat que m’han ofert les generacions de vallenques i vallencs que m’han educat.
 
Però, com molts altres vallencs i vallenques de la meva generació, crec que, un dia com el d’avui, és un dia per
expressar un punt d’inconformisme, d’insatisfacció, perquè creiem que Valls encara no ha recuperat el fil de la
història interromput per una guerra cruel i una dictadura llarga i brutal. Tots els que estem aquí, però també la
nostra ciutadania, som conscients que Valls, en un món que està canviant i ho està fent cada vegada d’una manera
més ràpida, té el potencial per ser un centre de prosperitat, de capitalitat econòmica, de capitalitat cultural, de
capitalitat social. Un centre que ha  d’irradiar dinamisme, que ha de ser motor de desenvolupament i prosperitat al
nostre entorn més immediat, el Camp de Tarragona, però també del nostre país. Podem ser motor, ho hem de ser i
ho serem.
 
En un moment de transformacions profundes, en aquests nous temps en que els canvis es produeixen cada vegada
d’una manera més accelerada, on noves tecnologies, nous problemes, nous valors, noves xarxes d’actors i noves
formes de relació... en un moment així, se’ns plantegen nous reptes en els que, els Ajuntaments, hem de demostrar
capacitat de lideratge.
 
El no sap, no contesta, no s’hi val. Capacitat de lideratge implica impulsar una cultura de gestió estratègica, que
defineixi peculiaritats, potencialitats, projectes... Hem de ser capaços, en un entorn cada vegada més globalitzat i
interdependent, però també més diferenciat, el paper de tots nosaltres, el paper de lideratge que els hi deia, ha de
ser el de saber interpretar els temps.
 
Perquè volem més ambició en l’esperit de la Ciutat, i més qualitat en la nostra manera de fer. Perquè volem que
Valls torni a ser la ciutat senyera, creadora de referents identitaris, de prosperitat i de felicitat. Perquè sabem que
Valls ho pot fer. Nosaltres ho volem fer.
 
Avui, homenatgem, un homenatge del tot merescut, als regidors i regidores que amb la seva empenta han treballat
amb aquests objectius, per fer de Valls una ciutat, que entre tots, volem portar més lluny.
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Moltes gràcies.
 
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a ¼ de 3 de la tarda i s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 9 folis núm. 333348 C   a  núm. 333356 C ambdós
inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 del vespre del dia 28 de juny de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix
l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme Mansilla Cabré,
Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman Galimany Solé,
Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps Sanromà, Núria Segú
Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep Ramon Moreno Martos,
Andreu Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia Secall.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegits els esborranys de les actes de les sessions anteriors,
corresponents a l’extraordinària del dia 14 de maig i a l’ordinària del dia 31 de maig, són aprovats amb les següents
modificacions:
 
Acta del dia 31 de maig, per part del Sr. Galimany es comenta que a la pàg. 49 últim paràgraf que fa referència al Pla
d’Ocupació, s’hauria de suprimir.
 
Per part del Sr. Moreno Martos a la pàg. 52, el que va preguntar és quin dia es van iniciar les obres de la futura seu del
Consell Comarcal.
 
SEGON.- Donar compte de les següents resolucions:
 
Alcaldia
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 159/04 al núm. 186/04 ambdós inclosos.
 
Junta de Govern Local
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la Junta de Govern Local de la sessió de 17 de maig a la de 7 de
juny, ambdues incloses.
 
Medi Ambient
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Medi Ambient de la núm. 158/04 a la
núm. 175/04, ambdues incloses.
 
Promoció Econòmica, Comerç i Turisme
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i
Turisme de la núm. 150/04 a la núm. 225/04, ambdues incloses.
 
Urbanisme, Planejament i Obres
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres de la
núm. 177/04 a la núm. 191/04, ambdues incloses.
 
Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
de la núm. 95/04 a la núm. 105/04, ambdues incloses.
 
Serveis Econòmics
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Econòmics de la núm. 103/04 a
la núm. 173/04, ambdues incloses.
 
Recursos Humans, Organització i Informàtica
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i
Informàtica de la núm. 108/04 a la núm. 133/04, ambdues incloses.
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Serveis Socials
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Socials de la núm. 28/04 a la
núm. 32/04, ambdues incloses.
 
Via Pública i Serveis Urbans, Tècnics i de Manteniment
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Via Pública i Serveis Urbans, Tècnics i
de Manteniment de la núm. 35/04 a la núm. 38/04 ambdues incloses.
 
TERCER.- Donar compte dels resultats de l’auditoria.
 
Pren la paraula el Sr. Batet agraïnt la presència en aquest Ple dels auditors, Srs. Jordi Valldepérez i Sr. Josep M. Gassó,
que estaran a disposició dels regidors per respondre qualsevol dubte que tinguin al voltant de l’auditoria.
 
A continuació efectua la següent intervenció literalment transcrita:
 
“Avui volem informar a la ciutadania de Valls, en el si del seu màxim òrgan de representació, com és el plenari
municipal, donada la seva transcendència, dels resultats i de les conclusions de l’informe d’auditoria.
 
A principis de mandat, el govern va treure a concurs l’auditoria de l’Ajuntament i, per primera vegada, del conjunt
dels organismes autònoms municipals. El conjunt d’aquests treballs es va adjudicar a Gassó Auditors.
 
Coneixíem i érem conscients que la situació de les finances municipals era delicada. Ja hem denunciat vàries ocasions
que l’herència del passat amb la que ens hem trobat denotava que, fins al moment, hi havia hagut una falta de control
econòmic preocupant. Els primers informes de l’auditoria coincidien en aquest sentit, però l’informe final que avui
donem compte és del tot concloent.
 
Destacar que els comptes que presentem són només de l’Ajuntament i que falten encara els informes corresponents a
tots i cadascun dels organismes autònoms. Vistos els resultats preocupants dels comptes del consistori, crec que queda
més que justificat que haguéssim  encarregat també estendre l’auditoria a tots els organismes autònoms.
 
La finalitat d’una auditoria, és fer una fotografia de l’estat econòmic i financer, en aquest cas fer una fotografia
de l’Ajuntament. La fotografia que surt ens mostra que el dèficit total de l’Ajuntament de Valls acumulat en 25
anys és de 6M€, dels quals el 80% no estaven comptabilitzades o reconegudes en els comptes municipals. 6M€
com a mínim, ja que aquests 6M€ podria ser superior degut a les limitacions i incerteses que destaca l’auditoria
i, que per manca de claredat i de dades ens els expedients de l’Ajuntament no es tenen en consideració.

 
No voldríem haver de presentar aquests números. Voldríem que fossin uns altres, però entenem que les xifres són les
que són i que més enllà del descontrol que evidencien, la ciutadania les havia de conèixer. Aquesta és una acció de
responsabilitat i de transparència, però també a la vegada considerem i així ho vam expressar a la Junta de Portaveus,
que qualsevol acció o mesura iniciada sense tenir en compte aquestes dades, per tant, sense tenir en compte la
veritable magnitud de les xifres, eren només un brindis al sol.
 
Dels principals punts d’aquests 6M€ destacarem els que considerem més importants.
 
1.      Festes Decennals. L’Ajuntament no va comptabilitzar un total de 632.743 euros del deute que el consistori va

avalar a l’empresa Provalls perquè se li concedissin els crèdits per finançar les Decennals del 2001. Una
despesa reconeguda, segons els acords establerts entre l’Ajuntament i Provalls, però no comptabilitzada. A la
vegada, l’ajuntament va concedir una bestreta a la comissió organitzadora de les Decennals que no serà
reintegrada.

 
2.      Gràfiques Castells. D’altra banda, com ja sabeu, tot i que ens trobem a l’espera de la resolució als diferents

recursos que hem presentat al Tribunal Suprem, l’Ajuntament haurà d’indemnitzar a Gràfiques Castells
amb 1.153.000 euros en execució de les últimes resolucions judicials.

 
3.      Saldos Dubtós Cobrament. Segons els criteris de la Sindicatura de Comptes pertocaria declarar com a

incobrables, cobraments des de l’any 1987 en endavant, que ja no es cobraran. La quantitat que tocaria
provisionar és de 2.134.688. Dels que enguany reconeixem 1.543.998 que ens pertoca segons els criteris del
pla de sanejament en vigor.
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4.      Subvencions comptabilitzades i no cobrades. S’han acumulat  un total de 225.676 euros per subvencions que
teòricament havia de rebre l’Ajuntament però que no es cobraran mai. El cas més clamorós, que denota una
falta de seguiment dels projectes, les inversions i uns jocs de mans pressupostaris inexplicables, són de
187.061 euros corresponents al Ministeri Obres Públiques havia de concedir, en teoria, perquè en realitat, tal
i com consta, no hi ha cap obligació per part del MOPTA de fer-se càrrec d’aquesta subvenció.

 
5.      Contribucions Especials comptabilitzades com a ingressades, però que estan condonades. Un total de

277.936€ de drets que s’han de donar de baixa.
 
Si a aquest fet li sumem assentaments erròniament entrats o comptabilitzats, assentaments duplicats, factures
comptabilitzades erròniament, convenis d’ajornament de deute, una provisió no meritada de fons social, fa
aquesta quantitat que juntament amb els resultats de romanent de tresoreria acumulat de l’exercici 2002, el
resultat pressupostari més les baixes de drets d’exercicis anteriors són aquests 6.056.308 €.
 
Abans hem parlat de limitacions i incerteses més destacades de les auditories. Quan fem referència a limitacions i
incerteses sobre l’auditoria fem referència a fets que degut a manca d’informació en els expedient de l’Ajuntament o
de la concreció de dades o per falta d’informació o de verificació de les dades no s’han tingut en compte en el dèficit
total reconegut en aquesta auditoria. Els punts als que es fa referència són:
 
1.      Manca de l’actualització de l’inventari de l’Ajuntament.
 
2.      Impossibilitat de càlcul de les desviacions degut a què no es realitzava un seguiment detallat de les inversions

aprovades.
 

En aquest punt dir que l’any 2003 és el primer en què l’Ajuntament ha calculat les desviacions i el seu finançament
acumulat.

 
3.      Manca de conciliació de les dades que formen part de la liquidació del pressupost d’ingressos entre BASE i

l’Ajuntament. Segons BASE, que és l’entitat que gestiona el cobrament dels ingressos de l’Ajuntament, hi ha
pendent de cobrament 2.544.570 € i segons l’Ajuntament hi ha pendent de cobrament 3.753.808 €. Aquesta
diferència d’1.200.000 € es podria sumar, l’únic que com que no se sap qui està en raó de la veritat, no es té en
compte. Tot i així es manté com incertesa.
 

4.      Saldo d’obligacions pendents de pagament d’exercicis anteriors. Un total de 447.367 € corresponents a inversions
d’exercicis anteriors dels que l’Ajuntament no disposa d’un detall que especifiqui ni l’obra, ni el proveïdor,  ni la
factura.

 
5.      S’han detectat anomalies en les revisions anuals de preus presentades per l’empresa concessionària del servei de

neteja viària i recollida d’escombraries, recollida selectiva de paper i cartró i recollida selectiva de fracció orgànica.
Revisions anuals de preus que no concorden amb el que hauria de ser, tot i els informes favorables que hi havia.

 
Com a irregularitats destaquem els següents punts:
 
a)      No es va donar compliment al principi de publicitat i concurrència per formalitzar el cens enfitèutic amb el Banc

de Sabadell per l’adquisició  del Kursaal.
 
b)      El mateix va passar amb la signatura de Sorea per l’adequació del contracte de gestió del servei municipal

d’abastament domiciliari d’aigua potable i clavegueram.
 
c)      No es va tornar a licitar el contracte de la concessió de Cespa, tot i que posteriors ampliacions d’aquest contracte

per la prestació de més serveis superaven àmpliament el 20% que estipula la normativa.
 
d)      Ens trobem amb l’existència de préstecs de l’Ajuntament que són vigents però que no han estat aprovats per la

Direcció General de Finances de la Generalitat.
 
e)      Pavelló Joana Ballart. Cal dir que la remodelació del Pavelló va ser una obra que era necessària i important per a

la ciutat.
 

-          Però, això no treu, tal i com es destaca en l’auditoria, que tot l’expedient estigui ple d’irregularitats i mancat
d’informació.
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-          Així, quan l’Ajuntament de Valls subroga el contracte d’execució de les obres subscrit anteriorment entre el
CB Valls i l’empresa constructora per efectuar les obres, es redacten els informes tècnics per part de
l’Ajuntament i es publiquen oportunament. Però, per contra no es liciten com tocaria les obres.

 
-          El contracte entre l’Ajuntament i l’empresa se signa al març del 2003 quan les obres ja estaven fetes.
 
-          A més se signa per 1.440.466 euros quan el cost de les certificacions ascendeix a 1.648.406 euros. El projecte

s’aprova a finals d’abril del 2003, però no ens consta cap informe tècnic, ni les modificacions del projecte.
 
 
Per acabar aquest breu resum del que és l’informe d’auditoria i de l’auditoria que s’ha realitzat, permetin-me ja que
vostès són els màxims responsables d’aquesta situació, que faci algunes consideracions.

 
1.      L’estudi econòmic i el pla de sanejament que vostès, membres del PSC, van encarregar l’any 2001, deia a la

pàgina 4 “es planteja durant el període de vigència del pla seguir utilitzant el mateix criteri aplicat a l’exercici 2001
pel que fa al saldo de dubtós cobrament”. Aplicant-ho, el tancament de l’exercici 2002 havia de ser d’un total de
1.039.775 €. Per què van provisionar només 100.000 € de saldos de dubtós cobrament al tancament de l’exercici
2002, quan s’havien de provisionar un milió d’euros aproximadament? Com pensaven compensar la diferència? O
és que només era una mera tàctica de maquillatge per poder afirmar que l’any 2002 es complia el pla de
sanejament?

 
2.      L’estudi econòmic i financer que vostès van encarregar l’any 2001, reconeixia un important deute. Ja en aquells

moments es parlava aproximat al voltant de 3.500.000 €. Llavors nosaltres ens preguntem, per què en lloc d’aplicar
un paquet de mesures de xoc per fer front a aquest forat, van continuar aplicant una política econòmica que només
servia per poder endeutar i amagar la realitat i agreujar encara més la delicada situació financera?

 
3.      Vostès també van encarregar un pla de sanejament després d’haver fet l’estudi econòmicofinancer que van

encarregar. Per què van impulsar l’elaboració d’un pla de sanejament que es basava en una realitat falsa? És a dir,
per què van prendre com a referència els ingressos de l’any 2001, un any extraordinari pel que fa als ingressos atès
la implantació d’una sola empresa havia suposat un ingrés extraordinari d’aproximadament 820.000 €? Per què van
prendre com a referència aquell any i van posar els increments anuals sobre els ingressos quan sabien que no es
complirien?

 
4.      Tot i partint d’aquesta realitat, el pla de sanejament que vostès van encarregar proposava un seguit de mesures. Per

què no van aplicar aquestes mesures?
 
5.      L’estudi econòmic que vostès van realitzar afirmava en la pagina 73 que hi havia un saldo de deutors pendents de

cobrament per un total de 54.520.396 ptes. corresponents a expedients de contribucions especials que s’havien de
donar de baixa. Per què desprès d’indicar al departament de recaptació i tresoreria que no tramitessin les
liquidacions de cobrament, és a dir, després de decidir no cobrar-les per què no les van donar de baixa? Per què
van deixar d’ingressar 54 milions de ptes.?

 
6.      L’auditoria que avui presentem posa de manifest l’existència de diferències entre els imports base aprovats en el

contracte inicial de l’any 1997 i els utilitzats per la revisió de preus, pel que fa a la concessió de la recollida
d’escombraries. Concretament fa evident, l’existència d’informes favorables als càlculs presentats a l’empresa
concessionària malgrat que aquests no eren correctes. És què no existia una política de seguiment de la revisió de
preus en relació als contractes més importants signats per l’ajuntament amb les empreses concessionàries?

 
7.      En relació al mateix tema, l’auditoria posa de manifest que l’Ajuntament ha enregistrat com a obligacions

reconegudes pendents de pagament un total de 71.826 €, en concepte d’inversió de millores d’obra d’enginyeria a
31 de desembre de 2003 no estaven executades. En altres paraules, gràcies a l’auditoria encarregada per aquest
govern, l‘Ajuntament de Valls, l’any 2003 no s’hauran de pagar obres que no s’han fet. Com és que no es prenien
les mesures necessàries per què aquests fets no passessin?

 
Com es pot observar, tenim una situació preocupant que arrosseguem des de fa anys, que no es va voler afrontar o es
va fer només de manera superficial, només com operacions de maquillatge i, que com s’ha vist amb l’auditoria, no van
servir de res.
 
1.      Només va servir per allargar una malaltia que és insostenible.
 
2.      Només va servir per amagar una faltar de lideratge polític per posar remei a una desorganització que vostès
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mateixos han provocat.
 
3.      Només va servir per generar titulars i escriure articles d’opinió que no fan res més que desinformar.
 
4.      Només va servir per deixar l’Ajuntament en una situació econòmica d’extrema feblesa, preocupant i alarmant.
 
5.      Només va servir per deixar l’Ajuntament a la ruïna.
 
I de tot plegat, les xifres són les que són i vostès en són els responsables.”
 
Tot seguit intervé el Sr. Francesc Moreno preguntant de quin document es dóna compte avui al Ple.
 
La Sra. Alcaldessa demana al secretari que informi sobre quin document és, responent aquest últim que es dóna
compte de l’auditoria.
 
Continua el sr. Moreno manifestant que a la comissió informativa es va donar compte de l’esborrany de l’auditoria i
que el document definitiu se’ls ha facilitat fa mitja hora. Per tant es dóna compte d’un document que ni s’ha debatut ni
s’ha corregit, preguntant una vegada més si el document que es dóna compte és el subjecte a revisió o el defenitiu.
 
Contesta el Sr. Jordi Valldepérez, auditor que ha realitzat l’auditoria, i a instàncies de la Sra. Alcaldessa, que ignora
quin és el document del qual se’n dóna compte, suposant que es tracta del definitiu.
 
Continua el Sr. Moreno manifestant que suposa que el document del que se’n dóna compte és el definitiu i que no s’ha
pogut sotmetre ni a lectura ni a revisió, ja que no han tingut temps i proposant que la propera auditoria es redacti en
català.
 
A continuació el Sr. Moreno efectua la següent intervenció literalment transcrita:
 
L’auditoria de la qual parlem no és la primera que es realitza a l’Ajuntament, i segurament no serà l’última. Millor dit,
fora desitjable que no sigui l’última. Una Auditoria té per finalitat verificar el grau de compliment legal en la gestió
comptable, certificar el nivell econòmic i l’eficiència de la gestió i el grau de consecució dels objectius econòmics
previstos. Vist així, sembla recomanable que de tant en tant es sotmetin els comptes de l’Ajuntament a Auditories. De
manera especial quan un govern responsable vol conèixer com estan els comptes que ha d’administrar per tal de definir
els objectius d’una determinada política econòmica.

A la vista de la intervenció anterior sembla ser que hi ha més interès en parlar amb un to acusatori dels problemes
anteriors, que no pas parlar de la política econòmica que pretén desenvolupar el nostre actual govern.
 
Però és cert, no és la primera auditoria. Per cert, corregeixi’m perquè en el document que vostès donen compte avui
s’afirma que és la primera vegada que els comptes de l’Ajuntament són auditats i no és així.
 
Efectivament, l’any 96 l’Alcalde d’ERC, Sr. Jordi Castells, va auditar els números de l’anterior govern socialista. El
2001, jo mateix com alcalde, vaig auditar els números de l’etapa d’alcaldia de ERC, ara són vostès qui tenen la
responsabilitat de governar i per tant de definir la seva política econòmica, i han fet una suposada auditoria dels
números de l’any anterior.
 
.- Quin ús va fer el Sr. Castells de l’auditoria de l’any 96?  No ho sabem, mai la va fer pública ni la va sotmetre a
valoració. Ara amb el temps ja podem valorar el resultat de la seva gestió econòmica.
 
.- Quin ús vàrem fer de l’auditoria de l’any 2001? Era clar: Per una banda ens va permetre dissenyar un pla de
sanejament, amb uns objectius concrets que afectarien als pressupostos dels anys següents. I per una altra banda ens va
permetre recuperar la confiança de la Direcció General de Política financera i per tan aprovar uns pressupostos durs i
austers però responsables amb la resposta a les necessitats de la ciutat.
 
.- Quin ús han fet vostès de la suposada auditoria de l’any 2003?
 
Mirin, avui teníem l’oportunitat de fer un debat, serè, positiu, responsable, mirant cap el futur amb una actitud
responsable de trobar solucions a les dificultats econòmiques de l’Ajuntament. Però vostès no han volgut que sigui
així.
 
1.- Vostès han volgut  pervertir la funció d’un document recomanable, útil, o fins i tot necessari.  Inicialment no l’han
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tingut en compte a l’hora d’elaborar el pressupost del 2004. Tampoc  no l’han tingut en compte a l’hora de tancar i
liquidar  el pressupost del 2003.
 
2.- Per contra han comès una il·legalitat publicitant, de manera parcial i intencionada unes conclusions falses o uns
resultats erronis.
 
L’error pot ser degut a la manca de competència dels auditors, cosa que no creiem o l’error i conclusions falses pot ser
degut a la intenció de l’actual govern d’utilitzar l’Auditoria per acusar als anteriors governs, i de manera especial als
representants socialistes d’haver  amagat despeses, de gestionar incorrectament ingressos, de malbaratar recursos
públics, i si això no fos prou, ens acusa de greus irregularitats administratives, de prendre decisions il·legals quan érem
al govern i no contens ens acaben acusant d’haver enganyat clamorosament a la ciutadania.
 
I això ho fan no en els espais de debat polític, sinó que ho fan davant els mitjans de comunicació als quals els hi
traslladen un missatge clar i contundent:
 
“L’Auditoria destapa un dèficit desconegut de més de 6 milions d’Euros, (1.000 milions de pessetes), el 80% dels quals
no estava comptabilitzat. Ni més ni menys. Segons vostès els socialistes som responsables d’haver amagat de forma
il·legal 800 milions de pessetes.”
 
A continuació el Sr. Moreno es dirigeix al Sr. Batet i a la Sra. Alcaldessa per si confirmen l’afirmació anterior
 
Respon la Sra. Alcaldessa demanant al Sr. Moreno que continui amb la seva intervenció ja que el que no correspon
aquí és fer un interrogatori a un altre regidor.
 
Intervé de nou el Sr. Moreno comentant que hi ha coses importants i que aquesta afirmació s’ha publicitat i està en els
mitjans de comunicació i el Sr. Batet fa 10 minuts l’ha confirmat, demanant si es continua persistint en aquesta
acusació.
 
Respon la Sra. Alcaldessa que quan s’afirma que el 80 % no està comptabilitzat es fa referència a una tècnica
comptable i que en cap moment s’ha dit que s’hagi amagat amb il·legalitat aquesta quantitat i retreient-li que
abandonés la junta de Portaveus en la qual es va informar sobre el resultat de l’auditoria abans de que s’acabés i
malgrat això posteriorment es facin declaracions sobre irregularitats en el contingut de l’auditoria.
 
Conclou demanant al Sr. Moreno que continui amb la seva intervenció.
 
Intervé de nou el Sr. Moreno posant de manifest que segons afirmacions del propi govern el 80 % dels 6.000.000
d’euros que ha destapat l’auditoria no estan comptabilitzats.
 
Continua el Sr. Moreno amb la seva intervenció literalment transcrita:
 
Aquesta acusació, vostès comprendran que és molt greu, la més greu  que s’ha fet a l’Ajuntament els darrers 25 anys.
Doncs bé: Sra. Batalla, Sr. Batet, vostès han mentit deliberadament, i ho han fet amb una acusació contra els socialistes
que suposa una intromissió il·legítima en l’àmbit de la protecció de l’honor, la imatge i la reputació de tots els governs
socialistes i especialment de mi mateix com a responsable últim. Això és tant com assegurar que vostès ens han
imputat fets, han fet manifestacions públiques de judici de valor amb la intenció de malmetre la nostra dignitat, han
menystingut la nostra imatge i han atemptat contra el nostre prestigi i reconeixement social.
 
Vostès han mentit i ara ho demostrarem:
 
·                    En primer lloc. Vostès han mentit, difonent públicament unes conclusions sense aportar totes les dades que ha
de contenir l’auditoria per tal de donar crèdit i verificar les conclusions de l’auditor.
 
Sr. Secretari, existeix en l’expedient de l’auditoria l’informe jurídic sol·licitat pel grup socialista en relació a l’auditoria
contractada per l’Ajuntament?
 
Respon el Secretari en sentit afirmatiu.
 
Continua el sr. Moreno preguntant al Sr. Secretari si és l’autor de l’esmentat informe, contestant aquest en sentit
afirmatiu, i demanant-li que faci lectura del paràgraf primer de l’informe a la pàg. 1.
 
Per part del Sr. secretari es procedeix a la lectura de la següent part de l’informe de Secretaria
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“Abans d’entrar en el desenvolupament de l’informe, s’ha de tenir en compte que aquesta Secretaria encara no disposa
del document definitiu de l’auditoria, i que la única documentació de què es disposa és l’esborrany subjecte a canvis,
en el qual no s’hi adjunta tota la documentació justificativa de les conclusions plantejades a l’esmentat document. Per
tant, i pel que fa al conjunt de documentació que comprèn l’auditoria, aquesta Secretaria no s’hi pot pronunciar en
aquest moment, al menys, fins que es faciliti tota la documentació complerta de la mateixa.”
 
Pregunta el Sr. Moreno al Sr. Secretari en quina data s’ha rebut la documentació complerta de l’auditoria responent
aquest que s’ha rebut aquest matí.
 
Continua el Sr. Moreno amb la seva intervenció literalment transcrita:
 
Queda clar doncs, que la documentació utilitzada fins al moment ha estat incomplerta. I per tant vostès han transgredit
la legalitat, concretament la llei 19/1988 d’auditories i el reglament 1636/90 que la desplega quan obliga que l’auditoria
de comptes anuals han de formar una unitat, deuen ser redactades amb claredat, la identificació dels comptes objecte
de l’auditoria que s’han d’incorporar a l’informe, així com la manifestació explícita dels auditors de que les dades que
figuren en la memòria contenen tota la informació necessària per interpretar i comprendre la situació financera i per
tant donar credibilitat i justificar l’opinió de l’auditor.
 
Per altra banda amb la divulgació pública i parcial  de les conclusions de l’auditoria, han transgredit també la legislació
quan determina que en cap cas l’informe d’auditoria podrà ser publicat parcialment o en extracte. Siguin vostès o
siguin els auditors, algú haurà d’assumir responsabilitats. 
 
Interromp la seva intervenció el Sr. Moreno per preguntar al Sr. Secretari si l’auditoria compta amb un contracte
d’adjudicació formalitzat responent el Sr. Secretari que no s’ha formalitzat el contracte.
 
Continua el Sr. Moreno amb la seva intervenció literalment transcrita:
 
Per tant, l’auditoria adjudicada mitjançant procediment negociat el 27 d’octubre, no compta amb contracte formal
d’adjudicació. Podrien haver afegit els senyors auditors aquest extrem a la llista de irregularitats descrites en
l’auditoria.
 
·                     Vostès ens han acusat als socialistes  d’haver amagat, deutes que ara ha descobert l’auditoria.
 
.- Vostès consideren amagats els 632.743 € del préstec a Provalls, utilitzat per finançar les Festes Decennals de la
Candela, quan era públic i notori des de l’any 2001 la utilització d’aquesta fórmula de finançament, quan ja hi constava
en l’Auditoria de l’any 2000, quan en aquest mateix plenari a pregunta del nostre grup el mateix Sr. Batet ens va donar
compte de com estava el retorn d’aquest crèdit. I quan des de l’any 2001 existeix la corresponent partida en els
pressupostos anuals per fer front a l’amortització del capital dels interessos del préstec?
 
Aquest deute,  per tant, no ha estat mai ocult. Altra cosa és que ha vostès els hi agradi mentir.  Per cert, tenien als seus
socis d’ERC responsables últims de l’organització de les festes per aclarir qualsevol dubte. I sense anar més lluny,
vostès mateixos com responsables de diverses comissions de les festes devien saber com es finançarien els dèficits que
van produir. El Sr. Eduard González Ribas, hem podria prestar la seva atenció, veig que no li importa gaire aquest
tema, senyor González. Com deia, el Sr. González ens podria explicar com va anar la liquidació del pressupost de la
comissió de marketing  i promoció de les festes. Se’n recorda Sr. González, d’un pressupost de 7 milions va realitzar
una despesa de 23.
 
.- Vostès ens han acusat d’haver amagat i ocultat una bestreta de caixa a la comissió de les festes que havia de ser
retornada amb el crèdit abans citat, i que mai la comissió va retornar.  Preguntin als seus socis per què, malgrat ser
notori i conegut per tots, no han volgut mai , reconèixer que aquesta bestreta no és cobraria mai, i passaria a engrossir
el dèficit de les festes Decennals. En qualsevol cas, també aquesta circumstància comptable està reflectida en
l’auditoria de l’any 2000. I per tant era públic, conegut i notori.
 
.- Continuem destapant deutes:
 
.- Diuen que teníem amagats altres despeses en conceptes varis que ara han aflorat amb la seva auditoria, mirin, agafin
vostès l’auditoria de l’any 2000 i ho trobaran reflectit tot el que ara diuen que ha aflorat.
 
.- Diuen també que ara han aflorat els 1.154.000 €, en concepte d’indemnització a EUROMUTUA per l’incendi de la
impremta Castells.
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Interromp de nou la seva intervenció el Sr. Moreno demanant al Sr. Secretari que doni lectura al punt 4.2 del seu
informe.
 
Es procedeix per part del secretari a la seva lectura:
 
4.2.- Al pressupost per l’any 2004 ja s’ha previst una partida: 30404-12101-22609: Indemnització EUROMUTUA.
Import: 1.154.000 €. Entenc que aquesta quantitat no correspon afectar-la al remanent de tresoreria, ja que entra
d’altres, la Sentència no és ferma, i està recorreguda davant el Tribunal Suprem. En aquests moments s’està en tràmit
d’execució provisional, que obliga a l’Ajuntament a l’oportuna consignació pressupostària, tal i com s’ha previst en el
pressupost per l’any 2004.
 
 
En conseqüència conclou el Sr. Moreno que d’acord amb l’informe dels serveis jurídics de l’Ajuntament aquest
concepte no correspon imputar-lo al romanent de tresoreria, en tot cas seria un criteri subjectiu.
 
En relació a l’import de dubtosa cobrabilitat que segons l’auditoria és de 2.134.688 euros i segons la liquidació
d’1.543.998 euros, demana al Sr. Secretari que faci lectura del punt 4.4 del seu informe.
 
Per part del secretari es procedeix a la seva lectura:
 
4.4.- Els auditors fixen com a deutors de dubtosa cobrabilitat un import de 2.134.688 €, en base als criteris que
exposen, en front els 1.543.998 € que consten a la liquidació del pressupost. Per arribar a aquesta conclusió no s’ha
tingut en compte que el Pla de sanejament de l’Ajuntament de Valls pel període 2002-2005, preveu que pel període de
vigència del pla, se seguirà el mateix criteri aplicat a l’exercici 2001 en relació a la dotació de morositat. L’art. 103 del
Real Decret 500/1990, de 20 d’abril, preveu que la determinació de la quantia de difícil o impossible recaptació es
podrà realitzar de forma individualitzada, o fixant un percentatge a tant alçat, i tenint en compte l’antiguitat dels
deutes, el seu import i naturalesa, percentatges de recaptació en voluntària i executiva i altres criteris que fixi l’ens
local. Per tant, la normativa no fixa criteris, i els únics aplicables, si és el cas, són els aprovats pels ens locals. I
l’Ajuntament de Valls té un criteri aprovat a través del pla de sanejament, que és el que s’ha d’aplicar. De la
informació facilitada per la intervenció municipal, el càlcul dels saldos de dubtós cobrament s’han efectuat d’acord amb
els esmentats criteris. En conseqüència, els criteris utilitzats en aquest sentit per la liquidació del 2003 són els correctes.
És més, si no es modifica el Pla de sanejament, són els únics utilitzables, ja que són els acordats pel Ple de
l’Ajuntament. Altre cosa és que els auditors opinin que hi hagi altres criteris millors, com els recomanats per la
Sindicatura de Comptes (que són els que apliquen). Però tant sols és una recomanació, sense força vinculant, i un
criteri en qualsevol cas no coincident amb les regles aprovades pel ple de l’Ajuntament. En conseqüència, aquesta
Secretaria opina que els saldos de dubtós cobrament previstos a la liquidació, per un import de 1.543.998,54 €, són els
correctes.
 
Afegeix el Sr. Moreno que queda clar que es tracta de diferents criteris i que fins i tot en la liquidació del pressupost se
n’utilitza un altre.
 
També manifesta el Sr. Moreno que se’ls acusa d’il·legalitat amb la utilització dels cens enfitèutic per la compra del
Kursaal, demanant al Sr. Secretari que llegeixi el punt 6.1 del seu informe.
 
Per part del secretari es procedeix a la seva lectura:
 

6.1.- Cens emfitèutic.  Aquest és un instrument perfectament contemplat, individualitzat i definit per la normativa civil
catalana, i més en concret a la Llei 6/1990, de 16 de març, dels censos.

Pel que fa a la preparació i adjudicació, regeixen les normes sobre contractació pública. Pel que fa als efectes i
extinció, les pròpies de la normativa civil de l’esmentat contracte. És d’aplicació l’art. 9  del RDL 2/2000,  que preveu
que en els negocis jurídics sobre béns immobles, s’aplicarà en primer lloc, pel que fa a preparació i adjudicació, les
normes de legislació patrimonial, que són les que s’han aplicat.
 
No totes les figures jurídiques que utilitzen els ens locals estan previstos a la normativa específica, sinó que, d’acord
amb la normativa de contractes sobre les administracions públiques, es pot recórrer a les figures de dret privat.
 
La resta (motivació de l’actuació), són interpretacions subjectives dels auditors, que en cas de ser certes (en aquest cas
s’hauria de demostrar aquesta certesa), podrien haver afectat la mateixa validesa de l’acord administratiu aprovant el
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cens. No obstant, pel que fa als seus efectes, s’aplica la normativa civil que regula el cens, i en conseqüència, en
aquests moments ha esdevingut ferm.

Conclou el Sr. Moreno que d’acord amb l’informe el cens enfitèutic va ser correcte tot i la interpretació subjectiva de
l’auditor.
 
Continua el Sr. Moreno dient que davant l’acusació de contractació il·legal d’obres de jardineria adjudicades a CESPA,
demana al Secretari que doni lectura del punt 6.6 del seu informe.
 
Per part del Sr. secretari es procedeix a la seva lectura:
 
6.6.-  Pel que fa a les obres de jardineria adjudicades a CESPA, malgrat l’acord de la Comissió de Govern faci
referència a una quantitat global de 124.629,77 €, en realitat es tracta de 19 obres diferents, amb pressupostos diferents,
i preveient 19 actuacions independents i aïllades. L’import màxim previst per una d’elles és de 27.195,34 €. Es tracta
dons de 19 adjudicacions, per 19 obres diferents, amb 19 pressupostos diferents, encara que amb un sol acord
d’adjudicació, per qüestions de celeritat i economia procedimental. Tota aquesta informació està perfectament
reflectida a l’expedient. Per tant, totes les obres tenen la condició de contracte menor d’acord amb l’art. 121 del RDL
2/2000, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques, i tant sols és
necessari l’acord d’adjudicació i la posterior factura.
 
 
Conclou el Sr. Moreno que en aquest extrem l’acusació de contractació il·legal és falsa i manifestant que en qualsevol
decisió dels òrgans de govern d’aquest Ajuntament si fos il·legal en el fons i en la forma els serveis tècnics de la casa
ja ho advertirien com ho han fet en el passat i ho continuaran fent en el futur.
 
Continua el Sr. Moreno amb la seva intervenció literalment transcrita:
 
Han tingut també vostès especial interès en qualificar d’irregular o fins i tot il·legal el procés de negociació amb el
Club Bàsquet Valls, que va permetre realitzar la millora del Pavelló Joana Ballart, escenari de l’experiència esportiva
més gran i important que ha viscut la nostra ciutat, quan tot el procés va ser seguit per una comissió mixta de
l’ajuntament i el CB Valls, i en tot moment coneixedors tots els grups del procés, ja que va ser aquest plenari qui va
adoptar tots els acords per unanimitat. Per cert aprofito per agrair al Sr. Secretari de l’Ajuntament de Valls la seva útil
participació en el procés de negociació facilitant i garantint la legalitat de les decisions adoptades.  Per tant, és
lamentable que ara, utilitzin aquest tema també per sembrar el dubte respecte la gestió de l’anterior govern. 
 
·                 Sorprèn per últim, que el document que vostès anomenen auditoria reculli opinions, que vostès utilitzen per

acusar  amb falsedats als Socialistes, obviant la participació d’altres grups polítics en els anteriors governs, més quan
bona part de les seves conclusions afecten directament a la gestió dels seus actuals socis de govern i a vostès mateixos.
 
Podríem fer una extensa relació d’imputacions atribuïdes per vostès als socialistes, quan s’haurien d’atribuir a d’altres.
Alguns no hi són, d’altres formen part del seu govern. Deixem-ho de banda.
 
Sí però els hi volem dir:
 
.- Qui ha estat qui no ha complert l’acord de plenari d’aprovació d’un pla de sanejament que faria que el romanent de
tresoreria al tancament del 2003 fos zero, i que ara presenta una liquidació del pressupost amb un romanent de
tresoreria de – 2.758.563. I obliga a l’ajuntament a replantejar un nou pla de sanejament?  El govern de CiU.
 
.- Qui no ha donat compliment a la base 6, excedint en 14 partides d’inversió les consignacions pressupostàries
definitives ?. El seu govern, Sra Batalla.
 
.- Qui no ha seguit les fases d’execució de la despesa, tal i com estableix la llei que regula les hisendes locals, i qui no
ha seguit els procediments de control i fiscalització de la despesa establertes en las bases d’execució del pressupost.?
Vostè Sr. Batet.
 
.- Qui ha produït un excés en  hores extraordinàries superior a les marcades per la normativa laboral vigent. El seu
govern, Sra. Batalla, vostè Sr. Galimany. 
 
Tot això ens fa arribar  a la conclusió següent:
 
Vostès han utilitzat il·legalment l’auditoria com un instrument per acusar injustament als socialistes. Han mentit
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pública i deliberadament amb l’objectiu de posar en dubte la honorabilitat dels socialistes. I això Sra. Batalla és molt
greu.
 
La utilització de la mentida i la manipulació informativa és un dels pitjors defectes dels que un polític responsable
hauria d’evitar, i si cau en l’error avergonyir-se.  Vostès han mentit a la ciutadania i per tant ja saben el que toca fer. Si
persisteixen en la seva acusació han de formular la corresponent denúncia a la fiscalia de l’audiència provincial, i sinó
ho fan haurien de dimitir.
 
Per últim, repassin alguns expedients que els auditors, semblen haver obviat o potser  vostès no els hi han facilitat les
dades. Segons les nostres informacions, queden pendents per aflorar deutes de l’escorxador intercomarcal, que algú els
hi podria explicar. Potser estem parlant d’uns 420.000 €, que bona falta ens fan. També algú els hi podrà explicar com
ha de fer front l’Ajuntament al compromís de satisfer a Provalls unes quantitats satisfetes per l’entitat en nom de
l’Ajuntament. Ull, parlem d’acords extrapressupostaris adoptats personalment per anteriors responsables del govern
municipal i que a la vegada tenien responsabilitats a l’empresa Provalls.
 
Com a conclusió.
 
 Sra. Batalla, la seva obsessió pels socialistes li ha fet cometre un greu error. Ha traspassat la línia del que és èticament
correcte en política. En lloc d’actuar responsablement davant les dificultats econòmiques, que és el que faria qualsevol
govern segur de sí mateix, han utilitzat l’auditoria per acusar públicament als socialistes.
 
Per què ho han fet? Per què d’aquesta obsessió vers als socialistes? Només hi ha una explicació, volen amagar el
fracàs del seu govern.
Porten un any governant i en aquest any han pujat els impostos un 8%.
Presenten avui una liquidació del seu primer exercici amb números vermells, i amb l’incompliment del pla de
sanejament que ens porta avui a una situació pitjor de la que teníem ara fa dos anys.
Han aprovat un pressupost que ja d’entrada no el podran executar, i que només satisfà les nòmines dels regidors i
responsables de confiança.
Van prometre el museu casteller i un nou traçat de l’autovia, un any després ni una cosa ni l’altre.
Van prometre la rehabilitació de l’Enxaneta, i han perdut un any miserablement.
El PERI, el PLA GENERAL, equipaments esportius, el parc de la ciutat,  un any de govern i res de res.
 
Vostès han estat dipositaris del marge de confiança més gran que mai cap grup polític ha tingut, fent balanç del seu
primer any de govern aquesta confiança s’ha convertit en frustració, apatia i desmotivació del govern i de la ciutadania.
 
Prengui nota, el pas següent a aquesta situació és la rebel·lió.
 
Li demano, si us plau, que no es preocupi pels socialistes. Estem bé, estem com sempre, disposats des de qualsevol
paper a servir a la ciutat, oferint el nostre projecte, la nostra il·lusió, el nostre treball, perquè la ciutat progressi. Ara ho
fem des de l’oposició, i ja ho veu, fem el nostre treball amb rigor i dignitat, però estem amatents, perquè el seu projecte
de seguir així no té futur.  La seva preocupació ha de ser el govern de la ciutat i el servei als ciutadans.
 
Ara que ja té l’auditoria complerta, i quan disposi de l’altre dels organismes autònoms, Sra. Batalla, si vol obrir un
debat positiu, responsable, conscient de les dificultats, però amb una actitud positiva sense acusacions ni mentides, no
ho dubti, el nostre interès, treball i experiència estaran al servei de la col·laboració.
 
Vostè comprendrà que no podem fer res més que reiterar un cop més la nostra predisposició a col·laborar. De vostè
dependrà cercar i afavorir el consens, però si continua optant per la mentida, la manipulació informativa i l’acusació
injusta, trobarà una i altra vegada un grup municipal que li recordarà que així no avancem i que el seu projecte no té
futur.
 
 
Intervé el Sr. Batet demanant a la sra. Alcaldessa que a la vista de les acusacions formulades pel Sr. Moreno
intervinguin els auditors per tal de que expliquin les salvetats i els diferents punts de l’auditoria.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa demanant als auditors que facin l’oportuna explicació tal i com ja van fer a la Junta de
Portaveus a la que hi van faltar dos portaveus de grups municipals, per tal d’acreditar que les afirmacions del Sr. Batet
s’adequen a l’informe d’auditoria.
 
Intervé el Sr. Jordi Valldepérez, auditor que ha efectuat l’auditoria, manifestant que una cosa és l’opinió de l’auditoria
i una altra molt diferent els comptes que acompanyen l’auditoria que no tenen res a veure amb l’opinió. Manifesta que
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només farà referència a aquelles qüestions que l’anterior conferenciant ha mencionat.
 
Ja que ha deixat de fer referència a altres aspectes importants que es ressalten en l’informe d’auditoria i per tant se
suposa que en aquests altres aspectes estan d’acord amb els comentaris que es desprenen de l’informe d’auditoria. En
primer lloc manifesta que l’opinió de l’auditoria és en català i que l’únic que està en castellà són els documents oficials
que presenta l’Ajuntament. Continua afirmant que s’ha fet referència a l’existència d’anteriors informes d’auditoria
dels quals no en tenen constància ja que l’únic que existeix són anàlisis econòmic-financers que no expressen l’opinió
de l’auditor sobre els comptes examinats ni fan menció a l’abast del treball realitzat i que en conseqüència no tenen la
configuració d’auditoria.
 
També s’ha fet referència a uns paràgrafs de la Llei d’auditoria però s’ha de tenir en compte que la Llei d’auditoria de
comptes fa referència als comptes anuals d’empreses privades i les empreses públiques i entitats administratives com és
l’Ajuntament es regeixen per una altra serie de normes d’auditoria que són referents al sector públic i en relació a les
quals no hi tenen res a veure les normes del sector privat.
 
Continua manifestant en relació a la sentència de gràfiques Castells que aquesta ja era coneguda l’any 2003 i que pel
principi de prudència aquests impactes s’han de reflectir d’alguna forma en els comptes de les entitats per saber que es
té aquest perill en el cas que la sentència sigui desfavorable, fet que perjudicaria el romanent de tresoreria de
l’Ajuntament.
 
En relació als morosos manifesta que és evident que hi ha un pla de sanejament que marca un percentatge de dotació
de morosos, però no obstant hi ha d’altres criteris reconeguts per la Sindicatura de Comptes i segons els quals la
provisió efectuada és insuficient, per tant, el que proposen els auditors és molt més proper a la realitat que no la
previsió del pla de sanejament que a més no s’ha complert en la seva totalitat.
 
Pel que fa als altres tres punts en els que es parlava de possibles il·legalitats i més en concret el cens enfitèutic, la
contractació amb CESPA i el Club Bàsquet Valls creu que es tracta d’opinions possiblement divergents en les que
s’hauria d’entrar molt a fons per saber quina de les dues parts té reaó i si s’havia portat a terme la contractació amb la
seva legalitat corresponent.
 
Pel que fa al contracte de CESPA manifesta que encara que estigui subdividit en dinou contractes menors diferents, és
evident que és el mateix proveïdor, el mateix tipus de feina, s’utilitzen els mateixos treballadors i s’adjudica
conjuntament sense cap explicació.
 
Intervé el Sr. Fernández efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Avui fa vuit dies, en aquesta mateixa Sala de Plens de l’Ajuntament de Valls, més de seixanta persones entre
regidors, ex regidors, alcaldessa i ex alcaldes honoràvem els 25 anys d’ajuntaments democràtics amb un acte
emblemàtic. Tos teníem uns sentiments comuns. No hi havia colors, sigles ni consignes que ens diferenciessin.
Per un dia, tots plegats, teníem més coses en comú que no pas divergències puntuals o cròniques, segons es miri
ho s’interpreti. Per primera vegada tots vam anar a una, en la mateixa direcció. Parlem del passat, d’un passat
ple d’entrebancs i dificultats que és va superar amb l’ajuda de tots i amb la voluntat de tothom, prioritzant
sentiments comuns, la unió i la col·lectivitat varen tenir un pes específic més important que els ideals o
interessos individuals.
 
Vaig detectar a nivell individual que el tracte entre els diferents regidors, fossin del partit que fossin, era més cordial i
més humà que en els moments actuals. Per un moment vaig sentir enveja, una enveja de l’anomenada sana. Per què
aquest tracte, aquest comportament és més difícil ara que en temps passats ?. Que ha canviat a part de les persones ?.
Que cadascú ho analitzi i valori com cregui més adient, per treure les seves conclusions. Tinc la impressió personal que
per més d’un  estic demanant massa, ho dic plenament convençut de la meva afirmació.
 
Avui, però, hem de parlar del present. D’un present certament complicat i sinuós, si en primer terme hi posem la
vessant econòmica. L’actual situació l’ha plasmat en un document l’empresa Gassó Auditors, S.L. És, parlo, de la ja
coneguda auditoria que tanta polseguera ha aixecat últimament. Una més de les fetes en els últims anys, totes elles
elaborades per conegudes i prestigioses firmes dins del món de l’estudi, anàlisi i plasmació de dades en les
comptabilitats públiques o privades. Curiosament, ha estat qüestionada solament aquesta última auditoria, arribant a dir
autentiques bajanades sense fonament ni rigor tècnic que ho avali, amb una única finalitat que no es altra que crear
incertesa, desgavell, confrontació entre polítics i confusió entre els ciutadans. Tot plegat quina pena, quina
irresponsabilitat. Personalment, sento vergonya davant fets i actuacions com aquesta.
 
La consciència del temps, sembla que aquesta és diferent en relació amb esdeveniments que es presenten en forma



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-06-28.htm[31/03/2017 14:07:01]

seqüencial i en relació amb els que ho fan linealment, i, alhora, és influïda per la càrrega emocional del record del
passat.
 
El concepte de temps va lligat al de simultaneïtat en el sentit que la localització d’un esdeveniment és determinada per
comparació amb termes subjectius que és produeixen en un sistema de referència.
 
Per això, el temps, passa tan de pressa que les persones tenim certes dificultats en seguir-lo, ens costa anar al seu ritme
inexorable, davant dels seu pas frenètic no assimilem ben bé els conceptes. Suposo que per aquest motiu entre d’altres,
fa que ens trobem en front de situacions esperpèntiques com l’actual.
 
Han passat 25 anys de la constitució del primer Ajuntament democràtic a la nostra ciutat l’any 1979. Com ja hem dit,
hi ha una situació concreta en l’economia municipal amb un romanent de tresoreria negatiu que puja a una quants
milions d’euros i que ens trobem, doncs que amb l’ajuda de la divinitat, els astres, els deus actuals i de la mitologia
antiga aquest dèficit s’ha generat tot sol. Ningú n’és responsable ni hi té res a veure.
 
Alguna que altra vegada he sentit, hem sentit, discursos de diverses formacions polítiques animant a la gent per anar a
votar. Ens queixem quan els índexs de participació son minsos i no arriben a cobrir les expectatives obertes pels partits
polítics en qüestió. Doncs bé, comença a ser hora de dir les coses pel seu nom.
 
Aquest posicionament d’amnèsia general davant d’una situació concreta, és una manca de respecte als vallencs i
vallenques que esperen quelcom més de tots nosaltres. Els nostres conciutadans i conciutadanes no volen sentir
discursos ni intervencions buides de contingut. Exigeixen de tots nosaltres solucions i tenen tot el dret. Nosaltres des
d’ERC assumim la part proporcional que ens correspon, no podria ser d’altra manera. Podrem discutir, millor dit,
podrem parlar de quin és el nostre grau de responsabilitat, però no podem ni volem amagar el cap sota l’ala. Aquest
posicionament és impropi d’un col·lectiu, sigui partit polític, associació, entitat o el que vostès vulguin.
 
De la mateixa manera que els ciutadans tenen deures, també tenen drets. Un dels més elementals és que els seus
representats polítics donin compte del tots els seus actes.
 
El forat econòmic trobat a les arques municipals és responsabilitat de tots, govern i oposició inclosa. Mentre el govern,
seguint els seus criteris polítics, contribueix a les despeses generals i gestiona un pressupost anyal, l’oposició aprofitant
el seu paper fiscalitzador fa peticions desmesurades per invertir i gastar aplicant els seus criteris amb la finalitat
d’intentar desgastar el govern.
 
Podríem repartir els percentatges aplicant els ratis que volguéssim, anys de responsabilitat al cap davant de la regidoria
d’hisenda, anys d’alcaldia, etc. A ningú se li escapa que apliquem els tants per cent de la manera que vulguem els
períodes més llargs i per tant el major grau de responsabilitat recau en el PSC, no cal ser gaire “fenòmen” en el món de
les finances ni “crack” mediàtic en el món de la lògica i el sentit comú per donar-s’en compte.
 
L’informe dels auditors parla de, limitacions, salvetats, incerteses i legalitat, igual que en d’altres estudis, no serem
nosaltres les dones i els homes d’ERC qui qüestionem el treball fet per professionals de reconegut prestigi. Això si,
davant d’acusacions demagògiques i de greu irresponsabilitat política pensem que ha de ser la Sindicatura de Comptes
i el Tribunal de Comptes, únics organismes amb competències i capacitat jurídica plena, els que tindran de pronunciar-
se vers el tema i actuar amb conseqüència. Aquest és el camí i no d’altres que solament pretenen crear confusió i
confrontació prèvia intoxicació a la opinió pública.
 
Hem parlat del passat i del present, però queda el futur. Un esdevenir certament difícil però engrescador a l’hora. Un
futur que l’alt sentit de la responsabilitat de les dones i els homes d’ERC farà que hi fem front amb il·lusió, coherència
i dignitat. Un futur en el qual posarem a l’abast de qui s’hi vulgui sumar els elements claus per poder consensuar i
resoldre tot tipus de problemes. El diàleg ha de ser l’eina fonamental i bàsica per avançar en la recerca de solucions,
deixant de banda d’una vegada per totes els personalismes mal entesos.
 
Conjuntament amb els nostres companys i socis de govern actual farem front a la delicada situació econòmica,
resoldrem els problemes puntuals i avançarem cap un futur prometedor per Valls. Ningú ens rebaixarà les nostres ganes
de treballar per la ciutat.
 
Som conscients del desordre existent en matèria urbanística, econòmica, cultural, esportiva, d’ordre intern de
funcionament, i un llarg etc. Malgrat tot posarem les cementacions bàsiques i necessàries per adreçar el camí, per
intentar trobar un nord que a hores d’ara és incert i difícil.
 
El poble, la ciutadania, és sobirana i espavilada. Sap el que hi ha i qui té les responsabilitats acumulades. Sabrà quan i
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com jutjar-ho.
 
Mentre les solucions s’estudien, analitzen i valoren. El dia a dia ens situa a cadascú a on ens pertoca, l’equip de govern
ha de governar assumint les responsabilitats pròpies de canalitzar les inèrcies que l’hi han sigut encomanades i
l’oposició ha de buscar titulars fora de les actes de comissions informatives i de la junta de govern que l’ajudin per una
banda vendre fum i per l’altra intentar desgastar el govern. D’aquesta oposició voldria fer esment a la CUP, separant-la
de la resta, crec que la seva visió del panorama polític vallenc així com el seu treball quotidià, les seves aportacions i
les seves responsabilitats són en positiu.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que l’any 2001 es va redactar una auditoria en relació a la qual tots els
grups municipals van disposar d’un primer document que també es va facilitar als serveis tècnics per tal d’analitzar-lo.
La definitiva es va presentar incorporant les modificacions que es van considerar oportunes fruit de les aportacions dels
tècnics i dels grups municipals, i només a partir d’aquí es van fer públics els seus resultats. No com en aquest cas en el
que ja fa dos mesos o el passat 16 de juny, la premsa va informar dels resultats d’aquesta auditoria.
Conclou que la situació actual no l’ha provocat l’oposició sinó l’actuació del govern.
 
Intervé el Sr. Fernández manifestant que l’any 1996 es va fer un estudi econòmic i del que ningú se’n va assabentar
encara que està a disposició de tothom per qui en vulgui saber la informació.
Conclou que s’avergonyeix que es donin responsabilitats a CiU pel tancament de l’any 2003 quan el PSC va estar
governant durant els 5 primers mesos de l’esmentat any, considerant que això és una actuació irresponsable.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que el grup municipal del PP quan considera que una actuació està ben feta ho
aplaudeix i quan no ho critica. Manifesta que no es tracta de qui o com s’han dit les coses, sinó de què l’auditoria
demostra una realitat que s’ha de solventar. En tot moment ha tingut clar que del que es donava compte era de
l’informe definitiu de l’auditoria que a més a més no hi ha cap dubte que està redactat en català i que només estan en
castellà els títols dels comptes que s’han facilitat per part de l’Ajuntament.
Conclou afirmant que és sorprenent que avui tot sigui tan finament jurídic, mil·limetrant les actuacions i en canvi quan
es va denunciar un incompliment clar de la Llei, des de l’equip de govern no es va fer res.
Rebutja el fet que a vegades es vulgui ser tan correcte i en canvi no en altres ocasions, demanant al govern i al grup
municipal socialista que es posin a treballar seriosament per Valls.
 
Intervé la Sra. Garcia afegint-se a aquest últim prec manifestat pel Sr. Caballero. Manifesta que es va sorprendre de la
dació de comptes de l’auditoria quan només tenia un esborrany sotmés a canvis, que per tant, no es podia valorar.
Manifesta que aquest debat és un diàleg de sords i que s’ha de fer un esforç per entrendre-ho i que malgrat no posar en
entredit la credibilitat de l’auditoria, tal com s’ha portat, ha fet falta informació.
 
Pensava que hi hauria un debat més serè i en un altre espai, com podria ser una Junta de Portaveus o una Comissió
informativa, per poder debatre el contingut després d’analitzar-lo. Ara l’únic que s’ha pogut analitzar és un informe
provisional, del qual se’n desprenen greus mancances d’organització, problemes de contractació, desajustos de
comptabilització, entre d’altres i que hi ha una sèrie d’aspectes econòmics dels que se’n desprenen que hi ha despeses
de les quals es té la factura i que estan pendents de pagar d’anys anteriors sense que s’hagin tingut en compte.
 
Opina que les conclusions de l’auditoria són bastant greus i que hi ha d’haver una anàlisi serena i responsable per part
de tots els grups municipals per conèixer la situació actual de l’Ajuntament i cap a on s’ha d’anar. Conlou que hi
hauria d’haver un millor control  polític i tèncic de la despesa i que no creu que amb l’actual regidoria d’Hisenda es
pugui fer front a un Ajuntament com el de Valls.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que a la Junta de Portaveus ja hi van assistir els auditors per donar les
explicacions oportunes i que aquests continuen a la disposició dels regidors per aclarir els dubtes i que en el seu
moment ja van dir que l’esborrany era un document definitiu només pendent de signar i al que s’hi havia d’adjuntar la
liquidació del 2003.
Opina la Sra. Alcaldessa que l’auditoria és un informe extern i independent i que en conseqüència no s’ha de debatre
sinó que se n’han de buscar les solucions.
 
Pren la paraula la Sra. Garcia manifestant que encara que no va assistir a la Junta de Portaveus li van passar la
documentació i que el document que li van entregar era un esborrany que podia ser igual o una mica diferent però que
en tot cas no era el defnitiu.
 
Respon la Sra. Alcaldessa que això no és el que es va dir a la Junta de Portaveus.
 
Intervé de nou la Sra. Garcia manifestant que a la Junta de Portaveus no hi va poder haver debat perquè en aquell
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moment es va presentar l’auditoria i aquesta s’hagués hagut de debatre abans d’arribar a la situació actual, tan pel que
fa a la seva credibilitat que no posa en dubte com pel que fa a la publicitat que se n’ha fet.
 
 
QUART.- Donar compte de la liquidació de l’exercici 2003.
 
Es dóna compte de la liquidació de l’any 2003 amb el següent contingut:
 
DECRET DE L’ALCALDIA
 
NÚMERO: 200
 
 
ANTECEDENTS
 
 
1. Presentada la liquidació del pressupost de la corporació i dels patronats per part d’aquesta intervenció, s’han 
obtingut els següents resultats, segons els següents detalls:
 
CORPORACIÓ
 
A)Respecte al Pressupost de despeses:
 
 
Pressupost inicial de despeses:                    17.422.749,96                           Modificacions de despeses:                            
  2.720.400,45                                             
  Pressupost definitiu de despeses:                     20.143.150,41
  Obligacions reconegudes:                              17.362.373,63          
  Pagament  ordenats:                                        16.955.745,21
  Obligacions pendents de pagament:                      406.628,42
  Ordres pendents de pagament                        2.928.503,13             
  Pagaments realitzats:                                      14.047.462,08 
 

Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d’exercicis  tancats:           
1.582.316,87
 

  Obligacions derivades de devolucions d’ingressos pressupostaris:        11,16
 
  Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris:   2.340.229,04
 
                                                                                                        
  TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT:         7.257.688,62                                 
 
 
B) Respecte al Pressupost d’ingressos de la corporació:
 
 Pressupost inicial d’ingressos:               17.821.083,28                        
 Modificacions d’ingressos:                                 2.720.400,45
 Pressupost definitiu d’ingressos:                       20.541.483,73
 Drets reconeguts:                                             19.072.184,30
 Drets anul·lats:                                            86.153,67                                             
 Recaptació neta:                                              17.107.169,87
 Drets pendents de cobrament:                1.965.014,43                        
           
 Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament:      4.463.440,84
 Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 999.617,18
 Ingressos realitzats pendents d’aplicació:                      ( 1602,20 )
 Saldos de dubtós cobrament                (1.543.998,54)
 
TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT:            5.882.471,71  
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C)Resultat pressupostari de l’exercici de la corporació:
 
- Drets reconeguts nets:                                                           19.072.184,30           
- Obligacions reconegudes netes:                                                         17.362.373,63           
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI:                                          1.709.810,67
 
-         Desviacions positives de finançament:                                  1.655.551,92
-         + Desviacions negatives de finançament:                                     9.048,00                       
-    + Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria: -
-    + Resultat d’operacions comercials:                                     -          
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT:                            63.306,75           
 
 
D) Remanents de crèdit de la corporació:
 
El total de remanents de crèdit  ascendeix a un total de           2.027.918,23
 
    Remanents compromesos:                                                              1.272.765,31
    Remanents no compromesos d’incorporació voluntària:                755.152,92
 
Les desviacions de finançament són les que es detallen a continuació:
 
DESVIACIONS DE FINANÇAMENT  
     
Remanents no compromesos  

Org Fun Econ Descripció Desviacions
positives

20000 4517 632 MUSEU NACIONAL CASTELLER 104.000,00 €
20030 4522 622 PISTA D'ATLETISME 107.794,18 €
40030 3235 710 CASA CARITAT-INV.TALLERS

OCUPACIONALS
6.010,00 €

50000 43211 601 PGOU I PLA ESPECIAL CENTRE
HISTÒRIC

7.500,00 €

50000 43258 622 ACTUACIONS CENTRE HISTÒRIC 89.391,59 €
50000 43261 611 URBANITZACIÓ PLA PARCIAL PALAU

DE REIG SECTOR 3
16.635,63 €

50000 43262 611 PARC DELS PAISSOS CATALANS 0,00 €
50000 43263 632 PUOIS C/ MAJOR FONTSCALDES 29.336,83 €
50000 43268 611 PUOIS PLAÇA DE LA FUSTA 18.711,39 €
50000 4340 622 COMPRA IMMOBLES 25.000,00 €
60000 43252 611 CLAVEGUERAM MASMOLETS 18.535,65 €
60000 43255 611 C. SANT ANTONI - 2n TRAM 13.924,76 €
60000 43257 611 HABITATGES COLLA VELLA 8.120,00 €
60000 43258 611 CENTRE HISTÒRIC URBANITZACIÓ

ESPAIS PÚBLICS
28.000,00 €

60000 43259 611 CENTRE HISTÒRIC URBANITZACIÓ
CARRERS

30.000,00 €

60000 43413 622 LOCAL SOCIAL PICAMOIXONS 40.050,61 €
60000 43421 611 ENDERROCS EDIFICIS 25.000,00 €
80030 12131 626 INFORMÀTICA 2.100,00 €
    570.110,64 €
Remanents compromesos  

60000 43230 611 C/ FUSTERS 289.472,39 €
50000 43417 622 CA CREUS 555.650,26 €
80010 22201 611 DIPOSIT DE VEHICLES 1.160,55 €
60000 43257 611 HABITATGES COLLA VELLA 81.896,24 €
50000 43258 622 ACTUACIONS CENTRE HISTÒRIC 18.200,00 €
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60000 43298 632 CENTRE CULTURAL 25.926,00 €
50000 4340 632 PATRIMONI 22.104,26 €
60000 5111 611 CAMINS 6.399,50 €
20030 4521 622 INVERSIONS ESPORTS 41.036,24 €
20030 4523 622 PAVELLO DE BARRI 29.720,50 €
50000 43214 611 PROJECTES 13.875,34 €
    1.085.441,28 €
     
   TOTAL DESVIACIONS POSITIVES 1.655.551,92 €
     
        
 
 
Les desviacions negatives són les que es detallen a continuació:
 
50000  43262  611      PARC DELS PAÏSSOS CATALANS                      9.048,00 €
 
 
E) Romanent de tresoreria:
 
El romanent de tresoreria, segons l’estat financer que figura a continuació:
 
(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L’EXERCICI 5.882.471,71
De pressupostos d’ingressos. Exercici en curs               1.965.014,43
De pressupostos d’ingressos. Pressupostos tancats                   4.463.440,84
D’altres operacions no pressupostàries                             999.617,18
- Saldos de dubtós cobrament                                                 (1.543.998,54)
- Ingressos realitzats pendents d’aplicació definitiva             (1.602,20)
Ajustes ingressos pendents d’aplicació                                      -
 
(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L’EXERCICI 7.257.688,62
De pressupostos de despeses. Exercici en curs              3.335.131,55
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats                  1.582.316,87
De pressupostos d’ingressos                                                                 11,16
D’operacions comercials                                                                       -
D’altres operacions no pressupostàries                          2.340.229,04
- Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva.        (15.041,17)
Ajustaments pagaments pendents d’aplicació                      15.041,17
 
+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L’EXERCICI  272.205,61        
 
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇIACIÓ  AFECTADA              
1.655.551,92
 
ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS       (2.758.563,22)
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (1.103.011,30)  
 
1- De conformitat amb els articles 191.3 del TR de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article 101.1
del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d’Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla 341.1 de la
Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s’han de deduir els drets pendents
de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:
 
El pendent de cobrament s’ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, 1.543.998,54 € Per a la determinació
d’aquesta  quantia s’ha tingut en compte l’antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l’anul.lació del dret
reconegut  ni produirà la seva baixa.
 
2- S’han  considerat com a  ingressos afectats els següents:
 
            Préstecs per inversions i subvencions finalistes
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PATRONATS
 
MUSEU DE VALLS                                
 
A)Respecte al Pressupost de despeses:
 
 
 
  Pressupost inicial de despeses:                        81.426,00       
  Modificacions de despeses:                             14.616,00
  Pressupost definitiu de despeses:                     96.042,00
  Obligacions reconegudes:                                89.190,78
  Despeses ordenades:                                      78.179,99
  Pagaments realitzats:                                       78.179,99                               
  Obligacions pendents de pagament:                 11.010,79
 

 
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d’exercicis      tancats:  3.368,69

    Obligacions derivades de devolucions d’ingressos pressupostaris:      -
    Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris:              2.622,79                            
                                                                                                            
  TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT:         17.002,27                                        
                                                       
 
 
B) Respecte al Pressupost d’ingressos :
 
 
 Pressupost inicial d’ingressos:               81.426,00
 Modificacions d’ingressos:                               14.616,00
 Pressupost definitiu d’ingressos:                       96.042,00
 Drets reconeguts:                                             93.847,87
 Drets anul·lats:                                                 -                                              
 Recaptació neta:                                              81.702,77
 Drets pendents de cobrament:              12.145,10
 
 Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament:      -
 Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 52,95              
 Ingressos realitzats pendents d’aplicació:                                                          -
 
TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT:            12.198,05       
 
C)Resultat pressupostari de l’exercici :
 
-         Drets reconeguts nets.                               93.847,87
-         Obligacions reconegudes netes                  89.190,78                  
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI:                   4.657,09
           
-  Desviacions positives de finançament             -
+ Desviacions negatives de finançament             -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria                   -
+ Resultat d’operacions comercials                               -                      
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT:            4.657,09
 
 
D) Romanents de crèdit:
 
El total de romanents de crèdit  ascendeix a un total de  -           pessetes.
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  - Incorporació obligatòria       -
  - Incorporació voluntària         -
 
 
E) Romanent de tresoreria:
 
El romanent de tresoreria, segons l’estat financer que figura a continuació:
 
(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L’EXERCICI   12.198,05      
De pressupostos d’ingressos. Exercici en curs               12.145,10                          
De pressupostos d’ingressos. Pressupostos tancats                               -
D’altres operacions no pressupostàries                                 52,95                   
- Ingressos realitzats pendents d’aplicació definitiva                               -
- Saldos de dubtós cobrament                                                              -
 
(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L’EXERCICI   17.002,27
De pressupostos de despeses. Exercici en curs              11.010,79
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats                    3.368,69
De pressupostos d’ingressos                                                    
D’operacions comercials                                                                      
D’altres operacions no pressupostàries                            2.622,79       
- Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva                
 
+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L’EXERCICI          53.988,74        
 
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT  FINALISTA.         
                                                                                                           
 
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL                                                        49.184,52
 
1- De conformitat amb els articles 191.3 del TR de la Llei  Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article 101.1
del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d’Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla 341.1 de la
Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s’han de deduir els drets pendents
de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:
 
El pendent de cobrament s’ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en - €. Per a la determinació d’aquesta 
quantia s’ha tingut en compte l’antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els percentatges de
recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l’anul.lació del dret reconegut  ni
produirà la seva baixa.
 
 
PATRONAT M. ESPORTS                               
 
A)Respecte al Pressupost de despeses:
 
  Pressupost inicial de despeses:                        879.659,64                 
  Modificacions de despeses:                             120.000,00
  Pressupost definitiu de despeses:                     999.659,64
  Obligacions reconegudes:                                997.774,18
  Despeses ordenades:                                      932.595,47
  Pagaments realitzats:                                       932.595,47
  Obligacions pendents de pagament:                   65.178,71                 
 
 

Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d’exercicis  tancats:            2.579,34 
  Obligacions derivades de devolucions d’ingressos pressupostaris:        -
  Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris:  38.937,46       
                                                                                                            
  TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT:    106.695,51                             
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B) Respecte al Pressupost d’ingressos :
 
 Pressupost inicial d’ingressos:               932.890,89
 Modificacions d’ingressos:                               120.000,00
 Pressupost definitiu d’ingressos:                    1.052.890,89     
 Drets reconeguts:                                          1.005.189,65
 Drets anul·lats:                                                 -
 Recaptació neta:                                              932.458,51
 Drets pendents de cobrament:                72.731,14     
 
 Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament:      7.573,57      
 Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 3.731,95
 Saldo de cobrament dubtós:                 1.661,10
 Ingressos realitzats pendents d’aplicació:                      -          
 
TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT:            82.375,56       
 
 
C)Resultat pressupostari de l’exercici :
 
- Drets reconeguts nets                        1.005.189,65
- Obligacions reconegudes netes            997.774,18
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI:              7.415,47    
 
-  Desviacions positives de finançament             -
+ Desviacions negatives de finançament -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria                   -
+ Resultat d’operacions comercials                   -
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT:            7.415,47
 
 
D) Romanents de crèdit:
 
El total de romanents de crèdit  ascendeix a un total de -         €.
 
  - Incorporació obligatòria       -
  - Incorporació voluntària         -
 
 
E) Romanent de tresoreria:
 
El romanent de tresoreria, segons l’estat financer que figura a continuació:
 
(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L’EXERCICI  82.375,56
De pressupostos d’ingressos. Exercici en curs                           72.731,14
De pressupostos d’ingressos. Pressupostos tancats                                 7.573,57
D’altres operacions no pressupostàries                                        3.731,95
- Ingressos realitzats pendents d’aplicació definitiva                                           -
- Saldos de dubtós cobrament                                                                1.661,10 
 
(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L’EXERCICI  106.695,51     
De pressupostos de despeses. Exercici en curs.                                     65.178,71
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats                                2.579,34
De pressupostos d’ingressos.                                                   
D’operacions comercials                                                          
D’altres operacions no pressupostàries                                      38.937,46
- Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva.   
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+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L’EXERCICI  (4.957,47)
 
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT  FINALISTA.                     
-
 
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (29.277,42)
 
 
1- De conformitat amb els articles  191.3 del TR de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article 101.1
del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d’Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla 341.1 de la
Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s’han de deduir els drets pendents
de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:
 
El pendent de cobrament s’ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en 1.661,10 €. Per a la determinació
d’aquesta  quantia s’ha tingut en compte l’antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l’anul.lació del dret
reconegut  ni produirà la seva baixa.
 
 
FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL D’ACCIÓ CULTURAL                      
 
A)Respecte al Pressupost de despeses:
 
 
  Pressupost inicial de despeses:                        402.122,00                 
  Modificacions de despeses:                                 7.000,00
  Pressupost definitiu de despeses:                     409.122,00                             
  Obligacions reconegudes:                                408.904,64
  Despeses ordenades:                                      361.199,62
  Pagaments realitzats:                                       361.199,62
  Obligacions pendents de pagament:                   47.705,02                 

 
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d’exercicis tancats:             2.084,40

  Obligacions derivades de devolucions d’ingressos pressupostaris:        -
  D’operacions comercials:        8.135,15
  Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris:  34.988,35
                                                                                                            
  TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT:    92.912,92
                                    
 
B) Respecte al Pressupost d’ingressos:
 
 Pressupost inicial d’ingressos:               468.631,70     
 Modificacions d’ingressos:                                   7.000,00     
 Pressupost definitiu d’ingressos:                       475.631,70
 Drets reconeguts:                                             430.156,13
 Drets anul·lats:                                                 -
 Recaptació neta:                                              399.289,58
 Drets pendents de cobrament:                30.866,55     
 
 Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament:      948,07
 Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 7.720,74                                          
 Ingressos realitzats pendents d’aplicació:          -
 Saldos de dubtós cobrament                                                       237,02
 
TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT:       39.298,34
 
C)Resultat pressupostari de l’exercici:
 

                       - Drets reconeguts nets                                    430.156,13                                             
- Obligacions reconegudes netes                      408.904,64                 
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   RESULTAT PRESSUPOSTARI:                  21.251,49       
           
-  Desviacions positives de finançament             -
+ Desviacions negatives de finançament             -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria                   -
+ Resultat d’operacions comercials                   -                                              
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT:            21.251,49
 
 
D) Romanents de crèdit:
 
El total de romanents de crèdit  ascendeix a un total de -           €.
 
  - Incorporació obligatòria       -
  - Incorporació voluntària         -
 
 
E) Romanent de tresoreria:
 
El romanent de tresoreria, segons l’estat financer que figura a continuació:
 
(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L’EXERCICI              39.298,34          
De pressupostos d’ingressos. Exercici en curs               30.866,55                          
De pressupostos d’ingressos. Pressupostos tancats                        948,07  
D’altres operacions no pressupostàries                            7.720,74
- Ingressos realitzats pendents d’aplicació definitiva                  
- Saldos de dubtós cobrament                                                       237,02
 
(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L’EXERCICI        92.912,92 
De pressupostos de despeses. Exercici en curs              47.705,02
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats                    2.084,40 
De pressupostos d’ingressos                                                                 -
D’operacions comercials                                                             8.135,15 
D’altres operacions no pressupostàries                          34.988,35                  
- Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva                 -
 
+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L’EXERCICI  18.590,97
 
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT  FINALISTA.         
-                       
 
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (35.023,61)
 
1- De conformitat amb els articles 191.3 del TR de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article 101.1
del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d’Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla 341.1 de la
Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s’han de deduir els drets pendents
de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:
 
El pendent de cobrament s’ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en 237,02 €. Per a la determinació d’aquesta 
quantia s’ha tingut en compte l’antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els percentatges de
recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l’anul.lació del dret reconegut  ni
produirà la seva baixa.
 
 
FUNDACIÓ P. M. PIUS HOSPITAL DE VALLS 
 
 
A)Respecte al Pressupost de despeses:
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  Pressupost inicial de despeses:                       358.913,37                
  Modificacions de despeses:                           302.842,82
  Pressupost definitiu de despeses:                    661.756,19
  Obligacions reconegudes:                              514.991,13
  Despeses ordenades:                                     317.837,01
  Pagaments realitzats:                          317.837,01                                        
  Obligacions pendents de pagament:               197.154,12
 

Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d’exercicis tancats:     64.067,91
  Obligacions derivades de devolucions d’ingressos pressupostaris:                    -
  Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris:   12.957,17
                                                                                                            
  TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT:         274.179,20                                                         
 
B) Respecte al Pressupost d’ingressos:
 
 Pressupost inicial d’ingressos:               380.989,85
 Modificacions d’ingressos:                               302.842,82
 Pressupost definitiu d’ingressos:                       683.832,67
 Drets reconeguts:                                             743.779,66
 Drets anul·lats:                                                 -
 Recaptació neta:                                              600.822,46
 Drets pendents de cobrament:              142.957,20
 
 Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament:      281.000,69  
 Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: -
 Ingressos realitzats pendents d’aplicació:         
 
TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT:            423.957,89
 
C)Resultat pressupostari de l’exercici:
 
- Drets reconeguts nets                                    743.779,66                               
- Obligacions reconegudes netes                      514.991,13  
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI:                 228.788,53
 
-  Desviacions positives de finançament 46.727,91
+ Desviacions negatives de finançament         -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria                   -          
+ Resultat d’operacions comercials                   -
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT:            182.060,62
 
 
D) Romanents de crèdit:      
 
El total de romanents de crèdit  ascendeix a un total de  46.727,91        €.
 
Desviacions positives de finançament:
 
  412 6 62 Inversions associades al funcionament operatiu dels serveis   46.727,91
 
 
E) Romanent de tresoreria:
 
El romanent de tresoreria, segons l’estat financer que figura a continuació:
 
(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L’EXERCICI   423.957,89
De pressupostos d’ingressos. Exercici en curs             142.957,20                  



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-06-28.htm[31/03/2017 14:07:01]

De pressupostos d’ingressos. Pressupostos tancats                 281.000,69
D’altres operacions no pressupostàries                         
- Ingressos realitzats pendents d’aplicació definitiva.
- Saldos de dubtós cobrament                                     
 
(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L’EXERCICI   274.179,20    
De pressupostos de despeses. Exercici en curs          197.154,12                            
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats                64.067,91         
De pressupostos d’ingressos                                                    
D’operacions comercials                                              
D’altres operacions no pressupostàries                        12.957,17                
- Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva                
 
+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L’EXERCICI  210.043,06
 
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL      359.821,75
 
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT  FINALISTA.           
46.727,91
 
ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESDEPESES GENERALS  313.093,84 €.
 
 
1- De conformitat amb els articles 191.3 del TRde la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article 101.1
del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d’Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla 341.1 de la
Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s’han de deduir els drets pendents
de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:
 
El pendent de cobrament s’ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en    -         €. Per a la determinació
d’aquesta  quantia s’ha tingut en compte l’antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l’anul.lació del dret
reconegut  ni produirà la seva baixa.
 
2- S’han  considerat com a  ingressos afectats els següents:
 
            Imports de lloguers avançats per remodelació urgències
           
 
ESCOLA M. DE MÚSICA “ROBERT GERHARD”                            
 
A)Respecte al Pressupost de despeses:
 
 Pressupost inicial de despeses:                        303.429,08                            
 Modificacions de despeses:                                        -                     
 Pressupost definitiu de despeses:                    303.429,08     
 Obligacions reconegudes:                               293.641,87     
 Despeses ordenades:                                      291.334,53     
 Pagaments realitzats:                                       291.334,53     
 Obligacions pendents de pagament:                    2.307,34     
 
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d’exercicis tancats:               -
Obligacions derivades de devolucions d’ingressos pressupostaris:                      -       
Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris:    55.552,82
Menys = pagaments pendents aplicació                              658,61
                                                                                                           
TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT:           57.201,55                                                     
 
 
B) Respecte al Pressupost d’ingressos:
 
 Pressupost inicial d’ingressos:               303.429,08
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 Modificacions d’ingressos:                                           -                                                                  
 Pressupost definitiu d’ingressos:                       303.429,08
 Drets reconeguts:                                             266.653,95     
 Drets anul·lats:                                                 -                                                       
 Recaptació neta:                                              222.820,67
 Drets pendents de cobrament:                43.833,28       
 
 Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament:      13.058,55
 Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 6.506,42
 Ingressos realitzats pendents d’aplicació:          -
 Menys saldo de dubtós cobrament       1.869,00                     
 
TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT:            61.529,25       
 
C)Resultat pressupostari de :
 
- Drets reconeguts nets                          266.653,95
- Obligacions reconegudes netes           293.641,87
 
RESULTAT PRESSUPOSTARI:          (26.987,92)
-  Desviacions positives de finançament -
+ Desviacions negatives de finançament -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria       -
+ Resultat d’operacions comercials      
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT:            (26.987,92)
 
 
D) Romanents de crèdit:
 
El total de romanents de crèdit  ascendeix a un total de     -     €..
 
  - Incorporació obligatòria:       -
  - Incorporació voluntària:        -
 
 
E) Romanent de tresoreria:
 
El romanent de tresoreria, segons l’estat financer que figura a continuació:
 
(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L’EXERCICI   61.529,25      
De pressupostos d’ingressos. Exercici en curs               43.833,28
De pressupostos d’ingressos. Pressupostos tancats                   13.058,55
D’altres operacions no pressupostàries.                           6.506,42
- Ingressos realitzats pendents d’aplicació definitiva                               -
- Saldos de dubtós cobrament                                                    1.869,00
Menys = ingressos pendents d’aplicació                                                -
 
(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L’EXERCICI  57.201,55       
De pressupostos de despeses. Exercici en curs                2.307,34
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats                              -
De pressupostos d’ingressos                                                                 -
D’operacions comercials                                                                       -
D’altres operacions no pressupostàries                         55.552,82
- Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva         658,61
 
+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L’EXERCICI  19.783,58    
 
ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT  FINALISTA.                     
-
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ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL             24.111,28
 
1- De conformitat amb els articles 191.3 del TR de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article 101.1
del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d’Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla 341.1 de la
Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s’han de deduir els drets pendents
de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:
 
El pendent de cobrament s’ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en 1.869,00 €. Per a la determinació
d’aquesta  quantia s’ha tingut en compte l’antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l’anul.lació del dret
reconegut  ni produirà la seva baixa.
 
 
 
INSTITUT MUNICIPAL DE PROMOCIÓ ECOCÒMICA
 
A)Respecte al Pressupost de despeses:
 
  Pressupost inicial de despeses:                       402.640,16                            
  Modificacions de despeses:                           107.245,90     
  Pressupost definitiu de despeses:                   509.886,06     
  Obligacions reconegudes:                              499.600,20     
  Despeses ordenades:                                     393.055,72     
  Pagaments realitzats:                          393.055,72     
  Obligacions pendents de pagament:               106.544,48     
 
  Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d’exercicis tancats: 35.151,25
  Obligacions derivades de devolucions d’ingressos pressupostaris:                  -
  Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris:              61.222,27
  Menys pagaments realitzats pendents aplicació definitiva:                -      
                                                                            
  D’operacions comercials:       -
       
  TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT:       202.918,00                                                           
 
 
B) Respecte al Pressupost d’ingressos:
 
 Pressupost inicial d’ingressos:             402.640,16                            
 Modificacions d’ingressos:                              107.245,90     
 Pressupost definitiu d’ingressos:                      509.886,06    
 Drets reconeguts:                                           483.377,07     
 Drets anul·lats:                                                -
 Recaptació neta:                                             404.757,67     
 Drets pendents de cobrament:               78.619,40  
 
 Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament:   105.915,06
 Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris:           19.729,59
 Ingressos realitzats pendents d’aplicació:         -
Menys saldo de dubtós cobrament:      542,17
TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT:          203.721,88     
 
C)Resultat pressupostari de l’exercici :
 
- Drets reconeguts nets                         483.377,07
- Obligacions reconegudes netes          499.600,20
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI:      (16.223,13)
-  Desviacions positives de finançament            -
+ Desviacions negatives de finançament           -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria     18.544,74       



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-06-28.htm[31/03/2017 14:07:01]

+ Resultat d’operacions comercials                  -                     
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT:           2.321,61
 
D) Romanents de crèdit:
 
El total de romanents de crèdit  ascendeix a un total de  -        €.
 
  - Incorporació obligatòria:       -
  - Incorporació voluntària:        -
 
 
E) Romanent de tresoreria:
 
El romanent de tresoreria, segons l’estat financer que figura a continuació:
 
DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L’EXERCICI       203.721,88
De pressupostos d’ingressos. Exercici en curs.                          78.619,40
De pressupostos d’ingressos. Pressupostos tancats                             105.915,06                
D’altres operacions no pressupostàries                                      19.729,59                
- Ingressos realitzats pendents d’aplicació definitiva                                           -
- Saldos de dubtós cobrament                                                                  542,17  
 
+CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L’EXERCICI 202.918,00       
De pressupostos de despeses. Exercici en curs                       106.544,48        
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats                            35.151,25
De pressupostos d’ingressos                                                                             -
D’operacions comercials                                                                                   -
D’altres operacions no pressupostàries                                     61.222,27               
-         Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva                          -
 
-         + FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L’EXERCICI   502,96                  
 
+ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT  FINALISTA         -
 
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 1.306,84
 
1- De conformitat amb els articles 191.3 del TR de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article 101.1
del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d’Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla 341.1 de la
Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s’han de deduir els drets pendents
de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:
 
El pendent de cobrament s’ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en     542,17 €. Per a la determinació
d’aquesta  quantia s’ha tingut en compte l’antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l’anul.lació del dret
reconegut  ni produirà la seva baixa.
 
 
FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL PER A LA INFÀNCIA I LA JOVENTUT “CASA CARITAT”        
                       
 
A)Respecte al Pressupost de despeses:
 
  Pressupost inicial de despeses:                       582.307,77
  Modificacions de despeses:                           665.409,82
  Pressupost definitiu de despeses:                  1.247.717,59
  Obligacions reconegudes:                            1.222.865,51
  Despeses ordenades:                                   1.083.313,88
  Pagaments realitzats:                        1.033.946,63                
  Obligacions pendents de pagament:               188.918,88    
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Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d’exercicis tancats:             1.799,79
  Obligacions derivades de devolucions d’ingressos pressupostaris:      10.228,69       
  Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris:            489.874,76
                                                                                                           
  TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT:       690.822,12                            
 
B) Respecte al Pressupost d’ingressos:
 
 Pressupost inicial d’ingressos:             582.307,77     
 Modificacions d’ingressos:                              665.409,82     
 Pressupost definitiu d’ingressos:                   1.247.717,59    
 Drets reconeguts:                                         1.225.078,04
 Drets anul·lats:                                     32.494,34
 Recaptació neta:                                             644.529,25
 Drets pendents de cobrament:             580.548,79    
 
 Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament:   78.973,10
 Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris:           3.222,20
 Menys - Ingressos realitzats pendents d’aplicació:       -
 
TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT:          662.744,09
 
C)Resultat pressupostari de l’exercici :
- Drets reconeguts nets                          1.225.078,04
- Obligacions reconegudes netes              1.222.865,51
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI:              2.212,53
 
-  Desviacions positives de finançament                       -
+ Desviacions negatives de finançament                       -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria     -
+ Resultat d’operacions comercials                   -
 
   RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT:            2.212,53         
 
 
D) Romanents de crèdit :
 
El total de romanents de crèdit  ascendeix a un total de  -           €.
 
  - Incorporació obligatòria:       -
  - Incorporació voluntària:        -
 
 
E) Romanent de tresoreria:
 
El romanent de tresoreria, segons l’estat financer que figura a continuació:
 
DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L’EXERCICI     662.744,09      
De pressupostos d’ingressos. Exercici en curs               580.548,79   
De pressupostos d’ingressos. Pressupostos tancats                     78.973,10
D’altres operacions no pressupostàries                              3.222,20
- Ingressos realitzats pendents d’aplicació definitiva                               -
- Saldos de dubtós cobrament                                                             
Menys = ingressos realitzats pendents d’aplicació                                  -
 
+CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L’EXERCICI 690.822,12       
De pressupostos de despeses. Exercici en curs              188.918,88                           
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats                      1.799,79        
De pressupostos d’ingressos.                                                     10.228,69              
D’operacions comercials.                                                                      -
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D’altres operacions no pressupostàries.                         489.874,76        
- Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva                 -
 
+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L’EXERCICI  42.102,86    
 
+ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT  FINALISTA.                   
 
ROMANENT DE TRESORERIA PER DESPESES GENERALS                  14.024,83
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 14.024,83
 
1- De conformitat amb els articles 191.3 del TR de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article 101.1
del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d’Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla 341.1 de la
Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s’han de deduir els drets pendents
de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:
 
El pendent de cobrament s’ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en   -         €. Per a la determinació d’aquesta 
quantia s’ha tingut en compte l’antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els percentatges de
recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l’anul.lació del dret reconegut  ni
produirà la seva baixa.
 
DECRET
 
Primer.- Aprovar la liquidació del pressupost de l’exercici 2003.
 
Segon. Informar al Ple en la primera sessió qui hi hagi.
 
 
Intervé el Sr. Batet presentant el tancament de l’exercici 2003 en relació al qual s’afloren 2.700.000 euros de remanent
de tresoreria negatiu, dels 6.000.000 d’euros que hi ha i això forma part de la negociació que es té amb la Direcció
General de Finances. La resta s’anirà aflorant en els diferents anys depenent de la gestió econòmica i financera que es
pugui fer a l’Ajuntament.
 
Pregunta el Sr. Camps al Sr. Secretari si la liquidació s’ha d’aprovar abans de l’1 de març de l’any següent a l’exercici
corresponent, responent el Sr. Secretari en sentit afirmatiu.
 
Continua el Sr. Camps efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Abans de res, rectifiqui'm senyor secretari si vaig errat, no és cert que la liquidació del pressupost s’ha d’acordar per
decret d’alcaldia abans del 1 de març?
 
Volem que consti en acta que això no s’ha fet, constituint una il·legalitat.
 
Quan a mitjans de desembre del 2002, la comissió informativa d’Hisenda començava a debatre i elaborava la proposta
de pressupost per al 2003, tots érem conscients que aquest pressupost era segurament el més difícil de complir del Pla
de Sanejament 2002-2005. Ens trobàvem en un any electoral, la qual cosa volia dir que l’equip de govern que el
presentava només gestionaria, com a màxim 5 mesos, i que la resta dependria dels resultats electorals i la nova
composició de l’equip de govern. Això volia dir que calia aconseguir el màxim de consens possible a l’hora d’aprovar-
lo.
Érem conscients que després de les eleccions, l’equip de govern que li correspongués gestionar la resta d’any, hauria
d’establir una sèrie de mecanismes per assolir l’acompliment del resultat final.
 
Aquests mecanismes, resumint molt, passaven perquè en els ingressos, es consignessin al màxim legal les liquidacions
de plusvalues, IBI, IAE, etc. Per part de les despeses reduir-les en els termes màxims, dins la prudència, sobretot en el
que fa referència al capítol de personal, serveis i transferències corrents, en definitiva significava estrenye's el cinturó
durant els 6 mesos restants, per poder encarar el pressupost del 2004 en unes condicions molt millors.
 
D’aquestes reflexions i les mesures per portar-ho a terme ho reflecteixen les actes de les comissions informatives
d’Hisenda, que al llarg de quasi bé 2 mesos va treballar per preparar el pressupost. D’aquesta necessitat de consens per
al pressupost del 2003, n’és bona mostra la unanimitat de tots els regidors presents al saló de sessions en la seva
aprovació, on tothom recordarà l’espantada de 4 regidors de CiU encapçalada per l’actual alcaldessa Sra. Dolors
Batalla.
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Recordo, Sra. Batalla que li vaig dir que era una mostra d’irresponsabilitat molt greu actuar com ho va fer, tenint en
compte que podia ser la responsable de gestionar una part del pressupost com així ha estat, també recordo que les seves
al·legacions, en l’aprovació final, anaven en la direcció d’augmentar les despeses, no en reduir-les.
Vostè Sra. Batalla, no només no va participar en la confecció del pressupost, sinó que ni tan sols, en la majoria
d’ocasions, va assistir a les reunions de les comissions informatives, com era la seva obligació. Com a mínim hauria
conegut les bases i la filosofia del pressupost si després, com així ha estat, li corresponia assumir i dirigir aquest
ajuntament.
 
¿Què ha passat? Dons que vostè, i el seu equip de govern, no s’han assabentat de quina era la situació del pressupost,
no han fet ni una sola actuació dirigida a complir el mateix, no han fet ni un sol pas per complir el que de forma
consensuada s’havia aprovat, no s’han dignat ni tan sols a preguntar, dialogar o aprofundir en els termes pressupostaris,
malgrat l’oferiment de paraula i per escrit que li hem fet per part nostra.
 
Al contrari, el primer que fan és incrementar-se els ingressos, tant de l’equip de govern, com dels assessors polítics,
provocant que en la liquidació hagin superat en 105.000 € el capítol de personal. Incrementant el capítol dels serveis en
423.000 €, anul·lant la salvaguarda, que figurava en les bases d’execució i obligava el pla de sanejament, de reduir el 5
% en els capítols de serveis i transferències corrents. Recordo que en l’informe de l’estat d’execució del mes d’agost,
quasi bé totes les partides estaven dins d’una normalitat, Bona prova d’això és que en els ingressos només s’han deixat
de consignar 145.000 €, que amb una mica més de gestió s’haurien pogut assumir, en definitiva han arribat al seu
tancament amb un menor estalvi de quasi bé 650.000 €.
 
¿I ara què? Si vostès no confiaven en aquest pressupost, cosa perfectament legitima, el que haurien hagut de fer, era
encarregar al principi de mandat l’auditoria si així ho volien , no fer-ho com ho han fet, tard i malament, i que avui
encara no en disposin en la seva totalitat, ¿Per cert, penalitzaran a l’empresa responsable de l’auditoria, per no complir
el calendari pactat segons contracte? Haurien d’haver començat a negociar amb la Generalitat la redacció d’un nou pla
de sanejament, Haurien hagut de començar a treballar en la redacció del pressupost del 2004, no com ho han fet ara,
que fa 4 dies s’ha aprovat definitivament.
 
Vostès han perdut miserablement un any, en el qual ni tan sols s’han assabentat de com es gestiona i s’executa un
pressupost.
 
Ara hauran de negociar la confecció d’un nou pla de sanejament, exercici no gens fàcil, això comportarà que durant tot
el que resta d’any, ni tan sols es podran executar les inversions que necessiten crèdit, exercici 2004 que vostès amb la
seva imprudència han hipotecat amb la seva política d’anar incrementat les despeses supèrflues, com així es pot
comprovar repassant el capítol de personal polític al seu servei.
 
A nosaltres ens correspon assumir la responsabilitat en la gestió del pressupost una part, aproximadament 6 mesos,
però a vostès els correspon els restants 6 mesos, que són els més importants, ja que representen els últims i per tant els
que han de servir per modificar criteris i tancar correctament, ho dic això, perquè he intuït tan avui com en altres
ocasions que vostès no volen assumir res respecte al 2003, i és cert que no s’han assabentat de res, però això no es
culpa nostra.
 
Intervé el Sr. Batet acusant al Sr. Camps d’efectuar una intervenció demagògica i manifestant que l’any 2002 es va fer
un tancament de l’exercici i segons el Pla de sanejament s’havia d’haver fet una previsió de deutors de dubtós
cobrament d’1 milió d’euros preveient-se només 100.000 euros, la qual cosa vol dir un incompliment del Pla de
sanejament. No obstant això, enguany s’han aplicat els criteris previstos a l’esmentat pla.
 
Intervé el Sr. Camps  manifestant que l’únic document vàlid és el pal de sanejament vigent i que malgrat que
l’auditoria recomani altres criteris aquests no són aplicables.
 
 
CINQUÈ.- Donar compte de la liquidació de les Festes Decennals 2001.
 
Pren la paraula el Sr. Batet manifestant que els números de les decennals sempre han estat clars i els mateixos i que
avui en comentarà els quatre punts bàsics.
 
Primer l’aportació de l’Ajuntament ha estat la bestreta que després s’aprovarà com a subvenció especial, per un import
de 304.457 euros i unes factures que es van pagar segons acord de Junta de Govern local d’un import total de 31.540
euros.
Segon.- El préstec a PROVALLS ho és per un import de 883.487 euros.
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Tercer.- Les factures pendents de pagament que assumirà l’Ajuntament ho són per un import total de 42.635 euros
Finalment el dèficit total de diferència entre ingressos i despeses de les Festes va ser de 1.262.120 euros.
El total de despesa va ser al voltant de 2.080.000 euros
 
Finalment la mala notícia ha sigut la impossibilitat de recuperar l’IVA pel fet de considerar-se que la comissió de la
candela és una entitat de dret públic
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que celebra que per fi es porti la liquidació de les Festes considerant que aquesta
demora ha sigut una falta de respecte a la ciutadania. Que si tan sols faltava la possibilitat de recuperar o no l’IVA,
s’hagués pogut presetar una liquidació prèvia.
 
Intervé el Sr. Camps efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Segurament que mai a l’Ajuntament de Valls s’havia demanat tantes vegades i amb tanta insistència, de paraula, per
escrit, amb precs repetitius als plenaris, els mitjans de comunicació, una liquidació, sembla ser tan summament difícil,
com és la liquidació de les festes decennals de la Mare de Déu de la Candela 2001.
 
Finalment després de 3 anys i 4 mesos se'ns presenta aquesta liquidació, que consisteix en dues fulles i una altra amb
un resum de les dues anteriors. Total 3 fulles de DIN4 després de 3 anys i 4 mesos.
 
Tot un rècord, i una demostració d’eficàcia per part del que va ser responsable màxim en aquestes decennals.
 
Felicito molt sincerament al regidor d’hisenda, vostè ha aconseguit el que jo, després de cartes personals i peticions de
paraula en diverses ocasions, no vaig poder aconseguir.
 
¿I quin són aquests números? D’entrada dir, que no són els que se'ns va entregar, deu fer aproximadament 1 any i
alguns mesos. Si se'm permet utilitzaré les antigues pessetes perquè la majoria de xifres en les que ens movíem
aleshores eren en aquesta antiga moneda. Em limitaré a comparar les gran xifres finals, sense entrar en cada comissió,
perquè a aquestes alçades segurament ningú recorda ni les comissions existents.
 
Partíem d’un pressupost inicial final, que es el que va aprovar l’ajuntament de: 238.000.000 PTA, la realitat ha estat
que el cost final ha estat de 329.798.642 PTA., o sigui el cost ha suposat un 38.57 % més del previst.
 
Els ingressos propis, o sigui: venda d’entrades, subvencions, esponsoritzacions, etc. ha suposat 123.251.061,
aproximadament el previst inicialment.
 
L’aportació final que li ha representat a l’ajuntament serà de 206.547.581 PTA. o el que és el mateix el 79.99 % més
del previst inicialment.
 
Creiem que no fan falta masses més comentaris, les xifres parlen soles, i aquestes, a diferencia d’altres vegades, són
prou expressives i demostratives de com es van preparar, de com es van gestionar, de com es va tancar i el que van
costar les Festes Decennals de la Mare de Déu de la Candela 2001. Esperem sigui aquesta l’última liquidació, i no
tinguem altres ensurts.
 
A continuació intervé el Sr. Fernández efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
L’any 2001 va ser noticia entre moltes d’altres coses per la celebració de les Festes Decennals en el mes de febrer.
 
Les expectatives creades van ser moltes i cobertes en tots les seus àmbits amb escreix. Jo diria que van ser les
millors decennals de la història. Dit això, m’agradaria parlar una mica de com van ser preparades, com van
desenvolupar-se i finalment analitzar el seu cost. Veritable problema per segons qui.
 
La preparació de les festes decennals va començar a finals de l’any 2000 constituint-se les respectives comissions amb
els seus presidents i la resta de membres. Tots ells pertanyien i provenien de diversos àmbits de la societat civil
vallenca. La il·lusió era la nota predominant entre tots. Es tenien que complir les expectatives creades, no podíem
defraudar als ciutadans i ciutadanes que esperen veure com cada 10 anys s’els hi oferta una programació inusual i
extraordinària.
 
El primer handicap va sorgir alhora de buscar documentació d’anys anteriors. Volíem tenir un referent, un punt de
sortida. Ni de l’any 91, ni del 81. No vam ser capaços de localitzar informació al respecte. Per tant ens vàrem proposar
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que aquest fet no es tornés a repetir, de manera de que manés qui manés, fóssim capaços de deixar tot un expedient
complert pels possibles successors en èpoques posteriors.
 
Volíem saber amb exactitud que costen unes festes decennals a la ciutat, però valorant-ho tot. Hores extraordinàries del
personal, costos d’infrastructures, actes de carrer, actuacions en recintes, policia, etc. He de dir que anteriorment mai
s’havia fet així, importants costos s’havien inclòs en els pressupostos municipals. Tothom sap que les xifres es podem
fer quadrar com hom vulgui, sense incomplir cap normativa legal vigent, tot sigui dit.
 
Per començar vam donar importància i rellevància a la comissió d’hisenda per canalitzar totes les despeses i d’aquesta
manera fiscalitzar el gasto. Va ser ERC qui va proposar que el president de l’esmentada comissió fos el regidor
d’hisenda d’aleshores. Mireu si van ser innocents, regular els costos i controlar la despesa, eren els nostres objectius,
així ens va anar o millor dit així ens va, quan parlem de les decennals.
 
L’inici de proposta, des de la comissió d’hisenda, va ser autoritzar l’equivalent a la despesa de l’any 1991 més els IPCs
acumulats. Crec personalment i creiem des d’ERC que el plantejament era equivocat. D’aquesta manera el 1991
l’Ajuntament va aportar a les Festes 75 milions de pessetes i, després d’aplicar-hi l’IPC acumulat dels darrers deu
anys, l’aportació inicial prevista de l’Ajuntament es xifrà en 110 milions de pessetes. Això va produir desajustaments
d’entrada perquè en deu anys hi va haver moltes despeses que es van incrementar en valors superiors a l’increment
acumulat de l’IPC. Per exemple l’hora d’un policia local es pagava l’any 91 a 1.229 pessetes, mentre que el 2001 es
pagà a 3.367 pessetes, fet que suposa un increment del 174%, molt superior a l’increment de la participació municipal
de les Festes. Un altre exemple molt clar és, millor dit era, el propi pressupost de l’Ajuntament de Valls, que l’any
1991 era de 1.029 milions i el del 2001 va ser de 1.740 milions; per tant un increment d’un 72%. Evidentment aquest
augment en el pressupost municipal es justificava en el fet que es donaven molts més serveis que feia 10 anys. També
les festes van oferir més possibilitats d’esbarjo i activitats que fa deu anys.
 
Les Decennals 2001 es van caracteritzar per l’organització de més actes que mai dirigits a tots els sectors i gustos de la
societat vallenca. Hi va haver activitats per tothom tan al carrer com als recintes tancats.  També es va poder disposar
de més locals que mai: el recent inaugurat Kursaal, el Centre Cultural Municipal, el Teatre Principal (l’any 1991 no
estava acabat), el local dels joves al Polígon, el pavelló de la Colla Vella, els espais a les escoles de Valls, etc.
Lògicament més activitats i més locals suposaven més despesa i implicava que hi hagués més risc econòmic.
 
Des d’un inici es va acceptar que l’assignació pressupostària que s’havia fet era del tot insuficient. En deu anys els
mitjans de comunicació havien canviat molt i les necessitats informatives havien augmentat de forma impressionant.
Per posar un exemple, feia 10 anys Internet no se sabia què era; ara si es volia fer una feina ben feta s’havia de crear
una pàgina web que parlés de les Festes. També es va creure que seria molt important la creació d’un gabinet de
premsa amb un professional que pogués atendre adequadament als mitjans. Els resultats van ser positius, molt abans de
les Festes ja es parlava de les mateixes en diferents mitjans de manera que els vallencs ja s’hi impliquessin. Aquesta
comissió va assumir l’exposició de Perejaume. Un altra tasca que tenia encomanada i que malauradament no es va
poder concretar va ser la de trobar patrocinadors importants per les Festes.
 
El capítol d’infrastructures va servir com un calaix de sastre difícil de pressupostar inicialment quan no se sabien els
actes que es farien i per tant tampoc les despeses d’infrastructures que serien necessàries. El mateix problema se’l
vàrem trobar en el capítol de personal, però cal tenir en compte que hi va haver despeses com la neteja o seguretat que
no es van realitzar amb personal propi sinó que per tasques determinades d’aquests sectors es van contractar empreses
de serveis. Tot ho vam comptabilitzar.
 
En les Decennals del 2001 vàrem incloure per primera vegada que unes festes d’aquestes característiques programaven
a Valls un cartell d’activitats dedicades als joves en particular. Tothom s’omple sempre la boca de que pels joves no es
fa mai res en el nostre poble, nosaltres vam voler ser pioners amb aquest tema. Per tant, era una experiència nova i no
se sabia quina resposta hi hauria, cosa que no passava en altres actes més consolidats, més previsibles per l’experiència
d’edicions anteriors. Aquest fet va provocar que el deajustament principal d’aquests actes vingués en el capítol de
previsions d’ingressos per venda d’entrades, ja que no es van aconseguir els objectius fixats. Aquesta activitat és la que
es va emportar el major dèficit pressupostari.
 
En els actes infantils es va realitzar un dia més d’activitats que les previstes inicialment. Com que el divendres les
escoles ja van començar la Festa dedicada a les Decennals es va optar per iniciar les activitats que es portaven a terme
en diversos recintes escolars el mateix divendres, allargant un dia més la dedicació als infants. Aquest fet va provocar
un lleuger augment de la despesa.
 
La trobada Castellera va ser un repte molt important en les Festes. Es va voler seguir amb el costum d’edicions
anteriors de reunir a Valls les colles castelleres existents. Pensem que era necessari fer-ho. Valls ha de presumir de la
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capitalitat i de ser el bressol casteller però ho ha de refrendar també amb fets i ha de poder enorgullir-se que
únicament a la capital de l’Alt Camp es troben totes les colles castelleres cada deu anys. La invitació es va fer a totes
les agrupacions, però es comptava en principi que, a causa que el febrer ens trobem fora de temporada castellera, hi
hauria agrupacions que no vindrien. La sorpresa i alegria pels organitzadors va ser que van desitjat venir a Valls un
total de 57 colles (deu anys abans van venir a Valls 21 colles castelleres) de les quals dues eren de les illes Balears i
una de la Catalunya Nord. Mai en la història s’havien agrupat tantes colles castelleres en un mateix indret. Aquest fet
va tenir un impacte mediàtic molt important, però també és cert, que va provocar alguna despesa més de la prevista.
Permeteu-me que assenyali una dada exemplificadora, aquell dia es van servir 6.000 dinars.
 
La Comissió General va reclamar que les Festes Decennals tinguessin uns actes inaugurals i de cloenda espectaculars.
En un principi es van assignar unes partides genèriques, sense poder concretar quina activitat es duria a terme.
L’oportunitat de poder tenir els Comediants a l’inici de les Festes va ser una despesa que valia la pena assumir.
Començar amb bon peu la festa era important per crear l’ambient que es pretenia. Tan la inauguració com la cloenda
no van defraudar a ningú i van ser del tot espectaculars. La ciutadania encara avui en dia ho recorda amb entusiasme.
 
Els actes esportius, els espectacles de recinte, el ball de gala, etc, etc van complir les expectatives creades. No voldria
allargar-me més.
 
Solament, i per acabar, recordar que les decennals del 2001 van ser les millors de la història. Les Festes van tenir una
gran participació dels vallencs i vallenques que van omplir els carrers de joia i alegria. El record de les Festes en la
memòria dels nostres conciutadans és dolç. Les festes van servir a més per augmentar l’autoestima dels vallencs cap a
la seva ciutat i cap a les seves tradicions. Per tant entenem des d’ERC més que justificada la despesa que es va invertir.
 
Que ara es vulgui esborrar de la memòria als vallencs totes les celebracions esmentades i en el seu lloc s’hi vulguin
posar números, no ens estranya, com tampoc és la primera vegada que s’intenta.
 
El calendari polític preveia un canvi d’alcaldia abans de Setmana Santa, entre abril i maig. Que es podia fer per
malmetre la imatge de qui, equivocadament, va liderar les Festes Decennals ?.
 
D’aquesta manera es va iniciar una campanya, mai vista ni imaginada, de descrèdit personal contra Jordi Castells en
particular i contra ERC en general. Solament es tenia que vendre la figura de malbaratadors i de gastar diners
inútilment.
 
Penseu que als pocs dies d’acabades les festes vam celebrar un comissió extraordinària de govern amb la finalitat
d’analitzar les Festes i fer un avanç de les despeses. El regidor d’hisenda d’aquell temps va presentar un esborrany de
document per actualitzar-lo degudament i poder-ne fer un seguiment acurat. Això es produïa un dimecres per la tarda.
Un dels setmanaris vallencs obria la seva portada del divendres amb el titular “Les Festes Decennals produeixen un
dèficit de 120 milions de pessetes”. Que vull dir amb aquest fet, doncs senzillament que un dels membres de la
comissió de govern al sortir de la reunió va anar directament a la premsa per filtrar-ho i donar el tret de sortida a la
campanya de desprestigi ja esmentada. Solament hi havia una finalitat política al davant del sentiment de tot un poble.
Jo els hi puc assegurar que cap dels quatre regidors d’ERC, tres amb veu i vot i l’altre amb veu però sense vot, va anar
amb els números a la mà a la premsa local. Vostès mateixos treguin les conclusions que vulguin. La resta de la
campanya de desprestigi també es coneguda per tothom.
 
Respecte a l’aportació municipal amb els comptes tancats, total de capítol 6 menys els interessos dels préstecs a llarg
termini i menys el capítol 7 d’ingressos puja a un total de 1.241.375,10 euros, bé parlant amb pessetes 206.547.430
pessetes.
 
Per tot l’exposat i segons el nostre criteri, assumint les responsabilitats ja esmentades prioritzem les Festes per damunt
dels números. Podríem ara eximir-nos dient que aquesta o aquella comissió tenen la culpa d’això o d’allò. Podríem
responsabilitzar al president de la comissió econòmica, recordem que pertanyia al PSC, però tampoc ho farem.
Podríem dir que no s’han aconseguit ingressos promesos per l’Administració. Podríem dir tantes coses que deixarem
que sigui la ciutadania qui jutgi, si creu o vol fer-ho. Això no és un col·legi on els alumnes passen notes al professorat
del que ha fet o ha deixat de fer l’un o l’altre. Assumim els fets amb valentia, coratge i dignitat, donant les explicacions
que calguin però amb el cap ben alt.
 
Un últim apunt, això si, deixem tot un dossier complert pels que organitzin les Festes Decennals del 2011 tinguin tota la
informació i el grau de coneixement que nosaltres no van trobar. Desitjant, amb el cor a la mà, que les properes
decennals superin a les del 2001 i que l’èxit de les mateixes torni a ser pel conjunt de ciutadanes i ciutadans de Valls,
ells s’ho mereixen.
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Pren la paraula la Sra. Garcia manifestant que és significatiu que s’hagi tardat tan de temps a presentar la liquidació i
que això potser demostra que passa alguna cosa. Opina la Sra. Garcia que aquestes són unes festes antiquades i
irracionals i que ens hauriem de replantejar quines són les decennals que volem els ciutadans i ciutadanes de Valls.
 
 
SISÈ.- Aprovació subvenció extraordinària a la Comissió de Festes de la Candela 2001.
 
Intervé el Sr. Camps informant del vot afirmatiu del grup municipal socialista ja que aquest era un compromís de
l’Ajuntament que no s’havia efectuat abans perquè feia falta la liquidació final.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
Vista la documentació presentada per la Comissió de la Candela 2001, referent al tancament dels comptes de les Festes
Decennals Candela 2001.
 
Atès que l’Ajuntament va concedir l’any 2001 bestretes a la Comissió de la Candela 2001 per import de 304.458,14 €
que es troben pendents de reintegrar.
 
Atès la impossibilitat manifestada per part de la Comissió Candela 2001 de retornar les quantitats concedides en
concepte de bestreta.
 
Atès que la Comissió de la Candela 2001 és una entitat sense afany de lucre i donat el caràcter excepcional de la
despesa.
 
Vist el que disposa la legislació vigent i en concret l’article 174 del Text Refós de la Llei d’Hisendes Locals.
 
El Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER. – Concedir una subvenció extraordinària a la Comissió de la Candela 2001 per import de 304.458,14 € per
tal de regularitzar la bestreta concedida. L’import d’aquesta subvenció es distribuirà entre els exercicis 2005 i 2010 amb
càrrec als pressupostos de l’Ajuntament.
 
SETÈ.- Aprovació definitiva del plec de clàusules administratives per a la concessió de domini públic per a
l’explotació del bar de Ca Barrau.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que el ple de l’Ajuntament, en sessió de 26 d’abril de 2004, va aprovar el Plec de clàusules jurídiques i
econòmico-administratives per a la concessió de domini públic del bar del Parc Barrau.
 
Aquest que l’expedient ha estat sotmès ha informació pública per un termini de 30 dies, havent-se publicat al BOP de
Tarragona núm. 107, de 10.05.2004, i al tauler d’edictes de la corporació l’anunci corresponent.
   
Vistes les al·legacions presentades durant el termini d’informació pública pel Sr. Alfredo Garcia Miquel, en
representació de l’empresa Los Jijonencos David i Alfredo SCP, en relació a l’equipament actualment existent al bar i
que es detalla a la clàusula primera del Plec.
 
Vist l’informe emès pels serveis tècnics municipals d’enginyeria en data 31 de maig de 2004 que proposa acceptar les
al·legacions formulades pel Sr. Alfredo Garcia Miquel.
 
Considerant que és necessari accelerar l’adjudicació per tal que el parc pugui disposar en breu del servei de bar-
cafeteria davant la imminent arribada de la temporada d’estiu.
 
Vist allò que disposa l’article 71 del RDL 2/2000, de 16 de juny, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de contractes
de les administracions públiques.
 
Vist allò que disposa l’article 66 del Decret 336/1988, 17 d’octubre, pel qual s’aprova el reglament de patrimoni dels
ens locals.
 
El Ple adopta el següent acord:
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1. ACCEPTAR les al·legacions presentades al Plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives per a la
concessió de domini públic del bar del Parc Barrau pel Sr. Alfredo Garcia Miquel, en representació de l’empresa Los
Jijonencos David i Alfredo SCP.
 
2. APROVAR definitivament el Plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives per a la concessió de domini
públic del bar del Parc Barrau, modificant  la clàusula 1a del Plec, incorporant-hi la relació de l’equipament existent
actualment al bar aportada pel Sr. Alfredo Garcia Miquel, i la clàusula 15.3 pel que fa al termini de presentació
d’ofertes que és reduirà a 15 dies naturals considerant la urgència de procedir a aquesta adjudicació.
 
3. CONVOCAR el concurs públic per a l’adjudicació de la concessió de domini de conformitat amb el Plec de
clàusules clàusules jurídiques i econòmico-administratives aprovat definitivament.
 
 
VUITÈ.- Aprovació inicial del plec de clàusules administratives per a la concessió de domini públic per a
l’explotació d’un quiosc a la carretera del Pla.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que havent-se produït l’extinció de la concessió de domini públic del quiosc de la carretera del Pla, es considera
convenient tramitar una nova concessió, d’acord amb les condicions que figuren a la proposta de plec de clàusules
jurídiques i econòmico-administratives que han de regir aquesta concessió.
 
Vista la proposta de plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives que han de regir aquesta concessió,
redactada pels serveis municipals.
 
Vistos els articles 53 i següents del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’apova el Reglament de patrimoni dels
ens locals i l’article 22.2 n) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les bases del Règim Local, el ple adopta el
següent acord:
 
1.  Admetre l’oportunitat de la concessió de domini públic per a l’explotació d’un quiosc a la carretera del Pla
 
2. Aprovar el plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives que han de regir aquesta concessió, convocant
de forma simultània el concurs públic obert per a la seva adjudicació, ajornant l’anunci de licitació fins a la finalització
del termini d’exposició pública sense reclamacions o al·legacions.
 
3. Exposar al públic el plec de clàusules jurídiques i econòmico-administratives que han de regir aquesta concessió per
un termini de 30 dies mitjançant anunci inserit al BOP.
 
 
NOVÈ.- Aprovació provisional del programa d’orientació per als equipaments comercials.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant la seva queixa perquè es desconeix si des de finals del 2002 en què es va
lliurar el primer esborrany fins ara s’havien produït modificacions al programa, tenint en compte que algunes de les
dades que preveu ja no concorden amb la realitat i que després de l’aprovació inicial hi va haver un compromís per
estudiar les possibles modificacions o revisar el document. Manifesta el Sr. Moreno que si bé és cert que s’ha enviat el
document a tots els grups municipals, aquest no s’ha debatut amb posterioritat, tenint en compte la importància que
tindrà aquest document, preguntant si s’han efectuat canvis o correccions d’ofici.
 
Opina que hi ha qüestions que plantegen dubtes com podrien ser la recomanació que les parades del Mercat Central
s’ubiquin en d’altres zones, o el canvi de direcció del carrer de La Cort. Segons el Sr. Moreno el POEC obligarà a
prendre una sèrie de mesures a executar per part de l’Ajuntament ja que el document esdevindrà norma.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, en la seva sessió del passat 26 d’abril, va aprovar inicialment  el Programa
d’Orientació per als equipaments comercials de Valls (POEC), redactat per RS-PROCOMMERCE.
 
Atès que exposat al públic mitjançant anunci inserit en el B.O.P. número 107, de 10 de maig, no s’han presentat
al·legacions ni reclamacions.
 
Vist l’art. 4 de l’Ordre de 8 de juliol de 1998, per la qual es regulen els POEC, pel que fa al procediment per a
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l’elaboració i tramitació dels POEC,  el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar provisionalment el Programa d’Orientació per als equipaments comercials de Valls.
 
SEGON: Trametre l’expedient complert al Departament de Comerç, Turisme i Consum de la Generalitat de Catalunya,
tot instant-ne l’aprovació definitiva.
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Francesc Moreno per fer constar que s’ha aprovat el POEC malgrat que per
part del govern no s’hagi donat explicació a cap dels interrogants plantejats.
 
Respon la Sra. Alcaldessa manifestant que l’anterior equip de govern mai va lliurar el POEC a la resta de grups
municipals, que no van poder valorar el document i que el van haver d’obtenir per altres mitjans.
 
Intervé la Sra. Segú manifestant que ella mateixa va fer arribar el POEC al portaveu de CiU quan li va sol·licitar.
 
Respon la Sra. Alcaldessa que va presentar instàncies i que va tenir molts problemes per obtenir aquest document.
 
Intervé la Sra. Garcia manifestant que hi ha altres plans relacionats amb aquest com són el de mobilitat, el del RACC i
el PERI i que s’haurien de tenir en compte per evitar contradiccions.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que es vigilarà per tal d’evitar aquestes possibles contradiccions i que s’ha hagut
de fer aquesta tramitació tan ràpida per qüestions de legalitat i perquè hi ha hagut un canvi en la moratòria per part de
la Generalitat, fet que ha provocat que no s’hagi pogut tramitar amb la tranquil·litat adequada.
 
Pren la paraula el Sr. González informant que l’aprovació definitiva la fa la Generalitat i que el POEC  és un programa
d’orientació i que per tant no tot ell és norma. Agraeix també que de dimarts a avui el grup municipal socialista se
l’hagi llegit, ja que la Sra. Romero va dir a la comissió informativa que encara no l’havien llegit.
Finalment valora molt positivament que s’hagi aprovat per unanimitat.
 
Intervé la Sra. Romero manifestant que el que ella va dir a la comissió informativa és que ella mateixa no s’havia llegit
la informació facilitada mitjançant CD i que pensava que hi haurien uns espais posteriors per parlar-ne. La iniciativa
per fer-ho és del govern
 
Contesta el Sr. González que ell mateix va proposar aplaçar un mes l’acord per poder debatre si hi havia modificacions
o no i se li va respondre que no calia.
 
Intervé de nou la Sra. Romero manifestant que el que volia era debatre i no tenir-se que llegir el document per
presentar propostes o al·legacions.
 
Manifesta el Sr. González que en qualsevol cas hi ha hagut un període d’informació pública en el qual s’haguessin
pogut presentar al·legacions.
 
Pren la paraula el Sr. Moreno manifestant que fa dos mesos van sortir satisfets perquè el POEC s’havia assumit per
l’actual govern, però pensant que s’havia d’adaptar a la realitat actual i treballant-ho als espais creats per fer-ho. La
queixa és que han passat dos mesos i l’única comissió informativa que no s’ha convocat ha sigut la de Promoció de la
Ciutat. Dirigint-se al Sr. González manifesta el Sr. Moreno que ja era regidor a l’anterior mandat i que per tant pot
recordar que el Ple va aprovar la constitució del Consell Local de Comerç i que després d’un any del nou govern no
s’ha convocat ni una sola vegada, tot i que ara era un bon moment per fer-ho.
 
Conclou que la resposta donada pel Sr. González no és de rebut lamentant que el procés hagi acabat així.
 
Intervé de nou el Sr. González manifestant que la Comissió de Comerç no era operativa i que en el proper Ple ja li
contestarà la pregunta formulada.
 
DESÈ.- Modificació de la plantilla de personal.
 
Intervé el Sr. Canela demanant un aclariment en relació a la plaça de coordinació de serveis socials ja que el redactat
no deixa clar si les funcions de coordinació s’assignaran per concurs o directament. Opina que també s’hauria de
preveure la possibilitat de què poguessin accedir a aquestes funcions de coordinació els treballadors que la seva relació
amb l’Ajuntament sigui de caràcter laboral.
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Respon el Sr. Galimany que la modificació es proposa per tal de donar estabilitat, que es preveu un complement per les
tasques de coordinació i que la provisió serà per concurs. En qualsevol cas les tasques de coordinació es desglossen,
proposant-se que només les puguin assumir personal funcionari, ja que es preveu que els treballadors socials de
caràcter laboral passin a ser també funcionaris.
 
Intervé el Sr. Canela proposant que si això és així s’hi inclogui la possibilitat de que també hi puguin accedir els
treballadors laborals.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que el document s’ha consensuat amb el CUP i que agrairia que no fos
susceptible de canvis.
 
Intervé la Sra. Garcia manifestant que el que ella va entendre a la comissió informativa és diferent al que ara s’està
informant.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que el dubte està en la proposta d’acord en el fet de si s’amplia la
possibilitat que els laborals puguin participar en igualtat de condicions en aquest concurs fins que esdevinguin
funcionaris i que si és així hi estaran d’acord.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, amb la modificació proposada pel grup municipal socialista, i
adoptant-se el següent acord:
 
 
Atès que per part del CUP es van presentar i negociat una sèrie de propostes de modificació de plantilla en data 10 de
juny de 2004.
 
Vistos els arts. 22.2.i, 90 de la Llei 7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local i legislació concordant, el Ple
adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar les següents modificacions a la plantilla de personal i  a la relació de llocs de treball, mitjançant la
creació i modificació de les següents places:
 
 

1. Ampliació  de les places següents :
 
- Dues  places d’auxiliars administratives en règim funcionari, amb les següents característiques:
 
Denominació de la plaça: Auxiliar administratiu/iva
Localització: Àrea de Desenvolupament territorial. Departament administratiu
Règim: Funcionari
Sistema d’accés: Concurs oposició
Sistema de provisió: concurs
Classificació: escala d’administració general, subescala auxiliar
Grup de classificació: D
Complement de destí: 16
Complement específic: 3521,00 €
 
- Una   plaça d’auxiliar administratiu/iva  en règim funcionari, amb les següents característiques:
 
Denominació de la plaça: Auxiliar administratiu/iva
Localització: Àrea de Cultura, joventut i Serveis Socials. Departament de Serveis Socials
Règim: Funcionari
Sistema d’accés: Concurs oposició
Sistema de provisió: concurs
Classificació: escala d’administració general, subescala auxiliar
Grup de classificació: D
Complement de destí: 16
Complement específic: 3521,00 €
 
 
- Una plaça d’educadora en règim funcionari, amb les següents característiques:
 



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-06-28.htm[31/03/2017 14:07:01]

Denominació de la plaça: Educador/a
Localització: Àrea de Cultura, joventut i Serveis Socials. Departament de Serveis Socials
Règim: Funcionari
Sistema d’accés: Concurs oposició/ concurs
Sistema de provisió: concurs
Classificació: escala d’administració especial, subescala  tècnica, classe Grau mitjà
Grup de classificació: B
Complement de destí: 20
Complement específic: 4219.60 €

 
 

2. Modificació de la següent plaça:
 
Per tal de donar estabilitat a la plantilla de serveis socials es proposa la modificació de la plaça de coordinadora de
serveis socials, passant a ser una plaça de treballadora social amb un complement per l’assumpció de les tasques de
coordinació, sense modificar el nivell retributiu global i el sistema de provisió per concurs ( anterior lliure
designació). Aquestes funcions de coordinació seran designades i  poden recaure en qualsevol de les persones que
ocupin places de treballadora social de plantilla en caràcter funcionari o transitòriament laboral, fins el moment en
què adquireixi la condició de funcionari.
 
Característiques de la plaça amb les modificacions proposta corresponents:
 
Denominació de la plaça: Treballador/a social
Localització: Àrea de Cultura, joventut i Serveis Socials. Departament de Serveis Socials
Règim: Funcionari
Sistema d’accés: Concurs oposició/ concurs
Sistema de provisió: Concurs
Classificació: escala d’administració especial, subescala  tècnica, classe Grau mitjà
Grup de classificació: B
Complement de destí: 20
Complement específic: 4219.60 €
Complement de productivitat: 6666.80 €. Aquest complement està directament relacionat amb les funcions de
coordinació i mentre es desenvolupin.
 
 

3. Modificació del lloc de treball d’encarregat dels serveis de neteja municipals
 
Modificació de la plaça de peó especialista o netejadora de neteja en oficial segona de neteja ja que és necessària
una coordinació del servei de neteja:
 
Característiques de la plaça amb les modificacions corresponents:
 
Denominació de la plaça: Oficial segona neteja
Localització: Serveis de manteniment municipal. Secció de neteja
Règim: Laboral
Sistema d’accés: Concurs promoció interna
Sistema de provisió: Concurs
Categoria laboral: Oficial segona
Grup de classificació: D
Complement de destí: 16
Complement específic: 2742.00 €
Complement de productivitat: 2874.24 €

 
 
SEGON: Publicar aquesta resolució en el BOP i en el DOGC.
 
 
ONZÈ.- Aprovació provisional de la modificació del Pla general sobre el règim de llicències d’obres.
 
Intervé el Sr. Barberà demanant que es puguin debatre conjuntament l’onzè i el dotzè punt perquè es basen en el
mateix, acordant-se per unanimitat el debat conjunt dels dos punts.
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Intervé de nou el Sr. Barberà manifestant que ens trobem en fase d’aprovació provisional i que l’aprovació definitiva
és competència de la Comissió Territorial d’Urbanisme i que l’objectiu de la modificació és fer un text refós pel que
afecta a les obres anomenades menors i així homogeneitzar l’actuació dels diferents departaments tècnics. Els criteris
proposats en aquesta modificació és diferenciar les obres entre les que estan sotmeses a règim de comunicació prèvia i
la resta i aquelles altres segons requereixin o no projecte tècnic visat.
 
A partir d’aquí tan sols quedarà la necessitat de realitzar les fitxes individualitzades de cada obra per tal de saber
exactament quina és la documentació que s’haurà de presentar en cada cas.
 
Finalment agraeix a tots els que han participat en l’elaboració d’aquestes propostes i especialment a tots els tècnics,
arquitectes i arquitectes tècnics de la casa.
 
Intervé la Sra. Segú informant sobre el vot favorable del seu grup municipal i demanant al regidor d’urbanisme que
resolgui la qüestió del catàleg de masies, eina necessària a partir de la nova Llei d’urbanisme i a més tenint en compte
els criteris dispars sobre el fet que si no es té aquest catàleg es pot concedir llicència o no.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat adoptat-se el següent acord:
 
Vist que el Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 29 de març de 2004 va aprovar inicialment la modificació
puntual de la normativa del Pla General d’ordenació municipal de Valls, concretament l’art. I.V.4, per tal
d’unificar i homogeneïtzar la normativa reguladora del règim de concessió de llicències d’obres de l’Ajuntament
de Valls, conjuntament amb la modificació de l’Ordenança municipal de règim de comunicació prèvia d’obres
menors i del Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric.
 
Vist que s’ha publicat en el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona 98, de 28 d’abril de 2004, en el Diari el Punt
de 29 d’abril de 2004.
 
Vist que s’ha exposat al tauler d’edictes de l’Ajuntament en el període compres entre el 21 d’abril i 21 de maig de
2004.
 
Vist que s’ha traslladat als organismes oficials perquè s’emetés informe d’acord amb el previst en l’art. 83 de la Llei
2/2002, de 14 de març d’urbanisme.
 
Vist que s’ha concedit audiència als ajuntaments limítrofs, d’acord amb la previsió de l’art. 83.7 de la Llei 2/2002, de
14 de març.
 
Vistos els informes emesos per la Direcció General de Carreteres de la Generalitat de Catalunya, l’Agència Catalana de
l’Aigua i el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya.
 
Vist el silenci dels altres organismes, RENFE, Departament d’Agricultura Ramaderia i Pesca de la Generalitat de
Catalunya, Servei Territorial de Transports, Demarcació de Carreteres de l’Estat a Catalunya.
 
Vistes les al·legacions presentades pel Gremi Comarcal de la Construcció de Valls i l’Alt Camp per escrit del 10 de
juny i vist l’informe dels tècnics municipals.
 
Atès el que preveu l’art. 83 i concordants de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme; i l’art. 7 i concordants del
Decret 287/2003, de 4 de novembre, pel que s’aprova el Reglament parcial de la Llei 2/2002, de 14 de març.
 
A l’empara de les competències atribuïdes per l’art. 22.2.c de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de
règim local, modificat per la Llei 57/2003, de 16 de desembre.
 
El Ple adopta el següent acord:
 
Primer.- S’estimen parcialment les al·legacions presentades pel Gremi Comarcal de la Construcció de Valls i l’Alt
Camp, d’acord amb el següent detall:
 
1.      El Gremi Comarcal de la Construcció (GCC) proposa que sigui necessari projecte tècnic i direcció de l’obra

en el supòsit d’edificis aïllats destinats a altres usos de :superfície igual o superior a 25 m2

- proposta municipal: superfície igual o superior a 5 m2-
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Es desestima perquè la construcció d’una superfície de 25 m2 ja té una complexitat constructiva i estructural. Es
manté la redacció inicial substituint la paraula “edifici” per “construcció”.
 

2.      El GCC proposa que sigui necessari projecte tècnic i direcció de l’obra en el supòsit de coberts o altres
construccions lleugeres quan no es canviïn les bigues.
- proposta municipal: es necessari projecte sempre-
 
Tanmateix per considerar que pel seu caràcter de construcció afegida a un edifici preexistent pot suposar un canvi
de la configuració arquitectònica de l’edifici, es proposa estimar-la parcialment, en el sentit de limitar la superfície
a 5 m2, en coherència amb l’apartat anterior.
Quedarà amb el següent redactat: coberts o altres construccions lleugeres de superfície igual o superior a 5 m2

necessitaran projecte tècnic i direcció tècnica.
 

3.      El GCC proposa que sigui necessari projecte tècnic i direcció de l’obra en el supòsit de construcció de murs
de contenció d’alçada igual o superior a 2 metres.

      - proposta municipal: alçada igual o superior a 1,50 m.-
 
Es proposa desestimar l’al·legació, ja que un mur d’alçada superior a 1,50 m. les pressions que ha d’aguantar són

considerables i es tracta d’un element estructural que per la seva construcció es requereix fer càlculs i tenir certs
coneixements tècnics que fan necessari la confecció d’un projecte redactat per tècnic competent. A més segons
l’art. 75.2 apartat a) del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i
serveis dels ens locals (ROAS), es preveu la necessitat d’acompanyar projecte tècnic en les obres que afectin els
fonaments o elements estructurals.
 

4.      El GCC proposa que sigui necessari projecte tècnic i direcció de l’obra en el supòsit de construcció de
piscines de superfície igual o superior a 80 m2.

- proposta municipal: superfície igual o superior a 25 m2 i/o fondària superior a 1,50 m.-
 

Es proposa desestimar l’al·legació, perquè el marge de la proposta municipal: de fondària i/o de superfície, és
suficientment ampli. A més cal tenir en compte que per les instal·lacions pròpies de les piscines cal intervenir
un tècnic competents així com en la construcció, la qual s’exigeix per la normativa tècnica que li és d’aplicació
en aquests casos.
 

5.      El GCC demana que no es demani projecte tècnic en les obres que modifiquin les instal·lacions comuns.
- proposta municipal: serà necessari projecte tècnic i director tècnic les obres d’ampliació, modificació,
reforma o rehabilitació de construccions que modifiquin les instal·lacions o serveis comuns-

 
Es desestima la proposta atès que l’art. 75.2 apartat b) del ROAS exigeix projecte tècnic en les obres que
modifiquin el volum o les superfícies construïdes, les instal·lacions o serveis comuns.
Malgrat això, es considera que cal fer una precisió en el cas que les obres suposin una modificació substancial
de les instal·lacions comuns.
 
La redacció d’aquest apartat quedaria de la següent forma: serà necessari projecte tècnic i director tècnic les
obres d’ampliació, modificació, reforma o rehabilitació de construccions que modifiquin substancialment les
instal·lacions o serveis comuns

 
6.      El GCC demana que es concreti el concepte d’aparells elevadors”
 

S’estima parcialment l’al·legació ja que no és possible enumerar tots els aparells elevadors, quedant la següent
redacció: Instal·lació de grues-torre, sínies i altres aparells elevadors de tracció mecànica i de naturalesa
equivalent.
 

7.      El GCC demana que per la tramitació dels expedients es presenti com a mínim la següent documentació:
promotor, propietari i constructor de les obres.

 
S’estima l’al·legació.

 
Segon.- Aprovar provisionalment el text refós de la modificació puntual del Pla General d’ordenació municipal de
Valls, en l’art. I.V.4 de la normativa, que regula el règim de concessió de llicències d’obres per l’Ajuntament de Valls.
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Tercer .- Traslladar l’expedient i les normes urbanístiques en suport informàtic a la comissió territorial d’urbanisme de
Tarragona perquè procedeixi, si s’escau, a l’aprovació definitiva i publicació al Diari Oficial de la Generalitat.
 
 
 
ANNEX: TEXT REFOS DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL D’ORDENACIÓ
MUNICIPAL, ART. I.V.4
 
L’art. 1.V.4 tindrà el següent redactat:
 
 
1.- Per a la tramitació d’un expedient de llicència d’obres, serà necessària la presentació de projecte redactat per tècnic
competent i visat d’acord amb la normativa aplicable en cada cas. En qualsevol cas requeriran de projecte tècnic i
direcció facultativa les següents actuacions en edificacions:
 

-         Obres d’edificació de nova construcció, excepte les d’escassa entitat constructiva i senzillesa tècnica que no
tinguin caràcter residencial, industrial  ni públic i es desenvolupin en una sola planta. No es consideraran
d’escassa entitat, i en conseqüència requeriran de projecte tècnic, les següents actuacions:

o       Edificacions aïllades auxiliars a l’habitatge de superfície igual o superior a 5  m2.
o       Construccions aïllades destinades a altres usos de: superfície igual o superior a 5 m2.
o       Coberts o altres construccions lleugeres de superfície igual o superior a 5 m2.
o       Construcció de murs de contenció: alçada igual o superior a 1,50 m.
o       Construcció de piscines: superfície igual o superior a 30 m2 i/o fondària igual o superior a 1,50 m.

-         Enderrocs  amb volum construït igual o superior a 25 m3.
-         Moviment de terres: amb volum igual o superior a 100 m3 i/o modificació de la rasant d’una altura igual o

superior a 60 cm.
-         Les següents obres d’ampliació, modificació, reforma o rehabilitació de construccions:

o       Intervencions totals.
o       Intervencions parcials que:

§         Produeixin una variació essencial de la composició general exterior
§         Produeixin una variació essencial en la volumetria
§         Produeixin un alteració de la superfície construïda, o alterin el nombre d’habitatges i locals.
§         Modificació o canvi de distribucions interiors quan afectin una superfície d’envans igual o

superior a 30 m2 o afecti les condicions d’habitabilitat en habitatge,  i  igual o superior a 60 m2

en altre ús. En cas que la modificació de les divisòries de l’habitatge consisteixi en només la
supressió d’un envà que separi dormitoris o dormitori i menjador, no caldrà aportar projecte visat
ni full d’assumeix de direcció visada, i s’haurà d’aportar croquis acotat o a escala indicant nom i
superfície de cada sala (habitacions, cuina, bany, menjador, etc.) i gruix d’envà a enderrocar.

§         Modifiquin substancialment les instal·lacions o els serveis comuns.
§         Produeixin una variació essencial del conjunt del sistema estructural, afectant a fonaments o

elements estructurals.
§         Suposin un canvi dels usos característics de l’edifici, local o habitatge.
§         Afectin a béns catalogats o especialment protegits.

 
-         Instal·lació de grues-torre, ascensors, sínies i altres aparells elevadors de tracció mecànica per a la construcció o

de naturalesa equivalent.
-         Aquelles altres que la normativa aplicable requereixi la redacció de projecte tècnic visat.

 
2.- Per a la tramitació dels expedients de concessió de llicència d’obres de la resta d’obres no definides a l’anterior
apartat, no serà necessària la redacció prèvia de projecte tècnic ni direcció facultativa de l’obra. En qualsevol cas, no
requeriran la presentació de projecte tècnic les següents actuacions:
 

-         Substitució i recolzament d’elements puntuals estructurals secundaris dins d’un sostre.
-         La formació de cambres de bany per envans i la modificació d’obertures interiors que no afectin a les parets de

càrrega.
-         El canvi, reforma o reparació de canals d’aigua en façana
-         L’arrebossat i pintat de parets o elements de façana.
-         La formació o reforma de sòcols de façana o aplacats d’alçada no superior a 4 metres.
-         La instal·lació de portes, finestres, persianes o reixes en obertures de façana.
-         La construcció o reforma d’aparadors.
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-         La instal·lació d’anuncis, rètols o banderoles en façana.
-         La instal·lació o reforma d’elements de remat de l’obra en façana com trenca-aigües, brancals i margepeus.
La instal·lació bastides i altres medis auxiliars com ara ponts penjats o escaladors. Quan la seva alçada sigui igual o
superior a 3 metres o ocupin una superfície igual o superior a 25 m2, serà necessària la presentació d’un certificat
del responsable o propietari de la bastida que acrediti els següents extrems:

o       Que s’ajusta a la normativa sobres seguretat i salut, i es compleix amb la normativa laboral de la
construcció

o       Que es disposa de la pòlissa de responsabilitat civil
o       Que s’acredita el correcte muntatge i bon funcionament de la bastida durant l’estada a l’obra.

Per a la tramitació dels expedients s’haurà de presentar com a mínim la següent documentació:
 
-         Promotor, constructor i propietari de les obres.
-         Descripció detallada de les mateixes. Si tenen certa complexitat, s’haurà de presentar una breu memòria descriptiva

i constructiva de les obres a realitzar.
-         Emplaçament exacte, acompanyant plànol d'ubicació. Aquest es pot substituir per identificació cadastral, aportant

còpia liquidació IBI, o referència cadastral.
-         Si és necessari per a una major comprensió i identificació de les obres, les sol·licituds aniran acompanyades de la

necessària documentació gràfica (plànols a escala o croquis acotats). Aquesta s’haurà de presentar amb correcció de
dibuix, exactitud i presentació  (a la mida DIN A4)

-         Declaració sobre els residus generats per l’obra,
-         Documentació que segons el cas sigui necessària d’acord amb la normativa aplicable.
-         Pressupost justificat de les obres.
 
Aquesta documentació es podrà adaptar per cada tipus d’obra, mitjançant la confecció de fitxes individualitzades, per
tal de facilitar la informació als ciutadans.
 
3.- Sempre requeriran presentació de projecte tècnic visat aquelles obres que afectin immobles del patrimoni històric
artístic o es trobin sotmesos a especial protecció.
 
4.- S’aplicarà el règim de comunicació prèvia en els supòsits expressament previstos a l’oportuna ordenança específica.
 
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Barberà per informar que en la convocatòria que va sortir a nivell de la
Generalitat per atorgar subvencions per a la redacció de diferents instruments de planejament, la Junta de Govern
Local ja ha efectuat l’oportuna sol·licitud per redactar el catàleg de masies.
Finalment manifesta que en la modificació aprovada s’igualen els drets dels ciutadans pel que fa a la documentació a
presentar a les llicències d’obres independentment d’on estigui ubicat l’edifici i facilitant també algunes actuacions
sobre tot de pintura i adequació de façana al centre històric, que tindran costos més baixos.
 
DOTZÈ.- Aprovació provisional del PERI sobre el règim de llicències d’obres.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
Vist el Decret d’Alcaldia 130/2004, de 15 d’abril, es va acordar aprovar inicialment la modificació puntual de la
normativa urbanística del Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric, concretament l’article 21 per
tal d’unificar i homogeneïtzar la normativa reguladora del règim de concessió de llicències d’obres de
l’Ajuntament de Valls, conjuntament amb la modificació de l’Ordenança municipal de règim de comunicació
prèvia d’obres menors i modificació del Pla General d’ordenació municipal de Valls.
 
Vist que s’ha publicat en el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona 99, de 29 d’abril de 2004, en el Diari el Punt
de 22 d’abril de 2004
 
Vist que s’ha traslladat als organismes oficials perquè s’emetés informe d’acord amb el previst en l’art. 83 de la Llei
2/2002, de 14 de març d’urbanisme.
 
Vistos els informes emesos per la Direcció General de Carreteres de la Generalitat de Catalunya, l’Agència Catalana de
l’Aigua, el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya, Departament d’Agricultura
Ramaderia i Pesca de la Generalitat.
 
Vist el silenci dels altres organismes, RENFE, Servei Territorial de Transports, Demarcació de Carreteres de l’Estat a
Catalunya.
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Vist que no s’han presentat al·legacions dins del termini d’informació pública.
 
Atès el que preveu l’art. 83 i concordants de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme; i l’art. 7 i concordants del
Decret 287/2003, de 4 de novembre, pel que s’aprova el Reglament parcial de la Llei 2/2002, de 14 de març.
 
A l’empara de les competències atribuïdes per l’art. 22.2.c de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de
règim local, modificat per la Llei 57/2003, de 16 de desembre.
 
El Ple adopta el següent acord:
 
Primer.- Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla Especial de Reforma Interior en el Centre Històric, en
l’art. 21 de la normativa, que regula el règim de concessió de llicències d’obres per l’Ajuntament de Valls.
 
Segon.- Traslladar l’expedient i les normes urbanístiques en suport informàtic a la comissió territorial d’urbanisme de
Tarragona perquè procedeixi, si s’escau, a l’aprovació definitiva i publicació al Diari Oficial de la Generalitat.
 
 
TRETZÈ.- Sol·licitud de concessió de canal múltiple del Pla tècnic de televisió digital local.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa manifestant que aquest tema no va passar per comissió informativa i preguntant al secretari
quin requisit és necessari per sotmetre’l a votació, responent el secretari que se n’haurà d’informar a la propera
comissió informativa.
 
Intervé el Sr. Rius efectuant la següent intervenció literalment trancrita:
 
El 12 de març es va publicar un Reial Decret que aprovava el Pla Tècnic de la Televisió Digital Local amb l'objectiu
d'establir la reserva de canals múltiples destinats a la prestació del servei de televisió digital.
 
Avui, presentem a la consideració d’aquest ple l’acord de sol·licitar la concessió de la llicència reservada en el Pla
Tècnic de la Televisió Digital Local a operadors públics.
 
Ens sembla que es tracta d’un pas important en el procés d'implantació de les emissions de televisió digital local a les
nostres comarques i, més concretament, en l'àmbit públic. En aquest sentit, el sector públic i els ajuntaments entenem
que han de ser necessàriament un dels motors del procés d'implantació de la tecnologia de la televisió digital pels
motius més diversos.
 
Som molt conscients de la importància que tenen i que hauran de tenir les Tecnologies de la Informació i Comunicació
en el món actual. Per preservar la nostra competitivitat, requerim d'unes infrastructures i serveis de telecomunicacions
avançats que arribin a la totalitat de la població. La televisió digital acabarà sent porta d'entrada als serveis electrònics
des de moltes llars i per això creiem fonamental i necessari que la ciutat de Valls hi participi tant bon punt sigui
legalment possible.
 
Així mateix se’ns presenta també una oportunitat per garantir la reordenació del sector, tot i que cal dir també i
nosaltres, en som plenament conscients que el nombre de reserves de canals previstes en el Pla Tècnic actual és
clarament insuficient per l'actual oferta de televisions locals que es dóna a Catalunya. Hi ha comarques que es
queden sense cobertura i no s'acaba d'assegurar la migració de les televisions analògiques a la tecnologia digital.
De totes maneres esperem que aquests aspectes, per bé del sector i també de la pluralitat de l'oferta televisiva, es
corregeixin en un futur.
 
Som també conscients però, de les limitacions del principi de lliure concurrència que tenen les actuals formes de
concessió en cas que no es modifiquin o millorin.
 
Si no es modifiquen actualment en el cas de les sol·licituds privades està previst convocar concurs, però en el dels
públics no hi haurà concurs i la concessió serà directa. Per tant si es manté aquesta condició es palesa molt clarament
alguna limitació que podria perfectament ser salvada, a partir de l’acord entre municipis en la fórmula de gestionar-ho.
 
Valls està inclosa en l'àmbit "Tarragona" i també poden sol·licitar-ho Tarragona, Salou, Vila-seca, Torredembarra i
Montblanc.
 
Per això, aprovem manifestar la voluntat de l'Ajuntament de participar en la gestió directa i, si és el cas, compartida
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amb altres municipis d'un dels programes del canal múltiple de l'àmbit territorial de cobertura  "Tarragona" previst pel
Pla Tècnic de la televisió digital local i sol·licitem la corresponent concessió a la Subdirecció general de Mitjans
Audiovisuals de la Generalitat.
 
Dit això, al nostre entendre la ciutat de Valls no pot passar per alt l'oportunitat de participar en aquest procés i impulsar
la implantació de la televisió digital, si és el cas, junt amb els altres municipis de l'àrea de cobertura que preveu el Pla
Tècnic.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno agraint l’explicació del Sr. Rius i manifestant que en comparteixen els objectius però
lamentant que no hagi passat abans per comissió informativa.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que el Reial decret 439/2004 de 12 de març pel qual s’aprovava el Pla Tècnic de la Televisió Digital Local que té
per objecte establir la reserva dels canals múltiples destinats a la prestació del servei públic de televisió digital local en
cadascuna de les demarcacions territorials que preveu
 
Atès que la ciutat de Valls està inclosa en l’àmbit territorial “Tarragona” de l’esmentat pla.
 
Atès que, de conformitat amb l’article 9.1 de la Llei 41/1995 de 22 de desembre de televisió local per ones terrestres,
els municipis inclosos dins de cada demarcació podran acordar la gestió directa d’un dels quatre programes de televisió
local amb tecnologia digital inclosos en el canal múltiple.

 
El Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya la reserva de canal destinat a la prestació del servei públic de
televisió digital local per al terme municipal de Valls,
 
SEGON: Assumir la gestió directa per part de l’Ajuntament de Valls de la prestació del Servei de televisió digital local
amb les prescripcions que s’estableixen al Pla Tècnic Nacional de Televisió Digital Local.
 
TERCER: Facultar l’Alcaldessa per a l’execució d’aquest acord.
 
QUART: Notificar el present acord al Departament corresponent de la Generalitat de Catalunya
 
 
CATORZÈ.- Moció del grup municipal del PP referent al recàrrec sanitari sobre els hidrocarburs.
 
Francesc Caballero Ristol, Regidor-Portaveu del Partit Popular a l’Ajuntament de Valls, d’acord a la Llei Municipal i
de Règim Local de Catalunya, per tal que sigui incorporada a l’Ordre del Dia de la propera sessió ordinària del Ple de
la Corporació, per tal de ser debatuda i, en el seu cas, aprovada, presenta la següent
 
MOCIÓ
 
El Govern de la Generalitat ha anunciat que aplicarà un recàrrec als carburants –l’anomenat cèntim sanitari- a partir del
pròxim estiu per a destinar-lo a la millora del finançament de la sanitat. Aquest recàrrec serà de 2,4 cèntims per litre
tan en gasolina com en gas-oil.
 
Aquesta mesura s’aplica en contradicció amb les posicions mantingudes pel Partit Socialista abans de les darreres
eleccions generals, en contra de l’aplicació d’aquest recàrrec. Podem recordar que al desembre del 2001 –que el Partit
Socialista estava a l’oposició- primer Jesús Caldera i després l’actual President del Govern, José Luis Rodríguez
Zapatero, van afirmar que cap comunitat autònoma governada pels socialistes aplicaria aquest recàrrec per finançar la
sanitat. Zapatero va afirmar que “la subida impositiva para financiar la Sanidad es un modelo negativo y que choca
contra lo que debe ser una moderna Hacienda Pública y de los servicios esenciales, com es la Sanidad”.
Per la seva banda el que llavors era responsable econòmic socialista, Jordi Sevilla va qualificar com inacceptable
aquesta mesura.
 
Constatem que el Partit Socialista ha fet una vegada ha arribat al Govern exactament el contrari del que defensava quan
estava a l’oposició.
 
L’existència d’un greu deute a la sanitat pública, xifrada ara en més de 3.000 milions d’euros, i la necessitat de portar



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-06-28.htm[31/03/2017 14:07:01]

a terme inversions que s’han alentit per falta d’assignació pressupostària, pot requerir una millora dels recursos públics
destinats a la sanitat. Tanmateix, el recàrrec s’imposa abans de plantejar-se mesures globals per modernitzar la gestió
pressupostària sanitària i, en particular, per aconseguir que el nostre sistema sanitari sigui més eficient en la utilització
dels recursos en tots els nivells del sistema.
 
Cal tenir en compte a més a més que aquest recàrrec sobre les gasolines només proporcionaria una quantitat molt
inferior al deute acumulat per la sanitat pública a Catalunya, no sent una solució real al problema existent. La solució
passa per una millora de l’eficiència del sistema i per un major compromís pressupostari de l’Estat, en el marc del
sistema general de finançament autonòmic.
 
Assenyalem que aquest recàrrec, que no ha estat objecte de cap negociació amb els sectors productius de l’economia
catalana, tindrà efectes molt negatius sobre l’augment del cost de la vida, que habitualment ja és més alt ca Catalunya
que en altres comunitats. L’increment de l’IPC incidirà sobre tot en els sectors més populars de la nostra població i, en
particular, sobre la totalitat dels ciutadans de Valls.
 
Per altra banda, tan el recàrrec en si mateix com l’increment de l’IPC esdevindran mecanismes negatius sobre la
competitivitat de l’economia catalana, afavorint els processos de deslocalització que s’han donat en els darrers temps.
Processos que poden incrementar-se en els propers anys arran de l’ampliació de la Unió Europea.
 
Destaquem que aquest recàrrec no preveu cap modulació en relació als sectors productius que tenen en el preu dels
hidrocarburs un dels elements fonamentals dels seus propis costos, cas del sector del transport, la qual cosa colpeja
durament un sector que es troba sotmès a una competència molt forta en un mercat obert.
 
El Ple de l’Ajuntament de Valls acorda:
 
1.- Lamentar que el Partit Socialista hagi incomplert el seu compromís de no introduir el recàrrec sanitari sobre els
hidrocarburs a les autonomies on governa.
 
2.- Rebutjar la introducció del recàrrec sanitari sobre els hidrocarburs en un moment on els preus del petroli tenen una
tendència alcista, la qual cosa repercutirà més encara sobre les rendes dels sectors més populars de la nostra població.
 
3.- Rebutjar que la introducció del recàrrec sanitari sobre hidrocarburs s’hagi fet sense cap diàleg amb els sectors
productius, provocant efectes molt negatius sobre la competitivitat de l’economia catalana i afavorint processos de
deslocalització.
 
4.- Rebutjar que la introducció del recàrrec sanitari sobre hidrocarburs s’hagi fet sense preveure cap mesura que
redueixi l’impacte negatiu sobre els sectors econòmics que tenen una major dependència del consum d’hidrocarburs,
com és el cas del transport, la qual cosa perjudica greument la seva competitivitat.
 
5.- Rebutjar que la introducció del recàrrec sanitari sobre hidrocarburs es faci abans d’adoptar mesures alternatives per
millorar l’eficiència de la gestió del nostre sistema sanitari.
 
6.- Rebutjar que la introducció del recàrrec sanitari sobre hidrocarburs es faci abans que el Govern de l’Estat plantegi
propostes de millora del finançament sanitari en el marc del sistema general de finançament autonòmic.
 
7.- Exigir al Consell Executiu la retirada de la proposta d’introducció del recàrrec sanitari sobre hidrocarburs.
 
8.- Informar d’aquest acord al President del Parlament, al President de la Generalitat i als grups parlamentaris del
Parlament de Catalunya.
 
 
 
Pren la paraula el Sr. Caballero manifestant que malgrat haver-la presentat en temps i forma pel Plenari anterior per
qüestions administratives internes no es va poder passar en aquell plenari i que ve motivada per la proposta del Govern
de la Generalitat d’aplicar un recàrrec de 2,4 cèntims per litre tan en gaolina com en gasoil per destinar-ho a la millora
del finançament de la Sanitat.
Opina que la presentació d’aquesta moció no entra en contradicció amb la seva tradicional postura d’abstenció a les
mocions que no són d’àmbit estrictament municipal ja que la decisió del Govern de la Generalitat afectarà a la totalitat
de la ciutadania de Valls i més tenint en compte que el desembre del 2001 tan el Sr. Caldera com el Sr. Zapatero van
afirmar que mai aplicarien aquest tipus de recàrrec. També s’ha de tenir en compte que no s’ha previst cap modelació
del recàrrec en el sectors productius com poden ser transportistes, agricultors i comerciants i que a més a més pot tenir
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un efecte alcista en l’índex de preus al consum perjudicant l’economia catalana.
 
Manifesta el seu rebuig al recàrrec en moments en què el preu del petroli té una tendència alcista així com que s’hagi
introduit sense cap diàleg amb els sectors productius, fet que afectarà negativament la competitivitat de l’economia
catalana i afavorirà els procesos de deslocalització. També manifesta que s’haguessin hagut de buscar mesures
alternatives per millorar l’eficiència de la gestió del sistema sanitari i que s’hagués hagut d’esperar en qualsevol cas a
que el govern de l’estat presentés propostes de millora del finançament sanitari en el marc del sistema de finançament
autonòmic.
 
Intervé la Sra. Segú manifestant la seva sorpresa que el grup municipal del PP presenti aquesta moció trencant la seva
tradició de no posicionar-se en qüestion d’abast supramunicipal. Això resta credibilitat a la proposta que segueix una
campanya iniciada pel partit popular arreu dels Ajuntaments de Catalunya. S’ha de tenir en compte que avui en dia hi
ha altres comunitats autònomes, algunes governades pel PP, que també apliquen aquest recàrrec com poden ser
Madrid, Galícia i Astúries.
 
Conclou que el govern no tenia altra alternativa davant les competències assumides per l’anterior govern i que en
conseqüència votaran en contra de la moció que entre d’altres coses, posa en entredit una proposta del tripartit que
governa Catalunya.
 
Intervé la Sra. Garcia manifestant la seva posició contrària a la moció que considera demagògica i en relació a la qual
el Sr. Caballero ha variat la seva posició tradicional pel que fa a mocions d’aquest tipus. Manifesta la Sra. Garcia que
la gasolina actualment és cara per les polítiques neoliberals que defensen entre d’altres, el partit popular, o per
l’ocupació de l’Iraq i considera correctes aquests impostos que podran provocar una reducció de la contaminació,
considerant encertat destinar-ho a sanitat.
 
Finalment opina que s’haurien d’aprovar exempcions fiscals a col·lectius com transports de mercaderies i persones o
treballadors autònoms per tal de reduir l’impacte del recàrrec i fomentar la millora del transport públic.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que el que proposa és condemnar la proposta de recàrrec perquè aquest no és el
moment adient sense l’existència prèvia d’un pla sanitari i que en cap moment ha dit que sigui il·legítim. Finalment
manifesta que aquesta no és una qüestió de coherència o no de la posició mantinguda des de sempre per aquest grup
municipal, ja que l’aplicació del recàrrec afectarà l’economia de tots.
 
Intervé la Sra. Segú manifestant que la previsió de 65 milions d’euros de recaptació amb el recàrrec no solucionaran el
dèficit de la sanitat sinó que aquest requereix la millora en el seu finançament i que el que es pretén és reforçar la
postura del govern de la Generalitat davan el govern de Madrid a l’hora d’abordar el finançament autonòmic i això
avui és una qüestió d’oportunitat.
 
Sotmesa la moció a votació es desestima per 10 vots a favor dels grups municipals de CiU i el PP i 11 vots en contra
dels regidors dels grups municipals del PSC, ERC i la CUP
 
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Rius efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
El grup municipal que represento ha votat a favor d’aquesta moció per diversos motius:
 
Al nostre entendre un partit de govern com és CiU sap que s’estigui amb responsabilitat de govern o a l’oposició hi ha
decisions que s’han de prendre però que una de les primeres decisions econòmiques del Govern que presideix Maragall
sigui augmentar els impostos de gasolina i de gas-oil a Catalunya sense explicar d’una manera clara els objectius
concrets es fa difícil d’acceptar.
 
Amb l’augment del preu de la benzina n’hi ha prou per reduir el dèficit heretat en matèria de sanitat o per millorar les
prestacions?. Difícilment si el dèficit és del voltant dels 3.000 milions d’euros i els ingressos de l’impost giren entorn
dels 60 milions d’euros es pot pensar en aquest sentit per tant no creiem que aquest augment serveixi ni per una cosa ni
per l’altra. Si fos així, ens veuríem necessàriament obligats, per responsabilitat, a valorar un altra vegada el nostre vot a
aquesta moció però la manca d’argumentació concreta no ens ha donat joc a cap altra opció de vot.
 
Lamentem també que el partit socialista no sembla que tingui excessivament en compte l’opinió dels seus militants, ni
tant sols les dels responsables locals i no s’apliqui les paraules manifestades per algun regidor socialista en aquesta
mateixa sala quan pretenia donar lliçons dient que des del govern s’ha de dialogar i escoltar al ciutadà.
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Per què les Conselleries responsables d’aquest impost no han escoltat les demandes de les associacions de consumidors
i ciutadans de peu reclamant que es gravi productes que no siguin de primera necessitat, o el consum de productes els
quals siguin generadors de malalties cròniques que provoquen una important despesa en la sanitat.
 
Lamentablement sembla que els plantejaments en defensa d’aquesta línia no son gaire ben vistos, no en va, la sra. Segú
ens ha parlat de l’impost verd, és curiós que ja el govern socialista de l’estat ja ens han anunciat també l’augment o
l’autorització de l’augment del preu de l’electricitat, aquesta vegada sembla que podria ser per culpa, de la cimera de
Kyoto.
 
Feta aquesta justificació i abans d’acabar la meva intervenció permeti’m senyor Caballero un petit incís, que
evidentment en cap cas ha qüestionat el sentit del nostre vot però, entenem que vostè a la part expositiva d’aquesta
moció parla de contradiccions dins el partit socialista, no serem nosaltres qui li discutirem però permeti’m que li mostri
i posi a la seva disposició si ho desitja aquesta fotocòpia del divendres 28 de maig de 2004 on es publica un interviu
realitzat al Sr. Pedro Solbes ministre d’hisenda on entre moltes perles posa en entredit la necessitat i conveniència dels
convenis col·lectius.
 
És evident que entre una cosa i l’altra, és a dir augmentar impostos d’articles principals i posar en dubte la necessitat
dels convenis col·lectius, el missatge presumptament socialista i el comportament posterior poc o res tenen a veure. 
 
En definitiva, sra alcaldessa, ens trobem davant l’actuació d’un partit que en el seu moment va decidir passar de Lenin,
posteriorment va optar per passar de Marx i ara sembla que està decidit a passar de tot.
 
 
Intervé el Sr. Caballero  agraint els vots afirmatius i manifestant que canviar d’opinió no és demagògic i que la moció
ja es va presentar fa temps, en temps i forma però que va acceptar demorar-la.
 
Intervé la Sra. Segú manifestant que s’ha de tenir en compte que el Govern de la Generalitat de Catalunya poca cosa
més pot gravar per qüestions de competència, opinant que l’anterior govern de la Generalitat no tenia interès en tenir
competències en l’àmbit de la fiscalitat. També manifesta que un dels motius pel qual el partit socialista governa és
perquè és un partit plural i en aquest sentit el president del Govern ja ha manifestat el que pensa en relació als convenis
col·lectius.
 
QUINZÈ.- Moció del grup municipal del PSC sobre les mesures a prendre en relació a l’auditoria.
 
 
Francesc Moreno i Espinosa, regidor i portaveu del Grup Municipal del PSC, en representació dels regidors del grup,
presenta per la seva deliberació i aprovació, si s’escau, en la propera sessió plenària de la Corporació, la següent:
 
MOCIÓ
 
 
L’Ajuntament mitjançant un acord de la Comissió de Govern de data 27 d’octubre del 2003 va adjudicar la realització
de dues auditories, una corresponent a l’estat i comptes anuals de l’Ajuntament corresponents a l’exercici 2003 i l’altra
dels organismes autònoms i societats mercantils corresponents a l’exercici del 2003.
 
L’adjudicació va ser realitzada per un import de 23.500,00 € i 28.500,00 € respectivament, i el termini de presentació
de les esmentades auditories de 5 mesos. Per tant finalitzava el termini el passat 27 de març del 2004.
 
Amb data 23 d’abril, es publica a la premsa informació relativa a l’informe d’auditoria que amb caràcter preliminar
donava com a conclusió que s’havien detectat “deutes encoberts i no comptabilitzats que suposarien, segons aquest
informe dels auditors, elevar el dèficit de l’Ajuntament a 3.439.901,00 €”. La informació divulgada a la premsa afegeix
que aquest informe, “preliminar, doncs els treballs no estan acabats és especialment contundent i crític en analitzar una
etapa en què la responsabilitat econòmica de l’Ajuntament estava dirigida pel PSC”.
 
Amb posterioritat, en data 18 de juny, de nou apareix informació a la premsa amb afirmacions tals com: “L’auditoria
de l’Ajuntament aflora un dèficit de 6.051.263,00 €, dels quals, el 80 % no està comptabilitzat”. En roda de premsa, el
dia 16 de juny el regidor de Serveis Econòmics de l’Ajuntament de Valls declara als mitjans de comunicació que la
política econòmica i pressupostària aplicada pels respectius equips de govern encapçalats pel PSC, eren erràtiques,
autèntiques fal·làcies i un engany clamorós a la ciutadania”.
 
Així mateix, atribueix el regidor en les seves declaracions, imputacions d’irregularitats greus al PSC, en matèria de
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contractació d’obres i gestió patrimonial. A la vegada finalitza anunciant que l’equip de govern s’està plantejant
emprendre accions judicials.
 
El mateix dia 16 de juny, en convocatòria de Junta de Portaveus i amb la presència dels auditors responsables, es lliura
i comenta el document d’auditoria, consistent tan sols en el seu capítol primer, denominat “Opinió independent
d’auditoria” no constant en la documentació lliurada la resta de dades com el balanç, compte de resultats, estat de la
liquidació, estat del deute i tresoreria així com l’estat del romanent. Interpel·lats sobre aquesta documentació necessària
i no lliurada s’afirma que no està finalitzada.
 
Sol·licitada per escrit en data 18 de juny la documentació restant a la Secretaria General de l’Ajuntament, som
informats de que la secretaria general de l’Ajuntament no disposa de la resta de documentació.
 
Per tot això, considerem que s’han vulnerat de manera greu preceptes bàsics de la Llei 19/1988, de 12 de juliol,
d’auditoria de comptes així com del Reial Decret 1636/1990, de 20 de desembre, de desplegament de la Llei 19/1988.
En especial pel que afecta a l’article 3 i 4 de l’esmentat reglament pel que afecta al contingut i abast de la
documentació que ha de constar en l’auditoria.
 
Tanmateix es vulnera l’article 2, punt c, de l’esmentada Llei respecte al fet de si els principis i normes d’aplicació en
l’auditoria han estat aplicats de manera uniforme als exercicis precedents.
 
Per altra banda, es vulnera l’article 11, apartat 4, del reglament que desenvolupa la Llei d’auditoria, referit a la
prohibició de divulgació parcial o en extracte de l’informe d’auditoria. Tal i com ha succeït en la descripció abans
esmentada.
 
Pel que fa referència a les greus acusacions realitzades per l’actual equip de govern, respecte a irregularitats
comptables i administratives dels anteriors governs, especificant tan sols i de manera especial al PSC, considerem que
de mantenir les esmentades acusacions, l’Ajuntament hauria de posar en coneixement de la Fiscalia, tramitant la
corresponent denúncia per depurar totes les responsabilitats civils o penals que es derivin de les acusacions realitzades
de polítics i tècnics de les anteriors legislatures. En totes aquelles irregularitats referides a les auditories del 2000 i
2003.
 
Tan sols així, i a la vista del resultat de la intervenció dels tribunals de justícia es podrà determinar el grau de
responsabilitat dels polítics i tècnics sobre els quals s’han manifestat acusacions tan greus.
 
Per altra banda, el grup municipal del PSC, convençut de la falsedat de les acusacions realitzades per l’actual equip de
govern, no pot admetre que ningú posi en dubte la seva honorabilitat i correcció de la seva gestió, menys encara quan
les acusacions es fonamenten en l’objectiu evident de malmetre la imatge política del nostre grup, pervertint d’aquesta
manera el resultat i els objectius positius de la realització d’una auditoria, més encara quan la situació econòmica de
l’Ajuntament, requereix del coneixement exhaustiu de la situació econòmica i de l’adopció de mesures correctores, atès
l’incompliment del Pla de Sanejament derivada de la gestió de l’actual equip de govern.
 
Per tot això, el grup municipal del PSC, actuant en coherència i de manera responsable, i en defensa del que considera
uns principis fonamentals de l’activitat pública respecte a l’honestedat, l’honor que han de presidir el treball dels
polítics així com el rebuig a l’ús de la mentida i la falsedat en l’activitat política proposa al Ple de la Corporació
l’adopció dels següents acords:
 
Primer.- Posar en coneixement de la Fiscalia, la denúncia corresponent respecte a les irregularitats denunciades
públicament per tal de depurar totes les responsabilitats civils o penals dels tècnics i polítics, que es derivin de les
acusacions realitzades relatives als governs anteriors.
 
Segon.- Denunciar davant el Col·legi de Censors Jurats de Comptes de Catalunya i del Instituto de Contabilidad y
Auditorias de Cuentas la vulneració de la Llei 19/1988 pel que afecta a la presentació, contingut i divulgació pública
parcial de l’auditoria, per tal de determinar les responsabilitats civils o penals de qui hagi difós i/o permès la difusió
pública irregular amb finalitats diferents a l’objectiu de l’auditoria.
 
 
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que aquesta és una qüestió que ja ha quedat prou debatuda i que en la
moció el que es fa és demanar que davant les acusacions d’irregularitats es posi en coneixement de la Fiscalia per
depurar-ne les responsabilitats i a més denunciar l’actuació davant el Col·legi de Censors Jurats de Comptes de
Catalunya.
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Sotmesa la moció a votació es desestima  per vuit vots a favor dels regidors del grup municipal del PSC, 12 vots en
contra dels regidors dels grups municipals de CiU, ERC i PP i 1 abstenció de la regidora del grup municipal de la
CUP.
 
Intervé la Sra. Garcia en torn d’explicació de vot manifestant que malgrat el grup municipal del PSC tingui raó en la
motivació de la seva moció, no coincideix amb els acords proposats ja que considera que no cal anar tan lluny.
 
Intervé el Sr. Rius efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Si m’ho permet intentaré ser bastant clar i concret en les idees que pretenc exposar i que deixen ben clar el vot
negatiu respecte a aquesta moció.
 
1.- En primer lloc manifestar ja que es cita repetides vegades l’auditoria i creiem que val la pena que consti en
l’acta també en aquest punt que respecte a l’informe de secretaria sobre l’auditoria hi ha en 2 dels 3 punts
coincidències, més ben dit emprant les mateixes paraules del secretari “plena coincidència amb els auditors” i en
un altra divergències en la interpretació de fets i normes cosa força habitual quan es demanen opinions d’aspecte
jurídic per tant, no tant sols som totalment respectuosos amb totes les opinions si no que les celebrem al temps
que manifestem que el mateix secretari en l’epígraf  7 titulat Opinió i que versa sobre el contingut de l’auditoria.
 
A continuació sol·licita al Sr. secretari que llegeixi l’esmentat epígraf del seu informe, procedint-se per part del
mateix a la seva lectura:
 
És de destacar que l’opinió dels auditors en el document sotmès a canvis, és que a part de les limitacions, incerteses i
salvetats especificats, els estats i Comptes anuals expressen en els seus aspectes significatius la imatge fidel del
patrimoni i situació financera de l’Ajuntament de Valls a 31 de desembre, i que excepte els punts de legalitat descrits,
s’ha complert adequadament amb la legislació més important relativa a l’administració i control dels fons públics.
 
Per part d’aquest Secretaria es coincideix amb aquesta conclusió, no obstant, tenint en compte els pronunciaments
d’aquest informe.
 
Continua el Sr. Rius amb la seva intervenció literalment transcrita:
 
2.- Hem considerat que el grup socialista pretén amb aquesta moció fer una maniobra de distracció enfront de la
ciutadania com mostra en l’apartat expositiu. Si el partit socialista considera que s’ha vulnerat els articles que cita, el
que hauria de fer és buscar-se un advocat i anar als tribunals. Sra. alcaldessa nosaltres considerem que en aquest mon i
en aquesta vida, tothom és lliure de fer el ridícul com consideri més convenient però no és propi demanar la cooperació
amb el vot afirmatiu per part del principal grup del govern de la ciutat.
 
3.- Pel que fa a l’opinió manifestada a la moció que el seu objectiu és malmetre la imatge política del grup
socialista, som molt respectuosos amb totes les opinions però sospitem que aquesta es malmet prou ella sola. El
partit socialista local ha passat de la frustració a la decadència. De la frustració de perdre tres vegades seguides
les eleccions municipals a la decadència de no poder formar part del govern i a la impossibilitat d’arribar a cap
acord concret amb altres partits. Per tant, aprofitem mentre alguns demanen certes dimissions a animar-los a
tot l’equip a mantenir-se en aquesta línia de treball i a no modificar-la en futur.
 
3.- Així mateix de la lectura d’aquesta moció es desprèn que al partit socialista no li agraden les consideracions
que fa el regidor d’hisenda d’aquest govern en exercici del seu càrrec, dit d’un altra manera, no li agrada
l’opinió que dóna un regidor elegit democràticament en unes eleccions lliures, i també les volen portar al jutjat,
francament sra. Alcaldessa al grup municipal de Convergència i Unió això ens recorda, més aviat, la voluntat
frustrada de voler tornar a instaurar el delicte d’opinió.
 
Nosaltres creiem que als jutjats s’hi ha de fer i de fet s’hi fa justícia.
Nosaltres creiem que la política no es fa als jutjats ni a la fiscalia, la política es fa amb el debat, denunciar als
adversaris polítics per la seva opinió no és l’estil dels demòcrates ni és l’estil dels que creiem en la llibertat
d’expressió i en el debat polític però desgraciadament sembla que hi ha qui no hi està acostumat.
En definitiva sra. Alcaldessa per tots aquests motius el grup municipal de Convergència i Unió ha votat en sentit
negatiu a la presentació d’aquesta moció.
 
El grup municipal de CiU és de l’opinió que el Pla de Sanejament no es va complir per que no es va executar
correctament ja durant el període de responsabilitat econòmica únicament i específicament socialista.
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Així mateix també hem de manifestar de manera molt clara que el pla de sanejament del qual tant s’ha parlat i
debatut amagava un deute a llarg termini que desgraciadament pels vallencs és real. Intentaré ser més explícit i
els ciutadans ho entendran molt fàcilment si una persona signa una hipoteca on cada any ha de pagar una
quantitat determinada durant 50 anys, no hi ha cap mena de dubte que el deute anual és només el signat però
no és menys cert que el deute real és el resultat de la multiplicació del deute anual pel número d’anys.
 
L’actual govern de la ciutat considera que als ciutadans de Valls els que vertaderament els interessa és saber quan es
deu en aquest Ajuntament de la manera més exacte possible per responsabilitat de la mala gestió dels responsables
econòmics dels diferents ajuntaments que, per cert, han estat exclusivament regidors del partit socialista.
 
Nosaltres creiem que una auditoria, com la encarregada per la nostra part que utilitza els mateixos criteris que la
Sindicatura de Comptes és molt més rigorós que qualsevol altra criteri, encara que aquest també sigui vàlid.
 
6.- Pel que fa a l’informe elaborat pel Sr. Secretari d’aquesta corporació és evident que en alguns punts
coincideix amb l’auditoria i en altres no, a nosaltres no ens fa por la discrepància jurídica però insistim en la
preferència pels criteris marcats per la sindicatura de comptes.
 
7.- El grup municipal que represento lamenta que els resultats de que es disposa a partir de l’auditoria siguin els que
són i ens agradaria
 
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que present aquesta moció  davant unes opinions publicades que són
injustes i falses i que ara a més a més es troben doblement indefensos tan per les acusacions falses com per la manca
d’empara d’aquest Ple quan es demana que es resolguin les acusacions anteriors. Manifesta que l’empara no trobada en
aquest Ple el grup municipal socialista és lliure d’obtenir-la a través d’altres mitjans.
 
També manifesta que malgrat es tingui el dret a la lliure expressió la frontera a aquest dret és la veracitat i a més no
pot afectar l’honorabilitat dels altres. Per tant actuaran en conseqüència i coherència i sol·licitaran l’empara judicial. A
més opina que després del que ha succeït hi pot haver una intromissió il·legítima a l’honor la dignitat i la pròpia
imatge del grup municipal socialista i en conseqüència s’interposaran les oportunes accions.
 
 
SETZÈ.- Moció del grup municipal del PSC sobre el procés de redacció del nou estatut d’autonomia de
Catalunya.
 
Francesc Moreno i Espinosa, regidor i portaveu del Grup Municipal del PSC, en representació dels regidors del grup,
presenta per la seva deliberació i aprovació, si s’escau, en la propera sessió plenària de la Corporació, la següent:
 
MOCIÓ
 
 
Coincidint amb el 25è aniversari dels ajuntaments democràtics, els ajuntaments catalans estem davant d’una oportunitat
històrica: participar en el procés de redacció del nou Estatut de Catalunya.
 
És evident que davant el procés de redacció del nou Estatut de Catalunya endegat pel govern de la Generalitat, els
ajuntaments han de ser protagonistes del procés de redacció. Aspectes com la consideració del municipi com a part
integrant de les institucions d’autogovern de Catalunya, i així ha de ser tractat a l’Estatut.
 
Al mateix temps, el municipi és la institució bàsica d’identificació i de participació política dels ciutadans i, per això,
ha de gaudir de l’autonomia garantida per la Constitució i pel mateix Estatut per regular, gestionar i satisfer els
interessos dels ciutadans.
 
Com a municipi hem de procurar que el Nou Estatut de Catalunya doni resposta a dues qüestions claus:
 

-         D’una banda, l’operació de definir substantivament els principis i regles bàsiques del règim municipal, per tal
de delimitar i garantir la seva posició en relació a les institucions de la Generalitat.

 
-         D’altra banda, l’operació de delimitar millor el contingut funcional i material de les competències de la

Generalitat respecte del sistema local, per garantir la posició d’aquella davant de l’Estat.
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En conseqüència, a partir de l’Estatut es pot iniciar un veritable nou règim del govern i l’administració local de
Catalunya, que porti a terme la interiorització del sistema local com a part constitutiva del sistema institucional de
Catalunya, com és propi dels sistemes federals.
 
Per tot això el grup municipal del PSC proposa l’adopció del següent acord:
 
Primer.- Dissenyar un pla de treball per tal de participar com Ajuntament, des de la pluralitat i la participació de tots
els grups municipals en el procés de redacció del nou Estatut de Catalunya promogut pel Govern de la Generalitat.
 
Segon.- Promoure i facilitar la participació de la ciutadania en aquest procés de redacció.
 
Intervé el Sr. Pros efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Ara, lliurement, se'ns presenta una oportunitat única: reformar el nostre Estatut; fer un Estatut a la nostra
mida. A la mida de la Catalunya del segle XXI.
El nou Estatut ha de ser la Carta de Drets i Deures que els catalans ens vulguem donar. I és molt important que
el municipalisme, els pobles, les ciutats, l'administració local siguin ben protagonistes.
Durant un quart de segle els ajuntaments han estat vistos pel govern de la Generalitat com uns oponents més al
seu poder.
Ara, per primera vegada, l'Estatut tindrà un capítol sencer dedicat als municipis. Els pobles i les ciutats, els
ciutadans en definitiva, han de ser els protagonistes d'aquest nou Estatut.
És per això que el grup municipal del PSC presenta aquesta moció. Una moció amb un clar objectiu: la
implicació i participació de la nostra ciutat en la mesura que sigui possible en el procés de redacció del nou
Estatut; i, també, promoure i donar eines als ciutadans perquè hi puguin participar.
 
Intervé el Sr. Fernández manifestant que hi votarien a favor si s’accepten les següents esmenes:
 
A la segona pàgina, segon punt i apart, on parla “en conseqüència a partir de l’Estatut es pot iniciar un veritable nou
règim de govern ... “  i finalitza “ com és propi dels sistemes federals” modificar-ho per “d’una Catalunya lliure dins el
marc de la Constitució Europea”.
En el primer acord afegir-hi “en el marc de l’avenç cap a l’autodeterminació de Catalunya”
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que precisament el fet de poder introduir aquests conceptes o d’altres és el
que es pretén amb aquesta moció, per tal de possibilitar que la gent pugui efectuar aportacions com aquesta. Per tant
opina que ara no és el moment de fer aquests postulats i que aquests en tot cas es desprendien del debat que es proposa
en aquesta moció.
 
Intervé el Sr. Fernández manifestant que si la moció es manté amb el redactat actual hi hauran de votar en contra.
 
Intervé de nou el Sr. Moreno manifestant que la moció no defineix l’abast de l’estatut sinó que l’únic que pretén és
obrir la participació a la ciutadania.
 
Intervé el Sr. Rius amb la següent intervenció literalment transcrita:
 
Nosaltres també creiem que els municipis han de ser protagonistes del procés de redacció de l’Estatut, però anem més
lluny i considerem que Valls com a municipi no ha de tenir només una visió localista com pretén la moció socialista, si
no que en tot cas l’ha de tenir local i per tan al marge d’estar preocupats pel que vostès anomenen règim municipal
creiem que també els ciutadans de Valls estan preocupats per aconseguir moltes altres coses.
 
Per exemple, majors quotes en el reforçament col·lectiu de la identitat com a poble. Entenem que una moció socialista
prefereixi delimitar les aportacions però no entenem per què des de l’Ajuntament de Valls no s’ha de facilitar fer
propostes sense cap mena de dubte més obertes i més agosarades que les que aquesta moció en principi permet. 
 
Nosaltres votaríem favorablement aquesta moció si quedés clarament de manifest tan en l’apartat expositiu com en els
acords que des de Valls ens podem sumar a propostes diferents a les referides estrictament a l’àmbit local. 
 
Com poden comprovar hi ha tot un seguit de plantejaments en la seva exposició de motius que fa pensar en una
voluntat unidireccional i restrictiva, si hem de treballar propostes per un nou Estatut de Catalunya fem-ho però sense la
sordina que imposa que es mantingui dins els límits que a vostès els interessa no.
 
Nosaltres preferim a l’hora d’aconseguir aquest nou Estatut que a més de ser de tots s’hi pugi fer propostes de tot. Per
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tant,  encara la votaríem amb més satisfacció si fos la comissió que es formi la qui dissenyi el pla de treball per dur-la
terme.
 
Així doncs, el grup municipal de CiU només la votarà favorablement si en els acords es palesa de manera clara i
manifesta la no limitació en els temes i apartat a l’hora de fer aportacions.
 
Intervé el Sr. Moreno dirigint-se a l’Alcaldia i manifestant que si es convoca una Junta de Portaveus per parlar-ne
estan disposats a retirar la moció, ja que ara no és el moment de discutir qüestions marginals perquè sinó no quedarà
marge pel debat.
 
Contesta la Sra. Alcaldessa que ho troba raonable i que si s’hagués presentat abans aquesta moció s’hagués pogut
consensuar prèviament. Manifesta el seu compromís de celebrar la Junta de Portaveus per aclarir els termes i el
contingut d’aquesta moció i en conseqüència aquesta es retira i no es sotmet a votació.
 
DISSETÈ.- Precs i preguntes.
 
Intervé la Sra. Garcia informant que la CUP ha presentat una denúncia sobre diferents vessaments detectats als torrents.
L’Ajuntament va contestar la denúncia informant entre d’altres coses que el 21 de juny es tenia una reunió amb el
gerent de l’ACA, demanant informació sobre aquesta reunió.
 
En aquests moments i quan són les 12 de la nit, s’excusa i abandona el Ple el Sr. Pros.
 
Intervé el Sr. Caballero proposant que es reinstal·li a Valls la figura del Defensor del Ciutadà.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno preguntant per l’estat del projecte de la fase II del Kursaal, adscrit al FEDER i quin
calendari està previst.
 
Intervé la Sra. Segú manifestant que fa un any va preguntar sobre el servei de bar al parc barrau i en el seu moment es
va resoldre amb celeritat la problemàtica del perill de les instal·lacions considerant que el procediment ha estat bastant
àgil. Avui s’han aprovat definitivament les bases per la concessió de l’explotació del bar cafeteria del Parc Barrau, però
que s’ha estat nou mesos sense iniciar els tràmits, fet que comportarà que aquest estiu tampoc hi hagi servei de bar,
demanant quina és l’opinió del govern al respecte.
 
Intervé el Sr. Barberà per donar resposta a una pregunta efectuada per la Sra. Garcia en relació a l’ús previst pel refugi
antiaeri de la plaça del Blat, informant que en aquests moments, des de la secció d’espeleologia de l’AAEET s’està
treballant per desenrunar la terra amb una serie de voluntaris i amb col·laboració amb l’Ajuntament per tal de poder-hi
accedir i fins que no es valori l’estat de les instal·lacions, no se’n podrà definir l’ús.
En relació a la reunió amb l’ACA manifesta que no van poder parlar amb el gerent i que un dels projectes en què s’està
treballant és en el canvi de col·lectors de les lleres dels torrents. En aquest sentit la Generalitat va posar en dubte que
fossin col·lectors en alta així com que la inversió es pugui fer abans del 2007, ja que la Generalitat no disposa de
diners per poder-ho fer. Manifesta que l’Ajuntament intentarà tirar endavant un pla director de clavegueram per tal de
fer una previsió en relació al mateix.
També s’està estudiant si surt més a compte arranjar els col·lectors o fer una inversió de substitució.
 
Intervé de nou la Sra. Garcia manifestant que si hi ha poca disposició de l’ACA s’hauria de pressionar per solucionar-
ho perquè considera que és un tema prioritari.
 
Respon el Sr. Barberà que en la reunió no es va dir que no fos una qüestió important, sinó que van informar de les
limitacions que hi havia.
 
Intervé el sr. González per donar resposta a una pregunta del sr. Moreno referent al porgrama “Plaça Castellera”
d’ONA Valls informant que aquest es va emetre a partir del 15 de maig i que se n’ha modificat la programació,
intervenint el Sr. Ramon Font i la Sra. Raquel Sans des de Valls i el Sr. Carles Esteve des de Vilafranca, emetent-se
els dissabtes i els dilluns i a més a més les retransmissions castelleres, conseguint-se disminuir a la meitat el cost del
programa.
 
Intervé el Sr. Francesc Moreno manifestant que els canvis reals en relació al programa “Plaça Castellera” són que
s’emet de forma coordinada entre Vilafranca i Valls i que el productor del programa és Ona Valls i Ràdio Vilafranca,
per tant un programa que fins ara era autònom ara es comparteix amb Vilafranca a canvi de reduir la despesa a la
meitat.
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Intervé de nou el Sr. González manifestant que hi havia problemes per assumir les despeses del programa.
 
Pel que fa a la pregunta del Sr. Moreno sobre el Kursaal i les activitats de caràcter social que s’hi fan informa que totes
les entitats que utilitzen el Kursaal se li repercuteixen els costos. A les entitats que tenen finalitat social no se’ls fa
pagar i pel que fa a associacions normalment s’arriba a un acord per repercutir part del cost de manteniment.
 
Intervé de nou el Sr. Moreno manifestant que es tractava d’un prec i no d’una pregunta i el que demana és que les
entitats sense ànim de lucre que organitzen activitats al Kursaal sense fer pagar, no els sigui d’aplicació l’ordenança i
per tant  no els repercuteixin els costos ja que no tenen benefici i es pot entendre que es tracta d’activitats d’interès
general.
 
Respon el Sr. González que si l’activitat genera uns costos és lògic que aquests es repercuteixin.
 
Intervé el Sr. Galimany per donar resposta a una pregunta efectuada per la Sra. Segú en l’últim ple referent a si s’havia
presentat alguna sol·licitud als programes de polítiques actives i manifestant que pel que afecta al Pla d’Ocupació no
s’ha presentat res perquè s’havia de pagar el 50 % del seu import i dels antecedents que es tenen de l’anterior edició és
que tampoc s’havia demanat o que  generava contractes que provocaven molt absentisme i conflictes.
 
Intervé la Sra. Segú manifestant que esperava que contestés de forma global, tenint en compte la visió global que té
l’equip de govern de l’Ajuntament i els seus organismes autònoms, i en canvi, només s’ha contestat pel que fa a
l’Ajuntament. La informació que se li ha facilitat ja la tenia, i no calia ampliar-la.
 
Intervé el Sr. Rius per respondre a la pregunta efectuada sobre el pla de treball, agenda i objectius de la comissió del
Centre Històric informant que es va reunir la comissió amb un calendari concret i que es tornarà a convocar quan
s’hagin acabat els debats. Aquest document final hauria de tenir el recolzament de l’Ajuntament.
 
Intervé la Sra. Mansilla manifestant que la pregunta referent a la Llar d’Infants ja es va respondre a la comissió
informativa.
 
Intervé el Sr. Jordi Armengol manifestant que encara té preguntes pendents de contestar.
 
Intervé el Sr. Moreno Martos demanant la resposta a la pregunta efectuada sobre l’inici de les obres del Consell
Comarcal, segons informació publicada pel govern al butlletí municipal, responent la Sra. Alcaldessa que es tracta d’un
error en la informació ja que aquestes obres encara no s’han iniciat.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a ¼ 1 de la matinada i s’estén la present acta, del contingut
de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 41 folis núm. 333357 C   a  núm. 333397 C ambdós
inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 del vespre del dia 29 de juliol de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix
l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme Mansilla
Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Raül Tondo
Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan
Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep Ramon Moreno Martos, Andreu
Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia Secall.
 
Excusa l’assistència el Sr. Roman Galimany.
 
Estan assistits pel secretari acctal.  Sr. Josep Maria Sabaté Vidal i per la interventora habilitada acctal. Sra. M.
Assumpció Bonet Casanova.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegits els esborranys de les actes de les sessions anteriors,
corresponents a l’extraordinària del dia 20 de juny i a l’ordinària del dia 28 de juny, són aprovats amb les següents
modificacions:
 
A l’acta del dia 28 de juny, a la pàg. 80 al tercer paràgraf, la Sra. Segú demana que es suprimeixi l’incís, “que el
procediment ha estat bastant àgil”, referit a l’expedient de la concessió del bar del Parc Barrau, del lloc on és
aquest incís i que es col·loqui al final de la frase anterior per tal que tingui sentit la seva intervenció.
 
La Sra. Romero demana que en el punt 9è. pel que fa a la intervenció del Sr. Moreno s’hi faci constar l’esment que
va fer al compromís assumit pel Sr. Gonzàlez i la Sra. Alcaldessa el dia de l’aprovació inicial del POEC, respecte a
crear espais de debat per tal d’adaptar-lo a la realitat actual.
 
El Sr. Moreno demana que a la pàg. 17, paràgraf 2n. en que s’explica la intervenció del Sr. Jordi Valldepérez
referint-se a ell, l’esmenta com a l’anterior portaveu, quan realment va dir l’anterior conferenciant. Aclareix que
com que té poques ocasions en què l’hagin pogut anomenar conferenciant, agrairia que a l’acta es reflectís el que
realment es va dir.
 
SEGON.- Donar compte de les següents resolucions:
 
De l’Alcaldia
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 187/04 al núm. 207/04, ambdós inclosos.
 
De la Junta de Govern Local
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la Junta de Govern Local de la sessió de 24 de maig a la de
12 de juliol, ambdues incloses.
 
Medi Ambient
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Medi Ambient de la núm. 176/04 a
la núm. 203/04, ambdues incloses.
 
Promoció Econòmica, Comerç i Turisme
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i
Turisme de la núm. 226/04 a la núm. 283/04, ambdues incloses.
 
Urbanisme, Planejament i Obres
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres de
la núm.  192/04 a la núm. 233/04, ambdues incloses.
 
Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
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El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció
Civil de la núm. 106/04 a la núm. 112/04, ambdues incloses.
 
Recursos Humans, Organització i Informàtica
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i
Informàtica de la núm. 134/04 a la núm. 156/04, ambdues incloses.
 
Serveis Socials
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Socials de la núm. 33/04 a
la núm. 42/04, ambdues incloses.
 
Via Pública i Serveis Urbans i Tècnics de Manteniment
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Via Pública i Serveis Urbans i
Tècnics de Manteniment, de la núm. 39/04 a la núm. 48/04, ambdues incloses.
 
TERCER.- Aprovació del traspàs de la gestió i execució dels treballs de neteja de diferents organismes
autònoms a l’Ajuntament de Valls.
El Sr. Canela demana la paraula i exposa que de tots és sabut que el grup municipal del PSC manté una posició
favorable al manteniment i fins i tot, si és creu oportú, a l’ampliació dels organismes autònoms, siguin patronats,
fundacions o societats anònimes municipals de l’Ajuntament de Valls, perquè creiem que determinats serveis molt
específics que ofereix la nostra corporació a la ciutadania es donen amb més agilitat i qualitat des dels organismes
autònoms que de forma centralitzada.
No obstant això, en aquesta ocasió el seu grup municipal votarà a favor de la proposta del traspàs de 4 netejadores
al servei de neteja municipal perquè es milloren ni que sigui minsament els salaris d’aquestes treballadores i perquè
els hi volem donar un vot de confiança per poder comprovar si d’aquesta manera, tal com argumenten a la proposta
millora l’eficàcia del servei de neteja.
Tot i així vol manifestar el següent. Els sembla que hi ha una certa arbitrarietat en la decisió, perquè si tenen tant
clar que amb la centralització de tot el servei de neteja es millorarà en eficàcia, perquè no ho han fet també amb les
netejadores del Patronat Municipal d’Esports.
Esperen d’altra banda que aquesta decisió no vagi en detriment de l’eficàcia i l’autonomia dels diferents
organismes autònoms ni suposi el primer pas per anar-los desmuntant de forma esglaonada, perquè aquí sí que
trobaran la seva oposició.
A més això els obligarà a una major coordinació entre els serveis centrals de neteja i els responsables dels diferents
organismes per cobrir les seves necessitats amb celeritat i eficiència.
Finalment volen manifestar-los que per al PSC la solució no està en la centralització, sinó en la creació d’una
unitat interdisciplinar que pugui donar respostes ràpides a les necessitats específiques dels diferents organismes
autònoms.
 
Intervé la Sra. Garcia manifestant que no poden estar en desacord en centralitzar serveis, perquè creuen que es
tracta d’una optimització pel que fa als recursos humans, tal i com diu la proposta.
També es fan la mateixa pregunta que el PSC que com és què pel que fa a les netejadores del Patronat d’Esports no
hi ha hagut també aquesta integració. En la Comissió Informativa se’ns va dir que era per qüestió d’horaris, però
tampoc creiem que la FPM d’Acció Cultural la netejadora fes els horaris habituals.
Entenen això com una optimització dels recursos humans però no voldrien que això es traslladés a un
desmantellament dels Patronats i fundacions. No creuen que aquest sigui el camí que s’ha de seguir ni esperen que
sigui el camí que vol seguir l’equip de govern.
 
Pren la paraula la Sra. Alcaldessa per tal d’afegir, ja que avui no hi ha present el Sr. Galimany, que és la persona 
que ha gestionat aquesta proposta i per respondre que el motiu de què no s’hagi fet aquesta integració al Patronat
d’Esports és perquè després de les reunions que vam tenir amb el Comitè Unitari de Personal i en concret amb el
representant del Patronat d’Esports, deia que degut als horaris amb els que treballen i per la naturalesa pròpia de les
activitats que feia el Patronat, es feia difícil de compaginar la rotació de les diferents persones.
Per tant aquest ha estat l’únic motiu i si s’ha fet així ha estat per respectar la voluntat dels propis treballadors i
perquè es va entendre que estava argumentat ja que la proposta inicial incloïa també la seva integració.
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Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Amb la finalitat d’optimitzar els recursos humans i la cobertura dels serveis de neteja municipal dels diferents
espais municipals, es veu convenient integrar els efectius de personal de neteja  en un sol servei, vinculant al
personal de neteja dels diferents organismes autònoms  a aquests servei únic centralitzat a l’Ajuntament.
 
Per raons organitzatives i de caire pràctic es creu convenient iniciar aquesta  integració amb el personal dels
següents organismes autònoms vinculats a l’Ajuntament:
 
Fundació Pública Municipal d’Acció Cultural
FPMIJ Casa Caritat
Institut Municipal de Promoció Econòmica
 
Vist que els recursos humans  i les peculiaritats  laborals del personal de neteja de cada un dels organismes
esmentats,  en data   són els següents:
 
 
Personal de la Fundació Pública Municipal d’Acció Cultural
 
1.      DENOMINACIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Netejadora

TITULAR: Anna Sánchez Rios
TIPUS DE CONTRACTE: personal laboral fix
CATEGORIA:
COMPLEMENT DESTÍ:

      ANTIGUITAT A L’EMPRESA: 27-11-91 ( tres triennis grup E)
DIES DE VACANCES PENDENTS: Tots
DIES ASSUMPTES PROPIS PENDENTS: Tots
ALTRES DIES DE COMPENSACIÓ PENDENTS: tots
CONCEPTES SALARIALS:       Salari Base mensual: 733.18 €

Complement toxicitat mensual : 101.05 €
Complement productivitat mensual : 62.40 €
Antiguitat mensual : 40.92 €
Total anual:               13.125.70 €

Observacions: Treballa  a 37.5 hores setmanals
 

Personal de la Fundació Pública Municipal per a la Infància i la Joventut, Casa caritat :
 

1. DENOMINACIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Netejadora
TITULAR: Eva Martínez Rios
TIPUS DE CONTRACTE: personal laboral fix
CATEGORIA: E
COMPLEMENT DESTÍ: 8

     ANTIGUITAT A L’EMPRESA: 04/08/99 ( 1 trienni del grup E)
DIES DE VACANCES PENDENTS:
DIES ASSUMPTES PROPIS PENDENTS:
ALTRES DIES DE COMPENSACIÓ PENDENTS:
CONCEPTES SALARIALS:      

Salari Base mensual :  495.23 €
Complement destí mensual: 183.13 €
Complement específic mensual : 218.27  €
Triennis  mensual : 12.12 €
Comp. Destí pagues extres mensual:   10.46 €
Pagues extres ( anual): 1838.42 €
Total anual: 12868.94 €
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2. DENOMINACIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Netejadora
TITULAR: Pilar Casellas Ramírez
TIPUS DE CONTRACTE: personal laboral interí
CATEGORIA: E
COMPLEMENT DESTÍ: 8

     ANTIGUITAT A L’EMPRESA:
DIES DE VACANCES PENDENTS:
DIES ASSUMPTES PROPIS PENDENTS:
ALTRES DIES DE COMPENSACIÓ PENDENTS:
CONCEPTES SALARIALS:      

Salari Base mensual :  495.23 €
Complement destí mensual: 183.13 €
Complement específic mensual : 218.27  €
Comp. Destí pagues extres mensual:   10.46 €
Pagues extres ( anual): 1814.18 €
Total anual: 12699.26 €
 
 

Personal Institut Municipal de Promoció Econòmica:
 

3. DENOMINACIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Netejadora
TITULAR: Montserrat Soberà  Machí
TIPUS DE CONTRACTE: personal laboral fix
CATEGORIA: E
COMPLEMENT DESTÍ: 10

     ANTIGUITAT A L’EMPRESA: 21/09/96 ( dos triennis del grup E )
DIES DE VACANCES PENDENTS:
DIES ASSUMPTES PROPIS PENDENTS:
ALTRES DIES DE COMPENSACIÓ PENDENTS:
CONCEPTES SALARIALS:      

Salari Base anual :  5940.48€
Complement destí anual: 2453.07 €
Complement específic anual : 2361.84  €
Comp. Destí pagues extres ( per 2 pagues) :  163.60 €
Pagues extres ( anual): 1838.42 €
Total anual: 12711.55 €
 

L’estructura salarial de l’Ajuntament  d’una netejadora és la següent:
 

Salari base:                              5942.48 €
Complement destí:                   2.454.07 €
Complement específic:             2362.80 €
Comp. Destí pagues extres:      140.28 €
Total anual:                           12716.76 €

 
 
 
Davant de les diferents situacions de classificació i retributives es valora convenient l’adaptació del personal a
incorporar a l’Ajuntament  dins de la mateixa classificació que els/les treballadors/es : mateixa categoria, grup de
classificació, grau de personal i sistema retributiu, respectant les diferències en positiu a favor dels treballadors.
 
Alhora es respectaran les condicions horàries  i altres especials característiques actuals  si existissin de cada una de
les persones a integrar a l’estructura de la plantilla de l’Ajuntament de Valls.
 
Respecte als dies de vacances, assumptes propis, ... es respectaran els realitzats i els mancats per realitzar d’acord
amb el conveni i els calendaris aprovats per l’Ajuntament en aquests col·lectiu.
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JUSTIFICACIÓ DE LA PROPOSTA:
 

La justificació es basa en les següents consideracions de caràcter general:
 
La unificació dels serveis de neteja municipals, afavoreix la unificació de criteris i la centralització de les tasques
administratives que requereixen: personal, compres, ...
Possibilitarà una major flexibilitat a l’hora d’organitzar el servei i donar resposta més amplia i amb major
eficiència
 
Els efectius dels serveis de neteja gaudiran de les mateixes condicions, tant salarials d’altres en general, equiparant-
les a les de l’estructura de personal de l’Ajuntament de Valls.
 
FONAMENTS JURÍDICS:

 
Vistos els articles 22.2.f de la Llei 7/1985,  de  2 d’abril,  Reguladora de les Bases de Règim Local, arts. 246, 249 i
251 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim
Local de Catalunya.
 
El ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Modificar la plantilla de personal de l’Ajuntament de Valls afegint 4 places de netejadores amb les
següents característiques:
 

Lloc de treball: Netejador/a
Tipologia del lloc: personal laboral
Categoria : E
Grau de personal: 10
Salari base:                                    5942.48 €
Complement destí:                         2.454.07 €
Complement específic:                   2362.80 €
Total anual:                                 12716.76 €

 
A cada un dels llocs s’afegirà la part corresponent al concepte d’antiguitat que cada persona a incorporar tingui
reconeguts
 
SEGON: Que els serveis de neteja de l’IMPE, la FPMIJ Casa Caritat i la FPMAC  es  passin a prestar de forma
directa i sense cap organització especialitzada des de l’estructura dels Serveis de Manteniment Municipal 
l’Ajuntament de Valls, secció de neteja.
 
TERCER: Que la plantilla del personal de neteja de cada un dels organismes autònoms esmentats passi a formar
part de la plantilla de personal de l’Ajuntament de Valls, juntament amb totes les despeses que comporti aquest
servei ( cost de  salari de les treballadores i costos  de Seguretat Social, pressupost en concepte de material de
neteja, pressupost de vestuari de les treballadores, ...), extingint-se de les corresponents plantilles de cada un dels
organismes autònoms de referència.
 
QUART: El personal adscrit al servei de neteja dels organismes esmentats ,  passin  a formar part de la plantilla de
l’Ajuntament, mantenint els drets econòmics i laborals de que gaudeixen tal i com s’especifica a la relació detallada
en els antecedents.
 
CINQUÈ: Procedir a la publicació al BOP  de  la modificació de la plantilla  corresponent a l’acord.
 
SISÈ: Notificar el present acord als organismes autònoms afectats  i les persones interessades. La data de la
incorporació del personal de neteja adscrit  a cada un dels organismes autònoms de referència a l’Ajuntament  es
farà efectiva una vegada publicat l’acord de la modificació de plantilla al BOP  i s’acordi amb totes  les part
implicades la data del traspàs.
 
QUART.- Aprovació del traspàs de la gestió i execució dels treballs de senyalització de VIAS SAM a
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l’Ajuntament de Valls.
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per 12 vots a favors dels regidors dels grups municipals de CiU, ERC , de
la CUP i del PP i 8 abstencions dels regidors del grup del PSC, adoptant-se el següent acord:
 
La Comissió de govern en sessió del dia 16 de juliol de 2001 acordà el traspàs dels serveis de senyalització a SAM
VIAS, el que comportà el traspàs de la totalitat de la plantilla de la secció  destinada al servei de senyalització així
com la totalitat dels recursos pressupostaris corresponents.
 
Mitjançant conveni signat el vuit d’octubre de 2001 en el qual s’acorda el traspàs de la gestió i treballs i l’execució
dels treballs de la senyalització al municipi des de l’Ajuntament de Valls a la Societat Anònima Municipal Valls
Infraestructures Aparcaments i Serveis amb efectes 1 d’agost de 2001.
 
La comissió de govern en sessió del dia 8 d’abril de 2002 acordà que l’acord entrés en vigor el 8 d’octubre de
2001.
 
Atès que els recursos humans  i les peculiaritats  laborals del servei de senyalització de VIAS SAM en l’actualitat
són els següents:
 

1. DENOMINACIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Oficial 2ª
TITULAR: Jaume Mañé Pentinat
TIPUS DE CATEGORIA: personal laboral fix
CATEGORIA: D
COMPLEMENT DESTÍ: 16

      ANTIGUITAT A L’EMPRESA: 25-11-98
DIES DE VACANCES PENDENTS: 18
DIES ASSUMPTES PROPIS PENDENTS: 9
ALTRES DIES DE COMPENSACIÓ PENDENTS: tots
OBSERVACIONS: en la data d’avui queda pendent de liquidar una bestreta per import de 150 Euros, en 6
mensualitats.
Percep actualment un complement de productivitat per 12 pagues per les tasques de cap d’equip de personal de
159,45 € mensuals.

 
2.      DENOMINACIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Oficial 2ª

TITULAR: Anna Ben Salmerón
TIPUS DE CATEGORIA: personal laboral fix
CATEGORIA: D
COMPLEMENT DESTÍ: 16
ANTIGUITAT A L’EMPRESA: 1-3-2000
DIES DE VACANCES PENDENTS: 22
DIES ASSUMPTES PROPIS PENDENTS: 9
ALTRES DIES DE COMPENSACIÓ PENDENTS: tots
OBSERVACIONS: en data 17 de juny es troba en situació de baixa per incapacitat temporal.
 

 
3.      DENOMINACIÓ DEL LLOC DE TREBALL: peó

TITULAR: Antonio Martínez Jiménez
TIPUS DE CATEGORIA: personal laboral interí
CATEGORIA: E
COMPLEMENT DESTÍ: 10

      ANTIGUITAT A L’EMPRESA: 24-1-2002
DIES DE VACANCES PENDENTS: 15
DIES ASSUMPTES PROPIS PENDENTS:9
ALTRES DIES DE COMPENSACIÓ PENDENTS: tots
OBSERVACIONS:

 
Atès que l’inventari de material de VIAS SAM adscrit al servei de  senyalització és el següent:
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Barres i similars:
 
Inicial:
-24 barres de 6 metres/8 de 3 metres
-1 mirall petit de 60/3 de 80
-9 forquetes
-5 miralls inservibles de vidre
 
A 30 de juny de 2004:
-         6 barres de sis metres 80x40
-         2 barres de sis metres 60x60
-         2 barres rodones de 6 metres de 70 cm de diàmetre
-         1 passamà de 6 metres 50x50
-         2 tubs de 6 metres de 20
-         1 tub de sis metres de 50 cm de diàmetre
-         1 barra de 6 metres 25x25
-         1 barra de 6 metres de 20
-         2 reas de 6 metres de 20
-         1 tub de 3 metres galvanitzat de 60 cm de diàmetre
-         8 puntals complerts
-         5 forquetes
-         6 barres montades 80x40
 
Relació de senyals:
 
QUANTITAT INICIAL CODI Quantitat 30/06/04
27 R400 4
1 R400 d DE 120 1
18 R307 1
27 R308 1
13 R101 2
12 R302 10
1 R302 DE 50 1
5 R302 DE 60 5
1 R301 DE 40 KM 1
1 R301 DE 60 KM 1
2 R301 DE 30 KM 2
5 PEUS DE R301 DE 30, 40 I 50

KM
5

1 R301 DE 120 KM 1
1 R301 DE 120 DE 20 KM 1
1 R205 1
1 P20 1
18 R402 3
1 R402 DE 60 1
20 R1 12
4 R106 4
8 R2 4
1 R2 DE 120 6
1 R102 1
1 R303 DE 60 1
2 R5 2
2 P21 2
1 R104 1
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3 R303 10
2 R500 2
10 PEUS DE R308 37
5 PEUS DE R101 5
3 PEUS DE R1 0
1 PEU DE R400 3
15 PEUS DE GOMA  12

 
TANQUES DE SENYALITZACIÓ I LES CORRESPONENTS SENYALS
 
 Inicials:  100 tanques grans de senyalització.
A 30 de juny de 2004: 95 tanques grans de senyalització + 12 de petites
(autofabricació) 
 
Senyals complementàries inicials:
 
25 R307
10 R308
10 R101
10 R400
5 P20
19 S17
2 P17 de 60
6 R1 de 90
8 P21

 
A 30 de juny de 2004: hi ha tot tipus de senyals disponibles per enganxar a les tanques i indicar el que es necessiti
(talls de carrers, direccions obligatòries, obres, etc).
 
SEMÀFORS:
 
Material inicial:
 
2 bàculs i les corresponents llums tretes de la rotonda del polígon (davant Alecosa) (inservibles)
 
4 peus de semàfors de la cantonada amb les corresponents llums (inservibles)
 
A 30 de juny de 2004:
 
No queda cap tipus de material corresponent als semàfors
 
TORNILLERIA
 
Inicial:
 
100 VISOS DE 60 PER 6
500 ROSQUES DE 8
200 ROSQUES DE 6
30 ENGANXES DE SENYALS
100 VISOS DE 25 PER 70
 
A 30 de juny de 2004:
 
Es disposa del material necessari per la feina diària i habitual.
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PLANTILLES DE PINTURA
 
Inicials:
 
1 PLANTILLA STOP DE 70 PER 1 M
1 STOP DE 80 PER 1,4 M
1 DE CEDA
1 DE 302 o 303
1 RATLLA DE 90 CM
2 RATLLA DE 16 CM
2 RATLLA DE 10 CM
1 DE MINÚSVÀLIDS
1 DE TAXIS
2 PÀRQUING DE MONEDES

 
A 30 de juny de 2004
A més de mantenir les ja existents se n’han fet de noves:
 
-         Lletres de TAXIS
-         Lletres d’AMBULÀNCIES
-         Lletres de BUS
-         Marc per pintar passos de vianants
-         Marc per pintar els quadres de cediu el pas
-         Marc per pintar aparcaments
-         Plantilla per senyal de zona escolar (P21)
-         Lletres de MOTOS
-         Plantilla per pintar senyal d’estacionament prohibit (R307)
 
PINTURA
 
Inicial:
16 Esmalt negre de 5Kg "Norai"
9 Pintura groga de 16 litres "Norai"
10 Pint. Blanca de 16 litres "Norai"
7 Pint. Blava de 16 litres "Norai"
2 Pint. Platejada  de 5 litres "Mons"

 
A 30 de juny de 2004:
-         9 bidons de pintura negre de 5 kg Norai
-         5 bidons de pintura groga de 16 l. Norai o similar
-         11 bidons de pintura blanca de 16 l. Norai o similar
-         4 bidons de pintura blava de 16 l. Norai
-         2 bidons de pintura plàstica verda de 16 l.
-         1 bidó de pintura plàstica blanca de 16 l.
-         5 bidons de pintura blanca amb microesferes Rakner.
-         5 bidons de pintura vermella amb microesferes Rakner.
-         Altres petites quantitats de pots de pintura i sprays i materials diversos.
 
ALTRE MATERIAL
 
Conos:                         Inicials: 29                   A 30 de juny de 2004: 25
 
Bandes reductores de velocitat:
De 30 cm d’alçada:      Inicials: 0                     A 30 de juny de 2004: 19
De 50 cm d’alçada:      Inicials: 0                     A 30 de juny de 2004: 13
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Sacs de Microesferes:
Inicial: 14
A 30 de juny de 2004: 5
 
EINES I MAQUINARIA
 
INICIAL:
 
1 Compresor petit i pistola "pimuc (air 200)"
1 Generador de 500 "Suzuki 5000"
1 Generador de 100 "Bosch"
1 Màquina pintar  "Yago Titan"
1 Màquina pintar sense marca
1 Màquina d'esborrar ratlles "Onda"
2 Ampolles de butà petites i pistola
3 Caixes de cinta carrocero
1 Pot macilla cel.lulògica
1 Pot de 5 kg de tapagoteres
2 Barrils de 25l de Capan
1 Barril de 25l de rentamans
1 Martell hidràulic
1 Cinta serra "Femi"
1 Mola "Fast"
1 Taladro "Belflex"
1 Soldador "Nòrdica 2160"
1 Mola de mà de 115 "Maquita"
1 Peu per aguantar ferros al tallar-los
1 Polidora "Bosch 5002"

 
 2 Allargos 20 m
 1 Joc de claus fixes
 1 Joc claus americanes

 1 Joc de claus de carraca
 2 Claus ingleses
 1 Joc de 5 tornavisos
 1 Peu de rei
 1 Joc claus allen
 6 Sergents
 2 Arquets de serra
 1 Tenalles alàmbriques
 2 Nivells de 30 i 50
 3 Martells
 2 Esquadres
 2 Contrapunxons
 3 Escarpes
 1 Tisores de tallar planxa
 1 Raspall de ferro
 1 Màquina de tallar planxa "Bosch 1506-1"
 100 Electrodes de 2,5
 1 Joc de broques complert
 1 Setrill d'oli
 1 Transportador de graus
 1 Careta de soldar
 2 Metros de 3 i 5 metres
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 1 Cinta mètrica
 2 Rasquetes
1 Massa de plàstic

 1 Masseta de paleta
 1 Llima plana
 1 Llima rodona
 1 Llima de canya
 1 Gaveta
 1 Cubells d'aigua
 2 Paletes
 18 Rotlles cinta aisllant
 1 Mall
 1 Pic
 40 Rotlles de cinta senyalització
   
 
4 Cabassos
1 Taula de màquina d'escriure
1 Carretó de paleta
1 Carretó normal
2 Pales
1 Raspall
1 Aixada
3 sillons

 
A 30 de juny de 2004:
 
El material inicial s’ha mantingut amb les següents observacions:
 
-         La màquina de pintar Yago Titan va ser abonada per l’empresa Aircomreus SL en el moment d’adquirir una

nova màquina de pintura.
-         La màquina d’esborrar Onda està avariada i estem pendents de rebre pressupost de reparació.
 
-         Òbviament el material consumible ha patit alguna variació (cinta de senyalització, cinta aïllant, petites eines, ...)
 
-         S’ha adquirit nova maquinària i altres eines:
 

-         Un neteja miralls automàtic a pressió
-         2 Fanals llum
-         6 llums d’emergència per delimitar les senyalitzacions
-         Una màquina de pintura Yago Titan
-         Un equip de soldadura octògena amb els corresponents jocs de boquilles
-         Una cargoladora mecànica Metabo
-         Un taladro Maquita
-         Un soldador portàtil Solter
-         Una escala de 2,5 metres
-         S’ha fabricat una estanteria per les barres de 6 metres
-         15 valles amb peus de formigó

 
MOBILIARI:
 
Inicial:
 
3 BANCS DE TREBALL
1 BANQUET ENCLUSA
8 FLUORESCENTS
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2 GLOBUS DE LLUM
1 ARMARI PER EINES
1 CALEFACTOR "IEJ"
7 ESTANTERIES METÀL·LIQUES
2 ESCOMBRES
2 TAULES
1 CADIRA
1 PAPERERA
1 ARXIVADOR
1 CALEFACTOR S&P
4 EMISSORES
3 CARGUES D’EMISSORA
 
A 30 de juny de 2004 es manté el mateix material exceptuant els dos calefactors.
 
VEHICLES (no han variat)
 
*FURGONETA NISSAN  T-8391-AJ  (ITV vàlida fins agost 2004)
*RENAULT EXPRÉS   T-0821-AN (ITV vàlida fins 2004)
La titularitat dels vehicles i de la seva assegurança és de l’Ajuntament de Valls.
 
Atès que VIAS SAM és una societat mercantil de capital íntegre local, per a la prestació directe d’un servei de
caràcter econòmic, i com a tal, l’Ajuntament n’exerceix les funcions de direcció i vigilància.
 
Atès que es considera convenient que el servei de senyalització sigui prestat de forma directa i sense cap
organització especialitzada per part de l’Ajuntament, incorporant el personal i material del servei a la plantilla i
inventaris municipals, tenint en compte que les funcions de senyalització no tenen el contingut econòmic propi de
les entitats mercantils.
 
Atès que es considera que el servei estarà millor gestionat integrant-lo en les tasques pròpies del Servei de
Manteniment Municipal.
 
Vist l’acord del Consell d’Administració de VIAS SAM en la seva sessió celebrada el dia 22 de juny de 2004 pel
qual es dóna conformitat al  traspàs del servei de senyalització a l’Ajuntament de Valls.
 
Vistos els articles 22.2.f de la Llei 7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local, arts. 246, 249 i 251 del DL
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, el ple
adopta el següent acord:
 
PRIMER: Que els serveis de senyalització municipal es passin a prestar de forma directa i sense cap organització
especialitzada per part de l’Ajuntament de Valls.
 
SEGON: El personal adscrit al servei,  passarà a formar part de la plantilla de l’Ajuntament, mantenint els drets
econòmics i laborals de que gaudeixen tal i com s’especifica a la relació detallada en antecedents.
 
TERCER: El material adscrit al servei passarà a l’inventari de béns municipal.
 
 
El Sr. Canela demana la paraula per tal de manifestar que el seu grup s’ha abstingut en aquest punt per les raons
següents. En el seu dia l’anterior equip de govern va prendre la decisió de traspassar els treballs de senyalització a
VIAS SAM perquè creia que des de la descentralització i l’autonomia aquest servei funcionaria millor i creia que
així ha estat. Per tant no poden estar d’acord ara en què l’integrin en el servei de manteniment perquè dubten que
en millori la seva eficàcia i suposi un estalvi econòmic per a l’Ajuntament.
A més amb la seva integració en els serveis de manteniment aquesta unitat es diluirà, en complicarà la seva gestió i
segurament disminuirà la seva eficàcia.
D’altra banda, abans de traspassar el servei de senyalització a manteniment, caldria fer una reorganització d’aquest
servei dotant-lo d’unitats de treball especialitzades que milloressin l’eficàcia d’aquest.
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En resum considera que abans de fer modificacions organitzatives parcials, com aquesta, el govern hauria de
dissenyar un model de gestió global dels diferents serveis municipals -cosa que no ha fet- i així evitaria prendre
decisions poc estudiades, arbitràries i contradictòries que possiblement no serviran per millorar els serveis que
ofereix el nostre municipi a la ciutadania.
 
Intervé la Sra. Garcia exposant que el seu grup ha votat afirmativament pels arguments del punt anterior. Però
igualment també hi veu un problema. El problema no el veu en la integració d’aquestes persones dins els serveis de
manteniment, sinó en els propis serveis de manteniment, que necessitarien una anàlisi de funcions, de gestió de
recursos i si cal una organització o una reestructuració.
 
Intervé el Sr. Tondo que exposa que aquesta mesura es pren, considerant els següents punts: l’organitzatiu,
l’administratiu, l’econòmic, el de la millora de la resposta ciutadana i de la ubicació.
En cada un dels punts hi ha uns motius, però el més important potser és el de la millora de la resposta ciutadana. A
l’anar separats els serveis de manteniment i els de senyalització, cada un tenia el seu objectiu que a vegades
comportava que un pas de vianants, per exemple, estigués rebaixat i en canvi no es pintés fins al cap d’un temps.
Aquestes prioritats i aquesta resposta ciutadana s’han advertit al cap d’un any de govern, veient cada una de les
actuacions que han fet els serveis de senyalització.
 
Després també s’ha comparat la situació de Valls amb la de Tarragona, Barcelona, Lleida, Girona, Sant Cugat del
Vallès, Vilanova i la Geltrú, Sabadell, Reus, Terrassa, la Seu d’Urgell i Palamós. Veient com tenen els seus serveis
de manteniment, si tenen els serveis de senyalització juntament amb els serveis de manteniment. Cap dels
Ajuntaments que tenen empreses de serveis de parquing o sams municipals cap té el servei de  senyalització i
pintura a l’empresa externa o a la Societat Anònima Municipal, sinó que tots tenen  aquest servei dins els serveis
de manteniment. I és per aquest motiu el per què han aprovat aquesta incorporació del servei de senyalització als
serveis de manteniment.
 
Pren la paraula el Sr. Canela dient que li sembla bé aquesta argumentació, però no li serveix estrictament el fet que
l’experiència que hagin tingut altres municipis sigui necessàriament vàlida per Valls, perquè hauríem de saber
també com funcionen els serveis de manteniment d’aquells municipis. El que demana en tot cas és que d’alguna
manera si es feia aquest traspàs, no n’hi havia prou amb el traspàs, sinó que d’alguna manera s’hauria de fer una
anàlisi de com funciona el servei global de manteniment, perquè tot i que estigui integrat això no implica major
eficàcia, sinó que cal que després hi hagi la coordinació suficient o l’estructura adequada perquè els serveis de
manteniment funcionin correctament.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa dient per acabar, que el govern municipal sí que està convençut de què millorarà
l’eficàcia, entre altres coses perquè el propi regidor de serveis tècnics de manteniment es trobava que quan s’havien
de fer obres per part dels serveis de manteniment, doncs, el procediment de senyalització d’un carrer era tan
estrany com que s’havia de demanar a l’IMPE, que és el que en tot cas comunicava l’ordre al servei de
senyalització. Això els sembla del tot poc operant i per aquest motiu ara el comandament, que en aquest cas serà 
des dels serveis de manteniment, podrà per una banda fer les obres que s’hagin de fer i alhora poder encomanar al
personal, que també dependrà del mateix servei, que vagi a senyalitzar quan convingui.
 
 
CINQUÈ.- Aprovació de la declaració de compatibilitat a favor del funcionari Sr. Joan Anton Font Monclús.
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per majoria absoluta de 19 vots a favor dels regidors dels grups municipals
de CiU, ERC, PSC i PP i el vot en contra del grup municipal de la CUP, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la instància de data 16 de juliol de 2004 del Sr. Joan Anton FONT MONCLÚS, funcionari d’habilitació
nacional, secretari de la corporació, en què sol·licita el reconeixement de la compatibilitat per poder exercir com a
professor associat a la Facultat de Ciències Jurídiques durant els mesos de setembre a juny de 2004 i per a realitzar
l’assessorament jurídic a  d’altres Ajuntaments.
 
Vist que l’activitat no comporta reducció horària  ni la modificació de la prestació dels serveis habituals del
funcionari.
 
Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre,  d’incompatibilitats del personal al servei de
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l’Administració de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal al servei de les
administracions públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s’aprova el reglament
de personal al servei de les entitats locals.
 
A l’empara de les competències establertes en l’art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l’art. 333 del
Decret 214/1990, de 30 de juliol,
 
El Ple adopta el següent acord:
 
Primer.- Autoritzar al Sr. Joan Anton FONT MONCLÚS , funcionari d’aquest Ajuntament, per a poder exercir
com a professor associat a la Facultat de Ciències Jurídiques a partir del mes d’octubre de 2004 i per a realitzar
l’assessorament jurídic a  d’altres Ajuntaments, reconeixent la compatibilitat d’aquesta activitat amb el
desenvolupament de les funcions que li són pròpies en l’administració local.
 
Segon.- La present autorització queda condicionada al compliment dels requisits establerts en la  en la llei 53/1994
de 26 de desembre d'incompatibilitat del personal al servei de les administracions públiques, la Llei 21/1987, de 26
de novembre d'incompatibilitats del personal al servei de l'Administració de la Generalitat, i el Decret 214/1990 de
30 de juliol pel qual s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals :
 

a)      que la suma de jornades de l’activitat pública i l’activitat privada no pot superar la jornada ordinària de
l’administració incrementada un 50%.

b)      no es pot invocar ni fer ús de la seva condició pública per a l’exercici de l’activitat professional
c)      es procedirà a la corresponent reducció de la part del complement específic que retribueix el factor

d’incompatibilitat
d)      el reconeixement de la compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni l’horari,
e)      l’interessat no podrà ostentar cap càrrec en empreses, societats concessionàries o contractistes d’obres,

serveis o subministres amb participació o aval dels sector públic
f)        l’interessat no podrà intervenir en aquells assumptes en què hagi intervingut en els darrers dos anys o

en els que hagi d’intervenir per raó del càrrec públic.
 
Tercer.- L’incompliment de les condicions abans indicades comportarà l’aplicació de les sancions disciplinàries
corresponents.
 
Quart.- Notificar el present acord a l'interessat, a la regidoria de Recursos Humans, Organització i informàtica i al
Comitè Unitari de Personal
 
 
Demana la paraula la Sra. Garcia per tal d’exposar que el seu grup ha votat contràriament a aquest punt per
diferents raons.
Primer, saben que legalment és possible, vol dir que podien votar favorablement perquè legalment així està
contemplat i entenen que és un dret fer aquesta demanda i també saben que el seu vot no farà canviar el resultat.
Però per altra banda no poden estar-hi d’acord, saben que la figura del secretari és de responsabilitat i té unes
tasques importants. Creuen que també existeix una contradicció amb la política que segueix l’equip de govern, que
per una banda crea la figura de la vicesecretària i ara hi ha el Sr. Sabaté fent funcions de secretari i per tant des
d’aquest punt de vista tampoc entenen aquesta demanda.
Saben que això no comportarà ni reducció de tasques ni reducció d’horari, però creuen que sí que pot perjudicar en
el seu rendiment. Creuen que té un sou important i per tant no poden estar d’acord amb que aquesta figura tingui
una pluriocupació. Amb tot, respecten la seva decisió i el dret de fer-ho.
 
Intervé el Sr. Canela dient que el seu grup ha votat afirmativament la proposta d’atorgar la compatibilitat al Sr.
Font, secretari del nostre ajuntament, perquè la legislació vigent l’empara. Ara bé, volen recordar a l’equip de
govern que fa uns mesos va crear la plaça de vicesecretària, tal com apuntava la Sra. Garcia, amb el vot contrari del
seu grup, sota l’argument de la necessitat de reforçar l’aparell jurídic de la corporació, que fins llavors, segons la
seva anàlisi, coixejava.
Doncs, bé, a ningú se li escapa que donades les característiques de l’especial responsabilitat i dedicació del lloc de
treball de secretari de l’Ajuntament, aquesta compatibilitat, tot i que en l’acord s’especifica que en cap cas
suposarà una modificació de la jornada ni l’horari de l’esmentat funcionari, de ben segur que a mig termini
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debilitarà allò que es volia reforçar, que són els serveis jurídics municipals.
 
Intervé el Sr. Rius demanant al Sr. secretari si pot informar de quantes hores implica la compatibilitat que han votat
a favor.
 
El secretari aclareix que en principi les hores que implica la docència a la universitat són 3 hores setmanals.
 
El Sr. Rius demana al secretari si pot aclarir si aquestes hores coincideixen amb l’horari habitual en que el secretari
desenvolupa les tasques quotidianes en aquest ajuntament.
 
El secretari aclareix que  l’horari del secretari de la corporació, com tots saben, hi està fixat en la relació de llocs
de treball, és totalment a disposició de la corporació, no hi ha un horari establert com pels altres treballadors de la
corporació, perquè en funció de les necessitats de la mateixa, reunions, comissions, etc. el secretari ha d’estar a
disposició de la corporació.
 
El Sr. Rius exposa que ha demanat aquest aclariment senzillament perquè quedés palès i s’informés al Plenari que
eren conscients i que eren coneixedors d’aquesta situació.
En tot cas hi ha una consideració que és evident i que l’han recollit alguns dels portaveus que  han intervingut: la
llei ho permet i per tant en aquest cas és un dels drets que té el secretari i per tant, d’acord amb la llei, no s’hi
podien negar .
Per altra banda li sembla que la llei 21/87 és bastant clara pel que fa als continguts i a les condicions dels
atorgaments de qualsevol compatibilitat, els que són regidors o ho han estat saben perfectament que hi ha moments
que hi han incompatibilitats parcials, incompatibilitats totals depenent de les circumstàncies. La llei és bastant clara
i creu que al marge de què jurídicament i d’acord amb la legalitat ho hagin de concedir, no creu que les funcions
que desenvolupa com a secretari se’n puguin ressentir.
I, una altra consideració, en aquest cas evidentment és des d’un punt de vista, que es pot compartir o no, creuen
que el fet que  el secretari de l’Ajuntament de Valls imparteixi classes a la facultat de dret és una cosa que, al
marge d’honorar-lo a ell, creuen que dóna prestigi a l’Ajuntament.
 
Intervé la Sra. Alcaldessa per afegir que a l’igual que tota la resta de treballadors de l’Ajuntament se li ha respost
de forma no discriminatòria i per tant garantint el dret que té com tota la resta de treballadors que tenen demanada
la compatibilitat.
 
Intervé el Sr. Canela per aclarir en relació al comentari que ha fet el Sr. Rius, que la compatibilitat no es demana
només per donar classes a la Universitat, sinó que també per assessorar a altres ajuntaments, i les 3 hores
esmentades només es refereixen a la Universitat. A més a més una cosa és donar tres classes o tres hores de classe
a la setmana i una altra molt diferent és tot el que comporta la preparació d’aquestes i d’altra banda, evidentment
aquesta proposta, implica que hi ha la possibilitat de què faci altres assessoraments. En la pròpia normativa es
preveu que el màxim que pot fer és el 50% de jornada superior a la que té habitualment a l’Ajuntament, per tant
estaríem parlant de que pot fer una jornada al voltant de 18 hores setmanals més de les que dedica a aquest
Ajuntament.
Per tant, no dirà que legalment no s’hagi d’assumir, perquè no hi ha cap altra opció, però és evident que una
càrrega molt elevada de treball per part d’una persona que té la responsabilitat que té, és possible que a la llarga
això es pugui ressentir.
 
Pren la paraula la Sra. Alcaldessa per aclarir en relació a la creació de la plaça vicesecretaria, que són dues coses
completament diferenciades, com vàrem dir en el seu moment, el fet que es creï una vicesecretaria adscrita a
urbanisme, és precisament perquè hi havia assessorament extern en aquesta àrea, que actualment no hi és i per tant
hi ha una mancança als serveis d’urbanisme.  En cap cas la creació de la plaça de vicesecretaria és per substituir el
Sr. Joan Anton Font. Per tant, des d’aquest punt de vista, crec que no s’han de barrejar les dues coses.
 
 
 
SISÈ.- Aprovació de la modificació de crèdits del pressupost de la Fundació Pública Municipal de Música
Robert Gerhard.
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
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Vista  la  memòria  de Presidència de la Fundació Pública Municipal de Música Robert Gerhard de 16 de juliol,
 que justifica  la conveniència de la modificació del  pressupost  en vigor.
 
Atès que s’ha de procedir a l’adquisició urgent d’un ordinador, pel robatori efectuat a la seu de l’Escola de
Música.
 
Vistos els informes de Secretaria i d’Intervenció, així com la legislació aplicable, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER:  Aprovar la següent habilitació de crèdits extraordinaris del pressupost del present exercici de la
Fundació Pública Municipal de Música Robert Gerhard:
 
 
20140 625 ADQUISICIÓ INSTRUMENTS 9.000,00
12131 626 ADQUISICIÓ ORDINADOR 1.300,00
TOTAL:                                                                    10.300,00       
 
SEGON: Aprovar com a  finançament del crèdit extraordinari aprovat la incorporació de remanent de tresoreria.
 
TERCER:  Exposar al públic aquest acord per un termini de  15 dies,  per  tal  de  que els  interessats  puguin
 presentar  les al·legacions  i reclamacions que creguin oportunes. Cas de que  no se'n presenti cap, s'entendrà
definitivament aprovat, i es procedirà a la publicació de la modificació, resumida per capítols, en el B.O.P.
 
 
SETÈ.- Aprovació de la modificació de crèdits del pressupost de la Fundació Pública Municipal Museu de
Valls.
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista  la  memòria  de Presidència de la Fundació Pública municipal Museu de Valls de 16 de juliol,  que justifica
 la conveniència de la modificació del  pressupost  en vigor.
 
Vistos els informes de Secretaria i d’Intervenció, així com la legislació aplicable, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: : Aprovar el següent suplement de crèdits del pressupost del present exercici de la Fundació Pública
municipal Museu de Valls:
 

    22601  Exposicions                            1.000 €
    685  Mobiliari i estris                     10.000 €
 
                       Total........................   11.000 €

 
SEGON: Aprovar com a  finançament dels suplements aprovats la incorporació de remanent de tresoreria.
 
TERCER:  Exposar al públic aquest acord per un termini de  15 dies,  per  tal  de  que els  interessats  puguin
 presentar  les al·legacions  i reclamacions que creguin oportunes. Cas de que  no se'n presenti cap, s'entendrà
definitivament aprovat, i es procedirà a la publicació de la modificació, resumida per capítols, en el B.O.P.
 
 
En torn d’explicació de vot intervé la Sra. Garcia per manifestar que des del seu punt de vista és important que
s’aprovi aquesta proposta per incrementar el patrimoni del Museu, com ja va dir a la Comissió Informativa. Però
també vol dir que el patrimoni actual del Museu molts cops està emmagatzemat i no s’acaba d’exposar per manca
d’espai.
Creu que una línia que ha de seguir el Museu és la potenciació del patrimoni que té mitjançant l’exposició i de
programes d’apropament de l’art a la ciutadania. Desconeix si s’està treballant en aquest aspecte i en aquest sentit
vol formular un prec que ja va fer a la comissió informativa: li agradaria tenir una memòria d’actuacions del Museu
d’aquest últim any per veure si més enllà de les exposicions, també es fa aquesta feina pedagògica que creu que ha
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de fer el Museu de Valls. En aquest sentit ja va expressar a l’equip de govern en unes reunions de deu fer ja quasi
un any, que seria molt important la promoció del patrimoni del Museu.
 
Intervé el Sr. Rius exposant que la Sra. Garcia ha manifestat un problema del qual n’és plenament conscient.
Consideraria que la ciutat de Valls més que Museu (entenent Museu com el que podem veure en altres llocs), el
que té són sales d’exposicions. Normalment un Museu té unes sales estables on exposa el seu patrimoni de manera
quotidiana i té també normalment algunes sales annexes on es fan exposicions temporals
 
L’espai físic que tenim a Valls és el que és i ens trobem amb una certa duplicitat, en què les mateixes sales on hi
han les exposicions temporals, són les que s’utilitzen per exposar el fons del Museu.
És conscient del problema i espera que quan es desenvolupi totalment el complex o la idea d’una àrea en el futur
museu casteller es pugui donar resposta satisfactòria a aquest problema.
Però més concretament i per no parlar a tan llarg termini,  en relació a les consideracions que ha fet la Sra. Garcia
sobre l’exposició i potenciació del propi patrimoni, sí que li pot dir que s’està preparant de cara al curs vinent, i
lògicament a la comissió informativa pertinent se’ls informarà, tot un seguit d’actes per potenciar autors i obres que
ja hi ha actualment en el Museu de Valls, però que estan en el fons.
 
La Sra. Garcia manifesta que li agradaria saber quins actes s’han fet per potenciar aquest fons i quins actes es faran,
si es fan jornades pedagògiques a les escoles o si es contacta amb les associacions. Quina manera té el museu de
difusió.
 
La Sra. Alcaldessa intervé per recordar que s’està aprovant una modificació pressupostària.
 
El Sr. Rius respon a la Sra. Garcia  que per part seva no hi ha inconvenient en informar d’aquests actes. Una
vegada comenci el curs tindrà en compte la demanda que  li ha fet
 
 
 
VUITÈ.- Ratificació vocal de la Fundació Pública Municipal per a la Infància i la Joventut “Casa Caritat”.
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU, PSC, ERC
i PP i el vot en contra dels regidors del grup municipal de la CUP, adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’acord adoptat per  la Junta de Govern de la Fundació Pública Municipal per a la Infància i la Joventut “Casa
Caritat” de Valls, en la seva sessió del passat 30 de juny, pel qual es nomenen els vocals que a proposta del
President han de formar part de l’esmentada Junta
 
Atès que d’acord amb el que disposa l’art. 11.d dels Estatuts de la Fundació  La Presidència ha de proposar entre 5
i 10 vocals per formar part de la Junta de Govern, proposta que s’ha d’aprovar per aquesta, i ratificar pel Ple de
l’Ajuntament.
 
El ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Ratificar el nomenament dels següents vocals per formar part de la Junta de Govern de la Fundació
Pública Municipal per a la Infància i la Joventut “Casa Caritat” de Valls :
 

-         Sra. Eugènia López Prats.
 
SEGON: Notificar aquesta resolució a la Fundació Pública Municipal per a la Infància i la Joventut “Casa Caritat”
de Valls.
 
 
Intervé la Sra. Garcia per tal d’aclarir en primer lloc que no voldria que semblés que avui vota sistemàticament que
no a tot, però en aquest punt creu que integrant aquesta persona dins la Junta de Govern de la FPM de la Infància i
la Joventut, el que s’està fent una duplicitat, ja que  la Sra. Eugènia López tindrà un càrrec polític i un càrrec
tècnic. Creu que no és massa coherent que aquesta persona estigui en aquesta Junta de Govern amb veu i vot,
creuria més convenient que estigués només amb veu i sense vot, com qualsevol tècnic que pot assistir a una Junta
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de Govern o en una comissió donant la seva opinió sobre els diferents temes.
Per aquest motiu el seu vot en contra respon a aquesta duplicitat.
 
La Sra. Alcaldessa li aclareix que aquest no és l’únic cas que existeix.
 
 
NOVÈ.- Ratificació càrrecs de l’Institut d’Estudis Vallencs.
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’escrit presentat pel President de l’Institut d’Estudis Vallencs, pel qual es notifica el nomenament dels
següents càrrecs directius del mateix realitzats per l’assemblea general ordinària del passat 29 de març:
 
Directors de l’Institut d’Estudis Vallencs: Sr. Joan Roig Esteve, i Sra. Carme Montalà Rofes.
 
Atès que d’acord amb l’article 41.c dels estatuts de l’Institut d’Estudis Vallencs correspon al Ple de l’Ajuntament
la ratificació del nomenament dels seus càrrecs directius, el Ple adopta el següent acord:
 
Ratificar el nomenament de càrrecs directius de l’Institut d’Estudis Vallencs descrits en antecedents.
 
DESÈ.- Aprovació modificació conveni de col·laboració en matèria de gestió cadastral.
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
Vista la proposta de modificació de conveni de col·laboració en matèria de gestió cadastral entre la Secretaria
d’Estat d’Hisenda i l’Ajuntament de Valls, proposada per la Comissió de Seguiment de l’esmentat conveni en la
seva sessió del dia 7 de febrer de 2003, i referent a la inclusió d’una clàusula sobre la tramitació dels expedients
d’alteracions d’ordre físic i econòmic (902).
 
Atès que també s’ha de procedir a la renovació dels representants de l’Ajuntament a l’esmentada comissió.
 
Vistes les competències atribuïdes al Ple de l’Ajuntament a l’art. 22.2, apartats f) i g) de la llei 7/1985, de 2 d’abril,
Reguladora de les Bases de Règim Local, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar la següents proposta de modificació de conveni de col·laboració en matèria de gestió cadastral
entre la Secretaria d’Estat d’Hisenda i l’Ajuntament de Valls, proposada per la Comissió de Seguiment de
l’esmentat conveni en la seva sessió del dia 7 de febrer de 2003, i referent a la inclusió d’una clàusula sobre la
tramitació dels expedients d’alteracions d’ordre físic i econòmic (902):
 
TRAMITACIÓ DELS EXPEDIENTS D’ALTERACIONS D’ORDRE FÍSIC I ECONÒMIC (902)
 
En règim de prestació de serveis regulat en l’article 8 del Reial Decret 1390/1990, de 2 de novembre, s’encomana a
l’Ajuntament les funcions de tramitació dels expedients d’alteracions d’ordre físic i econòmic que es formalitzin en
els models 902 i 902 S, aprovats per Ordre del Ministeri d’Economia i Hisenda, de data 10 de febrer de 1999 (BOE
núm. 43, de 19 de febrer), o en el model que es pogués establir en la seva substitució.
 
Aquesta col·laboració comprendrà les següents actuacions:
 
a)      Recepció de la documentació i assistència al contribuent per emplenar les declaracions d’alteracions cadastrals

referents a béns immobles de naturalesa urbana (models 902 i 902 S) i trasllat a la Gerència Territorial.
L’assistència al contribuent inclourà la informació de la possibilitat d’utilització del programa d’ajuda
(PADECA) i de l’exempció del pagament de la Taxa per inscripció cadastral en aquest supòsit.

 
b)      Comprovació de la documentació presentada relativa a:
 

-         Dades físiques, jurídiques o econòmiques dels béns immobles declarats, amb realització de treballs de camp
en el seu cas.

-         Comprovació i verificació de l’abonament de la Taxa per inscripció cadastral i de l’existència del justificant
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de pagament de la mateixa, en el cas de no utilitzar PADECA.
 
c)      Formalització dels requeriments que corresponguessin per al compliment de les funcions pactades en el present

Conveni. Els requeriments no atesos hauran de ser remesos a la Gerència Territorial de forma individualitzada.
 
d)      En matèria de col·laboració en el manteniment cadastral:
 

-         Elaboració i lliurament de la documentació relativa a les dades físiques, compreses entre aquestes les dades
gràfiques, econòmiques i jurídiques dels béns immobles perquè la Gerència Territorial pugui efectuar la
valoració d’aquests tant en el cas de noves incorporacions (altes o omissions) com de modificacions en els
ja existents (reformes, segregacions, agrupacions), en els suports i formats informàtics establerts per la
Direcció General del Cadastre.

 
Aquest intercanvi d’informació es realitzarà utilitzant mitjans telemàtics, a través dels mecanismes que
estableixi la Direcció General del Cadastre que garantirà la autenticitat, integritat, confidencialitat i no
rebuig de les trameses. A tal efecte, l’entitat local haurà de disposar d’una direcció de correu electrònic
destinada a aquesta finalitat i accés a Internet. Mentre no s’implanti aquest sistema es podran realitzar les
trameses mitjançant suports magnètics convencionals.
 
L’actualització cartogràfica es realitzarà de conformitat al que es disposa a continuació:
 
·        Quan no es disposi de cartografia digitalitzada, es reflectiran les alteracions en suport paper i es trametrà

a la Gerència Territorial les alteracions gràfiques produïdes com a conseqüència dels expedients
tramitats en virtut de l’establert en el present conveni en els suports i formats informàtics establerts per
la Direcció General del Cadastre (FXCU1 i FXRU). Quan existeixin construccions, s’aportarà plànol de
distribució de cada una de les diferents plantes de l’immoble, acotat i a les escales expressament
indicades. En el cas de vivendes unifamiliars, es considera suficient el plànol de planta general.

 
·        Quan es disposi de cartografia digitalitzada, l’alteració gràfica es realitzarà sobre la mateixa amb la

finalitat d’assegurar la identitat geomètrica i es trametrà a la Gerència Territorial la informació referent a
les parcel·les o locals que han sofert modificacions, conforme a l’establert en el punt anterior.

 
e)      En matèria d’elaboració d’estudis de mercat i ponències de valors:
 

-         Remissió a la Gerència Territorial de les dades i documentació necessàries relatives al planejament
urbanístic municipal.

 
-         Col·laboració en l’obtenció de valors del mercat immobiliari en les zones i tipus d’immobles sol·licitat per

la Direcció General del Cadastre.
 
f)        Notificació als interessats dels acords de fixació dels valors cadastrals per altes i demés alteracions adoptats per

la Gerència Territorial, que haurà d’assumir permanentment el control de tot el procés que comporta aquesta
notificació.

 
g)      Les actuacions d’informació i assistència al contribuent en relació amb les anteriors matèries.
 
h)      Remissió a la Gerència Territorial d’un estat informatiu en què es continguin les dades estadístiques relatives al

nombre d’expedients tramitats per l’Ajuntament de Valls en virtut d’aquest conveni, amb indicació expressa
d’aquells que figuren com a documents entrats, pendents o resolts. Així mateix, haurà de fer-se esment
d’aquells que hagin sigut reclassificats.

 
La indicada informació tindrà caràcter mensual i serà tramesa a la Gerència Territorial en els deu primers dies
de cada mes conforme al model que s’adjunta a l’Annex III.

 
 
SEGON: Nomenar els següents membres a la Comissió de seguiment del conveni, en representació de
l’Ajuntament de Valls:
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Amb veu i vot:

-         Sr. Martí Barberà Montserrat, Regidor d’Urbanisme.
-         Sr. Màrius Estil·les Clofent, tècnic del departament de rendes.
-         Sr. Jordi Rubio Almudévar, tècnic en cartografia.

 
Amb veu i sense vot:
 

-         Sr. Jordi Magriñà Güell, tècnic informàtica.
-         Sr. Josep Simó Cavallé, tècnic de l’àrea econòmica.

 
 
ONZÈ.- Aprovació de la cessió gratuïta de la finca de propietat municipal situada al carrer Tomàs Caylà,
20, a favor del Consell Comarcal de l’Alt Camp.
 
Sotmesa la proposta a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que de conformitat amb l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament de data 25 de febrer de 2004 s'ha procedit a
la tramitació de l'expedient per cedir gratuïtament el terreny de propietat municipal situat al Carrer Tomàs Caylà,
núm. 20 d’aquesta ciutat, en el qual es justifica la conveniència d'efectuar la cessió dels béns assenyalats al Consell
Comarcal de l’Alt Camp, ajustat al que preveuen els articles 49 i següents del Reglament del patrimoni dels ens
locals, aprovat per Decret 336/1988, de 17 d'octubre.
Vists el conveni signat per l’Ajuntament de Valls i el Consell Comarcal de l’Alt Camp, en data 10 de maig de 2004
per tal d’establir les condicions de l’esmentada cessió, d’acord amb el contingut aprovat pel ple municipal de data
25 de febrer de 2004.
Vist el resultat del tràmit d'informació pública, que va iniciar-se mitjançant publicació de l’anunci corresponent al
BOP de Tarragona núm. 118, de 22 de maig de 2004, i durant el qual no s'ha presentat cap reclamació i/o
al·legació.
Atès que s’ha donat compte d’aquest expedient al Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya,
abans de la resolució definitiva de l'expedient, per donar compliment al que estableix l'article 49 del Reglament de
patrimoni dels ens locals
El ple adopta el següent ACORD:
1. Cedir gratuïtament al Consell Comarcal de l’Alt Camp per tal d’ubicar-hi la seva seu el següent immoble,
propietat de l'Ajuntament de Valls, situat al Carrer Tomàs Caylà, 20 d’aquesta ciutat, inscrita al Registre de la
Propietat de Valls al volum 1343, llibre 446, foli 212, finca 4396, qualificat com a bé patrimonial.
URBANA. CASA, que es composa de baixos, on hi ha un magatzem i un pis alt, al carrer Tomàs Caylà, número
vint de Valls. Amida: sis-cents onze metres, cinquanta-nou centímetres quadrats. Està dotada amb mitja pluma
d’aigua de les que abasten a la ciutat. Actualment la casa està enderrocada quedant únicament el solar. Limita: al
davant, amb l’esmentat carrer; a l’esquerra entrant, amb el raval de Sant Antoni, on està assenyalada amb el número
2; al darrera amb l’hort de la casa rectoral; i a la dreta amb casa dels esposos José  Ferré i Coloma Crusells i carrer
sense nom que porta a l’esmentat hort per on no té sortida. Referència cadastral 3219518CF5731G.
2. Revertirà automàticament al patrimoni d'aquest Ajuntament el terreny cedit gratuïtament, si no es destinés a l'ús
previst en el termini màxim de 5 anys o deixés de ser-ho posteriorment, en el de 30 anys.
3. La cessió resta condicionada a que de forma simultània a la inscripció d’obra nova es procedeixi a la constitució
d’una propietat horitzontal, quedant la coberta i el vol de l’edificació propietat del l’Ajuntament de Valls i la resta
de la construcció propietat del Consell Comarcal.
4. Facultar a l'alcaldessa perquè formalitzi tots el documents que siguin necessaris per a l’efectivitat d’aquest
acord.
 
El Sr. Moreno demana la paraula per tal de manifestar que el vot favorable del seu grup a la cessió gratuïta ho és
en tant en quant ja ho va ser la proposta de conveni i sobretot o de manera especial, tenint en compte que en
aquesta cessió ja sí que es fa especial esment d’una condició que en aquell moment el seu grup va pensar que seria
interessant, que és la reversió, a més a més prevista en la legislació vigent, en el cas que en un temps determinat no
es compleixi la finalitat per la qual l’Ajuntament cedeix part del seu patrimoni. En el benentès que l’expedient
incorpora aquesta cessió amb reversibilitat per un període de 5 anys en el cas que el Consell Comarcal i
l’Ajuntament no arribin a complir l’objectiu d’edificar la seu del consell comarcal o de 30 anys en el cas que amb
posterioritat el consell comarcal destinés a un altre ús diferent per al qual es cedeix.  No obstant entenen que es
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compleix aquesta condició i per tant, igual que varen dir llavors, entenen que és una bona gestió i confien que es
pugui dur a terme.
Això sí voldrien fer un comentari en el sentit de què quan es va prendre l’acord de signar el conveni, l’Ajuntament
s’obligava a tramitar simultàniament a la cessió gratuïta, tot l’expedient que havia de donar peu a l’expropiació de
les finques que encara no són propietat de l’Ajuntament i que són necessàries per poder dur a terme aquesta obra
desitjada a través d’aquest conveni i a través d’aquesta cessió. Saben que la voluntat hi és, ho varen preguntar
l’altre dia a la comissió informativa, però si no recorden malament, l’expedient simultani, paral·lel d’expropiació,
està en una fase molt inicial de contactes preliminars amb la propietat i per tant entenen que hi ha un petit desajust
de temps, més tenint en compte que  és una obra complicada, difícil d’executar tant des del punt de vista tècnic,
però sobretot des del punt de vista econòmic i que el termini de 5 anys és un escenari temporal que  a tots segur
ens agradaria, però qui més qui menys pot en aquests moments tenir dubtes de què es pugui complir.
Per tant, demana que al menys allò que sigui competència i responsabilitat de la gestió de l’Ajuntament, que es faci
amb la màxima diligència i celeritat possible perquè es pugui dur a terme.
 
Intervé el Sr. Barberà responent que en el moment en què l’Ajuntament ha iniciat paral·lelament el procés
d’expropiació i s’ha posat en contacte amb el propietari de la finca afectada, aquest ha manifestat que no se l’havia
informat personalment en cap moment d’aquesta afectació. Així s’ha intentat parlar amb el propietari, explicar-li la
situació d’aquesta finca i cercar una solució de mutu acord.
 
No obstant això, en cas de moltes dificultats judicials, etc, sempre hi ha la possibilitat que l’obra del Consell
Comarcal pugui desenvolupar-se a la parcel·la que cedim, a diferència de la part del davant que és ja la
urbanització final d’entrada o accés.
 
 
Intervé el Sr. Moreno manifestant que no ha qüestionat en cap cas la bondat o la qualitat de les gestions, només li
ha semblat oportú recordar en aquest Plenari que la celeritat en aquesta qüestió és important. En cap cas ha
qüestionat si les coses s’han fet bé o malament. Per tant demana que no se l’interpreti en aquest sentit, sinó en el
sentit positiu de què no sigui mai dit que per poca diligència de l’Ajuntament no es compleix un calendari que tots
voldríem que es complís.
 
Manifesta la Sra. Alcaldessa en relació al comentari del Sr. Moreno que com ha dit el Sr. Barberà que s’han iniciat
les converses per arribar a un acord amb el propietari, al qual se li ha lliurat tota la documentació necessària i hi ha
pendent una nova reunió amb ell per part d’aquesta Alcaldia el proper mes de setembre.
 
 
DOTZÈ.- Moció presentada pels grups municipals d’ERC, CiU i CUP demanant la
declaració de Valls com a municipi antitaurí.
Sotmesa la proposta a votació s’aprova amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU, ERC i la
CUP , l’abstenció dels regidors del grup municipal del PSC i el vot en contra del regidor del grup municipal del PP
 
En nom dels grups municipals d’Esquerra Republicana de Catalunya i  Convergència i Unió i la Candidatura
d’Unitat popular ,  els seus portaveus Andreu Fernández Mateu,  Jordi Rius Jové i Aida Garcia Secall , presenten a
l’aprovació del Ple Municipal la següent moció:
 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
Els catalans tenim una llarga trajectòria de protecció dels animals. Per exemple,  Barcelona va ser, entre altres
aspectes destacats la primera ciutat al segle XIX on s'establí la Lliga per a la Protecció dels Animals i Plantes,
popularment coneguda com "La Lliga".
 
També va ser la capital catalana, la del primer Ajuntament que proclamà per unanimitat, el 23 d'octubre de 1998, la
Declaració Municipal per a la Defensa i els Drets dels Animals on en el seu primer article manifesta que "Tots els
animals, sigui quina sigui la seva espècie, tenen dret a ser respectats, no han de ser víctimes de maltractaments,
esforços desmesurats, espectacles violents ni actes cruels que els comportin patiments físics o psíquics”.
 
Recentment, l'Associació per la Defensa dels Drets dels Animals (ADDA) i la Societat Mundial per a la protecció
dels Animals (WSPA) han recollit més de 240.000 signatures en una mostra de sensibilització i mobilització
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ciutadana per tal de sol·licitar que, d'acord amb els principis de compromís ètic, social i mediambiental,  la nostra
societat es proclami obertament antitaurina.
 
El brau (Bos primigenius taurus) és un mamífer amb un sistema nerviós de similars característiques al de l'espècie
humana la qual cosa significa que compartim molts aspectes del nostre sistema emotiu.
 
La biologia del brau és la biologia d'un remugant que davant l'agressió i la tortura simplement pretén fugir. Així
com les vaques i els bous, el brau tampoc no és un animal agressiu. I per tant, cal desmitificar tot el que envolta als
toros; ja que el "toro bravo" no es cap espècie diferent al brau reproductor i per tant és un remugant pacífic.
 
Per tots aquests motius, els grups municipals d’ERC, CIU i CUP proposen al Ple de l’Ajuntament de Valls
l’adopció dels següents
 
ACORDS
 
PRIMER.- Manifestar el suport de l’Ajuntament de Valls a la declaració de principis exposats en la nova llei de
protecció dels animals 22/2003, de 4 de juliol, en considerar els animals com a organismes dotats de sensibilitat
psíquica, a més de física.
 
SEGON.- Reiterar el compromís del nostre municipi amb els principis ètics, socials i mediambientals d’acord en un
bon grapat d’entitats cíviques i ciutadanes i, en conseqüència amb el respecte a no ocasionar patiment innecessari
als subjectes protagonistes del medi i els animals.
 
TERCER.- Declarar que el ple de l’Ajuntament de Valls és contrari a la pràctica de les curses de braus i també a
d’altres activitats que suposin maltractaments i danys als animals.
 
QUART: Aquesta declaració suposa la prohibició sistemàtica de qualsevol propaganda d’aquests espectacles, en
qualsevol de les seves actuacions, ja sigui l’enganxada de cartells a les cartelleres o botigues, la circulació de
vehicles informatius sobre aquestes activitats o qualsevol altre tipus de manifestació.
 
CINQUÈ: Traslladar aquest acord als mitjans de comunicació, a les entitats interessades i a qui pugui utilitzar-lo
com a precedent i còpia.
 
 
Intervé el Sr. Moreno exposant que han tingut ocasió, tant l’altre dia a la Comissió Informativa com avui a la Junta
de Portaveus, d’aclarir un dubte que es plantejà en la primera reunió, respecte no tant de discrepància en el fons i
en la finalitat d’aquesta moció que sembla que almenys per al seu grup era totalment compartida la filosofia que
inspira aquesta moció, però sí pel que fa a alguns dels postulats o dels acords que planteja en la part resolutiva
aquesta moció,  que podrien ser contraris a la legislació vigent, independentment de què agradi més o agradi menys
l’actual legislació a la què hauríem de fer referència. Aquests dubtes plantejats a la Comissió Informativa avui
se’ns ha explicat per part del secretari de la corporació i se’ns ha lliurat un informe en el qual el secretari ens
comunica que l’adopció d’aquest acord significa, perquè en siguem conscients, adoptar un acord contrari a la llei. 
A més a més, amb el benentès de què hi havia una solució i és que això que es vol regular mitjançant una moció,
es pogués regular mitjançant una ordenança ajustada a dret.
 
El seu grup si l’opció, que ja han plantejat aquest matí, hagués sigut mantenir la part explicativa de la moció la
qual comparteixen plenament, però que la part dispositiva acabés plantejant el compromís de l’Ajuntament de
redactar una ordenança que regulés i que permetés que la nostra ciutat fos exemple i model en aquest tema, haurien
votat favorablement. Atès que es manté literalment i a més a més tampoc es planteja el compromís o la voluntat de
redactar una ordenança que ens permeti arribar als objectius, limitant-se només a fer un plantejament de principis,
de difícil execució i a més a més que els fa assumir un compromís que la Llei no els permet assumir, per aquest
motiu  entenen que havent-hi una altra solució, es podria haver adoptat sense haver de recórrer a l’adopció d’un
acord que és contrari a la legislació, tal i com ens informa el secretari.
 
Per justificar la seva abstenció, reitera que no és per la filosofia o la finalitat, sinó per aquesta qüestió jurídica. 
Demana que quedi clar en l’expedient i en l’acta l’informe del secretari, en el qual adverteix a aquest Plenari que
l’aprovació d’aquesta moció comporta un acord il·legal.
 
Demana la paraula el Sr. Caballero manifestant que el seu vot és contrari a la moció per dos motius. El primer
d’ells és precisament pel que el Sr. Moreno ha fet esment anteriorment, en el sentit de què s’està prenent un acord
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o varis acords, dins dels quals n’hi ha un que és il·legal o falta a la llei i per tant des del PP no està disposat a
assumir una moció en la qual es falta a la llei.
Però això tampoc és explicació en el sentit que sigui suficient, també s’està prohibint sistemàticament el ficar
cartells o qualsevol propaganda d’aquests espectacles, quan per altra banda s’està permetent enganxar cartells a
qualsevol banda de Valls. Li sembla mentida com es preocupen tant pels cartells d’espectacles taurins i no es
preocupen per la resta de cartells que hi ha penjats en llocs públics o privats i que no hi haurien d’estar Per tant,
seria partidari de fer una norma municipal generalitzada  adreçada a cercar el compliment de la llei, i no fer una
caça de bruixes respecte al que és un sol aspecte de l’àmbit publicitari -si volem dir-ho així- de les diverses
activitats que es puguin produir dins de la nostra província. Aquest seria un dels motius de per què no.
El segon és perquè s’està parlant d’una declaració de Valls com a municipi antitaurí i quan veiem els acords que es
prenen, en cap lloc es nomena declarar Valls com a municipi antitaurí. En tot cas es parla de contrari a la pràctica
de curses de braus. Bé, en el sentit de fons, no sap si els regidors han votat a títol personal o a títol de partit, ell els
hi pot dir que el vot que ha fet ha sigut per aquest motiu legal a títol de partit, però en l’altra aspecte és totalment a
títol personal.
 
Suposa que dins de tots els partits polítics hi ha gent que és partidària o contrari a la pràctica de les curses de
braus, però hi haurà gent de tots els aspectes i prova d’això és que, per exemple, el secretari general del PSC, fa
dues o tres setmanes va estar en una corrida de toros que va ser televisada. Per tant, no entén el posicionament
d’algunes persones i d’altres, per això ha preguntat si era un posicionament polític o personal. En aquest sentit i
seguint amb aquest tema,  pensa i repeteix que és un criteri personal que ha adoptat , per una part legal, però no vol
amagar també  què encara que no sigui un  gran aficionat  de les corrides de toros, sí que alguna vegada ha assistit
a alguna d’elles i les considera un espectacle que si es pot fer amb certa dignitat també es pot fer, tot i reconèixer
que hi ha un maltractament d’animals i potser el que seria més adient seria reconduir aquest espectacle.
També voldria recordar que el maltractament d’animals es produeix contínuament, des de quan es traslladen
pollastres d’una granja al sacrifici, quan s’electrocuten animals per aliment humà i per tant hi ha moltes maneres i
més important seria reconduir aquesta situació.
Per tant, en aquest sentit espera que si es fa una norma perquè es prohibeixi anunciar, que es faci per tots els que
estan anunciant incorrectament a la nostra ciutat i a més tenint en compte, com ha tingut també recentment
coneixement, que alguns dels nostres barris tenien pensament de fer un espectacle d’aquesta mena, no com a
corrida de toros, sinó un altre tipus de qüestió, dins de la nostra ciutat, per tant serà una decepció per aquell barri.
 
 
Intervé el Sr. Fernández per fer diversos aclariments, deixant de banda tot el discurs que  ha fet el Sr. Caballero, 
exposa que en relació a aquesta moció que han presentat conjuntament CiU, ERC i CUP , les conclusions de
l’informe de secretaria, l’únic que  venen a dir és que aquesta qüestió s’hauria d’articular a través d’una ordenança
municipal. Vol dir amb això que no diu que estiguin incomplint cap normativa vigent, sinó que aleshores
probablement es podria entrar en la incompatibilitat amb una llei , que estableix que les competències en aquesta
matèria efectivament són de l’estat espanyol.
Dit això i feta aquesta conclusió, considera  que es fa una declaració de model de ciutat que en aquest cas el
comparteixen tres partits polítics.
Una vegada aclarit això li agradaria creure que la voluntat del PSC, que ha sigut la de l’abstenció, no sigui 
condicionada pel fet que hi hagi un informe jurídic que contraposi en certa manera el que aquí es pretén aprovar,
perquè sense anar més lluny i fent molt poca memòria , recorda ara quan aprovàvem el conveni amb els
treballadors, que primava la voluntat política per damunt dels informes jurídics que desaconsellaven aprovar-lo o
no. En aquest cas és exactament igual, entén que el que ha de primar és aquesta voluntat política de declarar Valls
ciutat antitaurina, encara que per sort ja no hi hagi ni plaça de toros.
El que li agradaria és que quan es tinguessin les ordenances en previsió pel 2005, es tingui en consideració i fer
que aquesta moció no quedi simplement en un tros de paper penjat, sinó que siguem capaços de portar-lo a la
pràctica i com que això dels toros és una cosa que cada vegada, per desgràcia, s’està posant més de moda,  li
agradaria  que aquesta ordenança fos pedagògica. Si fos possible voldria que Valls fos el primer municipi que en
lloc de crear una ordenança que sancionés l’incompliment, fos capaç de fer pedagogia i  proposa que a cada un que
l’incomplís fóssim capaços de regalar-li el disc de l’Albert Pla amb la cançó de “papa, jo vull ser torero”, que
explica molt bé els consells d’un pare a un fill que volia ser torero.
 
Intervé el Sr. Moreno per tal de manifestar que no cal esperar al mes d’octubre o novembre per fer les ordenances i
poder aclarir aquest tema, una ordenança es pot redactar i introduir i passar per aquest Plenari en qualsevol moment
en el que estigui feta.
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Per tant demana que  es prepari l’ordenança, que més enllà del que és una declaració d’aquest Plenari, es faci una
norma que efectivament porti a la pràctica allò que en filosofia estan d’acord.
Demana que es prepari l’ordenança, que es porti a aquest Plenari i veuran com el seu vot és favorable.
 
Demana la paraula el Sr. Caballero per tal de fer una consulta al Sr. secretari. Ell no ha pogut assistir a Junta de
Portaveus d’avui perquè va ser convocada amb poques hores d’antelació i per motius professionals no hi he pogut
ser. Per tant, voldria demanar, ja que no té aquest informe del secretari perquè no li ha sigut facilitat, és si és legal
prohibir qualsevol tipus de publicitat.
 
El Secretari li aclareix que l’informe en principi s’ha facilitat a tots els portaveus per correu electrònic avui. És
possible que no l’hagi rebut però en tot cas està a disposició seva a l’expedient.
El que diu específicament l’informe a grans trets és que aquest aspecte concret de la prohibició, tot i que l’enunciat
de la moció sigui més ampli, s’hauria de regular per ordenança i com que parla de la prohibició sistemàtica de
qualsevol propaganda d’aquests tipus d’espectacles, referint-se a maltractament d’animals i específicament a les
curses de braus, en principi s’hauria de veure si la legislació sectorial, si la de protecció d’animals i  específicament
la de publicitat en aquest cas, preveu això. D’entrada la de publicitat no diu res de què l’activitat o els espectacles
taurins no es puguin publicitar, per tant l’ordenança difícilment ho podrà prohibir.
 
Això és el que diu l’informe referint-se específicament al tema dels espectacles taurins. Segons la legislació de
publicitat, que és la que ens afectaria en aquest àmbit el municipi pot regular la publicitat des del punt de vista
urbanístic, de via pública, de les característiques que pot tenir, on es pot posar, en quines condicions, etc. El que no
pot incidir el municipi és sobre el contingut. En l’informe específicament es fa menció, per exemple, a alguna
sentència o alguna resolució anterior d’algun municipi que havia prohibit algun tipus de publicitat, com per
exemple, les begudes alcohòliques prescindint del seu grau alcohòlic o altres matèries i en principi la Jurisdicció ha
considerat que això és una matèria reservada a l’estat. És a dir, l’ordenança el que hauria de fer és analitzar les
prohibicions que realment pot fer i en tot cas desenvolupar-les en el sentit que pugui el municipi, no més enllà.
 
La Sra Garcia demana la paraula per exposar que des del seu grup creuen que l’aprovació d’aquesta moció és molt
important per Valls, ja que és una responsabilitat de tots els regidors alliberar la ciutadania d’aquesta càrrega
publicitària que no ens porta res de bo.
Creuen també que la il·legalitat d’aquest acord tampoc ha de representar cap problema, perquè d’alguna manera
hem de manifestar que som contraris a algunes coses i aquesta manera i aquí al Plenari és una manera de fer-ho i
potser així farem que molts més municipis facin aquestes mateixes declaracions i al final el que hagi de canviar
sigui la legislació.
També pensen que aquests tipus d’espectacles celebrats en places i carrers, culminen amb la mort de l’animal i
creien que és bastant trist ser-ne còmplices.
També esperen la redacció d’una ordenança en aquest sentit i també saben,  com s’ha dit avui en la Junta de
Portaveus, que existeix una ordenança de publicitat a Valls que és bastant restrictiva i si s’apliqués ja seria un pas
endavant.
 
Seguidament pren la paraula el Sr. Rius que recollint algunes de les consideracions que s’han  fet en les
intervencions que l’han precedit, considera que és evident que aquesta moció, tot i no tractar un tema
específicament vinculat a la ciutat de Valls, sí que planteja com a mínim un problema que ultrapassa els límits
geogràfics de la nostra ciutat, però també de qualsevol altra ciutat o qualsevol altre poble concret i entén que
esdevé una qüestió molt més àmplia i està absolutament convençut que comprendrà a tot el país.
Està d’acord, a partir del que ha comentat el Sr. Caballero, que aquesta declaració probablement no té un altre valor
específic o no té cap altre valor més que la voluntat dels que l’han votat, però entén que en tot cas aquesta
declaració pot ajudar o si més no pot ser un esglaó més o una ajuda més a què quan el Parlament de Catalunya
desenvolupi la llei que li pertoqui, pugui arribar a prohibir definitivament aquest espectacle. Li agradaria també que
servís perquè a aquesta declaració si poguessin afegir altres pràctiques, algunes el mateix Sr. Caballero les ha
comentat quan parlava del trasllat dels animals cap a un escorxador. Per tant, si més no des del seu punt de vista,
ho entén dins d’aquesta globalitat, tot i que efectivament la moció porta el títol d’antitaurina.
 
En relació ales qüestions jurídiques no li sembla que més enllà del text legal i de l’articulat a què a fet referència el
Sr. Moreno la llei diu el que diu i probablement en un moment de recurs s’hi haurien d’atendre, en això no hi ha
res a dir, però sí que hi ha una consideració que li sembla interessant: normalment el dret acostuma a anar per
darrera de la societat. Això és una qüestió que ens la trobem en aquest cas i en molts altres. Per tant, des del seu
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punt de vista, entén que com a polítics els cal mostrar aquesta voluntat contrària per part de tot el que representen
els partits polítics que la voten. Li sembla que mostra una predisposició per ajudar a qui correspongui a què vegi la
posició d’aquest Ajuntament i que li agradaria que n’hi haguessin molts altres que fessin el mateix.
En definitiva i com a conclusió, des del seu punt de vista li sembla que hi ha certes tradicions que seria convenient
que el més aviat possible passessin a formar part del passat i en tot cas està convençut que l’educació i el respecte
entre persones, i també vers els animals i el medi ambient, és una manera més de mostrar o de fer una bona
inversió contra la intolerància.
 
Per finalitzar la Sra. Alcaldessa aclareix al Sr. Caballero que el seu grup sempre vota a títol individual totes les
mocions. Ja ho va dir a l’inici de legislatura i per tant en aquest sentit li manifesta que no és en aquesta, sinó en
totes, que voten de forma totalment individualitzada i particular.
 
 
TRETZÈ.- Moció presentada pels grups municipals d’ERC i CiU contra la violència de gènere.
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU, PSC, ERC
i la CUP i el vot en contra del regidor del grup municipal del PP, adoptant-se el següent acord:
 
En nom dels grups municipals d’Esquerra Republicana de Catalunya i  Convergència i Unió,  els seus portaveus
Andreu Fernàndez Mateu i Jordi Rius Jové , presenten a l’aprovació del Ple Municipal la següent moció:
 
 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
 
Atès que la violència envers les dones és un important problema social que s’ha vingut exercint històricament i
què, malgrat els avenços obtinguts en el camí vers la igualtat entre sexes, es continua manifestant d’una forma cruel
i reiterada.
 
Atès que les agressions de gènere, tant físiques, psicològiques com sexuals, constitueixen un greu atemptat contra
el dret a la vida, a la seguretat, a la llibertat, a la dignitat, a la llibertat física i psíquica de les víctimes i suposa, per
tant, un obstacle pel desenvolupament d’una societat democràtica.
 
Atès que malgrat les nombroses campanyes, resolucions i recomanacions fetes, tant per organismes nacionals,
estatals com internacionals, seguim observant que la violència contra les dones continua essent un mal endèmic de
la nostra societat.
 
Atès que aquest Consistori vol encapçalar aquest sentiment ciutadà i vol fer palesa la seva solidaritat amb totes i
cadascuna de les dones que pateixen qualsevol tipus de violència, i fa una crida al conjunt de la societat perquè
mostri el seu rebuig i perquè col·labori activament en l’eradicació de qualsevol tipus de discriminació.
 
Es per tot això, que es proposa al Ple de l’Ajuntament,   l’adopció dels següents
 
ACORDS
 
PRIMER.-  Reiterar el nostre compromís de :
 

. lluita contra la violència envers les dones, mitjançant un seguit de mesures on es concretin, d’una forma
integral, aquelles actuacions d’atenció a les víctimes que tenen com objectiu assolir la seva plena
recuperació personal i social.
 
. manteniment i millora d’aquelles mesures educatives, preventives i de sensibilització.
 
. difusió dels valors d’igualtat, de tolerància i de respecte entre tots els ciutadans/nes.

 
SEGON.- Demanar a la resta d’administracions implicades:
 

. que garanteixin i augmentin, segons les necessitats existents, els recursos necessaris per a la protecció,
l’atenció, i la rehabilitació psicosocial de les víctimes de violència de gènere : cases d’acollida, pisos pont,
centres d’urgència, centre de llarga durada.
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. que prioritzin polítiques integrals encaminades a la prevenció, la detecció, l’atenció, i l’eradicació de la
violència de gènere.
 
. que garanteixin una coordinació eficaç dels circuits dels serveis assistencials existents per aconseguir un
tractament integral de totes i cadascuna de les víctimes.
 
. que els municipis de Catalunya, a través de les dues entitats municipalistes (FMC i ACM), puguin fer
aportacions durant el procés d’elaboració de la preparació de la propera llei contra la violència de gènere
que haurà d’aprovar el Parlament, així com al Pla de Polítiques d’Igualtat que està elaborant el Govern de la
Generalitat.
 
. que el Govern de l’Estat tingui en compte les aportacions i necessitats dels municipis, en el text i
pressupost de la llei integral contra la violència de gènere.
 

TERCER.- Traslladar el present acord a les entitats municipalistes (FCM i ACM), a la Generalitat de Catalunya, al
Parlament de Catalunya i als Grups Parlamentaris.
 
 
Demana la paraula el Sr. Caballero per tal d’explicar que vota no a una moció amb la qual està bastant d’acord, no
plenament, i el vot contrari a aquesta moció és precisament per respecte a un company d’aquest Ajuntament, que és
el Sr. Pros, que en la seva anterior moció que va presentar respecte al mateix tema, li va votar contràriament. Li va
votar contràriament per una sèrie de raons que en aquell moment van ser descrites i per no repetir-les totes, que
van ser vàries, dirà que entén que no hi ha  només una violència de gènere contra les dones, sinó que hi ha
violència domèstica. En aquest sentit considera injusta la legislació actual, considera que és injust que només es
miri la violència des d’un sol cantó, quan també hi ha violència vers els infants o violència vers els homes.
 
En cap, ni en la moció que va presentar el Sr. Pros ni en la que avui es presenta, recullen aquest sentit ampli de
defensa del que són els maltractament dins de la família.  Considera que mentre hi hagi aquesta contradicció i no hi
hagi una llei de violència domèstica que inclogui tots els seus àmbits sobretot de cara als infants, aquesta continua
sent una moció incompleta i per tant podia dir sí en el fons, però no en la totalitat, i per això i per respecte al vot
negatiu que va fer al Sr. Pros en aquell moment, reitera aquest vot negatiu en aquesta moció. No obstant està
disposat a votar-la favorablement si algun dia es vol presentar una moció complerta.
 
Pren la paraula el Sr. Pros efectuant la següent intervenció literalment transcrita:
 
Nosaltres, el grup municipal socialista, hem votat sí a aquesta moció. El cert és que ho haguéssim fet encara que
aquesta moció l’hagués presentat el mateix dimoni.
 
En qüestions com aquesta, els socialistes no fem prevaler els interessos de partit. Els socialistes sabem que hi ha
qüestions que són molt més importants que les nostres diferències polítiques o personals amb altres membres de
l’Ajuntament, i, aquesta, n’és una. Nosaltres, quan parlem i debatem sobre els maltractaments en l’àmbit familiar
ho fem responsablement. Aquesta, és una qüestió que ens sembla massa seria per frivolitzar.
Segurament recordaran que el 29 de setembre de 2003 des del grup municipal del Partit dels Socialistes de
Catalunya també vam presentar una moció sobre aquest tema. Aquella moció va ser una moció molt treballada. Per
a la seva realització es va prendre com a fil conductor, per evitar errades i per no entrar en contradiccions, el
Protocol per a la Implantació de l’Ordre de Protecció de les Víctimes de Violència Domèstica, subscrit pel
Consell General del Poder Judicial, La Fiscalia de l’Estat, el Consell d’Advocats, el Consell General de
Procuradors, el Ministeri de Justícia, la Federació de Municipis, la Generalitat de Catalunya, i així fins a un total de
setze entitats, administracions i ministeris.
 
Aquella moció constava de nou punts. Cap dels nou punts es va redactar a la babalà. Es va tenir molta cura que cap
d’ells fos irrealitzable. Això si, tots els punts de la moció, absolutament tots, instaven a fer actuacions concretes i
definides; en definitiva, instaven l’Ajuntament i especialment a l’equip de govern a fer allò que tant li costa:
treballar pels ciutadans.
 
Com segurament recordaran, els socialistes demanàvem donar una atenció adequada i urgent a les dones agredides;
volíem donar-els-hi la possibilitat de rebre assessorament psicològic; també demanàvem que des de Serveis
Socials es fes un seguiment de cada cas; i que el consistori posés al seu abast els seus serveis jurídics i es presentés
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com a acusació particular; també volíem iniciar una campanya de sensibilització a les escoles; i aplicar el principi
d’igualtat tal com recomanava el Síndic de Greuges de Catalunya; Crèiem oportú preparar específicament alguns
agents de la nostra policia local per poder afrontar qualsevol demanda d’una dona que acabés de patir un episodi
de violència domèstica.
 
Al final, proposàvem un termini de tres mesos per fer una primera valoració d’accions i resultats. Cal recordar que
la nostra proposta acabava dient textualment: “Aquesta moció, lluny de ser un recull de mesures definitives,
pretén ser un primer pas per cercar el consens i la col·laboració de tots en un tema tan delicat com és el de la
violència domèstica. L’objectiu real és obrir la porta al treball i a la participació de tots els estaments polítics i
socials de la ciutat que, amb les seves aportacions, han de fer de Valls una ciutat capdavantera en la lluita
contra els maltractaments físics i psicològics en l’àmbit familiar”.
 
Aquella moció va ser rebutjada. Hi van votar en contra CiU i el PP. ERC, es va abstenir.
El portaveu d’ERC va justificar el seu vot dient textualment que “qui presenta la moció ho ha de fer en una doble
direcció i que en aquest cas no s’ha intentat negociar amb ningú”. És evident que el portaveu republicà o no va
tenir temps de llegir-se la moció sencera o va tenir alguna dificultat per entendre el darrer paràgraf que he acabat
de llegir.
El senyor Caballero va reconèixer −encara que després el va corregir i desautoritzar públicament un altre membre
del seu partit− que “aquesta era la millor moció presentada en aquest ajuntament”,  però que votava en contra.
 
El senyor Rius, de CiU, ens va donar una lliçó magistral sobre filosofia. Ho va fer prenent com a referència una
frase de la part introductòria de la moció que feia esment a Aristòtil. Va aprofitar aquella línia i mitja, com a base
del seu discurs. Ens va recomanar, gentilment, que aprofundíssim en el pensament de Sèneca, i ens va suggerir la
compra d’un llibre editat per edicions Aguilar l’any 1999.
 
Pel que fa a la moció, pròpiament dita, i els seus nou punts, res de res. Ni una paraula.
Això si, va assegurar amb força ambigüitat, que en aquesta qüestió, actuarien “no pas d’acord a les seves
necessitats, ni per descomptat d’acord a les necessitats de l’oposició. Actuarien “d’acord a les necessitats dels
ciutadans de Valls”.
 
Avui, després de llegir la moció que acabem de votar, ja tenim la mostra de la capacitat d’implicació i de treball de
convergents i republicans davant les necessitats d’aquests ciutadans.
L’Alcaldessa va voler posar la cirereta manifestant que “des d’aquell dia, i fins a finals d’any” volia que “la
violència domèstica es debatés com un projecte més”. Avui som a 29 de juliol de 2004 i, en aquest tema, com en
tants altres, som on som: ben plantats; acollats, diria jo. Al acabar el ple, i amb la boca petita, va dir que en els
pressupostos de l’any 2004 es tindria en compte aquest fenomen. Ja ho hem vist, el fenomen serà aquell que trobi
un sol euro als pressupostos destinat a aquesta greu qüestió.
 
Recordo que aquell dia 29 de setembre de 2003, abans d’arribar al ple venia escoltant la ràdio, al cotxe. Una
emissora anunciava “avui, l’ajuntament de Valls serà pioner en l’aplicació de mesures contra els maltractaments
a l’àmbit familiar amb l’aprovació d’una moció”. El redactor o la redactora de la notícia, segurament es va quedar
de pasta de moniato −com jo mateix− desprès de veure fins a on estaven disposats a arribar convergents,
republicans i populars en la seva creuada cega contra els socialistes.
 
Els dies següents, com era d’esperar, els diaris, les ràdios i els setmanaris anaven plens de la demostració de
sensibilitat social d’aquells dotze homes i dones.
Aleshores, calia fer, urgentment, allò que tan bé sap fer l’equip de govern i els qui li donen suport: intoxicar la
població a través dels seus personatges més dogmàtics i afins.
 
El cert és que alguns raonaments per defensar la votació en contra de la moció socialista, per part de l’equip de
govern i de les seves dues crosses, eren ben Kafkians. Moció trampa, deien alguns: “Els socialistes, sabien que
CiU, ERC i el PP no aprovarien la moció i per això van presentar-la. Ho van fer  per fer-los quedar malament”.
Demagògia, acusaven uns altres: “Els socialistes toquen aquest tema perquè saben que és un tema en el qual la
gent està molt sensibilitzada i els hi donaran la raó”.
Inoportunitat, clamaven alguns: “D’aquest tema no es pot parlar, perquè al final provoquem més casos de
violència”.
Moció injustificada sentenciaven els més il·luminats: “Qualsevol diria que a Valls hi ha tants casos com per
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haver d’aprovar aquestes mocions”.
 
El cert és que podem dir amb orgull que els ciutadans i les ciutadanes de Valls no son ximples; saben, i cada
vegada ho tenen més clar, de quin peu calcem tots els que avui estem aquí.
Per sort també, cal agrair que en aquella època alguns i algunes periodistes, lliures de consignes, van fer una feina
neta, imparcial i fins i tot pedagògica davant la polèmica que es va desfermar.
 
Però parlem de la moció que tot just ara acabem de votar. ¿La podem criticar? Evidentment, no. No podem criticar
res perquè no hi ha res a criticar: ni bo ni dolent. El que acabem de votar ara és un recull d’ambigüitats vessats en
dos folis que ni parla d’actuacions concretes, ni de dates ni de res.
Presentar una moció sota el títol “Moció contra la violència de gènere” amb aquests continguts, o és una burla a
aquest ple i al  conjunt de la ciutadania, o és una mostra més d’incapacitat per presentar alguna cosa amb cara i ulls
per part de l’equip de govern.
 
Sota l’epígraf: “Acords”, reiteren (¿reiteren?) el seu compromís a lluitar contra la violència contra les dones.
Permeteu-me una pregunta ¿Quan, com i de quina manera van començar a lluitar?
Continuen reiterant el seu compromís a mantenir i millorar les mesures educatives, preventives i de sensibilització.
Si reiteren serà perquè ja s’està fent alguna cosa. Així doncs, ¿Quines son aquestes mesures educatives i
preventives que estan fent? ¿qui les ha posat en practica? ¿Quan s’han posat? ¿en quin lloc?
 
El darrer acord d’aquesta moció seva és: Fer difusió dels valors d’igualtat. Sens dubte o son vostès molt atrevits
per parlar de valors d’igualtat en aquest ple, desprès d’aprovar tot el que han aprovat en aquesta mateixa sala el
darrer any, o pateixen un greu dèficit de vergonya.
 
Però bé, ja ens diran quan van començar i a on,  a fer difusió d’aquests valors pel que fa a la violència de gènere.
Això si, hem de reconèixer que en un segon punt d’aquesta breu moció, dediquen cinc paràgrafs a reclamar a les
demés administracions que treballin més.
 
Mirin, en el darrer ple, el portaveu convergent deia, referint-se al grup socialista: “senyora alcaldessa, nosaltres
considerem que en aquest món i en aquesta vida cadascú és lliure de fer el ridícul com consideri més convenient”.
 
Desprès de llegir aquest nyap, no puc estar més d’acord amb vostè.
Mai en un parell de folis s’havia dit tant poca cosa. La seva, ha estat una moció buida, ambigua, sense cap
concreció en les actuacions ni en les dates, han fet una moció sense adoptar cap compromís en ferm. Cap ni un. La
seva és, en definitiva, una moció com la resta de mocions a que ja ens tenen acostumats, i amb un missatge final
inequívoc: mentre jo badallo, que treballin uns altres.   
 
El Sr. Fernández aclareix que no pretén, ni desitja, ni vol entrar en cap mena de polèmica ni personal ni a nivell de
partit polític. Li sembla que ha parlat del novembre del 2003, el portaveu d’ERC aleshores era company seu, i per
tant és un tema que el dona per tancat i en aquests moments i degut a la gravetat i a la problemàtica a la qual ens
hem referit, entén que s’havia de presentar una moció consensuada, amb una declaració de principis,  la qual,
lògicament, es pot interpretar com es vulgui. Creu que el Sr. Pros ha barrejat diferents conceptes, però només es
cenyirà al que és la moció.
Els casos de violència de gènere, malauradament, s’estan aguditzant cada vegada més, és un tema que va avançant
a un ritme no desitjable per cap de les parts que estem aquí i això ha fet que presentessin aquesta moció, no
exempta dels treballs que es puguin fer, que s’estudiïn, que es posin en pràctica i que seguiran el curs que hagin de
seguir.
Entenc que li costi al Sr. Pros entendre que presentin aquesta moció. També entén, igual que respecto
profundament, el seu posicionament,  i no li estranya, a més a més.
 
El Sr. Pros respon al Sr. Fernández, que no dubta de la seva capacitat per fer riure, però li adverteix que si no pot
entendre la moció és perquè no diu res. És una moció que no diu absolutament res. És una moció que diu que ens
sap molt greu que maltractin les dones i demanem a la Generalitat i a l’Estat que facin alguna cosa. En contra
d’això no hi poden votar, però, li agradaria que li digués què és el que s’ha d’entendre, si és què potser hi ha algun
missatge encriptat. Voldria que li digués que diu la moció que ell no entengui i ell molt content en faré la lectura.
 
El Sr. Fernández manifesta que no vull entrar en cap mena de polèmica i senzillament dona el tema per acabat.
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Seguidament la Sra. Garcia pren la paraula per exposar que ha votat que sí a aquesta moció, com ja ho va fer en
l’altra moció que es va presentar contra la violència de gènere. És el segon cop que es sent preocupada per aquest
tema, com moltes altres vegades i també ho va fer quan va presentar les al·legacions al pressupost. En l’apartat de
noves partides demanava la creació d’una partida que pogués desenvolupar un pla contra la violència de gènere.
També abans de què es votés la moció, volia demanar, encara que no ho ha fet, que els compromisos que es
demanaven des del PSC en aquella moció es poguessin incloure dins d’aquesta moció, perquè creia que aquí quan
es demana que s’ha de reiterar el nostre compromís mitjançant un seguit de mesures  poden ser molt vàlides les
mesures que va proposar el PSC, que eren molt més concretes que la declaració d’intencions. Tot i això troba que
la declaració d’intencions també és molt important.
 
A continuació pren la paraula el Sr. Rius que exposa que és evident que de mocions com aquesta, o si més no amb
característiques més o menys semblants, n’hi ha moltes. Diria que gairebé tots els partits polítics n’han presentat,
fins i tot associacions, des d’associacions de veïns, sindicals, entre altres, nombrosos agents socials fins i tot s’han
mobilitzat, tant individualment com a nivell d’associació, per promoure declaracions d’aquestes característiques.
Ha quedat sobradament recordat, d’acord amb les seves intervencions, que en aquest mateix Ajuntament se’n va
presentar una i en aquell moment va tenir el vot del seu grup en sentit contrari, pels motius que varen manifestar
en el seu moment i que consten en l’acta corresponent, i per tant no repetirà.
Però en tot cas potser sí que val la pena manifestar que si aquesta vegada han optat per votar-la, fins i tot per
signar-la conjuntament amb altres grups polítics, és perquè al seu entendre es una moció que toca d’una manera
especialment directa a un problema social que és greu, amb repercussions lògicament personals, repercussions no
únicament físiques sinó que fins i tot n’hi poden haver a nivell psíquic palpables i que a més a més -que és una
cosa que no s’ha citat ni ara ni abans- vulnera un dels drets fonamentals de les persones, com és la pròpia llibertat
en qualsevol de les seves accepcions. Però considera que quan hi ha una moció d’aquestes característiques, no s’ha
de presentar amb cap altre objectiu fora del que dins de les possibilitats de cada institució es tractar de col·laborar
en la mesura de les possibilitats i  de la manera més eficaç possible, sinó a resoldre el problema -perquè això no es
pot fer-, almenys ajudar a fer-ho.
Entén que assumir a nivell de declaració objectius que després no es poden dur a terme,  és enganyar. I enganyar
d’una manera, des del seu punt de vista, per utilitzar alguna paraula que també he fet servir en alguna intervenció
anterior, enganyar d’una manera vergonyosa. Assumir responsabilitats que no es poden complir, entén que també
és això.
Per tant amb aquesta moció el que es fa és demanar a altres administracions de les que no en són responsables, que
assumeixin les responsabilitats que els hi pertoquin. Però   la voten afirmativament també perquè des d’aquest
Ajuntament i lògicament des de les regidories més implicades, s’han assumit compromisos respecte a la violència
de gènere. De manera que no es limitem a fer única i exclusivament, al seu entendre, una declaració institucional,
una declaració fins i tot, que com alguns o algú podrien entendre que és demagògica, però sí que hi ha una part de
responsabilitat que l’han assumit d’entrada i per tant col·laborar a resoldre aquest problema li sembla que és una
qüestió interessant.
 
Continua dient que s’ha fet referència a si utilitza fonamentacions literàries o no. En tot cas si a vegades utilitza
fonamentacions literàries es basant-se en altres que hi havia a la moció pròpia, per tant no entén perquè uns les
podem fer servir i altres no. I quan sentia això, ha recordat que fa un any i un mes, aproximadament, en aquesta
mateixa Sala s’han utilitzat cites en llatí., li sembla que va ser la mateixa que se’ls va fer dirigida a l’equip de
govern. Els  contestarà amb llatí d’institut: “Non bis in idem”, és a dir, no utilitzem dues vies diferents per una
mateixa qüestió.
 
Seguidament demana la paraula el Sr. Moreno per tal de fer notar que hi ha una diferència, més enllà de la qualitat
de les dues mocions que s’han plantejat, la que es va presentar al setembre i la que ara s’ha presentat, hi ha una
diferència clau: al setembre l’oposició era qui presentava una moció i el govern hi votava en contra. Avui el govern
presenta una moció i l’oposició li fa costat, però no se n’oblida de la seva funció, de la seva obligació de dir,
d’opinar que no n’hi ha prou amb una declaració d’intencions quan estem parlant de temes com aquests.
Per tant, més enllà de portar el debat a qüestions semàntiques i de brillantor oratòria demana que el govern presenti
en el termini que vulgui, quin és el pla d’actuació que en aquesta matèria pretén desenvolupar i assumeixi el
compromís de donar compte en aquest Plenari cada 6 mesos de com s’està portant a terme l’execució d’aquest Pla i
segur que a partir d’aquest moment, en hagin assumit aquest compromís, no caldrà que ningú més discuteixi sobre
aquest tema. Els convida a que puguin assumir aquest compromís.
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La Sra. Alcaldessa aclareix al Sr. Moreno que considera que entre les dues mocions esmentades hi ha una altra
diferència i li agradaria esmentar-la. La moció presentada pel grup municipal del PSC era impossible de complir
degut a l’escassetat i impossibilitat de disposar dels recursos necessaris del paquet de mesures que portaven i
precisament per aquest motiu el govern hi va votar en contra. No podien aprovar una moció d’aquell tipus, amb un
problema tan greu i que els preocupava tant i més fer-ho a la lleugera perquè sabien que era de difícil compliment,
cosa que van entendre com una oportunitat política que només pretenia el desgast del govern, de manera que
s’interpretés que no estaven a favor d’adoptar mesures contra la violència de gènere.
Per tant, són dues maneres diferents d’interpretar, però en tot cas només constatar que nosaltres també veuen
aquesta altra diferència. Per tant, es senten satisfets d’haver aprovat aquesta moció, que a més s’hagi fet per més
consens que l’altra vegada, per tant, alguna cosa es deu haver fet millor que l’altra vegada, i en aquest sentit espera
que com ja s’ha dit abans en l’anterior moció, serveixi per fer una declaració de principis, per manifestar les
intencions i en aquest sentit si això pot tenir alguna repercussió per millorar aquesta és la intenció.
 
Pren novament la paraula el Sr. Moreno que manifesta que la Sra. Alcaldessa no ha fet cap referència a la proposta
que li ha plantejat, ja sé que no és una proposta plantejada de manera ordinària i que ha estat improvisada, però sí
que els agradaria disposar o conèixer si el govern està en disposició de, en funció dels recursos i en funció de les
possibilitats que consideri de què disposa, presentar en aquest Plenari quin és el Pla d’actuació en aquesta matèria,
és a dir, la concreció d’aquesta moció i si està disposat a què aquest Plenari sigui coneixedor de l’evolució de les
actuacions dutes a terme. Senzillament demanaria si estan d’acord en què aquest Plenari pugui ser sabedor
d’aquestes dues qüestions.
 
La Sra. Alcaldessa respon al Sr. Moreno que entén les seves paraules com una explicació de vot, i en tot cas
demana que constin en acta i donaria aquest tema per tancat si no hi ha cap més explicació.
 
 
CATORZÈ.- Moció de suport a la campanya Free Catalonia-Catalunya Lliure.
 
Adverteix el secretari  que hi ha una moció que s’ha presentat per urgència i que s’hauria de debatre si s’inclou o
no a l’ordre del dia.
 
La Sra. Alcaldessa demana als secretari si vol fer lectura del text de la moció.
 
El Sr. Moreno demana la paraula per manifestar en primer lloc, que si s’ha d’incorporar algun punt a l’ordre del
dia, s’ha de fer a l’inici de la sessió. I segon lloc, si s’ha d’incorporar per urgència, el Ple ha de determinar si és
urgent o no és urgent.
 
El secretari aclareix que es referia a això, que el Plenari havia de determinar si considerava que es donaven les
condicions d’urgència per incorporar aquesta moció o no. El debat serà posterior al que el Plenari consideri si
s’incorpora o no.
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que es tracta del tema del que s’ha parlat avui a Junta de Portaveus, si no recorda
malament, en tot cas li exposarà al Sr. Caballero perquè era l’únic que no ha assistit a la Junta de Portaveus.
 
El Sr. Caballero manifesta que ha de votar negativament al fet que s’incorpori aquesta moció per via d’urgència,
perquè no li troba aquesta caràcter. A més ha tingut coneixement d’ella 10 minuts abans de començar el Plenari, la
documentació que hi ha aquí troba que és bastant resumida i a més a més és per un criteri de coherència. Ell va
presentar una moció en temps i forma correctes en aquest Plenari fa 2 mesos i no va ser incorporada ni va ser
acceptat el seu caràcter d’urgència. Com tothom entendrà ara no pot acceptar que aquesta moció tingui un caràcter
d’urgència i més quan ni tant sols n’ha estat informat fins 10 minuts abans de començar el Plenari.
 
El Sr. Rius demana la paraula per manifestar que efectivament ha tingut la informació 10 minuts abans d’entrar al
Plenari però que tot el matí i bona part de la tarda ha estat intentant posar-se en contacte amb ell i almenys voldria
que constés en acta i que quedés clar que des del govern s’ha intentat que n’estigués assabentat al mateix moment
que els altres portaveus.
 
El Sr. Caballero manifesta que la seva queixa va més enllà i és que considera que les Juntes de Portaveus es
convoquen d’una manera aleatòria i no d’una manera concreta o periòdica marcada en un calendari previst. Hi ha
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alguns regidors que tenen dedicació exclusiva, però n’hi ha d’altres que estan treballant, per nòmina o per compte
propi fora de l’àmbit municipal i el que no poden fer és tenir agendes laborals supeditades a un criteri que marca
que hi ha una Junta de Portaveus el mateix dia del Plenari a les 12 del  migdia, que és hora laboral, amb poques
hores de marge. Per tant  la seva queixa formal va en dos sentits: pel criteri de la manca de previsió en les
convocatòries de les Juntes de Portaveus i pel criteri de què una moció seva presentada fa dos Plenaris, en temps i
forma correctes, no va ser admesa  ni per criteri d’urgència.
 
La Sra. Alcaldessa demana al secretari si pot aclarir com s’ha de determinar si és acceptat o no introduir la moció.
 
El secretari aclareix que s’hauria de procedir a votar si es considera o no la urgència de la moció.
 
El Sr. Moreno demana la paraula per tal d’advertir que considera, sense ànim de posar-ne on li toca, que el que
correspondria és que els regidors que formulen directament la moció , tot i que després ha estat subscrita per part
de tots els grups excepte el PP que no hi era, justifiquin la urgència.
 
El Sr. Fernández exposa és tracta d’una moció de suport a la campanya Free Catalonia, Catalunya lliure, que com
tots sabem es va iniciar l’any 92 arrel de les olimpíades de Barcelona, que va seguir el seu curs i que ara aprofitant
el ressò del Fòrum de les Cultures a Barcelona es vol reemprendre per tornar a donar-li més vigència i més
presència.
La campanya ha editat tota una sèrie de tríptics, bàsicament destinada als turistes que ens visiten en època d’estiu,
que està publicat en diferents idiomes estrangers, entre ells l’espanyol, i que si no s’aprova avui per urgència no es
tractaria probablement fins al mes de setembre, amb la qual cosa la campanya d’estiu ja hauria passat.
Entén que sent una moció que ha rebut el suport de tots els representants de la Junta de Portaveus, a excepció del
Sr. Caballero que era absent, creu que seria necessari considerar la urgència i es pogués sotmetre a votació.
 
A continuació demana la paraula el Sr. Moreno manifestant que sobre el caràcter urgent de la moció ja han dit avui,
ara i al matí, que respecte al contingut no hi ha cap inconvenient. No obstant no li donaria la categoria d’urgència a
una qüestió que segurament fa setmanes que es podia haver plantejat, si precisament el que s’intenta és a través
d’aquesta campanya aprofitar el ressò que pot tenir de la celebració del Fòrum de les Cultures, d’alguna forma ja
ha passat un temps que s’ha perdut, tot just aquest dilluns se celebrava el dia de Valls al Fòrum. Entén que el fet
que avui, tot just avui a la Junta de Portaveus, és a dir a les 12 del migdia, se’ls hagi comunitat la intenció de
presentar la moció es una mostra de d’improvisació. S’hauria pogut al seu entendre fer de manera més planificada,
més ordenada, més en el seu moment i segurament els resultats de la campanya pretesos haurien estat més
important que els que s’obtindran a partir d’aquest moment.
En qualsevol cas manifesta que des del grup municipal del PSC no tenen cap inconvenient en acceptar, malgrat
aquestes condicions, la urgència i ja anunciem que per la seva part es pot aprovar.
 
Sotmesa a votació la consideració de la urgència s’aprova amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals
de CiU, PSC, ERC i la CUP i amb el vot en contra del regidor del grup municipal del PP.
 
Seguidament es sotmet a votació la moció, aprovant-se amb els vots a favor dels Srs. Manresa, Mansilla, Barberà,
Batet, González, Rius, Tondo, Moreno Espinosa, Armengol, Camps, Canela, Pros, Romero, Moreno Martos,
Garzón, Fernández, Garcia i Batalla i amb l’abstenció de la Sra. Segú i el Sr. Caballero, adoptant-se el següent
acord:
 
 
Moció Conjunta presentada pels Grups Municipals de CiU, PSC, ERC i la CUP.

 
Atès que el passat 9 de maig va començar a Barcelona el Fòrum Universal de les Cultures, un esdeveniment que
convertirà la capital de Catalunya en un dels centres d’interès mundial durant cinc mesos.
 
Atès que aquest esdeveniment representa una nova oportunitat per situar una altra vegada els Països Catalans en el
mapa del món.
 
Atès que s’ha engegat , prenent com a referent  la campanya Freedom for Catalonia 1992, una campanya que té per
objectiu donar a conèixer la voluntat d’una nació que lluita per poder decidir el seu futur en llibertat, sense
imposicions , sense interferències i en pau.
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Els grups municipals de Convergència i Unió i Esquerra Republicana de Catalunya , proposen al ple municipal els
següents acords:
 

1-     Donar suport a la campanya Free Catalonia - Catalunya Lliure, tot adherint-nos al manifest que han elaborat
les entitats impulsores i promovent actuacions en tots els àmbits per a la consecució dels objectius de
l’esmentada campanya.

2-     Distribuir des dels punts d’informació del municipi i en els punts joves els adhesius i les revistes
explicatives de la campanya.

3-     Tenir en els punts d’informació turística els adhesius i les revistes explicatives.
4-     Comunicar als responsables de la campanya campanyes@freecatalonia.com, al Director General del Fòrum

2004, al President del Parlament, al President de la Generalitat de Catalunya i als Grups Polítics del
Parlament de Catalunya, l’adhesió del nostre municipi a la campanya.

 
 
 
Manifest: free Catalonia - Catalunya lliure

El proper 9 de maig començarà a Barcelona un esdeveniment que convertirà
la capital de Catalunya en un dels centres d’interès mundial durant cinc
mesos.

El Fòrum Universal de les Cultures ha de servir per situar una altra vegada
els Països Catalans en el mapa del món.

Com en el ja llunyà any olímpic, cal que les catalanes i els catalans utilitzem
un esdeveniment de caire internacional per donar a conèixer la voluntat d’una
nació que lluita per poder decidir el seu futur en llibertat. Sense imposicions.
Sense interferències. En pau.

Aquest Free Catalonia – Catalunya Lliure té com a referent el Freedom
for Catalonia de 1992, però l'impulsa una nova generació de catalanistes de
diferents sensibilitats i de diversos àmbits que volen anar més enllà del marc
que imposa la discussió política del dia a dia i amb la ferma voluntat de teixir
complicitats amb tot el país: de Salses a Guardamar i de Fraga a Maó.

Els que ens hem adherit a aquest manifest demanem al poble de Catalunya
que es mobilitzi, durant els 141 dies de la Trobada que diuen que mourà el
món, per donar a conèixer el nostre fet nacional. Per mostrar als participants
del Fòrum i als visitants de la ciutat de Barcelona i dels municipis adherits la
nostra voluntat de contribuir en llibertat a la construcció d'un futur de
convivència, pau i solidaritat.

Barcelona, Països Catalans a 30/03/04.

Free Catalonia - Catalunya Lliure.
 
La Sra. Garcia demana la paraula  per tal de manifestar que des la CUP estan encantats amb el suport que ha tingut
aquesta moció i això ho diu perquè no entén gaire bé que els grups de CiU, ERC i el PSC donin tant de
recolzament a aquesta moció perquè creu que en el moment que es va discutir l’adhesió de l’Ajuntament de Valls,
de la ciutat de Valls al Fòrum, la CUP ja va fer notar que no ens podíem adherir a aquest acte perquè obviava
deliberadament el debat sobre les nacions sense estat i sobretot pel que fa als Països Catalans.
Fruit de què el Fòrum obvia la realitat dels Països Catalans i és un acte que es realitza als Països Catalans, la
Plataforma Free Catalonia, Catalunya lliure ha cregut convenient que la campanya que va iniciar al 92, s’havia de
reforçar i ampliar dins del Fòrum ja que aquest no té en compte la nostra realitat.
Per tant està encantada amb l’aprovació d’aquesta moció i creu que s’ha de fer una reflexió: Cal ser una mica
conscients amb les mocions que es presenten i les que s’aproven.
 
El Sr. Rius pren la paraula per manifestar que des del punt de vista del grup municipal de CiU no veu cap
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Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-07-29.htm[31/03/2017 14:07:04]

contradicció en recolzar el Fòrum amb actes i amb activitats culturals que es desenvolupen en aquesta ciutat i votar
favorablement aquesta moció.
El seu grup entén que és positiu donar a conèixer la nostra ciutat a través d’una esdeveniment com el Fòrum però
també considera que qualsevol nació té dret a decidir el que cregui més convenient. I per tant, mentre no se’ns
reconegui aquest dret, aprovar mocions i recolzar actuacions com la de Freedom for Catalonia o altres que siguin
convenients, és la seva obligació
 
Seguidament demana la paraula el Sr. Moreno per manifestar que no es referirà a la moció, però li agradaria fer
notar que és sorprenent que ara es parli del Fòrum quan hem de recordar que es va presentar també una moció
d’adhesió al Fòrum i que ara es parli de la proximitat, de la dinamització de la nostra ciutat al Fòrum i precisament
quan es va demanar això es va votar en contra.
 
La Sra. Alcaldessa recorda a tots els regidors de la Sala que si es volia fer un debat sobre la moció calia fer-lo
abans de la votació. Després de la votació és el moment del torn d’explicació de vot.
 
El Sr. Rius demana la paraula per respondre al comentari del Sr. Moreno. Recorda perfectament aquella moció i
una de les respostes que s’hi va donar va ser que precisament en aquells moments s’estaven acabant de perfilar els
actes que s’inclourien a l’adhesió al Fòrum. Per tant des del seu punt de vista no era el moment més òptim per
votar a favor d’aquella moció. La prova és que s’hi van adherir posteriorment amb els actes ja definits.
 
 
QUINZÈ.- Precs i Preguntes
 
El Sr. Caballero demana la paraula per tal demanar informació en relació a un tema que es va plantejar en aquest
Plenari fa un temps. Li agradaria saber com evoluciona el manteniment del Mas Miquel, així com la seguretat del
seu entorn.
En el seu moment es va respondre que es farien els oportuns seguiments i controls, però no sap com està aquest
assumpte des de llavors fins ara.
Una segona pregunta que volia formular es refereix al manteniment de la gespa que hi ha en alguns espais verds
del passeig de l’Estació (en alguns la gespa ha desaparegut), que es va fixar amb certa pressa i que ara no sap com
es manté. Voldria saber si hi ha algun pla d’actuació perquè estigui en condicions, si es deixarà tal com es va
plantar o què es farà.
Per acabar amb les preguntes voldria saber en relació a l’aparcament soterrat que s’ha de fer al Pati, si s’ha fet
algun estudi més, si hi ha resultats de l’estudi geològic i altres consideracions que ja en el seu moment es van
preguntar.
 
Finalment pregaria, en el sentit ja apuntat anteriorment, que s’establís de manera regular la periodicitat i els
requisits de les convocatòries de la Junta de portaveus a fi de poder preveure amb una certa anticipació els
diferents compromisos dels seus membres
 
Seguidament demana la paraula la Sra. Garcia per tal de preguntar en relació a la moció aprovada el passat Ple del
dia 25 de febrer sobre l’Agenda 21 en quin estat es troben els tràmits o treballs per reprendre aquell procés. En el
segon acord d’aquella moció es demanava la redacció d’unes ordenances paral·leles al tràmit d’aquest procés, que
eren la d’olors, la de sorolls i energies renovables i la incorporació d’una persona de perfil ambiental a la Comissió
de Patrimoni.
 
Voldria saber en quin estat es troba el desenvolupament dels 3 acords que es van prendre en aquella moció.
 
A continuació demana la paraula el Sr. Moreno preguntant en primer lloc si el govern municipal pensa respondre
les preguntes pendents. Entén que s’hauria de començar per aquí i en tot cas després formular-ne de noves.
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que li sembla que no està regulada la manera com el govern ha de contestar les
preguntes i demana al secretari que li aclareixi aquesta qüestió
 
El secretari aclareix que aquest ordre no està establert. En tot cas el que està regulat és que el govern municipal
respongui les preguntes en aquest punt en la mateixa sessió o en la següent, però no està plantejat l’ordre.
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El Sr. Moreno manifesta que fins avui sempre començava el govern per donar resposta a les preguntes pendents i
després es plantejaven noves preguntes. Si avui volen invertir l’ordre en tot cas cal que sàpiguen que hi ha
preguntes pendents de resposta del Plenari anterior.
Tot seguit i continuant amb la seva intervenció, voldria formular dos precs. Un coincident amb un de manifestat pel
Sr. Caballero i coincident en arguments també amb altres membres d’aquest Plenari. El dijous passat en les
diferents comissions informatives, com avui mateix en la Junta de Portaveus varen manifestar el seu enuig per
l’arbitrarietat existent en el moment de programar els espais de treball de tots els regidors, tant del govern com de
l’oposició. Fins aquest moment no hi ha ni data ni criteri establert, ni horari establert, que permeti a tots els
regidors d’aquest Ajuntament, siguin del govern o siguin de l’oposició, programar els seus treballs i dissenyar la
seva agenda per atendre en les millors condicions possibles les seves obligacions com a regidors. Convocar 4
comissions en una tarda, començant la primera a les 4 i mitja de la tarda sense consulta prèvia als membres de la
comissió si aquell horari és escaient o no; convocar igualment Juntes de Portaveus -com s’ha dit avui- sense data
programable, el mateix dia del Plenari a les 12 del migdia, sense haver fet abans una trucada als 5 portaveus per
confirmar si aquell horari és correcte o no i si va bé no li sembla una forma adequada de procedir.
Ja ho va dir a les comissions informatives la setmana passada, no és potestat potser d’aquest Ple determinar uns
criteris de funcionament que regulin l’horari i el calendari de les comissions informatives, és potestat de la pròpia
comissió informativa i del seu president, però formula en forma de prec que s’estableixin o que es puguin establir
de manera consensuada uns criteris que permetin a tots el regidors programar la seva feina sense cap altra finalitat
que fer-la més còmoda, però també més eficaç que en aquests moments. És obvi que no hi ha cap agenda d’aquest
Ajuntament que hagi de primar sobre l’agenda consensuada de tot aquest Plenari i per tant ha de ser l’agenda
consensuada de tots els regidors la que es posi al servei de l’eficàcia de l’Ajuntament, no pas cap agenda concreta i
particular.
El segon prec, bé suposo que es pot entendre com a prec o pregunta, es que hi ha diferents indrets en els diversos
torrents de la ciutat (el torrent de la Xamora, el torrent del Catllar, el torrent del Sant Pou) en què s’ha observat els
darrers mesos, la darrera temporada de reforestació natural, com arbres de certa magnitud -xops i pollancres- estan
en una situació de mort total, estan secs. Això quan passem pel pont de la Fraternal o pel pont nou del Sant Pou o
pel pont d’en Cabré es pot observar. Es veu que hi ha una massa forestal important i molt emblemàtica d’arbres de
grans dimensions que estan en aquests moments absolutament secs i morts.
El prec seria que s’analitzés la causa d’aquesta pèrdua i per altra banda que un cop sapiguem la causa que el
govern pugui informar de quines mesures es poden adoptar per evitar la degradació del paisatge natural dels nostres
torrents, que en aquests moments és un paisatge molt negatiu, que es pugui aturar, si és que  hi ha alguna raó que
justifica aquesta degradació natural.
Si li ho permeten, farà en nom del seu grup una sèrie de preguntes.
La primera es refereix al fet que el dia 15 de juliol varen presentar una sol·licitud de convocatòria de la Comissió
d’Hisenda en compliment de les bases d’execució del pressupost, concretament la base núm. 30 que preveu la
possibilitat de convocar la comissió d’hisenda o la comissió que estigués constituïda per atendre les qüestions
econòmiques, a fi i efecte de fer el seguiment del Pla de Sanejament. És cert que en la comissió el seu president i
responsable de l’Àrea va informar que tenia la intenció de fer-ho, però amb el benentès que portem 7 mesos
d’aquest any i que no s’ha fet mai aquesta reunió, amb el benentès que és una norma aprovada per aquest mateix
Plenari i forma part del pressupost, per tant és un compromís i a més a més és una obligació (des del seu grup
afegirien que és una necessitat) demanarien que més enllà del que va comentar a la comissió informativa, amb el
màxim de celeritat possible, se’ls aportés la documentació de l’estat comptable del pressupost, de l’estat
d’execució del pressupost i es convoqués aquesta comissió a fi i efecte d’analitzar com està evolucionant el
pressupost i també com aquesta evolució s’ajusta o no s’ajusta al vigent, actual encara, Pla de Sanejament o en
qualsevol cas a quines conclusions s’arriba de cara a canviar aquest Pla de Sanejament. I ho diu no només amb la
voluntat de què es convoqui una vegada, sinó que a partir d’aquesta primera vegada es pugui convocar de manera
reiterada.
Resumiria aquesta intervenció en un “prec-pregunta”: que es convoqui amb la màxima celeritat possible la
comissió i en tot cas si el regidor d’Hisenda ja té alguna cosa per informar avui o quan vulgui ho pot fer.
Continuant la seva intervenció voldria formular una segona pregunta. Ja va fer el seu grup aquesta pregunta fa
mesos en aquest Plenari i ja en aquell moment se’ls va dir que s’estava pendent d’una reunió amb aquesta empresa
i que fins aquell moment no es podia dir res. Bé, ja que han passat uns mesos, les preguntes són dues: com està la
qüestió de la venda de l’escorxador i com està la qüestió de la liquidació del deute que l’empresa concessionària
tenia amb l’Ajuntament. Torna a recordar que fa gairebé un any que varen formular aquesta pregunta i varen
quedar a l’espera de les gestions i per tant afegiria a les dues preguntes quines gestions s’han fet fins al moment
relatives a aquesta qüestió.
La tercera pregunta o tercera qüestió en forma de pregunta que volia formular, és relativa al Club Bàsquet Valls.



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-07-29.htm[31/03/2017 14:07:04]

Farà un breu antecedent. A primers de gener va sol·licitar una reunió amb la Sra. alcaldessa per parlar de diferents
temes. Un dels temes que va ocupar bona part de la reunió va ser el CB Valls. En aquella reunió va tenir
l’oportunitat d’explicar-li algunes de les qüestions o gestions que, com Ajuntament, l’anterior equip de govern
havia desenvolupat respecte al CB Valls i va tenir ocasió també d’explicar-li -i li consta el seu interès en escoltar-
lo aquell dia- quin era el seu posicionament respecte al que entenien que con Ajuntament havien de fer davant un
repte esportiu com el que ja en aquell moment el CB Valls podia suposar i plantejava per a la nostra ciutat. No
només li va poder explicar, sinó que a més a més li va oferir la complicitat total a la recerca de solucions i li va
oferir la complicitat total, donant-li suport a aquelles decisions que seguint els criteris que havien parlat, es
poguessin prendre. Ja se sap que sempre des del govern hi ha un risc a l’hora de prendre decisions, però des del
PSC li deien: si segueixen aquests criteris tindran total disponibilitat i suport perquè aquestes decisions puguin
portar-se a bon terme.
És cert que allò que el mes de gener es plantejava com a hipòtesi, avui ja no és una hipòtesi, sinó una realitat.
Aquell objectiu esportiu que s’havia plantejat l’entitat avui és una realitat per l’entitat i és una realitat per la ciutat.
Per tant, la pregunta que voldria formular al respecte és:  en aquest moment quines propostes té el govern de cara a
poder donar resposta a 3 qüestions que al seu entendre considera bàsiques. Per un costat la necessària ajuda o
suport econòmic, bé sigui directe, de fons propis, o bé sigui a través de suport a l’esponsorització, és a dir, a
l’obtenció de recursos aliens, però en qualsevol cas quin tipus de proposta de suport econòmic té previst l’equip de
govern per atendre les necessitats del CB Valls.
En segon lloc quina proposta o plantejament té el govern municipal de cara a donar solució a alguna deficiència a
nivell d’infrastructura que algú considera, ell pensa que és fàcil que sigui així, que es pot convertir en
imprescindible per la categoria d’aquesta nova temporada, com és l’ampliació de la graderia del pavelló amb la
incorporació d’una grada supletòria en un dels laterals fons del mateix pavelló, i per tant, saber, coneixent que és
una petició raonada i formulada per part del Club, quina és la predisposició o voluntat de l’Ajuntament, a fi i efecte
de donar-hi resposta.
I tercera, i al seu entendre, molt important, si hi ha alguna dificultat o com pensen atendre en el cas de què hi hagi
dificultat, segur que sí necessitat, en disposar  d’infrastructura esportiva per als equips de bàsquet. La utilització de
la pista annexa a l’antiga MAI que s’havia fet servir durant un temps, ara ja no hi és i per tant aquella infrastructura
ja no pot estar en ús per part de l’entitat i hi ha un conveni amb l’entitat Colla Vella que possiblement donarà
alguna resposta, però també és cert que no saben quina previsió d’utilització del Kursaal està prevista pel mes de
setembre. En qualsevol cas s’entendrà que es preocupin a conseqüència d’algun comentari que s’ha pogut llegir i
opina que segurament el CB Valls es pot trobar amb un problema per trobar espais d’entrenament per alimentar
esportivament tots els seus equips de base.
Bé, aquestes tres qüestions les formulem com a preguntes: suport econòmic, infrastructura complementària al
pavelló i infrastructura esportiva pels equips de base.
Una quarta qüestió, que vol formular, és referida a l’Escola Enxaneta. És cert que avui a la Junta de Portaveus sel’s
ha explicat que els últims dies, les últimes hores potser havien arribat a una sèrie d’acords. Personalment li ha dit
al matí que li semblaven uns acords raonables, sense anar més lluny eren els mateixos acords que ara fa un any,
estaven igualment establerts entre l’Ajuntament anterior i el govern de la Generalitat anterior i que a més a més
aquest mateix Plenari el mes de setembre va aprovar per unanimitat i que per tant eren satisfactoris.
No obstant observa tres diferències entre la situació que avui se’ls ha explicat i la situació d’ara fa un any. La
primera satisfactòria en el sentit que el Departament d’Ensenyament avui compromet una aportació per a la millora
de l’antic Convent del Carme superior a la que tenia prevista fer ara fa un any i per tant això des del punt de vista
econòmic és satisfactori.
Però també hi ha una altra diferència d’ara a fa un any. L’estat de l’edifici actual de l’escola, òbviament, per la
previsió d’obres a fer durant aquest temps i pel propi transcurs del temps, està en pitjors condicions que ara fa un
any i en pitjors condicions que ara fa 2 i en pitjor que ara en fa 3 i que per tant cada dia que es manté allà l’escola
fa més urgents les obres d’adequació que, mentre no es produeixi el canvi, s’hauran d’atendre a fi i efecte de poder
garantir amb un mínim de condicions l’activitat escolar.
Però també ha canviat i ha empitjorat la situació de l’alternativa. Òbviament el Narcís Oller avui està molt pitjor
que estava ara fa un any i per tant el compromís d’adequar el Narcís Oller per ubicar provisionalment l’Enxaneta,
avui serà molt més costós que ara fa un any.
Tercera diferència d’ara fa un any. Avui se’ls ha parlat d’un acord i ara fa un any hi havia un text i un calendari i,
tal com avui se’ls ha explicat, el text encara no hi és i el calendari encara no es pot concretar.
Per tant, des del seu punt de vista, la gestió desenvolupada al llarg d’aquest any per part del govern municipal ha
estat negativa, som on érem fa un any i, el que és pitjor, ho justifiquen anunciant compromisos, però ni tenim el
compromís ni el calendari d’execució.
Tot plegat fa que els hi formulin dues preguntes. Accepta, ara ja sí, l’equip de govern l’aportació de la diferència
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que resti de les aportacions d’altres administracions i bàsicament del Departament d’Ensenyament fins al cost total
de l’obra. I segona, quin calendari pretenen arrencar del propi Govern de la Generalitat en forma, si cal,
d’exigència, perquè la millora i la reforma de l’Enxaneta sigui el més imminent possible.
Una cinquena qüestió que volia formular es refereix als Serveis Socials. Deu fer uns 4 mesos que van aparèixer
unes dificultats arquitectòniques preocupants a les dependències que ocupaven, això va suposar l’adopció d’una
sèrie de mesures preventives que han provocat un dèficit involuntari, no imputable al govern -en cap cas ho diuen
en aquest sentit-, però ningú negarà que ha comportat unes dificultats de treball i gestió pels propis professionals i
òbviament això ha donat lloc a unes pitjors condicions d’accessibilitat i de comoditat i d’eficàcia del servei per part
dels ciutadans.
Bé, saben que el tema, com que era preocupant, requeria els estudis pertinents i garantir que en el cas de retorn,
aquest es faria amb totals garanties. No obstant, té entès que els terminis que es van donar als tècnics per confirmar
o comprovar l’estat de perillositat d’aquella anomalia ja han transcorregut. No saben del cert quina és l’opinió dels
tècnics, però pel que se’ls ha informat a la darrera comissió informativa, sembla que té reparació i a més que
aquesta reparació pot ser de relativa facilitat i de baix cost, i per tant la pregunta és òbvia, quan preveuen fer el
retorn a les antigues dependències de Serveis Socials un cop solucionades totes les dificultats, amb la finalitat de
normalitzar aquests serveis que tothom considera com molt importants.
Per acabar, la sisena i última qüestió que volia formular, es refereix a una qüestió que han preguntat en diferents
comissions informatives i el cert és que una els ha dit que d’això podria potser tenir-ne la informació una altra
comissió, l’altra comissió els ha dit que potser una altra i la veritat no han obtingut resposta encara ara. Fa ja més
de 3 mesos que ho van preguntat i en cap comissió informativa hi ha hagut cap responsable del govern que els hagi
pogut dir si és o no és i al final algú els ha dit que era una qüestió que portava directament l’Alcaldia, per tant si li
ho permeten la pregunta la faran aquí : és una pregunta molt simple, no han entès perquè ha costat tant donar-hi
resposta, i és si existeix algun tipus de conveni amb l’empresa Núñez i Navarro per la restauració de les naus al
Polígon Industrial, en el solar propietat de Núñez i Navarro que van ser producte d’un incendi ara fa un temps. Si
hi ha conveni, amb la discreció que aquests temes sempre han defensat, voldrien que se’ls pugui informar dels
termes d’aquest conveni.
 
Seguidament demana la paraula la Sra. Segú que manifesta que en el darrer Ple varen preguntar si aquest estiu
s’obriria el servei de bar del Parc Barrau. Ha arribat l’estiu i el servei de bar no s’ha obert, per tant la pregunta ja
hauria decaigut perquè pròpiament el temps ha donat la resposta i per tant no seria necessari que es contestés
després. Igualment manifesta que entén perfectament perquè la Sra. alcaldessa ha decidit avui que el torn de
respostes ve després del torn de preguntes canviant l’ordre habitual, ho entén perquè cada dia se li veu a la cara
l’esforç que  li representa ser aquí al Ple i el poc que li agrada el debat i així intenta que allò que reproduïa la
primera part d’aquest punt de precs i preguntes que era que el govern donava resposta i l’oposició en tot cas li
demanava aclariments o aprofundiment sobre aquesta resposta, això no es produeixi. Per tant, una vegada més,
intenta limitar el debat i la participació de l’oposició com ha vingut fent tot aquest darrer any en tots els àmbits que
ha pogut, li diu sense cap sentiment de greuge, perquè el que fa no ho fa és en aquest cas particular als regidors
que representen al grup socialista, el que fa és negar que una part de la ciutadania que va votar al grup municipal
socialista pugui, en aquest cas, fer la funció que li atorga la llei, que és la de control i d’impuls del govern. El que
fa és, al seu entendre, trobar tots els mecanismes que s’ajusten a dret per limitar el debat i per tant aquestes
funcions que esmentava. Entén plenament el motiu pel qual avui ha decidit fer això i, segurament, si  ho creu
convenient, ho continuarà fent, bàsicament perquè això és el que ha fet aquests darrers anys. Ho lamenta ja que
moltes vegades si desenvolupa molt bé en el debat. Ho ha de reconèixer i fa uns pocs minuts ho ha pogut veure,
quan els ha justificat l’injustificable, els ha dit que no podien destinar diners a fer un pla, un programa de lluita
contra la violència de gènere perquè no en tenien, quan en el mateix moment en què deien això aprovaven un
pressupost incrementant partides d’assessorament extern amb un increment de més del 100% i duplicaven el
nombre de càrrecs de confiança : no hi havia diners per una cosa i sí n’hi havia per unes altres. El govern prioritza,
són els diners que legítimament administra i si decideix que no se’ls vol gastar en plans contra la violència de
gènere i sí en altres coses, només cal que ho digui. Li demanaria que no intentés fer discursos d’aquests tipus, que
ja li ha dit que els fa bé, però diria que això és una actituds molt cínica.
Tornant a l’assumpte que els ocupava, el Parc Barrau, vol dir que ha passat un any des que en vam parlar per
primera vegada aquí, ha passat un any des que preguntaven sobre la voluntat del govern de recuperar aquest espai,
sobretot de cara a l’estiu en que és un espai de lleure pels infants considerant que aquella zona de la ciutat està
minvada pel que va a zones verdes i que tenia un servei de bar que seria bo recuperar-lo. Fa un any ho deien, tots
hi van coincidir, però ha passat un any i el bar segueix tancat i l’espai continua necessitant esforços de
manteniment. Per tant, la pregunta, que voldria formular és la mateixa que fa un any, i tornaria a ser: en primer lloc
hi ha algun calendari previst per l’obertura del bar del Parc Barrau ? i en segon lloc pensen arranjar els
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desperfectes existents ?.
 
La Sra. alcaldessa pren la paraula per contestar les preguntes. Primerament demana  si algun regidor del govern té
alguna pregunta pendent de contestar.
 
El Sr. Batet demana la paraula per manifestar que agraeix la insistència per part del grup socialista per preocupar-
se pel Pla de Sanejament. Aclareix que durant tot el  mes de juliol el tècnic de Serveis econòmics, que al seu
entendre és imprescindible que assisteixi a la reunió, ha fet vacances, per això no s’ha convocat i també considerant
que es va aprovar el pressupost el mes de juny. Tan aviat com hi hagi el tècnic, es convocarà la reunió.
 
El Sr. Fernández demana la paraula per tal de contestar la pregunta que ha fet el Sr. Moreno en relació a Casa
Caritat. Sobre les escletxes que van sortir, avui precisament ha arribat l’informe del Sr. Xavier Aguilar, que és
l’arquitecte que va dur a terme les obres de remodelació. L’únic que especifica l’informe és que sembla ser que
l’edifici és ocupable en la seva totalitat, però no ho assegura. La definició final és aquesta.
Malgrat tot, demà divendres, hi ha una visita sobre el terreny, una visita en la qual a part del Sr. Aguilar hi serà
present un dels aparelladors que van portar la direcció d’obra i el constructor que va fer les obres. Allí, sobre el
terreny, conjuntament amb l’arquitecte municipal i el responsable de l’àrea d’Urbanisme es prendrà una
determinació que lògicament ha de comportar fixar un calendari que ens permeti tornar el més aviat possible el
Serveis Socials al lloc d’origen i evitar així les despeses que en aquests moments reporta la situació de l’edifici.
 
Seguidament demana la paraula el Sr. Rius per recordar que la Junta de Portaveus no es troba regulada al ROM
com altres òrgans municipals. La Junta de Portaveus es pot convocar quan la Sra. alcaldessa ho consideri
convenient o a petició també, lògicament, d’alguns dels grups municipals, si es considera convenient. No hi ha una
reglamentació específica, per tant no hi ha, fora de la discrecionalitat que dóna el mateix ROM, manera de
reglamentar-ho, a no ser que es decidís canviar el ROM.
 
A continuació demana la paraula el Sr. González per contestar la pregunta de la Sra. Segú. Exposa que després
d’haver-se fet els tràmits pertinents i després de fer el nou conveni (sic), demà s’obrirà la documentació
administrativa i la setmana vinent es farà l’obertura de les ofertes econòmiques.
Voldria també comentar-li a la Sra. Segú que segons l’antic plec de clàusules es podria haver actuat des de fa molt
de temps per evitar una situació com la que s’arrossega des de fa més d’un any. Si es mira tot el procediment,
veurà que no hi ha hagut cap mena dilació i que s’ha anat fent el seguiment del mateix. Al entrar el juny de l’any
passat el nou govern municipal es va observar un incompliment en la concessió i es va encetar el procés per
redactar un nou plec de clàusules i convocar un concurs. Considera per tant que no hi ha hagut el retard que s’ha
esmentat per part de la Sra. Segú.
Per acabar i responent concretament la pregunta formulada, manifesta que la setmana vinent es farà l’obertura de
les ofertes econòmiques presentades i amb el mínim temps possible, preveu que a mig mes d’agost, el bar pot estar
obert.
 
La Sra. Segú demana la paraula per tal d’intervenir en relació a l’anterior resposta. En primer lloc manifesta que
quan el Sr. González es referia al “conveni” ho feia al concurs que s’ha convocat per a la concessió del servei de
bar del Parc Barrau. Suposa que la seva intervenció és aquesta.
En segon terme manifesta que el govern va estar 9 mesos sense fer cap actuació en relació a aquest assumpte. A
partir d’un moment determinat, és cert, que es comencen a iniciar el tràmits i que estem on estem. Però durant un
període de temps, el govern no va requerir res, al concessionari, a no ser que consti en un altre expedient.
 
El Sr. González respon a la intervenció de la Sr. Segú exposant que abans d’iniciar els tràmits esmentats se li va
donar la possibilitat a l’antic concessionari de continuar amb la concessió. I no va ser pas  durant precisament 9
mesos. Si es compta des del juny del 2003 els 9 mesos no quadren.
 
Seguidament demana la paraula la Sra. Mansilla per tal de donar resposta a les qüestions plantejades sobre el CB
Valls.
Manifesta en primer lloc que la temporada 2003-2004 l’Ajuntament ha col·laborat en aquell sentit tal i com ja es
va informar en el seu moment amb el CB Valls i està previst que l’any 2004-2005 també s’estableixi un
col·laboració de la mateixa mena amb aquest Club.
Quant a les infrastructures esportives, ja ho ha dit vàries vegades en aquest Plenari, son conscients de què la ciutat
de Valls té moltes mancances en infrastructures, una d’elles el Pavelló, però també la pista d’atletisme, també la
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remodelació del Vilar, etc., és un tema que preocupa. I, evidentment, en tant en quant no es tinguin altres
infrastructures, el que garantiran és que per exemple equipaments dels que gaudim ara, com és la Sala Kursaal,
continuaran fent el mateix ús, com a infrastructura dedicada a l’esport. Per tant, no es minvaran ni en una sola hora,
ni en un metre quadrat el que és l’equipament destinat a infrastructura esportiva . També en el mateix sentit, s’estan
mantenint contactes a través del seu president amb la Colla Vella, ja s’han tingut les primeres converses per tornar
a sol·licitar i establir un conveni amb aquesta entitat per tal que  cedeixi el seu pavelló, igual que va fer l’any
passat amb un acord amb l’Ajuntament de Valls.
Pel que fa a la graderia supletòria actualment sobre aquest tema s’estan mantenint reunions amb el president i la
Junta del Bàsquet Valls. En concret aquest matí s’ha parlat i es previst concertar també  una entrevista per la
setmana que ve.
També s’han iniciar contactes amb la Federació Espanyola de Bàsquet per saber exactament fins a quin punt és
imprescindible aquesta infrastructura i en quines condicions s’ha de tenir. I paral·lelament també s’ha demanat a
algunes empreses  diferents pressupostos per tenir quantificada la inversió.
De tota manera, li sap greu haver de parlar d’aquest tema tot just un any i 2 mesos després de la remodelació del
pavelló. Una remodelació molt important i molt beneficiosa per a la ciutat, però que creuen que no hi ha hagut cap
mena de previsió per una cosa tan senzilla com era incloure en el projecte aquesta grada supletòria, quant en el
mateix moment de la inauguració ja es va haver de llogar una infrastructura equivalent perquè ja es va veure que el
recinte era insuficient. Creu que amb una remodelació que va costar tant a la ciutat, s’hauria pogut contemplar
aquest tema, però de tota manera això no vol dir que si és necessari per a la ciutat, s’assumeixi.
Respecte a l’Escola Enxaneta, vol donar només 4 dades puntuals. La diferència respecte a l’any passat és que el
projecte està quantificat, això és important perquè creu que és una dada a tenir en compte, perquè actualment saben
quan val la remodelació del projecte de l’Enxaneta, 3,6 milions d’euros, i fa un any i escaig es pensava que
l’Ajuntament hauria d’assumir un cost equivalent a la redacció del projecte, o sigui, 7 milions de ptes. La diferència
és important i creu que aquesta dada és significativa.
Pel que fa a les obres d’estiu que s’han de fer al Convent del Carme, és evident que s’han de fer obres de millora
de la seva seguretat i de manteniment i per això aquest mateix dijous, a les 10 del matí, l’arquitecte de la Delegació
conjuntament amb el regidor, Sr. Tondo, visitaran les dependències i ja durant la setmana que ve es començaran
obres de millora del Convent del Carme.
Respecte a l’adequació del Narcís Oller, el dilluns que ve, a les 9 del matí, també l’arquitecte de la Delegació farà
la visita conjuntament amb els arquitectes encarregats del projecte i per tant ja es posarà fil a l’agulla per tal de fer
un projecte que permeti que els alumnes estiguin en condicions adequades, durant el període que duri la
rehabilitació del Convent del Carme.
En relació a l’execució del que és l’obra important, que és la rehabilitació del Convent del Carme com a Escola
Enxaneta, hi ha el compromís que entrarà dins del paquet d’obres de pròxima adjudicació del Departament. Entrarà
dins d’un paquet perquè una de les coses que, per exemple, preocupa a l’Ajuntament, és evidentment el Convent
del Carme, però també l’Eugeni d’Ors i no pot ser que una infrastructura manllevi l’altra. Per tant seran totes
conjuntament que s’adjudicaran i aquest és el compromís que ha assumit el Departament d’Educació.
El Sr. Moreno demana la paraula por tal de constatar que hagi entès la resposta de la Sra. Mansilla. Pel que fa al
Club Bàsquet Valls ha concretat que el suport econòmic a donar és la renovació del conveni que des de l’Àrea de
Promoció ja s’havia fet per la temporada anterior, algun tipus de conveni equivalent a aquell pel 2004-05. No
obstant quan des del seu grup parlaven de suport econòmic directe o indirecte, saben perfectament que no es
referien només a això i entenen que si el govern pensen només en això, està cometent un error. Per tant la pregunta
va adreçada a quin tipus d’ajuda, més enllà d’aquest conveni, s’està gestionant  o  hi ha la intenció d’aconseguir a
fi i efecte de donar aquesta necessària col·laboració econòmica, torna a dir, directa o indirecta, al Club Bàsquet
Valls.
En relació a la infrastructura  necessària, porten setmanes sentint la crítica per part del govern al cost de les obres
del pavelló. En el projecte i en la documentació del projecte, hi ha els pressupostos d’aquestes grades supletòries i
en les actes de la Comissió de Seguiment de l’Ajuntament amb el Club Bàsquet Valls s’hi poden trobar els acords
en els quals es valora l’increment de la despesa en aquell moment amb la incorporació de la grada supletòria, i en
les que s’acaba valorant unànimement, ateses les necessitats previstes per aquell any i atès el cost que significava,
descartar afegir-hi una despesa més a la prevista en aquelles obres. Per tant, creu que tothom en aquell moment
hauria decidit el  mateix que es va decidir, que era acabar la despesa on va arribar i deixar per altres moment altres
ampliacions, avui parlem d’aquesta grada i d’aquí un any o d’aquí a 2 parlarem d’altres infrastructures necessàries
que poc a poc van sortint.
En qualsevol cas creu que tothom estarà d’acord en que si confirmem que l’entitat confia i espera que l’Ajuntament
prengui una decisió al respecte cal preguntar: la pensa prendre el govern municipal o no la pensa prendre?
Respecte a l’Enxaneta, l’únic que vol el seu grup és que això es faci el més ràpidament possible i per tant per
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aquest camí es trobaran. No han fet la seva pregunta des del punt de vista crític, no es podem estar de dir però que
hem estat un any en el que ens hem preguntat si es volia fer o sinó es volia fer, en que hi havia dubtes, en que
alguns volien fer-ho i altres no, en que després es canviava i els que primer deien sí, eren els que deien no i des del
seu punt de vista ha estat un any en el que no s’ha avançat en el tema.
Tot plegat, si ara s’ha arribat a aquesta situació, tant de bo que això tiri endavant i no només l’Escola Enxaneta,
sinó simultàniament totes les obres que puguem aconseguir que la Generalitat ens faci.
Per acabar recorda que queden respostes pendents del Plenari anterior.
 
La Sra. alcaldessa manifesta en relació al que es deia ara sobre l’Escola Enxaneta, que  no creu que avui siguem on
érem fa un any, i ben al contrari creu que s’ha fet molta feina en aquest any. Primer, perquè ja s’ha dit, no es tenia
el projecte executiu i actualment ja es té una valoració. No només es té la valoració del projecte executiu, sinó que
a més es té la xifra exacta per la qual GISA ha d’executar l’obra, que és un altre tràmit més, que això vol dir una
tramitació al Departament i per tant que es faci aquesta altra valoració. I a més es té una xifra exacta, que és 3,6
milions d’euros.
Tenim també una altra cosa que no teníem, que és que per fer aquesta obra de rehabilitació no es disposava d’uns
terrenys que formaven part del PERI de l’Hort del Carme i això precisament dificultava molt el desenvolupament
de l’obra, perquè evidentment no es podia desenvolupar en un terreny que no era de propietat municipal. Tant és
així que actualment encara no en som propietaris i estem pendents de què aproximadament d’aquí a un mes, no sap
si al proper Plenari o a l’altre, es pugui donar alguna bona notícia en aquest sentit. La setmana passada els consta
que FECSA i altres empreses subministradores van entregar al promotor la documentació necessària per avançar en
el projecte corresponent i per tant en qüestió d’un mes o mes i mig es preveu que es faci la seva tramitació. Una
cosa que si li ho permeten, estava encallada des de l’any 1994, sembla que arribarà finalment a bon port. S’ha
parlat amb la Comissió Territorial d’Urbanisme, s’han fet modificacions i el promotor ha vingut en més de 3 i 4
ocasions a reunions amb el regidor d’urbanisme i amb els serveis tècnics, de tal manera que quan s’entri el projecte
pugui tenir el vistiplau el més aviat possible. Per tant, en aquest sentit considera que s’ha fet un gran esforç per
poder tenir aquest solar, i creu doncs que hem avançat molt donant resposta avui a la ciutadania però havent-ne
donat  abans a la comunitat educativa, perquè creien que fins que no es resolguessin tota una sèrie d’incògnites i de
preguntes que estaven pendents de resposta perquè formaven part de les negociacions amb l’Ajuntament i amb el
Departament d’Ensenyament, el govern municipal no podia donar una resposta..
Els hauria agradat molt haver dit fa un any que finalment es feia la rehabilitació, però ho anuncien avui. La
diferència és que el govern entén que no s’ha perdut un any, sinó que en aquest any s’ha fet tota aquesta feina i que
el que avui s’anuncia no són paraules, sinó que són fets.
I tant és així que entre aquestes qüestions i aquests temes que estaven pendents de negociació amb el Departament
d’Ensenyament, hi havia en concret la determinació de qui tindria la titularitat de l’edifici, que no era un tema
menor, perquè en aquest cas tots sabem que requereix una inversió al ser una obra de rehabilitació molt important i
això vol dir que en aquest cas les inversions eren totes a càrrec de l’Ajuntament.
Un altre tema que era molt important era qui feia l’adjudicació de les obres. En molts casos d’escola primària quan
es fa un conveni entre la Generalitat i l’Ajuntament qui acaba fent la direcció de les obres és l’Ajuntament. El
govern municipal no volia que fos així, perquè una obra de rehabilitació és complexa, i s’ha aconseguit que el
Departament acceptés assumir la direcció d’obra, i insisteix en què no és un tema menor.
Hi havia també el tema pendent de la ubicació de tots els alumnes, que finalment aniran al Narcís Oller i el
Departament d’Ensenyament, amb una aportació de 40 milions de ptes. farà aquesta obra, cosa que quan hi va
haver el canvi de govern el propi delegat territorial i la pròpia comunitat educativa, posaven en qüestió la
possibilitat d’anar o no a aquest equipament, si és que encara li podem dir així.
Per tant, entén que s’ha avançat molt i tant és així que fins i tot en aquell espai de l’Hort del Carme no només es
podrà començar a construir l’escola nova en el seu moment, que ja ha dit la regidora, Sra. Mansilla, que serà de
forma igual per a tots aquells altres centres de la ciutat de Valls que tenien el compromís el 2003 i això inclou les
altres obres de l’altra escola que s’ha esmentat, sinó que a més a més el fet de disposar d’aquest solar permetrà que
es pugui consolidar la realització d’un equipament tan important com és una llar d’infants, que també recordem
que fa un any, o un any i dos mesos, quan el nou govern municipal va entrar, precisament es trobava amb 64
famílies al carrer i a més a més amb una manca de places i amb un problema afegit, que és que dins del propi
recinte del Convent del Carme hi ha l’escola Tabalets que el dia 30 de juny d’enguany acabava el termini per poder
ocupar i per tant també necessitava d’una pròrroga.
Per tant, considera que tothom té el dret legítim d’opinar, però en tot cas no comparteix la opinió del grup
socialista, perquè creu que tot el balanç i la gestió que s’ha fet no és negativa, sinó que és molt positiva ja que avui
estem en condicions de poder afirmar tot això.
Pel que fa a l’escorxador, la resposta és que s’han fet diferents reunions amb l’empresa, sinó recorda malament un
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total de 3, finalment es va arribar a un acord, actualment tot està liquidat, la venda està realitzada i es va signar
l’escriptura potser fa un parell de setmanes. Si volen les xifres exactes els hi faran arribar la documentació per
escrit, per tal que així puguin consultar-la tota.
I per acabar, en relació al tema del CB Valls, creu que s’ha explicat molt bé per part de la regidora d’esports que
s’ha fet efectiva la promoció que hi havia prevista per la temporada 2003-2004 (s’ha tardat en fer efectiva aquesta
liquidació per una qüestió de tràmit del propi club), però en tot cas voldria aclarir que no acaba tot aquí. S’han fet
diverses visites entre elles una al president de la Diputació de Tarragona, a la qual va assistir personalment amb el
president del Club Bàsquet Valls i algun altre membre de la Junta, d’això deu fer aproximadament un mes i mig.
En aquesta reunió es va concretar una xifra de subvenció per al CB Valls, que per respecte voldria no fer pública,
ja que així es va acordar en el seu moment, però en aquest sentit manifesta que ja hi ha assegurat un finançament
important.
També s’ha sol·licitat des de l’Ajuntament de Valls a la Diputació un ajut similar al que s’havia rebut en concepte
de promoció de la ciutat precisament per aquell fulletó que es vol tornar a editar, perquè entén que com
Ajuntament es pot demanar una ajuda extra i en canvi un club, encara que vagi acompanyat del seu alcalde o
alcaldessa difícilment es pot entendre que demani dues subvencions alhora. Per tant, per una banda s’ha anat a
acompanyar el club i el seu president i s’ha demanat aquesta subvenció que s’ha atorgat, i per altra banda com
Ajuntament es va decidir sol·licitar  la subvenció de promoció de la ciutat per poder col·laborar també amb el CB
Valls com en l’anterior temporada.
També s’ha contactat amb els responsables de turisme de la Diputació per fer una visita a Port Aventura i parlar de
les possibilitats de que col·laborin en aquest fulletó i poder ampliar així aquesta línia de col·laboració.
La previsió és que evidentment per part de l’Ajuntament hi haurà d’haver una ajuda extraordinària, no està
quantificada però aquest mateix matí  s’han vist amb el president, de fet s’han vist potser 3 cops en les últimes 3 o
4 setmanes i a més a més avui han fet vàries trucades a diferents empreses per anar a visitar conjuntament amb la
finalitat de  demanar també esponsorització.
Per tant s’hi està treballant molt a fons i conjuntament amb el Club.
Acabaria dient-li al Sr. Moreno com ja li ha dit aquest matí a la Junta de Portaveus- que el compromís és que
l’Ajuntament assumeixi la diferència que hi pugui haver entre allò que aporta el Departament d’Ensenyament i
l’Escola Enxaneta. Ja li ha dit al matí, ara ho ha preguntat novament, doncs, la resposta és sí.
No obstant, el govern municipal no renuncia a totes aquelles ajudes que han sol·licitat. Per exemple, en aquest
sentit, és una satisfacció poder anunciar que hi haurà una subvenció de la Diputació de Tarragona per un total de
120.000 €, és a dir, 20 milions de les antigues pessetes, que ajudaran, si més no, a eixugar aquest diferencial. Per
altra banda hi ha demanada també a la Fundació La Caixa una col·laboració d’uns 60.000 € que creu que serà
concedida. Però a més a més s’ha tramitar tota la documentació per sol·licitar també una aportació provinent de
l’1% cultural. Aquest fons depèn del Departament de Política Territorial i Obres Públiques, i per tant en aquest
sentit voldria fer un prec al grup socialista perquè utilitzin tota la seva influència per intentar aconseguir que el
conseller pugui complir el compromís que va assumir davant seu i de la comunitat educativa quan va ser a la nostra
ciutat, fa poques setmanes, en el sentit de què s’estudiaria aquesta petició
 
El Sr. Moreno demana la paraula per tal de manifestar que el temps fa que, al marge dels pronunciaments i els
comentaris i les apreciacions que es puguin fer en aquesta sala i en qualsevol espai de debat polític, la realitat sigui
inexorable. És cert que durant un any s’han produït coses, però el que no és menys cert és que fa un any, a proposta
del govern, aquest Plenari va acordar aprovar un conveni que determinava condicions, calendari i obligacions que
les diferents administracions havien de dur a terme. Fa un any. El setembre de l’any passat. Avui el que tenim és el
compromís i tot i que no dubta què pugui ser cert tot això, el que no els pot de fer creure és que la situació no és la
mateixa. Aquest Ple d’avui no està en condicions d’aprovar el conveni perquè no el tenim, no està en condicions de
concretar un calendari perquè no el tenim. I això no impedeix que s’hagin fet o que es facin en un futur immediat
les gestions necessàries per dur a terme aquest projecte tan esperat, però demanaria al govern no que no intenti
confondre amb les seves paraules.
Respecte a la venda de l’escorxador, agrairia moltíssim que els poguessin facilitar la documentació, a fi i efecte de
què comprenguin i puguin valorar el tancament d’aquesta operació.
I respecte al CB Valls vol advertir a la Sra. Batalla que s’hauria de donar compte que si allò que diu, és veritat, ha
d’estar tranquil·la. Però si no és veritat allò que diu no ho pot fer. No pot dir mentides i quedar-se tan ampla.
 
La Sra. alcaldessa respon al Sr. Moreno que no està dient cap mentida.
 
El Sr. Moreno contesta a la Sra. Batalla dient-li que sap que alguna de les afirmacions que ha fet ara fa 5 minuts,
no és certa.
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La Sra. alcaldessa li repeteix que el que diu el Sr. Moreno no és veritat. Tot el que ha dit  és cert i a més es pot
corroborar. Per tant, no permetrà davant d’aquesta sala què l’acusi de mentidera perquè té testimonis i tot,
absolutament tot el que he dit és cert.
 
El Sr. Moreno manifesta no vol continuar aquesta polèmica però vol demanar-li que quan d’altres tinguin
informació de determinades qüestions no s’hauria de quedar tan ampla dient el que li sembla.
 
La Sra. alcaldessa respon al Sr. Moreno que la seva intervenció està fora de lloc, ja que no ha tingut mai aquesta
actitud de la qual l’acusa perquè no és pas una persona mentidera.
 
El Sr. Moreno continua dient que hi ha gent interessada en aquest tema que coneix i que té perfectament la mateixa
informació que té la Sra. Batalla, que també té ell, i per tant, més que el judici que en faci ella o que en faci ell, el
que interessa és el judici que puguin fer aquells que coneixen aquestes qüestions.
 
La Sra. alcaldessa adverteix al Sr. Moreno que hi ha una diferència entre ambdós. El Sr. Moreno ha fet una
pregunta, ella li ha contestat i després li diu que és una mentidera. No pot ser que li faci una pregunta, li contesti i a
més a més l’acusi de mentidera.
 
El Sr. Moreno li respon que hauria de procurar que no li  hagués de dir, no dient coses que no són certes.
 
La Sra. Alcaldessa manifesta al Sr. Moreno que aquest debat és estèril ja que ella no ha dit cap mentida però ell
continua acusant-la tant si es cert com sinó.
 
El Sr. Moreno torna a intervenir per recordar que queden dues preguntes pendents del Ple anterior i alguna d’avui,
que ja que s’està responent, també es podrien contestar.
Recorda les preguntes. Hi havia el compromís del Sr. González relatiu a informar en el proper Ple respecte a les
intencions que hi havia de reconstituir o no reconstituir, o donar contingut o no donar contingut al Consell Local de
Comerç.
Hi havia també la pregunta respecte a com estava el procés de gestió de la fase II dels fons FEDER destinats al
Kursaal.
 
El Sr. Fernández demana la paraula per fer una reflexió, que portaria a un prec final. Avui, si ens fixem en els 14
punts o 15 que hi han hagut amb la moció que hi han afegit a última hora, han sigut tots els punts aprovats
bàsicament per majoria absoluta. Dels Plens que recorda, dels que hi ha hagut més unanimitat entre tots plegats a
l’hora de donar-hi el vistiplau. Malgrat això, que fa que sembli que hagi sigut un Ple fàcil, s’han sentit coses en
aquest Ple que, si més no, no són agradables. Pensa en la eufòria que els agafa avui a tots plegats amb el CB Valls.
Es clar que ens l’estimem, és el club que representa la nostra ciutat, però dels que veu aquí en recorda molt pocs
que tinguessin afició fa 20 anys pel bàsquet. Vol dir que potser primen un altre tipus d’interessos i anem a
rendabilitzar unes decisions, uns posicionaments o unes declaracions que ens interessen més que no pas el benefici
de la ciutat. I ho diu per tots plegats, no es dirigeix en concret a ningú, només ho fa a tall de reflexió com ha dit
abans.
Feta aquesta petita reflexió, ara vindria un prec. Ara ve Firagost,  tots l’intentarem gaudir i com que tots ens
estimem Valls passejarem per tots els carrers de Valls, vindran les vacances, i faria un prec a tots plegats, incloent-
hi els dos membres d’ERC els primers:  fem una reflexió aquest mes d’agost que ens ajudi a madurar una miqueta
més, que cadascú defensi els seus posicionaments, els seus punts de vista, la seva ideologia, però siguem capaços
d’una vegada per totes de primar els interessos de ciutat, de primar els interessos de Valls per damunt dels
interessos particulars o personals. Segur que tots plegats en sortirem guanyant.
 
Seguidament demana la paraula el Sr. Barberà per demanar un aclariment: la resposta de la II Fase dels FEDER ha
de ser més complerta que la que es va donar a la Comissió Informativa o ja n’hi ha prou amb la de la Comissió
Informativa. Ho diu per preparar-me per al proper Ple la resposta, perquè com que ja va donar-la a la Comissió
Informativa, si no es va aclarir, se la prepararà millor.
 
El Sr. Moreno aclareix que si vol respondre a la pregunta en el mateix sentit que la va respondre allà, ho faci. La
pregunta es va formular en el Ple i l’oposició demana que es doni resposta a aquella pregunta en el Ple.
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El Sr. Barberà insisteix en què la seva pregunta és: li satisfà la resposta de la Comissió Informativa o no? En cas
que no al proper Ple ja se la prepararà millor.
Una segona pregunta que volia que li fos aclarida és si en la pregunta relativa als arbres dels torrents a més dels
pollancres i els xops també hi ha d’introduir els oms, o només ha de fer la resposta pels xops i pels pollancres. Ho
diu perquè després no li digui que s’ha deixat alguna cosa.
 
El Sr. Moreno manifesta que si el Sr. Barberà ha entès el prec i vol fer el que té obligació de fer, ho faci. Si vol
utilitzar un recurs irònic li demanaria que sortissin fora i riguessin fora. Independentment de l’espècie hi ha un
problema i a això es refereix.
Per acabar demana si el Sr. González respondrà a la seva pregunta pendent.
 
El González recorda al Sr. Moreno que és legítim el seu grau d’exigència, però els 4 anys anteriors que ell va estar
a l’oposició el Sr. Moreno i els seus companys, no li van precisament donar exemple. Vol dir, que li contestaré,
però en el seu grau d’exigència, l’anterior govern no va ser cap exemple .
 
El Sr. Moreno manifesta que no és qüestió d’exigència, quan es formula una pregunta en el Ple, en el Ple hi ha un
espai de control i d’impuls del govern. La seva obligació és formular preguntes, la seva obligació no és respondre
en aquell mateix dia, pot respondre aquell dia o respondre en el Ple següent. El que li està dient és que van
formular una pregunta que consideren que és important. En una Comissió de Govern, si no recordo malament el 27
d’abril, es va donar compte d’una comunicació de la Direcció General d’Administració Local en què es traslladava
la part de Ca Creus a FEDER corresponent a l’anualitat 2003.
Té dades que els fan pensar que el 15 de juny finalitzava el període d’adjudicació d’obres. La seva pregunta, amb el
Sr. Barberà l’altre dia ja parlaven d’aquest tema, la formula en el sentit que no voldrien que l’Ajuntament caigués
en una situació en la que per incompliment de calendaris es produís una pèrdua de recursos que sens dubte són
interessants per a la ciutat.
Bé, aquest és el sentit de les preguntes i aquesta és la finalitat. Tampoc és de rebut anar rebent sistemàticament
respostes amb pla irònic. La seva obligació és fer això. No ho farien bé si no ho fessin. La seva obligació és
complir amb la seva funció de donar resposta als requeriments que els hi fa l’oposició. Si no vol respondre avui, és
cert que en altres ocasions ha passat, pot respondre el proper mes, no passa res, però digui que respondrà el proper
mes.
 
La Sr. Alcaldessa respon al Sr. Moreno que li sembla que ja havia quedat clar en el seu moment, però en tot, torna
a repetir-ho.
 
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a ¾ d’11 de la nit i s’estén la present acta, del contingut
de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 31 folis núm. 333398 C  a  núm. 333428 C  ambdós
inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 del vespre del dia 4 d’octubre de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix
l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme Mansilla
Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman
Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps
Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep
Ramon Moreno Martos, Andreu Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia
Secall.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
Es procedeix a la transcripció literal íntegra de l’acta de la sessió, segons acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament en
la seva sessió de 2 de novembre de 2004.
 
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bona tarda a tothom. Anem a donar inici al Ple ordinari d’avui, dia 8 d’octubre, en
aquesta Sala de Sessions de l’Ajuntament. Abans de començar pel primer punt de l’ordre del dia, només voldríem,
suposo que  compartit per tots els regidors d’aquest ajuntament, manifestar la nostra felicitació a les colles de
castells per l’actuació que hi va haver en el concurs i per tant fer-los arribar des d’aquí la nostra més sincera
felicitació.
 
S’acorda per unanimitat efectuar aquesta felicitació a les dues Colles Castelleres de Valls.
 
PRIMER.-  Aprovació de l’acta de la sessió anterior.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem a partir d’ara al primer punt, que és l’aprovació de l’acta de la sessió anterior,
que és l’ordinària del 13 de setembre. Hi ha esmenes en aquesta acta? Sr. Moreno?
 
SR. MORENO.- Sí, Sra. alcaldessa, fins i tot abans de comentar alguna qüestió referida a l’acta, una simple
aclaració. El Ple està convocat com a Ple ordinari, però en canvi no s’està celebrant el dia previst pels plens
ordinaris, per tant no sabem si estem celebrant un Ple ordinari o bé extraordinari. Ens ho podrien aclarir?
 
SRA. ALCALDESSA.- En tot cas, Sr. secretari, perquè nosaltres a l’hora de canviar el dia del Ple, a l’igual que
vam fer a l’agost quan de vegades es canvia per motius de vacances o el que sigui, com que s’havia celebrat el Ple
de setembre, em sembla que era el 13, que era molt tard, li vam demanar que comuniqués a tots els grups polítics
la possibilitat de canviar i que si hi havia algun impediment ens ho fessin arribar. A partir d’aquí vam entendre que
es tractava d’un Ple ordinari.
 
Ara bé, si hi ha alguna esmena o correcció a fer per part del secretari, que faci les conseqüents observacions.
 
SR. SECRETARI.- En principi el Ple s’ha convocat com a Ple ordinari.
 
SR. MORENO.- Nosaltres no tenim cap inconvenient en què sigui ordinari, l’únic que a diferència del Ple del mes
d’agost que sí que hi va haver, a mi em consta almenys que se’ns va comunicar i que hi va haver consens, diguem-
ne motivat, per canviar la data establerta pel Plenari, en aquesta ocasió no hi ha hagut ni Junta de Portaveus ni cap
tipus de comunicació per part d’alcaldia, que és qui convoca el Ple, per justificar i motivar el per què del canvi.
Tampoc és que tingui massa importància, l’únic que, bé, aquest Plenari va decidir que els plens ordinaris se
celebraven l’últim dilluns de cada mes i sinó ha de ser així, agrairíem que se’ns pogués comunicar si hi ha algun
motiu justificat que suposi el canvi i sinó, doncs, demana que se celebri segons la normativa que tots ens vam
autoimposar en el seu moment.
Per tant, bé, no hi ha cap problema, l’únic que entenguin que ens agradaria que si hi han canvis del que està
establert, se’ns pogués comunicar.
 
SRA. ALCALDESSA.- En tot cas jo sí que vaig dir i el secretari, en tot cas, ha de dir si és que va comunicar o no
aquesta informació a tots els grups polítics.
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SR. SECRETARI.- Sí, es va enviar per correu electrònic avisant de la nova data del Ple.
 
SR. MORENO.- D’una decisió presa de manera unilateral. Jo el que estic dient és que si una norma presa per tots
els regidors d’aquest ajuntament, les modificacions d’aquestes normes puguin ser de forma consensuada per tots els
regidors d’aquest Ajuntament, no n’hi ha prou en què se’ns comuniqui que algú decideix que les coses siguin
diferents a com tenim establertes.
 
SRA. ALCALDESSA.- En tot, jo només voldria afegir que quan, jo no sé en quina forma ho va comunicar el
secretari, però en tot cas el que jo vaig dir  o nosaltres vam dir, és que es comuniqués però no com un acte
unilateral, sinó per sapiguer si en algun cas hi havia algun impediment per celebrar el Ple en aquest dia. Així es
com ho havíem entès nosaltres.
 
SR. MORENO.- Bé, en qualsevol cas li agrairíem que en futures ocasions vostè té la via de la Junta de Portaveus o
la possibilitat de fer una trucada o d’enviar un comunicat i de manera oficial naltros podrem comunicar si el canvi
de data ens va bé o no ens va bé.
 
Si li sembla bé, Sra. alcaldessa, referent al punt 1r de l’acta del dia 13, dir-los-hi que l’acta del Ple que vam
celebrar el dia 13 de setembre, que hauria d’haver estat a disposició de tots els regidors el mateix dia de la
convocatòria del Ple, és a dir, el passat dimecres dia 29, no va estar a disposició fins el divendres dia 1 al migdia,
tot just el divendres passat. És una acta que consta de 97 pàgines, lliurada mitjançant correu electrònic el passat
divendres, com he dit, per això, i sense cap altra intenció que ajudar a què la seva aprovació, doncs, sigui del tot
correcte, sol·licitem, si no tenen inconvenient el conjunt de regidors del Plenari, que es deixi sobre la taula i que
pugui ser aprovada, un cop l’haguéssim llegit amb més atenció, en el proper Plenari.
 
SRA. ALCALDESSA.- Nosaltres no hi tenim cap inconvenient. En tot cas, no sé, Sr. secretari, si hi ha algun
impediment legal o no?
 
SR. MORENO.- Molt bé, els agraeixo la seva predisposició, segur que podrem millorar les lectures que hem fet
fins al moment. En qualsevol cas i donada la complexitat i peculiaritat d’aquella acta, sí que li demanaríem al Sr.
secretari que al llarg d’aquests propers dies si ens pogués ser facilitada una còpia gravada de la sessió del Plenari,
si no hi ha cap impediment tècnic. Gràcies.
 
SRA. ALCALDESSA.- Bé, passaríem, doncs, deixaríem sobre la taula l’aprovació de l’acta de la passada sessió
Plenària, del 13 de setembre.
 
S’acorda per unanimitat deixar l’aprovació de l’acta sobre la taula.
 
SEGON.- Donar compte de les següents resolucions:
 
Alcaldia
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 277/04 al núm. 290/04 ambdós inclosos.
 
Junta de Govern Local
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la Junta de Govern Local de la sessió de 6 de setembre a la
de 20 de setembre, ambdues incloses.
 
Medi Ambient
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Medi Ambient de la núm. 233/04 a
la núm. 250/04 ambdues incloses.
 
Promoció Econòmica, Comerç i Turisme
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i
Turisme de la núm. 303/04 a la núm. 340/04 ambdues incloses.



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-10-04.htm[31/03/2017 14:07:06]

 
Urbanisme, Planejament i Obres
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres de
la núm. 274/04 a la núm. 312/04 ambdues incloses.
 
Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció
Civil de la núm. 162/04 a la núm. 166/04 ambdues incloses.
 
Serveis Econòmics
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Econòmics de la núm.
218/04 a la núm. 273/04 ambdues incloses.
 
Recursos Humans, Organització i Informàtica
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i
Informàtica de la núm. 198/04 a la núm. 208/04 ambdues incloses.
 
Via Pública i Serveis Urbans i Tècnics de Manteniment
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Via Pública i Serveis Urbans i
Tècnics de Manteniment de la núm. 63/04 a la núm. 64/04 ambdues incloses.
 
TERCER.- Adhesió institucional de la ciutat de Valls a la declaració de Barcelona sobre la dieta
mediterrània.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
El Ple acorda aprovar l’adhesió institucional de l’Ajuntament de Valls a la Declaració de Barcelona sobre la dieta
mediterrània, amb el següent contingut:
 
 
La Declaració de Barcelona sobre la Dieta Mediterrània

Durant la realització del 1er Congrés de la Dieta Mediterrània de Barcelona a l'any 1996 es proclama a l'Excm.
Ajuntament de Barcelona la Declaració de Barcelona sobre la Dieta Mediterrània, signada per:
 
  -Food and Agriculture Organization (FAO)
  -Excm. Ajuntament de Barcelona
  -Ministerio de Agricultura, Pesca y Alimentación (MAPA)
  -Fundació Per al Desenvolupament de la Dieta Mediterrània

Considerant que la Dieta Mediterrània és la que es manifesta en forma dels hàbits alimentaris saludables
tradicionals de les gents que han poblat durant milers d'anys la Conca Mediterrània;

Considerant que l'estat actual dels coneixements mèdics i nutricionals proporciona una clara evidència que els
hàbits alimentaris de la Dieta Mediterrània tradicional són beneficiosos per a la salut;

Considerant que a la llum dels coneixements actuals de les ciències que tracten els recursos naturals, es confirma
el caràcter sostenible mediambiental i agrícola dels sistemes de conreu tradicionals de la Conca Mediterrània;

Considerant que les qualitats culinàries de les diverses cuines del Mediterrani són conegudes i apreciades a tots
els llocs del planeta, pel seu bon paladar i la seva senzillesa de preparació;

http://www.fao.org/index_es.htm
http://www.bcn.es/castella/ehome.htm
http://www.mapya.es/
http://www.dietamediterranea.com/ie/informa.asp?opc=2&subOpc=2
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Considerant que la Declaració de Barcelona: "Els Drets Alimentaris de l'Home," avalada per la FAO, elaborada
sota la presidència de S. M. D. Joan Carles I, Rei d'Espanya, i proclamada a Barcelona (Alimentària) al març de
1992;

Considerant que el creixent interès internacional en la saludable Dieta Mediterrània tradicional, justifica la
proclamació d'una declaració respecte les seves característiques 

Proclamem que:

1.Tot ésser humà té dret a una alimentació suficient i saludable.
 
2. La comunitat mèdica i nutricional ha arribat a un consens internacional sobre 
la bondat de la Dieta Mediterrània tradicional.

3. Aquest consens desvetlla que, la saludable Dieta Mediterrània tradicional contribueix a disminuir el risc de patir
patologies cròniques com són les malalties del cor, el càncer, l'obesitat i la diabetis, que afecten a sectors
importants de les societats desenvolupades.

4. Són característiques essencials de la Dieta Mediterrània tradicional el consum abundant de cereals i els seus
derivats (pasta, pa i arròs), llegums, fruites, fruits secs, verdures i hortalisses, amb menors quantitats de peix, aus,
ous i derivats lactis i encara menors porcions de carns. Aquests aliments es condimenten habitualment amb oli
d'oliva i s'acompanyen d'un consum moderat de vi amb el menjar. Tot això segons costums, hàbits i creences
religioses.

5. Una activitat física regular és una característica de la forma de vida Mediterrània i un complement important de
la saludable Dieta Mediterrània tradicional.

6. La preservació dels hàbits alimentaris i usos agrícoles tradicionals reforça la diversitat cultural i biològica,
essencial per a la salut de la Terra i els seus habitants. 

7. La dieta Mediterrània tradicional posseeix qualitats històriques i culturals específiques que han de ser
preservades, pel seu valor intrínsec per a les generacions futures, amb la mateixa intensitat com s'aplica a altres
símbols culturals.

8. Els nens tenen dret a ser educats des de la primera infància sobre els principis de la nutrició, els aliments, les
formes culinàries i sobre l'impacte que les seves preferències alimentàries tenen a la seva pròpia salut i al medi
ambient.

9. La comunitat internacional, els organismes internacionals, els governs i els poders públics han de reconèixer el
paper de la saludable Dieta Mediterrània tradicional mitjançant la promoció dels principis continguts en aquesta
Declaració i han de, per tots els mitjans al seu abast, encoratjar a totes les institucions públiques i privades perquè
s'assegurin que les característiques de la saludable Dieta Mediterrània tradicional s'incloguin a totes les
recomanacions dietètiques dirigides a la població.

10. Aquesta Declaració sobre la Dieta Mediterrània tradicional s'incorpora als principis de la Declaració de
Barcelona: "Els Drets Alimentaris de l'Home," FAO-Alimentària, 1992
 
QUART.- Aprovació inicial de la modificació del Reglament del Cementiri Municipal.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la proposta de modificació Reglament del cementiri municipal, per tal de possibilitar la recuperació
anticipada de concessions.
 
Vista  la  legislació  aplicable,  especialment  els   arts.  22.2.d,  49  i 70.2 de la Llei 7/1985; i legislació
concordant,  el Ple adopta el següent acord:
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PRIMER:  Aprovar  inicialment la següent modificació del Reglament del cementiri Municipal:
 
L’art. 31.1, tindrà el següent redactat
 
Art. 33. 1.- Queda expressament prohibida la transmissió intervius a títol lucratiu, dels drets sobre localitats
funeràries a excepció de l’establert a l’article anterior.
 
En cas de cessament anticipat de la concessió per voluntat del concessionari la localitat funerària revertirà en
l’Ajuntament que podrà atorgar una nova concessió administrativa sobre la mateixa.
 
El termini mínim per al cessament voluntari de la concessió s’estableix en un any des del seu inici i en qualsevol
cas no es podrà produir fins transcorreguts dos anys des del darrer enterrament. Aquest termini s’allargarà fins a 5
anys en cas de mort per malaltia infecciosa de la darrera persona enterrada.
 
En el cas de cessament voluntari en la concessió l'Ajuntament  compensarà els cedents o cessionaris amb
l'abonament del 50 per cent de les tarifes vigents d’atorgament de concessions funeràries a 50 anys, segons l’
Ordenança fiscal vigent i títol corresponent
 
SEGON.  Exposar-lo  al  públic per un termini  de  30  dies, mitjançant anuncis inserits en el B.O.P., en el
D.O.G.C., i en un diari de la Província.
 
TERCER:  En  el cas de que no es presentin  al·legacions  ni reclamacions esdevindrà definitivament aprovat,
procedint-se a la publicació del seu text íntegre en el B.O.P.
 
 
CINQUÈ.- Aprovació de l’estudi de viabilitat de l’aparcament de la plaça del Pati i del plec de clàusules
administratives particulars i de prescripcions tècniques del contracte mixt de concessió d’obra pública per a
la construcció i explotació de l’aparcament de la pl. del Pati i explotació de l’aparcament de la pl. Sant
Francesc i de la gestió dels servei públic municipal de recollida i transport de residus a la planta de
tractament corresponent, deixalleria municipal, neteja viària i conservació i manteniment de zones verdes.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 5è punt, que és l’aprovació de l’estudi de viabilitat de l’aparcament
de la plaça del Pati i el plec de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques del contracte mixt
de concessió d’obra pública per la construcció i explotació de l’aparcament de la plaça del Pati i explotació de
l’aparcament de la plaça de Sant Francesc i de la gestió del servei públic municipal de recollida i transport de
residus a la planta de tractament corresponent, així com la deixalleria municipal, la neteja viària i la conservació i
manteniment de les zones verdes.
 
Sr. Barberà?
 
SR. BARBERÀ.- Bona nit. Avui portem a aprovació d’aquest Ple el plec de clàusules que han de servir de punt de
partida per tal de dotar Valls d’una infrastructura de primer ordre, com és la construcció d’un aparcament soterrat al
centre de la ciutat i d’uns serveis mediambientals moderns i eficaços.
 
Nosaltres creiem que el centre històric és un punt de referència emblemàtic de la nostra ciutat, un indret amb
personalitat pròpia. Estem treballant per capgirar el procés de degradació constant i progressiu que ha patit, tant en
els habitatges com en els serveis, cal millorar la qualitat de vida per tal d’incentivar la rehabilitació d’habitatges i la
millora del sector comercial i de serveis. 
 
Per aconseguir aquest objectiu calen diferents actuacions, i la construcció d’un pàrquing soterrat al mateix centre
històric és una prioritat pel nostre equip de govern.
 
Aquest projecte, ha estat treballat i madurat pel govern. Neix d’una demanda històrica de la ciutadania i del teixit
comercial. Cal dotar de places d’aparcament el centre de la ciutat, el centre històric.
 
Les consultes inicials amb diferents empreses del sector es van obrir treballant sobre diferents supòsits
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d’emplaçament, calia assegurar-nos que tot i políticament creure en la construcció de la Plaça del Pati, calia
tècnicament conèixer la seva viabilitat econòmica i no descartar cap altre opció sense tenir uns criteris clars.
 
Després de treballar inicialment a partir de criteris bàsics, les diferents possibilitats es van anar descartant,  es va
realitzar un extens treball de camp que analitza l’actual oferta d’aparcaments a les diferents zones, la demanda
d’aparcament de caràcter residencial, la d’aparcament de rotació i els corresponents estudis financers; presentant-se
finalment l’estudi de viabilitat -que ara aprovaríem-, que incorpora un avantprojecte i un estudi geològic, també. És
en aquest moment que s’ afronta de manera decidida l’obra del Pati i es descarten com a primera actuació altres
possible ubicacions.

 
Amb aquesta construcció, a més de solventar el problema de demanda d’aparcament, no només actual, sinó la
futura que es pot preveure durant el desenvolupament integral del Centre Històric en un termini curt de temps, ha
de resoldre la saturació circulatòria de la Plaça del Pati, així com les consideracions al respecte de l’estudi de
Mobilitat del RACC referent a la circulació  i el POEC referent a la potenciació del Centre Històric com a centre
comercial i de serveis.

 
Per tant, els aspectes econòmics, comercials i tècnics han fet que el govern, hagi preparat el plec de clàusules
definint clarament l’indret de la Plaça del Pati com a ubicació del nou aparcament soterrat.

 
Cal afegir uns aspectes urbanístics que també són molt importants, aquesta obra ens permet afrontar d’una manera
clara la remodelació urbanística del Pati amb l’objectiu de dignificar i potenciar la seva continua activitat com a
centre neuràlgic de la ciutat. Ha de ser la porta d’entrada emblemàtica i atractiva al nostre centre històric i als seus
eixos comercials.

 
L’aparcament del Pati és l’opció més econòmica, la de menor temps de construcció  i, per tant la que menys
molèsties portarà. Afronta de manera decidida el greu problema que tenim de saturació circulatòria i representa una
important inversió i servei per al centre històric, tan comercialment com urbanísticament.

 
Fins i tot tècnics del Departament de Cultura, en reunió feta aquests darrers dies, donaven la seva opinió respecte a
l’emplaçament i destacaven els beneficis que la construcció de l’aparcament al Pati pot portar a Valls i
concretament al seu centre històric.
 
Aquest plec té una formula de contracte especial , és un contracte mixt de concessió d’obra pública i de concessió
de serveis municipals.
 
La coincidència en el temps de la renovació dels contractes de gestió de serveis mediambientals que suposa una
despesa anual de 2.050.000€ i la necessitat d’afrontar una inversió com l’aparcament soterrat amb un pressupost de
contracta de 4.736.000 €  van fer plantejar a l’equip de govern si jurídicament es podia posar-ho tot en un sol plec,
treure-ho tot en un sol concurs i aconseguir uns avantatges importants per a la nostra ciutat i en definitiva per a tots
els ciutadans.

 
Per què hem pres aquesta decisió:

 
En primer lloc perquè s’aconseguirà un estalvi important per a l’Ajuntament de Valls, entenem que com més gran
és el paquet de serveis que s’ofereixen, més atractiu és per les empreses i més competència hi haurà entre elles, per
tant, hauran d’oferir més pel mateix preu si volen millorar les ofertes dels altres. És en aquest joc de la competència
on confiem que Valls hi surti guanyant.

 
En segon lloc perquè el paquet del plec és molt important econòmicament, cosa que farà que moltes empreses el
tinguin en compte i desperti el seu interès per tal de guanyar-lo.
 
En tercer lloc per què l’Ajuntament pot exigir més gràcies a poder ofertar per un gran volum econòmic de diners,
no només d’inversió, sinó de serveis que a curt termini ja donen rendiments. A tall d’exemple, l’empresa que
exploti el pàrquing haurà de fer-se càrrec de l’amortització pendent del Pàrquing de Sant Francesc, que puja uns
200 milions de les antigues pessetes estalviant a SAM VIAS aquest esforç.

 
Aquest contracte que inclou aquests dos grups de serveis té condicions molt favorables per a l’Ajuntament de
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Valls.
 

La concentració de serveis permetrà economies a escala que ens afavoriran, l’adjudicatari podrà racionalitzar més
l’ús d’espais per als serveis que ha d’oferir. Els recursos humans i materials estaran sota un mateix contractista i
això també ens serà favorable a l’hora d’establir el control de la qualitat i eficàcia dels serveis que rebem com a
ciutadans de Valls.

 
Per tal que les empreses sàpiguen que per a nosaltres és molt important el concurs dels serveis mediambientals i
també és molt important la construcció i explotació dels aparcaments, hem donat la mateixa puntuació total als dos
subgrups, són 210 punts a cada plec per separat. 
Calia constatar per part del govern, que si les dues propostes van juntes és per obtenir més rendiment per a la
ciutat, no per prioritzar una sobre l’altre. Això cal tenir-ho present i crec que hem redactat un plec de clàusules on
queda clar aquest criteri bàsic i essencial per a nosaltres.

 
El plec exigeix als adjudicataris que les propostes i projectes siguin competitives en les dues parts. Això es pot
veure en els criteris d’adjudicació:

 
En l’apartat dels serveis mediambientals es prioritza la qualitat dels serveis, els preus unitaris competitius i la
garantia de l’eficàcia dels mateixos, posant-hi eines per a un control adequat. Donem una gran importància a
aquests serveis: per la imatge de la ciutat i per la qualitat de vida dels vallencs i les vallenques.

 
La qualitat en el servei, les empreses, l’han de deixar clara proposant sistemes idonis i adaptats a les
característiques físiques i socials de la nostra ciutat, definint clarament els objectius de qualitat de cada servei
ordinari, les freqüències dels tractaments, els horaris, i tot allò que expliciti el servei que estant oferint-nos.

 
Es valoren les solucions de millora proposades al Centre Històric en quan a neteja de carrers, a la supressió de
l’impacte visual dels contenidors i a les propostes de conservació i manteniment de les zones verdes.

 
Els criteris també valoren d’una manera considerable les possibles baixes que es presentin respecte a l’oferta
econòmica de sortida.

 
Es demana i valora que tota la documentació sigui molt concreta i explícita, per tal de solventar problemes que hem
tingut fins ara, davant la poca explicitació d’algunes parts dels contractes vigents fins al moment i que creiem
oportú especificar per millorar la gestió.

 
En quant als criteris d’adjudicació en referència a l’adjudicació de la concessió  d’obra pública prioritzem les 
millores en aspectes també relacionats amb el servei al ciutadà i les molèsties que pot ocasionar, en la concreció
del projecte executiu i el pes de la seva proposta tècnica i en l’apartat econòmic del pressupost.

 
Així doncs, les tarifes proposades per l’adjudicatari són eix principal en els criteris d’adjudicació, amb això tindrem
unes tarifes competitives en les propostes que rebrem.
 
La millora en l’aportació a la urbanització de la plaça del Pati, el pressupost contempla  901.000€, com a mínim, i
la millora que es pugui fer es valorarà molt.

 
El tercer apartat a destacar per importància és la millora en el termini d’execució de les obres establert en 18 mesos
i la proposta d’un sistema ràpid i eficaç de construcció per estalviar problemes i molèsties innecessàries.
 
A l’hora de destacar els eixos principals del Plec de Prescripcions tècniques,

 
Respecte dels serveis mediambientals intenta en tots els sentits millorar els serveis que rep el ciutadà mantenint en
tot moment una relació d’equilibri entre qualitat i preu.

 
Els diferents serveis tenen en el Centre Històric una prioritat a l’hora de proposar sistemes de millora.
 
La possibilitat de millorar el parc de maquinària existent, adquirint maquinària actualitzada tècnicament i que
s’adapti millor a la realitat física i social de cada indret, suposarà també, una gran millora. 
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El contracte és per 16 anys, cal destacar, però, que la maquinària que es compri ara caldrà renovar-la completament
als 8 anys, una vegada amortitzada. Això permetrà igual com fem ara tenir la millor tecnologia del moment
aplicada als serveis. Cal pensar que poden haver sorgit altres sistemes alternatius. Per tant, serà en aquell moment
quan tindrem novament la possibilitat d’adaptar-nos a les noves realitats del moment.
 
Els preus unitaris per servei són un dels pilars bàsics que regeixen aquest contracte, els preus unitaris establerts,
seran la base del control del servei per tal de preveure les possibles despeses pressupostàries per a les ampliacions o
millores sense haver de negociar contínuament amb el concessionari i poden fer les previsions pressupostàries
necessàries.

 
Entenem que els preus en el concurs seran competitius, això ens suposarà un estalvi al llarg dels anys, ja que
sempre partirem de la mateixa base incrementada per l’IPC corresponent. D’aquesta manera tanquem les portes a
possibles arbitrarietats.

 
Tota la plantilla existent, que ofereix el servei quedarà automàticament subrogada al nou contractista així com totes
aquelles inversions pendents d’amortitzar de l’antiga contracta.

 
Tan els contenidors com les papereres, tenen sistemes de renovació clars, que poden millorar-se segons la
proposta, però que asseguren una renovació total del parc de contenidors de rebuig i d’orgànica cada 8 anys i d’un
percentatge important de papereres, ambdós sense cost addicional per l’ajuntament .

 
L’exigència al concessionari de contractar assegurances que cobreixin el cost dels desperfectes originats per actes
vandàlics o altres que no siguin per l’ús del material durant el servei suposarà un gran estalvi per l’Ajuntament.

 
També exigim una imatge acurada en els vehicle i en el personal així com en el manteniment de la maquinària i
l’estat de les instal·lacions.

 
Ens garantim un servei eficaç, millorem les freqüències de rentat dels contenidors, intensificant-les durant els
períodes d’estiu i reforçant el servei de contenidors al carrer per les festes senyalades sense servei.

 
La intensificació de la neteja en les zones on hi ha contenidors és un altre dels aspectes importants, així com la
seva senyalització.

 
Cal destacar, que l’1,25% del preu de contracte  es destinarà a pagar el servei de control que contractarà
l’ajuntament i que coordinat amb el sistema de facturació per certificació (que també és una novetat), ens ha
d’ajudar a pagar aquells serveis que es realitzin i descomptar tot allò que per causes alienes a l’Ajuntament queda
sense fer. Aquest es el sistema de control que ens ha d’ajudar a millorar el rendiment mantenint bàsicament la
mateixa aportació de recursos per part de l’Ajuntament i aconseguir així, que els vallencs paguin només els serveis
realitzats.

 
La neteja viària serà més intensiva i la millora en la maquinària i la variabilitat del sistemes a realitzar, farà que
cada zona pugui tenir el tractament més adequat segons la seva realitat física, comercial, en general d’ús per part
de la ciutadania. Introduint el fregat en aquells punts més necessaris, la neteja de la senyalització vertical, del
mobiliari urbà i la neteja intensiva de zones més sensibles per l’ús que se’n fa.

 
La neteja dels solars municipals, és un punt important com a novetat, volem que l’ajuntament doni exemple a
l’hora de mantenir adequadament els solars existents a la ciutat.

 
En l’apartat de manteniment i conservació de zones verdes, incloure la reposició d’exemplars sense cost per
l’ajuntament i els tractaments fitosanitaris dels torrents així com el manteniment de la instal·lació de rec seran
millores importants sense augmentar el cost.

 
La dedicació d’una persona diàriament a Mas Miquel, que ja és una realitat aquest darrer tram de l’any, ens ha de
permetre millorar significativament en la conservació i la imatge del Parc

 
Respecte a les consideracions tècniques de l’aparcament cal destacar que suposa una inversió de més de 4,7
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milions d’euros. Que hi ha un període de 3 mesos per a la redacció del projecte executiu, i un període de
construcció màxim de 18 mesos.
 
L’aportació de l’adjudicatari a la urbanització de la plaça del Pati serà de 901.000 €.
 
Els treballadors del pàrquing de Sant Francesc seran subrogats per la nova empresa que exploti la concessió en el
moment d’iniciar-se conjuntament amb l’explotació del parquing del Pati.
 
El disseny de la plaça es farà mitjançant un concurs d’idees que properament sortirà publicat.
 
Els adjudicataris han de presentar un nou avantprojecte millorant el màxim possible el nombre de places ofertades
que seran de concessió i de rotació. Aquest projecte sempre serà supervisat pels Serveis Tècnics Municipals.
 
L’Ajuntament cedirà el sòl i el subsòl per la seva explotació, revertint al final de la concessió tant els terrenys com
la mateixa infrastructura.
 
El manteniment dels serveis públics durant les obres i el compliment del calendari d’execució són eixos bàsics per
tal de reduir al màxim les molèsties que l’obra pugui ocasionar durant la seva realització. La coordinació entre el
promotor, l’Ajuntament i els veïns serà una eina clau a l’hora d’alleugerir l’efecte de les obres, i això s’aconseguirà
articulant les mesures necessàries i mantenint un lligam estret de comunicació entre les parts.

 
Hem intentat resumidament remarcar els trets bàsics d’aquest plec i la seva importància pel desenvolupament de la
ciutat i per la millora en la qualitat de vida dels ciutadans i la imatge de ciutat que volem per casa nostra.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé, moltes gràcies. Sr. Fernández, vol fer alguna intervenció? 
 
SR. FERNÁNDEZ.- El cinquè punt del Ple ordinari d’avui dia 4 d’octubre de 2004, creiem des d’Esquerra que, és
un dels més importants de la història de la ciutat de Valls. Aquest punt, llegeixo literalment: Aprovació de l’estudi
de viabilitat de l’aparcament de la Plaça del Pati i del plec de clàusules administratives particulars i de
prescripcions tècniques del contracte mixt de concessió d’obra pública per a la construcció i explotació de
l’aparcament de la Plaça del Pati i explotació de l’aparcament de la Plaça de Sant Francesc i de la gestió del servei
públic municipal de recollida i transport de residus a la planta de tractament corresponent, deixalleria municipal,
neteja viària i conservació i manteniment de les zones verdes.
 
Entenem des d’Esquerra que tindríem de desglossar, en primer lloc, dues qüestions encara que mantinguin un
lligam directe entre ambdues. Aquests dos temes els voldríem plantejar amb dues preguntes compostes.
1a.  Necessitem i volem un aparcament en el centre de la ciutat ?
2a.  Podem, des de l’ajuntament, finançar amb diners públics aquesta inversió?
Òbviament podríem plantejar molts més interrogants i tots ells prou importants, per exemple, per què volem
l’aparcament?, necessàriament ha de ser soterrat?, és una prioritat per la ciutat i en conseqüència pels seus
ciutadans i ciutadanes ?, qui en traurà profit ?, en què millorarem fent aquesta obra ? i així un llarg etcètera. Totes
les preguntes prou importants i de no fàcil resposta.
 
Per poder contestar acuradament aquestes preguntes necessitaríem tenir en compte tota una sèrie de dades, factors
(tècnics, econòmics, personals, col·lectius), aclarir una sèrie d’incògnites (viabilitat, circulació, problemàtica que es
poden generar), escoltar a la societat civil i conèixer de primera mà les necessitats, pretensions, mancances de
diversos col·lectius implicats directa o indirectament amb la construcció d’aquesta infrastructura, com podrien ser
comerciants, botiguers, veïns, industrials, serveis, etc.
 
Des d’Esquerra sempre hem defensat que Valls necessita tenir un aparcament soterrat en el centre de la ciutat per
una sèrie de factors. Entenem que, ajudaria a potenciar el comerç, que facilitaríem més serveis al voltant del centre
històric, que ajudaria al reequilibri urbanístic de la ciutat, que peatonalitzaríem una zona emblemàtica i important
de la ciutat, que es recuperaria una part de Valls tota vegada construït el pàrking urbanitzant adequadament la
superfície afectada, que dinamitzariem una part important de la ciutat i un llarg etcètera.
 
En un principi, sense tenir criteris tècnics ni econòmics clars que ho avalessin creiem que la Plaça del Quartel
podria ser un indret millor i més apropiat que El Pati per construir l’aparcament, per diverses qüestions (el cost de
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la inversió més reduït, possiblement hi cabrien més places d’aparcament i enteníem que podia tenir millors enllaços
amb la resta de la ciutat).
 
Voldria destacar un fet si més no curiós. Quan des d’Esquerra ens vam pronunciar i vàrem proposar la ubicació de
la Plaça del Quartel com a millor opció, no va haver-hi cap veu ni cap col·lectiu que ho defensés o hi donés la seva
conformitat. Recordo solament els companys de la CUP que si que ho van fer i és just manifestar-ho i reconeix-ho.
 
La mateixa posició vam plantejar als companys de Convergència quan vam entrar en l’equip de govern i val a dir
que ràpidament iniciàrem contactes i converses amb diferentes empreses del sector, totes elles de reconegut
prestigi, per valorar no solament les dues opcions esmentades fins ara si no que es van analitzar més indrets (Font
de la Manxa-passeig dels Caputxins, Portal Nou, passeig de l’Estació, plaça de l’Escorxador) amb dades
comparatives dels diversos punts. Totes, absolutament totes, les empreses consultades van coincidir en què
l’emplaçament idoni per fer un aparcament al centre de la ciutat, la millor opció era fer-lo soterrat i a la Plaça del
Pati, per qüestions econòmiques, tècniques, urbanístiques i circulatòries, tenint en compte tres objectius essencials i
bàsics per l’actual equip de govern.
 
El primer, era facilitar l’aparcament als veïns del centre històric.
Segon punt, revitalitzar el comerç vallenc.
I com a tercer, potenciar el casc antic.
 
Per tant la resposta a la primera pregunta de si necessitem un aparcament en el centre de la ciutat seria afirmativa,
resultant a l’hora que l’emplaçament més adequat seria la Plaça del Pati.
 
Malgrat l’exposició feta fins ara, cal dir que a l’Ajuntament ja disposàvem de més documentació al respecte,
recordem:
 
El Pla d’equipaments comercials, aprovat per unanimitat de totes les forces polítiques vallenques. L’esmentat
document va ser elaborat per destacats, independents i solvents professionals del món del comerç, que en les seves
conclusions, ja definien com a prioritat per revitalitzar el comerç vallenc la construcció d’un aparcament subterrani
a la Plaça del Pati.
 
Hi va haver consens total i absolut de totes les forces polítiques en les comissions informatives del centre històric
així com amb les respectives representacions dels partits polítics vallencs en la societat VIAS SAM per construir
l’aparcament al Pati.
 
En tercer lloc, teníem l’estudi de circulació fet pel RACC, entitat independent i fidedigna, amb un criteri suficient,
total i absolut en la matèria que ens ocupa. L’esmentada entitat també aconsellava l’aparcament soterrat a la Plaça
del Pati.
 
Son tres punts molt importants més, que avalen i recolzen el posicionament de la construcció de l’aparcament al
Pati. Recolzant d’aquesta manera les tesis de l’equip de govern i que ajuden a la solució de la primera de les
preguntes fetes a l’inici de la intervenció.
 
La segona pregunta, si tots recordem, era si aquesta infrastructura es podia afrontar amb diners públics des de
l’Ajuntament. Després del Ple fet el passat dia 13 de setembre, crec que la resposta és obvia, senzilla i de fàcil
resposta. Lògicament “no” es pot assumir aquesta inversió.
 
Pensem per un moment que l’obra en qüestió és la inversió més important feta a Valls al llarg de la seva història.
Aquí, si em permeten, és on voldria fer una mica d’explicació de lo que des de l’equip de govern actual anomenem
una nova manera de fer política.
 
Tenim per una part una infrastructura per construir del tot necessària per la ciutat, com ja hem demostrat, i per
l’altra banda no disposem ni d’un euro per fer-hi front com tothom ja coneix degut a la situació de la hisenda
municipal.
 
És doncs el moment d’aguditzar l’enginy, buscar solucions i donar resposta. Aquest fet difícilment era pensable fa
escassament uns mesos. En canvi, la il·lusió, l’experiència, les ganes de treballar i de fer coses noves per Valls,
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pels seus ciutadans i ciutadanes ajuda  en la recerca d’alternatives vàlides i viables.
 
Caldria, però, fer un punt i a part abans de continuar. Cap de les empreses consultades, professionals, com hem dit,
de primeríssima magnitud dins del món de l’aparcament, estava disposada a fer la inversió necessària per la
construcció del pàrking a canvi solament de la seva explotació per un temps determinat. No els hi sortien els
números. No hi havia rendibilitat. Aquest fet, recordem, ja es va produir quan se va fer la construcció de
l’aparcament de la Plaça de Sant Francesc, que va ser l’ajuntament qui solament va tenir que fer la inversió.
 
Teníem des de l’equip de govern la necessitat, la responsabilitat i fins i tot l’obligació, diria jo, de trobar una
sortida al repte plantejat. Què podíem fer ? A més a més sense vendre patrimoni, que és una solució, entenem,
fàcil, irracional i covarda. Recordem que algun erudit en la matèria ja va parlar, millor dit va insinuar que encara és
més punyent, no sé si en alguna comissió o aquí en el mateix Ple en alguna de les tongades de precs i preguntes,
sobre les zones blaves. El mot erudit el faig servir respecte a la venda de patrimoni, per res més, que ningú tregui
els temes de context.
 
Així doncs vam iniciar una sèrie de reunions, consultes tècniques i jurídiques, visites i trobades i vam coincidir
amb el plantejament de licitar la construcció i l’explotació de l’aparcament conjuntament amb la concessió dels
serveis de neteja, escombraries i jardineria. Amb l’afegitó de què les empreses que hi vulguin participar, a canvi
d’incloure la concessió de l’explotació de l’aparcament de Sant Francesc, s’han de fer càrrec de la totalitat del
deute que hi ha pendent més els interessos que genera (al voltant dels 200 milions de les antigues pessetes). I que,
a més a més, la pròpia empresa que vulgui licitar-hi ha d’incloure-hi una partida valorada en 150 milions, com a
mínim, de les antigues pessetes per la urbanització de la nova Plaça del Pati, que és construirà prèvia convocatòria
d’un concurs d’idees obert, per redactar, consensuar i aprovar el projecte que en surti guanyador.
 
Des de l’equip de govern, som conscients de l’envergadura del projecte, de la complexitat del mateix, de les
molèsties que possiblement generi als veïns de la zona i traves que segurament sorgiran. Però estem a la fi d’un
camí, de veure l’inici d’una de les infrastructures més importants plantejada mai a Valls, d’una necessitat real per
revitalitzar d’una vegada per totes Valls. És ara mateix un somni, un objectiu que esperem i desitgem veure
convertit en realitat en un termini de 16-18 mesos.
 
Nosaltres la gent d’Esquerra, des de l’actual equip de govern i conjuntament amb els nostres actuals socis de
govern de CiU, garantim un millor servei de neteja, escombraries i jardineria per Valls. Fruit bàsicament d’una
millor gestió amb major implicació municipal, posant-hi més recursos tècnics i humans per una superior prestació
del servei.
 
Garantirem total i absoluta transparència en tot el procés d’exposició i licitació dels serveis i de l’obra així com
també i al mateix temps garantim una infrastructura necessària per Valls, pel seu comerç, per la seva gent, pel
nostre centre històric, per revitalitzar d’una vegada per totes la nostra ciutat i tot això sense que costi ni un sol euro
a cap vallenc ni vallenca.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha més intervencions? Sra. Garcia?
 
SRA. GARCIA.- Sí, a veure, nosaltres en l’últim Ple ja vam manifestar la nostra preocupació cap aquest tema en
l’apartat de precs i preguntes i estem d’acord que és un dels temes més importants i que és molt important en
aquesta legislatura.
 
També en el passat Ple vam denunciar la falta de transparència que s’ha portat en tot aquest afer.
 
Vam presentar també al·legacions a l’estudi de viabilitat, aquestes no han estat acceptades per raons que no
compartim.
 
En el dictamen que es pensa aprovar en aquest punt, se’ns contesta en aquestes al·legacions i per una banda se’ns
diu que han estat estudiades diferents alternatives. Nosaltres no hem vist cap estudi o almenys no se’ns ha explicat
quines són les diferents alternatives que s’han estudiat.
 
Per altra banda també es parla dels accessos, se’ns diu que els accessos no és una cosa que s’hagi d’estudiar en un
pla de viabilitat, sinó que ha de ser el que ha de donar solucions urbanístiques als accessos i a la circulació ha de
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ser el projecte d’urbanització de la plaça. Creiem que ha d’estar estudiat més anteriorment.
 
També s’apel·la a l’estudi del RACC. L’estudi del RACC tots sabeu que està fet en clau de vehicles, que, no sé,
 ningú s’ha plantejat si serà còmode o no per als vianants accedir al Pati.
 
Per altra banda, dijous se’ns entrega un totxo, que són el plec de clàusules, que és el que se’ns demana que
aprovem ara. Se’ns explica molt ben explicat, però massa tard.
 
Per tot això i, pel que sembla, doncs, tot ja està bastant dat i beneït, però no ens cansarem de dir i de totes les
maneres possibles, que no hi estem d’acord.
 
Tot i la rapidesa en que ens hem mirat el plec de clàusules, ens preocupa i ens preocupa molt el resultat final. En
aquest plec de clàusules, en l’annex 1, es contemplen els diferents escenaris per presentar l’accessibilitat en aquest
aparcament a la plaça del Pati i si se’l mireu atentament és lamentable. Com a conclusió determina que a mig
termini, l’escenari més adient, és el segon, on la sortida està pel carrer Germans Sant Gabriel. El fort del cas és que
el mateix annex anteriorment ho desaconsella, per un carrer que fa menys de 5 m. d’amplada. Som conscients del
que estem fent?
 
L’estudi del RACC ho aconsella. Sí que ho aconsella, però per solucionar el problema de congestió i saturació del
Pati, tot en clau de vehicles de motor. I els vianants com accedeixen al Centre Històric? Hi heu pensat? Realment
és la millora de qualitat de vida dels ciutadans de Valls que volem?
 
Un altre tema que ens preocupa és la urbanització de la plaça. Pel que sembla es destinen uns diners a la seva
urbanització, però aquesta se supedita al projecte de construcció del pàrquing. Per tant, creiem que ha de ser a
l’inrevés, hauria de ser la urbanització de la plaça hauria de condicionar el projecte de construcció de l’aparcament.
 
Per tot això i per moltes altres raons, que ja coneixeu, que hem dit en diferents Plens, no estem d’acord ni en el
plec de clàusules ni el procediment que s’ha seguit en tot aquest procés. Creiem que això confirma la manca de
transparència que s’ha portat.
 
SRA. ALCALDESSA.- Alguna altra intervenció? Sr. Caballero?
 
SR. CABALLERO.- Bé, en primer lloc agrair al Sr. Barberà que hagi pogut resumir en poc menys de mitja hora el
que el dijous passat, doncs, va ser una comissió informativa per parlar d’aquest tema que va durar prop, doncs, de
3 hores. Malgrat la seva durada i la seva molt correcta explicació que va fer el Sr. Martí Barberà i que fins i tot
dintre d’aquella reunió el vaig felicitar per la seva exposició, però també per lo més important que era el contingut
del que són aquestes propostes que avui es presenten aquí en aquest Plenari. El vaig felicitar perquè havia
demostrat un model o almenys, com a mínim, un criteri d’aplicació d’un model de gestió adient, que és el que
s’hauria d’aplicar en els ajuntaments, com se fa en altres indrets, que és la manera d’optimitzar els recursos. Per
tant, en aquest sentit, tècnicament considero que és una molt bona proposta, magnífica, diria jo, però que presenta
alguns petits entrebancs.
 
Enllaçant amb la intervenció del Sr. Andreu Fernández anteriorment, evidentment ell va dues preguntes que són
claus: el necessitem i després si es podrà pagar. Òbviament que es necessita un aparcament a Valls d’aquestes
característiques i òbviament, i em penso que està clar per tothom i l’última pujada d’impostos així ho certifica, que
no estem en aquest Ajuntament com per permetre’ns aquestes despeses. Per tant, i lligant això que abans ha dit el
Sr. Andreu Fernández i amb lo que ha comentat el Martí Barberà, la proposta és molt bona, la proposta és fins i tot,
si em permeten, sense ganes de fer lo que es diria piloterisme, és excepcional, brillanta potser, es presenta un nou
tarannà d’aquest govern, que és el que el PP volíem, un tarannà potser diferent, però -i aquí està el però- que hi ha
una sèrie de defectes.
 
Aquests defectes quins són. Queda la dubte del que passarà amb el que es pugui trobar a l’entorn del Pati, com
possibles refugis, restes de l’antic castell; és un tema que està una mica enlaire i no sabem que passarà amb això si
es trobés, però això seria, diguem-ne, un mal menor suposant que fos una solució consensuada i presa per part de
tots amb tot bon criteri. A mi el que em preocupa és que tot aquest protocol que es presenta aquí de plecs de
clàusules, dintre de ser molt correcte, molt brillant, que demostra un estil de gestió coherent que és el que jo
voldria per Valls, evidentment, però es posa un apel·latiu que és “ubicació concreta”. I el problema que hi ha amb
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aquesta ubicació concreta és que en cap moment s’ha discutit. Des del PP s’han fet vàries vegades reiterades
preguntes en diferents Plenaris per saber com estava aquest tema del pàrquing, sense rebre resposta. L’última va ser
en extremis a l’última sessió Plenària, tampoc hi va haver una resposta coherent, tot i que després se’m va
convidar, doncs, a conèixer alguns temes, però, és clar, si partim del fet que en el propi informe que és la memòria
justificativa de tota aquesta qüestió, en la seva pàgina 2 o 3, més ben dit, que posa a l’apartat B diu aparcament
plaça del Pati, diu textualment: “després d’analitzar diferents alternatives basades en la plaça del Pati, la plaça del
Quarter, Font de la Manxa o passeig de l’Estació, s’ha pogut constatar que per costos, capacitat, accessos i
ubicació, la millor opció possible és la de la plaça del Pati. Això ha provocat que s’encomanessin la redacció de
l’estudi de viabilitat oportú, així com de l’estudi geotècnic.” Bé, hi ha una qüestió que des del PP sempre havíem
proposat en aquest tema i abans no s’ha fet referència en això d’aquí en alguna altra intervenció anterior, però des
del PP sempre havíem proposta 3 alternatives, que si em permeten les tornaré a repetir, que eren plaça del Pati,
plaça del Quarter i l’espai, que suposo que deu ser aquesta que aquí anomena com passeig de l’Estació, que és
l’espai que està comprés entre l’estació d’autobusos d’aquí de  Valls i la residència Santa Teresa. Aquesta opció era
una opció fàcil, ja sé que té un inconvenient, ja ho sé,  però suposo que es podria subsanar molt fàcilment si hi
hagués voluntat, hi ha l’inconvenient que és que els terrenys no són de propietat municipal, però també sabem que
la seva qualificació permet entrar en amplis marges de negociació que també permetrien una possible sortida.
Després la compra d’aquests terrenys pot ser compensada perfectament amb el que seria el menys cost de la seva
construcció. Però deixant de banda aquest tema, que això seria un posicionament meu que en cap moment s’han
decantat per un, altre o l’altre, sinó que simplement dèiem que calia un estudi previ comparatiu d’aquestes tres
opcions, descartant d’entrada la que es plantejava a lo que és a la Font de la Manxa.
 
Bé, arribem en aquest punt i arribem en aquest punt amb una qüestió ben clara, i aquesta qüestió ben clara és que
en cap moment -com a mínim que jo sigui conscient, excepte descuit per la meva part o negligència, cosa que no
crec que hagi estat així- en cap lloc o en cap fòrum dintre d’aquesta casa, en comissions informatives, juntes de
portaveus o en aquest mateix Plenari, s’ha parlat ni s’ha presentat d’aquestes opcions alternatives ni s’han fet
números ni s’ha fet qualsevol altre tipus d’indicació. És lo que des del PP trobem a faltar molt i molt clarament i a
més a més amb molt molt disgust nostre.
 
Penso que calia aquesta apreciació prèvia, calia aquesta comparativa de les diferentes opcions, nosaltres dèiem 3,
altres persones deien 2, podia haver vàries, estàvem oberts, lo que demanàvem és una comparativa, perquè a més a
més del que és la comparativa de costos i de capacitats i de dificultats a l’hora de  construir i tot, hi ha una altra
qüestió que, com abans s’ha dit en una altra intervenció en aquest Plenari, es té en compte treballs, estudis tècnics
que miren des del punt de vista dels vehicles però no d’altres aspectes, però també sí que es recolza en el PUOS,
però sembla que després que tenim un barri vell o centre històric, com vulguem dir-li, deteriorat, que sembla ser
que comercialment està agafant, doncs, una mica d’oxigen a la zona del carrer de la Cort i això pot ser que sigui
un efecte, doncs, expansiu, ara estem parlant de tallar l’entrada per la zona del Pati durant un any i mig-dos anys.
Estem parlant de tallar-la en el sentit que hi haurà obres, això provocarà dificultats, una sèrie d’entrebancs que la
gent farà que hi hagi aquesta mena d’opció.
 
Nosaltres, repeteixo i així acabo, el tema és preocupant i considerem que bastant preocupant en el sentit de què, i
això, reafirmo, malgrat que el plec de condicions sigui, considero, brillantes, que demostren un aspecte, una
voluntat de gestió necessària, que hauria calgut fa molts anys en aquesta ciutat i que malauradament així no va ser,
però considero que, i aquest hagués sigut un molt bon punt per continuar per aquesta línia, considero que hi ha un
entrebanc, que és la manca de discussió total d’aquestes alternatives en tots els seus aspectes, no tant sols en
capacitat constructiva de costos, sinó també en les seves repercussions socials i econòmiques.
 
Donat aquesta condició, i repeteixo i em faig pesat, ja ho sé, però m’agrada aclarir els dos punts, malgrat trobar
molt bé tot el que és aquest plec de clàusules, lo que està buscant, que és molt important i més amb la situació
econòmica que hi ha en aquest Ajuntament i amb totes les conjuntures, és un plec de clàusules molt bona, però que
ha mancat d’un diàleg previ, que em sembla que hagués sigut necessari i vital per arribar a un acord que potser, no
dic jo que totes les forces s’haguessin afegit, però com a mínim hagués tingut un recolzament bastant més ampli.
Gràcies.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé. Alguna altra intervenció? Sr. Caballero? ai, Sr. Moreno?
 
SR. MORENO.- Sí, gràcies. Vagi d’entrada el reconeixement i la valoració positiva que fem de l’esforç que ha fet
l’equip de govern com a, òbviament, responsable polític, però de manera especial als tècnics que han estat
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treballant en la redacció d’aquest plec de clàusules tècniques i administratives. És obvi que ha estat un bon
exercici, ja ho vam dir així en la comissió passada, on també vam reconèixer l’esforç d’explicació del regidor Martí
Barberà en aquella mateixa comissió. Tret d’això, òbviament, també coincidirem en l’aspecte de la importància que
té aquest tema. Ha quedat reflectit en l’explicació que ha fet el regidor Martí Barberà, així com l’explicació que ha
fet el Sr. Fernández, les preguntes que ell formulava donen fe de la magnitud de la decisió que avui es pren, com
també les intervencions de la regidora de la CUP i del regidor del PP donen testimoni de la importància d’aquest
tema.
 
Ara bé, també coincidirem, i convé dir-ho d’entrada, que en aquest punt, en molts altres és obvi que no, però en
aquest punt hi havia coincidència des del punt de vista programàtic entre CiU i el Partit Socialista. Si no recordo
malament, en el nostre amb seguretat, en el de CiU s’apostava per la idea i el disseny d’un gran aparcament al
centre de la ciutat, que la ubicació seria el Pati. Per tant, motiu aquest, aquesta coincidència per haver formulat tot
el procediment, tota la gestió fins arribar avui d’una forma radicalment diferent a com avui ens trobem aquest tema.
 
Nosaltres volem valorar, donada la importància d’aquesta qüestió, en dos aspectes. Un l’aspecte formal, algun
regidor ja s’ha referit anteriorment. Estem tractant un tema de gran transcendència, respecte el qual la immensa
majoria de regidors d’aquest Plenari i de manera molt especial els regidors de l’oposició, només hem disposat,
només hem disposat d’una comissió informativa celebrada el passat dijous per conèixer per primer cop un
expedient que compta amb documents molt complexos i per altra banda transcendentals pel present i pel futur de la
nostra ciutat. Ja he dit abans que vam agrair l’esforç del regidor Martí Barberà en l’explicació i comprensió dels
dos documents presentats a la comissió, però també li vam fer saber en aquella comissió que no resultava suficient
perquè avui aquest Plenari pogués tractar amb coneixement de causa plena aquest tema tan important.
 
Per altra banda, res ha impedit, que nosaltres sapiguem, que des de l’inici de les gestions el govern hagués pogut
facilitar l’accés a la informació necessària per fer el seguiment oportú respecte a aquest important qüestió. Sí és
cert que hem comptat amb l’inestimable ajuda dels serveis de premsa de l’Ajuntament que des de fa mesos han
anat donant informació als mitjans de comunicació i a través d’aquests els regidors, regidores i el conjunt de la
ciutadania ens hem pogut anar informant de les intencions del govern.
 
A més a més, i això és important, avui es presenta aquesta proposta amb el dictamen desfavorable de la comissió
informativa de territori, es presenta sense dictamen ni informe de la comissió especial del Centre Històric, es
presenta sense dictamen o informe formal del Consell d’Administració de l’empresa municipal SAM VIAS. En la
proposta d’acord, que es proposa que s’acordi, es fan afirmacions sobre aspectes fonamentals que no  han estat
informats ni documentats.
 
No coneixem, i, bé, no ho diem naltros, s’ha dit ja amb anterioritat, no coneixem l’abast ni contingut dels estudis
comparatius de diferents ubicacions per a la construcció d’un aparcament soterrat. No només ho diem naltros i
algun altre regidor, sinó que la pròpia memòria es fa esment d’aquests estudis que per altra banda no ens han estat
facilitats. No es coneixen, hores d’ara, les solucions urbanístiques proposades relatives als accessos, a l’ús i aspecte
futur que es preveu per a la plaça del Pati.
 
Els annexes anunciats en el plec de prescripcions tècniques no ens han estat facilitats i per tant desconeixem de la
seva existència. En el plec de condicions, al final hi ha un recull de 6 annexes relatius a l’anàlisi de l’esquema
d’accessibilitat del Pati, que no es coneix; relatiu a l’existència de la memòria d’explotació de l’aparcament de Sant
Francesc, que no ha estat objecte de valoració ni de discussió; a l’annex de descripció i condicions del personal a
subrogar, que no ha estat debatut ni informat en quines condicions s’ha de fer; el document model de gestió de
residus municipal actual, que tampoc ens ha estat facilitat; el document anomenat quantitats pendents
d’amortització, imagineu relatiu a l’aparcament de Sant Francesc, que tampoc el coneixem; i l’anomenat pla de
fases d’implantació de la recollida domiciliària de la fracció orgànica, que tampoc ha estat objecte de discussió o
debat o estudi per part de les comissions. No neguem que puguin existir aquests documents, senzillament no han
estat objecte del debat previ a l’acord que avui se’ns proposa.
 
També hauríem de dir que en la proposta d’acord es contempla l’aprovació de l’estudi anomenat de l’estudi de
viabilitat amb el corresponent avantprojecte de l’aparcament soterrat al Pati. Al mateix temps es proposa aprovar un
plec de prescripcions tècniques, en el que el seu article 4 obliga als concursants a incloure en la seva oferta un
avantprojecte de l’estacionament. Cal preguntar-se, doncs, quin projecte o quin avantprojecte aprovem, el que
s’anuncia realitzat juntament amb l’estudi de viabilitat o s’aprovarà el que es presenti d’acord amb el plec de
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clàusules per part dels ofertants.
 
Per cert, sí que hi ha hagut una qüestió que ens ha produït un cert dubte, de la documentació que sí tenim hem
pogut constatar que vostès van acordar mitjançant un decret d’alcaldia amb data 23 de juliol, l’encàrrec a una
mateixa empresa per la redacció d’un estudi de viabilitat d’un aparcament soterrat al Pati i per altra banda de la
redacció de l’avantprojecte del mateix aparcament. Aquest encàrrec, que com els hi he dit té data 23 de juliol i que
va costar 24.000 €, uns 4 milions de ptes., va permetre que els dos estudis fossin publicats al BOP el dia 8 d’agost
del 2004, tot just 10 dies després, 10 dies hàbils per ser exactes. Sorprèn la diligència de l’empresa contractada per
redactar aquests estudis: en només 10 dies van fer els dos estudis. És evident que no va ser així, en 10 dies hàbils
aquesta empresa no podia realitzar els estudis encarregats, per tant, o els estudis són de dubtosa qualitat, cosa que
no creiem pel cost que han tingut, o bé estaven realitzats amb anterioritat a la seva contractació. Si és així i no
consta cap acord de cap òrgan competent que naltros coneguem per a la contractació d’aquest serveis, algú ens
podrà explicar quin va ser el procediment per aquesta contractació i en qualsevol cas el secretari serà tan amable en
el seu moment d’informar si jurídicament aquesta contractació ha estat correcta en la forma.
 
També hem de dir que la proposta d’acord que proposen es fonamenta, ja s’ha citat anteriorment, en estudis i
normativa urbanística: el PERI. De no existir el PERI avui, previ a l’acord que es proposa, hauríem d’haver fet
correccions a l’ordenació urbanístic de la ciutat per contemplar la possibilitat de la construcció d’aquest
equipament en la plaça del Pati.
 
També es fonamenta en estudis de mobilitat produïts l’anterior legislatura, en alguns casos no aprovats encara i en
d’altres en fase de revisió. Per tant, ningú pot evitar, si més no, el risc de caure en contradicció si l’acord que es
proposa avui, resultés en el temps contradictori amb alguns dels estudis en fase de revisió.
 
Per tot això, i encara que siguin qüestions formals, volíem destacar el fet de què a aquest Plenari no arriba aquest
tema amb la suficient madurés com perquè el conjunt de regidors i regidores d’aquest Plenari poguéssim estar-hi
plenament convençuts del nostre posicionament.
 
Però més enllà de les qüestions de forma, que de vegades pot resultar fàcil agafar-se només a qüestions formals, sí
que volem fer esment d’algunes qüestions de fons. Vagi d’entrada també el que ja és conegut: la nostra postura
favorable a la construcció d’un aparcament soterrat al Pati. Així consta -ho he dit abans- en el programa electoral,
així  ho vam acordar quan vam aprovar el PERI del Centre Històric i així consta en tots els estudis realitzats fins al
moment i dels quals tenim coneixement. Tant cert és això, com la preocupació que ens provoca la proposta que fan
vostès, els intentarem explicar.
 
Vostès proposen donar a concessió privada la construcció i explotació d’un aparcament soterrat al Pati, amb una
inversió aproximada de 4.800.000 €, aproximadament 800 milions de ptes., la concessió prevista per una durada de
40 anys. Aquesta proposta la fan fonamentada en un estudi de viabilitat que, el mateix estudi alerta del risc
d’explotació en el cas que no es garanteixi un volum d’utilització mínim. Tal i com consta en l’estudi de viabilitat i
en la memòria en el seu punt 2n, vostès mateixos reconeixen com un dels fonaments a la seva proposta aquest risc
de viabilitat econòmica de construcció d’aquest aparcament. És a dir, l’aparcament projectat no és viable
econòmicament en si mateix.
 
Per corregir la no viabilitat de l’aparcament i garantir a la vegada que sigui atractiu per a la inversió i explotació
privada, vostès contemplen -ho han explicat molt bé avui- ampliar la concessió també per 40 anys amb l’explotació
afegida de l’aparcament de Sant Francesc, actualment de titularitat i explotació pública municipal i des de fa temps
rentable econòmicament. Aquesta garantia li deu haver semblat insuficient a la inversió privada i vostès -ho han
reconegut avui també- han accedit a afegir altres negocis, aquests sí rentables econòmicament, com són tots els
serveis mediambientals de l’Ajuntament, amb una factura anual de més de 2 milions d’euros, aproximadament 350
milions de ptes. anuals, que representa en si mateixa aquesta factura anual el 42% de tota la despesa en béns i
serveis de l’Ajuntament en còmput anual. Aquesta concessió dels serveis de recollida i transport de residus, la
gestió de la deixalleria, la neteja viària i la jardineria la fan per un període de 16 anys prorrogable amb la
possibilitat d’un nou període de 16 anys més.
 
Bé, si amb això no hi hagués prou vostès contemplen, és lògic i jurídicament correcte, la clàusula per garantir
l’equilibri econòmic de la concessió, la qual retorna a l’Ajuntament la responsabilitat d’abonar en diner públic
qualsevol dèficit que es pugui generar amb aquesta macroconcessió.
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Per tant, ens lliguem per un període de 16 anys en serveis mediambientals i de 40 en la gestió i explotació de
l’aparcament a la nostra ciutat. I tot això ho fan partint d’un estudi de viabilitat realitzat per una empresa privada
que podia tenir interès en ser l’adjudicatària i per tant arribant a conclusions favorables als seus interessos.
 
No han estudiat altres possibilitats d’inversió mixta o pública ni de gestió municipal. Quan es va construir
l’aparcament de Sant Francesc -ja ho ha dit abans el Sr. Fernández- també hi van haver empreses disposades a fer
la inversió i explotació. Si hagués estat així, possiblement avui pagaríem tarifes superiors a les que s’estan pagant
en aquell aparcament i tindríem -i això és important amb una certa perspectiva de temps- un servei públic rentable
en mans de la compte de resultats d’una empresa privada. Des del nostre punt de vista, en aquell moment la
decisió de l’ajuntament va ser encertada.
 
Una altra qüestió no menys important. Aquesta infrastructura necessària i volguda, no té -com ja s’ha esmentat
anteriorment- una execució fàcil. El període d’execució no estarà absent de dificultats i d’inconvenients per als
ciutadans. Tots som conscients d’això.
 
Podríem fer-se la pregunta, fer-nos la pregunta: s’han previst solucions provisionals alternatives a l’accessibilitat al
centre històric per suplir, si més no, el període de temps en què el Pati restarà total o parcialment afectat per les
obres? Els veïns, usuaris i de manera especial el comerç, que patiran de manera molt greu els efectes d’unes obres
que abans de ser iniciades haurien de comptar amb solucions alternatives per suplir els seus inconvenients,
coneixen quines són aquestes alternatives? Com podrà conviure -una altra qüestió que ens preocupa- un
aparcament privat amb permanent competència de serveis, amb unes tarifes que segons l’estudi de viabilitat
doblaran les de la zona blava en superfície? Com podran conviure fent competència amb la zona blava? Què
s’haurà de fer per evitar aquesta competència, pujar les tarifes de la zona blava o bé compensar l’empresa
concessionària per pal·liar el major risc de dificultats en l’explotació de l’aparcament? En qualsevol cas, qualsevol
decisió podria ser molt negativa en un futur imminent.
 
Nosaltres considerem que tal i com fan la proposta, tal i com és formulada és un error. La nostra proposta, tal i com
els hi hem dit som favorables al Pati, el nostre disseny a aquesta proposta seria un altre, tindria unes altres
característiques. La nostra opció d’aparcament al Pati passaria per la viabilitat de la inversió pública o mixta, però
sempre per la gestió pública, fins i tot assumint públicament i sota la responsabilitat política, possibles dèficits per
un servei que entenguéssim que és d’interès general.
 
La nostra opció passaria per desvincular les concessions de la brossa i altres serveis ambientals, la neteja viària, la
jardineria i concentrar tota la capacitat negociadora de l’Ajuntament en millores específiques en la gestió
mediambiental i no vinculades a altres interessos que només poden respondre al lògic interès de la iniciativa
privada i no pas, com vostès suposen, a l’interès general de la ciutadania.
 
La nostra opció de l’aparcament soterrat al Pati, passaria per fer front a una obra d’aquesta envergadura, sempre i
quan abans tinguéssim solucions alternatives per evitar els efectes segurs, els efectes negatius que de ben segur es
donaran en la fase d’execució de l’obra.
 
Vostès recordaran com, per exemple, amb la implantació de la zona blava es va dur a terme tot just després d’haver
ofertat àrees d’aparcament dissuassòries i gratuïtes.
 
I, per últim, la nostra opció passaria per tirar endavant la construcció de l’aparcament un cop definits i consensuats
temes fonamentals i claus com són el model, el paisatge, la qualitat de material i els usos previstos i desitjats per la
plaça principal de la nostra ciutat. Abans s’ha citat com podem resoldre l’inconvenient que esdevindrà el dia que
l’avantprojecte i el projecte d’aparcament del Pati, condicioni de manera necessària el perfil i el paisatge i els
acabats de la futura plaça, de la coberta d’aquest pàrquing. El lògic hauria estat que el disseny del projecte
d’aparcament vingués condicionat prèviament havent realitzat el debat necessari i consensuat sobre quin model de
plaça volem. Plaça que per altra banda -i en això també coincidirem tots- ha de recuperar la funció de centralitat
que ha tingut durant dècades, plaça que ha de ser -també coincidirem tots- la garantia necessària per a la
recuperació del Centre Històric.
 
Per tot això, nosaltres pensem que malgrat que és un tema d’un abast i d’una importància considerable, que no hi
hagut cap motiu ni cap element per dissuadir el govern d’haver facilitat de manera transparent i de manera
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voluntariosa la possibilitat de què tots els grups municipals i fins i tot entitats i ciutadania en general es pogués
pronunciar, ens trobem avui davant un acord, que cal respectar democràticament el seu resultat, faltaria més, però
que també cal respectar els arguments, en aquest cas els nostres, de l’oposició, en què malgrat que estaríem d’acord
en la construcció d’aquesta infrastructura, diferim en la forma com es pretén portar a terme i ens preocupa i molt
els efectes negatius, la incertesa de les conseqüències que la decisió que possiblement avui s’adoptarà, tindrà pel
futur imminent i a llarg termini de la nostra ciutat.
 
SRA. ALCALDESSA.- Bé. Sr. Canela?
 
SR. CANELA.- Era un breu apunt. Ho dic perquè s’ha passat molt per sobre i s’ha comentat, el tema de la
subrogació dels treballadors, diguéssim, de les diferents empreses que en aquests moments estan en concessió, en
el cas dels serveis mediambientals està clar, però lo que no queda clar és el cas de l’aparcament de Sant Francesc,
que els treballadors pertanyen a SAM VIAS, aquesta subrogació en quines condicions serà? Perquè una cosa és
parlar de subrogació i l’altra és de manteniment de les mateixes condicions laborals o no, posat que després
dependran d’una altra empresa.
 
Per tant, ens agradaria que d’alguna manera valoréssiu o ens poguéssiu donar una resposta sobre si heu analitzat
aquesta situació.
 
SR. ALCALDESSA.- Molt bé. Contestant una mica tot aquest seguit de dubtes que s’han generat, començaríem
per alguna cosa.
 
A veure, s’ha parlat de què la fórmula econòmica, en aquest cas, que ha escollit aquest govern i el PSC ha dit que
ells hagueren optat per una altra fórmula, una altra modalitat, fins i tot m’ha semblat sentir -no ho sé, perquè he
anat prenent notes a mesura que...- que no s’havia estudiat alguna fórmula mixta. No sé si és així o m’ho ha
semblat entendre, he entès això. Bé, sobre això li hem de dir que nosaltres hem estudiat tres fórmules de
finançament. Des de què vam començar, en els primers mesos d’entrar al govern, va ser una obsessió perquè
enteníem que una obra d’aquest tipus que durarà entre 16-18 o si s’allarga, 20 mesos, és una cosa que s’havia de
posar fil a l’agulla ja. Aleshores les 3 fórmules de finançament eren les següents:
 
Possibilitat A: Que l’Ajuntament, l’administració pública, ja sigui a través d’una societat com és SAM VIAS,
s’encarregués de fer tota l’obra i per tant assumís el 100% de l’endeutament. Això és del tot impossible. És del tot
impossible perquè, doncs, com ja hem dit el pressupost és una inversió de 4.800.000 €, aproximadament uns 800
milions de ptes., i tal com està la situació econòmica de l’Ajuntament, sabem que amb el nou Pla de Sanejament,
ho dic de memòria, però crec que el marge d’inversió està al voltant d’uns 200 milions de ptes. a l’any, això anant
bé i aplicant les mesures del Pla de sanejament i aplicant, doncs, les mesures que, com sabem, fa pocs dies hem
aprovat, per tant si ho haguéssim volgut fer, haguérem pogut fer, com a molt, mig pàrquing, posem pel cas, o una
tercera part.
 
Després vam mirar la possibilitat de fer-ho per empreses externes i en concret, doncs, es va consultar a les tres o
quatre grans empreses del sector. Bé, aquesta gent van ser els que van fer, alguns d’aquests, l’estudi de viabilitat -
que encabat m’hi referiré, ja que ha parlat d’aquest estudi- perquè ells estaven interessats en fer l’aparcament, des
del punt de vista de què el capital privat, doncs, està interessat en fer aquest tipus d’obra pública de tanta
envergadura i per tant, pel seu compte, pel seu compte i sense pagar un cèntim l’Ajuntament, ells van començar a
fer estudis per veure quina era la demanda actual d’aparcament, van fer enquestes telefòniques en les que van
preguntar sobre la possibilitat o la disponibilitat que tindria la gent per comprar aparcament per residents, fins i tot
en les preguntes es preguntava dient-los-hi ja el cost que podia suposar la plaça, perquè això a vegades pot tenir un
efecte dissuassori, se’ls preguntava també en els terminis de l’any de la concessió. Es va també mirar cada un
d’aquests llocs, com s’ha dit, a l’escorxador, els diferents llocs, van venir a fer un treball de camp, van estudiar
aquestes mancances, la demanda que hi havia i finalment, doncs, aquesta gent ens va venir a dir que l’aparcament,
aquesta infrastructura, més que tenir pèrdues el que no tenia és el benefici econòmic que ells com empresa privada
volen aconseguir, que sabem que a vegades no és ben bé el mateix. Per tant, no només diuen, bé, és que no és que
diguem que hi perdrem diners, però és que volem guanyar aquest marge i per tant aquest marge de benefici no està
assegurat.
 
Per tant, a partir d’aquí vam iniciar l’altra via, que era una altra possibilitat -això ja estem parlant ara del novembre
de l’any passat-, que consistia en fer precisament una fórmula mixta. És a dir, vam estudiar la possibilitat de crear
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el que es diu una UTE, que consisteix, doncs, en fer una creació d’empresa temporal per poder gestionar aquest
aparcament. Com a molt vam arribar a diferents empreses que estaven disposades a assumir el 75% de la inversió,
del cost de la inversió. Però deien que el mínim el mínim, apretant molt, perquè això es va anar reduint a través de
negociacions, podien arribar a assumir el 75% i que nosaltres havíem de posar el 25%, és a dir, el 25% d’aquests
800 milions de ptes.
 
Aleshores vam fer una reunió amb algunes caixes i entitats bancàries, on se’ls va entregar els números del balanç
de la situació mercantil de SAM VIAS i finalment resulta que cap entitat bancària ens va voler donar un aval
perquè nosaltres poguéssim finançar aquesta inversió, perquè, doncs, el balanç era negatiu, degut a què, com saben,
doncs, el patrimoni en el cas de la societat de SAM VIAS té ingressos, i aquí permeti’m que el corregeixi, perquè
abans ha dit que el pàrquing de Sant Francesc és rentable. El pàrquing de Sant Francesc, per si mateix, no és
rentable des del punt de vista de l’amortització que hi ha pendent de pagament de SAM VIAS. Per això li dic,
perquè abans vostè ha dit que l’aparcament, nosaltres el que fem és ficar dins del paquet l’aparcament, no la resta
de l’explotació de les  zones blaves, només ho dic perquè és una cosa important perquè Sant Francesc no dóna
benefici. Per què? Perquè té els 200 milions pendents d’amortització d’aquella inversió. Per tant, nosaltres, en
aquell moment, això tampoc va ser possible perquè no vam trobar cap entitat que ens pogués autoritzar a fer
aquesta inversió. Per tant, només era per dir-los-hi que sí que s’han estudiat les fórmules i s’han estudiat, doncs, de
forma intensa i consultant a més d’una entitat bancària, però cap d’elles ens va dir que amb el balanç actual que hi
havia de SAM VIAS es podia fer front amb això.
 
Ha parlat també de la incertesa pel que fa al risc de l’explotació. És  a dir, és un tema que a nosaltres també ens
preocupa molt. Nosaltres, atès que aquests estudis de viabilitat diuen que s’ha de garantir un mínim d’ingressos
suficients, el risc de la viabilitat econòmica nosaltres com ho hem resolt? Ho hem resolt, tal com vostè deia, a
través de la fórmula de l’equilibri financer. El que passa és que m’agradaria només corregir una cosa, perquè és
una fórmula complexa que ens va portar molts dies, que potser fins i tot si tenen dubtes no sé si en el seu moment
el secretari voldrà informar perquè junt amb l’interventor són els que l’han elaborat tècnicament perquè tingués les
condicions més avantatjoses per a l’ajuntament i el que sí que hem de dir és que nosaltres el que hem fet és, partint
de la base de què en els primers anys efectivament l’aparcament al Pati podria ser que no fos rentable o no arribés
al benefici, nosaltres el que hem fet és una fórmula en què com que es fa un sol contracte i s’adjudica tot el volum
dels serveis de manteniment, de recollida i de tot, la revisió a l’hora de mirar quin és el benefici o pèrdues, és
global. De manera que nosaltres creiem que estem en condicions d’afirmar que difícilment nosaltres, l’Ajuntament,
haurà de fer aportacions extraordinàries a l’hora de fer si és que hi ha alguna pèrdua en aquest aparcament. I això
hem de dir que tampoc ha estat fàcil d’acceptar, perquè -com vostès saben- quan es fa un concurs, també es mira
de parlar amb empreses per veure si, doncs tindràs gent interessada en el que és l’adjudicació i per tant hem de dir
que no és que els agradés molt, però precisament el fet de posar en un sol paquet el fet de fer la concessió a 16
anys i de fer tot això, és el que ha permès poder apretar més en les condicions de preus i fer-los més competitius,
perquè entenem que hi ha marge suficient. Per tant en aquest, el que voldria dir és que, bueno, doncs que estiguin
tranquils en el sentit de què precisament està previst que l’Ajuntament no hagi de fer bestretes, en quant si hi ha
pèrdues en aquesta explotació.
 
Després ha parlat també de diferents projectes. Ha dit, efectivament, que actualment hi ha dins de la documentació
que forma part de l’expedient, entre el geotècnic, l’estudi de viabilitat, hi ha un avantprojecte, i ha dit que es
contempla en el plec de clàusules, efectivament, que l’empresa haurà de fer un altre avantprojecte. Això només li
he de dir que legalment és sempre així, és a dir, no és que nosaltres hàgim fet un avantprojecte i que després hàgim
de repetir la feina, sinó que el que hi ha, el que es demana, que a l’hora de fer una concessió d’obra pública, és que
com a mínim hi hagi el geotècnic, que hi hagi l’estudi de viabilitat, l’estudi mediambiental -que també hi és, està
junt amb l’estudi de viabilitat- i encabat un avantprojecte, que s’entén que l’avantprojecte no és ni molt menys
definitiu. Per exemple, li posaré un exemple, l’avantprojecte actual marca uns accessos i unes sortides, però
nosaltres en el plec de clàusules ja hem dit que l’empresa haurà de fer l’avantprojecte, que serà molt més complert i
que a més a més, quan tingui aquest avantprojecte, l’haurà de fer tenint en compte la documentació que hi afegim,
que és les condicions i tot el que recomana el RACC quant a accessos i sortides. Per tant, això no és que, abans he
sentit dir, quin avantprojecte aprovarem o quin tindrem en compte, doncs tindrem en compte el que últim que serà
el que farà l’empresa, i que simplement no és que hàgim duplicat la feina, sinó que la legislació així ho marca, que
entenem que, a més a més, ha de ser més complert que el que hi ha actualment.
 
Després s’ha parlat de què... s’ha parlat de qualitat, dels acabats. Vostès recordaran que quan es va fer
l’aparcament al pàrquing de Sant Francesc després es va haver de fer front a la urbanització de la plaça, que va
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pujar molts diners. Nosaltres el que hem volgut fer aquí, precisament, és preveure que això no es torni a repetir i
per tant hem ficat dins la puntuació l’obligació de què l’empresa tingui que destinar aquests 900.000 € en quant a
l’acabament de la plaça. És possible que si nosaltres fem una plaça amb una gran, gran qualitat, l’Ajuntament
tingui que posar una diferència en el seu moment, això és possible. El que passa, que també hem de dir que creiem
que una partida de 900.000 €, com saben les empreses tenen uns pressupostos i en funció de la qualitat de
pavimentació, de mobiliari urbà, de faroles, d’enllumenat, etc. etc., ells ja saben allò que és el preu baix d’un
acabament de nivell baix, mitjà i alt, i hem de dir que això s’ha fet tenint en compte un acabament mitjà-alt. I per
tant, nosaltres creiem que en aquest sentit la qualitat d’una plaça tan emblemàtica com aquesta serà possible, tot i
que, potser sí que és veritat, que alguna cosa hi haurà de posar l’Ajuntament.
 
Hi ha una cosa que em sembla que potser no, no sé si no l’hem explicat prou bé, perquè aquí es parla de què
primer s’hauria d’haver fet el disseny de la plaça i la urbanització, abans de fer el projecte de l’aparcament. No sé
si ho he entès així o no, m’ha semblat que també hi havia algú més que ho deia. Nosaltres volem aclarir que això no
és així, és a dir que el que és el disseny de la plaça i el projecte d’urbanització, que evidentment s’ha de convocar
un concurs d’idees que es pot convocar a partir, doncs, del gener o el febrer d’aquest any, serà, el que, allò marcarà
com quedarà la part externa. L’únic que s’ha de determinar i que ha de ser en aquest avantprojecte, és el tema de
les sortides i de les entrades i això més que la urbanització de la plaça, és sobretot el tema de l’accessibilitat dels
vehicles i la proposta que fa el RACC, és allò que té que prioritzar i després, en funció de la millora dels accessos
pel que fa a l’entrada de l’aparcament i sortida per evitar embotellaments, és quan el projecte d’urbanització s’ha
d’adaptar, perquè l’únic que marcarà aquí serà els accessos de per on entraran o per on sortiran els cotxes.
 
Després s’ha parlat de si hem fet previsions sobre solucions que s’hauran de prendre quan, perquè es preveu que
les obres, doncs, evidentment, això tindran un efecte en la població, en els veïns, en el comerç, etc. El que hem de
dir nosaltres és que, primer, el fet de què es digui de què estarà totalment tancat, això han de sapiguer que no és
cert, almenys no es treballa amb aquesta hipòtesi, això no vol dir que hi pugui haver alguns dies concrets en què
tingui que estar tancat, això ja ho desconeixem, per pròpia obligació, però la idea no és que durant tots aquests
mesos de construcció estigui tancat, sinó que es pugui permetre l’accés de l’entrada i la sortida de vehicles. El que
potser no es podrà és estacionar, això sí. I, en tot cas, les solucions que hàgim d’adoptar o de preveure, les podrem
preveure en funció del projecte constructiu, quan ens marqui exactament l’accés i la sortida, perquè difícilment
podem preveure nosaltres l’ordenació del trànsit si fins que no tinguem l’avantprojecte i l’estudi constructiu no ens
diuen exactament per on ha de ser l’accés i per on ha de ser la sortida, igual que si s’han d’efectuar els canvis de
circulació corresponents que marca l’estudi del RACC. Per tant, ho farem però es farà quan s’hagi de fer i quan
tinguem la informació suficient.
 
També s’ha parlat del tema de les tarifes. Nosaltres li hem de dir que en el procés d’adjudicació de l’aparcament, a
l’hora de puntuar, ja ha dit abans el regidor i molt ben explicat, de què hem optat per l’equilibri, en el sentit de què
asseguréssim, de què com que hi ha la mateixa puntuació pels dos paquets, nosaltres d’aquesta manera evitem que
una empresa, qualsevol, o grup empresarial pugui guanyar el concurs sense que els dos projectes siguin bons i
eficaços des del punt de vista de què tingui valor per si mateixos. Volíem evitar que d’aquesta manera hi pogués
haver un projecte de l’aparcament i que en canvi fos molt bo i en canvi això anés en detriment dels serveis de
qualitat. Per això hem posat la mateixa puntuació en les dues coses.
 
Ara bé, què hem prioritzat en cada un d’aquests casos? En el cas de l’aparcament hi ha tres coses que prioritzem,
com s’ha dit, el tema dels terminis i l’execució, perquè hi ha una penalització i a més a més s’opta per una cosa
que és una novetat, que és una fórmula de construcció que nosaltres puntuem, que és la construcció industrialitzada
de formigó, que això accelera molt el que és la construcció. I per altra banda, el tema de la urbanització de la plaça
i després el tema important, les tres coses que més valorem -n’hi ha més- és el tema de les tarifes. Per tant
nosaltres, el que proposem i puntuem, és que a l’hora de tenir criteris d’adjudicació, aquella empresa que ofereixi
unes tarifes més baixes i que per tant suposin un menor cost pels ciutadans, estem puntuant de manera important
amb un nombre important de punts. Per tant, això ho considerem essencial i per tant en aquest sentit nosaltres
creiem que s’hauran d’esforçar per poder presentar tarifes competitives.
 
Després s’ha parlat també sobre si jurídicament la contractació que es va fer a l’empresa és correcta o no.
M’agradaria si el secretari vol informar quant a la fórmula que es va contractar el sistema. Hi ha alguna...
 
SR. SECRETARI.- No, no, és totalment correcta.
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SRA. ALCALDESSA.- D’acord. Aleshores, el que sí que és cert, és que sí que és cert, és una observació que s’ha
fet i que és evident que és així, que com ha dit el Sr. Moreno, doncs, com que l’estudi es va encarregar en unes
dates i al cap de poc temps, doncs, ja va ser entrat, un pot pensar que aquí hi ha alguna mena d’irregularitat. Queda
clar que pel que fa a la contracció no és així, ara bé, el que no hem d’amagar, perquè a més a més, doncs, ha estat
així i de fet ja ho hem explicat en altres ocasions, és que nosaltres quan ens vam posar en contacte amb diferents
empreses, com que n’hi havia vàries d’interessades, ells, pel seu propi compte, van fer aquests estudis, per l’interès
que hi tenen i en aquests estudis hi ha la part d’enquestes que els hi comentaven i tot això, que nosaltres no hem
pagat res. Per tant, simplement, com que hi ha, a part de les empreses de construcció d’aparcament, encabat hi ha
una o dues empreses que fan aquests estudis de viabilitat i són les mateixes que les encarreguen les diferents
empreses que fan aparcaments. Com que això estava fet, simplement el que nosaltres vam fer és fer una adjudicació
de forma legal, amb els criteris corresponents, però en tot cas que sàpiga que nosaltres no vam en cap moment ni
avançar diners ni vam tenir que fer res de res. Simplement vam començar això i aquests treballs el novembre de
l’any passat i per tant, en el moment que es va considerar oportú i que ja s’havia mirat la resta d’ubicacions o
emplaçaments possibles, va ser quan es va decidir fer la contractació, però no hi ha cap mena d’irregularitat.
 
Hem sembla que, després hi ha hagut un altre, tal com ha dit el Partit Socialista, excepte i de fet jo recordo també,
abans de les eleccions en el debat que hi va haver, per exemple, en el Teatre Principal sobre el comerç, en què
clarament, doncs, va afirmar i apostar rotundament per l’execució d’aquesta infrastructura en la ubicació del Pati. I
el que sí que volem dir és que aquí s’ha parlat potser de què ha faltat informació, el que sí que hem d’acceptar
nosaltres és de què potser no hem donat tota la informació de cada un dels passos que feia el govern, en part perquè
per prudència crèiem que si nosaltres donàvem informació i primer estàvem treballant en la línia d’assumir tot
nosaltres, tot l’endeutament, després estàvem estudiant la línia de fer-ho tot extern, després una fórmula mixta i al
final cap d’aquestes ha estat viable. Això es podia interpretar com que hi havia confusió o que no teníem clar les
coses, quan en realitat era que s’estaven estudiant cada una d’aquestes coses en profunditat. I per tant, el que sí que
li diré és que nosaltres vam informar fa molts mesos en el Consell d’Administració de SAM VIAS d’aquesta
intenció de fer l’aparcament i per tant jo crec que no es pot dir que hi hagués desconeixement en aquest sentit. Una
altra cosa és que haguéssim d’informar, que repeteixo, de cada una de les gestions i passos que nosaltres com a
govern ens toca fer per intentar donar solucions i trobar viabilitat econòmica.
 
A mi també, en això si un cas ja respondrà després el secretari, s’ha dit que no hi ha un dictamen de la Comissió
del Centre Històric, que no hi ha un dictamen de SAM VIAS, jo no sé si és vinculant o es necessiten aquests
dictàmens, Sr. secretari? Val, doncs si no són vinculants, vull dir, per tant per això no hi són, però el que sí que li
podem dir és que en el Consell d’Administració de SAM VIAS consta en acta que, doncs, el seu grup polític i
d’altres, doncs estaven d’acord amb la construcció i per tant això ho donem per vàlid. I també que en les
comissions del Centre històric tothom, docns, ha estat d’acord, a excepció de la CUP, de què això era una cosa
necessària i en cap moment ha estat qüestionat. Per tant, si bé no hi ha els dictàmens, que com es diu, no són
jurídicament vinculants, sí que és indubtable que l’opinió en aquests diferents òrgans ha estat totalment favorable al
projecte.
 
I quan ha parlat finalment d’incertesa, jo no sé exactament a què es refereix, jo m’imagino que és això del risc
financer o suposo que anava per aquí, no sé si li hem aclarit una mica els dubtes. Nosaltres creiem que aquesta
incertesa no hi és, que està garantit i bloquejat per la fórmula econòmica que hem optat.
 
Per altra banda també el PP ha fet referència o ha esmentat alguns dubtes. Ha parlat de què passarà si a l’hora de
començar la construcció, doncs, poden aparèixer jaciments o, vull dir, en aquest sentit nosaltres hem fet el que
prescriu la llei, que és fer un geotècnic i l’informe és favorable. Vull dir, aquí afortunadament, doncs, no tenim
tantes restes i el geotècnic diu que és així. Per tant, més enllà d’això nosaltres tampoc tenim més garanties. El que
sí que és evident és que hi havia de ser i el que es preveu és que d’entrada no hi ha d’haver cap sorpresa, no? Cosa
que ens podria passar a qualsevol aparcament, perquè si haguéssim fet un geotècnic a qualsevol altre lloc que fos
favorable, també tindríem la incògnita final de veure què passaria, no? Això passaria no només al Pati, sinó a
qualsevol altre lloc.
 
Després aquí s’ha parlat d’altres possibles espais a estudiar. En concret vostè ha fet esment a la zona de l’estació
d’autobusos amb la Residència Santa Teresa, etc. etc. Miri, això té uns certs inconvenients, alguns ja els ha dit
vostè, per exemple, nosaltres allò no és de propietat municipal. Nosaltres degut a l’escassetat de recursos que tenim
hem de mirar d’utilitzar allò que és sòl públic i que per tant el subsòl el podem explotar i en aquest cas nosaltres
hauríem de passar a fer una adquisició d’uns terrenys o d’immobles, en el seu cas, no sé exactament perquè quan es
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diu aquella zona no sé exactament quina superfície o quins edificis en concret fan referència, ho desconec, però en
tot cas, a més a més això també suposaria un retard per a tot el procés que això comporta, perquè han de saber que
nosaltres creiem que aquest aparcament ja s’hauria d’haver fet fa anys, creiem que la ciutat de Valls no pot retardar
més tenir un aparcament d’aquest tipus perquè això és dissuassori per tot el comerç de la resta de la comarca i per
tant això també ho hem tingut en compte. I després, que l’estudi de viabilitat, si se’l miren amb profunditat, destaca
claríssimament una corona i una zona bàsica on convé i queda el Pati claríssimament i diu que hi ha una corona de
150 m., em sembla, al voltant, que és la zona on més interès té fer aquest aparcament per varis motius. Primer,
perquè, així com a la plaça dels Quartels hi ha gent dels habitatges que hi ha al costat que ja tenen places
d’aparcament als seus edificis, això no passa en el cas dels voltants del Pati i més directament relacionats amb el
Centre Històric. Aquest és un. I la segona, és que des del punt de vista del comerç, també sembla més atractiu o
almenys això és el que ens informen o el que diuen i el que recomanen aquests estudis de què sigui en aquesta
plaça tan cèntrica.
 
Per tant, des del punt de vista de donar serveis als residents, pel que fa, perquè com saben l’aparcament es consta
de què, no sabem exactament però la previsió és de tres plantes, i que una pugui ser per residents del centre
històric. Per tant, en el cas de Santa Teresa o aquesta zona que deia, sàpiga que també hi ha el problema aquest de
què la demanda de places d’aparcament de residents, doncs, no existeix com en el cas o almenys no és tan acusada
perquè hi ha hagut construccions noves que ja disposen d’aparcament propi. Almenys pel que fa a l’aparcament de
resident i això també ho vam tenir en compte.
 
S’ha fet referència també al que és el tallament. Ja li he dit que no hi haurà el tallament de l’entrada de vehicles de
forma continuada, s’haurà de suprimir el que és l’aparcament i en tot cas les mesures que s’hagin de preveure,
quan tinguem damunt de la taula el projecte constructiu que ens marqui exactament per on hi ha d’haver l’accés,
aleshores serà el moment de prendre aquestes mesures.
 
I pel que fa als comentaris que ens ha fet la Sra. Garcia, bé, ha parlat de l’estudi del RACC i dels diferents
escenaris que allí es proposen. Efectivament, degut a les demandes que hi va haver per part dels sectors comercials,
es va demanar que aquest estudi estudiés la possibilitat de fer un canvi en la circulació i si vostè ha vist, doncs, els
4 escenaris contempla cada un d’ells. I bàsicament el que ve a dir és que, diu que a la plaça del Pati hi ha un
problema de congestió, en concret calculant un índex de 7,8 diu que hi hauria d’haver com a molt 600 vehicles i
que n’entren 4.000 i per tant que està totalment congestionat. Això és el que diu l’estudi del RACC literalment. I, el
que proposa allí, ja haurà vist que un dels escenaris és fer un canvi de circulació i en canvi no fer aparcament i el
que diu l’estudi és que això no resoldria els problemes de saturació. Això és el que diu literalment, per tant, jo no
sé si estem parlant del mateix estudi o no, però en tot cas em sembla que l’estudi deixa molt clar que una de les
maneres de resoldre el problema de la congestió i de saturació de trànsit precisament al Pati, és fent un aparcament
soterrat.
 
Per tant, nosaltres el que pretenem és resoldre la mancança d’aparcaments, el dèficit pel que fa a residents en el
centre històric, oferta de rotació perquè hi hagi gent que pugui venir per l’activitat comercial i de serveis, però
alhora aprofitar també per solucionar un altre problema que tenim, que és el de la saturació i la congestió en el
Pati, perquè alguna cosa s’ha de fer en el Pati per acabar amb aquest caos circulatori.
 
I, per últim, també ha dit el tema de què la urbanització la plaça condicionarà els accessos i tot això. Insisteixo en
què això no és així, no té perquè ser així, de fet les empreses que ho fan, doncs, en molts casos es deixa el projecte
d’urbanització per més endavant. El que sí que és decisiu i important és l’avantprojecte i en concret el projecte
executiu que marqui i que tingui en compte quin és els accessos de cara a la millora del trànsit i que probablement
inclourà els canvis en la circulació.
 
I pel que fa a manca de transparència, jo li diria que jo no comparteixo aquesta opinió. Una cosa és que no s’hagi
donat tota la informació de cada una de les gestions i dels passos que hem fet i una altra cosa és que això hi hagi
hagut opacitat o manca de transparència. Nosaltres, com saben, repeteixo, perquè ho tinc que tornar a dir, que això
es va informar en el Consell d’Administració de SAM VIAS fa molts mesos, també en el del Centre Històric on
vostès hi tenen representants i per tant també ho hem anat  parlant i després que sempre que vostès han volgut
parlar algun tema en concret que els ha preocupat, doncs, el govern no ha tingut cap inconvenient en explicar-los i
donar-los totes les explicacions. Per tant, també hagués estat al cas perquè des de fa molts mesos no hem amagat
mai que un dels objectius i un dels projectes era l’aparcament en el Pati. Per tant, vull dir, nosaltres en tot cas, aquí
podem assumir una part de no haver informat exactament de tot, però entenem que tampoc ens hem negat en cap
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cas si és que hagués estat així i de fet hi ha hagut algun grup polític que així ho ha fet i s’han tingut reunions
explicant exactament i de més d’una hora sobre dubtes que es tenien. Per tant, en tot cas, doncs, potser tindre-ho en
compte per futures actuacions, de què una cosa és que nosaltres informem de forma ordinària i una altra que no
estiguem disposats, cosa que no és cert, a què quan tinguin algun dubte o vulguin saber en concret en quina fase es
troba un projecte, estem disposats a donar-los-hi tota la informació convenient.
 
I res més pel que fa als comentaris que s’han fet. Falta una cosa en tot cas per afegir, que també volem fer esment,
que és que sàpiguen que ens hem reunit amb el grup del taller Ginesta, perquè, doncs, aquesta gent també estaven
interessats, ens havien dit que anteriorment havien manifestat a l’antic govern la voluntat de poder-se fer càrrec de
l’enjardinament o d’algunes zones, ells ja han vist que tal com hem dissenyat el plec, doncs, difícilment hi poden
accedir, però en tot cas el que hem dit és que durant aquest període que hi ha d’exposició pública i en tot cas en
futures possibles zones d’ampliació, nosaltres tindrem en compte la possibilitat de poder concedir, perquè entenem
que això les empreses grans tampoc no els fa ballar ni pujar el fet de tenir un parc més o un parc menys a l’hora de
fer el manteniment i per tant que intentarem poder fer un conveni amb aquest col·lectiu per tal que ells també
puguin fer aquesta aportació i de pas col·laborar en una tasca social.
 
I això és tot el que volíem destacar.
 
SR. BARBERÀ.- Bé, en tot cas comentari a lo dels treballadors. En principi, tant uns treballadors com els altres,
els del comitè d’empresa, doncs, de l’empresa que ara està fent els serveis mediambientals hem tingut alguna
reunió amb ells, perquè ells estaven molt preocupats de com sortiria aquest plec, de les seves condicions laborals,
etc., demanada per ells. I en aquest cas, jo sàpiga ara hi ha pendent una reunió amb els treballadors de SAM VIAS,
eh, Roman? Bueno, va vindre un treballador a interessar-se, però que es va dir que es faria reunió per acabar
d’informar. En principi és un tema només de subrogació amb totes les mateixes condicions que ara tenen i que
quan acabi el termini de la concessió, pués si d’aquí 16 anys canvia l’empresa els treballadors continuen, com ara
passarà, amb les mateixes condicions de l’altra empresa, tant en un servei com en l’altre.
 
SR. CANELA.- Jo l’únic que demano, faig un prec, diguéssim, al govern, de què el fet de què hi hagi una
subrogació no vol dir que hi hagi, que hi hagi, diguéssim, que s’emportin les mateixes condicions laborals, que no
hi hagin canvis en les modificacions laborals. Per tant, el que demanaria, és que no obstant ni que la voluntat és la
que ha expressat el govern, és de que es mantinguin les mateixes condicions laborals, és que s’estudiés a fons
aquesta qüestió, es negociés en el cas de SAM VIAS, doncs, amb el Comitè Unitari de Personal de tal manera que
no es produïssin disfuncions en aquest aspecte. Bàsicament és el prec que faig.
 
SR. BARBERÀ.- Sr. secretari, aquestes consideracions consten en el plec?
 
SR. SECRETARI.- Sí, sí, la subrogació és en igualtat de condicions en les quals ara presten, és que sinó no es pot
fer la subrogació de cap altra forma.
 
SR. BARBERÀ.- Jo diria que el plec ja condiciona aquest sistema que vostè està oferint.
 
Respecte a comentaris i a coses importants a dir, jo voldria destacar potser una cosa que no ha quedat molt clara i
que val la pena dir-la, que és el fet del què seria la proposta recollida en preus unitaris. Fins al moment, quan hem
hagut de fer una ampliació de zona verda o d’un altre servei, ens ha costat molt saber i discutir amb el
concessionari una mica els preus d’aquesta ampliació. Aquests preus unitaris definits exactament en tots els
apartats, farà que la previsió en pressupostos i la previsió de futur sigui molt més concreta, a l’igual que també el
fet de què les certificacions no siguin per una factura de preu global, les factures no es facin amb un preu global,
sinó que hi hagi detallades totes les certificacions de les tasques que s’han fet, no? De manera que amb el servei de
control i les certificacions puguem, d’una manera o altra, controlar que els serveis que ha de prestar el
concessionari, siguin realment prestats amb la qualitat que se li demana i amb les condicions que se li demanen.
 
Respecte a un parell de coses que s’han preguntat respecte a les fases 5 i 6 de la fracció orgànica, saben que és un
pla aprovat per l’anterior equip de govern i que en aquest cas el que fem és demanar la proposta de preus, perquè
quan això s’apliqui en el format que decidim, els preus ja tinguem, sapiguem el servei de què consta, com
s’organitza i quant costarà. Tant la fase 5, que és la de barris externs, com la 6 que és el centre històric.
 
Després hi ha un altre tema, que és la despesa que ara es té per un servei de reforç de la recollida de cartró, que
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són 55.000 €, que també demanem una nova proposta de recollida de residus comercials que la llei del 2003 ja va
implicar i que va demanar i que de moment, doncs, quan sapiguem la proposta dels preus i com s’organitza
estudiarem com aplicar-la en un futur.
 
Després un altre comentari que sí que aquest he obviat en la meva exposició, un 1% també del cost dels serveis
mediambientals estarà destinat a la promoció i a la pedagogia per millorar lo que és la recollida selectiva i
qualsevol aspecte de tots els serveis mediambientals.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna altra intervenció? Sr. Bonaventura?
 
SR. CAMPS.- En primer lloc, una concreció, Sr. Martí, si no recordo malament en la comissió del dijous va quedar
pendent l’acceptació o no de què la mesa de contractació hi pogués assistir un representant de cada grup polític.
Recorda que va dir que ens ho diria?
 
SR. BARBERÀ.- És un debat que encara no hem pogut realitzar amb l’equip de govern, que queda, com que és
l’aprovació, queda pendent de poder modificar-la aquesta mesa. De fet el Sr. secretari ja li va dir que era públic, i
per tant hi pot assistir tothom qui vulgui a l’obertura de sobres.
 
SR. CAMPS.- bé, no era aquesta, no és aquest
 
SRA. ALCALDESSA.- Nosaltres creiem que la proposta de mesa de contractació és correcta. En tot es pot
estudiar i a més a més si convé comparant-la amb la mesa de contractació que es va fer l’altra vegada a l’hora
d’adjudicar el plec de clàusules. En tot cas, doncs, ho estudiarem o ho mirarem durant aquest procés d’informació
pública.
 
SR. CAMPS.- Bé. Un comentari molt concret, més que res perquè ha insistit bastant, Sra. alcaldessa, és sobre lo
que vostè anomena l’equilibri financer que es garanteix l’Ajuntament i que es garanteix, òbviament, l’empresa
també. Sabem de què en el plec de clàusules contempla una fórmula, en la qual el negoci total de l’empresa que
tingui aquesta concessió, la facturació total com a mínim els 5 primers anys haurà de ser com a mínim del 90%.
Correcte. Dit en altres paraules i suposo que també s’acceptaran, aquesta empresa, òbviament utilitza el negoci
mediambiental per pal·liar teòrics o previsibles dèficits, almenys en la seva fase inicial de l’aparcament. Imaginem-
se que la facturació total d’una empresa, de l’empresa són els serveis mediambientals 2.050.000 € i podem parlar,
doncs, d’un negoci dels dos aparcaments, d’una facturació, millor dit, d’aproximadament 1.000.000 €. El 90%
d’aquest total 3 milions 50, estem parlant de 270.000 €. Si partim del criteri que el pla de viabilitat de l’aparcament
del Pati, el mateix pla contempla que és un negoci no rentable, tot fa preveure que almenys en els seus primers anys
la facturació que es faci no sigui la prevista. Si tenim en compte que l’aparcament de Sant Francesc, almenys en els
seus primers anys, hauran d’assumir l’amortització, com és lògic, que l’Ajuntament ha anticipat i per tant hauran
de cobrir una amortització de l’edifici, tot fa preveure que amb les condicions actuals no seria negoci, òbviament,
abans ja s’ha dit i per tant s’hauran d’augmentar les quotes a les proporcions que estiguin les del Pati i tot i així és
possible que els seus primers anys, la totalitat del negoci en els aparcaments no sigui lo rentable que possiblement
estigui previst i per tant jo no crec que pugui anar tan desencaminat que aquest 90% no arribi. En tot cas,
òbviament, són punts de vista que no tenen perquè coincidir, i només el temps ens ho dirà. Però jo vull recordar
una cosa, tinc entès que les mateixes empreses han fet els seus suggeriments, les seves aportacions o com se li
vulgui dir, en aquest plec de clàusules, vull interpretar, és una opinió molt personal, evidentment, vull interpretar
que en aquesta clàusula del 90% hi estan d’acord, vull interpretar que com a mínim tenen la seguretat -entre
cometes- de què no els hi resultarà no rentable, diguem-ne, les 2 o les 3 concessions que es fan aquí. Qui no ens
diu que l’empresa no utilitzarà els serveis mediambientals per reduir despesa en aquests serveis mediambientals per
pal·liar un teòric o previsible dèficit? Ja sé que les clàusules contemplen que hi haurà la inspecció, que  hi haurà la
vigilància cap al servei que es té que fer, però si a això li afegim que estem parlant d’una concessió de 16 anys,
sense possibilitat de renunciar a aquest contracte, penso que es fàcil d’interpretar que l’Ajuntament queda bastant
lligat en quant a la possibilitat d’interferir o de fer que aquests serveis siguin o no siguin lo més eficaços. Dit d’una
altra manera, crec o creiem que és un factor de risc molt elevat, almenys en els seus primers anys, que aquest
equilibri financer que té que tenir l’empresa no es dongui i que per tant l’Ajuntament hagi d’assumir la part
diferencial de no arribar a aquest 90%. Òbviament són opinions que tothom segurament tindrà la seva, però en tot
cas nosaltres el que deixem és perquè aquestes coses creiem que poden tenir un risc bastant creïble.
 
SRA. ALCALDESSA.- Bé, Sr. Bonaventura, a veure, només dues coses. Jo no he dit que es garanteix l’equilibri
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financer de l’ajuntament. Jo he dit que hi ha l’equilibri financer entre les dues concessions, que és diferent. No he
dit això. I després, quan diem que no és rentable, si us plau, que pensi sempre que no és rentable... quan parlem de
no rentable, és des del punt de vista de no assolir aquell benefici que volen, que no vol dir que hi hagi pèrdues.
Això també és important, això és important.
 
I després sàpiga que hi ha el tema de les certificacions i en tot cas em sembla que potser seria bo, Sr. secretari, si li
vol explicar la fórmula, perquè em sembla que seria bo que quedés clar el sistema de com hem bloquejat nosaltres
el tema per evitar que hi hagi deficiències pel que fa als altres serveis. Si la pot explicar, si us plau.
 
SR. SECRETARI.- Bé, la fórmula de revisió està prevista no com a revisió, sinó com a fórmula d’equilibri
econòmic i financer única i exclusivament pel que fa a la part de la concessió d’obra pública, perquè la part que fa
referència a lo que és la concessió de serveis mediambientals té una fórmula que és matemàtica, polinòmica, té una
fórmula de revisió conforme a diferents índexs de mà d’obra, d’inversions i altres variables i s’aplica
matemàticament, aquesta no té cap problema.
 
La que sí ens plantejava un problema era per la concessió d’obra pública, perquè això sí que és llei, en tot contracte
de concessió d’obra pública el manteniment de l’equilibri econòmicofinancer del contracte. Normalment, aquí hi
han dos variables. Una, que durant 16 anys coincideix en el temps amb la concessió dels serveis mediambientals i a
partir de l’any 17 no coincideix en el temps amb la concessió dels serveis mediambientals. Per tant, per una banda
s’ha de tenir en compte aquesta variable i per l’altra que la rendibilitat de l’explotació durant els primers anys, els 5
primers anys, no és la mateixa que tindrà a partir d’aquí, probablement.
 
La fórmula preveu això, el que en lloc de preveure els resultats de l’explotació o els ingressos només de la
concessió, el que fa és, per mirar l’equilibri de la concessió agafa tots els ingressos de tot el contracte. O sigui, per
una banda, els ingressos per tarifa, no els resultats d’explotació, als quals se’ls hi suma la facturació per serveis
mediambientals que estarà al voltant  dels 2 milions, 2.050.000, 2.100.000 €. Afegint aquesta segona suma, el que
ens assegurem és que durant els primers 16 anys de contracte, com a mínim el nivell d’ingressos inferior per
concepte de tarifes hauria de ser, com a mínim, segurament seria més perquè aquí no tenim en compte els ingressos
de tarifes de la gent que utilitzarà l’aparcament, com a mínim hauria de ser al voltant d’uns 200.000 € anuals
inferiors als previstos per conceptes de tarifes. És una fórmula que, tot és possible, si pot arribar, però com a mínim
reduïm el risc d’aquesta revisió en 200.000 € menys d’ingrés per tarifa que no del resultat d’explotació del previst.
El que hem fet també perquè no hi hagi massa problemes quant a les ofertes que es puguin presentar, és a més a
més que l’empresa adjudicatària en la seva oferta econòmica no ens pot presentar un règim d’ús o d’intensitat d’ús
o de rotació de vehicles que ell cregui convenient, sinó que com que ja tenim fet un estudi econòmic i financer el
seu règim d’ingressos tarifari s’ha d’adequar al que nosaltres hem previst al nostre estudi de viabilitat sobre el
règim d’ús i sobre rotació de vehicles, amb lo qual tindrem per una banda una proposta de tarifes adequada al
règim d’ús i rotació que diu l’estudi de viabilitat i per revisar aquestes tarifes o incrementar els anys de la
concessió o reduir el contingut econòmic de la concessió d’obra pública, hauria d’ingressar, com a mínim, que
seran més perquè no sabem el que s’ingressarà per tarifes, però com a mínim 200.000 € o 250.000 € menys que el
previst. Aquesta és una fórmula que com a mínim reforça el fet que durant un temps no es pugui procedir o com a
mínim ajuda a què sigui difícil procedir a la revisió. Això fins a l’any 5è s’ha d’assegurar com a mínim un 90% de
rendiment, a partir de l’any 5è fins a  l’any 16è és un 80% per procedir a aquesta revisió de la totalitat dels
ingressos. A partir de l’any 17, com que ja no tindrem els serveis mediambientals es manté el 80% però només pel
que fa als ingressos tarifaris. El que també hem afegit és que de la mateixa forma que l’equilibri econòmic s’ha de
garantir per mantenir l’equilibri del contractista adjudicatari -no hi pot tenir pèrdues evidents, s’ha de mantenir un
equilibri-, al revés, si l’activitat produeix més beneficis dels inicialment previstos al presentar l’oferta, això
produeix una revisió també a favor de l’Ajuntament, ja sigui amb una reducció de tarifes, amb un increment de
cànon o amb una reducció del termini de concessió. Per tant, hem previst tant la revisió per dalt, com la revisió per
baix.
 
SR. BARBERÀ.- Jo el que li voldria dir al Sr. Bonaventura, és que en tot moment el tècnic responsable de serveis
econòmics, el tècnic responsable de serveis mediambientals i els responsables de... secretari i el Sr. Josep M.
Sabaté, han col·laborat plenament en aquest plec perquè no siguem els polítics els que puguem donar l’orientació,
sinó que són ells des de l’administració puguin veure clar tots aquests números i per tant té l’aprovació dels tècnics
de les àrees corresponents.
 
SR. CAMPS.- Només perquè quedi constància, dit d’una altra manera, l’empresa única i exclusivament els seus 5
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primers anys podrà tenir o tindrà només un mínim d’un 10% menys de benefici, no de dèficit, de benefici.
Correcte? Només podrà tenir un 10% menys de benefici previst els 5 primers anys.
 
SRA. ALCALDESSA.- Escolti, el que pot fer és llegir l’acta de tota l’explicació que li ha dit el Sr. secretari i
llegir-se la fórmula, perquè és que ja li hem repetit un munt de vegades.
 
SR. CAMPS.- Pregunto. Jo dic si ...
 
SRA. ALCALDESSA.- Llegeixi, interpreti la fórmula, és matemàtica pura. No faci interrogacions al regidor, ja li
hem contestat quina és la fórmula.
 
SR. CAMPS.- Millor dit, li pregunto al Sr. secretari. Sr. secretari, l’empresa els 5 primers anys només podrà tenir
un 10% menys del benefici que havia previst. Correcte? En la concessió de
 
SR. SECRETARI.- No, no. Per tenir dret a revisió, no del benefici previst, perquè aquí hem eliminat el concepte
d’explotació i per tant de despeses en la concessió, sinó que el que haurà de tenir per tenir dret a revisió, és un
rendiment en  quant a ingrés tarifari més facturació serveis mediambientals inferior al 90% del previst, d’acord amb
el règim d’ús i intensitat, això sí.
 
SR. CAMPS.- Per tant, només és un 10% menys del previst.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sr. Moreno?
 
SR. MORENO.- Només per puntualitzar algunes qüestions que han anat sortint en rèpliques posteriors.
 
Una, la veritat és que és d’agrair que avui s’hagin donat explicacions que hauria estat bé que s’haguessin pogut
donar abans i ens hauríem estalviat treballar amb dubte i arribar en aquest Plenari amb algunes qüestions pendents
que segurament ja podríem haver aclarit, més en una qüestió en la que, ja ho hem comentat prèviament, en el fons
de la qüestió hi havia, doncs, pràcticament unanimitat. Bé, és respectable la prudència i la decisió de vostès d’haver
fet totes les gestions prèvies, el que passa és que, clar, ara ens trobem en una situació en què no havent pogut
participar de tot el procés, cosa que vostès han reconegut, si més no parcialment, de què podien haver sigut més
prolífers en facilitar informació, possiblement hauríem “despejat” alguns interrogants que avui ja no estaríem
plantejant.
 
Si més no, el que passa és que mantenim el dubte sobre algunes de les afirmacions fetes anteriorment i després
corroborades per vostè, com per exemple el fet de què SAM VIAS no ho pogués fer. La capacitat inversora i
d’endeutament de SAM VIAS no afecta a l’endeutament de l’ajuntament i per altra banda, tot i que, efectivament,
seria una operació, des del punt de vista econòmic, arriscada, ningú treu la possibilitat de què algun estudi ho
pogués confirmar. Si més no, vostès ens ho afirmen, nosaltres no hem tingut accés a l’estudi que confirmi que la
gestió pública mitjançant SAM VIAS no és possible. En qualsevol cas, per una qüestió de pura lògica i de sentit
comú, tampoc devia ser possible quan SAM VIAS va afrontar la inversió de l’aparcament de Sant Francesc per
qüestions de possibilitats econòmiques i en canvi va ser possible.
 
Ha dit vostè que fa molts mesos, ho ha dit dues vegades, molts mesos que el Consell d’Administració de SAM
VIAS ja va conèixer d’aquest tema. Jo, si no recordo malament, em sembla que, i aquí hi ha regidors que ho
podran confirmar, va ser el dia 2 de setembre, és a dir, tot just un mes, en el que hi va haver un Consell
d’Administració de SAM VIAS i en el que es va informar, en el qual es va informar de les intencions que tenia el
govern de tirar o de portar a terme aquesta proposta. Per tant, no són molts mesos d’haver explicat, sinó tot just un
mes i una simple reunió informativa.
 
Quan jo parlo de dictàmens o d’informes d’altres comissions, ja sé, ja conec, ja coneixem que no és preceptiu
l’existència d’aquests informes i dictàmens. Però potser és qüestió d’estils de treballar, aquest Plenari va acordar el
dia que es va constituir la Comissió del Centre Històric que aquella comissió coneixeria i informaria de tots els
afers que tinguessin relació directa o indirecta amb el Centre Històric. I és obvi i conegut que aquella comissió està
aturada a l’espera del treball de la comissió de participació oberta i que està treballant, però és obvi que avui
naltros reivindiquem que aquella comissió es va crear amb aquesta finalitat i no s’ha fet servir per la finalitat per la
qual va ser creada.



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-10-04.htm[31/03/2017 14:07:06]

 
Ha assegurat, Sra. Batalla, que un dels arguments que els estudis de què vostès disposen i que naltros no hem tingut
l’accés suficient, determinen el Pati com a centre o l’epicentre de necessitats d’aparcament, tant per la manca
d’infrastructura d’aparcament que hi ha en el propi Pati... Srs. regidors, jo crec que almenys els regidors socialistes
quan vostès expliquen estem atents. No és veritat, bé, sàpiguen que és molest, almenys quan un s’esforça en
atendre als demés, que quan un parla no li atenguin. Si no és veritat, tinguin el compromís de què així serà.
 
Bé, estava dient que s’argumentava com un dels motius de la construcció al Pati el fet de què situaven en el Pati
l’epicentre de grans i importants mancances d’infrastructures d’aparcaments existents en aquest moment i això es
feia servir com argument, tant per suplir la mancança existent, com per suplir la necessitat de la gran afluència de
vehicles que sens dubte arriben en aquell indret i que han de sortir perquè no troben aparcament. Home, que hi ha
una gran afluència de vehicles, que això justifica la necessitat d’incrementar l’oferta d’aparcament, ningú en té cap
dubte. Però que s’utilitzi com argument el fet que l’entorn concret de la plaça del Pati és l’epicentre d’una zona
amb gran mancança d’aparcament existent des del punt de vista físic, tampoc és que sigui del tot cert, més
comparativament parlant amb altres zones. Tots sabeu que no només es disposa d’aparcaments subterranis en
edificis privats, com és l’edifici de La Caixa, com és el carrer de les Monges, com és el de la plaça de la Fusta,
com és el de la muralla del Castell, poques zones, excepte la zona de l’eixample, trobaríem amb una infrastructura
tan important. Això no té més importància, l’únic que, home, tampoc es pot dir que és la zona on més, fins i tot em
sembla que a la plaça de la Zeta encara hi ha disponibilitat d’aparcaments i sinó tinc mal entès pel carrer d’en
Gassó també hi ha algun aparcament.
 
Bé, és evident             que, ja ho he dit abans, respectem les decisions i les respectem, doncs, com ha de ser, vostès
governen, vostès tenen la majoria i segurament tiraran endavant amb aquest tema. La nostra obligació és dir-los-hi
que entenem que la seva proposta al nostre entendre té uns errors, els hi hem reconegut les virtuts de la proposta
que han fet i encara els hi reconeixerem una altra qüestió: feia temps, molts mesos que teníem ganes de veure
aquest govern actuar. I és cert que amb aquesta proposta el govern, d’alguna forma, planteja en aquest Plenari
propostes que, si més no, signifiquen que hi ha un treball elaborat. És cert, perdonin que els hi digui, però és cert.
Per tant, des d’aquest punt de vista ho reconeixem. Ja els hi hem dit que hem reconegut les virtualitats tècniques i
administratives i fins i tot l’ajustat de la proposta, però hi han dos aspectes fonamentals en què nosaltres no hi
estem d’acord, tot i compartir l’objectiu final. No hi estem d’acord en la forma com vostès han gestionat aquest
tema fins avui, des del punt de vista de la participació i de la informació i no estem d’acord en la fórmula que lliga
i obliga, per bé o per mal, el temps ho dirà, que lliga a l’Ajuntament a una concessió que està pendent del compte
de resultats d’una empresa privada i per tant és possible que hi hagi la voluntat de què també estigui pendent de
l’interès públic, però en qualsevol cas mai sabrem què és el que prima, si la capacitat de fer prevaldre l’interès
públic o bé la compte d’explotació de l’empresa privada.
 
I, per últim, un darrer comentari. El Plec de condicions pels serveis mediambientals té una durada de 16 anys amb
la possibilitat de pròrroga per 16 més, el del pàrquing de 40. Òbviament això supera l’expectativa de gestió de
qualsevol govern, motiu de més perquè per temes que superen l’àmbit temporal de gestió d’un govern, hi hagi la
predisposició, ja no dic l’obligació, dic la predisposició d’aquest govern a intentar portar els temes que tenen aquest
abast temporal en aquest Plenari, amb el màxim de consens possible. Naltros els hi agrairíem.
 
SRA. ALCALDESSA.- A veure, nosaltres no tenim cap inconvenient
 
SR. BATET.- Volia fer un comentari a nivell econòmicofinancer, que es parla de SAM VIAS. Primer dir que si
SAM VIAS podria o no podria fer un pàrquing. Òbviament en termes empresarials, si parlem d’una empresa que té
unes pèrdues, com va tindre l’any anterior, que a més a més té un passiu financer de 200 milions de ptes. i vas a
qualsevol entitat financera i presentes un projecte que és superior a la mateixa empresa que hi ha muntada de 800
milions de ptes., es fa molt difícil per qualsevol entitat financera poder tenir confiança en una empresa que té
pèrdues, amb un passiu de 200 milions de ptes. i que a més a més vol dur a terme una activitat molt més superior
al nivell de l’empresa. Vull dir, aquí hi ha la fermesa de per què no es pot amb SAM VIAS no s’ha pogut
aconseguir aquesta part de mixta.
 
Només volia fer aquest comentari tan evident, Sra. alcaldessa.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sí, jo també volia afegir que no tenim cap inconvenient en què si més endavant volen
saber, doncs, les gestions que hem fet en aquest sentit i precisament la resposta desfavorable que hem tingut per
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part de les entitats, doncs no hi ha cap inconvenient en fer-los-hi arribar perquè això és així i per tant, doncs, si ho
volen saber.
 
Després, el que ha dit del Consell d’Administració, i ha parlat del 2 de setembre, em sembla que aquesta deu ser la
segona vegada que es va parlar del pàrquing, perquè aquesta va ser l’última, però en tot cas l’altre, no sé, em
corregirà el regidor de
 
SR. TONDO.- Sí, l’altra em sembla que va ser el novembre de l’any passat i aquesta del setembre van vindre els
caps de l’Àrea, el Martí Barberà i la Carme Mansilla també a donar explicacions.
 
I en quant a una altra cosa que s’ha dit, ara fugint dels partidismes, quan jo vaig preguntar a la membre del Consell
d’Administració si li semblaria bé la ubicació d’un pàrquing al Pati, vostè em va dir que sí. Per tant, només és ...
 
Doncs, els hi vam dir això. Mentrestant anàvem treballant. El que no havíem de fer era pols fins que no tinguéssim
tancat tot el que hem tancat fins ara, perquè les entitats bancàries, les visites, els viatges i tot això no s’ha vist, però
la feina s’ha fet. D’acord? Gràcies.
 
SRA. GARCIA.- Jo volia dir un parell de coses. Primer, que quan parlava del tema de l’accessibilitat, estava
parlant de l’annex I d’aquest plec de clàusules, que és de l’anàlisi de l’esquema de l’accessibilitat a la zona del
Pati. Llavors, pel que fa a l’estudi del RACC, en el que descriu la necessitat de solucionar el problema actual de la
congestió i la saturació de la plaça del Pati, doncs, d’acord, proposa com a possible solució la realització d’un
aparcament a la plaça del Pati. Però una altra possible solució, pués potser seria no oferir entrar el trànsit, també,
no? Però que s’ha discutit, s’ha discutit aquest estudi del RACC en alguna comissió?
 
Llavors, si a tots ens preocupa tant la realització de la urbanització de la plaça, potser també estaria bé marcar un
calendari per a la realització d’aquest concurs d’idees per a la urbanització.
 
I en tercer lloc, és que amb tot el que s’ha dit referent a la informació, clar, no pot haver-hi un debat en les
comissions o en les últimes comissions, si no tenim la informació, perquè nosaltres encara estem discutint
l’emplaçament i vosaltres ja esteu proposant aprovar un plec de clàusules.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sí, però és que l’emplaçament el vam dir fa un any i el vam dir abans de les eleccions.
L’únic que hem fet després, precisament, com ha explicat el responsable, en aquest cas el regidor Fernández, com
que hi havia dubtes precisament perquè Esquerra Republicana, a part de vostès, va ser l’únic partit que havia
qüestionat, el que vam fer nosaltres és estudiar les diferents alternatives i així ho sabien. Per tant, en aquest sentit,
nosaltres creiem que ja l’hem donat la informació.
 
I pel que fa a l’estudi del RACC, jo ara no el tinc aquí, però si me’l vol passar, ja ho diu que no hi ha més
alternatives. Hi ha 4 escenaris. Quan diu que hem de discutir l’estudi, la pregunta és: nosaltres a què hem discutir
als tècnics a qui s’encarrega un estudi i que ells fan totes les observacions i són els que estudien. Vostè ha vist tota
aquesta part, però encabat l’estudi és així i per tant explica la freqüència, els accessos i hi ha tota una justificació.
Nosaltres, almenys jo personalment, no em considero suficientment capaç de discutir als tècnics especialistes en
temes mobilitat i donar-los-hi una solució diferent de la que ells diuen. I l’estudi diu, literalment, que al Pati hi ha
un problema de congestió i que de les solucions proposades, ni que es vulgui fer el canvi de circulació, sinó es fa
l’aparcament no es resolt. Això és el que diu i si el vol passar el llegirem, perquè jo ara no el tinc aquí, però el
recordo.
 
SRA. GARCIA.- Si en això hi estic totalment d’acord, però l’estudi està fet en clau de vehicles de tracció motora,
però no està fet en clau dels vianants. No analitza aquesta altra vessant.
 
SRA. ALCALDESSA.- Val, però és que nosaltres del que estem parlant és de cotxes, són els cotxes els que han
d’anar sota l’aparcament i per tant lo que hem de mirar és la circulació, els fluxes dels cotxes i després, quan es
faci la urbanització de la plaça, es parlarà dels vianants, de com es fa la urbanització, etc. etc. Però és que estem
parlant de fluxes de vehicles, de trànsit rodat.
 
SRA. GARCIA.- Clar, és que potser el problema és que el nostre model és diferent al vostre, que primem els
vianants en front dels vehicles. Potser és aquí on està el problema.
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SRA. ALCALDESSA.- No, és que vostè pot dir: no l’hem de fer perquè no hem de deixar entrar cotxes. D’acord,
però nosaltres diem, nosaltres creiem que hi ha d’haver un aparcament perquè els cotxes són un problema.
Aleshores en aquest moment nosaltres el que fem és mirar l’estudi del RACC, que és el que ens diuen com a
solucions pel que fa als cotxes i després, evidentment, la plaça serà pels vianants. Per tant, em sembla molt
demagògic dir que uns prioritzen els cotxes i els altres els vianants. Escolti, si hem de fer un aparcament subterrani,
no hi hem de posar pas vianants dins de l’aparcament subterrani, no? Vaja, no sé.
 
SRA. GARCIA.- Però per damunt potser sí i els hem de deixar entrar a la plaça, que amb els accessos que
preveuen no sé si els deixaran entrar a la plaça o no.
 
SRA. ALCALDESSA.- Però si no estan definits els accessos. No estan definits, els hi estem dient.
 
SRA. GARCIA.- Però hi ha diferents escenaris.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sí, però vostè m’és capaç de dir que vostè preveu un escenari diferent del que diu l’estudi
del RACC perquè té una solució millor a lo que ells diuen tècnicament? Què hem de discutir nosaltres com a
polítics?
 
SRA. GARCIA.- No, perquè aquest escenari s’està discutint en clau dels vehicles i preveient l’aparcament al Pati.
Si hi hagués diferents escenaris en diferents aparcaments, un estudi comparatiu de diferents zones seria diferent.
 
SRA. ALCALDESSA.- No, això no és així. El que diu allí és un estudi, no preveient l’aparcament al Pati, el que
diu allí, el que es va encarregar és un estudi que diu: estudiïn la situació per part dels comerciants de què es pot fer
per evitar la congestió i la saturació del trànsit al Pati. I els hi diu, hi ha 4 possibilitats, escenari 1, escenari 2,
escenari 3 i escenari 4. I al final, un d’ells és simplement canvis de circulació en un sentit, les entrades. Proposa 3
canvis de circulació i al final diu quin és el millor d’aquests 3 canvis de circulació. Però acaba concloent dient que
qualsevol d’aquestes  opcions de canvis de circulació que facis, si no fas un aparcament a sota, no resoldràs el
problema. Escolti, això és el que diu l’estudi del RACC.
 
SRA. GARCIA.- Clar, perquè tens la premissa de fer entrar trànsit rodat al Pati.
 
SRA. ALCALDESSA.- No, però és que té en compte tota la ciutat. Aquest estudi està connectat amb les vies
d’entrada, amb la resta de la ciutat.
 
SRA. GARCIA.- Amb el que es veu ara és que hi ha hagut un dèficit en discutir aquest estudi i en discutir molts
altres temes pel que fa a l’aparcament del Pati.
 
SRA. ALCALDESSA.- No, no, però és que escolti, els estudis que s’encarreguen externs de gent experta, és això.
Nosaltres entenem que els polítics, nosaltres no hem de corregir les conclusions de l’estudi. Entenem que ho han de
fer els tècnics.
 
SRA. GARCIA.- No, no, si no pretenia res, no pretenia corregir el que estaven dient els tècnics, sinó que pretenia
parlar-ne i ja està. Que potser hauríem d’haver-ho fet en un altre lloc, doncs, potser sí.
 
SRA. ALCALDESSA.- Jo només que quan diu que potser hem de discutir l’estudi, pués només dir-li que nosaltres
no ens creiem capacitats de discutir res de l’estudi. L’estudi conclou el que conclou perquè està fet per tècnics
especialistes i ja està.
 
SRA. GARCIA.- Pots estar més d’acord o menys d’acord amb les conclusions d’un estudi.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sí, però és que l’estudi finalment et diu quina és la solució viable tècnicament i tu pots dir,
per molt que ho diguin els tècnics, jo en sé més i per tant crec que no és viable. Nosaltres creiem que en saben més
els tècnics especialistes del RACC que nosaltres.
 
Per tant, passem a la votació? Sra. Romero?
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SRA. ROMERO.- En primer lloc, dir que sí, que el que ha comentat el Sr. Raül Tondo és cert, van preguntar cap
allà al novembre si ens semblava bé la ubicació de l’aparcament al Pati. Em sembla que això és el que més clar ha
quedat, que tothom, excepte la CUP, doncs, tots volem, nosaltres si per nosaltres fos, el pàrquing seria al Pati. Però
no en vam tornar a tenir més notícia fins el 2 de setembre. El 2 de setembre és cert que van assistir-hi el Sr. Martí i
la Sra. Mansilla, ens van parlar de què les empreses els hi demanaven una sèrie de requisits, de jardineria, etc. etc.
inclús es va comentar el tema de les zones blaves i jo em vaig preocupar per si les zones blaves també hi entraven
o no hi entraven. Fins al dia d’avui, a mi no se m’ha dit: no, no hi entraran. La meva resposta va ser: farem tot el
possible perquè així no sigui. Inclús vaig fer la ironia de dir: escolta, Martí, deixaré de ser consellera de VIAS
perquè al final aquesta empresa desapareixerà. A veure, vam tenir, perquè, us imagineu com anava la conversa?
Fins al dia d’avui, nosaltres no tenim, com a Consell de VIAS del que tant se’n parlà de què estem ben informats,
doncs, no ens han dit el contrari. És mes, jo a l’última reunió vaig demanar que abans d’assabentar-nos per la
premsa, perquè del que a mi se’m va informar, ja n’estava assabentada per la premsa, va ser exactament el mateix,
vaig demanar que hi hagués una segona, que es tornés a reunir el Consell, perquè sinó un Consell no té sentit, crec
jo. Llavors això és el que volia deixar, doncs, clar.
 
SR. TONDO.- En el moment aquest del 2 de setembre, nosaltres encara no estàvem en disposició de si sí zones
blaves o no. Avui és quan estem en disposició o aquest moment és quan tenim la certesa de què no serà zones
blaves que entrarà en el paquet del plec de clàusules. Per tant, en aquell moment no li podíem dir si sí o si  no,
perquè encara estàvem negociant aquestes petites clàusules del contracte. Totes volien zones blaves i nosaltres en
cap dels casos ens interessa o creu l’Ajuntament de què hagi d’entrar en aquest paquet.
 
SRA. ROMERO.- Si a mi em sembla bé, el que passa és que es fan unes afirmacions com si nosaltres, els
consellers, tinguéssim tota la informació del món i a veure. Han afirmat que nosaltres havíem assentat que sí, com
si jo estigués d’acord amb tot el plec de clàusules, quan el dia que vam tenir l’última reunió ens van dir que el
secretari encara no havia fet el plec de clàusules. Llavors, a veure, a mi el que em dol és que es diguin coses que no
són certes.
 
SRA. ALCALDESSA.- Miri, farem una cosa, Sra. Romero, com que consta en acta i està gravat, vull dir, la
propera vegada podrà dir si se li ha dit que a vostè se li va donar tota la informació del plec de clàusules. Tot això
ja es veurà en acta si s’ha dit així, perquè ha dit que es diu que estan tan ben informats, quan el que estem dient
naltros és que no estan desinformats. No són coses iguals, per tant
 
SRA. ROMERO.- Però és una informació molt important la que s’obvia, que em sembla que amb això ja n’hi ha
suficient. Però bé...
 
SRA. ALCALDESSA.- Sí, sí, però ho dic perquè ara estem debatent que ha dit, i no ha dit i dit i quan tinguem
l’acta, com que queda gravat, doncs, en tot cas ja ho podrà clarificar el proper dia, perquè és que ara no acabarem.
Els hi demano, si us plau, que continuem.
 
Passem a la votació?
 
 
Sotmesa la proposta d’acord a votació s’aprova per 11 vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU i
ERC i 10 vots en contra dels regidors dels grups municipals del PSC, CUP i PP, adoptant-se el següent acord:
 
 
Atès que mitjançant Decret d’Alcaldia número 254/04, de 13 d’agost, es va sotmetre a informació pública l’estudi
de viabilitat previ a la concessió d’obra pública, relativa a la construcció d’un aparcament soterrat a la Plaça del
Pati. Els anuncis es van inserir en el BOP número 191, de 17 d’agost, i en el DOGC número 4199, de 18 d’agost.
 
Atès que en el tràmit d’informació pública es van presentar al·legacions per part del Sr. Joan M. Guinovart
Llagostera, actuant en representació de LA CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR.
 
Atès que les al·legacions presentades es basen en:
 

-          La necessitat d’un estudi de viabilitat d’altres emplaçaments, per poder fer un estudi comparatiu, i
proposant d’altres ubicacions
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-          La ubicació no es pot basar únicament en un estudi econòmic-financer. S’han d’analitzar altres variables,
amb un enfoc més urbanístic

-           El centre de la ciutat és una zona en la que s’ha de donar més protagonisme al ciutadà que al cotxe, i fer
un aparcament al centre és un error, per la densitat de cotxes en els accessos.

 
Atès que per part de l’Ajuntament ja s’han estudiat altres possibilitats d’ubicació de l’aparcament soterrat,
considerant-se com a més idònia la plaça del Pati, per ubicació en el centre, per costos, accessos i per capacitat.
 
Atès que les solucions urbanístiques d’accessos, circulació i afectació als vials propers s’ha de resoldre en el
projecte d’urbanització de la plaça, i no en un estudi de viabilitat.
 
Atès que Tots els estudis existents a l’Ajuntament (Accessibilitat, POEC), aconsellen l’aparcament soterrat a la
Plaça del Pati, com una solució  per tal d’augmentar l’oferta d’estacionament en el centre del municipi i potenciar
la seva activitat comercial.
 
Atès que l’estudi d’accessibilitat del RACC descriu la necessitat de solucionar el problema actual de congestió i
saturació de la Plaça del Pati i proposa com a possible solució la realització d’un aparcament soterrat a la Plaça del
Pati.
 
Vista la memòria d’Alcaldia acreditativa de la conveniència de licitació d’un contracte mixt de concessió d’obra
pública i de gestió de serveis públics mediambientals.
 
Vist el plec de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques per al contracte mixt de concessió
d’obra pública per a la construcció i explotació d’un aparcament soterrat a la Plaça del Pati i explotació de
l’aparcament de Sant Francesc; i la concessió dels serveis públics municipals de recollida i transport de residus a
les plantes de tractament corresponents, gestió de la deixalleria municipal, neteja viària i conservació i
manteniment de zones verdes, del municipi de Valls.
 
Vist l’informe favorable emès per Secretaria i Intervenció.
 
Vista la legislació aplicable, i més en concret els articles 4, 6, 48 i següents, 85  i següents, 154 i següents i 220 i
següents, tots ells  del RDL 2/2000, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de Contractes de les Administracions
Públiques, articles 22.2.n i 47.2.j de la Llei 7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local, i legislació
concordant, el ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar l’estudi de viabilitat de l’aparcament soterrat de la Plaça del Pati, amb el corresponent
avantprojecte, desestimant les al·legacions presentades per LA CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR.
 
SEGON: Aprovar el plec de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques per al contracte mixt
de concessió d’obra pública per a la construcció i explotació d’un aparcament soterrat a la Plaça del Pati i
explotació de l’aparcament de Sant Francesc; i la concessió dels serveis públics municipals de recollida i transport
de residus a les plantes de tractament corresponents, gestió de la deixalleria municipal, neteja viària i conservació i
manteniment de zones verdes, del municipi de Valls.
 
TERCER: Procedir a la convocatòria pública del concurs obert  per a l’adjudicació contracte mixt de concessió
d’obra pública per a la construcció i explotació d’un aparcament soterrat a la Plaça del Pati i explotació de
l’aparcament de Sant Francesc; i la concessió dels serveis públics municipals de recollida i transport de residus a
les plantes de tractament corresponents, gestió de la deixalleria municipal, neteja viària i conservació i
manteniment de zones verdes, del municipi de Valls.
 
QUART: Aprovar la despesa amb càrrec a les següents partides:
 

4421 2 22700 NETEJA-RECOL.DEIXALLES 
44220 2 22700 RECOLLIDA SELECTIVA 
44221 2 22700 RECOLLIDA ORGÀNICA 
44222 2 22700 DEIXALLERIA 
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SISÈ.- Adjudicació de la concessió de domini per a l’explotació d’un quiosc de venda de flors a la Plaça Sant
Francesc.
 
S’aprova per unanimitat el dictamen de la comissió informativa, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que mitjançant acord del Ple de l’Ajuntament de data 25 de febrer de 2004 es va aprovar inicialment el Plec
de clàusules per a la concessió de domini públic d’un quiosc de venda de flors a la Plaça Sant Francesc.
 
Atès que l’expedient fou exposat al públic durant el termini legalment establert sense que hi fossin presentades
al·legacions o suggeriments.
 
Atès que la licitació fou publicada mitjançant anunci al BOP, núm.116,  de 20 de maig de 2004  i al DOGC núm.
4137 de la mateixa data.
 
Atès que en data 21 de juny va tenir lloc l’acte públic d’obertura de les pliques presentades al concurs.
 
Vista l’acta de l’acte públic d’obertura de les pliques presentades al concurs.
 
Vista la documentació complementària presentada per l’únic licitador del concurs, Sr. Joan Barquet Colomé.
 
Vista la proposta formulada per la mesa de contractació en data 29 de setembre de 2004 en la qual es proposa
adjudicar el concurs a Joan Barquet Colomé pel preu de 1.500 € anuals i per un termini de 11 anys, de conformitat
amb l’informe emès pel servei municipal de promoció econòmica, comerç i turisme  .
 
Atès que de conformitat amb allò que determina l’article 22.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les
bases del règim local correspon al Ple la competència per a la contractació i l’atorgament de les concessions de
qualsevol mena que superin el 10% dels recursos ordinaris del pressupost i les de caràcter plurianual que
s’estableixin per més de quatre anys. 
 
Per tot l’exposat el Ple adopta el següent acord:
 
1.- Adjudicar al Sr. Joan Barquet Colomé la concessió de domini per a l’explotació d’un quiosc de venda de flors a
la Plaça Sant Francesc per un període d’11 anys amb subjecció a les condicions que es fixen en el Plec de clàusules
aprovat pel Ple de la corporació de data 25 de febrer de 2004 i per un import de  1.500 € anuals.
 
2.- Requerir al Sr. Joan Barquet Colomé per tal que en el termini de màxim de 15 dies hàbils a comptar des de la
notificació d’aquest acord comparegui davant la secretaria per tal de signar el contracte de la concessió
 
3.- Requerir al Sr. Joan Barquet Colomé, per tal que en el mateix termini ingressi a la Tresoreria Municipal la
fiança definitiva per un import de 600 € i la quantitat de 297, 45 €, corresponents a les despeses dels anuncis de
licitació.
 
4.- Requerir al Sr. Joan Barquet Colomé, per tal que en el mateix termini presenti un projecte definitiu redactat i
signat per un tècnic competent de conformitat amb allò que determinen  els articles 2 i 10.2 de la Llei 38/1999, de 5
de novembre, d’ordenació de l’edificació.
 
5.- Notificar aquesta resolució a l’interessat de conformitat amb allò que determina l’article 58 de la Llei 30/1992,
de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú.
 
 
SETÈ.- Ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local de 27 de setembre de sol·licitud de subvenció per
obres o actuacions del PAM 2004-2007.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 7è punt, que és la ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local
de 27 de setembre, de sol·licitud de subvenció per a les obres d’actuacions del PAM per l’exercici, o millor dit,
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pels anys 2004, el període 2004-2007.
 
Sr. Barberà?
 
SR. BARBERÀ.- Sí, només comentar una mica els criteris utilitzats per l’equip de govern per distribuir aquests
diners que a Valls ens toquen per aquest Pla d’Actuació als Municipis per aquest període 2004-2007. És a dir,
seguint el mateix criteri d’una mica la construcció de la Llar d’Infants de l’Hort del Carme, el que intentem és
unificar totes aquelles subvencions que puguem en els mateixos projectes, perquè, bé, la situació sigui avantatjosa
econòmicament a l’hora de desenvolupar-los.
 
Seguint aquest criteri, la primera obra en importància on s’ha sol·licitat subvenció és en la renovació urbanística
del carrer del Carme. Se sol·liciten 208.886 €, aquí hi afegiríem ja una subvenció que tenim concedida de
l’execució del PUOS de fins l’any 2003, que era de 75.000 €.
 
La segona petició que fem és l’adequació de Can Segarra, unificant també subvenció del PUOS que ja tenim
concedida per aquest període fins al 2007 de 136.000 € i en demanem 122.000 €. L’adequació de l’edifici de Can
Segarra, es tracta bàsicament en memòria de millorar i assegurar l’estructura bàsica de l’edifici sense definir-hi la
utilitat.
 
I després tenim la tercera obra que unifiquem que és l’adequació i arranjament de l’entorn de Ca Magrané, amb un
pressupost de 25.000 €, en demanem al PAM 15.000 que és la màxima aportació que pot fer que és del 60%.
 
I després tenim un valor residual però significatiu, que és la construcció de la biblioteca en edifici públic. Aquí
aportem o demanem una subvenció de 21.000 €. Aquí cal afegir que tenim una subvenció confirmada pel 2007 de
847.000 € també.
 
Aleshores una mica el plànning és la renovació urbanística del carrer del Carme: 2004; l’adequació de l’edifici de
Can Segarra: 2006; l’adequació i manteniment de l’entorn dels arcs de Ca Magrané, seria pel 2005; i després tenim
la construcció de la Biblioteca pel 2007, fent coincidir totes les quantitats en el període que també rebrem altres
subvencions de l’administració pública.
 
SRA. ALCALDESSA.- S’aprova? Sr. Bonaventura?
 
SR. CAMPS.- Bé, avui es tracta de ratificar un acord que la Junta de Govern va prendre el 27 de setembre. Per
tant, no tenim cap possibilitat de fer cap afegitó ni fer cap suggeriment. No ho dic jo, sinó que bona prova és de
què aquest és un dels punts que també arriba amb un dictamen negatiu després de la reunió de la comissió del
passat dijous. Això què vol dir? Això vol dir de què en cap moment s’ha informat ni hem tingut coneixement de
què és el que es pensava fer o què és el que es pensava demanar de subvencions al PAM.
 
Si ratifiquen un acord, vol dir que no hi ha possibilitat de fer cap aportació. Quan vostès en determinades
comissions s’omplen la boca, sobretot a preguntes del Sr. Caballero, en la qual li diuen que consensuaran o
intentaran consensuar inversions, resulta de què ens vénen amb un acord que són inversions, amb un acord pres
sense la possibilitat de modificar el més mínim.
 
Quan, com es comentava en l’anterior punt d’abans, resulta de què hi ha l’acord que la Comissió del Centre
Històric informarà sobre qualsevol inversió, qualsevol actuació al Centre Històric, estem parlant d’actuacions al
Centre Històric i tampoc s’ha informat.
 
Després, quan vam comentar el dijous passat que ens concretessin determinades coses d’aquestes peticions, ens
van dir que ni se sabia el què. Per exemple, aquí parlen de demanar una subvenció per a la construcció de
biblioteca en edifici públic. Els hi vam dir que ens expliquessin quin plantejament o quin criteri o de quin edifici
públic estaven parlant, se suposa que hi té que haver almenys un projecte elaborat o una memòria econòmica;
tampoc sabem o almenys, Sra. Batalla, tampoc se’ns va explicar el dijous passat. I quan deien la partida demanada
per l’adequació de l’edifici de Can Segarra, també dèiem que ens expliquessin que és lo que pensaven l’equip de
govern sobre la seva ubicació de Can Segarra què hi pensaven ubicar, tampoc se’ns va contestar.
 
Dic això perquè jo penso que no costa res que aquestes coses que ningú, crec jo, hi estarà en contra, sobretot
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perquè estem parlant d’inversions al centre històric, es comentessin i es poguessin, almenys, intentar poder fer
alguna aportació. Després, òbviament, l’equip de govern decidirà el que tingui que decidir, però almenys poder fer
alguna aportació i aquí, repeteixo, és ratificar un acord pres per la Junta de Govern.
 
Nosaltres no votarem en contra, òbviament, de demanar subvencions al PAM, però tampoc votarem a favor perquè
l’estil i les formes no són aquestes.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sr. Bonaventura, a veure, és cert, per exemple, que no es va informar de lo de la
biblioteca, però escolti, el tema de la biblioteca sap que hi ha dues opcions. Estem en aquest moment en el procés
de revisió del PERI i per tant un dels criteris que fixem a l’hora de les comissions nosaltres en el Centre Històric és
que els equipaments del Centre Històric quedin definits. Hi ha una incògnita, si resulta que es podrà fer a Ca Creus
o si es podrà fer a Can Segarra. No ho sabem, entre d’altres coses perquè el que destinem a Can Segarra els hi hem
dit que és per infrastructura bàsica: ascensors, accessibilitat, etc. etc. Per tant, nosaltres vam demanar la sol·licitud
per una biblioteca perquè va sortir lo del Pla de Biblioteques i hem tingut la sort que ens han concedit 800.000 €.
Bé, a això hi hem afegit un valor residual, com ha dit, de 20.000 €. A vostès els hi sembla que aquí pot oferir
alguna mena de dubte? Ens demana que en aquest moment tinguem el projecte executiu de lo què és la biblioteca?
Això és impossible i vostè sap que quan es demana, a la memòria que es fa no es presenta ni el projecte executiu,
el projecte executiu es fa quan és el 2004. Bé, doncs, potser no ens devem entendre, quan parlen vostès no els
entenem nosaltres i quan parlem nosaltres no ens entenen vostès.
 
I llavors pel que fa a les inversions demanades, això que diu de la Comissió del Centre Històric, home, el projecte
del carrer del Carme fa molt temps que el coneixen i que el vam anunciar amb el FEDER, el vam anunciar amb el
PUOS. Per tant, nosaltres si haguéssim agafat i haguéssim posat inversions a projectes nous, desconeguts fins ara,
podríem entendre que es digués això. Però l’únic que hem fet és utilitzar el mateix criteri que havíem fet fins ara,
en el sentit de mirar de què aquelles inversions que ja s’havien sol·licitat per altres plans, com és el FEDER o el
PUOS, mirar d’aconseguir la resta de la subvenció, però no són coses noves, són en línia amb els projectes que es
van presentar pel FEDER i pel PUOS, perquè el que pretenem és aconseguir el mateix que vam aconseguir amb el
tema de la llar d’infants, que és aconseguir el màxim de subvencions i que l’Ajuntament només hagi de posar el
mínim legal que diu la llei, que em sembla que és un 5% i que finalment aquest projecte per 80 crios, la primera
llar d’infants municipal que val 590.000 €, només n’haurem de posar 60.000 €. Per tant, hem utilitzat el mateix
criteri, no són inversions noves o projectes nous dels que ja els hi vam anunciar en el seu moment.
 
SR. CAMPS.- Sra. Batalla, jo només li vaig preguntar al Sr. Martí i li pregunto avui, que ens digui, si demanen una
subvenció per a la biblioteca, que ens diguin quina previsió o quin plantejament tenen al lloc on pensen ubicar
aquesta biblioteca comarcal.
 
SRA. ALCALDESSA.- Però ja li diem que no li podem dir això. Encabat resulta que precisament ens diuen de
vendre fum. Nosaltres quan una cosa encara no la sabem, no li podem dir. Hi ha dos possibilitats, hem parlat amb
altres grups polítics que creuen que Ca Creus seria un bon emplaçament. Ca Creus en aquests moments encara falta
la resolució dels Tribunals. Tenim Can Segarra. Nosaltres creiem que té que anar al centre històric. També hi ha
sortit hi ha hagut moments altres equipaments que podrien anar aquí. En aquest moment no li podem dir i, a més a
més, el Pla de Biblioteques en cap moment exigia això, per tant, vull dir, no tenim cap mena d’impediment, però és
que si no li diem no és perquè no li vulguem dir, és perquè reconeixem que en aquest moment estem parlant d’aquí
al 2007 i que la ubicació definitiva en tot cas es prendrà d’aquí a uns mesos o d’aquí a un any. No és que no li
vulguem dir, és que no està presa la decisió. Com vol que li diem si no ho em pres, què vol que li diguem coses que
no sabem, que no tenim decidit?
 
SR. CAMPS.- I vostè no creu que hi han altres prioritats al Centre Històric en lloc de posar, de demanar per una
biblioteca que no sabem ni de què estem parlant? Vol dir que no hi ha altres
 
SRA. ALCALDESSA.- Ara ja està qüestionant altres coses.
 
SR. CAMPS.- Vol dir que no hi han altres prioritats al Centre Històric?
 
SRA. ALCALDESSA.- Jo només li contesto el que m’ha dit de per què no li diem on ha d’anar la biblioteca. Jo ja
li he dit això. Si hem de qüestionar si ho creiem o no, en tot cas això ja és un altre debat.
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SR. CAMPS.- Però, Sra. Batalla, hi han o no hi han o no hi poden haver altres prioritats al Centre Històric, que si
se n’hagués pogut parlar abans podríem almenys manifestar l’opinió?
 
SRA. ALCALDESSA.- Això és el que s’està fent en la Comissió de Centre Històric de Participació Ciutadana a la
que vostès hi tenen participació i hi poden fer totes les aportacions, aquell és el lloc de debat.
 
Sr. Rius?
 
SR. RIUS.- Gràcies Sra. Alcaldessa. Senzillament una petita puntualització, ja que sembla ser que hi han tantes
discussions sobre on ha d’anar la biblioteca o a on no ha d’anar la biblioteca. Hi ha una qüestió de criteris tècnics
que, bueno, la podrem decidir o no, perquè -estic parlant de memòria- em sembla que són 14 o 16 m2 de diferència
entre qualsevol de les dues ubicacions. Però, en tot cas i encara que volguéssim nosaltres prendre una decisió,
difícilment ho podríem fer ara en aquest moment o en tot cas no tindríem la llibertat de poder triar entre les dues
opcions. A lo millor podríem ara decidir entre les dues opcions, si quan al moment en què es va signar l’escriptura,
doncs algú s’hagués donat compte que hi havia una part de l’immoble que no estava escripturada o que no estava
dins del paquet.
 
I pel que fa que hi poden haver moltíssimes prioritats en el Centre Històric, seguríssim. Desgraciadament per a la
ciutat de Valls en la Llei de barris, mirin, els criteris a considerar per poder entrar en la Llei de barris, tenim, no sé
si dir la sort o la desgràcia -que cadascú posi la paraula que consideri més convenient-, però entrem per regressió
urbanística i social, entrem per problemes demogràfics, entrem per problemes econòmics, socials o ambientals i
entrem per dèficits socials, urbans i problemàtiques de desenvolupament social. És a dir, per tots. Suposo que algun
govern deu ser l‘irresponsable que ha permès que ara puguem entrar per tots.
 
Gràcies Sra. Alcaldessa.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sr. Fernández?
 
SR. FERNÁNDEZ.- Sí, no res, Sr. Ventura, així ens contesta als dos alhora. No, a veure, jo crec que el punt que
estàvem abans, que era un dels punts més importants de la història de Valls, malauradament jo crec que no ha
acabat com tenia que haver acabat un punt de la importància d’aquest, vull dir, deixem-ho córrer. Però lo que no
podem entrar ara és en un debat estèril com el que estan fent.
 
Vostè, ara aquí mateix està dient, mancances del Centre Històric, doncs miri, hi ha les mateixes mancances que hi
havia fa 2 anys, amb lo qual vostès d’una quantitat de milions que tenien destinats per aquí pel carrer del Portal
Nou, els van destinar a una sala que està al Kursaal plena d’aigua i que no serveix per res. Això jo crec que entre
tots plegats hem d’evitar conduir els debats... sí home, sí, sí homé, sí, “collons” qui la va fer la sala aquella que hi
ha plena de fusta al Kursaal? Què la va fer el Jordi Castells, també? Home, perquè últimament tenim la culpa de
tot. Però em refereixo que l’important no és aquest, jo crec que temes com aquests hem de ser capaços tots plegats
de no sapiguer-los derivar-los cap a temes així.
 
No, és que en lloc de cridar-li l’atenció com ha fet el Sr. Moreno, esperava que hagués acabat. Crec que entre tots
plegats hem de ser capaços de debat estèrils d’aquests, no conduir-los cap a la demagògia, fet habitual i pràctic per
algun de vostès, perquè no porten en lloc i l’únic que ens ajuden és a fer perdre credibilitat als ciutadans i això és
llastimós i denigrant. Crec que entre tots plegats hem de ser capaços de pujar el nivell de la política local d’aquest
poble i “ojala”, com deia l’Aida l’última vegada que els hi fèiem perdre la il·lusió, no generem entre tots plegats
que aquesta desil·lusió es vagi fent cada vegada més extensiva i més gran.
 
SRA. ALCALDESSA.- Els hi pregaria que anéssim acabant ja amb aquest torn. Gràcies.
 
SR. CAMPS.- No, si ja acabo. Escolti’m, només he dit que el dijous passat se’ns van presentar, no per opinar, sinó
per ratificar, un acord que havia pres la Junta de Govern. He dit, per tant no podíem fer cap aportació. He continuat
preguntant concretament per dues subvencions que es demanen, de què estaven parlant, les ubicacions, penso que
no he demanat cap cosa de l’altre món. I després he dit, per lo que se’m contesta que no tenen, que el tema de la
biblioteca és un tema per demanar, jo he preguntat, home, potser hi havia alguna altra prioritat al Centre Històric
per poder aprofitar la convocatòria del PAM.
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A partir d’aquí, tant el Sr. Rius com vostè m’han sortit amb una sèrie d’històries que no sé a què vénen, que no
vénen al cas.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé, doncs donem per acabat aquest tema i si els hi sembla bé, s’aprova, no s’aprova.
Votació? Sr. secretari.
 
 
Sotmesa la proposta d’acord a votació s’aprova per 11 vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU i
ERC i 10 abstencions dels regidors dels grups municipals del PSC, PP i la CUP, adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’acord de la Junta de Govern Local en sessió del dia 27 de setembre de 2004, en relació a la sol·licitud
de subvenció per obres del Pla d’Acció Municipal de 2004-2007.
 
Vist que en el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona 150, de 30 de juny de 2004, s’ha publicat la
convocatòria de bases per a la concessió de subvencions per a la realització d’obres o actuacions amb càrrec al
PAM 2004-07.
 
Vistes les prioritats que l’ajuntament vol dur a terme pel període compres entre 2004/2007, que es concreten en les
següents actuacions les quals s’emmarquen dins l’activitat objecte de la convocatòria de les esmentades bases:
 
1.                  Obra:                                                  Renovació urbanística carrer del Carme

Pressupost que es contracta:              348.043,38 €
subvenció sol·licitada:                        208.826,00 € (59,99%)
altres subvencions:                             75.736,15 €  (21,76%)
aportació ajuntament:                          63.481,23 €
Any d’execució:                                2004

 
2.                  Obra:                                                  Adequació de l’edifici de Can Segarra
            Pressupost que es contracta:           273.233,84 €

subvenció sol·licitada:                        122.959,00 € (45%)
altres subvencions:                             136.612,92 € (50 %)
aportació ajuntament:                           13.661,92 €
Any d’execució:                                2006
 

3.                  Obra:                                                  Adequació i arranjament de l’entorn de Ca Magrane
            Pressupost que es contracta:           25.103,03 €

subvenció sol·licitada:                        15.061,00 € (60%)
aportació ajuntament:                         10.042,03 €
Any d’execució:                                2005

 
 

4.                  Obra:                                                  Construcció de biblioteca en edifici         públic
            Pressupost que es contracta:           2.146.101,29 €

subvenció sol·licitada:                             21.237,95 € (0,99 %)
altres subvencions:                                847.900,00 € (39,51 %)
aportació ajuntament:                         1.276.963,34 €
Any d’execució:                                2007

 
Atès el que preveu la Base 5ª apartat a) de les bases aprovades per la Diputació de Tarragona, el Ple adopta el
següent acord:
 
Primer.- Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de la sessió del dia 27 de setembre, acceptant el contingut de
les Bases d’Execució del Pla d’Acció Municipal pel quadrienni 2004/2007.
 
Segon.- Concórrer a la convocatòria del Pla d’Acció Municipal del quadrienni 2004/2007 amb els
projectes/memòries valorades que es detallen en els antecedents.
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Tercer.- Facultar a la Sra. Alcaldessa-Presidenta de la Corporació per atorgar els documents que calguin en ordre a
la convocatòria.
 
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem al 8è punt, que és l’aprovació de la declaració de... Perdoni, perdoni, no l’havia
vist.
 
SRA. GARCIA.- Sí, a veure, que nosaltres ens hem abstingut en primer lloc perquè no podem dir que no a la
sol·licitud d’una subvenció. En segon lloc, no hi estem en desacord. I en tercer lloc, doncs, no pretenem
consensuar-ho tot, però tenir-nos en compte i explicar-nos abans de la Comissió de Govern, doncs, el que
pretenien amb el PAM, doncs tampoc no hagués estat malament.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé. Alguna intervenció més d’explicació de vot? Val.
 
VUITÈ.- Aprovació de la declaració de compatibilitat del Sr. Antoni Figueroa Cubells.
 
Sotmesa la proposta a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la instància de data 16 de setembre de 2004   del Sr. Antoni Figueroa Cubells , auxiliar tècnic informàtic
funcionari amb contracte laboral fix  en què sol·licita el reconeixement de la compatibilitat per poder exercir com a
professor adjunt al Departament d’Informàtica i Matemàtiques de la Universitat Rovira i Virgili, durant el curs
escolar 2004-2005 ( de setembre de 2004 a juny de 2005).
 
Vist que l’activitat no comporta reducció horària  ni la modificació de la prestació dels serveis habituals del
funcionari.
 
Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre,  d’incompatibilitats del personal al servei de
l’Administració de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal al servei de les
administracions públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s’aprova el reglament
de personal al servei de les entitats locals.
 
A l’empar de les competències establertes en l’art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l’art. 333 del
Decret 214/1990, de 30 de juliol,
 
El Plenari adopta el següent acord:
 
Primer.- Autoritzar al Sr. Antoni Figueroa Cubells , auxiliar tècnic informàtic de l’Ajuntament de Valls, per a
poder exercir com a professor adjunt al Departament d’Informàtica i Matemàtiques de la Universitat Rovira i
Virgili, durant el curs escolar 2004-2005 ( de setembre de 2004 a juny de 2005), reconeixent la compatibilitat
d’aquesta activitat amb el desenvolupament de les funcions que li són pròpies en l’administració local.
 
Segon.- La present autorització queda condicionada al compliment dels requisits establerts en la  en la llei 53/1994
de 26 de desembre d'incompatibilitat del personal al servei de les administracions públiques, la Llei 21/1987, de 26
de novembre d'incompatibilitats del personal al servei de l'Administració de la Generalitat, i el Decret 214/1990 de
30 de juliol pel qual s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals :
 

a)      que la suma de jornades de l’activitat pública i l’activitat privada no pot superar la jornada ordinària de
l’administració incrementada un 50%.

b)      no es pot invocar ni fer ús de la seva condició pública per a l’exercici de l’activitat professional
c)      es procedirà a la corresponent reducció de la part del complement específic que retribueix el factor

d’incompatibilitat
d)     el reconeixement de la compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni l’horari,
e)      l’interessat no podrà ostentar cap càrrec en empreses, societats concessionàries o contractistes d’obres,

serveis o subministres amb participació o aval dels sector públic
f)       l’interessat no podrà intervenir en aquells assumptes en què hagi intervingut en els darrers dos anys o en

els que hagi d’intervenir per raó del càrrec públic.
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Tercer.- L’incompliment de les condicions abans indicades comportarà l’aplicació de les sancions disciplinàries
corresponents.
 
Quart.- Notificar el present acord a l'interessat, a la regidoria de Recursos Humans, Organització i informàtica i al
Comitè Unitari de Personal
 
 
NOVÈ.- Aprovació de la declaració de compatibilitat del Sr. Alfons Pellicer Ferrando.
 
Sotmesa la proposta a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la instància de data 23 de setembre   del Sr. Alfons Pellicer Ferrando, Tècnic en Administració General, en
contracte laboral temporal, en què sol·licita el reconeixement de la compatibilitat per poder exercir com a
professional lliure com a advocat a la Ciutat de Reus.
 
Vist que l’activitat no comporta reducció horària  ni la modificació de la prestació dels serveis habituals del
treballador.
 
Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre,  d’incompatibilitats del personal al servei de
l’Administració de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal al servei de les
administracions públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s’aprova el reglament
de personal al servei de les entitats locals.
 
A l’empar de les competències establertes en l’art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l’art. 333 del
Decret 214/1990, de 30 de juliol,
 
El Plenari adopta el següent acord:
 
Primer.- Autoritzar al Sr. Alfons Pellicer Ferrando , TAG de l’Ajuntament de Valls en contracte laboral temporal,
per a poder exercir com a professional lliure com advocat a la ciutat de Reus , reconeixent la compatibilitat
d’aquesta activitat amb el desenvolupament de les funcions que li són pròpies en l’administració local.
 
Segon.- La present autorització queda condicionada al compliment dels requisits establerts en la  en la llei 53/1994
de 26 de desembre d'incompatibilitat del personal al servei de les administracions públiques, la Llei 21/1987, de 26
de novembre d'incompatibilitats del personal al servei de l'Administració de la Generalitat, i el Decret 214/1990 de
30 de juliol pel qual s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals :
 

a)      que la suma de jornades de l’activitat pública i l’activitat privada,no pot superar la jornada ordinària de
l’administració incrementada un 50%.

b)      no es pot invocar ni fer ús de la seva condició pública per a l’exercici de l’activitat professional
c)      es procedirà a la corresponent reducció de la part del complement específic que retribueix el factor

d’incompatibilitat
d)      el reconeixement de la compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni l’horari,
e)      l’interessat no podrà ostentar cap càrrec en empreses, societats concessionàries o contractistes d’obres,

serveis o subministres amb participació o aval dels sector públic
f)       l’interessat no podrà intervenir en aquells assumptes en què hagi intervingut en els darrers dos anys o en

els que hagi d’intervenir per raó del càrrec públic.
 
Tercer.- L’incompliment de les condicions abans indicades comportarà l’aplicació de les sancions disciplinàries
corresponents.
 
Quart.- Notificar el present acord a l'interessat, a la regidoria de Recursos Humans, Organització i informàtica i al
Comitè Unitari de Personal
 
 
DESÈ.- Precs i preguntes.
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SRA. ALCALDESSA.- Doncs ara passaríem al 10è punt de precs i preguntes.
 
Sr. Caballero?
 
SR. CABALLERO.- Sí, només informar que el Sr. secretari m’ha fet entrega de l’informe que li vaig demanar en
el darrer Plenari, me l’ha entregat just abans de començar el Plenari tot i que me l’havia tramès abans per e-mail,
però com que no he tingut temps de fer la seva lectura amb profunditat, doncs, de moment no faré cap comentari i
ho deixaré per un proper Plenari.
 
Simplement agrair-li l’informe extens de 3 folis, perquè a més a més d’informar de la part, diguem-ne, jurídica que
pugui tenir en vers el tema, també fa molta pedagogia, lo qual sempre és important a considerar dins dels informes
que es puguin fer dintre d’aquesta casa.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha algun prec i pregunta? Sr. Moreno?
 
SR. MORENO.- Sí, Núria.
 
SRA. SEGÚ.- Sra. Batalla, si em permet el faré jo primer. bé, jo voldia fer un prec relacionat amb un tema que
avui s’ha vist força en aquest Plenari, que és el tema de les formes en l’equip de govern. Jo crec que
malauradament i, coincideixo en part amb la intervenció del Sr. Fernández, avui ha estat un Ple en què vostès,
l’equip de govern, haguessin tingut la possibilitat d’aprovar punts per unanimitat i han tingut, en aquest cas,
l’abstenció en aquest darrer últim punt que s’ha posat a votació i fins i tot hi havien altres possibilitats en el punt
que ha sigut més llarg en aquest debat sobre el tema de la concessió del pàrquing i dels serveis mediambientals,
que haurien pogut tenir un resultat de votació sensiblement diferent si vostès haguessin esmerçat esforços en el
tema de les formes.
 
I ho dic perquè una s’arriba a preguntar la voluntat que hi ha darrera de les seves actuacions o si no hi ha cap
voluntat i el que passa és que no en saben més. I m’explico, en el darrer Ple davant la no resposta a la pregunta que
vaig fer en el seu dia sobre la problemàtica de l’enfermetat dels oms que hi ha als torrents de la nostra ciutat, la
resposta que no deia res va ser, els oms s’estan morint, llegeixo textualment les paraules del Sr. Barberà que surten
en l’acta: “els oms s’estan morint i aquest és un problema que ve de fa temps i que s’està recopilant tota la
informació per donar la millor resposta possible.” Jo mateixa en aquell Ple vaig informar que no era una qüestió
que afectés a la nostra ciutat i que era una enfermetat que tenien els oms i que malauradament no podríem redreçar
la salut dels arbres de la nostra ciutat i els vaig preguntar què farien al respecte. La callada va ser per resposta,
concretament el Sr. Barberà va dir que ja respondrà. Doncs, menys de 24 hores vam tenir la resposta, bueno, jo una
mica més perquè ho vaig llegir a la premsa dos dies després, però el cert és que menys de 24 hores després la Junta
de Govern va acordar la sol·licitud d’una subvenció per actuar en aquest àmbit en la línia que jo els preguntava, si
pensaven retirar-los o no. Si més no és això el que surt a la premsa.
 
I una, doncs, és pregunta: o vostès aquell dia no en sabien res de què anava i de què pensaven, de què treballaven
els seus tècnics, si es pensava aportar, en aquest cas, a la Junta de Govern al dia següent o si senzillament no tenien
cap voluntat, com s’ha demostrat avui, no ja de consensuar res, sinó senzillament d’explicar i mantenir informada
l’oposició, com és la seva obligació.
 
Vostès, de vegades, parlen de bona voluntat amb bones paraules i de bones intencions, però normalment sempre
acaben sent paraules buides. Avui s’ha demostrat i Ple darrera Ple se demostra. Nosaltres no entenem per què en
aquest cas tan petit del darrer Ple, vostès van decidir no contestar-nos quan, si més no, sembla que al dia següent
van prendre alguna decisió al respecte i per tant algun coneixement, perquè jo que en aquest cas, penso que no és
perquè no en sapiguessin, en devien tenir. Si vaig equivocada en aquest cas, ja em corregiran, però sí més no
considero que aquest petit exemple redunda en allò que s’ha vist avui en aquest Ple, que crec que per un petit
esforç, com deia, de les formes, perquè en el fons moltes vegades és cert que tenim problemes d’arribar a un acord
perquè tenim postures diferents, per algo estem en partits diferents i no compartim el mateix model de ciutat, però
sí que és cert hi ha temes que crec que ens els podrien estalviar i si aquest exemple que he posat no serveix, el Sr.
Barberà segur que em corregirà, els que hem vist al llarg d’aquest Ple crec que sí que serveixen. Moltes gràcies.
 
El prec seria en aquest cas que vostès fessin, ena quest cas, un esforç d’informar a l’oposició, com és la seva
obligació, dintre dels terminis que evitin que avui tinguem discussions a vegades una mica estèrils i que fan que la
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ciutadania a vegades es pregunti què fem aquí. Moltes gràcies.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha més precs o preguntes? Sra. Garcia?
 
SRA. GARCIA.- Sí, nosaltres en el Ple passat vam preguntar sobre la Llei de barris i si l’equip de govern s’hi
acolliria i quins projectes presentaria. Llavors en la Comissió Informativa de Promoció Econòmica es va contestar
la pregunta, jo en aquesta comissió no hi vaig poder assistir, però després em vaig informar i vaig estar parlant amb
el regidor i llavors agrairia si pogués donar la resposta en aquest Ple també.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna pregunta més? Perquè en tot cas donaríem totes les respostes seguides. No?
Sr. Barberà?
 
SR. BARBERÀ.- Bé, és la resposta esperada a la problemàtica que em vaig plantejar jo mateix, perquè recordant la
pregunta, els oms els vaig treure jo perquè n’era conscient de què hi havia una dificultat o una problemàtica. El Sr.
Moreno suposo que no devia haver parlat amb vostè com a regidora antiga de medi ambient, perquè el problema
dels oms ve d’anteriorment i va fer la pregunta sense tenir en compte la seva informació, cosa que ja és important
quan se demana a naltros que donem informació, que el mateix equip que fa la pregunta, doncs, no s’informi entre
ells. Suposo que d’aquí surt després la seva pregunta de dir: no, no, jo ja m’he assabentat de que passa als oms i
només volem saber com ho solucionarem, no? Suposo que avui ha tingut la solució clara: tractaments fitosanitaris
als torrents i seguiment. El que és veritat, el que jo sí que he fet ha sigut demanar a CESPA un informe de veure
quins tractament s’hi feien, perquè parlant amb la tècnica de medi ambient i amb treballadors de CESPA, doncs sí
que abans de la concessió de CESPA i havia un tractament amb fum i una mica, doncs, senzill per la dificultat que
té el tractament d’aquests arbres en el torrent pel difícil accés, etc.. Va ser l’any 99 quan es va fer un gran
tractament amb un helicòpter, amb mitjans aeris i que va costar 450.000 €, que en aquell moment les va assumir
CESPA. Però que en cap més moment, almenys per part de CESPA, hi ha informe, del que a m’han donat, de què
allí s’hagi fet cap més tractament. Estem parlant de l’any 99.
 
Aleshores, jo, clar, buscant informació amena per poder-la comentar, en tot cas no sé si vol que la llegeixi o no, hi
ha un article del Sr. Xavier Salat Brunel, que jo vaig llegir ja l’estiu passat, que parla a la revista Cultura del juliol
de què els oms es moren i parla una mica de tota la part tècnica, que segurament jo no sabria explicar, però que
aquest senyor, Sr. Xavier Salat, com que em sembla que és biòleg o és llicenciat en alguna matèria d’aquestes, pués
descriu molt clarament de què hi ha diferents maneres d’actuar, de què sí que és veritat que a Europa hi ha tota
una plaga, diguem-ho així, que afecta, però que hi mesures de xoc que a vegades resulten més eficaces o menys. El
que està clar és que és un arbre que s’hi ha d’estar a sobre, per tant naltros el que farem en aquest plec de
condicions en el sentit de manteniment i conservació dels torrents, és estar-hi a sobre.
 
El fet d’això que parla vostè de la subvenció que va veure a la Comissió de Govern, és una subvenció que s’havia
demanat molts anys i que és la neteja de lleres de torrents i en una reunió que vam tenir amb el gerent, el Sr. Erruz,
de l’ACA, ens va dir que com la partida havia baixat una mica, que hi havia dificultats econòmiques, que sobretot
es concentraria en ajudes a aquelles ciutats que tenien problemes en quant a inundabilitat, és a dir, la possibilitat de
que en un moment determinat, doncs, arbres o restes d’arbres poguessin taponar o dificultar l’accés i és per això
que incloem dins d’aquesta subvenció la possibilitat de què aquells oms morts que no es puguin recuperar o que no
es puguin tractar, es puguin tallar, d’una manera o altra, doncs, eliminar la plaga que tinguin per no encomanar-la a
altres exemplars i solucionar així el tema.
 
Per tant, jo havia estat buscant informació per ser clarificant. Clar, bueno, si volen en aquest article que hi ha s
Cultura em sembla que ho explica clarament, jo estalviaré de llegir-lo i quant a les mesures a prendre, unes de les
que ha vingut lligades és la tala dels oms morts per evitar que amb baixades torrencials d’aigua puguin caure i
taponar i això està la subvenció i l’altra és el tractament que està inclòs sense preu dins del, bueno, sense
augmentar el preu dins del plec de clàusules administratives que hem aprovat avui.
 
En principi no hi havia cap altre arbre que presentés cap dificultat d’aquest tipus.
 
SRA. SEGÚ.- Bé, doncs, en conclusió és culpa dels altres, veig jo, i és culpa també dels altres quan  no tenen
informació perquè no pregunten, com s’ha dit abans. Vaja, jo he tret aquí... bueno, jo he tret aquí aquesta
conclusió.
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Jo agraeixo en aquest cas la voluntat que tenen vostès de millorar allò que els altres fèiem malament, els hi
agraeixo moltíssim. Malauradament en aquest cas serà sense l’esforç econòmic de l’ACA, com altres vegades,
perquè és una empresa que està en quiebra financera i que malauradament té els seus ingressos hipotecats hasta al
2010, doncs, serà amb menys diners.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sr. Rius?
 
SR. RIUS.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Efectivament vostè en el darrer Plenari ens va preguntar sobre la Llei de barris
que aquell mateix matí, si no em falla la memòria, o el dia anterior s’havia aprovat i li vaig contestar que com que
no s’havia encara publicat, vaig informar que en la comissió informativa, doncs, donaria la informació de a què és
el que havia sortit publicat i de’n quina situació, en quina circumstància estava la subvenció i en tot cas ho sento
pels regidors que sí que hi eren perquè tornaran a sentir bàsicament la mateixa explicació, com poden comprendre.
Però en tot cas la vaig donar aquell dia i jo no tinc cap inconvenient en tornar-ho a dir avui i estic absolutament
convençut, bueno, doncs, a veure, que bueno, que estava justificada la seva no existència en aquell Ple pels motius
que fos.
 
Miri, el que vaig explicar el dimarts passat i que no hi han hagut excessives variacions substancials, exceptuant la
normativa, intentaré, almenys intentaré, fer un esforç de ser una mica més breu. És que a partir del
desenvolupament que hi havia de la llei, doncs, vam començar a tenir els criteris sobre els quals podem demanar
les diverses subvencions pel que fa a les actuacions del centre històric. D’acord a la llei hi ha una sèrie de criteris,
les actuacions bàsiques són les que nosaltres ja teníem previstes, carrers, places que fins i tot en una Junta de
Portaveus, jo diria que de fa aproximadament, amb números rodons, un any, els hi vam fer arribar un dossier, per
tant les actuacions que tenim previstes són les mateixes, incloent-hi també, perquè així mateix la llei ho permet,
cosa que no sabíem, intentar demanar subvenció per enllumenat, per posar enllumenat al centre històric i per
soterrament de contenidors. El que estem fent és, d’acord amb els criteris que van anar sortint i que demana o que
utilitzarà la Generalitat a l’hora de valorar els diferents o les diferentes propostes de subvenció, doncs hi ha tot un
seguit d’indicadors que en un primer moment no es coneixien. Aquests indicadors ens permeten agafar el conjunt
d’actuacions que nosaltres tenim previstes i, d’acord amb els indicadors, anar-los valorant fent com un coteig del
que pot fer posteriorment la Generalitat per veure quins són els que tenen més possibilitats o els que en tenen
menys per donar-li un ordre de prioritats, perquè en principi no hi ha un límit de propostes a fer, però la lògica i el
sentit comú fa pensar que sí que s’ha de prioritzar.
 
Així mateix, perquè així posava, hem començat a valorar i a fer les sumes i els repartiments proporcionals amb
subvencions que ja tenim, perquè la llei tampoc diu res o no prohibeix que es puguin demanar coses en les quals ja
tens una altra subvenció. A llavors, el que estem fent també és sumar les subvencions que ja tenim, per veure en
quins llocs, diguem-ne, entenem nosaltres que el centre històric en pot sortir més beneficiat. Ho vaig dir en la
Comissió, ho torno a dir ara, l’ordre exacte no el podem dir perquè fins que no tinguem tots els criteris, no ho
podem donar. Sí que vaig explicar i haig de continuar mantenint-ho, alguns dels indicadors la mateixa Generalitat
els desconeix. Llavors nosaltres hem utilitzat els indicadors en la part que hem pogut utilitzar, els que ja disposa
l’Ajuntament, doncs, tenim tots els indicadors. En altres casos, a través de converses i de trucades amb
responsables del PTOP, doncs, els indicadors que sí que coneixien ens els han donat i llavors nosaltres hem utilitzat
els criteris, però n’hi ha alguns que ens remeten a l’INESCAT. Desafortunadament l’INESCAT no els té, no entenc
-això també ho vaig explicar l’altre dia- que alguns que sí estan a l’Institut Nacional d’Estadística no estan a
l’INESCAT, interpreto que deu ser problema de relació entre institucions, però en tot cas intentem utilitzant tots
aquests indicadors, l’altre dia els vaig llegir, no sé si vostè vol que els hi torni a llegir o no cal, dels que sí que ja
tenim les dades, els que tenim unes dades aproximades i els que desconeixem dades, però que també les desconeix
la Generalitat.
 
Se’ns ha assegurat o se’ns va assegurar, perdoni -l’última conversa va ser el dijous passat, si no em falla la
memòria- que aquesta setmana els indicadors que ens falten els tindrem a la nostra disposició. Això ens permetria i
si no passa res, doncs, en tot cas tenim previst dissabte fer una reunió, precisament si ja tenim tots els indicadors,
doncs,  per destriar i decidir exactament quin és l’ordre en el qual presentarem les propostes de subvenció.
 
A nivell general, i com ho he comentat abans, doncs, nosaltres creiem que hi podem entrar en tots els àmbits. Els
criteris i les propostes que tenim, insisteixo, de renovació de carrers, de compres, hi entren tots i per tant nosaltres
ens agradaria, però insisteixo, no totes les dades estan a les nostres mans de poder-les recollir, però sí que ens
agradaria a finals d’aquesta setmana, començaments de la setmana que ve, tenir exactament l’ordre de o si més no,
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tots els criteris per poder decidir definitivament quin serà l’ordre de prioritats que vam establir.
 
No sé si amb això, l’altre dia també vaig ser una mica més explícit, fins i tot posant exemples del manual, però
potser avui no cal. No sé si amb això de moment contesto a la seva pregunta.
 
SRA. GARCIA.- Sí, amb això contesta a la meva pregunta i llavors el que m’agradaria és fer un prec, que abans de
presentar la sol·licitud, bueno, els projectes que es presenten a sol·licitud en aquesta llei de foment de barris, doncs
que es pogués fer una reunió on se’ns expliqués quin són l’ordre de prioritats que manifesta l’equip de govern i
veure quina és la nostra opinió en aquest cas.
 
SR. RIUS.- Lamentablement no em puc comprometre en això, perquè desconeixem quan tindrem totes les dades i
probablement o almenys desgraciadament sospito, que haurem de decidir l’ordre de prioritats sense totes les dades i
per tant haurem d’esperar fins l’últim moment.
 
SRA. ALCALDESSA.- Bé, doncs per acabar només dir que avui s’ha parlat molt de formes, s’ha parlat del
projecte, d’aquest projecte tan important per nosaltres i tan ambiciós que és aquesta gran infrastructura:
l’aparcament, la remodelació de la plaça del Pati i també lligat a un gran contracte mixt de concessió pública. I
l’únic que els hi vull dir, i atenent al prec que ha fet la Sra. Segú, que nosaltres intentarem millorar les formes, però
que ens agradaria també sentir-nos correspostos i per tant també els hi he de dir que nosaltres també els hi volem
fer un prec. Nosaltres ens disgusta i lamentem l’estil que té el PSC de fer oposició en aquest Ajuntament i per tant
també els hi agrairíem un cert esforç en aquest sentit. Estic segura que si vostès ho fan, nosaltres també, i tots junts
serem capaços d’aconseguir-ho.
 
Per tant, donaríem per acabat aquest Ple. Moltes gràcies.
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 11 del vespre i s’estén la present acta, del contingut
de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 31 folis núm. 363501 C   a  núm. 363531 C ambdós
inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 del vespre del dia 2 de novembre de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el
Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte.
Presideix l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme
Mansilla Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman
Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps
Sanromà, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep Ramon Moreno Martos,
Andreu Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia Secall.
 
A ¼ i 5 minuts de 9 s’incorpora al Ple la Sra. Núria Segú Ferré.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
 
PRIMER.-  Aprovació de l’acta de la sessió anterior
 
SRA. ALCALDESSA.- Primer que tot excusar la regidora Núria Segú, que degut a les tasques com a diputada al
Parlament de Catalunya, doncs ha fet que potser arribi més tard o s’afegeixi després amb nosaltres a la sessió.
 
També voldríem proposar introduir per la via d’urgència l’aprovació del conveni de col·laboració amb el
Departament d’Ensenyament en relació al que és l’edifici del Convent del Carme. Estan d’acord en incloure per via
d’urgència? Sí? Per tant això passarà a ser el 16è punt de l’ordre del dia.
 
S’acorda per unanimitat incloure per urgència a l’ordre del dia del Ple l’aprovació del conveni de col·laboració
amb el Departament d’Educació.
 
SRA. ALCALDESSA.- I abans de passar al primer punt que és l’aprovació de l’acta, actes de les sessions
anteriors, nosaltres faríem la següent proposta, que és que com saben amb anterioritat, ja fa anys de fet, es feia la
transcripció literal de les actes i després per motius que desconeixem es va decidir de què en lloc de fer la
transcripció literal de les actes es fes una mica de resum que intentés resumir l’esperit de la intervenció. Com que
entenem que sovint hi ha discrepàncies sobre això o que és difícil copsar exactament el sentit del que ha volgut
expressar un regidor en aquest Ple, el que proposaríem és que a partir d’ara, i això inclouria també la sessió de
l’acta de l’ordinària del 13 de setembre i la del 4 d’octubre, quedessin pendents d’aprovació i que fossin la
transcripció literal de les actes. Per tant, si els hi sembla bé, ho faríem d’aquesta manera.
 
S’acorda per unanimitat que a partir d’ara es faci transcripció literal de les actes, incloent les de les sessions del
passat 13 de setembre i 4 d’octubre.
 
 
SEGON. – Donar compte de les següents resolucions
 
Alcaldia
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 291/04 al núm. 302/04 ambdós inclosos.
 
Junta de Govern Local
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la Junta de Govern Local de la sessió de 27 de setembre a la
de 20 d’octubre ambdues incloses.
 
Medi Ambient
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Medi Ambient de la núm. 251/04 a
la núm. 264/04 ambdues incloses.
 
Promoció Econòmica, Comerç i Turisme
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El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i
Turisme de la núm. 341/04 a la núm. 368/04 ambdues incloses.
 
Urbanisme, Planejament i Obres
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres de
la núm. 313/04 a la núm. 343/04 ambdues incloses.
 
Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció
Civil de la núm. 167/04 a la núm. 198/04 ambdues incloses.
 
Serveis Econòmics
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Econòmics de la núm.
274/04 a la núm. 309/04 ambdues incloses.
 
Recursos Humans, Organització i Informàtica
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i
Informàtica de la núm. 207/04 a la núm. 240/04 ambdues incloses.
 
Serveis Socials
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Socials de la núm. 45/04 a
la núm. 49/04 ambdues incloses.
 
Via Pública i Serveis Urbans, Tècnics de Manteniment
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Via Pública i Serveis Urbans,
Tècnics de Manteniment de la núm. 65/04 a la núm. 90/04 ambdues incloses.
 
TERCER.- Adhesió a la xarxa catalana de ciutats saludables
 
SRA. ALCALDESSA.- I passaríem, doncs, al tercer punt de l’ordre del dia que és l’adhesió a la Xarxa Catalana de
Ciutats Saludables.
 
Hi ha alguna intervenció? Sr. Galimany?
 
SR. GALIMANY.- La Xarxa Catalana de Ciutats Saludables és una iniciativa de la Federació de Municipis i està
relacionada amb la Xarxa Espanyola de Ciutats Saludables amb dependència directa de l’Organització Mundial de
la Salut. Les avantatges que té l’adhesió és que ens arriben els protocols que prepara l’Organització Mundial de la
Salut per lo que és la sanitat municipal i també el fet de poder disfrutar de les petites subvencions que a través de
la Xarxa Catalana de Ciutats Saludables pot arribar per projectes municipals de sanitat.
 
La intenció de la proposta que fan des de la Federació de Municipis, és que la Xarxa Catalana i també a nivell
estatal, hi hagi una adhesió màxima de totes les ciutats superiors a 20.000 habitants i així el percentatge de població
que està adherida dins d’aquests programes sigui el més elevat possible per obtenir subvencions i també tots els
beneficis que poden vindre a través de l’Organització Mundial de la Salut.
 
Per adherir-se a la Xarxa cal que s’aprovi aquesta adhesió en aquest Ple i es faci arribar l’acord pres pel Ple a la
Federació de Municipis. Pensem que les avantatges que pot reportar això és important per lo que fa als programes
de sanitat que s’estan indagant dins de la Federació de Municipis en què es van transmetint cap al municipi moltes
de les activitats sanitàries que es feien dintre de les Delegacions Territorials i que ara estan passant als municipis.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé, hi ha alguna intervenció més? S’aprova?
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S’aprova per unanimitat el dictamen de la comissió informativa, adoptant-se el següent acord:
 
L’any 1990, es va crear la Xarxa Catalana de Ciutats Saludables de Catalunya, agrupant 59 municipis tot
Catalunya, que suposen una població de 3.768.919 habitants.
La XCCS és un moviment municipalista que busca potenciar i apropar experiències, treballs, projectes i sistemes
organitzatius, i la promoció d’estils de vida i d’entorns saludables.
L'any 2000 l'activitat s'ha centrat en:

-         Fomentar l'interès de les ciutats i pobles en el projecte.
-         Constituir un marc estable de relació i coordinació entre ciutats.
-         Potenciar i/o fomentar l'oferta d'activitats formatives per al personal de l'administració local en l'àmbit de la

Salut Pública:
                                                                   Mòduls Internet: I, II, III nivells
                                                                   Factors ambientals que influeixen en la salut humana.
                                                                   Seguretat alimentària.

L'any 2000 es va desenvolupar el document de la XCCS: "XCCS en el segle XXI"
Proposta per al període 2000-2003:
Manteniment de les reunions periòdiques de la Comissió.
Activitats de formació per als tècnics dels Ajuntaments.
Fons de documentació.
Elaboració de projectes en diferents àrees:
Sistemes d'informació sanitària.
Seguretat en els aliments.
Foment d'estils de vida saludable en la població infantil i juvenil.
Promoció de la salut de la població emigrant.
Control de plagues
L’any 2001, la XCCS, es va adherir a la Red Española de Ciudades Saludables (RECS), és una Secció de la FEMP
constituïda a l’any 1988, amb l’objectiu de fomentar a Espanya el Projecte de l’Organització Mundial de la Salut
(OMS) Ciutats Saludables.
Aquest projecte de la OMS s’instrumentalitza a través de la RECS, de la que formen part actualment 64 ciutats que
aglutinen a més del 32 % de la població estatal.
L’objectiu de creixement, a curt termini, és associar a les 299 ciutats espanyoles amb més de 20.000 habitants, la
qual cosa representaria el 65 % de la població espanyola.
El seu àmbit d’activitat es centra en l’educació i promoció de la salut, i la prevenció de les malalties.
La RECS és el fòrum de comunicació, coneixements i experiència en l’àmbit de la salut pública municipal
espanyola, amén de ser una xarxa per impulsar les actuacions conjuntes estatals programades en salut pública
municipal.
Els requisits per tal que una ciutat s’adscrigui a la RECS són:

-         El compromís polític municipal expressat per acord del Ple Municipal.
-         Designació d’un representant polític i un representant tècnic, com interlocutors amb la Red.

La RECS es finança mitjançant convenis i acords amb institucions publiques i privades, no havent-se de pagar per
part dels seus membres cap quota. A més, és un objectiu de la xarxa aportar finançament a les seves ciutats
mitjançant els convenis i els acords signats.
Per tant, tenint en compte el cost nul d’associar-se a la XCCS i els avantatges que a nivell sanitari pot aportar pels
nostres conciutadans, beneficiant la situació sanitària a la nostra ciutat, el Ple adopta el següent acord:
1. APROVAR l’adhesió de l’Ajuntament de Valls a la Xarxa Catalana de Ciutats Saludables (XCCS).
2. COMUNICAR a la XCCS l’adopció d’aquest acord.
 
QUART.- Aprovació de la proposta de preus públics del Servei d’Atenció Domiciliària
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SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 4t punt que és l’aprovació de la proposta de preus públics del servei
d’atenció domiciliària. Hi ha alguna intervenció? Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, en tot cas de la lectura de la proposta i dels comentaris que es van fer en el si de
la Comissió Informativa a l’hora d’estudiar el dictamen de la proposta, hi han una sèrie de dubtes que alguns ja
van..., ja es va fer poder palès en el si de la pròpia Comissió Informativa, però que sí que ens agradaria poder-los
acabar d’aclarir. Un és quan es fa esment del Reglament del servei, que no coneixem tal Reglament i en tot cas sí
que voldríem fer saber o conèixer en quin Reglament es remet quan es parla de la gestió, de la liquidació, de la
prestació d’aquests serveis es remet en diferents ocasions al Reglament del servei. No sabem si el Reglament vol
dir les bases de concessió de subvencions o és algun altre Reglament que reguli aquest tipus de servei. En
qualsevol cas agrairíem que hi hagués alguna explicació al respecte, no?
 
I després dos qüestions, potser no són de detall, però sí una mica de plantejament i és, ens ha costat veure si al
darrera d’aquesta proposta esdevé un increment potencial de serveis, és a dir, més beneficiaris potencials
demandants d’aquest servei es podran veure beneficiats d’aquesta prestació i per altra banda quin impacte
econòmic, a diferència del que hi havia fins aquests moments hi haurà a partir de l’aplicació d’aquests preus
públics. És a dir, si per l’usuari potencial, el fet de disposar d’un SAD, un Servei d’Ajuda a Domicili, sigui prestat
en plantilla, per personal de plantilla o bé amb la intermediació laboral del Pius Hospital, serà més econòmic o serà
més car que no pas aquest servei com es venia fent fins ara.
 
Són tres qüestions, no sé si potser ha quedat prou clar. Gràcies.
 
SR. FERNÁNDEZ.- A veure, el Reglament que fa esment és el Servei d’Ajuda a Domicili que vam aprovar aquí
deu fer un parella de Plenaris i respecte a les bases de subvenció per acollir-se a aquest servei d’atenció, s’han
aprovat avui per Comissió de Govern. En tot cas us fem arribar una còpia d’aquest últim document, que m’imagino
que l’altra sí que el teniu, que és el que vam aprovar aquí.
 
Respecte al pressupost per aquest 2004, efectivament queda igual perquè lògicament el preu és sensiblement
superior al que hi havia fins ara. Lo que passa que del preu que s’aprova dels 12,74 € s’han de descomptar 2 euros
per servei que són el programa que s’ha desenvolupat des de Casa Caritat que són els xecs serveis que estan a
disposició de Benestar Social i que es passaran a les famílies que així ho necessitin. Per tant, el preu amb el que es
fan els números és de 12,74 €. Això vol dir que de cara al 2005, efectivament per mantindre el mateix nombre de
serveis, lògicament la partida pressupostària s’ha d’incrementar, perquè el preu és sensiblement superior. Respecte
al 2004 hi ha pressupost suficient perquè tant de l’un com de l’altre, si -suposo que teniu el document aquí- amb la
liquidació dels 3 últims pressupostos, 2001, 2002 i 2003, el servei d’ajuda a domicili sempre ha tingut un
diferencial positiu per a l’Ajuntament, per exemple, l’any 2003 de 27.000 € que estaven valorats, només se’n van
finiquitar a la liquidació del pressupost 18.900. L’any 2002 de 27.045 euros només se’n van liquidar 17.721. I el
2001, va anar algo més ajustat, però, tot i així, de 27.045 euros que hi havien pressupostats, se’n van gastar
solament 26.671. Això vol dir que dels 27.000 que hi han previstos per al 2004, mantenint aquest preu dels 10,74
euros, se poden atendre fins a final d’any els mateixos números de servei d’ajuda a domicili. El 2005 sí és cert,
s’ha d’incrementar la partida al voltant, els números així per damunt perquè no estan acabats, en un 7.000 i pico
euros superior per mantindre el mateix número de serveis.
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, però una qüestió de concepte, una cosa és la partida del pressupost que serveix
per finançar aquell cost que les famílies no poden, diguem-ne, col·laborar en el finançament del servei. Però ara
amb l’aplicació del preu públic tot ve regulat per l’aportació de la família, en tot cas se li descomptarà d’aquesta
aportació aquella família que no reuneixi les condicions econòmiques i per tant sigui objecte de finançament o de
subvenció, oi que sí? Bueno, de totes formes, clar les preguntes de l’increment del servei és que si el canvi de
sistema donés lloc a què un major nombre de ciutadans que puguin menester d’aquests serveis poden ser
beneficiaris potencials del mateix i per altra banda que l’esforç econòmic de l’Ajuntament, que com vostè bé sap
en diferents ocasions hem tingut l’oportunitat de plantejar i així ho hem fet, que pogués donar la possibilitat que
sense un increment de cost de l’usuari hi haguessin més usuaris susceptibles de poder rebre el servei. Efectivament,
la partida de l’Ajuntament que destina en aquesta tema serveix per subvencionar les famílies que no hi arriben,
però només aquestes. Tota la resta, és a dir, aquelles que poden pagar part o totalment el servei, ara se’ls hi aplica
un preu públic, tant a aquelles que abans era gratuït perquè el servei l’oferia el propi Ajuntament, com aquelles que
ara es regularà a través del Pius Hospital.
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Clar, a naltros ens sembla que, tot i que hi hagi la subvenció del xec-servei que elimina 2 € de cada hora de servei,
el preu de 12,74 respecte als 9 que costava abans, doncs, és un increment important, del 19% aproximadament, i
l’altre servei de menys quantitat o de menys, diguem-ne, especialitat, de 9,50, perdó, de 6 € que costava abans, ara
passa a 9,50, que representa, descomptant el xec-servei, un increment del 25%.
 
Clar, si aquest increment dongués lloc a què el nou sistema permet que molts més beneficiaris es poguessin acollir
al servei, doncs, podria ser plantejable. Sinó és així, doncs entenem que el que caldria fer és que l’Ajuntament
aportés més recursos perquè els usuaris no haguessin de patir aquest increment de servei, entre altres coses perquè
pot haver-hi un efecte, que suposo que ningú voldrà, i és de què el preu del servei sigui dissuassori a optar al
determinat servei i que per tant, a diferència del que passava ara, que pràcticament era universal el que s’oferia des
de l’Ajuntament, la gent pugui optar per un preu competitiu sense regular. És a dir, que l’hora de vetlla o el servei
de vetlla a l’hospital o a casa, enlloc de fer-ho a través del servei que regulem, la gent, com que costarà menys,
se’n vagi a optar a la recerca d’aquest servei, diguem-ne, sense regulació, buscant-ho de manera privada, amb la
qual cosa aconseguim l’efecte contrari del que pretenem, no?
 
Bé, volíem aquests aclariments, perquè el nostre posicionament sempre ha estat de què aquest tipus de servei,
independentment de la liquidació, que vostè ha fet esment, de pressupostos anteriors, és de què hauria de ser
prioritat d’aquest Ajuntament incrementar els recursos destinats a aquest tipus de servei i a aquest tipus de
necessitats, i per tant creiem que no és oportú el que hi hagi un increment del cost al beneficiari últim d’aquest
servei. Sembla ser que per les explicacions que ha donat, que es confirma que efectivament hi ha aquest increment
de cost de l’usuari i per tant, naltros no... ja podem aprofitar ara, ja li avancem que no estarem d’acord.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna... Sr. ...?
 
SR. FERNÁNDEZ.- Sí, aquest increment, suposo que vostè ho sap igual que jo, no? ve produït perquè ara es
regula aquest servei. Aquest servei no ha estat mai regulat per l’Ajuntament, hi ha dos vies de canalització del
servei d’ajuda a domicili, el que es canalitza a través de serveis socials, que continua exactament igual, el mateix
Reglament, amb les mateixes bonificacions, amb el preu al voltant quasi pràcticament igual amb el xec-servei
aquest i llavors el que no ve regulat pel propi Ajuntament, o sigui, el particular, aquest particular que té una
necessitat puntual i que en aquests moments anava als serveis socials a demanar aquesta ajuda, però com que els
seus ingressos eren superiors i no es podia acollir a cap ajuda, clar, serveis socials no el podia contestar, sinó que
circulaven unes llistes fetes amb tota la bona intenció del món, que deien: escolti, nosaltres aquí no hi arribem,
aquest servei no el podem fer, però sabem que hi han aquesta sèrie de persones que, parli vostè amb elles, i li
podran donar aquest servei. Això derivava, i vostès ho saben exactament igual que jo, amb un sistema clandestí
d’aquest servei, no? amb lo qual hi havia un mercat negre que uns preus, no sé exactament quins, però segurs que
inferiors a aquest, donaven aquestes prestacions, però sense un control de qualitat, sense uns coneixements i no
sabem ben bé perquè ningú regulava ni controlava exactament el que es feia. Lo que sí és cert és que es donava el
servei, no? Ara el que fem és dotar-lo d’una certa garantia, hi intervé la Fundació, hi hauran unes treballadores
familiars, hi hauran uns serveis socials que regulant aquests llocs de treball i a més a més amb els tallers
ocupacionals, que en aquests moments estem formant a 16 persones que reuniran aquests requisits, l’única
diferència és que ara se sobrentén que hi ha d’haver una qualitat en aquest servei que abans, en teoria, sobre el
paper, no hi era. No dic jo que no es dongués i que hi fos, eh?
 
Efectivament, quin resultat tindrà això? perquè hi ha la possibilitat de què la gent continuï anant a aquest mercat no
regulat a buscar aquests serveis no sabem a quin preu. És un punt que no sabem quin resultat tindrà, que per això
s’hi tindrà que fer un seguiment i en tot cas lo que es tindrà que fer és revisar aquests preus a final d’exercici,
perquè això ja sap que aquest xec-servei està previst per una durada de 3 anys i es mostra, es fa el pla pilot aquest
mes de novembre i desembre per veure exactament quin funcionament o cap a on deriva tot això. La voluntat de
l’Ajuntament és que aquest preu sigui el més assequible possible, el donar el màxim de serveis possibles i arribar a
la majoria de llocs. I aquesta és la voluntat d’aquest equip de govern.
 
SR. FRANCESC MORENO.- No és amb cap tipo d’ànim de polemitzar amb això, però, clar, és que ha fet una
descripció que em sembla que no es correspon a la realitat. No eren unes llistes que circulessin i que d’una manera
arbitrària regulaven cap mercat negre, l’Ajuntament es preocupava de formar personal i un cop el tenia format, a
través de cursos i diferents modalitats de formació, obria una borsa de treball de personal qualificat i sempre era
sota la supervisió de serveis socials. L’única diferència, l’única diferència, clar, l’usuari anava a serveis socials i
demanava el servei, si el servei es podia donar per personal propi de plantilla, aquell servei era públic i gratuït.
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Quan el servei públic i gratuït quedava, diguem-ne, saturat per demanda, hi havia una sèrie de gent, professionals,
que havien obtingut formació i era serveis socials el que feia d’intermediari i el garant i el que supervisava aquell
servei. No, ho dic perquè no és el mateix descriure-ho així que descriure-ho com vostè ho ha fet abans, és producte
de la feina que el Departament de Serveis Socials ha fet sempre.
 
El que sí que estic d’acord amb vostè és que no hi havia una vinculació laboral d’aquests treballadors, amb els
quals l’Ajuntament feia d’intermediari entre el professional i l’usuari. Això és cert. Ara, també és cert que aquesta
vinculació laboral, que igualment s’haurà de garantir la qualitat de la prestació del servei, la qualitat professional,
produeix que si es vol ajustar el cost del servei als ingressos reals d’aquell servei, suposa per a l’usuari un cost
superior al que fins aquells moments hi havia. Això té un altre perill i és de què regulem tot lo que fem, però, tal
vegada el posem en un preu, que pot ser, no dic que sigui, dic que pot ser dissuassori i que activi, pot ser, que
activi un mercat que, en aquest cas sí que seria clandestí, d’aquest tipus de serveis.
 
SR. FERNÁNDEZ.- Continuant sense l’afany de polemitzar, eh? Formarem més i millor, donarem més i millors
serveis i controlarem en la mesura de lo possible que s’ajustin a les necessitats reals dels ciutadans el servei
d’ajuda a domicili.
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, bé, en qualsevol cas seria d’agrair que a final d’any es pogués presentar la
memòria d’evolució del servei, de nombre de casos atesos, d’especificitat de l’atenció rebuda per aquests casos, del
cost que hi ha hagut i que així ho poguéssim comparar amb els anys anteriors i poguéssim anar fent seguiment de
l’impacte que tingui aquest nou sistema en la prestació del servei, cosa que li agrairíem i segurament no caldria que
plantegéssim dubtes al respecte.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passem a votació?
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per 13 vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU, ERC, PP i
la CUP i 8 vots en contra dels regidors del grup municipal del PSC, adoptant-se el següent acord:
 
 
Vista la proposta de modificació del Preu Públic per la prestació del servei d’ajuda a domicili.
 
Vista  la  legislació  aplicable,  especialment  els   arts.  22.2.e,  i 41 a 48  de  la  Llei 39/1988,  de 28 de desembre,
reguladora de les Hisendes  Locals, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER:  Aprovar  inicialment modificació del Preu Públic per la prestació del servei d’ajuda a domicili.
 
SEGON.  El nou preu públic entrarà en vigor a partir de l’endemà de la seva aprovació.
 
 

PREU PÚBLIC
 

PRESTACIÓ DE SERVEIS D’AJUDA A DOMICILI
 
 
Art. 1: Objecte.
 
Constitueix  l’objecte de la prestació d’atenció social domiciliaria mitjançant les treballadores familiars de l’ABSS
d’aquest Ajuntament, i el personal expressament contractat per la FPM Pius Hospital de Valls
 
 
Constitueix l’objecte del preu públic, la prestació del servei d’ajut a domicili entès com el conjunt organitzat i
coordinat d’accions que es realitzen a la llar de l’usuari, amb la finalitat de prestar suport personal, atenció i ajut a
persones o famílies en situació de manca d’autonomia personal, limitacions en el desenvolupament o amb especials
dificultats, des d’una vessant preventiva, assistencial i educativa.
 

 
Art.2: Obligats al pagament.
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Seran obligats al pagament del preu públic els beneficiaris del servei.
Podran ser beneficiaris del servei les persones que ho sol·licitin, d’acord amb el previst al Reglament Regulador del servei. Es prioritzaran les

situacions de risc descrites a l’art. 1 de les bases de concessió d’ajuts del SAD.
 

Art. 3: Tarifes
.

Servei Temps De dilluns a
divendres

Dissabte Diumenge i
festius

Servei d’atenció a la persona
De 7 a 20h. (22h)

1ª hora amb desplaçament
inclòs entre 5 i 15 min.

12.74 € 14.50 € 16 €

Acompanyaments i suport social
De 7 a 20 h (22h)

1ª hora amb desplaçament
inclòs entre 5 i 15 min.

12’74 € 14.50 € 16 €

Servei de vetlles a l’hospital
De 22 a 8 h.

Preu 10 hores 156 € 156 € 156 €

Servei de vetlles a casa
De 22 a 8 h

Preu 10 hores 156 € 156 € 156 €

Servei de neteja domèstica
De 7 a 20 h.

Hora 9.50 €   

 
 
 
Art.4: Gestió i liquidació.
 
La liquidació dels serveis efectuats  per la FPM Pius Hospital de Valls es realitzarà  d’acord amb el previst al
Reglament del servei.
El pagament s’efectuarà en metàl·lic a la caixa  la FPM Pius Hospital de Valls, , amb periodicitat mensual i amb la
forma que estableix el Reglament.
 
Els beneficiaris abonaran la seva part, si correspon,  en la forma que estableix el Reglament, ja sigui a la caixa de
la FPM Pius Hospital o a la caixa  de l’Ajuntament de Valls, depenent de qui presti el servei.
 
 
SRA. ALCALDESSA.- En tot cas, només per acabar, em sembla interessant la proposta de què a final d’any es
pugui fer una memòria i valorar quin és el resultat i en tot cas, doncs, només per ratificar la voluntat del govern
que almenys l’objectiu que es pretén és obrir la porta a què famílies que no tenen precisament dificultats
econòmiques, puguin optar per pagant, evidentment, tenir aquest servei i que la resta a través dels xec-serveis no
tinguin aquest increment. Veurem quin resultat té aquesta regulació i si finalment té la possibilitat de continuar o
no, però en tot cas assumim el compromís de quan hi hagi, veure exactament quantes persones han optat i a veure
quin és el resultat del servei.
 
Suposo que no hi ha explicació de vot.
 
 
CINQUÈ.- Modificació de la sol·licitud de subvenció per obres a actuacions del PAM 2004-2007.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 5è punt, que és la modificació de la sol·licitud de subvenció per obres
d’actuacions del PAM pel període 2004-2007.
 
SR. BARBERÀ.- Sí, com vam comentar a la Comissió Informativa es tracta d’una qüestió tècnica, perquè quan
vam demanar la subvenció per als 4 projectes del PAM, es va incloure dins un, dins la renovació urbanística del
carrer del Carme els costos de redacció del projecte i direcció d’obres i l’únic que hem fet és redistribuir aquest
cost que s’ha hagut de treure i posar-ho en un dels projectes, que era el que encara no estava subvencionat al
màxim. Per tant, només és aquest canvi tècnic.
 
SRA. ALCALDESSA.- S’aprova? Votació?
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per 12 vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU, ERC i PP i
9 abstencions dels regidors dels grups municipals del PSC i la CUP, adoptant-se el següent acord:
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Vist que el ple de l’Ajuntament, en la seva sessió del passat 4 d’octubre, va ratificar l’acord de la Junta de Govern
Local de 27 de setembre pel qual es va acordar acollir-se a la convocatòria de les subvencions convocades per la
Diputació de Tarragona publicades en el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona 150, de 30 de juny de 2004.
 
Vist que és oportú procedir a una rectificació al modificar-se el pressupost de l’obra consistent en l’actuació de la
Renovació urbanística del carrer del Carme.
 
El Ple adopta el següent acord:
 
Primer.- rectificar l’acord quedant modificat en els següents extrems:
 
1.                  Obra:                                                  Renovació urbanística carrer del Carme

Pressupost que es contracta:  344.911,38 €
subvenció sol·licitada:                        206.946,00 € (59,99%)
altres subvencions:                             75.736,15 €  (21,96%)
aportació Ajuntament:                       62.229,23 €
Any d’execució:                                2004
 

2.                  Obra:                                                  Construcció de biblioteca en edifici públic
            Pressupost que es contracta:  2.146.101,29 €

subvenció sol·licitada:                            23.117,95 € (1,08 %)
altres subvencions:                                847.900,00 € (39,51 %)
aportació Ajuntament:                       1.275.083,34 €
Any d’execució:                                2007

 
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna explicació de vot? Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, per explicar perquè ens hem abstingut en aquest tema. Ja ho vam dir en el Ple en
el que es va aprovar la proposta de manera inicial, que tot i que òbviament estàvem d’acord i conformes en utilitzar
el PAM com un instrument que pot ser útil per a la realització de projectes molt importants per a la nostra ciutat, sí
que estàvem disconformes en el fet de què s’hagués plantejat unilateralment per part de l’equip de govern i que no
s’hagués pogut plantejar prèviament i establir l’ordre de prioritats de forma consensuada.
 
Òbviament avui es tracta només d’una modificació, el Sr. Martí ha dit que és tècnica, també se li podria dir que és
una  modificació que corregeix un error. De la primera proposta d’acord a les bases del PAM i per tant, doncs,
seguint el mateix sentit que vam fer en el primer vot, d’abstenció, avui també ens hem abstingut.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sr. Caballero?
 
SR. CABALLERO.- Sí, només una apreciació. Quan el Sr. secretari ha fet el recompte de vots, em sembla que ha
comès un petit error, com a mínim verbal.
 
SRA. GARCIA.- Sí, a veure, nosaltres en la sol·licitud de subvenció de les obres del PAM també ja ens vam
abstenir pel fet de què havíem conegut amb poca antelació els projectes que es presentaven, però no podíem estar
en desacord en demanar una subvenció a la Diputació. Per tant, i com que ens vam abstenir en la votació passada,
doncs, en aquesta, per coherència, també ens abstenim.
 
 
SISÈ.- Aprovació inicial de la modificació del Pla General a la finca del Kursaal.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé, si no hi ha més explicacions passaríem al 6è punt, que és l’aprovació inicial de la
modificació puntual del Pla General de la finca del Kursaal.
 
SR. BARBERÀ.- Sí, el que portem a aprovació inicial és una modificació, que per fer una mica de resum, ara fem
o farem o proposem l’aprovació inicial, que posteriorment ha d’estar a informació pública durant un mes, que s’ha
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de publicar al BOP, que tindrà un període d’al·legacions, que passarà una aprovació provisional, però que
finalment arribarà a la Comissió Territorial d’urbanisme que és qui ho ha d’aprovar.
 
Dic això perquè és una modificació que comença tenint el vistiplau dels tècnics de la Comissió Territorial
d’Urbanisme que treballen a nivell de l’Alt Camp, igual que el responsable, i que el que tracta és exclusivament
d’adequar la classificació del sòl de la finca del Kursaal a la realitat existent.
 
Llavors, dins de la memòria que es presenta en la modificació, doncs, es comenta que l’any 1999 l’Ajuntament de
Valls va adquirir una finca situada a la ctra. de Barcelona, en la qual ja hi havia un edifici industrial conegut com
antiga Fàbrica Starpan, que també ara és conegut com a Sala Kursaal. Les dimensions i característiques de l’edifici,
conegut per tots, són idònies per la pràctica de certes activitats esportives, per la realització d’actes culturals i
espectacles i per la seva utilització com a Palau de Fires i Congressos. Ho observem perquè s’hi està fent tot això
d’aquí. Llavors, l’actual classificació, tot i fer-se les activitats, l’actual classificació urbanística dels terrenys, doncs,
on es troba situada la Sala Kursaal impedeixen legalment qualsevol actuació a l’edifici, ja sigui pública o privada,
perquè estan classificats com a sòl no urbanitzable, clau 32 A, sòl agrícola protegit d’horta, no?
 
Llavors, actualment aquests terrenys no tenen un destí agrícola, com tots sabem, i és difícil i creiem que
l’Ajuntament no.., és a dir, que no ha de tornar a tenir un ús agrícola, no? Són 3.600 m2 d’edifici que ambdues
plantes sumen un total de 6.760 m2. Té una llicència d’obres aquest edifici de la Comissió Permanent de
l’Ajuntament del 17 d’abril de l’any 73. És a dir, que ja està fet fa molts anys, no?
 
Llavors, consta en aquesta memòria que els terrenys descrits tenen tots els serveis urbanístics bàsics. En
conseqüència requereixen, és a dir, per fer una modificació d’aquest tipus, es demana des de la Comissió
Territorial d’Urbanisme que els serveis estiguin a l’abast, hi ha xarxa d’aigua, de llum... és a dir, tot està
disponible.
 
A llavors, el que fem amb aquesta modificació, és adequar la classificació urbanística i possibilitar el seu ús,
modificar l’edifici o consolidar en el cas de les instal·lacions que hi ha existents, cosa que actualment amb la
normativa actual no es podria fer.
 
Aleshores creiem que és convenient procedir a la modificació del Pla General d’Ordenació Municipal de Valls per
tal d’adequar la classificació del sòl dels terrenys en els que està ubicada la Sala Kursaal. Es tracta en definitiva de
possibilitar l’adequació d’unes instal·lacions per al seu adequat ús, d’acord amb les necessitats actuals.
 
Aleshores, una mica el que es fa, és s’adequa una normativa existent al Pla General, que és la clau 19 i se li
introdueix un apartat nou, que és el 19.c. Aquest 19.c el que fa és definir una mica les possibilitats d’edificació
d’aquesta parcel·la, concretament es modifica, doncs... es diu que és una parcel·la única, que no es podrà dividir,
etc. etc. i una de les coses importants, doncs és que en els seus usos públics regulats ens permet, pués, en aquest
cas ens permet, si arriba a fi de bé i creiem que l’equip de govern ho podrem aconseguir i que Valls ho podrà
disfrutar, és la possibilitat de què hi hagi uns estudis televisius en el seu interior, no? Perquè els diferents usos
regulats -educatius, culturals esportius...- permeten la inclusió d’aquest projecte que s’està treballant des de l’equip
de governi que creiem que pot ser molt interessant per Valls.
 
Per tant, és a dir, les característiques tècniques es van comentar a la Comissió Informativa, aquesta seria la
proposta. És a dir, resumint, dos criteris: un, normalitzar la situació d’aquest edifici que és municipal, els seus usos
i la seva possibilitat de modificació de l’estructura, ampliació o no, o el que es cregui però que es pugui fer; i
l’altre és que si el projecte dels estudis televisius arriba a fi de bé i esperem que així sigui, es pugui començar
provisionalment dins de les instal·lacions de la sala Kursaal.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció? Votació?
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per 12 vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU, ERC i PP, i
9 vots en contra dels regidors dels grups municipals del PSC i la CUP, adoptant-se el següent acord:
 
Vista  la  proposta de modificació puntual de la normativa del Pla General d’ordenació municipal de Valls,
equipaments Kursaal, per  tal   d’adequar la classificació del sòl dels terrenys en els que està ubicada la Sala
Kursaal, i possibilitar l’adequació d’unes instal·lacions per al seu adequat ús d’acord amb les necessitats actuals.
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Atès que la proposta de modificació, amb la corresponent memòria justificativa,  està efectuada pels serveis tècnics
i jurídics d’aquest Ajuntament.
 
Vistos els articles  74, 83 i 94 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, art. 3 del Decret  287/2003, de 4 de
novembre, pel qual s'aprova el Reglament parcial de la Llei 2/2002, de 14 de març, d'urbanisme, 22.2.c i 47.3 de la
llei 7/1985,  de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim  Local   i legislació  concordant.
 
Vist l’informe emès pel Secretari  de  l'Ajuntament, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla General d’ordenació municipal de Valls,
equipaments Kursaal.
 
SEGON:  Exposar al públic aquest acord per un  termini  d'un mes, mitjançant  anuncis inserits en el Butlletí oficial
 de  la Província, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en un dels diaris de més divulgació en l’àmbit municipal.
 
TERCER: Sol·licitar l’oportú informe als organismes afectats per raó de llurs competències sectorials.
 
QUART.- Concedir audiència als ajuntaments l’àmbit territorial dels quals confini amb Valls.
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, per tal d’explicar el vot contrari. Ja ho vam posar de manifest el dia de la
comissió informativa, el nostre vot contrari no és un vot a la modificació, és un vot... contrari, perdó, a la
modificació puntual. Efectivament aquest és el punt que avui s’acorda, però voldríem fer-los-hi saber, que
entenguin, si ho volen entendre, que el nostre vot contrari no és en tant que necessària modificació de qualificació
de la finca i de la Sala del Kursaal, és evident que temps ha el tema estava pendent i que així, doncs, estava
contemplat en l’avanç pla, sinó a la motivació que porta i que ens ha quedat palesa en les diferents converses que 
hem tingut, tant en Junta de Portaveus com en comissió informativa, a què aquesta modificació és un pas necessari
des del punt de vista del govern a la consecució d’un projecte, que en el final, tot just al final de la seva
intervenció, ha fet esment el regidor Sr. Martí. Cosa que, òbviament avui no és objecte de debat, el projecte que
està plantejant el govern respecte a la implantació d’uns estudis de televisió a la nostra ciutat ubicat al Kursaal i
per tant no voldríem naltros convertir aquest punt en un debat del projecte aquest, perquè no és la qüestió.
 
Però sí fer palès això, que quan s’hagi de parlar del projecte de la televisió, doncs, ens agradarà tenir tota la
informació necessària, ja els hi hem dit que pot ser un projecte interessant per a la ciutat i sobre el qual voldríem
disposar de tota la informació per prendre un posicionament definitiu, que fins aquest moment la informació és
confosa i que prové de diferents indrets, una la que es dóna a les reunions, l’altra la que anem seguint a la premsa i
tal vegada, com que entenem que aquesta proposta de modificació del Pla General, més que la intencionalitat de
regularitzar una situació, és un pas previ necessari a un projecte que es desconeix i sobre el qual entenem que no hi
ha hagut el debat necessari, naltros no podem participar de l’aprovació. Si es tractés només d’una finalitat des del
punt de vista de regularitzar una situació urbanística, ja els hi vam dir a la Comissió Informativa que es podia
haver fet abans, es pot fer ara, com es podria fer en el moment que sigui oportú en el decurs dels treballs de revisió
del Pla General.
 
SRA. GARCIA.- Sí, a veure, tant aquí al Ple com en les comissions informatives com a la Junta de Portaveus,
se’ns ha explicat que aquesta modificació obeeix a dos fets. En primer lloc per legalitzar els usos que actualment
s’estan fent al Kursaal i en aquest cas, doncs, sí que hi estaríem d’acord. Però el que no entenem  és perquè no
esperem a la revisió del Pla General, que és un dels punts següents.
 
Llavors, en segon lloc, també se’ns ha explicat que aquesta modificació es fa per adequar les instal·lacions del
Kursaal per ubicar-hi el projecte de televisió. Resulta que nosaltres ja hem manifestat en diferents comissions i en
Junta de Portaveus que tenim una certa desconfiança en aquest projecte, creiem que el Kursaal supleix unes
mancances pel que fa a l’esport i a la cultura i no sabem ben bé si això en quedarà limitat o no i si hi ha
compatibilitat d’usos o no. Són molts els interrogants que tenim d’aquest projecte i poques les respostes i per tant
no compartim la urgència que hi ha en la modificació. Primer voldríem saber coses del projecte i després ja aniríem
definint, si és que s’ha de fer aquesta modificació d’usos abans de la revisió del Pla General o no s’ha de fer.
 
Per tant, el nostre vot negatiu ve d’aquesta desconfiança en el projecte.



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-11-02.htm[31/03/2017 14:07:08]

 
SRA. ALCALDESSA.- Bé, en tot cas, només per aclarir perquè es parla d’informació confosa, de què hi ha dubtes
i de si compatibilitats d’usos. En tot cas dir, perquè ja saben vostès perquè se’ls va informar ja fa un any, primer hi
havia una proposta inicial de què si arribava a bon port la realització per part d’un inversor privat d’uns estudis de
televisió, havia d’ocupar una part de la planta de dalt. Això, com que no ens satisfeia prou, nosaltres vam estar
buscant alternatives i de fet saben que hem estat negociant per comprar terrenys de la vora.
 
En aquest moment nosaltres proposem una modificació puntual del Pla General que avui no estem jutjant el que és
el projecte de la televisió, simplement és que allò està qualificat com a rústic i segons la normativa no es podrien
fer les activitats que s’hi estan fent i per tant és simplement legalitzar una situació, perquè allà, com saben, si fan
concerts, s’hi fan fires, s’hi fan activitats que, si no fem aquesta modificació, no s’hi podrien fer. Això per una
banda, per tant, nosaltres, sí que hem de dir, que, bé, que se’ns fa difícil d’entendre un vot negatiu a lo que és
simplement normalitzar una situació, que de fet ja s’està fent i que constitueix, doncs, una mala pràctica.
 
I per altra banda, sobre el projecte dels estudis de televisió, que volem deixar molt clar que l’únic que aquesta
normalització de la modificació puntual del Pla General, permet, evidentment, adequar això i la possibilitat de què
un dia o altre, si així es creu oportú, es pugui realitzar aquest tipus d’activitat i a més a més estem parlant sempre
de la planta baixa, és a dir, del soterrani, que actualment no s’està utilitzant per res, simplement com a magatzem.
 
En tot cas, més endavant, quan hàgim de parlar del projecte, doncs, evidentment s’haurà de concretar, com ja els hi
vam dir en les comissions informatives, exactament quines són les condicions, quines contrapartides, etc. etc.  Per
tant, entenem que avui no estem de cap manera hipotecant la finca del Kursaal, sinó que és al revés, és a dir, estem
legalitzant una situació i estem fent que una finca propietat municipal pugui ser utilitzada per uns usos i per tant per
ampliar les seves possibilitats. Això és el que avui estem fent nosaltres.
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, clar, tot depèn de com es vulgui veure. Ara fa un any, quan es va informar a la
Junta de Portaveus de la imminent realització... ara fa un any, no, ara fa uns mesos, de la imminent realització i de
les perspectives immediates de posar en funcionament el projecte aquest de televisió, vostè mateixa en Junta de
Portaveus ens va informar a tots que hi havia un pas bàsic i necessari a priori de posar en marxa el projecte, que
era la modificació puntual del Pla General, perquè sinó en cap cas es podria donar llicència a aquesta activitat. La
nostra sorpresa ha estat que hagin passat tot una sèrie de mesos sense que aquesta proposta hagi arribat a fi de bé,
no?, fins avui.
 
Per tant, si hi hagués la fórmula per separar el que és, diguem-ne, donar ajustament a la norma des del punt de
vista d’activitats del Kursaal del que és el projecte, el nostre vot hauria estat, òbviament, afirmatiu. Però és que tot
ens fa pensar, totes les seves informacions i les seves declaracions, ens fan pensar que només ho fan com a
condició bàsica i necessària per prosseguir amb les negociacions que, per altra banda, no les volem jutjar avui
perquè, com hem dit, no és objecte de discussió i a més a més no disposem de la informació necessària. Clar, si la
motivació és aquesta, naltros no ho compartim, entenem que no podem, no volem ser partíceps d’una decisió que
persegueix una finalitat que no sabem si al final serà correcta o no.
 
SRA. ALCALDESSA.- Bé, en tot cas només dir que el motiu de l’endarreriment de tots aquests mesos, és perquè
es va parlar amb la Comissió Territorial d’Urbanisme, vam tenir el vistiplau, els va semblar bé que es fes aquesta
modificació i l’únic que havíem intentat durant tot aquest temps, era tancar el que és l’adquisició per part de
l’Ajuntament de terrenys annexes a la finca, negociacions que encara estan continuant, però que precisament per
motius no de l’actuació del govern, sinó d’una informació errònia que va sortir a la premsa, doncs, ha fet que això
es dificultés a última hora. Per tant, nosaltres seguim pensant que és important com equipaments municipals que
puguem arribar a ampliar lo que és la finca del Kursaal, però de forma immediata el que creiem ara en aquest
moment és que convé agilizar-ho perquè creiem que ja hem esperat prou mesos per fer la modificació puntual. Més
que res perquè conegui el motiu de per què. És a dir, la modificació puntual estava enllestida i estava a punt i
simplement s’ha esperat per veure si es podia tancar amb la resta dels veïns.
 
Sra. Garcia?
 
SRA. GARCIA.- Sí, només per acabar, dir que nosaltres ja sabem que estem parlant d’una modificació urbanística,
el que no compartim és la urgència d’aquest fet, ja que si realment s’ha d’adequar en els usos que s’estan fent
actualment, doncs, ja es podria fer en la revisió d’un Pla General. El que no compartim és la urgència, la necessitat
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de fer-ho perquè ara actualment s’estan fent activitats culturals o activitats d’esports i no és el sòl que s’haurien de
fer de la manera que està qualificat, això ja ho entenem, el que no compartim és la urgència.
 
SRA. ALCALDESSA.- En tot cas, la urgència, no hem d’amagar en cap moment, és que per una part hi ha la
voluntat, com s’ha dit, d’intentar normalitzar i que en lloc de ser rústic tingui la qualificació de les activitats que ja
es fan actualment, però l’altra, evidentment, és perquè nosaltres sí que creiem que el projecte de la televisió és
interessant per a la ciutat, creiem que pot tenir una feina de difusió i de promoció molt important, traient bones
contrapartides i per tant l’objectiu en definitiva és que aquest projecte pugui arribar a bon port i una de les
condicions, evidentment, és tancar les negociacions, perquè ja portem molts mesos, i poder-ho fer realitat, encara
que sigui començant a la zona de la planta baixa del Kursaal.
 
Per tant, aquesta és la urgència. De l’altra manera -com saben- hem d’esperar, aproximadament, dos anys. I per
tant, nosaltres creiem que les oportunitats, doncs, com és aquesta, s’han d’aprofitar. Aquest és el motiu.
 
SRA. GARCIA.- És que nosaltres no diem de perdre oportunitats, sinó que diem que potser les coses s’han de fer a
la inversa, no? Primer, s’ha de saber realment que inclou aquest projecte i després si es cal una modificació o no.
 
SRA. ALCALDESSA.- El que passa que el que inclou el projecte, ja li vam dir que en aquests moments s’està
redactant. És a dir, el que hi ha és un inversor privat que té una llicència i que està disposat a parlar de fer una
inversió en un equipament municipal a contrapartida, és a dir, fem una cessió, si s’arriba a fer, una cessió, a canvi
tota la inversió i després l’equipament sempre és titularitat municipal i la inversió també queda després per a
l’Ajuntament.
 
Evidentment, una de les primeres coses bàsiques és que l’equipament que tu has de posar en funcionament tingui o
pugui tenir les llicències oportunes. En aquest moment no es dóna, per tant, això que diu de fer les coses a
l’inrevés, nosaltres entenem que no, perquè a l’hora de seure’t a negociar lo que és la cessió o el que hagis de fer,
hi ha un primer obstacle que és un impediment legal, perquè tu no pots posar a disponibilitat, fer una cessió d’un
equipament que resulta que no està legalitzat perquè no pots fer aquella activitat.
 
Per tant, nosaltres entenem que estem fent els passos correctes, mentrestant, però, per no endarrerir les coses, el que
s’està fent és, pués, visitar-ho, mirar i s’està elaborant una primera proposta juntament també tenint en compte les
mesures que hi han d’haver contra incendis, etc. etc. Per tant, entenem que no és fer les coses a l’inrevés, sinó que
és posar el primer pas perquè tu puguis concretar més bé el projecte. Però si no tens equipament i no el tens
legalitzat, difícilment pots arribar a fer un document i a concretar quines contrapartides o què és el que fas.
 
Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, no, ja comentàvem que no era la nostra intenció que avui s’hagués de plantejar i
discutir el tema de la televisió, però, ja que s’està dient, home, no sé si és començar al revés o no començar al
revés, però en qualsevol cas la cessió d’un bé de domini públic com és el Kursaal, només es podrà fer mitjançant
concurs. Per tant, no ve a tomb el plantejament de què hi ha un promotor d’iniciativa privada que vol fer ús d’un
equipament públic per realitzar determinat projecte, perquè en qualsevol cas, el procediment sempre haurà de ser
mitjançant concurs, mai prèvia o a conseqüència d’una negociació amb una iniciativa privada, de manera bilateral
entre l’Ajuntament i una iniciativa privada, en aquest cas, la promotora aquesta, no?
 
SRA. ALCALDESSA.- Sí, evidentment que es farà concurs i tant de bo hi hagués no un, sinó 3 que es presentessin
al concurs que tinguessin llicència i que poguessin fer i estiguessin interessats en fer aquest equipament,
evidentment.
 
SR. CABALLERO.- No volia intervenir, perquè em semblava que era una cosa bastant òbvia, a més a més a nivell
de la Comissió Informativa ja es va quedar clar, doncs, tota aquesta qüestió. Lo que passa que, hi ha vegades que
quan et sents al mig sentat d’un partit de ping-pong, doncs, et sents com estrany, no? I jo la pregunta que faig és
que aquí lo que estem discutint és la requalificació o modificació, diguem-ne, dins del Pla General de què hi havia
un sòl agrícola, en el qual estaven fent-se activitats de tot tipus, de tota mena des de què es va comprar i s’estava
fent de manera il·legal. És cert o no és cert, Sr. secretari? No, vull dir, que des de què es va comprar el que és
aquella zona del Kursaal s’estaven fent tot tipus d’activitats, tota mena d’activitats d’una manera il·legal, en el
sentit de què no s’havia requalificat aquell terreny, per tant estàvem fent usos municipals en un sentit que allò era
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un terreny d’ús agrícola, agrícola i ramader. Per tant, entenc -no sé si vaig equivocat o no- que totes les activitats
que s’havien fet ara allà, s’havien fet, sinó de forma il·legal, irregular. És així o no és així lo que volia estar...
Llavors lo que em sobta és aquest partit de ping-pong, en el qual s’està discutint si sí o si no, penso que la qüestió
és legalitzar el tema.
 
Altres debats serien que tots podem estar d’acord en discutir altres qüestions, com pot ser el projecte de televisió o
altres projectes, però em va sobtar a la comissió informativa i em torna a sobtar avui. Són coses que a vegades no
entenc d’aquesta política municipal de Valls.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sinó hi han més intervencions, passaríem al setè punt. Passem al 7è punt?
 
 
SETÈ.- Aprovació inicial de la modificació del Pla General a la zona del PERI 3.
 
SRA. ALCALDESSA.- Doncs, el 7è punt és l’aprovació inicial de la modificació puntual del Pla General a la zona
del PERI 3.
 
SR. BARBERÀ.- Aquesta modificació que també haurà de seguir els tràmits legals anteriors, també està parlada i
consensuada amb la Comissió Territorial d’Urbanisme i amb el propietari majoritari del PERI 3 i el que intenta
aconseguir, doncs és la possibilitat o la voluntat de l’Ajuntament de fer possible habitatge de protecció oficial a
Valls. En aquest cas, en la Llei 2/2002 d’urbanisme, ja obliga, la llei ja obliga a què hi hagi una reserva del 20%
per vivenda de protecció oficial, sigui pública o privada, no ho marca perquè pot ser dels dos, però n’hi ha d’haver.
 
Clar, en el Pla General nostre, actual, del 22 d’octubre del 86, doncs, clar, això no es contemplava. Per tant, el que
intenta aquesta modificació és incloure la vivenda de protecció oficial dins d’aquest PERI, del PERI 3 de l’Hort del
Carme. Llavors el que es fa és, es modifica puntualment un paràmetre únic, un paràmetre únic, és a dir, que es
mantenen les cessions, es manté l’aprofitament, es manté tot igual, l’únic que passa, és a dir, parlem de densitat
d’habitatges, és a dir, nombre d’habitatges per hectàrea i passa de 75, que és el que el Pla General actual permet
dins del PERI del Centre Històric, passa a 100 habitatges per hectàrea, sempre i quan aquest increment d’habitatges
estigui produït per la construcció de vivenda de protecció oficial.
 
Com ja saben vostès, doncs, el tipus d’ús dels pisos ha baixat en gran part, doncs, el que és el nombre de famílies o
de gent que viu sola o en parella en un pis, sabem, doncs, que això pot ajudar a què l’especulació en el preu del
sòl, doncs, no sigui tan alta i permet, doncs, que el mercat de vivenda a Valls millori. En aquest sentit, doncs,
l’Ajuntament va prendre la iniciativa, amb el vistiplau de la Comissió Territorial d’Urbanisme i amb el vistiplau
també del promotor majoritari que va acceptar aquesta proposta.
 
SRA. ALCALDESSA.- En tot cas queda clar que no és vinculant, sinó que simplement la proposta possibilita el fet
de què si es fa aquest major nombre d’habitatges, que en cap cas suposa un increment de superfície, de volum
edificatori, sinó que simplement és canviar un percentatge a canvi de què vagi destinat a promoció social i que en
tot cas serà... a promoció pública, perdó, i en tot cas serà voluntat perquè no podem obligar perquè la legislació és
anterior.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista  la  proposta de modificació puntual de la normativa del Pla General d’ordenació municipal de Valls,
reserva per la construcció d’habitatges de protecció pública en l’àmbit del Pla de Millora Urbana Hort del
Carme (PERI-3).
 
Atès que la proposta de modificació, amb la corresponent memòria justificativa,  està efectuada pels serveis tècnics
i jurídics d’aquest Ajuntament.
 
Vistos els articles  74, 83 i 94 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, art. 3 del Decret  287/2003, de 4 de
novembre, pel qual s'aprova el Reglament parcial de la Llei 2/2002, de 14 de març, d'urbanisme, 22.2.c i 47.3 de la
llei 7/1985,  de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim  Local   i legislació  concordant.
 
Vist l’informe emès pel Secretari  de  l'Ajuntament, el Ple adopta el següent acord:
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PRIMER: Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla General d’ordenació municipal de Valls, reserva per
la construcció d’habitatges de protecció pública en l’àmbit del Pla de Millora Urbana Hort del Carme (PERI-3).
 
SEGON:  Exposar al públic aquest acord per un  termini  d'un mes, mitjançant  anuncis inserits en el Butlletí oficial
 de  la Província, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en un dels diaris de més divulgació en l’àmbit municipal.
 
TERCER: Sol·licitar l’oportú informe als organismes afectats per raó de llurs competències sectorials.
 
QUART.- Concedir audiència als ajuntaments l’àmbit territorial dels quals confini amb Valls.
 
CINQUÈ: suspendre la concessió de llicències de parcel·lació, edificació, reforma, rehabilitació,
enderrocament de construccions, instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets en els àmbits en els que
les noves determinacions comportin modificació del règim urbanístic.
 
VUITÈ.- Inici dels treballs de revisió del Pla General i aprovació del programa de participació ciutadana.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sinó hi han intervencions, passaríem al 8è punt, que és l’inici dels treballs de revisió del
Pla General i l’aprovació del programa de participació ciutadana per fer precisament aquest procés de revisió del
Pla General.
 
SR. BARBÈRA.- En Ple de l’Ajuntament del 30 de setembre del 97 ja es va adjudicar la contractació dels treballs
de revisió del Pla General a l’arquitecte Sr. Josep Maria Milà Rovira i en aquest cas es continuaríem o prendríem
una altra vegada l’inici d’aquests treballs amb el mateix equip tècnic.
 
Aleshores el que haurem de fer és adequar els treballs fets anteriors a la nova llei d’urbanisme, perquè demana uns
altres requisits i demana una sèrie d’estudis complementaris més importants i, bé, en principi el que hem de fer és
prendre un acord de reprendre o reiniciar de nou tot el procediment de revisió del pla d’ordenació urbanística
municipal de Valls.
 
Aleshores, una altra de les coses que s’està treballant i que es demana dins d’aquest dictamen, dins d’aquesta
proposta, és que la Junta de Govern Local pugui continuar amb les negociacions del contracte signat amb el Sr.
Milà, sempre dins de la normativa i sempre dins de les possibilitats que hi ha de modificació del contracte dels
paràmetres legals que ens va indicar el secretari.
 
Aleshores, l’altra, en aquest apartat també disposem ja de la nova cartografia feta en un vol del setembre del 2003,
que ens podrà ajudar a millorar tot el que és la documentació, no?
 
Aleshores en el segon punt del que es proposa a aprovació, hi ha el programa de participació ciutadana de la
revisió del Pla. L’anterior programa de participació ciutadana era... es va aprovar anteriorment el 16 de febrer del
98 i, bueno, hem millorat una mica algun dels aspectes, sobretot en els sentits que ara explicaré. Es crea un Consell
de Participació Ciutadana pels treballs, aquí hi ha la seva composició, doncs, president l’alcaldessa, hi ha vocals
permanents i convidats, s’amplia la participació dels assessors amb tots els tècnics de l’Àrea de Desenvolupament
Territorial per tenir en compte el medi ambient i altres criteris que sempre intentem defensar i marca també, això
és una diferència, un mínim de reunions d’aquest Consell de Participació que es basen... és a dir, hi ha 4 reunions
mínimes marcades que no es podran saltar i que s’hauran de fer, que en farem més, però com a mínim hi ha
aquesta proposta de concretar-ne 4, no?  en diferents punts que, vaja, que creiem oportuns dins de tot el procés.
 
Aleshores hi haurà un període de participació ciutadana fixat, en el que podran, els ciutadans de Valls podran
aportar-hi o podran fer-hi millores i propostes. Llavors aquest programa de participació que nosaltres intentarem,
legalment es farà en 4 apartats, que és anuncis en els mitjans de comunicació locals, al diari oficial de la província,
documentació disponible a la web de l’Ajuntament i també s’organitzarà una exposició pública. En tot cas, aquest
període de participació ciutadana sempre, i això els diferents grups polítics ho van comentar a la Comissió
Informativa, el que intentarà l’Ajuntament, l’equip de govern en aquest cas, és destinar els recursos suficients per
fer que la participació ciutadana sigui màxima i que arribi d’una forma entenedora i que serveixi per despertar
l’interès dels ciutadans de Valls en aquest tema urbanístic, que molt sovint, doncs, quan és l’hora de les
aportacions i de donar-ho a conèixer, pués, no arriba prou i que a l’hora de viure-ho després a les hores de les
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llicències i tot això, pués és molt important, no? que la gent a llavors se’n dóna compte d’una normativa aplicable,
etc.
 
Posteriorment a l’aprovació inicial hi tornarà a haver una informació pública, com marca la normativa, que s’haurà
de publicar al BOP, etc. etc. no? Per tant, sí que és veritat també, que aquest període de participació ciutadana, el
termini l’hem duplicat perquè anteriorment va ser d’un mes i aquesta vegada és de dos mesos, perquè creiem que
val la pena donar-hi importància.
 
Doncs una mica aquests serien els 3 punts, doncs, decidir l’inici o la represa de la revisió del POM, aplicant els
treballs necessaris per adequar-ho a la nova normativa. El que seria aprovar el programa de participació ciutadana i
els objectius, en principi. són els mateixos plantejats anteriorment, serà la comissió o en qualsevol cas l’equip de
govern qui decideixi a mesura que anem anant fent els treballs, doncs, millorar-los o aportar algun objectiu nou que
pugui aparèixer. I l’altra és delegar a la Junta de Govern Local la negociació del contracte, que es mou en uns
paràmetres determinats legals.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció? Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, només per dir que el nostre vot és favorable. És favorable per diferents motius.
El primer, perquè, bé, deixi’ns-ho dir, perquè vostès durant anys ens van dir que érem lents en la tramitació de la
revisió del Pla General i vostès en 16 mesos, avui, aquest Plenari adopta la primera decisió respecte a la revisió del
Pla General, no? I per tant ens sembla bé, ens sembla bé, que ja d’una vegada hagin pres criteri al respecte i que
reiniciïn els treballs. I una qüestió de matís, perquè és que fins i tot estem molt d’acord amb tota la formulació del
dictamen i en tot cas perquè no es produeixi cap tipus de confusió, no es tracta de l’inici de treballs de revisió,
sinó, com molt bé deia el Sr. Martí, la represa d’aquests treballs, entre altres coses derivada de l’adaptació a la
nova normativa que en aquest període de temps ha vingut a modificar alguna de les qüestions que en els treballs
preliminars s’havien fet. Efectivament, naltros vam ser responsables de la gestió durant una colla d’anys en la que
es va fer una tramitació, no tot lo, diguem-ne, eficaç que haguéssim volgut, per diferents motius, però això no
impedeix que ho reconeguem i que per altra banda entenguem que aquest és un tema fonamental pel present i pel
futur immediat de la nostra ciutat i que per tant, si els hi serveix d’alguna cosa el nostre vot favorable i l’actitud
absolutament constructiva, tal i com els hi vam manifestar en la Comissió Informativa i de total predisposició a
implicar-nos al màxim en els treballs que a partir d‘avui s’inicien, entenguin que només persegueix la finalitat de
què Valls disposi d’un nou Pla General que permeti dissenyar el que és des del punt de vista urbanístic i d’usos, el
futur immediat de la nostra ciutat.
 
Per tant, el nostre vot serà favorable amb tot l’ànim i amb tota l’actitud de què els treballs es desenvolupin amb el
màxim d’eficàcia possible.
 
SRA. ALCALDESSA.- Alguna intervenció més? S’aprova?
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, en la seva sessió del dia 30 de setembre de 1997 va adjudicar la contractació dels
treballs de revisió del Pla general d’Ordenació Urbana a l’arquitecte Josep M. Milà Rovira.
 
Atès que en execució de l’esmentat contracte, l’adjudicatari va redactar l’avenç de planejament, obrint-se un
període d’informació pública per acord de ple de 25 de setembre de 2000, i publicant-se en el B.O.P. número 242,
de 20 d’octubre de 2000, en el DOGC número 3240, de 6 d’octubre de 2000, i en el Pati de 6 d’octubre de 2000.
 
Atès que entre la documentació de l’avenç pla hi consten els objectius del mateix.
 
Atès que amb l’aprovació de la llei 2/2002, d’Urbanisme de Catalunya, s’ha d’adaptar tot el procediment de revisió
del planejament a les seves previsions. Això comporta que malgrat poder-se aprofitar el material ja redactat, aquest
s’ha d’adequar a la normativa vigent en aquests moments. En conseqüència, s’ha de procedir a l’inici de nou de tot
el procediment de revisió del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Valls, incorporant a l’expedient tota la
informació i tasques ja desenvolupades.
 
Atès que s’ha de procedir a una actualització del contracte, per tal d’adequar-lo en el temps, els imports, i
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incorporar la nova documentació que exigeix la nova normativa urbanística.
 
Atès que ja s’ha redactat l’informe mediambiental a incorporar en la documentació del Pla d’Ordenació Urbanística
Municipal de Valls.
 
Vista la proposta de Programa de Participació Ciutadana de la revisió del POUM de Valls, elaborada pels serveis
jurídics de l’Ajuntament.
 
Vistos els articles 8, 59.3.a, 74, 93, i disposició transitòria Segona de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, i
article 4 del Decret 287/2003, de 4 de novembre, pel qual s’aprova el reglament parcial de l’esmentada Llei, el Ple
adopta el següent acord:
 
PRIMER: Iniciar els treballs de revisió del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Valls. A aquests efectes,
s’incorporarà tota la documentació existent dels treballs de revisió ja efectuats, adequant-los a les previsions de la
llei 2/2002, d’Urbanisme.
 
SEGON: Aprovar el Programa de Participació ciutadana de la revisió del POUM de Valls, i que s’adjunta a aquest
acord.
 
TERCER: Donar per reproduïts, com a objectius fonamentals de la revisió, els previstos a la documentació escrita
de l’avenç pla ja exposat al públic, adaptant-los a les previsions de la Llei 2/2002, d’Urbanisme, i sense perjudici
de la seva actualització en el tràmit d’aprovació inicial..
 
QUART: Delegar en la Junta de Govern Local la negociació i actualització del contracte adjudicat al Sr. Josep
Maria Milà Rovira, preveient entre d’altres coses l’adequació de la documentació redactada a la Llei 2/2002,
l’actualització de terminis, i la incorporació del catàleg de masies i cases rurals a preservar, així com el catàleg del
Patrimoni històric i artístic de Valls.
 

PROGRAMA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA PER LA REVISIÓ DEL PLA GENERAL D’ORDENACIÓ URBANISTICA
MUNICIPAL DE VALLS.

 
 
Amb l’articulació del Programa de Participació Ciutadana de la revisió del Pla d’Ordenació Urbanística
Municipal de Valls, l’Ajuntament de Valls dóna compliment a la previsió de l’art. 59.3, de la Llei d’Urbanisme
2/2002, i art. 4 del  Reglament parcial de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme, aprovat per Decret 287/2003,
de 4 de novembre.
 
L’Ajuntament de Valls disposa d’un Reglament de Participació Ciutadana, que es va aprovar definitivament per
plenari del dia 30 de març de 1998 i es va publicar al BOP de Tarragona 107, d’11 de maig de 1998.
 
Darrerament en la tramitació de figures de planejament s’ha emprat espais de participació ciutadana, com en la
formulació i tramitació del Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric de la nostra ciutat que es va
constituir un consell de participació ciutadana.
 
També, quan es van engegar els tràmits per la revisió del Pla General d’Ordenació Municipal de Valls, durant l’any
2000 es va crear la comissió especial per la participació de ciutadans i institucions en el seguiment dels treballs de
revisió del Pla General d’Ordenació Urbana per acord de l’Ajuntament en Ple del dia 16 de febrer de 1998.
 
El Pla d’Ordenació Municipal de Valls és vigent des de l’any 1986, i en el Ple de 25 de setembre de l’any 2000 es
va acordar donar una àmplia informació pública dels treballs de l’Avanç de la segona revisió del Pla General
mitjançant exposicions públiques i anuncis en els diaris de difusió local.
 
Dins d’aquest marc i per compliment de la normativa vigent es pretén amb aquest document articular els
instruments per facilitar i fomentar la participació ciutadana en el procediment de la revisió del Pla General
d’Ordenació Municipal de Valls.-
 
Consell de participació ciutadana pels treballs de revisió del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Valls
(POUM)
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Es crearà un consell de participació ciutadana pels treballs de revisió del POUM de Valls
 
La composició del consell de participació ciutadana serà la següent:
 
a)      President:                         - L’alcaldessa, o regidor en qui delegui
b)      Vocals

i)                    Permanents:
- Els membres de la Comissió Informativa de l’Àrea de Desenvolupament Territorial,
o qui els substitueixi a designació dels respectius grups municipals
- Els presidents de cadascuna de les comissions informatives.

ii)                  Convidats:
- Els representants de les institucions, agrupacions professionals o entitats diverses
que els membres permanents de la comissió determinin en funció dels treballs
concrets de seguiment que es realitzin.

a)      Secretari:                          - El de l’Ajuntament o funcionari en qui delegui.
 
b)      Assessors:

i)                    Permanents:
- Els tècnics municipals de l’Àrea de Desenvolupament Territorial

ii)                  No permanents:
-          tots aquells tècnics que la comissió determini, ja siguin municipals o externs, en

funció dels temes a tractar.
 
Entrarà en funcionament a partir del moment en que es disposi del document de l’avanç de  revisió del POUM
 
Com a mínim es reunirà en els següents moments:
 

-          En la fase prèvia, quan s’hagi elaborat el document de l’avanç de revisió del POUM
-          Al finalitzar el període de participació ciutadana una vegada s’hagin recollit les al·legacions,

suggeriments o propostes alternatives, abans de la redacció de la proposta de document per aprovació
inicial de revisió del POUM

-          Una vegada es disposi del document de proposta d’aprovació inicial de la revisió del POUM i que s’ha
de sotmetre a tramitació

-          En la fase de tramitació, un cop hagi finalitzat el període d’informació pública de l’aprovació inicial i
s’hagin recollit les al·legacions i suggeriments, abans de l’aprovació provisional

 
El seu funcionament, règim estatutari, es troba regulat en el Reglament de participació ciutadana aprovat
definitivament pel Ple de l’Ajuntament el 30 de març de 1998.
 
 
Període de Participació ciutadana en l’avanç de revisió del POUM
 
La duració màxima del període de participació ciutadana en la fase prèvia, és a dir, de l’avanç, es fixa en dos
mesos, i els mitjans que s’utilitzaran per la seva divulgació seran el següents:
 
1.      Anuncis en els mitjans de comunicació local.
2.      Anuncis en el diari oficial provincial.
3.      La documentació estarà disponible per a consulta de tots els interessats a la següent pàgina web:

http://www.ajvalls.org
 
4.      S’organitzarà una exposició pública, oberta als ciutadans i ciutadanes vallenques, per tal de donar a conèixer els

treballs de la revisió del POUM.
 
 
Informació pública.
 

http://www.ajvalls.org/
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Un cop s’hagi aprovat inicialment pel plenari de l’ajuntament la revisió del POUM de Valls, s’obrirà un període
d’informació pública per un termini d’un mes.
 
Els mitjans que s’utilitzaran:
 
1.      Es publicaran edictes al diari oficial
2.      Es publicaran edictes a dos dels diaris de més divulgació de l’àmbit municipal
3.      La documentació sotmesa a informació pública, estarà disponible per a consulta de tots els interessats a la

següent pàgina web: http://www.ajvalls.org
 
 
Futures Modificacions puntuals del POUM
 
A més dels instruments definits per la normativa vigent s’utilitzarà la pàgina web oficial de l’Ajuntament de Valls
per tal de facilitar la informació i participació ciutadana en el procés de la modificació puntual del POUM.
 
SRA. ALCALDESSA.- Bé, en tot cas jo també, només afegir que, per acabar, veig que un dels compromisos
d’aquest govern precisament era realitzar la revisió del Pla General, una assignatura pendent durant molts anys i
que bé, que avui ens satisfà que amb aquesta aprovació que estem fent el primer pas per començar a fer realitat
aquest compromís. Creiem que és un instrument indispensable per ordenar el creixement urbanístic de la ciutat i
dissenyar el model de creixement urbanístic que volem.
 
Per tant, amb aquesta revisió del Pla General que a més a més es farà amb la col·laboració d’entitats, dels
suggeriments i amb la participació, evidentment, de tots els grups polítics, però també amb tot el programa de
participació ciutadana que avui aprovem, doncs, esperem i de fet estem convençuts que puguem fer-lo realitat i per
tant, doncs, puguem disposar d’aquest instrument esperat durant tants anys.
 
 
NOVÈ.- Aprovació de la desafectació i cessió a la Generalitat de Catalunya dels terrenys destinats a
aparcament de camions.
 
SRA. ALCALDESSA.- I ara passaríem al 9è punt que és l’aprovació de la desafectació i cessió a la Generalitat de
Catalunya dels terrenys destinats a l’aparcament de camions.
 
SR. GONZÁLEZ.- Sí, com vostès saben al Polígon Industrial, a la zona del Palau de Reig, per part de la
Generalitat s’està fent la construcció de l’aparcament de camions. Llavors per arreglar, doncs, la situació, doncs,
s’ha de fer la cessió d’aquests terrenys a la Generalitat de Catalunya.
 
Llavors, per poder fer aquesta cessió, primer s’ha de fer la desafectació dels terrenys i passar-los, doncs, de domini
públic a patrimonial. És per això, doncs, que passem a aprovació, doncs, aquesta desafectació primer i cessió a
continuació, per aquest ordre perquè és indispensable.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna observació o alguna intervenció? S’aprova? Sí?
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que de conformitat amb el Decret d’Alcaldia 276/2004, de data 30 d’agost de 2004, s'ha procedit a la
tramitació de l'expedient de desafectació dels béns de domini públic destinats a equipaments que seguidament es
descriuen, per qualificar-los com a béns patrimonials a fi d’ésser cedits a la Generalitat de Catalunya per tal que hi
construeixi un aparcament de vehicles pesants.
- Finca urbana. Parcel·la assenyalada amb el núm. Nou, en el plànol d’adjudicació de finques, situada en el terme
municipal de Valls, integrada en el projecte de compensació del Pla parcial S-tres del programa d’Actuació
urbanística “Palau de Reig”, de superfície cinc mil vuit-cents vint-i-sis metres trenta-un decímetres quadrats.
Límits: Nord Finca de l’Institut Català del Sòl, registral 11806, Sud: Finca número vuit del projecte de
compensació adjudicada a Carbonell Figueras S.A., Est ; Rotonda carrers N i Teixidors, Oest: Finca de l’Institut
Català del Sòl, registral 11806 i zona verda, finca número onze del projecte de compensació, adjudicada a
l’Ajuntament de Valls. Qualificació urbanística: Equipaments públics. Quota de participació drets adjudicats: zero

http://www.ajvalls.org/
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per cent.
Inscripció : Registre de la propietat de Valls, Tom 1633, llibre 603, foli 65, finca 25760
- Finca urbana. Equipament. Parcel·la assenyalada amb en número vint-i-set del plànol d’adjudicació de parcel·les
resultants del projecte de reparcel·lació del pla parcial el Palau de Reig (Sector S-1), del terme municipal de Valls,
de figura irregular i de vint-i-nou mil vint-i-un metres quadrats de superfície. AFRONTA: al nord, amb la
parcel·la núm. nou que s’adjudica en aquest projecte a l’Institut Català del Sòl; a l’est, amb el carrer G; al sud, amb
el límit del polígon, i a l’oest, amb la parcel·la núm. vint-i-vuit, que s’adjudica en aquest projecte a l’Ajuntament
de Valls 
Inscripció: Registre de la propietat de Valls, Tom 1553, llibre 557, foli 218, finca 24350
Atès que de conformitat amb allò que preveuen els articles 20 i 49 del Reglament del patrimoni dels ens locals,
aprovat per Decret 336/1988, de 17 d'octubre, que regulen respectivament el procediment per a la desafectació de
béns demanials i la cessió gratuïta de béns patrimonials, l’expedient ha estat sotmès a informació pública.
Vist el resultat del tràmit d'informació pública conjunta de l’expedient de desafectació i cessió gratuïta a favor de
la Generalitat de Catalunya, que va iniciar-se mitjançant publicació de l’anunci corresponent al BOP de Tarragona
núm. 208, de 7 de setembre de 2004, i durant el qual no s'ha presentat cap reclamació i/o al·legació.
Atès que s’ha donat compte d’aquest expedient al Departament de Governació, abans de la resolució definitiva de
l'expedient, per donar compliment al que estableix l'article 49 del Reglament de patrimoni dels ens locals
Per tot això el ple municipal adopta el següent ACORD:
1. DESAFECTAR els béns de domini públic destinats a equipaments descrits a la part expositiva d’aquest acord,
per qualificar-los com a béns patrimonials a fi d’ésser cedits a la Generalitat de Catalunya per tal que hi
construeixi un aparcament de vehicles pesants.
2. CEDIR gratuïtament a favor de la Generalitat de Catalunya els esmentats béns per tal que hi construeixi un
aparcament de vehicles pesants
3. FACULTAR a l'alcaldessa perquè formalitzi tots els documents que siguin necessaris per a l’efectivitat d’aquest
acord.”
4. COMUNICAR l’adopció d’aquest acord al Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la
Generalitat de Catalunya.”
 
 
DESÈ.- Aprovació definitiva de l’expedient de modificació de pressupost núm. 5/2004.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 10è punt, que és l’aprovació definitiva de l’expedient de modificació
de pressupost núm. 5/2004.
 
Hi ha alguna intervenció? S’aprova?
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, en la seva sessió del passat 13 de setembre, va aprovar inicialment la modificació
de pressupost per generació de crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb baixes de crèdit. L’acord
d’aprovació inicial s’ha exposat al públic mitjançant anunci inserit en el BOP número 228, de 2 d’octubre.
 
Vista la memòria del regidor de l’àrea de serveis econòmics de 6 d’octubre,  que justifica l’existència d’un error en
l’aplicació d’imports, i que en conseqüència s’ha de procedir a la seva rectificació.
 
Vistos els articles 172 al 182 del R.D. Leg. 2/2004, de 5 de març i R.D. 500/90, i art. 8 de les Bases d’execució del
pressupost, i legislació concordant.
 
Vistos els informes de Secretaria i d’Intervenció, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER:  Aprovar definitivament la següent generació de crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb
baixes de crèdit

 
CREDIT EXTRAORDIANRI I SUPLEMENT DE CRÈDIT FINANÇAT AMB
BAIXES DE CRÈDIT

 

     
BAIXES     
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Partida Descripcio Import Baixa Total
50000-43268-611 PUOIS PLAÇA DE LA FUSTA 62.371,30 € -62.371,30 € 0,00 €
60000-43255-611 C. SANTONI 2N TRAM 46.000,00 € -46.000,00 € 0,00 €

   -108.371,30 €  
     

50000-43263-632 PUOIS C. MAJOR
FONTSCALDES

57.096,15 € -57.096,15 € 0,00 €

60000-43252-611 CLAVEGUERAM MASMOLETS 37.010,00 € -35.122,10 € 1.887,90 €
   -92.218,25 €  
     

50000-43211-601 PGOU I PLA ESPECIAL
CENTRE HISTORIC

7.500,00 € -7.500,00 € 0,00 €

   -7.500,00 €  
     

30404-12101-
22609

INDEMNITZACIO
EUROMUTUA

1.154.000,00 € -1.154.000,00 € 0,00 €

   -1.154.000,00
€

 

     
30104-0115-310 INTERES OPERACIO

TRESORERIA
135.000,00 € -28.350,00 € 106.650,00 €

   -28.350,00 €  
     

AUGMENTS     
  Import Augment Total

10220-43250-611 MILLORA CARRERS I ESPAIS
GENERALS CENTRE
HISTORIC

243.000,00 € 108.371,30 € 351.371,30 €

   108.371,30 €  
     
  

 
 

   

40430-441-611 XARXA SANEJAMENT I
CLAVEGUERAM MASMOLETS

25.000,00 € 92.218,25 € 117.218,25 €

   92.218,25 €  
     

40130-43211-601 PGOU 35.000,00 € 7.500,00 € 42.500,00 €
   7.500,00 €  
     

30404-12101-770 INDEMNITZACIO
EUROMUTUA

0,00 € 1.154.000,00 € 1.154.000,00 €

   1.154.000,00 €  
     
     

30404-12102-
22603

DEFENSA JURIDICA
AJUNTAMENT

12.000,00 € 18.000,00 € 30.000,00 €

30303-12111-202 LLOGUER SERVEIS SOCIALS 0,00 € 10.000,00 € 10.000,00 €
30103-31320-224 ASSEGURANCES

PERSONALS
12.000,00 € 350,00 € 12.350,00 €

   28.350,00 €  
 
 

BAIXES    
    

75508 PUOIS PLAÇA DE LA FUSTA         31.185,65 €  
75516 PUOIS C. SANT ANTONI TRAM 2         22.910,60 €  

          54.096,25 €  
    

75513 PUOIS C. MAJOR FONTSCALDES         27.759,32 €  
75517 PUOIS CLAVEGUERAM MASMOLETS         18.474,35 €  

          46.233,67 €  
    

76105 DIPUTACIO PLAÇA DE LA FUSTA         12.474,26 €  
75515 PAM C. SANT ANTONI TRAM 2          9.164,64 €  
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          21.638,90 €  
    
 TOTAL       121.968,82 €  
    

ALTES    
    

75505 PUOIS CARRER DEL CARME         54.096,25 €  
76102 PAM CARRER DEL CARME         21.638,90 €  

    
75506 PUOIS XARXA SANEJAMENT MASMOLETS         46.233,67 €  

    
    
 TOTAL       121.968,82 €  

 
SEGON: Procedir a la publicació de la modificació resumida per capítols, en el BOP.
 
 
ONZÈ.- Adhesió al conveni entre el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya i les entitats
municipalistes, Federació de Municipis de Catalunya i Associació Catalana de Municipis i Comarques sobre
el manteniment, la reforma, l’adequació i la millora dels edificis dels centres d’educació infantil i primària,
de titularitat municipal
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, a l’11è punt, que és l’adhesió al Conveni entre el Departament
d’Educació de la Generalitat de Catalunya i les entitats municipalistes, la Federació de Municipis de Catalunya
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques, sobre manteniment, la reforma, l’adequació i la millora dels
edificis de centres d’educació infantil i primària de titularitat municipal.
 
SRA. MANSILLA.- Bé, proposem al Ple subscriure aquest acord-marc on s’estableixen els termes de col·laboració
entre el Departament d’Educació i l’Ajuntament, per a la reforma, adequació i manteniment dels centres d’educació
infantil i primària.
 
Aquest acord determina que és responsabilitat de cada administració per tal de tenir en les millors condicions els
centres docents públics. D’aquesta manera els municipis adherits podran, per exemple, incorporar la instal·lació del
cablejat per l’ús d’internet a totes les aules dels centres educatius, adequar els sistemes d’emergència o millorar les
pistes esportives. A més incorpora la figura d’un llibre de manteniment de cada edifici, que permetrà recollir tota la
informació relativa a la conservació i manteniment dels centres educatius.
 
Creiem que aquest acord-marc és un clar compromís de millora dels nostres centres escolars municipals i per tant
sol·licitem la seva aprovació per part del Ple de l’Ajuntament de Valls.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció més? S’aprova?
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’Acord - Marc entre el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya i les Entitats
Municipalistes, Federació de Municipis de Catalunya i Associació Catalana de Municipis i Comarques sobre
el manteniment, la reforma, l’adequació i la millora dels edificis dels centres d’educació infantil i primària,
de titularitat municipal, que regula i concreta els termes de col·laboració en relació a les esmentades
actuacions.
 
Atès que el Pacte Tercer de l’esmentat acord, preveu la possibilitat d’adhesió de les Corporacions Locals al
mateix, preveient per aquest cas l’aplicació dels percentatges fixats en l’Annex de l’acord, el Ple adopta el
següent acord:
 
PRIMER: L’Adhesió de l’Ajuntament de Valls a l’Acord - Marc entre el Departament d’Educació de la
Generalitat de Catalunya i les Entitats Municipalistes, Federació de Municipis de Catalunya i Associació
Catalana de Municipis i Comarques sobre el manteniment, la reforma, l’adequació i la millora dels edificis
dels centres d’educació infantil i primària, de titularitat municipal.
 
SEGON: Notificar aquesta resolució al Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, a la
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Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques.
 
 
 
Acord - Marc entre el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya i les Entitats Municipalistes,
Federació de Municipis de Catalunya i Associació Catalana de Municipis i Comarques sobre el
manteniment, la reforma, l’adequació i la millora dels edificis dels centres d’educació infantil i primària, de
titularitat municipal. 
 
Barcelona, a 8 de setembre de 2004
 
Reunits:
 
D’una banda, l’Honorable senyora Marta Cid i Pañella, consellera d’Educació de la Generalitat de
Catalunya.
 
D’altra banda, l’Il·lustríssim senyor Manuel Bustos Garrido, President de la Federació de Municipis de
Catalunya i l’Il·lustríssim senyor Joan Ma. Roig i Grau, President de l’Associació Catalana de Municipis i
Comarques.
 
Actuen:
 
La primera en virtut del càrrec que ocupa d’acord amb el nomenament fet pel Decret 192/2004, de 20 de febrer i
fent ús de les facultats que li atribueix l’article 12 de la Llei 13/1989, de 14 de desembre, d’organització,
procediment i règim jurídic de l’Administració de la Generalitat de Catalunya.
 
Els segons fent ús de les facultats que els són reconegudes per Acord de l’Assemblea General de la Federació
de Municipis de Catalunya de data 30 de gener de 2004 i per Acord de l’Assemblea General de l’Associació
Catalana de Municipis i Comarques de data 27 de setembre de 2003, respectivament.
 
Exposen:
 
I.- La Llei orgànica 1/1990, de 3 d’octubre, d’ordenació general del sistema educatiu estableix a l’apartat
primer de la disposició addicional dissetena que la conservació, el manteniment i la vigilància dels edificis
destinats a centres d’educació infantil, primària o especial, que depenen de les Administracions educatives,
correspondran al municipi respectiu.
 
El Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya preveu en l’article 66, 3, lletra o), la cooperació dels municipis amb l’Administració
educativa en la construcció i el manteniment dels centres docents públics.  
 
II.- El Departament d’Educació i les corporacions locals, mitjançant les Entitats Municipalistes, Federació
de Municipis de Catalunya i Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM i FMC), tenen la voluntat
de reflectir en un document jurídic de col·laboració el resultat del seu treball conjunt en relació al
manteniment i la reforma, l’adequació i la millora dels edificis dels centres d’educació infantil i primària, de
titularitat municipal.
 
En aquest sentit cal posar de relleu que han arribat a un acord amb la finalitat d’assegurar el bon
funcionament de les instal·lacions i la seva adequació a les necessitats educatives i establir, alhora, la
contribució que cadascuna de les Administracions signatàries ha d’assumir per assolir aquests objectius.
 
 
Aquest Acord – Marc es concreta en els següents: 
 
PACTES 
 
Primer.- El Departament d’Educació i les Entitats Municipalistes, Federació de Municipis de Catalunya i
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Associació Catalana de Municipis i Comarques  acorden establir els termes de la col·laboració en relació
amb el manteniment i la reforma, l’adequació i la millora dels edificis dels centres d’educació infantil i
primària, que són de titularitat de les Corporacions Locals.
 
Aquesta col·laboració es concreta en els següents aspectes:
 
a) La determinació dels percentatges corresponents a la col·laboració econòmica que l’Administració
educativa i els ajuntaments de Catalunya fixen per a la realització d’obres de reforma, adequació i millora.
 
b) La formalització i custòdia del Llibre de Manteniment dels centres d’educació infantil i primària.
 
Segon.- Les parts signants acorden fixar els percentatges de col·laboració econòmica per a la realització
d’obres de reforma, adequació i millora, els quals  s’inclouen com Annex a aquest Acord.
 
Tercer.- Les Corporacions locals podran establir convenis específics amb el Departament d’Educació per a
la realització d’obres de reforma, adequació i millora dels edificis dels centres d’educació infantil i primària,
que són de la seva titularitat i en el supòsit que s’adhereixin a aquest Acord, aplicaran els   percentatges que
es determinen en l’Annex.
 
No obstant això, el Departament d’Educació podrà també formalitzar convenis específics amb les
Corporacions locals que no s’hagin adherit a aquest acord, si bé en aquest cas els percentatges que s’inclouen
en l’Annex seran d’aplicació voluntària per part dels respectius ajuntaments. 
 
 
Quart.- Les Corporacions locals donaran publicitat, a la comunitat educativa,  de la col·laboració amb el
Departament d’Educació, en relació amb les obres de reforma, adequació i millora, i la indicaran
expressament en els cartells d’obres. 
 
D’altra banda, l’acte formal d’inauguració de les esmentades obres, s’organitzarà de forma conjunta per
ambdues Administracions signatàries.
 
Cinquè.- El Llibre de Manteniment dels edificis dels centres d’educació infantil i primària és el document
que recull tota la informació relativa a la conservació i el manteniment de cadascuna de les instal·lacions que
estan ubicades dins del recinte escolar. El seu format i contingut serà desenvolupat reglamentàriament pel
Departament d’Educació, d’acord amb les Entitats Municipalistes.
Les Corporacions locals que signin convenis específics amb el Departament d’Educació, d’acord amb el què
s’estableix en el pacte tercer d’aquest Acord, hauran de tenir formalitzat el Llibre de Manteniment dels edificis dels
centres d’educació infantil i primària, d’acord amb la normativa que determini el Departament d’Educació.    
 
Sisè.- Mentre no es concreti reglamentàriament la determinació de la persona responsable de la custòdia del
Llibre de Manteniment, les parts acorden que aquesta funció sigui encomanada al director/a del centre
docent.
 
Setè.- Aquest Acord no té contingut econòmic. Els convenis específics que es formalitzin entre el
Departament d’Educació i les Corporacions locals en  desenvolupament del seu objecte, concretaran la
contribució econòmica de cadascuna de les parts.
 
Vuitè.- Aquest acord mantindrà la seva vigència des de la data de la seva signatura i durant un termini de quatre
anys, sempre que no es produeixi la seva resolució, amb anterioritat a aquesta data. 
 
La seva resolució es produirà per alguna de les causes següents:
*Mutu acord de les parts, manifestat per escrit.
*Les generals establertes a la legislació vigent.
 
Novè  Aquest conveni podrà ser prorrogat per voluntat de les parts signatàries, expressament manifestada
amb anterioritat al termini final de la seva vigència, llevat que una de les part consideri que és necessària la
seva revisió o actualització. En aquest supòsit es constituirà una comissió específica, en la qual estaran
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representades cadascuna de les parts signants, la qual durà a terme la proposta d’actualització
corresponent. 
 
I perquè així consti, en prova de conformitat i acceptació, les parts referenciades signen aquest Acord, per
triplicat exemplar, a un sol efecte, en el lloc i data indicats a l’encapçalament.
 
 
DOTZÈ.- Aprovació de la declaració de compatibilitat del Sr. Joan Bonet Olivé.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 12è punt, de fet el govern proposaria discutir conjuntament el 12è i el
13è, atès que es tracten, com en altres ocasions s’ha vingut fent a l’Ajuntament, d’aprovació de la declaració de
compatibilitat de diferents treballadors. Perdó? Sí, el que passa és que n’hi ha dos que és deixar sense efecte, si
volen tots 4, els fem tots 4. Jo ho deia simplement... doncs, tots 4. En tot cas, n’hi ha dos que és aprovar la
declaració de compatibilitat de tècnics i treballadors de l’Ajuntament i els altres que es deixar sense efecte perquè
així ho han sol·licitat.
 
Per tant, hi ha algun esment? S’aprova? Sí, si vol. Quin vol fer per separat? Tots per separat?
 
El 12è, s’aprova? Sí? S’aprova.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la instància de data 8 d’octubre  de 2004   del Sr. Joan Bonet Olivé, auxiliar administratiu  amb contracte
laboral temporal  en què sol·licita la compatibilitat per a poder exercir com auxiliar administratiu a temps parcial
en un centre escolar  privat, manifestant que no afecta l’exercici de la segona activitat ni la jornada ni l’horari que
té a l’actualitat a l’Ajuntament de Valls.
 
Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre,  d’incompatibilitats del personal al servei de
l’Administració de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal al servei de les
administracions públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s’aprova el reglament
de personal al servei de les entitats locals.
 
A l’empara de les competències establertes en l’art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l’art. 333 del
Decret 214/1990, de 30 de juliol,
 
El Plenari adopta el següent acord:
 
Primer: Autoritzar al Sr. Joan Bonet Olivé, auxiliar administratiu  de l’Ajuntament de Valls en contracte laboral
temporal, per a poder exercir com a auxiliar administratiu a temps parcial en un centre escolar privat, reconeixent
la compatibilitat d’aquesta activitat amb el desenvolupament de les funcions que li són pròpies en l’administració
local.
 
Segon.- La present autorització queda condicionada al compliment dels requisits establerts en la  en la llei 53/1994
de 26 de desembre d'incompatibilitat del personal al servei de les administracions públiques, la Llei 21/1987, de 26
de novembre d'incompatibilitats del personal al servei de l'Administració de la Generalitat, i el Decret 214/1990 de
30 de juliol pel qual s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals :
 

a)      que la suma de jornades de l’activitat pública i l’activitat privada,no pot superar la jornada ordinària de
l’administració incrementada un 50%.

b)      no es pot invocar ni fer ús de la seva condició pública per a l’exercici de l’activitat professional
c)      es procedirà a la corresponent reducció de la part del complement específic que retribueix el factor

d’incompatibilitat
d)     el reconeixement de la compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni l’horari,
e)      l’interessat no podrà ostentar cap càrrec en empreses, societats concessionàries o contractistes d’obres,

serveis o subministres amb participació o aval dels sector públic
f)       l’interessat no podrà intervenir en aquells assumptes en què hagi intervingut en els darrers dos anys o en

els que hagi d’intervenir per raó del càrrec públic.
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Tercer.- L’incompliment de les condicions abans indicades comportarà l’aplicació de les sancions disciplinàries
corresponents.
 
Quart.- Notificar el present acord a l'interessat, a la regidoria de Recursos Humans, Organització i informàtica i al
Comitè Unitari de Personal
 
TRETZÈ.- Aprovació de la declaració de compatibilitat del Sr. Jaume Gironès Cebrian.
 
SRA. ALCALDESSA.- El 13è, vol votació? Doncs, votació el 13è.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per 20 vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU, PSC, ERC i
PP, i 1 vot en contra de la regidora del grup municipal de la CUP, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la instància de data 30 de setembre de 2004  del Sr. Jaume GIRONÉS CEBRIAN, funcionari Interí, de
l’escala d’administració especial, subescala tècnica, classe tècnica superior, en què sol·licita el reconeixement de la
compatibilitat per poder treballar com a arquitecte municipal a l’Ajuntament d’Almoster amb contracte laboral
temporal a temps parcial.
 Vist que en sessió plenària celebrada en data 28 de juliol de 2003 se li va reconèixer la compatibilitat per treballar
com a arquitecte per compte pròpia  a d'altres municipis forà de l'àmbit de la ciutat de Valls.
 
Vist que l’activitat no comporta reducció ni modificació  d’horaris ni la modificació de la prestació dels serveis
habituals del funcionari.
 
Vist l’informe del regidor en cap de l’Àrea de Desenvolupament Territorial en el que s’argumenta l’interès del
servei en l’atorgament d’aquesta compatibilitat.
 
Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre,  d’incompatibilitats del personal al servei de
l’Administració de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal al servei de les
administracions públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s’aprova el reglament
de personal al servei de les entitats locals.
 
A l’empara de les competències establertes en l’art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l’art. 333 del
Decret 214/1990, de 30 de juliol,
 
El Plenari adopta el següent acord:
 
Primer.- Autoritzar al Sr. Jaume GIRONÉS CEBRIAN , funcionari interí d’aquest Ajuntament, per a poder exercir
l’activitat d’arquitecte municipal a l’Ajuntament d’Almoster,  d’acord amb l’informe adjunt del regidor en cap de
l’Àrea, reconeixent la compatibilitat d’aquesta activitat amb el desenvolupament de les funcions que li són pròpies
a l’Ajuntament de Valls.
 
Segon.- La present autorització queda condicionada al compliment dels requisits establerts en la  en la llei 53/1994
de 26 de desembre d'incompatibilitat del personal al servei de les administracions públiques, la Llei 21/1987, de 26
de novembre d'incompatibilitats del personal al servei de l'Administració de la Generalitat, i el Decret 214/1990 de
30 de juliol pel qual s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals :
 

a)      que la suma de jornades de l’activitat pública i la segona activitat pública/privada no pot superar la
jornada ordinària de l’administració incrementada un 50%.

b)      no es pot invocar ni fer ús de la seva condició pública per a l’exercici de l’activitat professional
c)      es procedirà a la corresponent reducció de la part del complement específic que retribueix el factor

d’incompatibilitat
d)     el reconeixement de la compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni l’horari,
e)      l’interessat no podrà ostentar cap càrrec en empreses, societats concessionàries o contractistes d’obres,

serveis o subministres amb participació o aval dels sector públic
f)       l’interessat no podrà intervenir en aquells assumptes en què hagi intervingut en els darrers dos anys o en

els que hagi d’intervenir per raó del càrrec públic.
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Tercer.- L’incompliment de les condicions abans indicades comportarà l’aplicació de les sancions disciplinàries
corresponents.
 
Quart.- Notificar el present acord a l'interessat, a la regidoria d'Urbanisme, Planejament i Obres, a la regidoria de
Recursos Humans, Organització i informàtica i al Comitè Unitari de Personal
 
SRA. ALCALDESSA.- Sí, Sra. Garcia?
 
GARCIA.- Per explicació de vot. A veure, nosaltres sabem que és legalment possible demanar, doncs, la
compatibilitat i que és un dret fer-ho, no? També, però, creiem que ser un arquitecte municipal, doncs, és una feina
de responsabilitat i ens preocupa el rendiment de compatibilitzar dos feines, no? No podem estar d’acord en la
pluriocupació i sobretot si es tracta de dos administracions públiques. Llavors, doncs, per això la nostra votació ha
estat que “no”. També sabíem que votant que “no” tampoc no canviaríem el sentit de la votació.
 
 
CATORZÈ.- Deixar sense efecte la declaració de compatibilitat del Sr. Joan Carles Carmona Contreras.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la instància de data 8 d’octubre  de 2004   del Sr. Joan Carles Carmona Contreras, ajudant  electricista amb
contracte laboral fix  en què sol·licita que li sigui retirat el reconeixement de la compatibilitat que se li atorgà en
sessió plenària del mes de juliol de 2003 per a  l’exercici de l’activitat privada d’electricista, argumentada
mitjançant instància presentada en data 25 d’octubre de 2004 donat que manifesta que ha deixat d’exercir per
compta pròpia.
 
Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre,  d’incompatibilitats del personal al servei de
l’Administració de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal al servei de les
administracions públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s’aprova el reglament
de personal al servei de les entitats locals.
 
A l’empara de les competències establertes en l’art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l’art. 333 del
Decret 214/1990, de 30 de juliol,
 
El Plenari adopta el següent acord:
 
Primer.- Reconèixer la seva nova situació jurídica respecte a la seva incompatibilitat.
 
Segon.- Que es procedeixi a incloure a la nòmina de l’interessat  el corresponent de la part del complement
específic que retribueix el factor d’incompatibilitat.
 
Quart.- Notificar el present acord a l'interessat, a la regidoria de Recursos Humans, Organització i informàtica i al
Comitè Unitari de Personal
 
QUINZÈ.- Deixar sense efecte la declaració de compatibilitat del Sr. Angel Lorente Rodríguez.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la instància de data 8 d’octubre  de 2004   del Sr. Àngel Lorente Rodríguez, oficial primera electricista amb
contracte laboral fix  en què sol·licita que li sigui retirat el reconeixement de la compatibilitat que se li atorgà en
sessió plenària del mes de juliol de 2003 per a  l’exercici de l’activitat privada d’electricista, argumentada
mitjançant instància presentada en data 25 d’octubre de 2004 donat que manifesta que ha deixat d’exercir per
compta pròpia.
 
Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre,  d’incompatibilitats del personal al servei de
l’Administració de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal al servei de les
administracions públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s’aprova el reglament
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de personal al servei de les entitats locals.
 
A l’empara de les competències establertes en l’art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l’art. 333 del
Decret 214/1990, de 30 de juliol,
 
El Plenari adopta el següent acord:
 
Primer.- Reconèixer la seva nova situació jurídica respecte a la seva incompatibilitat.
 
Segon.- Que es procedeixi a incloure a la nòmina de l’interessat  el corresponent de la part del complement
específic que retribueix el factor d’incompatibilitat.
 
Quart.- Notificar el present acord a l'interessat, a la regidoria de Recursos Humans, Organització i informàtica i al
Comitè Unitari de Personal
 
SETZÈ.-  Aprovacio del Conveni de col·laboració entre el Departament d’Educació de la Generalitat de
Catalunya i l’Ajuntament de Valls per a la realització de les obres de reforma, adequació i ampliació del
Centre d’Educació Infantil i Primària Enxaneta.
 
SRA. ALCALDESSA.- I passaríem, doncs, així, al que ha estat motiu de la introducció per la via d’urgència que
hem fet a l’inici del Ple, esdevindria el 16è punt, que és el Conveni de col·laboració entre el Departament
d’Educació de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Valls, per a la realització de les obres de reforma,
adequació i ampliació del centre d’educació infantil i primària Enxaneta d’aquesta localitat.
 
Hi ha alguna intervenció? Sra. Mansilla?
 
SRA. MANSILLA.- Proposem al Ple l’aprovació del Conveni de cooperació entre el Departament d’Educació i
l’Ajuntament de Valls per a la realització de les obres de reforma, adequació i ampliació del centre d’educació 
infantil i primària Enxaneta.
 
No hi ha dubte que tenim un deute històric amb aquesta comunitat educativa, que ja fa molts anys demana tenir
unes instal·lacions adequades i podem assegurar que avui fem un pas molt important en aquest procés, un pas
definitiu.
 
Des de fa un any i mig, el tema de la rehabilitació del Convent del Carme ha estat un dels temes que més ha
preocupat aquest equip de govern i per això, fa gairebé un any, vam presentar en aquest mateix Plenari, un protocol
que des del març del 2002 estava dormint en els despatxos de l’Ajuntament.
 
Però per poder complir l’antic protocol, era imprescindible solucionar qüestions fonamentals que el bloquejaven i
impedien la seva execució. Era necessari treballar dins el marc d’un projecte educatiu global de ciutat, decidir quins
equipaments educatius hem de tenir i com hem de distribuir la població escolar. Havíem de pensar en la manca de
places de llars d’infants, quina zona de Valls era prioritària pel que fa la construcció immediata d’una llar i això
anava íntimament lligat amb la llar d’infants dels Tabalets, que l’anterior govern traslladava de forma provisional,
però sense data de retorn, a la carretera del Pla. En definitiva, havíem de pensar en millorar i ampliar l’oferta
escolar al barri antic.
 
Ha fet falta un any i molt de treball per totes les parts: comunitat educativa, Departament d’Educació i equip de
govern. Hem fet els deures, hem avançat molt i ara assumim aquest conveni per dos motius: perquè ara ens podem
comprometre i perquè és molt beneficiós per a la ciutat de Valls.
 
Ara sí, ara podem rehabilitar el Convent del Carme. Per que? Perquè tenim tots els estudis necessaris: el geotècnic
i el geològic; perquè hi ha redactat el projecte executiu a punt per licitar l’obra; estem en condicions de cedir el
solar per desenvolupar el projecte; sabem que els alumnes, mentre durin les obres, aniran a l’antic Narcís Oller,
degudament adequat i amb les condicions de seguretat necessàries; sabem que aquesta adequació l’assumirà el
Departament d’Educació; les obres seran gestionades per GISA, que té la infrastructura necessària per portar a
terme una obra d’aquesta envergadura; coneixem l’aportació exacta que ha de fer l’Ajuntament de Valls, 998.978
€, però a més, hem buscat altres fons de finançament que ens ajudin a fer-nos càrrec d’aquesta part i de moment ja
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tenim assegurats 120.000 € per part de la Diputació de Tarragona i 120.000 € per part del Departament de Política
Territorial i continuem buscant altres aportacions, per exemple, del govern de l’Estat a través de l’1% cultural o de
contribucions privades.
 
Però també hem de tenir en compte dos elements importants encara. A més de la rehabilitació del Convent del
Carme com Escola Enxaneta, els ciutadans gaudiran d’un nou equipament municipal. Gràcies a què hem aconseguit
posar a disposició del Departament d’Educació el solar que era necessari per al projecte, el barri antic disposarà
d’un espai dins del Convent del Carme, que tindrà una entrada independent. Podrem utilitzar sempre, sense
interferir l’activitat educativa, el claustre, la Sala d’Actes, que ara podrà tenir sortida d’emergència, per la qual cosa
s’hi podran fer tota mena d’actes i una gran sala de 300 m2 que està a l’últim pis. Tot això per equipament
municipal.
 
L’altre element, és que la llar d’infants continuarà en aquest mateix indret: el barri antic; nova, ampliada i
municipal.
 
Valls es mereix i tindrà uns equipaments escolars que permetin que l’educació dels nostres infants es facin en les
millors condicions i continuant treballant conjuntament amb el Departament en aquest sentit. Per això, el proper dia
9 de novembre hem de mantenir una reunió de treball per tal d’analitzar l’avantprojecte de la nova construcció del
CEIP Eugeni d’Ors i estem planificant la millora i adequació del CEIP La Candela.
 
En conclusió, proposem l’aprovació per part d’aquest Ple i per unanimitat, del Conveni de col·laboració de
rehabilitació del Convent del Carme com Escola Enxaneta, per tal que sigui signat el proper divendres dia 12 de
novembre per l’alcaldessa de Valls i la consellera d’educació en aquest Ajuntament.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció més? S’aprova? Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, per manifestar el nostre vot favorable en aquest conveni. El nostre vot ja va ser
favorable el dia 12 de novembre del 2003, quan un altre conveni va ser vist i aprovat també per aquest Plenari. Set
mesos després, el 7 de març, vam recordar en aquest Plenari que aquell conveni no s’havia firmat i proposàvem
que el Plenari adoptés l’acord d’agilitzar el màxim possible la signatura d’aquell conveni i aquella proposta que es
va fer el mes de març no va ser tinguda en compte per el govern d’aquest Ajuntament.
 
La història recent d’aquesta qüestió és que hi han hagut episodis que segurament avui arribem a un punt important,
tots podríem estar d’acord que se’ls podríem haver evitat, en el sentit de què ha calgut esmerçar tota una sèrie
d’esforços per arribar en un punt en el que el conveni preveu unes condicions en algun cas similar, en altres casos
no millora en absolut el conveni que ara fa un any teníem. Tot i amb això, tot i amb això, nosaltres estem d’acord
en la signatura i en l’aprovació d’aquest conveni, però a tall d’una darrera consideració, trobem a faltar en aquest
conveni un aspecte que. des del nostre punt de vista, és d’absoluta prioritat. Aspecte que en l’anterior conveni hi
era contemplat i que en aquest no hi és i és el calendari d’execució. Sí que és cert que el conveni que es proposa
avui aprovar i que segurament aprovarem entre tots, marca com a compromís i com a garantia un acord del Govern
de la Generalitat en el que es compromet a l’inici de les obres, motiu de més, si hi ha aquest acord, perquè no hi
hagués cap dificultat perquè el municipi, aquest Ajuntament i de manera especial la comunitat educativa, sapigués
perquè la consellera i l’alcaldessa firmen i amb la seva firma hi ha el compromís ferm de què aquestes obres i el
que comporta de trasllat i de recuperació de l’espai un cop recuperat, es puguin realitzar en uns terminis coneguts
per part de tothom. Naltros creiem que el fet de què en aquest conveni no existeixi la clàusula en la que es plantegi
el calendari, no sabem si ha estat, diguem-ne, dificultat de negociació el fet que es pogués incorporar aquesta
clàusula o no, però en qualsevol cas, tot i que no farà, diguem-me, canviar el nostre posicionament del tot a favor i
del tot satisfactori per la firma ja ara sí i definitiva d’aquest conveni, sí que entenem que hauria estat bo i reclamem
en la mesura del possible i estem disposats a facultar a fer les gestions necessàries perquè el dia 12, quan la
consellera i l’alcaldessa firmin aquest conveni, el conveni pogués contemplar, si no dins del mateix com una
addenda, facultada per aquest mateix Plenari, la possibilitat de què hi hagués un calendari que el municipi en
general i la comunitat educativa de l’Enxaneta en particular, poguessin saber en quina data es preveu l’inici de les
obres i prèviament al trasllat de l’alumnat i en quina data es preveu la recuperació definitiva de l’espai i per tant la
restauració de l’activitat docent a l’antic Convent del Carme.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sr. Fernández?
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SR. FERNÁNDEZ.- Sí, només, tots els punts sempre hi ha d’haver un quelcom al final, no? Des d’Esquerra em
sembla, probablement, pel que veig, som diferents a tothom. Nosaltres l’únic que volem és felicitar-nos perquè per
fi una comunitat educativa se li recupera un deure històric que tenien i sobretot perquè la ciutat de Valls tindrà un
nou centre, moltes vegades reclamat. I a nosaltres ens és exactament igual i podríem dir molt en el cas de
l’Enxaneta, qui ho faci i d’on vingui. Nosaltres l’únic que volem és que ho faci qui ho faci, vingui d’on vingui, es
facin coses per la ciutat, recuperem aquesta autoestima que notem a faltar moltes vegades en part dels regidors, ens
alegrem de les coses i l’únic que volem és que “ojala” tots els actes i tots els fets es poguessin consensuar
d’aquesta manera.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna altra intervenció? Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Només per dir que també és satisfacció d’aquest grup el consens que sembla que hi
ha en aquest cas, però, Sr. Fernández, recordar-li que en el cas concret de vostè i d’Esquerra Republicana, la
satisfacció és doble perquè el mes de març la seva postura era contrària.
 
SR. FERNÁNDEZ.- M’alegro que en faci esment, nosaltres en tots els temes sempre tenim un posicionament, però
respectem el parer de la majoria.
 
SRA. ALCALDESSA,.- S’aprova el conveni? Sí?
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la proposta de conveni de col·laboració entre el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya i
l’Ajuntament de Valls per a la realització de les obres de reforma, adequació i ampliació del Centre d’Educació
Infantil i Primària Enxaneta.
 
Atès que l’esmentat conveni regula el finançament de les obres de reforma, adequació i ampliació del centre
d’educació infantil i primària “Enxaneta”, així com l’aportació econòmica del Departament d’Educació de la
Generalitat de Catalunya. En aquest sentit, es preveu una aportació per part de l’Ajuntament de Valls de 998.978 €,
en els que s’inclouen les despeses suportades per concepte del projecte d’obres i altres estudis necessaris. La resta,
inclosa l’adequació de l’antic IES Narcís Oller com a ubicació alternativa mentre durin les obres, anirà a càrrec de
la Generalitat de Catalunya.
 
Vistos els articles 57 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les bases de règim local; 303 i ss. del
Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals de Catalunya, i legislació concordant, el Ple adopta el següent
acord:
 
PRIMER: Aprovar el conveni de col·laboració amb el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya per
a la realització de les obres de reforma, adequació i ampliació del Centre d’Educació Infantil i Primària Enxaneta
 
SEGON: Facultar la Sra. Alcaldessa per a la signatura de l’esmentat conveni i de tots els documents necessaris per
a l’executivitat d’aquest acord.
 
SRA. ALCALDESSA.- Bé, en tot cas, bé deixi’m també que a nivell, doncs, que també pugui expressar, doncs,
això, la satisfacció que té aquest govern d’aprovar avui per unanimitat aquest conveni. Nosaltres creiem que el
conveni ha millorat i ha millorat en el contingut, perquè hi han més concrecions, per exemple, coses molt
importants, perquè nosaltres sempre havíem parlat, quan hi havien hagut diferents moments en aquest Plenari que
es va, recordo moments fins i tot tensos i difícils en els que ja havíem dit que no descartàvem, però que no ens
volíem posicionar directament, és perquè enteníem que hi havia incògnites. Avui aquestes incògnites estan ja
“despejades”, és a dir, sabem exactament la xifra exacta del que costa el projecte amb possibles desviacions, tenim
tancat la xifra que l’Ajuntament ha d’aportar com a molt i això està en un document escrit, per tant nosaltres sabem
en quin marge de maniobra tenim.
 
Després també, hi ha coses que s’han millorat i que són importants, per exemple, com que no se sabia si es
disposava del solar o no, s’havia contemplat fins i tot la possibilitat de què si no es tenia el solar es fes el gimnàs
damunt de la sala d’actes. Nosaltres creiem que això és una mala manera de començar unes obres, entenem que el
tema del solar s’havia de tenir, s’havia de cedir i per tant, lo que no s’havia de fer és malgastar uns diners fent un
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gimnàs damunt d’una sala d’actes de forma provisional, perquè al cap d’uns anys s’hagués d’instal·lar en un altre
lloc.
 
Per tant, totes aquestes incògnites s’han resolt i si bé és cert que potser no hi ha un calendari concret, sí que
m’agradaria, en tot cas, llegir el que diu el conveni perquè no hi ha data, però sí que concreta molt perquè les
aportacions de finançament són molt concretes. En concret es parla de què el 20% de l’aportació que ha de fer
l’Ajuntament ha de ser el mes següent de la publicació de la licitació en el DOGC, sabem que hi ha l’acord del
govern i que per tant en els propers mesos hi haurà d’haver la licitació, per tant, això queda concretat. Hi ha el 40%
després quan es facin les cobertes, tancaments i les façanes i el 40% del final de l’obra. Per tant, és evident que ens
agradaria que hi hagués una major concreció, però nosaltres estem satisfets perquè creiem que el contingut del
conveni és millor i que aquestes incògnites que ens puguin haver plantejat algun dubte en el seu moment, doncs,
en aquest moment ja han desaparescut perquè està totalment l’acord tancat i és per això, doncs, que bé, ens volem
felicitar tots plegats perquè siguem capaços de tancar aquest tema, que s’aprovi per unanimitat i que per tant,
doncs, el proper dia 12 puguem signar amb la consellera el conveni.
 
Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, només per insistir de què per naltros, insisteixo, és fonamental, no tant que es
determini en quin moment es pagarà, diguem-ne, els percentatges que li pertoquen a l’Ajuntament, això no
determina el calendari, fins i tot, fixi’s vostè que en l’anterior conveni deia que l’aportació de l’Ajuntament seria la
diferència fins el cost total del projecte, un cop esgotats els recursos que havia de proveir el Departament
d’Ensenyament. Bé, això pot ser bo o pot ser dolent, però tothom entendrà que des del punt de vista de planificació
financera és un avantatge per l’Ajuntament, perquè la inversió important la fa d’entrada o la feia o es preveia que la
fes el propi Departament.
 
Estem d’acord que hi hagi un 20, un 40 i un 40 en aquests plaços, però en cap cas diu quan, en quina data de
calendari es compliran aquests plaços. Però, bé, en definitiva, insistim, creiem que hi ha marge i possibilitat, Sra.
alcaldessa, perquè abans del dia 12 vostè pogués fer el possible per incorporar en aquest conveni la possibilitat de
la concreció d’un calendari i si em permet un altre detall de diferència de l’anterior conveni i d’aquest, és que
l’anterior conveni preveia que l’aportació del Departament s’aniria incrementant l’IPC en funció de les anualitats i
l’actual conveni marca una xifra determinada i no l’increment en el cas de què l’obra és, diguem-ne, retardi o en el
cas de què el període d’execució de l’obra sigui llarg. Això no farà variar en absolut el conveni, però sí que és un
detall que... li dic perquè si d’aquí al dia 12, és una frase, pot afegir que l’aportació del Departament tingui
l’increment de l’IPC en funció de l’evolució de les anualitats i, això sí, important, procurin que hi hagi un
compromís per part del Govern de la Generalitat d’un calendari perquè tots sapiguem quan ha de començar i quan
ha d’acabar.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé. En tot cas sap que tot això que diu de l’IPC, en definitiva nosaltres tenim
bloquejada la xifra que hem de posar com Ajuntament i per tant a nosaltres la resta, la totalitat, és assumit per part
del Departament i això és el que diu el Conveni. Per tant, en aquest sentit em sembla que queda molt clar. Però en
tot cas nosaltres ja procurarem de què es pugui assumir un calendari, sabem que com a mínim, com a mínim, el
temps d’execució és d’uns 18 mesos o més i per tant sabem que aquestes obres s’allarguen, per tant som els primers
interessats per poder concretar quan es farà el trasllat i l’adequació del Narcís Oller.
 
 
DISSETÈ.- Precs i preguntes
 
SRA. ALCALDESSA.- I dit això, passaríem, si un cas, a l’apartat de precs i preguntes.
 
Sr. Caballero?
 
SR. CABALLERO.- Sí, voldria fer un prec. És reiteratiu d’un prec que ja vaig fer ja fa bastants mesos en aquest
mateix Plenari, que és degut a la proliferació de cartells des de propaganda electoral fins a propaganda privada, que
es fa en diferents indrets de la ciutat i no damunt, precisament, de cartelleres habilitades per això, sinó que es fa en
façanes d’edificis, en mobiliari públic i etc.
 
Llavors era fer el prec a l’equip de govern que prengui les mesures adients en aquest tema i més, reforçant,
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diguem-ne,  aquell primer que vaig fer en aquell moment, i més també amb la proliferació, diguem-ne, de cartells
polítics que s’han fet darrerament, tant amb la figura de la Sra. alcaldessa, com amb manifestacions de
l’aparcament de la plaça del Pati, com amb cartells que he tingut l’honor o satisfacció de compartir amb la Sra.
Segú. A llavors, penso que és una qüestió que caldria que l’equip de govern, doncs, prengués les mesures adients i
més quan en alguns d’aquests casos es coneix les fons dels seus autories.
 
Com a segon prec, seria fer un prec a la Sra. Aida Garcia, que a veure si ella fos tan amable de facilitar-me el
cartell que sortíem la Sra. Segú i jo, perquè he intentat arrencar un d’ells per guardar-lo com a record i m’ha estat
totalment impossible, degut a l’alta qualitat dels senyors que ho enganxaven. Llavors, a la Sra. Aida Garcia li faig
aquesta petició perquè ser que té coneixença d’on a sortit i a part de felicitar per, diem-ne, per la qüestió artística
del cartell, el seu bon gust i la seva bona elaboració, que és, diem-ne, graciós dintre de tot l’àmbit, simplement
demanar-li si em pogués facilitar un d’aquests cartells.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha més precs o preguntes? Sr. Moreno?
 
SR. JOSEP RAMON MORENO.- A veure, en la darrera Comissió Informativa de l’Àrea de Salut Pública,
Ensenyament i Esports del passat dia 27, no ens van informar de què hi hagués cap entrebanc en la licitació de la
redacció del projecte i d’execució de les obres de la llar d’infants, i com ja ve ser habitual, al cap de dos dies, ens
assabentem a través de la premsa que el Col·legi d’Arquitectes de Tarragona ha impugnat el concurs de redacció
del projecte i execució de les obres.
 
Per tant, ens agradaria que ens informessin: primer, quines implicacions té aquesta impugnació sobre el projecte?
Segon, si pot retardar el calendari d’execució? Tercer, quina solució es pensa adoptar en resoldre el tema?
 
Gràcies.
 
SRA. ALCALDESSA.- D’acord. En tot cas respondrem totes al final. Hi ha més preguntes? Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sí, una de simple. És per conèixer si el govern ha format part de la convocatòria
extraordinària dels Plans d’Ocupació 2004-2005.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha més preguntes? Alguna pregunta més?
 
Bé, doncs en tot cas, per contestar les preguntes, sàpiga que sí, que hem fet ús de la convocatòria dels Plans
d’Ocupació, avui hem aprovat per Comissió de Govern, per Junta de Govern, perdó, diferents plans d’ocupació, en
tot cas els hi farem arribar, no tinc en aquest moment la proposta concreta, però si no recordo malament, hi ha des
de tècnics de servei de manteniment a... potser el Roman Galimany se’n recorda exactament dels que... així en
general.
 
SR. GALIMANY.- Hi havia ampliació de serveis a Casa Caritat, dinamització del Centre Històric, ludoteca
infantil, l’espai de la gent gran i projecte de remodelació de la plaça de l’Alt Camp. En total eren sis llocs de
treball que es demanaven i el cost salarial total era de 61.869,31 €.
 
SRA. ALCALDESSA.- Després, pel que fa al prec del Sr. Caballero, doncs, dir-li que farem el possible per mirar
de què això puguem destinar recursos, però també demanaríem, sobretot als grups polítics, que respectin, que
siguin els mateixos que comencin per respectar el compliment de les pròpies ordenances que s’han aprovat aquí,
perquè ens facilitarien la feina. Perquè hi ha coses que s’han posat, per exemple, a la marquesina dels autobusos o
en l’espai... clar, allò és un lloc d’exposició pública, hi ha unes ordenances municipals i per tant, no impedim que
es faci el penjament de tots els cartells que es vulguin, però que els facin als llocs on toqui. Només demanaríem
això, perquè sí els recursos escassos que tenim a l’Ajuntament els hem de dedicar a anar a treure els cartells que
els propis, en tot cas, grups polítics tiren endavant, ens assembla bastant ridícul tot plegat.
 
Per tant, nosaltres farem el possible per posar mitjans, però també demanaríem a tothom que sigui respectuós com
a mínim amb les ordenances que s’han aprovat en aquest Plenari.
 
I per acabar, la Sra. Carme Mansilla, em sembla, farà l’aclariment sobre el tema de la llar d’infants.
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SRA. MANSILLA.- Sí, dir-li al Sr. Moreno que, si no vaig informar a la darrera comissió informativa, té la meva
paraula que era perquè jo mateixa no n’estava informada. Vull dir, que no coneixia. I em vaig dirigir, tan aviat com
ho vaig llegir -com vostè- a la premsa, al secretari, perquè la via havia estat directe... cap a Secretaria, s’havia
desviat aquest tema. Vull dir, que no va ser per manca de voluntat que no ha estat mai la meva intenció, sinó
simplement perquè el tema, al ser un tema jurídic, havia passat directament al secretari i si el secretari vol, doncs,
informarà del mateix que em va dir a mi.
 
SRA. ALCALDESSA.- En tot cas també, si em permeten, dir que la premsa ha publicat que s’ha impugnat, el
secretari ja farà l’aclariment exactament de que no és així i en tot cas el que sí que volem destacar nosaltres, és que
per nosaltres és important el fet de fer la licitació plegada per una qüestió d’urgència. En tot cas, secretari, si vol
aclarir.
 
SR. SECRETARI.- Bé, el que se’ns ha presentat no és un escrit d’impugnació, sinó que és un escrit d’al·legacions.
Això per començar.
 
La segona, estem en el tràmit administratiu, perquè se’ns presenta un escrit d’impugnacions per part del secretari
del Col·legi d’Arquitectes, que sembla deduir-se de l’escrit que ens el presenta el secretari del Col·legi
d’Arquitectes, no es dedueix si hi ha algun acord de Junta de Govern, quina representació té o quina representació
no té, perquè és “Sr. tal, secretari del Col·legi d’Arquitectes, exposo”. Per tant, estem en el procediment
administratiu, com a mínim que se’ns acrediti si és unes al·legacions que presenta el Col·legi d’Arquitectes o unes
al·legacions que presenta a títol individual el secretari del Col·legi d’Arquitectes.
 
Malgrat això i en quant al fons de les al·legacions, també hi hem entrat en coneixement i des dels Serveis Jurídics
entenem que no prosperarà. Però, bueno, en tot cas primer, abans de fer el tràmit administratiu, doncs, hem
d’assegurar que és el que se’ns ha presentat, qui ens ho presenta i en representació de qui i això encara no ho
sabem.
 
SRA. ALCALDESSA.- En tot cas, si que seria bo, Sr. secretari, pel que se’ns ha demanat, perquè aquí la pregunta
en concret enteníem de si això impediria prosperar o suposaria un retard. Per tant, suposant en el pitjor dels casos,
per entendre’ns, de què finalment s’acredités la persona i fos presentat, etc. etc., si pot informar al Sr. Moreno.
 
SR. SECRETARI.- En quant als tràmits administratius, a veure, això no implica cap variació perquè avui en dia, el
que són els plecs de clàusules administratives particulars a partir de l’última aprovació de la Llei de contractes de
les administracions públiques, no estan exposats al públic, per tant s’aproven i són immediatament executius,
excepte que algú presenti un recurs i demani la suspensió de l’acord. No estem en cap d’aquests actes, per tant,
l’acord pel qual s’aprova el Plec de clàusules és administrativament definitiu, es tira endavant amb tot el procés de
licitació que no s’ha suspès, en cap moment no s’ha presentat cap recurs i tampoc s’ha sol·licitat suspensió. Per
tant, per ara no hi ha cap endarreriment provocat per aquestes al·legacions presentades pel secretari del Col·legi
d’Arquitectes.
 
SRA. ALCALDESSA.- En tot cas, sí afegir que a nosaltres ens va sorprendre, a l’igual que a vostès quan van
veure a la premsa, perquè, doncs, ens sorprèn, doncs, això, no? que s’hagi presentat una al·legació per demanar
bàsicament una qüestió de tràmit, és a dir, el que es demana és que en lloc de fer la licitació de la redacció del
projecte executiu i l’execució, es faci per separat i tothom està al cas de que això és simplement per interessos,
legítims eh?, legítims però totalment corporativistes del Col·legi d’Arquitectes o qui sigui, perquè, doncs bé, és
lògic que ells defensin tenir oportunitats per poder-se presentar. Ara, nosaltres, en l’argumentació que es fa es diu
que no es veu la urgència, nosaltres creiem que si hem de donar resposta a aquesta al·legació, la resposta està
totalment justificada perquè nosaltres quan vam entrar en aquest govern el que ens vam trobar el primer mes o al
cap de 15 dies de ser-hi, és que 64 nens i nenes havien quedat fora de llar d’infants i una de les coses que va
preocupar més, és precisament, trobar una solució. No va ser fins al cap de 2 o 3 mesos que vam trobar la solució
provisional de fer un parc d’infants per 40 nens i nenes, que, com tots sabem, li vam dir parc d’infants perquè no té
els serveis de menjador. I per tant, per nosaltres la urgència està molt justificada, perquè tots sabem que aquest
estiu ha tornat a passar que han tornat a quedar nens i nenes fora de la plaça de llar d’infants, però precisament els
pares i mares que necessiten d’aquest servei, doncs, no s’han queixat perquè saben que hi ha aquest projecte i que
hi ha la voluntat de tirar-lo endavant. De fet, demà acaba el termini de presentació d’ofertes de les empreses i de
persones i per tant sabem segur que hi haurà gent que es presentarà i per tant, en els pitjors dels casos, nosaltres
respondrem defensant i entenem que la urgència està totalment justificada, perquè és tenir, com més aviat possible,
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a disposició una llar d’infants municipal de 80 nens i nenes i a més a més en el Centre Històric i totalment finançat,
perquè hem aconseguit totes les fons de finançament. Per tant, entenem que la urgència ha estat més que
justificada.
 
Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Sra. alcaldessa, en relació al que ara comentava, demà finalitza el plaç de
presentació. Hi han ofertes presentades?
 
SRA. ALCALDESSA.- En aquest moment no tinc aquesta dada, això entra per registre, com sap vostè, normalment
les empreses ho fan a l’última hora. Per tant, hauria de consultar demà el Registre. No disposem d’aquesta
informació en aquest moment. En tot cas demà si volen, quan es tanqui el termini, els hi farem arribar la
informació.
 
Alguna cosa més? Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- En relació a una de les preguntes anteriors, dos precs volem formular.
 
El primer és en relació a la pregunta respecte als plans d’ocupació. És un prec reiteratiu,  ja ho hem fet en altres
ocasions, i és producte una mica del contingut que des de fa uns mesos, millor dit, des d’aquesta legislatura se li
dóna a les comissions informatives, per a  nosaltres era important saber si el govern havia pres la iniciativa en la
presentació d’una oferta important, a més a més econòmicament molt interessant per a l’Ajuntament a diferència
d’anys anteriors en la que el cost íntegre de tots els plans d’ocupació susceptibles de ser aprovats, corrent a càrrec
del govern autonòmic. Situació que altres vegades ens havíem trobat en la tessitura d’optar o no optar perquè hi
havia un cost també per a l’Ajuntament. Bé, doncs, teníem interès en saber si s’havia pres la iniciativa, ens
congratulem de què així hagi estat, però lamentem que, tot just el dijous teníem Comissió Informativa, que el seu
president no ens hagués pogut informar en el decurs de la Comissió Informativa, ja sabem que no és preceptiu
perquè no havia de passar per Plenari, però bé, naltros no deixarem de dir mai que encara que no sigui preceptiu, sí
que és saludable que totes aquelles iniciatives del govern es puguin traslladar a les comissions informatives per
públic coneixement de tothom.
 
I, Sra. alcaldessa, si em permet un darrer prec, intentaré ser breu i prudent en aquest prec, perquè bé, el tema ens
produeix una certa preocupació. El prec és en relació al que nosaltres considerem preocupant i que pensem que ha
produït una certa desestabilització o una certa intranquil·litat en el col·lectiu laboral de l’Ajuntament, el col·lectiu
del personal i és l’esbombament sistemàtica a través dels mitjans de comunicació i a través d’altres mitjans de
situacions que en cap cas ajuden al normal funcionament, a l’estat d’ànim dels treballadors, a la confiança que
l’empresa ha de tenir en els treballadors i que els treballadors han de dispensar vers la seva empresa, sobretot per
les informacions que de manera continuada durant les últimes setmanes estan sortint a la premsa. Ens costa que hi
ha una certa preocupació per part del col·lectiu de treballadors, no tenim cap dubte que a vostès això els hi
preocupi i els hi assegurem que per naltros és un fenomen que ens preocupa molt. Ens preocupa molt perquè en
qualsevol cas entenem que mai un treballador, quan dic un s’hauria de fer extensiu amb més motiu a qualsevol
col·lectiu, hauria d’estar al mig de qualsevol interès propi del combat polític. El combat polític és lícit, és
democràtic i tots hi entrem en ell. El que entenem que no és correcte és que s’utilitzi l’honorabilitat dels
treballadors i el seu estat de confiança amb l’empresa en pro o com instrument de qualsevol baralla de l’índole
política. Nosaltres rebutgem aquest tipus de pràctica, entenem que el govern pot fer molt per evitar-ho, entenem
que pot fer molt en els sentit de què hi ha d’haver i els hi demanem que hi hagi un compromís ferm i definitiu que
en qualsevol cas no es posa en dubte la situació laboral dels treballadors i per altra banda que vostès vulguin optar
per vies, que les tenen al seu abast, com és la negociació política, per una banda, per aconseguir l’objectiu legítim
que vulguin i per altra la negociació sindical per aconseguir el diàleg i per aconseguir la tranquil·litat i l’estabilitat
en el si dels treballadors.
 
Els hi formulem com a prec, perquè enteníem que, no volem aprofundir en el tema ni volem, diguem-ne,  fer més
escarni d’aquesta qüestió. Si ens volen creure els hi volem dir que ens sap molt de greu tot aquest conflicte que
s’ha generat les últimes setmanes, que entenem que no és justificada l’estat d’intranquil·litat que molts treballadors
de l’Ajuntament, de forma involuntària, estan patint en aquest moment i els hi demanem, en el millor to que
podem, els hi demanem que facin el possible perquè sigui la negociació política i la negociació sindical la que
permeti estabilitzar i donar normalitat a unes relacions que en aquest moment són crispades i que no ajuden al bon
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funcionament de l’Ajuntament.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé. En tot cas quedi clar que per nosaltres també creiem que és un tema que és
preocupant, que s’ha de resoldre, que nosaltres mai, com a govern, hem qüestionat l’honorabilitat del treballador,
sempre hem deixat clar que no era precisament problema del treballador. Tampoc hem qüestionat mai des del punt
de vista de la seva professionalitat, això ens sembla que també és important i precisament com que ens preocupa i
el que volem és aclarir-ho el més aviat possible, suposo que haurà rebut la convocatòria perquè demà hi ha Junta
de Portaveus precisament per parlar d’aquest tema.
 
Per tant, intentem que puguem tancar-ho, i tancar en el bon sentit de deixar de parlar-ne a fora i simplement,
doncs, intentar aquest procés de regularització d’aquesta situació anòmala, si em permet. Per tant, farem els
possibles.
 
Sr. Fernández?
 
SR. FERNÁNDEZ.- Sí, una cosa en relació als dos precs que ha fet el Sr. Moreno. De l’esbombament als mitjans
de comunicació de notícies no hi entraré, però sí de què a la Junta de Casa Caritat del dimecres, respecte als plans
d’ocupació en vam donar compte, ja que la majoria d’ells eren per Casa Caritat.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sinó hi ha res més, doncs, donaríem per tancada aquesta sessió. Moltes gràcies.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a ¾ de 10 del vespre i s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 26 folis núm. 363532 C   a  núm. 363557 C ambdós
inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 del vespre del dia 15 de novembre de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el
Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió extraordinària convocada a
l’efecte. Presideix l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater,
Carme Mansilla Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové,
Roman Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Núria Segú Ferré,
Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep Ramon Moreno Martos, Andreu
Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia Secall.
 
Excusa la seva assistència el Sr. Bonaventura Camps Sanromà.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
 
Es procedeix a la transcripció literal íntegra de l’acta de la sessió, segons acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament en
la seva sessió de 2 de novembre de 2004.
 
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bona tarda a tothom. Anem a donar inici d’aquest Ple extraordinari.
 
Primer que tot excusar el regidor del PSC, el Sr. Bonaventura Camps,  que per motius d’agenda es troba absent
avui de la nostra ciutat i per tant, doncs, hem d’excusar la seva assistència.
 
 
PRIMER.-  Aprovació provisional del Pla de Millora Urbana Hort del Carme.
 
SRA. ALCALDESSA.- I passaríem al primer punt de l’ordre del dia, que és l’aprovació provisional del Pla de
Millora Urbana de l’Hort del Carme.
 
SR. BARBERÀ.- Sí, bona nit a tothom.
 
Passem a l’aprovació provisional del Pla de Millora Urbana anomenat Hort del Carme. És un pas més dins d’un
procés llarg, un procés que comença amb la presentació de la documentació el novembre del 2001 i que s’ha vist
una mica modificat pel fet de l’aprovació de la nova Llei d’urbanisme el juny del 2002.
 
Creiem que és un pas més i molt important per tal de donar vida al Centre Històric i dotar-lo dels equipaments
educatius necessaris. Recordem que dins aquest Pla de Millora Urbana hi ha ubicats els equipaments, els 8.000
metres i pico quadrats d’equipaments destinats a la llar d’infants i a l’ampliació de l’Escola Enxaneta amb la
rehabilitació del Convent del Carme.
 
Sens dubte això farà que el Centre Històric s’envolti de més habitatge, habitatge en el qual el 2 de novembre vam
estar aprovant la modificació puntual del Pla General per tal de fer que del 75% d’habitatges per hectàrea es
pogués passar a 90, augmentant només el paràmetre de densitat, sempre i quan aquest augment fos habitatges
dedicat a vivenda de protecció oficial, és a dir, aquest projecte que ara passem a aprovació provisional, inclou 109
habitatges de protecció oficial.
 
Per tant, entre la millora dels equipaments, la vivenda social que aquest Pla inclou i el fet de què està envoltant dos
coses molt importants per a la ciutat, una que és el torrent i l’altra que és el Centre Històric, creiem, doncs, que és
un moment important.
 
Per donar alguna dada, la superfície del sector se’n va a 66.400 m2, dels quals en vials, espais lliures i
equipaments, doncs, l’Ajuntament en rebrà o en recepcionarà un 56,45%, només un 43,55% del terrenys es podrà
edificar i per d’aquest encara és jardí privat.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció més? S’aprova? Sra. Segú?
 
SRA. SEGÚ.- Sí, bàsicament per anunciar el nostre sentit de votació.
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Bàsicament jo coincideixo amb les paraules que ha dit el Sr. Barberà, és un pas molt important per al
desenvolupament d’aquesta zona de la ciutat. Un Pla Especial de Reforma Interior, avui Pla de Millora Urbana amb
la nova Llei d’urbanisme del 2002, 12 del 2002, com deia, un planejament d’aquesta zona força difícil i força
complexe de tirar endavant, així queda força representat en l’expedient i en totes les tramitacions que s’han dut a
terme, que va iniciar-se en el seu dia amb una aprovació inicial que va fer aquest consistori, amb el que jo crec que
va ser una decisió molt valenta de l’equip de govern de llavors, que es que va decidir recolzar la proposta d’un
PERI, llavors, per part d’uns promotors que no tenien garantida en aquell moment la viabilitat del projecte perquè
no tenien la propietat necessària. Però enteníem que calia fer en aquest cas una decisió que donés una empenta al
desenvolupament d’aquesta zona.
 
Posteriorment, he de reconèixer, que l’equip de govern també ha pres algunes decisions valentes en aquest sentit
per desbloquejar la dificultat crònica que hi havia en aquesta zona, que bàsicament era aliena a la voluntat
municipal i era fruit d’interessos i conflictes de la pròpia propietat privada.
 
Per tant, tirem endavant un planejament que en el seu moment, com deia, va ser aprovat inicialment amb dues
condicions, que tampoc crec que sigui avui el moment d’aprofundir-les, aquest matí he tingut l’oportunitat de
parlar-ne amb el regidor d’urbanisme, ha expressat la seva voluntat d’intentar avançar en negociacions amb la
propietat perquè aquestes es puguin dur a terme, que entenem que si és així nosaltres votaríem favorablement.
 
Moltes gràcies.
 
SRA. ALCALDESSA.- Alguna explicació més? S’aprova, doncs? S’aprova?
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’acord de la Comissió de Govern d’aquest Ajuntament, de 5 d’agost de 2002, en què s’aprovava inicialment
el Pla de millora urbana (PERI 3), conegut com a Hort del Carme, presentat i promogut per PROVALLÈS, SA.
 
Vist que l’acord esmentat va condicionar l’aprovació provisional a la presentació d’un text refós que contemplés les
següents condicions:
 

1. El projecte d’edificació que es presenti a l’Ajuntament dels blocs d’habitatges corresponents a les illes 7, 8 i
9, per tal d’obtenir llicència municipal, haurà de contemplar una disposició tal que no permeti l’acumulació
de brutícia ni llançament d’objectes des de la via pública als nivells inferiors de la parcel·la privada (Aquesta
condició s’ha d’incorporar a la normativa del pla).

2. L’espai existent entre el vial previst paral·lel i més proper al Torrent del Catllar i els edificis destinats a
habitatges situats junt a l’indicat vial, serà destinat a espai lliure públic, d’acord al plànol adjunt.

 
Vistes les al·legacions presentades en el tràmit d’informació pública per part de l’Institut d’Estudis Vallencs,
manifestant que cal tenir en compte la presència de l’edifici de l’Hort del Carme a l’hora de definir la urbanització
de la zona, i atès el tractament de l’àmbit de l’esmentat edifici que fa la proposta
 
Vist que l’anunci d’aprovació inicial del PERI 3 es va publicar al diari “El Punt” de 26 d’agost de 2002, al BOP de
Tarragona núm. 203, de 2 de setembre de 2002, i al DOGC núm. 3.710, de 30 d’agost de 2002.
 
Vist el text refós presentat, adaptat a la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme.
 
Vistos els informes favorables dels organismes oficials: Agència Catalana de l’Aigua, Direcció General de
Carreteres de la Generalitat de Catalunya.
 
Vist que el Departament de Carreteres de l’Estat no ha informat dins del termini establert en l’art. 83.5 Llei 2/2002.
 
Vistos els informes tècnics emesos, favorables a l’aprovació provisional atès el grau de compliment dels
condicionants establerts, i que proposen noves prescripcions atès el nou contingut de l’expedient motivat per les
obres d’urbanització bàsiques, l’increment de densitat i l’informe ambiental.
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Vist que per acord del Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 2 de novembre d’enguany s’ha aprovat inicialment, la
modificació puntual del Pla General d’Ordenació Municipal de Valls, reserva per la construcció d’habitatges de
protecció pública en l’àmbit del pla de Millora Urbana Hort del Carme (PERI-3).
 
Atès l’article 22.2.c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, segons el qual
l’aprovació que posi fi a la tramitació municipal dels plans correspon al Ple.
 
Atesa la Disposició Transitòria Vuitena, apartat 1, de la Llei 2/2002, segons la qual és d’aplicació el règim jurídic
d’aquesta, perquè l’aprovació inicial es va produir un cop ja estava en vigor.
 
Atès l’article 68 de la Llei 2/2002, que regula els plans de millora urbana.
 
Atès l’article 83 de la Llei 2/2002, en relació amb la tramitació dels plans urbanístics derivats, i que en la
disposició addicional segona del D 287/2003, estableix que el Departament d’Agricultura, Ramaderia i Pesca ha
d’emetre informe en les normes de planejament urbanístic derivat.
 
Atès l’article 97.4 de la Llei 2/2002, segons el qual l’acte d’aprovació dels plans urbanístics derivats d’iniciativa
privada pot imposar les condicions, les modalitats i els terminis que siguin procedents o convenients, sempre sota el
principi de proporcionalitat.
 
Atès l’article 5 del Decret 287/2003, de 4 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament parcial de la Llei 2/2002,
de 14 de març, d’urbanisme, que estableix un nou tràmit d’informació pública quan s’introdueixen canvis
substancials, com són l’increment de densitat superior al 15 per 100 o les obres d’urbanització bàsiques.
 
Atès que l’art. 101.3 de la Llei 2/2002, preveu que per la publicació de l’acord d’aprovació definitiva d’un pla
urbanístic d’iniciativa privada, és requisit previ que s’asseguri l’obligació d’urbanització mitjançant la constitució
del 12% del valor de les obres d’urbanització.
 
Atès que l’art. 83.9 de la Llei 2/2002, en relació amb l’art. 49 del Decret 287/2003, de 4 de novembre, preveuen el
supòsit de tramitació simultània de diverses figures de planejament urbanístic o bé amb instruments de gestió i que
l’executivitat de cadascuna d’elles queda supeditada a la de l’instrument o la figura superior.
 
Atès que l’art. 7 del D 287/2003, modificat pel D 316/2004, de 22 de juny, diu que la documentació que s’ha de
lliurar a la Generalitat de Catalunya per a l’aprovació definitiva de les figures de planejament, o dels seus textos
refosos, ha d’incorporar a més de l’expedient complet en format paper, el text de les normes urbanístiques i els
plànols d’ordenació en suport informàtic, el ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar provisionalment amb condicions el Pla de millora urbana (PERI 3), conegut com a Hort del
Carme, presentat i promogut per PROVALLÈS, SA.
 
SEGON: Sol·licitar informe al Departament d’Agricultura, Ramaderia i Pesca, amb la remissió del projecte per tal
que evacuïn informe dins del termini d’un mes.
 
TERCER: Sotmetre l’expedient a un nou termini d’informació pública pel termini d’un mes amb la publicació per
edictes al Butlletí oficial de la Província, un diari de major circulació, i al tauler d’anuncis de l’Ajuntament.
 
QUART: Notificar individualment als propietaris de l’àmbit perquè puguin fer les al·legacions que creguin
oportunes dins del termini d’informació pública.
 
CINQUÈ: Caldrà que es presenti un text refós, i en suport informàtic, que incorpori les següents condicions a
complimentar dins del termini d’informació pública:
 

a)      Caldrà presentar la documentació visada i un número d’exemplars suficient per a la corresponent tramitació.
b)      Caldrà signar en els espais previstos a tots els exemplars.
c)      Les tanques de la part de les illes 7, 8 i 9 que afronta al torrent hauran de permetre la integració visual de

l’àmbit d’espai lliure per a zones verdes-jardins públics i l’àmbit d’espai lliure privat.
d)     Caldrà especificar el número mínim d’habitatges de protecció oficial previstos a la descripció de cada illa al



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2004/2004-11-15.htm[31/03/2017 14:07:10]

plànol P.3.1.
e)      L’enllumenat proposat no serà de vapor de mercuri i es proposarà enllumenat més eficient energèticament.
f)       El soterrament dels contenidors de residus domèstics contemplarà les cinc fraccions.
g)      Cal que es contempli poder recordar la zona on es van desenvolupar les activitats artesanes dels corders, ja

sigui en el mateix espai o bé en els espais verds públics propers.
h)      El tub de clavegueram que discorre paral·lel al torrent s’haurà de dimensionar com a col·lector general,

amb el diàmetre i el pendent adequats.
i)        El carrer paral·lel al torrent disposarà de control  de les aigües de pluja amb abocament directe al torrent

sense erosionar el talús, evitant enviar l’aigua de pluja al col·lector.
j)        Mitja tensió.  Es prolongarà la línia de mitja tensió de l’esmentat carrer F-D-C-B, de forma que s’elimini la

línia aèria que discorre per l’altre marge del torrent.
k)      Captació solar tèrmica (art. 16) caldrà afegir que el promotor de l’edifici facilitarà les instal·lacions solars

deixant els passos o espais necessaris per connectar entre si els captadors d’energia i els punts de consum de
la manera més racional i integrada possible, evitant el futur conflicte entre propietaris per aquestes
instal·lacions. D’altra banda, la captació solar es pot dedicar a produir electricitat (plaques fotovoltaiques) a
més de l’aigua calenta, atesa la possibilitat d’integrar les plaques a l’edifici.

 
SISÈ: Caldrà constituir, abans de la publicació de l’acord d’aprovació definitiva, la garantia de l’obra
urbanitzadora per un import de 316.483,10 euros, que correspon al 12 per 100 del pressupost d’execució material
de 2.637.359,15 euros, establert a les obres d’urbanització bàsiques.
 
SETÈ: Condicionar aquest acord a l’aprovació definitiva de la modificació puntual del Pla General d’Ordenació
Municipal de Valls, reserva per la construcció d’habitatges de protecció pública en l’àmbit del pla de Millora
Urbana Hort del Carme (PERI-3).
 
SEGON.- Moció referent al Museu Casteller.
 
SRA. ALCALDESSA.- Si no hi ha cap explicació de vot passaríem al següent punt de l’ordre del dia, que és la
moció referent al Museu Casteller.
 
Aquí, deixin-me fer una prèvia en nom de tots els grups polítics que, com saben, nosaltres fa 15 dies en Junta de
Portaveus vam acordar per unanimitat que presentaríem una moció i en aquesta moció es demanaven algunes coses,
com la constitució del Consorci del Museu abans de final d’any, d’acord amb els compromisos presos per part de la
consellera el dia que va visitar la nostra ciutat. Però els esdeveniments durant totes aquestes setmanes han fet que
creiem que s’hagi hagut de modificar, perquè, entre d’altres coses, aquests compromisos en bona part ja s’han
complert.
 
Per tant, a nosaltres ens omple de satisfacció i en tot cas llegiríem o demanaríem al secretari que llegís només
l’últim paràgraf del que és la documentació i els acords presos i per tant jo només vull dir que, a més a més d’estar
satisfets per aquesta aprovació dels acords que fixem, doncs, destacar el contacte permanent que hi ha hagut per
part de la consellera de Cultura en les últimes setmanes, amb qui he parlat 3 o 4 vegades per telèfon i per tant,
doncs, ratificar la ferma voluntat i creença de que tot això està en bones mans, ja s’estan nomenant els diferents
representants del Consorci i, per tant, vol dir que s’hi està treballant i que tot això tirarà endavant ben aviat.
 
Per tant, demanaríem secretari, sense fer extensiu tot, només si pogués llegir l’última part de l’exposició de motius
i els acords que es prenen.
 
Sr. SECRETARI.- Procedeix a la lectura de la moció.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció? Sra. Segú?
 
SRA. SEGÚ.- Bé, avui fem un pas més en un tema que és força important per a la ciutat. Fa molts anys, també,
que se’n parla, l’exposició de motius de la mateixa moció és força il·lustrativa. De fet, aquesta exposició de motius
hauria d’incluir clarament, també, altres actuacions que s’han dut a terme, com l’adquisició de Can Segarra i les
obres de consolidació dutes a terme per part de l’Ajuntament per fer viable en aquell moment la decisió que hi
havia, que era ubicar-hi en aquest edifici el Museu Casteller.
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Però, bueno, el fet és que avui fem un pas més, després de més de 20 anys d’anar passant, de fer-nos passar amb
passeres, per tant, ens hem de felicitar que els compromisos que la consellera de Cultura va assumir en la darrera
visita a aquesta ciutat el passat mes de setembre, que eren dos, era constituir el Consorci abans de què s’acabi l’any
i dotar pressupostàriament per tal de que les decisions que es prenguessin en el si del Consorci tinguessin partida
pressupostària per tirar endavant, aquestes dues decisions i aquests dos compromisos, avui, 15 de novembre, ja
estan complerts, per tant, felicitar-nos que a més a més puguem assolir un acord per unanimitat, que és una de les
condicions també que va posar la consellera, fent tots els possibles per no fer d’aquest tema una baralla partidista.
Crec que aquesta moció va en aquesta línia i nosaltres creiem que aquest és un exemple a seguir en aquest
Ajuntament i en aquestes coses sempre ens tindran al seu costat.
 
Moltes gràcies.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna explicació més? Moltes gràcies.
 
Sotmesa la moció a votació s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
 
 
MOCIÓ MUSEU CASTELLER DE CATALUNYA
 
El Museu Casteller de Catalunya és una vella aspiració de la ciutat de Valls i del món casteller del nostre país. Una
aspiració que es fa explícita en una llarga cronologia que arrenca el 1975, quan Pere Català i Roca fa pública la
iniciativa de crear un Museu Casteller a Valls per a tot el món casteller. L’any següent l’Ajuntament recull la idea i
el 1977 el Congrés de la Cultura Catalana insta a crear el Museu Casteller.
 
L’any 1978 en la comissió de folklore de l’Institut d’Estudis Vallencs, es crea la subcomissió “Museu Casteller”, i
el 9 de juny es reuneix per primera vegada. Per les Festes Decennals del 1981, es fa una exposició, amb la
participació de totes les colles, que vol ser la primera mostra del futur del museu.
 
En el Congrés de Cultura Tradicional i Popular de l’any 1982,  el punt 8è de les conclusions  recull la necessitat de
crear el Museu Casteller de Catalunya a Valls. L’any 1984, per Sant Joan, s’obre una gran mostra del Museu
Casteller a Valls a les set sales de l’IEV, i per la mateixa data de l’any 1985 s’obre el Museu a Can Segarra, que al
cap de dos anys ha de tancar perquè l’edifici no reuneix les condicions.
 
El setembre de 1995 l’Ajuntament es reuneix amb el president del Centre de Promoció de la Cultura Popular i
Tradicional Catalana que aprova la iniciativa, donant-hi en anys successius un important impuls. A finals de l’any
1997 es crea el Comitè Assessor del museu, i es redacta el projecte museològic.
 
El 10 de gener de 1998 es presenta el projecte al President de la Generalitat, i seguidament al President de la
Diputació i al Director General de Patrimoni de la Generalitat de Catalunya. El 22 de juliol de 2002 es signà el
Conveni entre la Generalitat de Catalunya, l’Ajuntament de Valls i la Diputació de Tarragona per a la creació del
Museu Casteller de Catalunya ubicat a la ciutat de Valls

 
Atès que el 30 de juliol del 2003 la Comissió Gestora del Museu Casteller de Catalunya acorda per unanimitat:
 
- La ubicació del museu a l’edifici de l’antic Institut Narcís Oller.
- Que el Departament de Cultura de la Generalitat iniciï la tramitació corresponent per                 a la licitació dels
treballs de redacció del projecte arquitectònic.
- Encarregar la revisió dels projectes museològic i museogràfic a l’equip que va elaborar les propostes inicials
(Comitè assessor i Josep Mañà)
- Que el repartiment dels costos dels projectes sigui assumit en un 50% per la Generalitat i la resta a repartir entre
l’Ajuntament, Diputació, Consell Comarcal més altres aportacions privades que es puguin obtenir.
 
Atès que el 6 de setembre del 2003 es reuneix el Comitè Assessor del Museu Casteller, amb la participació de la
Coordinadora de Colles Castelleres, i s’informa dels acords presos per la Comissió Gestora.
 
Atès que el 29 de setembre del 2003 el Ple de l’Ajuntament va aprovar per unanimitat la moció  que acordava la
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necessitat d’utilitzar la totalitat de l’espai de l’antic Narcís Oller per ubicar-hi el conjunt museològic de la ciutat.
 

 
Atès que el 25 d’octubre del 2003 es produeix la signatura solemne del Conveni per a la constitució del Consorci
del Museu Casteller per part de la Generalitat, Diputació, Ajuntament i Coordinadora de Colles Castelleres de
Catalunya.
 
Atès que l’avantprojecte de llei dels pressupostos de l’any 2005 elaborats pel Govern de la Generalitat fan menció
explícita del Museu Casteller i atès que també el govern de la Generalitat ja ha fixat pel 17 de desembre del 2004
la constitució del Consorci del Museu Casteller de Catalunya.
 
Es per tot això que el Ple de l’Ajuntament de Valls adopta els següents acords:
 

1. Demanar que el Consorci del Museu Casteller es posicioni i ratifiqui si s’escau tots els acords presos per
 unanimitat el 30 de juliol del 2003 per la Comissió Gestora del Museu Casteller de Catalunya.

2. Expressar la satisfacció del ple de l’Ajuntament en comprovar la voluntat inequívoca de la Consellera de
Cultura de fer realitat aquesta inversió tan anhelada per la nostra ciutat i el món casteller.

3. Fer arribar a totes les entitats integrants del Consorci aquest acord unànime de totes les forces polítiques de
l’Ajuntament de Valls.

 
 
TERCER.- Moció sobre el Pla director d’equipaments culturals.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al tercer punt, que és la moció sobre el Pla director d’equipaments
culturals. Hi ha alguna intervenció? Sra. Romero?
 
SRA. ROMERO.- Bé, ja anunciem per endavant que el nostre vot serà favorable a aquesta moció sobre el Pla
director d’equipaments culturals i agraïm que s’hagi tingut en compte una iniciativa del PSC i ens congratulem que
entrem amb el consens de totes les forces polítiques d’aquest Ajuntament, en una línia de planificació i
col·laboració per treballar pel futur de la nostra ciutat.
 
Moltes gràcies.
 
Sotmesa la moció a votació s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
 
 
MOCIÓ  PLA  D’EQUIPAMENTS  CULTURALS.
 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS.
 
 
Atès que la ciutat de Valls pateix d’una necessitat d’equipaments culturals a les quals s’ha de donar resposta.
 
Atès que l’Ajuntament de Valls esta en fase de revisió del PERI del Centre Històric així com a punt de continuar
amb la Revisió del Pla General.
 
Atès que la ciutat de Valls te un dèficit d’equipaments culturals.
 
Atès que hi ha una sèrie d’edificis que no tenen una finalitat definida.
 
Atès que tots els grups polítics a l’Ajuntament de Valls creiem que hem de dotar-nos d’un instrument –Pla
d’Equipaments Culturals- consensuat a mig i llarg termini, amb voluntat de permanència en el temps.
 
Atès que es considera convenient crear una Comissió Especial que permeti donar una certa dimensió a la utilització
de recursos i l’anticipació de requeriments de la comunitat vallenca.
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Atès que es recomanable  que el futur estudi tingui un caràcter prospectiu i abasti la major diversitat d’elements
tant en el temps com en l’espai.
 
Es per tot això, que el Ple de L’Ajuntament de Valls ACORDA:
 
PRIMER.- Crear durant el mes de desembre d’aquest any una comissió especial per la redacció del Pla Director
d’Equipaments Culturals de la ciutat de Valls.
 
SEGON.- Sent que la ciutat de Valls té un nivell associatiu important, elaborar un programa de participació
ciutadana on tinguin cabuda diferents representants de les entitats.
 
TERCER.- Consignar partida pressupostaria en l’exercici de l’any 2005 per adjudicar l’estudi del Pla Director
d’Equipaments Culturals de la ciutat de Valls a un equip redactor expert en aquest tema.
 
QUART.- Fixar un calendari de treball, amb prioritat dins la futura comissió, que garanteixi que a finals del 2005
estarà a disposició de tots els grups polítics de l’Ajuntament de Valls el document marc del ja esmentat Pla
Director d’Equipaments Culturals.
 
 
SRA. ALCALDESSA.- Alguna cosa més?
 
Bé, doncs expressar també per part del govern, doncs, el fet de poder haver assolit el consens, tant en una moció
com en l’altra, que en definitiva té que servir per planificar allò que ha de ser el Pla director dels equipaments
culturals, que han de fer possible que, més enllà de qui estigui al govern a les properes eleccions o a les de després,
entenem que això té de quedar bloquejat i al marge dels grups i dels colors polítics que hi hagin i per tant és un bon
pas endavant.
 
 
QUART.- Aprovació definitiva de la modificació d’ordenances fiscals per l’any 2005.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem ara, doncs, al 4t punt, que és l’aprovació definitiva de la modificació
d’ordenances fiscals per a l’any 2005.
 
SR. FRANCESC MORENO.- Si em permet una prèvia, ja la vam fer al passat Plenari del dia 13. Aquell dia, en la
proposta inicial, els hi vam demanar que, des del nostre punt de vista la proposta que es presentava amb caràcter
inicial en aquell moment, era una proposta que hauria merescut més possibilitat de diàleg i de consens. Els hi vam
demanar i els hi vam oferir la nostra col·laboració a treballar en la recerca de solucions alternatives que no
suposessin aquesta pujada d’impostos. Un cop els hi vam dir, vostès van desestimar aquella possibilitat, van
procedir a l’aprovació inicial, des del dia 13 de setembre fins avui l’actitud dels regidors del grup municipal del
PSC ha estat intentar entendre tots els arguments pels quals el govern feia aquesta proposta i després del seu estudi
els hi hem de comunicar que continuem convençuts i pensant que és un error aquesta proposta, un error des del
punt de vista que no és una solució política a un problema econòmic que existeix i pensem que no és una bona
proposta, en tant en quant té una afectació de cara als ciutadans que nosaltres pensem que no és justa.
 
Els hi vam plantejar el dia 13, els hi hem anat explicant quin era el nostre punt de vista en totes les ocasions que
hem tingut, vam fer els deures, malgrat això, en el sentit de presentar al·legacions que des del nostre punt de vista
modifiquessin la proposta aprovada, tot i que ni tant sols les al·legacions eren la proposta que naltros faríem, li vaig
comunicar, Sra. alcaldessa, en les conclusions del debat de dissabte una nova oportunitat per manifestar-li quin era
el nostre punt de vista i li vaig oferir la col·laboració del grup municipal del PSC per obrir vies de treball i de
diàleg que ens permetessin trobar solucions, sempre amb una condició: evitar aquest increment d’impostos.
 
Avui hem fet l’esforç d’adreçar-li una carta aquest matí, en la que adjuntàvem 2.000 signatures de ciutadans amb
un manifest molt escuet que naltros compartim plenament, en el que es demana a vostè, Sra. alcaldessa, i a l’equip
de govern que reflexionin sobre el tema, que trobin alternatives. Naltros els hi hem ofert tot el que una oposició,
entenem, una oposició responsable, entenem que pot oferir. Els hi hem ofert acceptar el diagnòstic de la situació,
no hem amagat mai que la situació mereix de decisions importants per poder-la resoldre, els hi hem reconegut
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aquesta mateixa difícil situació, els hi hem ofert la nostra col·laboració a treballar amb lleialtat per trobar solucions
a aquesta situació econòmica, els hi hem ofert, fins i tot, el blindatge polític per adoptar les decisions, malgrat que
suposessin desgast polític de govern i d’oposició, blindar aquelles decisions que suposessin trobar-hi una solució,
però no els hi hem pogut oferir una cosa, que és acceptar la proposta d’aquest increment d’impostos.
 
Per tant, l’intent de la carta d’aquest matí, Sra. alcaldessa, era que al llarg de les hores que restaven pel Plenari,
vostè em pogués comunicar que obria aquesta via al diàleg, que obria la porta al treball per trobar-hi una solució
coherent. Li he preguntat fa 10 minuts si estava disposada a plantejar retirar aquesta proposta i que no fos aprovada
definitivament i que tant encetéssim aquesta via de treball que fe dos mesos que reclamem i vostè m’ha tornat a
manifestar que el govern, CiU i Esquerra Republicana, no està disposada a retirar la proposta, que la tira endavant.
 
Nosaltres poca cosa més podem fer, poca cosa més. Òbviament el nostre posicionament és d’un “no” rotund i
contundent a aquesta proposta, però, tant és així, que el grup municipal socialista abandonarà en aquests moments
el seu escó, perquè no vol que el seu nom, no vol que els seus noms formin part d’una acta d’un Plenari d’un
Ajuntament en el que s’aprova aquesta decisió.
 
Moltes gràcies.
 
En aquest moment s’excusen abandonant la sessió pels motius exposats tots els regidors del grup municipal
socialista.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé. Passem... pregunto als respectius portaveus si volen fer torn d’explicació de vot o
volen passar a l’aprovació i finalment o volen fer intervencions primer.
 
Passaríem, doncs a l’explicació.
 
Passem, per tant, a l’explicació de vot. Sr. Batet?
 
SR. BATET.- Moltes gràcies, Sra. alcaldessa. Avui, juntament amb les ordenances fiscals de l’Ajuntament de Valls
aprovem l’exercici 2004, unes ordenances que van lligades i obligades al compliment del Pla de Sanejament de
l’Ajuntament de Valls. El Pla de Sanejament necessari i obligatori per reconduir les malmeses finances municipals.
 
En aquest període, l’Ajuntament ha introduït un seguit de modificacions a les ordenances fiscals millorant la
normativa des d’un punt de vista social i de promoció econòmica de la ciutat. Concretament, l’equip de govern ha
introduït bonificacions i subvencions per aquells col·lectius que tenen més dificultats socio-econòmiques.
D’aquesta manera, el govern, ha cregut oportú introduir d’ofici els següents punts:
 

-          Incrementar les bonificacions en l’IBI per les famílies numeroses.
-          Introduir noves bonificacions pels habitatges amb energies alternatives.
-          Introduir bonificacions en l’impost d’activitats econòmiques per les empreses de nova implantació.
-          Crear unes bases de subvenció de l’IBI dels jubilats, gent gran i gent amb dificultats econòmiques.

 
Pel que fa als ajuts a les famílies numeroses, cal recordar que les ordenances fiscals de l’any anterior, ja es van
introduir per primera vegada unes ajudes a les famílies numeroses i enguany a les ordenances fiscals del 2005,
l’Ajuntament ha decidit universalitzar la bonificació de l’IBI per totes les famílies numeroses. La bonificació serà
del 50% de la quota de l’IBI pel domicili familiar habitual i amb la mesura l’Ajuntament ha volgut ser sensible
amb les característiques específiques d’aquestes famílies i les càrregues econòmiques que han de suportar. La
mesura suposa ampliar considerablement els ajuts a aquestes famílies, ja que universalitzar una bonificació que fins
ara només oscil·lava entre el 15 i el 40% i a més estava condicionada als ingressos bruts d’unitat familiar sobre el
seu membre.
 
A més a més, s’introdueixen bonificacions... junt amb aquestes ordenances s’introdueixen bonificacions per als
habitatges amb energies alternatives; bonificacions per a la millora de la promoció econòmica de Valls, ajudant a
les empreses de nova implantació, ajudant a les empreses amb pèrdues. En aquest punt es considera molt important
l’esforç que fa l’Ajuntament en promoció econòmica.
 
Pel que fa a les bases de subvenció de l’IBI que aprovarem avui junt amb el plenari, van separades de les
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ordenances. Per què van separades de les ordenances? Van separades de les ordenances perquè aquestes bases de
subvenció no es poden aprovar i no contempla la llei i són específiques i aprovades per primera vegada per
l’Ajuntament de Valls. Unes bases de subvenció que aprovarà el Plenari, suposem, per ampliar de manera
considerable, tant quantitativament com qualitativament, línia d’ajuts que des de Serveis Socials es presten a
col·lectius de ciutadans amb dificultats socials i econòmiques. Així, amb les actuals bonificacions que s’apliquen al
rebut de les escombraries, a més de l’autobús urbà i de les activitats educatives, s’afegeix ara l’IBI. En concret, els
principals objectius d’aquestes subvencions... En definitiva unes subvencions a l’IBI amb la finalitat d’intervenir,
en intervenir en ajudar a alleugerir les càrregues impositives a les persones grans, jubilats i pensionistes, amb
mitjans econòmics escassos o insuficients. A més a més volem alleugerir les càrregues impositives a les persones
que no pertanyen a aquest col·lectiu tinguin pactat un pla assistencial de millora i presentin dificultats
socioeconòmiques. D’aquesta manera, junt amb les bonificacions i subvencions que s’inclouen, tenim subvencions
importants pel que fa a les escombraries, a l’autobús urbà i activitats educatives, s’hi afegeix ara l’IBI.
 
En definitiva, unes ordenances que per l’exercici 2004, durant aquest període d’al·legacions el govern les ha
millorat introduint d’ofici unes bonificacions i unes subvencions. Recordem, a l’IBI, a la taxa d’escombraries -que
ja hi eren-, a les famílies nombroses, etc. per adreçar i afavorir determinats col·lectius, famílies, persones i
empreses en dificultats especials, la majoria associades a insuficiència econòmica, essent com a resultat unes
ordenances fiscals amb un esperit més social, gràcies a les bonificacions i subvencions introduïdes que mai s’han
presentat a la història de l’Ajuntament.
 
De totes les al·legacions que s’han presentat a l’Ajuntament, destacaria les que entenen i demostren preocupació
per la greu situació econòmica de l’Ajuntament, demostren un clar rebuig a les polítiques econòmiques i financeres
erràtiques que s’han dut a terme durant 25 anys a l’Ajuntament de Valls i que són les causants de les malmeses
finances municipals. Demanen que els actuals polítics de la ciutat, treballin perquè no es torni a donar una situació
financera i econòmica de les arques municipals tan greu.
 
Però, no obstant, atès que moltes de les al·legacions presentades, proposen la reducció del tipus o quotes aprovades
i aquesta reducció comportaria una modificació substancial del Pla de sanejament aprovat, que ha suposat un esforç
important per reedreçar la situació econòmica de la ciutat, han sigut fruit d’un oportú debat, sense que en aquests
moments es consideri convenient procedir a la seva revisió. A més, cap altra de les reduccions proposades aventura
alternatives concretes possibles a la reducció d’ingressos que comportarien. Per aquest motiu no es poden acceptar
al·legacions basades en reduccions de tipus de quotes, sens perjudici de la previsió de les noves bonificacions, que
s’aproximin al màxim possible a les al·legacions presentades, així com la convocatòria de les línies de subvenció
en altres casos.
 
L’únic grup polític que ha presentat al·legacions a les ordenances és el PSC. Han presentat al·legacions però no
han presentat ni han tingut voluntat de negociació d’una alternativa creïble, viable i responsable.
 
La teòrica alternativa que presenta el PSC preveu un increment impositiu del 21% en 3 anys, superior a
l’alternativa que presenta l’equip de govern del 18% en un any. No entraré a jutjat les errades tècniques que
presenta la proposta socialista, que són vàries, totes ja les hem intentat explicar en vàries ocasions, però mai les
han volgut escolar i entendre, és allò que hem dit tantes vegades de què no hi ha més sord que el que no hi vol
sentir, ni més cec que el que no hi vol veure. Així, errades en desconeixements de la Llei, de l’art. 193 del Texto
refundido de la Ley reguladora de Haciendas Locales, de desconeixement dels Plans de sanejament.
 
La proposta que ha presentat el PSC, el segon any del pla de sanejament, ja les despeses són més grans que els
ingressos. No és veritat que la proposta que vostès contemplen té un dèficit més elevat a l’acabar el Pla de
sanejament que quan comença. Igual passa amb l’endeutament.
 
I a més a més proposen que els increments d’impostos, com el de vehicles de tracció mecànica, sigui superior al
màxim legal, cosa que legalment no es pot acceptar. De fet amb el seu model de gestió econòmica, no m’estranya
que la situació financera de l’Ajuntament de Valls hagi arribat a l’estat tan greu que han arribat. Una situació
només fruit del fracàs del seu model de gestió financera i econòmica, del fracàs del seu model de ciutat.
 
Recordem que és un Ajuntament amb 20 milions d’endeutament, 6 milions de dèficit, que hi ha 1.000 €
d’endeutament per càpita, que rati d’endeutament sobre els ingressos corrents és del 148%, quan el màxim legal és
del 110%, que l’any que ve hem de pagar un préstec per la multa de l’incendi Castells i no podem, que l’any que
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ve hem de tornar un préstec de l’anterior Pla de sanejament i no podem, que la Direcció General de Política
Financera no ens dóna aval per aprovar els préstecs d’inversions mínimes, necessàries, que qualsevol altra ciutat
pot tenir. I, el més greu, davant d’aquesta situació econòmica fruit de 25 anys, ens presenten un model que viu
d’esquenes a la ciutadania, el seu model no té cap mesura social. Les propostes que vostès presenten, si se’n diu
proposta, els senyors dels socialistes han presentat, tenen un impacte social molt més greu que el que proposa el
govern, o no és cert que proposen un increment de la taxa d’escombraries en un 21% o increments en zones blaves
en un 15% o increment en el transport urbà en un 21%. Sàpiguen que el govern només proposa un increment
d’aquestes taxes en la inflació.
 
La proposta que vostès presenten no té en compte ni les famílies numeroses, ni les persones grans, ni els jubilats
amb pensions baixes, ni les famílies amb menys recursos, ni les famílies amb problemes socioeconòmiques. Fet que
ara, amb aquestes noves bonificacions que ha introduït el govern, sí que es tenen en compte i són molt importants
ja que ajudaran a aquestes persones, jubilats amb pensions baixes, famílies numeroses, les persones grans amb pocs
recursos, les famílies amb problemes socioeconòmics, les famílies amb menys recursos, tots sota el criteri dirigit
amb les noves bases de subvencions de l’IBI, les primeres que es fan aquí Valls, les primeres bases d’ajuda
realment a la contribució.
 
Però, a  més a més, ara acabem de veure com un grup de l’oposició, el principal grup, surt del Ple i això constata
un cop més la manca de credibilitat total i absoluta del PSC i en particular del Sr. Moreno. Manca de credibilitat
per què? Ell proposa i demana que fem ara el que no han fet ells durant 25 anys de govern. Qui pot tenir
credibilitat quan demana esforços que ni ell mateix ha tingut la voluntat de fer-los en 25 anys? Qui pot tenir
credibilitat quan en 25 anys de model socialista els resultats són clars? Dèficit i endeutament, més dèficit i
endeutament, més dèficit i endeutament. No m’estranya que vistos els resultats de l’auditoria, vistos les mesures
tant impopulars que ens veiem obligats a aprovar, vistos tot el procediment i la poca voluntat que han tingut,
l’única sortida que els hi quedi, sigui marxar del Ple de la ciutat. D’aquesta manera no sorprèn que l’únic grup
polític capaç de presentar un pla, una proposta que en comptes de reconduir la situació financera, el que fan és
incrementar el dèficit i l’endeutament a l’Ajuntament, tal com han presentat la seva proposta d’al·legacions a les
ordenances. Han fet una proposta que es contradiu molt amb la que el mateix Sr. Moreno va proposar en el Ple
d’aprovació inicial, el Sr. Moreno aquell dia va dir que quan ells tornessin a governar les ordenances fiscals
tornarien a ser les mateixes, és a dir, que les baixarien. I en canvi ells, les al·legacions que presenten, van totalment
al contrari del que diuen. Les al·legacions que presenten són unes ordenances que incrementen els impostos en un
21%, quina credibilitat pot tenir un polític que quan l’interessa diu una cosa i quan l’interessa en diu una altra
totalment contrària? És la política de fer la gara-gara, de fer l’orni, de fer tots els papers de l’auca, aquí una cosa,
allà una altra, més enllà una altra, en aquell barri una altra... és fer figa. Sincerament, vostès no han presentat ni
presenten cap alternativa.
 
Qui és l’únic partit polític que durant l’últim mes ha estat l’únic grup polític de la ciutat que ha tractat el tema de
les ordenances fiscal amb demagògia? Qui ha estat l’únic grup polític que no ha volgut escoltar ni valorar
l’auditoria que s’ha realitzat aquí a l’Ajuntament, que no es presentaven ni a les reunions, que no venien i quan
venien i no els hi agradava el que deien, marxaven, no sabien escoltar ni dialogar. Quin és l’únic partit polític que
durant l’últim mes han estat penjant cartells? Qui repartia cartells ara a l’entrar? Qui és l’únic partit polític que
durant l’últim mes han estat enganyant i donant informació tergiversada a la ciutadania? Qui és l’únic grup polític
que han estat dient mentides intencionades? Quin és l’únic partit polític que durant l’últim mes ha estat buscant
firmes de sota les pedres? Quin és l’únic partit polític que durant l’últim mes ha estat defugint de responsabilitats?
 
Mirin, com diu el poeta, malauradament el soroll amaga les paraules, perquè hi ha gent que no tenen ni paraules ni
raonaments ni arguments ni alternativa ni model ciutat, no tenen res. Perquè hi ha gent que només fan soroll.
 
Com diu Miquel Martí i Pol, “avui és demà”, avui aprovem les ordenances que són fruit  d’un nou pla estratègic
financer, que demà farà que tinguem una ciutat millor, una ciutat que no sigui de les 10 pitjors ciutats en tot
Catalunya en temes de finançament i amb un Ajuntament que sigui capaç de poder tirar projectes endavant i
respondre a les necessitats dels ciutadans.
 
Gràcies Sra. Alcaldessa.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha més intervencions? Sr. Fernández?
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SR. FERNÁNDEZ.- Sí, Sra. alcaldessa, tinc un dubte que no sé si intervindre i renunciar a la intervenció
d’explicació de posicionament, perquè l’espectacle que s’ha viscut aquí és d’aquells que són denigrants, però
aleshores seríem la primera vegada des de la constitució dels ajuntaments democràtics, que els representants de la
ciutat no podríem exercir un dret tan elemental com és el posicionament i l’explicació. Per lo tant, crec que encara
que sigui en aquestes circumstàncies, intentaré llegir l’explicació que teníem preparada.
 
Podríem repetir la intervenció feta el passat 13 de setembre amb motiu de l’aprovació inicial de les ordenances
municipals per a l’any 2005 a l’Ajuntament de Valls, perquè entenem que el nostre posicionament polític en aquest
tema no ha variat i el seu contingut continua sent vàlid. Però no ho farem. Intentarem basar el nostre raonament en
uns altres paràmetres, en un discurs breu, entenedor i didàctic, amb 5 parts clares i unes conclusions senzilles.
 
Com sempre que parlem de la incidència econòmica dels Ajuntaments, ja sigui pressupostos, ordenances, etc.
permeteu-nos incidir, una vegada més, en el mal general de tots els ajuntaments: el seu mal finançament, la
insuficiència d’ingressos i en el fet de què per ser l’administració més propera al ciutadà, molt sovint hagi
d’assumir despeses, serveis i costos que no li pertocarien. D’una vegada per totes, ja comença a ser hora de posar-
hi remei i trobar solucions adients per esmenar aquest mal endèmic generalitzat a tot el país.
 
Si abans hem parlat d’un mal general, ara parlaríem d’un mal específic, el de l’Ajuntament de Valls, dividint-lo en
tres apartats. El primer seria una manca real de capitalitat i la corresponent d’inversions d’administracions
supracomarcals durant molts anys. També, perquè no dir-ho, manca de lideratge de la societat civil vallenca, com a
mostra un clar exemple, aquesta Cambra de Comerç que fa soroll de portes endins contra els impostos i alhora és
incapaç de generar un lobby que atregui inversions, ja siguin públiques o privades, a Valls. Pobre bagatge i poc
treball constructiu.
 
El segon apartat seria una política de planificació mal feta per part dels socialistes vallencs. Aquí el tema dóna per
molt, els mals plantejaments afecten l’urbanisme, l’àmbit cultural i l’esportiu, la promoció de la ciutat, etc. Però
solament incidirem en temes relacions amb l’hisenda pública, per tant intentaré resumir-ho per períodes de temps.
 
El període 1979-1991, amb la política de personal com a eina de política social. En aquest període es produeix un
sobredimensionament de la brigada municipal, que no correspon a un increment proporcional de la feina de
manteniment i que és l’origen d’una forta càrrega del capítol I que ja no es corregirà fins als nostres dies. La causa
d’aquest sobredimensionament, cal trobar-la en raons de política social, comprensibles quan a la seva finalitat, però
equivocades quant al mètode de solució i amb un rerafons polític que s’accentua en períodes preelectorals si
s’examina la periodificació de les puntes de contractació. Simultàniament es produeix un estancament de la
plantilla pel que fa a les places tècniques i administratives, amb el resultat d’una plantilla absolutament
desproporcionada.
 
La posada en funcionament de l’hospital a finals de 1989, porta a l’extrem l’amiguisme en les contractacions de
personal, fins al punt de crear disfuncions que no es corregiran fins a l’any 1996. Algun regidor actual del PSC
vallenc, com a protagonista directe d’aquella nefasta política de col·locació, ens podria fer tota una crònica
documentada.
 
El període 1991-1995, és la primera valoració de llocs de treball. Hi ha un bon inici, però amb un mal final. L’any
1991, coincidint amb un breu període de govern d’unitat, s’intenta afrontar seriosament el problema de la plantilla
de personal de l’Ajuntament, com a primer pas per establir un sistema retributiu absolutament desordenat. La
diagnosi de la situació s’encarrega a l’empresa ADIA INTERGRUP, que a mitjans de l’any 1992 presenta un
estudi que revela la nefasta herència del període 79-91, referent a política de personal, la manifesta desproporció de
la plantilla i els defectes en els circuits interns. Les conclusions no agraden a l’Alcaldia, l’estudi es tanca en un
calaix i per fer callar al personal es comença la casa per la teulada, és a dir, s’obvia la diagnosi prèvia i es
procedeix a fer una valoració dels llocs de treball, o sigui, establir un sistema de retribucions sense abans conèixer
la naturalesa de les places ni l’estructura òptima de la plantilla. El treball s’encarrega a comissions obreres. El
resultat, una valoració feta amb metodologia de cadena de producció, que no satisfà ningú i que a partir
d’entrevistes i qüestionaris parcials dóna satisfacció únicament a les demandes retributives d’alguns sectors de la
plantilla, curiosament els mateixos que s’havien beneficiat de la política social del període anterior. Els problemes
estructurals, de costos i la desproporció es continuaran mantenint fins als nostres dies.
 
El període 1995-1999, es crea un Departament de Personal, però es continuen proposant contractacions temporals,
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renovacions i millores salarials al marge dels criteris de la valoració de llocs i dels acords de la Comissió de
Govern, la qual cosa dóna lloc a reiterats advertiments d’il·legalitat. És aleshores quan es privatitza el servei de
jardineria, s’arriba a l’extrem d’interferir en la llibertat sindical dels treballadors pressionant els precandidats d’un
sindicat perquè canviïn la llista i encapçalin les més pròximes a la Regidoria de Personal.
 
El període 1999-2001, s’inicia el 1999 intentant corregir la situació encarregant mitjançant la contractació del
personal propi, una valoració de llocs de treball, amb una metodologia que comprengui des de l’inici la diagnosi de
la situació, l’elaboració d’una relació de llocs de treball, inexistent fins aleshores, la revisió de processos
administratius i finalment la valoració en si mateixa. Es promou la racionalització de la plantilla, limitant la
renovació de contractes temporals. Parlem de l’intent més seriós dels darrers 20 anys de reorganitzar serveis
administratius, s’unifica l’atenció al ciutadà mitjançant l’Oficina d’Atenció al Ciutadà, tot i això s’intenta boicotejar
el projecte endarrerint la seva posada en funcionament.
 
El període 2001-2003, és el bienni negre i l’època del mercat del fum. La nefasta política d’assetjament que es du a
terme sobre l’exalcalde Jordi Castells, acapara tota l’activitat de l’alcalde Francesc Moreno i els seus assessors
particulars. Tots els esforços propis i del seu entorn es dediquen a la destrucció política i personal de l’exalcalde,
amb una mena de paranoia que acabarà amb l’autodestrucció dels promotors de tan miserable iniciativa. Una
època, on la calumnia permanent i el seu ressò mediàtic acabarà per eclipsar una política de personal que
començava a reeixir en el seu intent de compaginar la pau social amb la contenció de la despesa i la racionalització
de la plantilla.
 
El tercer apartat també cal buscar-lo en una llarga històrica de bipolarització Convergència-Partit Socialista. En
aquesta legislatura un fet que ningú posa en dubte és que ha canviat l’equip de govern i la seva manera de fer, hi
podràs estar d’acord o no hi podràs estar d’acord, el que no ha canviat és la manera d’actuar del grup majoritari a
l’oposició. Intentaré explicar-me. Durant molts anys la crispació ha estat patrimoni de les persones que
representaven CiU a l’Ajuntament i ara al crispació la promou i canalitza el personal del PSC. L’únic interès del
PSC ara i de CiU abans, era el desgast del contrari, per aquest motiu Valls està a la cua dels seus interessos.
Creiem des d’Esquerra que són errors polítics que prioritzen interessos personals i partidistes per damunt
d’interessos col·lectius i de ciutat, fan prevaldre càrrecs i sous importants a diferents institucions de diferents abast
per sobre de treballar i situar Valls en el lloc que li pertoca i es mereix.
 
Quin paper té ERC en tot aquest context? Veritablement la situació política d’Esquerra és difícil, malgrat tot la
nostra intenció és posar pau, crear punts d’acord i treballar per a la ciutat. Amb Esquerra al govern municipal i
sobretot en els anys amb responsabilitats d’alcaldia, bàsicament vam incidir directament en la creació de patrimoni
municipal i amb l’arribada d’empreses forànies de la ciutat. Recordem l’aparcament del Barri Vell, que és sòl urbà,
el pàrquing de Sant Francesc, l’obertura de l’estació d’autobusos, així com el Teatre Principal, la compra del
Kursaal, per posar uns exemples.
 
Recordem també que en aquells temps van tancar portes empreses importants de la ciutat: GALO-BEN, ASSIS,
MÒNIX, etc. Per tant, la situació econòmica laboral era complicada. Es van fer gestions amb altres
administracions, fet inusual en època socialista, i van venir a Valls empreses com LINPAC, VERD, IKEA, entre
altres inversions més petites, però importants alhora. Gràcies a les llicències d’aquestes empreses i a les baixades
del tipus d’interès, es van poder afrontar inversions, despeses i pressupostos agosarats i importants per Valls,
prescindint de qui inauguraria les instal·lacions o de qui s’apuntaria el carro dels èxits, la importància era que la
ciutat en sortís beneficiada. Sempre hem treballat igual, per a nosaltres la prioritat ha sigut, és i serà sempre Valls,
els seus ciutadans i les seves ciutadanes, mani qui mani, governi qui governi, ahir, avui i demà. Estem al govern o
estem a l’oposició, el nostre tarannà no canviarà.
 
El desgavelll dels dos últims anys de l’etapa Moreno va ser un fet que Esquerra lamenta i difícilment oblidarà. Van
ser dos anys de travetes, joc brut, maniobres estranyes i d’intentar ensorrar el soci de govern accidental al preu que
fos. Es van dinamitar els ponts del diàleg i es va tancar l’acció de govern amb les àrees estrictes de les seves
responsabilitats.
 
Dos anys perduts, entre calúmnia i calúmnia un estona per fer promeses impossibles, compromesos populistes
inassumibles econòmicament, copets a l’espatlla i el sí a tot, que per a les frustacions ja hi haurà temps i excuses:
una piscina a Mas Clariana, un local fastuós a la Xamora (amb representació teatral inclosa amb presència de
l’arquitecte municipal, presentació amb transparències, discurs institucional i un únic objectiu: rentabilitzar l’acte),
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una pista poliesportiva al Fornàs, promeses a cuita-corrents d’amagat dels socis de govern, tot a l’empara de les
nits d’estiu i de les festes majors de barri. Al final tot fum, el calaix buit i els projectes ni tant sols han arribat a
aquesta categoria. Pels que vénen al darrera, les explicacions no sempre seran fàcils. La resta, ja ho sabem,
l’hisenda municipal en bancarrota, inversions sense solta ni volta, venda de patrimoni a la lleugera i els excessos
desenfrenats per tal d’aconseguir la reelecció, són l’herència del Sr. Moreno.
 
No seria just ni ètic reconèixer que en tot aquest guirigall Esquerra ha tingut una part de responsabilitat. Així ho
assumim i ho afrontem, amb veu clara i amb el cap alt. A més ho fem públicament, ningú més ho ha dit ni ho ha
fet. Crec personalment que això ens diferencia de la resta i ens n’orgull com a col·lectiu i dignifica com a persones.
No tenim absolutament res a amagar, ja ho hem reconegut i ho hem dit alguna que altra ocasió en aquesta mateixa
Sala de Plens.
 
En tot aquest afer, en aquests moments ens trobem que som una de les 10 ciutats més endeutades del país, no
podem fer inversions ja que no ens autoritzen a fer crèdits, tenim un saldo negatiu de romanent de tresoreria de 6
milions d’euros, quan parlem del deute municipal surten números vermells per tot arreu, a més a més el
Departament d’Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya ens ha retirat la seva confiança. Tot això, fruit
d’una política no gaire encertada, per dir-ho d’una manera generosa, al llarg de 25 anys. Estem pagant la
dilapidació que han fet els socialistes vallencs de les arques municipals de manera general i la factura d’una
actuació incompetent i nefasta del Sr. Moreno en particular.
 
A l’altra costat de la balança tenim unes mancances que pateix la ciutat, així com els seus ciutadans i que l’actual
equip de govern té l’obligació i la necessitat de donar-hi de resposta. Per tant, tenim que posar les bases d’un
projecte seriós i de futur.
 
Tenim unes despeses consolidades, uns serveis fixes i uns ingressos limitats per l’actual sistema legislatiu vigent:
els traspassos d’altres administracions. I també tenim els impostos pertinents. Les converses amb la Generalitat,
amb la Conselleria d’Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya, han sigut cordials, correctes i amb un alt
grau de responsabilitat per ambdues parts. Solament han incidit directament en una premisa, que és que el primer
exercici comptable que es tanqui, ha de tenir un superàvit de 2,7 milions d’euros, el 45% del total. La resta del
deute s’ha de recuperar via gestió.
 
Arribem en aquest punt a l’aprovació de les ordenances fiscal per a l’any 2005, amb una mesura dura, difícil,
ingrata i impopular, que ningú voldria portar a terme. L’actual equip de govern, en puc donar fe, tampoc. Solament
la responsabilitat política en uns moments molt complicats permeten fer-ho. D’aquesta responsabilitat d’uns,
d’altres en volen treure un rèdit. Permeteu-me que ho digui, però això és fastigós. No és aquesta la política que
Valls necessita, ni aquestes persones les que la ciutadania reclama per administrar els béns comuns.
 
Per anar acabant, i malgrat tot, voldríem des d’Esquerra fer una crida al diàleg basat en 5 punts. Són mesures
impopulars, però necessàries, per tirar endavant la ciutat, donar més i millors serveis als seus ciutadans. Hi ha
projectes importants que cal finançar: rehabilitació de l’antic Convent del Carme per instal·lar-hi el remodelat
col·legi de l’Enxaneta, revisar el PERI del Barri Vell per donar més i millor confort als seus habitats, pla d’impuls
al comerç, pista d’atletisme, millora al Vilar, la llar d’infants per solucionar els problemes de famílies amb fills
petits, el Museu Casteller de Catalunya, serveis a la gent gran, per als immigrants, per als més desafavorits i un
llarg etc. Valls ja no pot quedar més enrera víctima de la demagògia i del no a tot per sistema.
 
Voldria establir un compromís públic i crec que parlo en nom de l’equip de govern actual. no solament d’Esquerra,
que també, per establir en els propers anys tot una sèrie de mesures correctores, a mida de què la situació financera
de l’Ajuntament de Valls millori, de desgravacions i bonificacions a les rendes més baixes, a les famílies
nombroses, superiors a les ja consignades per enguany.
 
I per últim, una reflexió en veu alta: les coses no són cares o barates d’entrada, sinó en funció d’uns resultats.
Aquest increment de la pressió fiscal permetrà tirar endavant iniciatives concretes que milloraran, i així ho han de
fer, la qualitat de vida dels vallencs i vallenques. No hi ha remeis màgics, Cunit, el Vendrell, són exemples propers
i sense sospita de diferent color polític, que han corregit -com ara ens pertoca fer-ho a nosaltres- difícils situacions
financeres. Han posat i posen els principis de la solució: incrementar els ingressos. No hi han altres fórmules ni
miracles, la responsabilitat no té colors, o es redrecen les situacions o s’allarguen les malalties indefinidament, o es
dóna un cop de timó o es continua a la deriva.
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El Sr. Moreno -i en sap greu parlar del Sr. Moreno no estan present- ha afirmat que si torna a governar baixarà els
impostos. Un altre cop de fum. Si estigués aquí, li hagués dit: firmi-ho ara, aquí, davant d’aquests ciutadans i
ciutadanes que benèvolament estan escoltant la seva crida i les nostres intervencions, expliqui’ls la seva fórmula i si
s’atreveix a fer-ho, vagi més enllà, expliqui’ls l’origen dels problemes econòmics d’aquest Ajuntament, des de
quan s’arrosseguen, què i qui hi ha en les seves causes, quines polítiques ens van portar a la situació actual, quin
grau de responsabilitat té el partit que vostè representa en aquests moments, després, si fa tot això, torni’ls a
demanar signatures, adhesions i suport a la seva demagògia. Amb 5 plans de sanejament incomplerts, deixen poc
lloc a la credibilitat, les querelles anunciades i no posades l’anul·len definitivament.
 
Decididament el Sr. Moreno i els seus assessors econòmics que l’envolten tindrien que deixar la seva afecció a
l’economia, dedicar-se als bonsais, als toros o a la bicicleta estàtica. Ara en aquest moment, com a mínim, no són
cap perill per a la ciutat, com a mínim deixaran de ser el ridícul.
 
Heus aquí les claus per entendre les coses, raons per entendre una herència. En podríem continuar buscant en el
passat recent i en el més llunyà. Raons, en definitiva, perquè algú entengui que amb la cua de palla, hom no està en
les millors condicions per encendre fogueres.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció més? Sr. Caballero?
 
SR. CABALLERO.- Bé, després de la jornada tan lamentable que avui hem viscut, procurarem ser breus perquè
bàsicament és reiteració del que es va dir ja en lo que va ser la intervenció de l’aprovació inicial de les ordenances
fiscals municipals per a l’any 2005.
 
En primer lloc, si em permeten, dir que lamento molt sincerament que en aquest cas i en aquesta sessió d’avui hi
hagi l’absència del grup municipal socialista, que em penso que hauria d’estar aquí, sense defugir cap realitat.
Hauria d’estar aquí perquè ha estat molts anys govern d’aquesta ciutat, potser masses, pel meu criteri
indiscutiblement siguin masses anys, però també cal considerar que és el principal partit de l’oposició i per tant que
en moments donats com aquestos d’aquesta transcendència tan gran per Valls i en la qual es prenen decisions
importants, summament importants, penso que hauria d’estar aquí present i repeteixo que la seva absència, a més a
més de considerar-la com una teatralitat molt gran, per mi és simplement un resum de què està defugint de la seva
realitat i de la responsabilitat que això comporta.
 
Tot i així comparteixo algunes de les parts que ha fet la intervenció el Sr. Moreno com a portaveu del grup
socialista, dient que la pujada d’impostos que avui aquí s’aprova o s’aprovarà, suposo jo, no és justa i també que
cal evitar un increment d’impostos. Em sembla que fins aquest punt estaríem d’acord totes les forces polítiques de
Valls. Cap pujada d’impostos és justa i més quan es fa per damunt de les magnituds normals, com són l’increment
de l’IPC, que seria el que va incrementant-se el nivell de la vida de manera habitual i constant. Però tampoc és just
defugir d’aquesta realitat, com han fet, en el sentit, i sense ànims d’entrar en més polèmica ara en aquest moment,
d’analitzar quines han estat les circumstàncies que han comportat o que han provocat que la situació de les arques
municipals en aquest moment siguin les que són.
 
Estem en un punt que la situació és la que hi ha, com a oposició hem vist informes d’auditoria, se’ns ha mostrat
tota la informació que hi havia referent a la situació econòmica de Valls, considerem que està fonamentada, no és
un fum que es fa per desprestigiar un antic govern, sinó que és una realitat que està aquí, tothom la pot palpar. El
mateix grup socialista abans de marxar, d’abandonar aquesta sala ha reconegut que la situació és aquesta, per tant,
tots som plenament conscients i per tant és una patata calenta que s’ha deixat damunt la taula i que el govern que
ara està governant aquesta ciutat es veu en l’obligació d’assumir, doncs, decisions molt impopulars, realment molt
impopulars, decisions que de bon tros no ajuden en res en l’esperit, diguem-ne, electoral d’aconseguir més vots,
sinó que simplement cal el que és un acte de responsabilitat i em sembla que en aquest sentit el govern actual l’està
assumint i d’una manera jo diria que molt honrosa i molt digna.
 
El posicionament del PP serà el mateix que va ser en l’apartat d’aprovació inicial i és el d’abstenció. En el seu
moment ja vam dir, vaig dir i avui repeteixo, que no podem votar a favor d’una pujada d’impostos per simple
coherència interna nostra, però que en cap moment defugim que aquesta realitat és la que és i que per tant que la
mesura que està fent en aquest moment el govern és la correcta, malauradament, però és la correcta i que el PP
malgrat el vot que avui fa ratificant l’aprovació inicial d’abstenció, dóna el recolzament a l’equip de govern i
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continua en espera en comissions informatives, en aprovacions inicials, aprovacions definitives com la d’avui, o
més endavant, que algun dia se’ns presenti alguna proposta o alternativa pel principal grup de l’oposició actual i ho
dic perquè en les comissions informatives o converses que hem tingut prèvies, tots hem intentat buscar solucions:
veritablement cal pujar els impostos? No podem fer-ho d’altres maneres que siguin per exemple fer-ho
graonadament? Evidentment totes aquestes preguntes i més que s’anaven anant fent i intents per evitar això, perquè
evidentment els polítics que estem aquí, els polítics municipals també som ciutadans de Valls, també estem afectats
per aquests impostos i evidentment a ningú li agradarà que hi hagi una pujada. Però quan fèiem aquesta sèrie de
preguntes sempre estàvem trobant-se amb una sèrie de condicions o circumstàncies i és, la principal és, que el
Departament de Política Financera de la Generalitat posava una condició bàsica, que és que el romanent de
tresoreria tenia que ser eixugat dintre del primer exercici. Si això es té que fer així, perquè a més a més ho diu la
màxima autoritat financera que ens pot guiar en la nostra actitud, l’única manera és o suprimir el servei públic
municipal, és a dir, que l’Ajuntament deixi de fer el servei que dóna als ciutadans, per tant l’Ajuntament no existirà
i s’estalviarem moltes despeses, això vol dir treure el personal, això vol dir no donar cap mena de servei, que
cadascú s’escombri el seu tros de carrer, això vol dir moltes coses més, o es fa una pujada d’impostos. Hi ha un
mixte, que és el que espero jo que es faci i aquest ha sigut sempre l’interès que hem presentat de cara a l’equip de
govern,  és que sigui un mixte, que fem una pujada d’impostos, perquè es té que eixugar la situació lamentable en
què estan les arques municipals, però que al mateix temps es lluiti per una contenció de la despesa corrent i això
em consta, i a més així s’ha fet, s’han compromès des del govern en fer aquestes dues solucions.
 
Jo em sembla que pel bé de Valls, avui és una decisió dura, és una decisió lamentable, que no s’hauríem de trobar
en aquests termes, sinó trobar-nos en uns com serien els habituals en qualsevol consistori, que és si pugem els
impostos a l’IPC estrictament, si els pugem unes dècimes per damunt de l’IPC o si els pugem una miqueta per sota
de l’IPC. Però avui, malauradament, no és aquesta la situació.
 
Repeteixo, doncs, que és vot d’abstenció des del PP, però amb total recolzament a l’equip de govern perquè dugui
a terme la tasca, doncs, tan dura que s’ha de fer en aquest moment i dir-los-hi que la sort els acompanyi i,
evidentment, que les seves promeses de què també lluitaran per una contenció de la despesa, siguin així realitat.
 
Moltes gràcies.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sra. Garcia?
 
SRA. GARCIA.- Sí a veure, nosaltres a l’igual que a l’aprovació inicial de les ordenances fiscals el nostre vot serà
negatiu.
 
Les ordenances fiscals van estretament lligades al Pla de sanejament i en aquest tampoc no van estar-hi d’acord.
 
La pujada d’impostos ha portat un rebuig ciutadà considerable i per tant creiem que s’hagués pogut estar més
generós.
 
Podríem tornar a explicar els motius, els mateixos que estan recollits al Ple del dia 13.
 
En resum, sabem que la situació de l’Ajuntament és crítica, però l’esforç que se li demana al ciutadà és massa gran
i no estem segurs si el govern farà el mateix. No sabem com us gastareu els diners, quines seran les inversions, les
compartirem? 
 
A més, per disminuir els efectes de les ordenances fiscals, avui se’ns presenten unes bases de subvencions.
Aquestes bases de subvencions no beneficiaran ni a un 1% dels vallencs, ens plantejàvem donar-hi suport, però
sempre estem igual: amb mínims. Per tant, creiem que són unes subvencions insuficients que no beneficien la
pujada d’impostos que s’està proposant, per tant el nostre vot en el pròxim punt també serà contrari.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sr. Rius?
 
SR. RIUS.- Gràcies, Sra. alcaldessa. En primer lloc i independentment del sentit del vot, agrair les paraules dels
portaveus que han intervingut en aquesta sessió i així mateix, també, abans d’iniciar la meva intervenció, voldria
manifestar, em sembla que la base de la democràcia és el respecte a la majoria i el respecte a la llibertat
d’expressió i per aquest motiu lamento que hi hagi qui busqui en altres indrets el que no ha estat capaç
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d’aconseguir a les urnes.
 
Dit això, avui el Ple, d’aquí a uns moments, prendrà un acord molt important, un acord que confiem i estem
convençuts que així serà, que servirà per posar solució a la pitjor situació econòmica de tota la història de
l’Ajuntament. El resultat de la gestió municipal durant 25 anys encapçalat pel Partit Socialista -i m’agradaria
poder-los-hi dir estan ells aquí- ha estat un fracàs. Gràcies a aquest fracàs de gestió del pseudosocialisme, Valls és
avui una de les 10 ciutats que es troben en pitjor situació financera de tot Catalunya i això, insisteixo, m’agradaria
poder-ho dir amb la presència dels representants del PSC i m’agradaria fer-ho perquè els hi devem a ells, només a
ells i només a la seva política.
 
Aquest govern, ho ha manifestat el regidor d’hisenda, s’ha trobat amb un endeutament i amb un dèficit que suma
un total de 26 milions d’euros, 4.300 milions de les antigues pessetes. Perquè tothom ho tingui clar, això suposa un
endeutament per càpita de 1.000 euros.
 
És lògic que ens preguntem què ha fet el PSC davant d’aquesta situació, és lògic que ens preguntem si ha intentat
posar-hi solució. La resposta lamentablement és no.
 
És lògic que ens preguntem i avui hem vist una manifestació bastant clara i en diferents comissions informatives
també ho hem vist, és lògic que ens preguntem si ha estat capaç de reconèixer la seva responsabilitat davant del
fracàs de la seva gestió. I de resposta només n’hi ha una: no, tampoc ho han fet.
 
Podem continuant preguntant-nos si ha estat capaç d’entendre que un problema com aquest requereix un acord
global per part de totes les forces polítics, que estem verdaderament -i això sí que s’ha dit aquí- davant d’un tema
de ciutat, però el partit presumptament socialista tampoc assumeix aquesta responsabilitat. En lloc d’això, s’ha
dedicat a defugir les seves responsabilitats i ho ha fet culpant als altres del seu propi fracàs, donant informació
intencionadament esbiaixada amb l’objectiu de confondre i aconseguir així crispar a la ciutadania, fins i tot
escampant la mentida i faltant a la veritat. Fent creure als vallencs que la pujada d’impostos es deu a un augment
de sous per part dels membres d’aquest govern, en lloc de dir que és degut a la incapacitat per gestionar dels
pseudosocialistes que han governat. En definitiva i, lamentablement, això ha estat la realitat. Tot plegat, han ofert
un espectacle lamentable, que a alguns només ens pot fer sentir una cosa: vergonya.
 
Aquest ha estat, em sembla, un gran exercici de responsabilitat que posa en evidència que el PSC i molt
concretament el seu cap de llista, el Sr. Moreno, no va estar, no ha estat i dubtem molt que pugui estar a l’alçada.
 
M’agradaria poder-li dir al Sr. Moreno que ha estat incapaç d’entendre el que la ciutat i el vallencs li han demanat.
No ho han entès i no ho han entès durant les tres darreres conteses electorals que el Partit Socialista ha perdut.
 
Al Sr. Moreno se li han demanat solucions responsables i al marge de les conteses electorals no ho va entendre
quan era regidor, no ho va entendre quan era tinent d’alcalde, no ho va entendre quan era alcalde i continua sense
entendre-ho ara que està a l’oposició.
 
El dissabte, la Sra. alcaldessa li va dir, i avui li recordaria jo, que després de 17 anys d’estar en aquest Ajuntament,
el Partit Socialista ha tingut moltes oportunitats de posar solució i ell mateix també. El Sr. Moreno va tenir la gran
oportunitat, va ser alcalde durant dos anys i va fracassar perquè o no va voler resoldre la gravíssima situació
econòmica d’aquest Ajuntament o no en va saber o no en va sortir. Qui fa, qui actua es pot equivocar, però no hi ha
pitjor equivocació que quedar-se amb els braços creuats esperant que el problema es faci encara més gran i el Partit
Socialista i tots els seus representants es van creuar de braços. I lamentablement avui per avui continuen fent el
mateix,.
 
I en què es basem per fer aquestes afirmacions? Quan el govern actual va encarregar una auditoria independent i
aquesta va destapar 6 milions de dèficit més dels que es tenien comptabilitzats, quina va ser la reacció del Sr.
Moreno i del Partit Socialista i dels seus representants? No es va quedar ni a la reunió el dia que els auditors
explicaven els resultats, no es va quedar a la reunió el dia que els auditors explicaven com havien arribat a les
conclusions que havien arribat, va marxar abans de què s’acabés la reunió. Però, curiosament, sí que va poder fer
declaracions a la premsa qüestionant els treballs dels auditors, va treure conclusions d’una reunió en la qual ni tan
sols s’havia quedat a sentir els arguments dels que l’havien fet. Com podia, com pot el Partit Socialista qüestionar
un treball, el resultat del qual desconeix si ha marxat de la reunió.
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El Partit Socialista ha arribat a demanar o va arribar a demanar la dimissió del regidor d’hisenda i de l’alcaldessa
perquè segons, és que no vull dir partit socialista, el presumpte partit socialista, s’havia intervingut o condicionat el
resultat de l’auditoria i això és fals.
 
Demanaven que es portés l’auditoria als Jutjats. Res els hi ha impedit de fer-ho si així ho creien. És més, resulta
francament difícil d’entendre que davant d’unes greus acusacions no hi hagi interès per aclarir-ho. Es pot portar
l’auditoria als Jutjats, es pot portar l’auditoria al síndic de Comptes i es pot portar l’auditoria a totes les instàncies
que es cregui convenient. I estem, els auditors i nosaltres mateixos, molt tranquils perquè el treball de l’auditoria és
totalment independent i es basa en treball i en treball exhaustiu.
 
El presumpte partit socialista mai hauria hagut de qüestionar l’auditoria, la seva actuació en aquest afer no té
precedents en el nostre Ajuntament. Mai en aquest Ajuntament algú s’havia atrevit a qüestionar una auditoria feta
per professionals independents. Estem convençuts, i les coses que han anat passat després i el que hem vist avui
aquí mateix ho demostren, que es tracta merament de maniobres per defugir les responsabilitats. Maniobres que es
repeteixen, s’han repetit i segurament es repetiran una darrera l’altra, per amagar el fracàs de la gestió, però
sincerament entenem que d’una manera molt frívola i molt irresponsable d’actuar.
 
El segon capítol d’aquest serial comença quan el govern fa reunions per explicar les primeres línies, els
plantejaments generals del que hauria de ser el nou pla de sanejament. En una reunió, tot i que el govern encara no
volia donar xifres i el motiu no era el fet de no donar xifres, sinó que era perquè creia que primer s’havia d’explicar
molt bé a la ciutadania quina era la situació econòmica i lògicament també fer possible que els ciutadans veiessin
que si bé per una part volíem demanar-los un esforç molt important -això ho reconeixem-, un augment del tipus
impositiu que francament requereix molta seriositat i molta honestedat per fer-lo, també poguessin veure com a
contrapartida, quines mesures pensava prendre el govern i a més a més donar-los la garantia de què aquesta vegada
la cosa anava de debò, que per primera vegada en la història dels Ajuntaments democràtics de Valls, hi havia una
ferma voluntat dels qui tenen la responsabilitat de governar, de posar ordre en tot aquest desgavell econòmic.
Doncs bé, aquesta reunió que havia de ser interna, les dades que es van donar van ser filtrades per l’equip del Sr.
Moreno. Això és lleialtat? Cal que ens ho preguntem i que cadascú respongui el que cregui més convenient.
 
El govern havia trobat una factura de 26 milions d’euros per pagar i havia començat a dibuixar, repeteixo, les
primeres línies d’actuació. Però, insisteixo, som responsables i creiem que primer calia explicar a la ciutadania
quina era la situació i el conjunt de mesures que el govern proposava per solucionar-ho.
 
Davant d’aquesta situació, què és el que es va fer? Doncs agafar, com els hi he dit abans, les dades facilitades pel
govern i tot i que era un primer esborrany, insisteixo, filtrar-ho a la premsa dos dies després, eliminant així tota
possibilitat de què el govern municipal seguís aquest procés explicatiu a la ciutadania que tenia dissenyat. Aquell
era el moment de demostrar el sentit de la responsabilitat que tant prediquen, aquell era el moment de demostrar si
realment hi havia lleialtat, aquesta lleialtat que presumptament tant se’ns ofereix. Aquell era el moment que amb les
primeres dades a les mans es podia començar a debatre internament amb tots els grups polítics tot allò que
convingués i, lògicament, fer-nos arribar també les seves inquietuds i la suposada o presumpta solució màgica que
sembla ser que, ara que s’està a l’oposició, alguns tenen, per trobar una solució menys gravosa per a la ciutadania.
En lloc d’això, es va continuar i s’ha continuat donant informació alarmant, oposant-se radicalment a la proposta
del govern i començant una llarga campanya lamentable, que en cap cas buscava el consens i trobar solucions, sinó
que tenia com a únic objectiu aprofitar el coratge polític d’aquest govern per tirar endavant una mesura poc
popular, però necessària i responsable, al servei d’unes sigles partidistes incapaç de guanyar a les urnes. Insisteixo,
aprofitar aquesta situació per muntar una campanya de desprestigi constant contra el govern ha estat les úniques
indicacions d’aquest partit.
 
Aquests dies hem sentit en tertúlies, en programes de ràdio, hem llegit a la premsa, hem sentit en aquesta mateixa
sala i en altres sales d’aquest Ajuntament, que l’equip del Sr. Moreno s’ha omplert la boca parlant de la seva
proposta alternativa. Quina proposta alternativa? Aquella que deien que si tornaven a governar retirarien l’augment
dels impostos, cosa que es va afirmar en aquesta sala en un Plenari? O l’altra afirmació, en el que el mateix Sr.
Moreno preveia un augment dels impostos del 21% en tres anys? Quina ens hem de quedar? Quina era la real? A
mi em sembla que tant se val. Les exposicions i les intervencions que hi han hagut d’aquesta proposta, en cap cas
han portat enlloc i en cap cas han estat concretes. Millor dit, en tot cas el que fa és proposar a la ciutadania més del
que ja es tenia: més endeutament i més dèficit. Fins i tot, el mateix partit socialista proposa un pressupost pel 2006,
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en el que ja ens diu d’entrada que hi haurà dèficit. Potser és que hi ha algunes persones o alguns partits que per
més anys que fa que portin en aquest Ajuntament, encara no s’han enterat que la llei no permet presentar un
pressupost amb dèficit.
 
Bé, se’ns omplen la boca parlant de consens, de trobar propostes alternatives, però l’única actitud que hi ha hagut,
l’única proposta alternativa, entenem que ha estat dificultar el consens, dificultar qualsevol situació econòmica i,
fins i tot, intentar trencar el normal funcionament d’un Plenari elegit democràticament.
 
Queda clar, que el presumpte partit socialista no ha tingut capacitat d’arreglar-ho quan governava i ara no té
alternatives. El presumpte PSC no pot donar lliçó de res. Avui mateix, i agafant les paraules d’un escrit que se’ns
ha tramès, s’hauria de dir que no tenen cap mena d’autoritat moral per dir-nos que els polítics estem perdent
credibilitat davant de la ciutadania, i no poden fer-ho perquè alguns, abans com a govern i ara com oposició, han
donat sempre exemple d’ineficàcia, d’irresponsabilitat i d’imposar decisions que els ciutadans no accepten ni
entenen a les urnes. Ho hem dit i massa sovint -gairebé sempre diria jo- se’ns ha volgut escoltar, el govern sempre
està obert per treballar amb la ciutadania, amb qui calgui i quan calgui. No cal que se’ns ofereixin falsos blindatges
polítics, no ens cal això, hem demostrat suficient valentia i suficient responsabilitat amb el que fem avui, però que
en cap cas volem o en tot cas l’únic que demanem, és autèntica lleialtat i no únicament cap a l’Ajuntament, que sí
que és important, sinó una cosa encara millor, envers la ciutat, envers els vallencs i vallenques, que esperen que en
lloc de discussions i polítiques teatrals, els hi aportem alguna cosa més.
 
Nosaltres ens agradaria que el principal partit de l’oposició rectifiqués el que ha dit i el que ha fet en els últims
mesos, fer marxa enrera a la campanya d’intoxicació permanent que han tramat i que desgraciadament només té
una finalitat, tapar les seves pròpies vergonyes. Ens podem creure que casualment ara és quan estiguin disposats a
treballar? Per què no abans? Com es pot demanar que es treballi conjuntament si sempre que s’ha plantejat la
situació econòmica de l’Ajuntament, hi ha qui s’ha fet el sord? A mi em sembla que alguns ara es trobaran encara
més atrapats en la seva pròpia teranyina, en la seva pròpia trampa de la intoxicació informativa, feta amb mala fe.
Ja han descobert, o almenys creiem, que això no porta en lloc. Esperem i confiem que la ciutadania també se’n
doni compte de què això no porta en lloc i que no se’ls cregui. De fet, potser esperar que se’n donin compte és una
mica ingenu, però almenys, el que sí ens atrevim a demanar-los-hi, és que no defugin almenys el diàleg. Perquè ja
els hi hem dit, per a la ciutat, per treballar per Valls, per treballar pels vallencs i vallenques, tots tenim les portes
obertes.
 
La situació econòmica de l’Ajuntament, avui per avui, requereix de les mesures que proposem. Són mesures, ho ha
dit l’alcaldessa, ho ha dit el regidor i ho dic ara com a portaveu, conjunturals, són mesures temporals, són mesures
que quan haguem reconduït els actuals nivells d’endeutament de l’Ajuntament i estem plenament convençuts que
ho aconseguirem, pensem reconduir a mitjà termini. No volem enganyar a ningú, no serà l’any vinent, ni
segurament serà l’altra, la realitat és el que hem de manifestar d’una manera més clara.
 
En definitiva, a mi em sembla que les intervencions que hi han hagut han deixat bastant clara la situació d’aquest
govern. Lògicament és absurd, suposo que tothom ho veurà vindre, que el grup municipal que represento votarà
favorablement en aquest punt i ho farà perquè no defuig el compromís que va assumir de governar la ciutat és enllà
de les sigles del propi partit que represento i no defugim cap mena de responsabilitat, sigui provocada per causes
alienes o sigui provocada per causes pròpies, i, el que és més important, sigui quin sigui el clima que alguns
generin, sigui quin sigui el que facin i el que diguin, continuem convençuts que el millor per Valls és seguir la línia
iniciada el juny del 2003.
 
Gràcies, Sra. alcaldessa.
 
SRA. ALCALDESSA.- Si no hi han més intervencions, passaríem a la votació.
 
En tot cas, Sr. secretari, la no assistència del grup socialista, com computa?
 
SR. SECRETARI.- L’absència d’un regidor quan s’han començat el coneixement d’un punt de l’ordre del dia,
equival a l’abstenció.
 
 
Sotmesa la proposta a votació, i tenint en compte que d'acord amb l'art. 95.d) de la Llei 8/87 de 15 d'abril,
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municipal i de règim local de Catalunya l'absència d'un regidor o més un cop iniciada la deliberació d'un assumpte
equival a l'efecte de la votació corresponent a l'abstenció,  s'aprova per 11 vots a favor dels regidors dels grups
municipals de CiU i ERC, 1 vot en contra de la regidora del grup municipal de la CUP i 8 abstencions dels
regidors dels grups municipals del PSC i del PP, adoptant-se el següent acord:
 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, en la seva sessió del passat 13 de setembre, va aprovar inicialment la modificació
de les  ordenances fiscals per l’any 2005.
 
Atès que l’anunci d’exposició pública es va publicar en el BOP núm. 224, de 28 de setembre, i dins el termini
d’exposició pública  s’han presentat al·legacions per part de:
 
- Francisco de P. París Ferré.
- Cambra de la Propietat Urbana de Tarragona.
- Jordi Cartanyà Benet.
- Grup Municipal Socialista.
- Cambra Oficial de Comerç i Indústria de Valls.
- Associació de Veïns del Barri de Sant Josep Obrer.
- Associació d’Empresaris del Polígon Industrial de Valls.
- Federació d’Associacions de Veïns de Valls i Pedanies.
 
Atès que moltes de les al·legacions presentades proposen la reducció dels tipus o quotes aprovades, i aquesta
reducció comportaria una modificació substancial del Pla de sanejament aprovat. El Pla de sanejament, aprovat en
el mateix plenari, ha suposat un esforç important per redreçar la situació econòmica de l’Ajuntament de Valls, i ha
sigut objecte de l’oportú debat, sense que en aquests moments es consideri convenient procedir a la seva revisió. A
més, cap de les reduccions proposades aventura alternatives concretes possibles a la reducció d’ingressos que 
comportarien. Per aquest motiu no es poden acceptar les al·legacions basades en les reduccions de tipus o quotes,
sense perjudici de la previsió de noves bonificacions que s’aproximin el màxim possible a les al·legacions
presentades, així com la convocatòria de línies de subvenció en altres casos.
 
Atès que en relació a l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i obres, l’ordenança fiscal preveu una bonificació
del 95 % per obres d’adaptació o habitatges destinats a persones afectades de minusvalia a nivell de certificat del
65 %, i l’art. 103.2.e TRLHL, preveu un límit del 90 %, motiu pel qual s’ha de reduir aquesta quantitat.
 
Vistos els articles 16 i següents , 24, i resta d’articles del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text
Refós de la Llei  Reguladora de les Hisendes Locals (TRLHL); i articles 114.3.j del Decret Legislatiu 2/2003, de 28
d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i 47.3.h de la Llei 7/85,
 Reguladora de les Bases de Règim Local, articles 118 i següents del Reglament d’obres, activitats i serveis de
Catalunya, aprovat per Decret 179/95, de 13 de juny.
 
Vist l’informe conjunt emès per Secretaria i Intervenció
 
El Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER.- Procedir a l’estimació o desestimació de les al·legacions presentades en el següent sentit:
 
 
SR. FRANCISCO DE P. PARÍS FERRÉ.
 
Sol·licita un increment general del 1,60 a l’1,90 %.
 
Es desestima, per ser incompatible amb el Pla de Sanejament aprovat.
 
 
CAMBRA DE LA PROPIETAT URBANA DE TARRAGONA.
 
Proposa un tipus de l’IBI del 0,85 %., i una reducció del percentatge de l’IIVTNU, pels increments de valor
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generats entre 1 i 5 anys. Es desestima, per ser incompatible amb el Pla de Sanejament aprovat.
 
 
SR. JORDI CARTANYÀ BENET
 
Ordenança núm. 1 Impost sobre béns immobles.
 
Proposa modificar el règim de bonificació a famílies nombroses, en el següent sentit:
 

-          L’ajut sigui universal, sense tenir en compte les rendes. L’art 74.4 preveu una bonificació de fins el 90 %
per famílies nombroses. En conseqüència, si el ple ho considera convenient, es pot procedir a la seva
aprovació.

-          El procés de sol·licitud sigui únic per la primera vegada. Les bonificacions afecten la situació del subjecte
passiu durant el període impositiu, que coincideix amb l’any natural. En conseqüència, s’haurien de
sol·licitar cada any per part de l’interessat, per acreditar que continua reunint les condicions exigides per a
l’aplicació de la bonificació. En altre cas, s’hauria de cercar un altra mecanisme, que es presumeix
dificultós, per esbrinar aquestes dades (bàsicament, vivenda habitual, i membres unitat familiar).

-          Increment del percentatge de bonificació. L’art 74.4 preveu una bonificació de fins el 90 % per famílies
nombroses. En conseqüència, si el ple ho considera convenient, es pot procedir a la seva aprovació.

 
S’estima parcialment l’al·legació en el sentit d’universalitzar la bonificació per famílies nombroses, que serà d’un
50 %.
 
 
Impost circulació de vehicles de tracció mecànica

 
Demana una bonificació per les famílies nombroses. Es desestima ja que aquesta bonificació no està prevista en cap
norma amb rang legal, i per tant, s’ha de desestimar.

 
 

Taxa per subministrament d’aigua potable i  preus públics per l’Escola municipal de Música i Patronat
Municipal d’Esports.

 
Sol·licita un règim diferent per famílies nombroses.

 
Es desestimen perquè no són objecte d’aquest procediment, sense perjudici que es tinguin en compte en futures
modificacions de tarifes o dels preus públics.
 
 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA
 
Ordenança núm. 1 Impost sobre béns immobles.
 
Es proposa establir una subvenció del 100%  durant un termini màxim de 3 anys als immobles del centre històric
que hagin estat objecte de rehabilitació, restauració i pintat de façanes.
 
Fixar el tipus de gravamen 0,79 pels bens de naturalesa urbana
 
Es  DESESTIMEN aquestes al·legacions pels motius següents:
 

Les subvencions han de seguir un tràmit diferent i no es poden incloure en la fase d’informació pública de
les ordenances fiscals.
 
El tipus d’IBI proposat és  incompatible amb el Pla de Sanejament aprovat.
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Ordenança número 2 Impost sobre vehicles de tracció mecànica.
 
Proposen un índex del 1,81 %. Es desestima perquè l’índex proposat és  incompatible amb el Pla de Sanejament
aprovat.
 
 
Ordenança núm. 3 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres
 
 
Es proposa un tipus de gravamen del 2,64 %
 
Es proposa establir subvencions per l’import total de l’impost pels habitatges de protecció oficial, obres que
fomentin l’estalvi energètic, l’estalvi d’aigua.
 
Establir bonificacions del 100% de la quota tributària per la rehabilitació d’habitatges al Centre Històric, obres de
Remodelació i millora dels establiments del centre històric, obres realitzades per entitats sense fi de lucre.
 
Establir exempcions per les modificacions d’habitatges per supressió de barreres arquitectòniques.
 
S’accepta parcialment pel que fa a mesures d’estalvi energètic, incrementant fins un 95 % la bonificació per
instal·lacions i obres que incorporin sistemes per l’aprofitament tèrmic o elèctric de l’energia solar per autoconsum.
 
Es  DESESTIMEN la resta d’al·legacions pels motius següents:
 

Les subvencions han de seguir un tràmit diferent i no es poden incloure en la fase d’informació pública de
les ordenances fiscals.
 
Les bonificacions del 100% equivalen a exempció i només es poden fixar les exempcions previstes a la
Llei. Les bonificacions també han d’estar expressament reconegudes en una norma amb rang de Llei.
 
Per la supressió de barreres arquitectòniques ja hi ha una bonificació del 90 %.
 
Es desestima el tipus de gravamen proposat perquè és  incompatible amb el Pla de Sanejament aprovat.
 

 
Ordenança núm. 4, Impost sobre l’Increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana
 
Es proposa modificar l’art. 7, apartat “A”, per tal que els increments de valors generats en un període de temps
comprès entre 1 i 5 anys, el 3,32 %., i un tipus de gravamen del 25,56 %.  Es desestima perquè els percentatges i
tipus de gravamen proposats són  incompatibles amb el Pla de Sanejament aprovat.
 
Ordenança número 8, taxa per llicències urbanístiques.
 
Es proposa establir les subvencions i bonificacions especificades a l’ordenança 3.
 
Es DESESTIMEN les al·legacions en base als motius següents:
 

Les subvencions han de seguir un tràmit diferent i no es poden incloure en la fase d’informació pública de
les ordenances fiscals.
 
No poden concedir-se bonificacions no previstes per la Llei.

 
Ordenança número 9, taxa per llicència d’obertura d’establiments.
 
Es proposa un nou article, amb una bonificació que té naturalesa d’exempció (100 %), en projectes que incorporin
mesures d’estalvi i eficiència energètica, utilització d’energies renovables i implantació de sistemes de
minimització de residus. Es desestima perquè no existeix cap previsió legal pel que fa a exempcions i/o
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bonificacions com la proposada.
 
Ordenança número 11, taxa d’escombraries
 
Es proposa una exempció per persones amb ingressos inferiors al salari mínim interprofessional. Es desestima per
no estar prevista en cap norma amb rang de llei.
 
Ordenança número 13, IAE.
 
Es proposa un nou escalat a l’art. 7. pel que fa al coeficient de situació. Es desestima per ser incompatible amb el
Pla de Sanejament.
 
També es proposa modificar l’art. 12, proposant una sèrie de bonificacions quan s’incrementi el promig de la
plantilla de treballadors indefinits. Es desestima perquè no es considera oportú incorporar aquestes bonificacions,
que a més en algun tram estan per sobre el previst a l’art. 88.2.b TRLHL.
 
Ordenança número 23, Taxa per transport públic de viatgers.
 
Es proposa una nova quota tributària, reduint-la. Es desestima per ser incompatible amb el Pla de sanejament.
 
 
Preus públics
 
Proposen increments no superiors al 3 %. Es desestima per ser incompatible amb el pla de sanejament.
 
 
CAMBRA OFICIAL DE COMERÇ I INDÚSTRIA DE VALLS
 
Sol·licita un increment general del 1,60 %, coincident amb la inflació prevista per la zona euro.
 
S’estima parcialment pel que fa a la motivació de l’al·legació, fonamentada en la possible pèrdua de competitivitat
de les empreses, suposant un fre a la implantació de noves empreses. En conseqüència, es proposen dues
bonificacions a l’IAE:  del 25% de la quota els subjectes passius que tributin per quota municipal i hagin tinguin un
rendiment net de l’activitat negatiu; i del 25% de la quota corresponent els subjectes passius que iniciïn l’exercici
de qualsevulla activitat durant els cinc anys d’activitat següents a la conclusió del segon període impositiu
d’exercici de la mateixa.
 
Pel que fa a la resta, es desestimen per ser incompatibles amb el pla de sanejament.
 
 
ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DEL BARRI DE SANT JOSEP OBRER
 
Manifesten la seva preocupació per la situació existent, i per l’afectació que se’n deriva en relació als ciutadans.
Demanen un treball conjunt per trobar una solució econòmica que perjudiqui menys al ciutadà; que es fixin
fórmules que facin més suportable l’increment de la pressió fiscal; que s’assumeixi el compromís que no es tornin
a reproduir situacions com l’actual; i si és el cas, s’ajorni l’aprovació definitiva.
 
Al no afectar a cap tribut en concret, sinó fer referència a fórmules i criteris, no es poden tenir en compte en aquest
tràmit.
 
ASSOCIACIÓ D’EMPRESARIS DEL POLÍGON INDUSTRIAL DE VALLS
 
És pràcticament idèntica a la presentada per la Cambra Oficial de Comerç i Indústria de Valls, efectuant-se una
remissió  a la mateixa pel que fa a l’estimació parcial.
 
 
FEDERACIÓ D’ASSOCIACIONS DE VEÏNS DE VALLS I PEDANIES
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Proposen que l’increment d’impostos sigui el corresponent a l’IPC previst, i adjunten a l’escrit 581 signatures de
suport.
 
Es desestima per ser incompatible amb el Pla de Sanejament.
 
 
SEGON.- Aprovar definitivament les ordenances aprovades inicialment incorporant l’al·legació estimades, total o
parcialment:
 
Ordenança número 1. IMPOST SOBRE BENS IMMOBLES
 
 
Es modifica el redactat de l’article 5.3, amb el següent text:
 
3. Gaudiran d’una bonificació del 50% de la quota íntegra de l’impost per l’immoble que constitueix el domicili
familiar habitual, els subjectes passius que ostentin la condició de titulars de família nombrosa, en els termes
continguts a la Llei 25/1971 de 19 de juny de Protecció a les famílies nombroses i normativa posterior que la
desenvolupa o modifica, quan es reuneixin els següents requisits:
 

a)      considerar com a domicili familiar habitual l’immoble en el que constin empadronats tots els membres de la
unitat familiar. Si l’habitatge forma part d’un edifici en règim de propietat vertical en el que la base
liquidable compren varis locals o habitatges independents, per a l’aplicació d’aquesta bonificació es
prorratejarà la quota íntegra de tot l’edifici en funció de la superfície de l’habitatge ocupat per la unitat
familiar del subjecte passiu, aplicant la bonificació, si s’escau, només a la part de quota resultant.

 
b)      que el valor cadastral de tots els immobles d’ús residencial de tots els membres de la unitat familiar  sigui

inferior a 60.000 €.
 
 
Aquesta bonificació és de caràcter pregat i de vigència anual i per a la seva aplicació cal que els interessats la
sol·licitin per escrit cada any, declarant reunir les condicions de subjecte passiu de l'impost i de titular de família
nombrosa.
La sol·licitud es formularà per l'any en curs durant el mes de gener, i amb la mateixa s'acompanyarà el títol
acreditatiu de família nombrosa expedit per la Comunitat Autònoma, declaració de que a 31 de desembre de l'any
anterior concorren els requisits per a ostentar el títol de família nombrosa en els termes recollits a la legislació
esmentada i fotocòpia del rebut de l'IBI de l’immoble de referència corresponent a l'any anterior.

Verificades les dades aportades, si la petició s'ajusta al contingut d'aquest punt, es concedirà la bonificació, la qual
només tindrà efectes per l'any en curs.
 
 
 
Ordenança número 3. IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES
 
 
Article 3:
 
Apartat 5  La bonificació per adaptació d’habitatges per a minusvàlids es corregeix, i es fixa en el 90%
 
El  nou apartat de l’art. 3 tindrà el següent redactat:
 
Gaudiran d’una bonificació de fins el 95 per cent de la quota de l’Impost, les construccions, instal·lacions o obres
dels edificis destinats a habitatges, que incorporin sistemes per l’aprofitament tèrmic o elèctric de l’energia solar
per autoconsum.
 
Per a poder gaudir d’aquesta bonificació cal que es doni una de les dues condicions següents:
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Energia solar tèrmica: aquesta instal·lació haurà de donar servei com a mínim al 30 per cent de la demanda d’aigua
calenta sanitària de l’edifici.
 
Energia solar fotovoltaica: aquesta instal·lació haurà d’incorporar en energia elèctrica, com a mínim, l’equivalent
energètic per a cobrir el 30 per cent de la demanda d’aigua calenta sanitària de l’edifici. El percentatge de
bonificació a aplicar en cada cas, es determinarà ponderant l’índex d’eficiència de la instal·lació d’energia
renovable, en funció de la cobertura de la demanda energètica per aigua calenta sanitària de l’edifici, d’acord amb
el següent escalat:
 
més del 50%.  . . . . . .  . .  95  %
40 % - 50 %  .   . . . . . . . . 60 %
30 % - 39,99 % . . . . . . . .  30 %
 
 
Per a gaudir d’aquesta bonificació, que és de caràcter pregat, l’interessat caldrà que la sol·liciti, prèviament al
meritament de l’Impost, acompanyant un projecte tècnic en el que es detallin les condicions i paràmetres anteriors,
i acreditant que els equips que s’instal·lin disposin de la corresponent homologació de l’administració competent.
 
 
Ordenança número 13. IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONOMIQUES
 
S’afegeixen 2 nous apartats a l’article 12
 
 
6.Gaudiran d’una bonificació del 25% de la quota els subjectes passius que tributin per quota municipal i
hagin tinguin un rendiment net de l’activitat negatiu.  Aquesta bonificació que s’aplicarà a un únic exercici,
caducarà passats dos anys del exercici en que es varen obtenir rendiments negatius.
 
7.Gaudiran d’una bonificació del 25% de la quota corresponent els subjectes passius que iniciïn l’exercici de
qualsevulla activitat durant els cinc anys d’activitat següents a la conclusió del segon període impositiu
d’exercici de la mateixa. El període d’aplicació de la bonificació caducarà transcorreguts cinc anys des de la
finalització de l’exempció prevista en la lletra B) de l’apartat 1 de l’article 12è de la present Ordenança
 
Els beneficis fiscal regulats en els apartats 6 i 7 són tots de caràcter pregat, i es concediran, quan procedeixi, a
instància de part.
 

 
TERCER.- Publicar aquest acord i el text íntegre de les modificacions aprovades en el Butlletí Oficial de la
Província.
 
QUART: Les modificacions aprovades entraran en vigor el dia 1 de gener de 2005.
 
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció més? No?
 
Bé, en tot cas, jo per acabar, només voldria adreçar unes breus paraules. Amb tot, abans de fer-ho, demanaria al
secretari que constés en acta els dos informes que faig entrega, un és un informe d’Intervenció on està signat i fixa
exactament els costos salarials de les persones que figuren a continuació, i per tant simplement és perquè davant de
la demagògia i la mentida que s’ha fet sobre el tema dels sous, ens sembla important que consti en acta.
Demanaria, com que consta en acta i per tant tothom ho podrà consultar i serà públic, aquestes són les dades
oficials, perquè tothom ho entengui, si un hagués de demanar un certificat per fer la declaració de renda, hauria de
demanar aquest tipus d’informe, perquè finalment això és el que té validesa.
 
Per tant, li faig entrega, perquè ens sembla important que quedi palès davant les falsedats que s’han dit, i en tot cas
li demanaria només si pogués llegir, per no fer-ho jo mateixa, la comparació entre jo mateixa i l’anterior alcalde, si
us plau.
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SR. SECRETARI.- Sí, d’acord amb aquest certificat el salari aprovat pel Ple el 3 de juliol de 2003 de la Sra.
Dolors Batalla Nogués, era de 42.593,46 €, que sumant-li els costos d’actualització i seguretat social total pel 2004,
són 51.702,11 €.
 
El del Sr. Francesc Moreno Espinosa, el sou era de 44.279,93 €, cost total, tenint en compte seguretat social:
54.040,86 €.
 
SR. RIUS.- Sra. alcaldessa, ja que consta la data en què s’ha fet la lectura del seu sou, que també consti la data de
la lectura del sou del Sr. Moreno. Em sembla que és important la diferència d’anys que hi ha. Gràcies.
 
SR. SECRETARI.- Correspon a l’any 2002.
 
S’incorpora a l’acta el contingut dels informes emesos per Intervenció i pel Departament de Recursos Humans,
amb el següent contingut:
 
“INFORME DEL DEPARTAMENT DE RECURSOS HUMANS
 
Segons les dades salarials que consten al Departament de Recursos Humans de l’Ajuntament de Valls
corresponents als exercicis 203 i 2004, d’acord amb l’acord pres en sessió plenària de 3 de juliol de 2003, amb el 2
% d’augment salarial per a l’exercici 2004, els salaris de les persones que es detallen, són els que figuren a
continuació:
 
            
 COST SALARIAL EQUIP DE GOVERN I PERSONAL EVENTUAL  I DEDICACIONS ESTABLERTES     
            

 Dedicació Salari
(Ple

3/7/2003)

% Seg.
Social

COST
TOTAL
2003

2%
Augment
salarial

% seg.
Social

COST
TOTAL
2004

   

Personal equip
govern

           

Dolors Batalla
Nogués

Exclusiva 42593,46 8016,47 50609,93 43445,33 8256,78 51702,11     

Martí Barberà
Montserrat

Exclusiva 28850,00 7267,32 36117,32 29427,00 7412,66 36839,66     

Albert Batet
Canadell

Parcial (10
h.
setmanals)

7930,00 1997,57 9927,57 8088,60 2037,52 10126,12     

Roman
Galimany Solé

Exclusiva 38560,90 8016,47 46577,37 39332,12 8256,78 47588,90     

            
Personal
eventual:

           

Dolors Ferré
Cuadras

    29604,26 9233,57 38837,83     

Jordi  Garcia
Ventura

    37238,88 10223,46 47462,34     

                  
 
El que posen en el vostre coneixement i efectes.
Valls, a 9 de novembre de 2004 “
 
 
 “INFORME D’INTERVENCIÓ
 
 Consultats els antecedents corresponents a l’exercici 2002 detallo els costos salarials de les persones que figuren a
continuació
 

 Nom Sou S.S.Ajunt, Cost total Observecions
Jordi Castells Guasch 37.699,61 9.760,93 47.460,54 Dedicació complerta
Biel Roig Zarate 30.598,95 9.666,21 40.265,16 Personal eventual
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Jordi Armengol 31.445,74 9.933,71 41.379,45 Personal eventual
Francesc Moreno Espinosa 44.279,93 9.760,93 54.040,86 Dedicació complerta
Bonaventura Camps Sanromà 8.522,2  8.522,2 Règim d’assistències

 
El que s’emet als efectes oportuns
Valls 9 de novembre de 2004 “
 
 
 SRA. ALCALDESSA.- Molt bé. Simplement és perquè consti en acta, perquè suposo que entendran que davant
d’haver-se vist un penjat per tota la ciutat i per tot arreu i reben acusacions falses de què ens hem apujat un 128%
el sou, em sembla important que pugui constar en acta i que per tant sigui públic i tothom pugui contrastar una
cosa tan senzilla com són els acords de Ple, on consta exactament i es demostra que el Sr. Moreno simplement
cobrava més diners que actualment la meva persona i a més a més costava més diners a l’Ajuntament. I no és
l’únic cas, sinó que qui ho vulgui contrastar, aquí també hi han altres sous de, per exemple, el cap dels serveis
d’alcaldia i d’altres regidors.
 
És lamentable haver de fer això, però s’arriba a un moment que un se sent indefens i, per tant, davant de la
manipulació i de donar diferents dades, el millor és demanar un informe, que ho faci Intervenció, que ho signin els
Serveis Jurídics i que consti en acta, perquè això són dades públiques que no es poden mirar de mitja manera. Les
xifres són les que són.
 
Bé, jo crec que ja s’ha dit quina és la situació que ens hem trobat, nosaltres vam adquirir un compromís amb la
ciutat de Valls, per nosaltres dic CiU i això és extensiu pels companys d’Esquerra Republicana, que era el de
reconduir la situació econòmica de l’Ajuntament, una més.
 
Suposo, que tothom entén que és una situació difícil. Nosaltres, de fet dissabte passat mateix, jo en el debat que es
va fer, jo ja vaig expressar un conjunt de mesures que han de servir per reconduir aquesta situació i que no
consisteixen en incrementar els impostos, sinó que són mesures d’estalvi de la despesa. Unes mesures que avui no
m’estendré, perquè van ser explicades àmpliament l’altre dia.
 
Ara bé, hi ha una altra part que és aquest increment i suposo que ningú té cap dubte de què prendre una mesura
així, és una mesura que requereix coratge polític. Suposo que ningú dubta que no ens ha fet cap gràcia a cap dels
membres d’aquest govern haver d’anar a la Direcció General de Política Financera governada pel partit socialista i
que ens diguin que no tenen cap mena de credibilitat ni confiança en l’Ajuntament de Valls i a més a més ens
demanin que posem fil a l’agulla, i per tant nosaltres hem tingut que aplicar la mesura més impopular i que, a més
a més, més ens ha costat de prendre. Però ho fem així per responsabilitat política perquè, tot i que aquest govern no
és el responsable d’aquesta factura de 26 milions d’euros que ens hem trobat, si que tenim el compromís,
l’obligació i el deure de posar-hi solució, a pesar del desgast polític que això comporti. El nostre objectiu sempre
ha estat fer el millor per a la ciutat, sense pensar ni mirar cap a una altra banda si s’havien de prendre decisions
difícils. El temps jutjarà la gestió d’aquest govern al finalitzar el mandat i es podrà comparar amb que s’ha fet i
també quina és la situació econòmica que aquest govern deixarà al moment de sortir d’aquest Ajuntament.
 
Jo només per acabar, voldria donar un missatge als ciutadans, que sàpiguen que el pla de sanejament, com ja hem
explicat sobradament, contempla dues grans vessants. Una és que el 45% d’aquest deute vagi per l’opció
d’augmentar ingressos, que no és tot impostos, sinó augmentar ingressos també comporta altres vies. I el 55%
restant és mitjançant reducció de la despesa corrent. Per tant, aquesta última, que és gestionant millor, és a la que
nosaltres hi dedicarem esforços i per tant continuarà en el temps. L’altra, com ja ha dit el Sr. Jordi Rius, volem que
sigui temporal, no ens agrada prendre aquesta decisió, estem convençuts de què l’hem de prendre, ja hem dit que
sobretot això suposa un gran esforç per a l’any 2005, la resta de temps és la congelació d’aquests impostos i també
han de saber els ciutadans que nosaltres estem absolutament convençuts de què podrem redreçar la situació i que
per tant, tan aviat com sigui possible, que ja els avancem que no serà l’any vinent, perquè a nosaltres no ens agrada
prometre allò que no sabem que podem complir, per tant, segur que no serà l’any vinent, però la nostra voluntat,
com que no ens agrada, és que quan això sigui possible es pugui portar a terme aquesta reducció dels impostos.
 
I nosaltres tenim plena confiança, perquè com saben, hi han hagut 5 plans de sanejament, aquest és el 6è, tots els 5
anteriors que ens han precedit han estat incomplerts i en aquest moment el 6è pla de sanejament té totes les
garanties perquè es compleixi. I per què ho dic això? Doncs, perquè el paquet de mesures que tenim preparat per
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reduir la despesa, mesures que vaig anunciar en el debat que vam tenir, el 80% pràcticament ja s’estan portant a
terme i per altra banda l’altra decisió important i valenta, és la que nosaltres, tot i que la llei no ens obligava, vam
prendre el mateix dia que vam aprovar el pla de sanejament, que era aprovar l’increment de les ordenances fiscals. I
per què ho vam fer el mateix dia? Doncs, repeteixo, ni que no ens obligués la llei, ho vam fer perquè atès que els
diferents governs que hi havia hagut aquí, el que havien fet era aprovar un pla de sanejament i encabat incomplir o
decidir no aplicar les mesures que recomanava el propi pla de sanejament aprovat per ells, el que nosaltres vam
voler demostrar a la Direcció General de Política Financera, és que les mesures que es contemplaven en el Pla de
Sanejament es complirien. I per tant, hem de dir a més a més, que ens han felicitat per haver pres aquesta iniciativa
i que creiem a més a més que hem recuperat la confiança i la credibilitat. Tant és així, que fins i tot això ens ha
permès també aplicar una política nova de reducció d’interessos pel que fa als nous préstecs que estem
renegociant.
 
Per tant, dit això, res més. Lamentar també, afegir-me a les diferents valoracions que s’han fet pel fet d’haver
interromput el que és la discussió normal d’un Plenari, que és l’exercici democràtic i la lliure expressió de totes les
opinions. Però, dit això, nosaltres només esperem que això tinguem temps de poder-ho explicar amb més calma a
la ciutadania i que en definitiva estem convençuts de que donarà els seus fruits i que els ciutadans finalment podran
comparar i jutjar quan arribi el moment quina és la gestió que s’haurà fet per part d’aquest govern.
 
CINQUÈ.- Aprovació de bases de subvencions per l’IBI per l’any 2005.
 
SRA. ALCALDESSA.- I dit això, passaríem al 5è punt de l’ordre del dia, que és l’aprovació de bases de
subvencions per a l’IBI per a l’any 2005. Com ja hem dit, de fet el regidor d’hisenda ja ha explicat, si vol fer breu
esment a les subvencions en concret?
 
SR. BATET.- Aquestes bases de subvencions van adjuntes a la proposta d’ordenances que es fa de l’Ajuntament,
perquè la llei no preveu que hi puguin haver unes bonificacions pel que fa a l’IBI. Llavors l’Ajuntament, l’equip de
govern, ha cregut oportú adjuntar unes bases de subvenció al rebut de l’IBI de l’habitatge habitual per a l’exercici
2005.
 
Per primera vegada un govern de la ciutat de Valls presenta unes bases de subvenció al rebut de l’IBI de
l’habitatge habitual. Aquestes bases de subvencions, els objectius principals és alleugerir les càrregues impositives
de les persones grans, jubilats i pensionistes, amb mitjans econòmics escassos o insuficients, ja siguin propietaris o
llogaters amb imputació de la taxa de l’IBI. I a més a més, col·lectius de persones amb càrregues impositives, amb
famílies amb dificultats socioeconòmiques, i a més a més en famílies amb menys recursos.
 
La bonificació de la taxa de l’IBI és del 25%, que és l’increment que hi ha en les ordenances fiscals, i està fixada
segons els criteris habituals dels Serveis Socials de l’Ajuntament de Valls.
 
Possiblement és un avanç molt qualitatiu pel que fa a les ajudes socials de l’Ajuntament. Per primera vegada en la
història de l’Ajuntament de Valls es subvencionen, es subvencions les contribucions, que és un dels passos socials
més importants.
 
Quantitativament. Quantitativament també són importats. També són importants per a les persones que demanen
aquestes subvencions, perquè són persones que no poden fer càrrec de la contribució, són les persones, per
exemple, de famílies d’un o dos membres que la seva pensió mínima assistencial és per sota del SOVI o FAS, i a
més a  més que la seva pensió mínima contributiva d’ambdós, no tenen ascendents ni descendents de primer grau o
ascendents o descendents de 2n grau.
 
Només podran ser atorgats si s’habita efectivament al domicili habitual i a més a més no serà aplicable a segones
residències i d’altres habitatges que es puguin disposar en el municipi. Tampoc si romanen, òbviament, tancades o
buides, quan el sol·licitant de la subvenció no sigui propietat de l’habitatge, quan el sol·licitant no sigui propietat
de l’habitatge estigui al nom d’un familiar consanguini ascendent i descendent.
 
En aquest punt crec que és molt important recalcar que per primera vegada de la història de l’Ajuntament de Valls
s’aprova i es proposa una mesura socialment molt acceptable per ajudar a aquelles famílies, aquelles persones amb
menys recursos.
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Gràcies.
 
SRA. ALCALDESSA.- S’aprova o hi ha votació?
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per 11 vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU i ERC, 1 vot
en contra de la regidora del grup municipal de la CUP i 1 abstenció del regidor del grup municipal del PP,
adoptant-se el següent acord:
 
Vista la proposta de bases  reguladores de l’atorgament de subvencions del rebut de l’IBI de l’habitatge habitual
pel 2005.
 
Atès que aquestes subvencions es consideren complementàries a la modificació de les ordenances fiscals per l’any
2005, i formen part de les mesures de discriminació positiva, adreçades a afavorir determinats col·lectius, famílies i
persones amb dificultats especials, la majoria associades a insuficiència econòmica.
 
Vistos els articles 118 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres,
activitats i serveis de Catalunya,.
 
El Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar les bases  reguladores de l’atorgament de subvencions del rebut de l’IBI de l’habitatge habitual
pel 2005.
 
SEGON: Obrir un període d’informació pública per un termini de 20 dies mitjançant anuncis inserits en el BOP i
en el tauler d’anuncis de la Corporació. En el cas de que no es presentin al·legacions, s’entendran definitivament
aprovades, i es procedirà a la publicació del seu text íntegre en el BOP, i d’una referència d’aquesta publicació en
el DOGC.
 
TERCER: Es condiciona l’eficàcia d’aquest acord, així com l’oportuna convocatòria de les subvencions, a la
previsió de consignació pressupostària suficient en el pressupost de l’any 2005.
 
 

PROPOSTA DE BASES PER A  LA SUBVENCIÓ DEL REBUT
 DE L´IBI DE  L’ HABITATGE HABITUAL
PER A  L’ EXERCICI 2005

 
 
 
 
 
1. Introducció
 
Aquests ajuts formen part de les mesures de discriminació positiva, adoptades per la Regidoria de Serveis Socials i
adreçades a afavorir determinats col·lectius, famílies i persones amb dificultats especials, la majoria associades a
insuficiència econòmica, en funció de determinats indicadors què es relacionen en aquest document.
 
 
2. Objectius
 
Principal:
 
            .- Alleugerir les càrregues impositives a les persones grans, jubilats i pensionistes, amb mitjans econòmics
escassos o insuficients ja siguin propietaris o llogaters amb imputació de l´IBI.
 
            .- Alleugerir les càrregues impositives a les persones que, no pertanyent a aquest col·lectiu, tinguin pactat
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un pla assistencial de millora amb l’equip tècnic de la UBASP municipal i presentin dificultats socioeconòmiques.
 
 
Secundaris:
 
            .- Conèixer la situació del col.lectiu d’edat en el municipi que ens permeti detectar indicadors que facin
preveure l’aparició de problemes o situacions de risc, a fi d’actuar-hi preventivament.
           
            .- Utilitzar la sol·licitud de reducció per informar, orientar i assessorar als avis dels recursos que  a nivell de
Serveis Socials disposa aquest col.lectiu.
 
 
 
3. Metodologia i mitjans
 
 
Mitjans econòmics:  
 

La partida que s’habiliti a aquests efectes  per l’any 2005.
 
 
4-Criteris i barems d’operativitat per a les reduccions
 
Barems d’ aplicació:
 
Per establir els barems en funció d’uns ingressos determinats, ens basarem en la normativa següent:  RDL 1/1994,
de 20 de juny pel qual s’aprova el text refós de la Llei General de la Seguretat Social. RD 357/1991, de 15 de
març, sempre i quan, pel mateix concepte no s’hagi d’aplicar  d’altra de vigència posterior, que en aquest cas seria
la d’aplicació.  Els valors dels ingressos, quan siguin pensions o prestacions, s’aplicaran els vigents l’any 2005.
 
 
Establiment de capacitat econòmica:
 
Per establir el pagament es computaran els ingressos del beneficiari i de tots els membres del nucli de convivència,
existeixi o no parentiu.
 
Els ingressos o rendes computables seran tots aquells que procedeixin del treball personal - ingressos nets -, rendes,
prestacions i  pensions de l’ any en curs de tots els anteriors. Pel càlcul del sumatori de la totalitat dels ingressos
nets computables es deduiran els factors correctors corresponents.
 
Els beneficiaris de la subvenció caldrà que estiguin inclosos en els següents supòsits:
 
                                     Supòsits                                                                 
 
A) 1 o 2 membres:       Pensió mínima assistencial (FAS, SOVI, PNC)  i/o contributiva.              
                                
Fins a un màxim del SMI 2005.
 
B) 2 membres       = Pensió mínima contributiva ambdós                                              
 
Unitats familiars/convivència superiors a 2 membres:
 
C)  Sense ascendents o descendents de 1r. grau,

si els ingressos nets anuals són menors o = al
límit de recursos per tenir dret a PNC, modalitat  jubilació
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Amb ascendents o descendents de 1r. grau,
si els ingressos nets anuals són menors o = al
límit de recursos per tenir dret a PNC modalitat jubilació                             

 
 
 
 
Exclusions:
 
a)      Els ajuts que es contemplen, només podran ser atorgats si s’habita efectivament en el domicili, i quan aquest

sigui l’habitual.
 
b)      No serà aplicable a segones residències i/o d’altres habitatges que es puguin disposar en el municipi.  Tampoc

les que romanguin tancades i/o buides.
 
c)      Quan el sol·licitant de la subvenció no sigui propietari o llogater  de l’habitatge,  i aquest estigui a nom d’un

familiar consanguini ascendent o descendent de 1r. grau. Tampoc seran objecte de subvenció els casos en que
el beneficiari sigui llogater i no se li repercuteixi l’import de l’IBI.

 
d)     Quan el valor cadastral de totes les propietats urbanes i rústiques, exclòs l´habitatge habitual,  sigui superior a

30.000 Euros.
 
 
Factors correctors:
 
Les sol·licituds seran estudiades individualment per la treballadora social, el que permet l’aplicació de mecanismes
correctors en funció de determinades circumstàncies socio-familiars i econòmiques del sol·licitant, o bé el seu nucli
de convivència.
 
Així doncs, actuaran com a factors correctors, els següents:
           
a)       POSITIUS pel sol·licitant:
 
- Aquelles persones que es trobin en circumstàncies transitòries i/o temporals de necessitat que suposin disminució
dels seus ingressos econòmics (pendents de pensió, perceptors de RMI, subsidis familiars...), i/o circumstàncies
especials que ho facin aconsellable,  mitjançant  informe tècnic.
 
- Deducció del total de la renda personal o del nucli de convivència, les despeses de lloguer , derivades de
malaltia,  ingressos residencials i d’altres de component sociosanitari i econòmic que pugui apreciar-se mitjançant
informe tècnic.
 
 
5. Import
 
 
L´import de l´ajut serà el 25 % del rebut de l´IBI 2005.
 
 
6. Circuits
 
Les demandes i sol·licituds hauran de formular-se segons model estàndard, a Serveis Socials Municipals.
 
Termini :
 
Període de sol·licituds:  FINS A 30 D´OCTUBRE 2005
Les sol·licituds s’acompanyaran amb la següent documentació:
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§         Fotocòpia del DNI del sol·licitant.
§         Fotocòpia dels justificants d’ingressos de la unitat familiar:

- Certificat de totes les pensions emès per INSS o organisme corresponent.
-  Declaració/ns de la renda  de 2004  o certificat  d´imputacions emès per l’agència tributària.
-  Certificat d’atur dels majors de 16 anys.

§         Fotocòpia de justificants de despeses de l’habitatge.
- Títol de propietat o rebut  i contracte de lloguer, segon els cas.
-  Rebut IBI 2005
-  Rebut hipoteca

§          La regidoria de Serveis Socials podrà demanar tota aquella altra documentació que cregui necessària per
acreditar els termes de la demanda.

 
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé, en tot cas... perdoni, Sra. Garcia.
 
SRA. GARCIA.- Sí, per fer explicació de vot, només dir que nosaltres en aquest punt, com ja hem dit anteriorment,
creiem que aquestes ajudes són insuficients per molt que el Sr. Batet hagi dit que és la primera vegada, doncs, que
es subvencionen unes ordenances fiscals, creiem que la quantitat de persones que es poden beneficiar d’aquesta
ajuda és molt baixa i si que realment sempre és millor una mica que res, però realment la quantitat és insuficient i
per bonificar aquest import, pués, més valdria revisar-ho i mirar realment el que s’està bonificant.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé, entenem la seva argumentació, dir-li que a nosaltres... Perdoni, Sr. Caballero,
volia intervenir? Perdoni.
 
SR. CABALLERO.- No, simplement fer el comentari, doncs, de què la votació ha estat en la mateixa línia, doncs,
que en el tema, doncs, de les ordenances fiscals, perquè entenem que va tot en un lot conjunt. Evidentment tots ens
sumaríem al que voldríem més subvencions, són unes subvencions que considerem insuficients, però que com a
mínim han tingut la iniciativa del propi govern sense esperar a què al discutir pressupostos es demanessin aquest
tipus de subvencions, per com a mínim intentar compensar l’increment que hi ha hagut d’impostos per damunt del
que és habitual. De totes maneres voldríem més subvencions i per tant aquest és el motiu d’abstenció, en la mateixa
línia, doncs, que vam fer en el tema, doncs, d’ordenances fiscals.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció més?
 
Bé, doncs jo només per acabar volia dir que, bé, que nosaltres compartim el que les subvencions són  insuficients,
és a dir, ens agradaria, ens agradaria poder augmentar les quantitats i és cert, totalment cert i per tant també
compartim, de què el col·lectiu que es pugui beneficiar potser no és molt nombrós, però en tot cas hem fet un
esforç perquè almenys sí que cobreix aquells que més necessitat en tenen i nosaltres hem entès que, com ha dit, per
iniciativa del propi govern, l’increment que hi ha hagut, el que s’havia de salvar és realment casos en què realment
hi hagués dificultats econòmiques greus per poder fer front a lo que és l’increment dels impostos. Per tant, per això
hem fet aquestes bonificacions. Amb tot, si la situació econòmica no fos la que fos, evidentment compartiríem
perquè ens agradaria poder-la ampliar, per això nosaltres destaquem, és un primer pas, potser és insuficient, però
en tot cas és fins a on podem arribar en aquest moment. I que sí que és veritat que si quantitativament potser no
afecta a molta gent, qualitativament afecta a aquells més necessitats.
 
Dit això, si no hi ha cap més intervenció, donaríem per finalitzada la sessió. Moltes gràcies.
 
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a ¾ de 10 del vespre i s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
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DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 23 folis núm. 363558 C  a  núm. 363580 C ambdós
inclosos.
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A la Ciutat de Valls, essent les 8 del vespre del dia 29 de novembre de 2004, es reuneix a la Casa Consistorial el
Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte.
Presideix l’alcaldessa Sra. Dolors Batalla Nogués i assisteixen els senyors Josep Maria Manresa Ferrater, Carme
Mansilla Cabré, Martí Barberà Montserrat, Albert Batet Canadell, Eduard González Ribas, Jordi Rius Jové, Roman
Galimany Solé, Raül Tondo Bravo, Francesc Moreno Espinosa, Jordi Armengol Bertran, Bonaventura Camps
Sanromà, Núria Segú Ferré, Joan Canela Coll, Jaume Lluís Pros Fernández, Raquel Romero Escovedo, Josep
Ramon Moreno Martos, Andreu Fernández Mateu, Lídia Garzón Escarré, Francesc Caballero Ristol i Aida Garcia
Secall.
 
Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció
Bonet Casanova.
 
Es procedeix a la transcripció literal íntegra de l’acta de la sessió, segons acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament en
la seva sessió de 2 de novembre de 2004.
 
 
SRA. ALCALDESSA.- ... en l’ordre del dia d’avui hi hauria, si els diferents grups polítics així ho consideren
oportú, la introducció de dues mocions per la via d’urgència. Una en concret és una moció presentada pel grup
municipal del PSC, a la qual s’adheririen la resta de grups polítics, que és una moció contra les joguines que
fomenten la violència, el racisme i la xenofòbia. I després n’hi havia una altra que, si els hi sembla bé, entendríem
que presentada per tots els grups polítics, que seria una moció contra la violència de gènere i que fonamentalment,
doncs, el motiu és, com saben, doncs, perquè fa poc s’ha celebrat el dia internacional contra la violència de gènere.
 
Si els hi sembla bé, introduiríem aquests dos punts en l’ordre del dia. S’aprova? Sí? Molt bé.
 
S’acorda per unanimitat introduir aquests dos punts per urgència a l’ordre del dia.
 
PRIMER.-  Aprovació actes sessions anteriors
 
SRA. ALCALDESSA.- Doncs, passaríem al primer punt que és l’aprovació de les actes de les sessions anteriors.
En tot, Sr. secretari, si ens pot dir de quins dies són, perquè a l’acta no diu quins són en concret.
 
SR. SECRETARI.- Hi ha l’acta de la sessió ordinària del 13 de setembre, l’acta de la sessió ordinària del dia 4
d’octubre, l’acta de la sessió ordinària del dia 2 de novembre i l’acta de la sessió extraordinària del dia 15 de
novembre.
 
SR. ALCALDESSA.- S’aproven?
 
SR. FRANCESC MORENO.- En el nostre cas s’aprovarien totes excepte la del dia 15 de novembre, de la qual ens
abstenim.
 
 
En conseqüència s’aprovern per unanimitat les actes de les sessions ordinàries dels dies 13 de setembre, 4
d’octubre, 2 de novembre i l’acta de la sessió extraordinària del dia 15 de novembre, s’aproven per 13 vots a favor
dels regidors dels grups municipals de CiU, ERC, PP i la CUP i 8 abstencions dels regidors del grup municipal del
PSC
 
SEGON.- Donar compte de les següents resolucions:
 
Alcaldia
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 303/04 al núm. 327/04 ambdós inclosos.
 
Junta de Govern
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la Junta de Govern de la sessió de 25 d’octubre a la de 15
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de novembre, ambdues incloses.
 
Medi Ambient
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Medi Ambient de la núm. 265/04 a
la núm. 302/04 ambdues incloses.
 
Promoció Econòmica, Comerç i Turisme
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Promoció Econòmica, Comerç i
Turisme de la núm. 369/04 a la núm. 401/04 ambdues incloses.
 
Urbanisme, Planejament i Obres
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada d’Urbanisme, Planejament i Obres de
la núm. 344/04 a la núm. 365/04, ambdues incloses.
 
Seguretat Ciutadana i Protecció Civil
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Seguretat Ciutadana i Protecció
Civil de la núm. 199/04 a la núm. 217/04 ambdues incloses.
 
Recursos Humans, Organització i Informàtica
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Recursos Humans, Organització i
Informàtica de la núm. 241/04 a la núm. 264/04 ambdues incloses.
 
Serveis Socials
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Serveis Socials de la núm. 50/04 a
la núm. 53/04 ambdues incloses.
 
Via Pública, Serveis Urbans, Tècnics i de Manteniment
 
El Plenari es dóna per assabentat de les resolucions de la regidoria delegada de Via Pública, Serveis Urbans,
Tècnics i de Manteniment de la núm. 91/04 a la núm. 119/04 ambdues incloses.
 
TERCER.- Nomenament de representants als Consells Escolars del CEIP Enxaneta i del CEIP Eugeni
d’Ors.
 
SRA. ALCALDESSA.- I passaríem, així, al tercer punt de l’ordre del dia, que és el nomenament dels representants
als Consells Escolars del CEIP Enxaneta i del CEIP Eugeni d’Ors.
 
S’aprova la proposta? Votació?
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per 13 vots a favor dels regidors dels grups municipals de CiU, ERC, PP i
la CUP i 8 abstencions dels regidors del grup municipal del PSC, adoptant-se el següent acord:
 
Havent-se produït alguna baixa en els representants municipals a Consells Escolars, s’han d’efectuar els oportuns
nomenaments. 
 
Atès que d’acord amb l’art. 2.2 del Decret 317/2004, de 22 de juny, pel qual es regulen  la constitució i composició
del consell escolar, l’Ajuntament ha de nomenar un regidor o representant en els consells escolars dels centres
docents públics, el Ple adopta el següent acord:
 
 
PRIMER:  Designar com a representants d'aquest Municipi en els Consells Escolars que s’esmenten:
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Consells escolars:
CEIP ENXANETA: Sr. Francesc Murillo Galimany.
CEIP EUGENI D’ORS: Sra. M. Carme Ferrando Marco
 
 SEGON:  Comunicar aquest acord als Regidors i entitats afectats, per al seu coneixement i efectes.
 
SRA. ALCALDESSA.- Algú vol fer ús de la paraula, d’explicació, no?
 
SRA. MANSILLA.- Sí, voldria aprofitar el punt per agrair molt la important tasca realitzada pel Sr. Josep
Fernández com a membre del Consell Escolar CEIP La Enxaneta, en nom de la regidoria i de tot el Ple o com a
mínim de l’equip de govern, vull agrair, doncs, aquest any i mig que ha sigut un interlocutor molt important entre
l’escola i les seves necessitats i aquest Ajuntament.
 
 
QUART.- Aprovació inicial expedient de modificació de pressupost 7/2004 de suplement de crèdit per
transferències.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 4t punt, que és l’aprovació inicial de l’expedient de modificació de
pressupost 7/2004, de suplement de crèdit per transferències.
 
S’aprova? Sr. Bonaventura?
 
SR. CAMPS.- Sí, nosaltres votarem afirmativament, però de forma molt breu només volia fer una observació,
sobretot perquè fa algo més d’un any vaig prometre que la faria en aquest Plenari, per tant la vull fer. Concretament
va ser en el Plenari de 29 de setembre de l’any passat, que també en aquest punt de modificació de partides, vostè,
Sr. Batet, em va dir que si en un pressupost es feien modificacions de partides era perquè aquest pressupost no
s’havia executat correctament i que en un pressupost ben fet no s’han de fer modificacions de partides. Ho dic
textualment. Simplement ho dic perquè quedi constància de què avui es fan aquestes modificacions de partides, que
em sembla correcte i que és absolutament habitual i normal i lògic de què durant l’any se’n facin. Simplement una
mica per esmenar la plana.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la memòria del regidor de l’àrea de serveis econòmics, que justifica la conveniència de la modificació del
pressupost en vigor, per donar cobertura a les despeses que es detallen.
 
Vist el disposat al R.D. 500/90 art. 40.2, art. 172 al 182 del RDLeg.2/2004 de 5 de març, i art. 11.2 de les Bases
d’Execució del Pressupost de 2004, i legislació con cordant.
 
Vistos els informes de Secretaria i d’Intervenció, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar el següent suplement de crèdit del pressupost del present exercici, amb el finançament que en
cada cas s’especifica:
 
TRANSFERÈNCIES DE CRÈDIT
 
MINORACIONS
 

Partida Detall Inicial Modificats Definitiu
30104 0110 310 Interessos bancaris 620.000,00 -63.000,00 557.000,00
30104 0115 310 Interessos operació tresoreria 135.000,00 -40.000,00 95.000,00
   103.000,00  

 
AUGMENTS
 

Partida Detall Inicial Modificats Definitiu
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 10103  62290  22601 Promoció ciutat 50.000,00 8.600,00 58.600,00
30202    2221       214 Reparació vehicles

policia
3.000,00 5.000,00 8.000,00

 30302 12131       216 Manteniment
informàtica

45.000,00 9.000,00 54.000,00

 30303  12111       202 Lloguer serveis socials 10.000,00 7.400,00 17.400,00
 30402  12111   22602 Web municipal 5.000,00 4.000,00 9.000,00
 30402  12110   22602 Publicitat i

subscripcions
28.000,00 2.000,00 30.000,00

 40202    5331   22609 Medi ambient 2.500,00 1.500,00 4.000,00
 40302    5131   22707 Transport urbà 178.300,00 7.000,00 185.300,00
40402     9112   46800 Conveni EMD

Picamoixons
47.300,00 12.000,00 59.300,00

40402     9112   22100 Electricitat Picamoixons 8.500,00 3.000,00 11.500,00
40304     4340   22101 Consum aigua edificis 35.000,00 5.000,00 40.000,00
40308     4541       219 Manteniment festes 10.000,00 11.100,00 21.100,00
40306     4331   22100 Electricitat enllumenat 2125.000,00 13.400,00 228.400,00
40306   4541     22100 Electricitat festes 12.000,00 14.000,00 26.000,00
   103.000,00  

 
 
SEGON:  Exposar al públic aquest acord per un termini de 15 dies, per tal de que els interessats puguin presentar
les al·legacions i reclamacions que creguin oportunes. Cas de que no se’n presenti cap, s’entendrà definitivament
aprovat, i es procedirà a la publicació de la modificació, resumida per capítols, en el BOP.
 
 
CINQUÈ.- Aprovació inicial de la modificació del Pla general sector Palau de Reig de Dalt.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 5è punt de l’ordre del dia. En aquest cas proposaríem, de fet almenys
l’explicació fer el 5è i el 6è punt conjuntament, atès que es tracta de temes relacionats.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista  la  proposta de modificació puntual de la normativa del Pla General d’ordenació municipal de Valls, a
l’àmbit del Sector Palau de Reig de Dalt, interessada per l’Institut Català del Sòl.
 
Vistos els articles  70, 71, 74, 83,  94  de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, art. 3, 6 i concordants del
Decret  287/2003, de 4 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament parcial de la Llei 2/2002, de 14 de març,
d'urbanisme, 22.2.c i 47.3 de la llei 7/1985,  de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim  Local  i legislació
 concordant.
 
Vist l’informe emès pel Secretari  de  l'Ajuntament, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla General d’ordenació municipal de Valls, a l’àmbit
del Sector Palau de Reig de Dalt, amb les següents condicions:
 
1)      Informe mediambiental, el contingut cal que s’ajusti a l’art. 10 del D 287/2003, pel que fa a l’apartat 3.7 sobre

“el paisatge” cal que es faci un estudi acurat de les preexistències i una proposta de trasllat dels exemplars amb
interès, així com de protecció dels existents amb interès; cal descriure les mesures de protecció, correctores i
compensatòries a aplicar en la vegetació existent.

 
2)      Cal incloure l’agenda i l’avaluació econòmica i financera de les actuacions a desenvolupar, d’acord amb

l’apartat b de l’art. 59.1 L2/2002.
 
3)      Cal incorporar les previsions sobre la disponibilitat dels recursos hidrics i energètics.
 
4)      Cal incorporar els plànols de traçat de les xarxes bàsiques d’abastament d’aigua, de subministrament de gas i
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d’energia elèctrica, de comunicacions, telecomunicacions i de sanejament i les corresponents als altres serveis
establerts al pla, d’acord amb l’art. 59.1 apartat b) L 2/2002.

 
5)      Cal incorporar la redacció del text de les normes urbanístiques.
 
SEGON: La suspensió de llicències de parcel·lació, d’edificació, reforma, rehabilitació o enderrocament,
d’instal·lació  o ampliació d’activitats en l’àmbit de la modificació puntual del Pla General que siguin
incompatibles amb el nou planejament que s’aprova.
 
TERCER:  Exposar al públic aquest acord per un  termini  d'un mes, mitjançant  anuncis inserits en el Butlletí
oficial  de  la Província, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en un dels diaris de més divulgació en l’àmbit
municipal.
 
QUART: Sol·licitar l’oportú informe als organismes afectats per raó de llurs competències sectorials.
 
CINQUÈ.- Concedir audiència als ajuntaments l’àmbit territorial dels quals confini amb Valls.
 
 
SISÈ.- Conveni Incasòl.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista  la  proposta de conveni urbanístic entre l’Ajuntament de Valls i l’Institut Català del Sòl per dur a terme el
desenvolupament i execució d’un sòl industrial en el futur sector anomenat Sector Palau de Reig de Dalt.
 
Vistos els articles  98 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, art. 8 del Decret  287/2003, de 4 de
novembre, pel qual s'aprova el Reglament parcial de la Llei 2/2002, de 14 de març, d'urbanisme, 22.2.c i 47.3 de la
llei 7/1985,  de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim  Local  i legislació  concordant.
 
Vist l’informe emès pel Secretari  de  l'Ajuntament, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar el conveni urbanístic entre l’Ajuntament i l’Institut Català del Sòl per dur a terme el
desenvolupament i execució d’un sòl industrial en el futur sector anomenat Sector Palau de Reig de Dalt
 
SEGON:  Publicar aquest acord per un  termini  d'un mes, mitjançant  anuncis inserits en el Butlletí oficial  de  la
Província, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en un dels diaris de més divulgació en l’àmbit municipal.
 
Annex
 
CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE VALLS I  L’INSTITUT CATALÀ DEL
SÒL PER A L’EXECUCIÓ D’UNA ACTUACIÓ DE PROMOCIÓ DE SÒL INDUSTRIAL ANOMENADA
SECTOR PALAU DE REIG DE DALT, DEL TERME MUNICIPAL DE VALLS.
 
Reunits a la seu de l’Institut Català del Sòl, empresa pública de la Generalitat de Catalunya, d’una banda el senyor
Antoni Paradell i Ferrer, com a director de l’esmentada entitat, i d’altra banda la senyora Dolors Batalla i Nogués,
com a Acaldessa-presidenta de l’Ajuntament de Valls.
 
INTERVENEN
 
El primer en raó del seu càrrec, i en nom i representació de l’Institut Català del Sòl, entitat de dret públic de la
Generalitat de Catalunya, adscrita al seu Departament de Política Territorial i Obres públiques, creada mitjançant
Llei 4/80, de 16 de desembre, del Parlament de Catalunya, modificada per la Llei 4/2000, de 26 de maig.
 
La senyora Dolors Batalla i Nogués, intervé en raó del seu càrrec, en nom i representació de l’Ajuntament de
Valls.
 
ACTUEN
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El senyor Antoni Paradell i Ferrer, en qualitat de director de l’Institut Català del Sòl, per acord de govern de data
13 de juny de 2000.
 
La senyora Dolors Batalla i Nogués, actua com a Alcaldessa-Presidenta de l’Ajuntament de Valls, i en virtut de les
facultats que li atorga l’article 21.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local.
 
Els senyors compareixents es reconeixen mútua i recíprocament la capacitat legal necessària per tal de formalitzar
aquest conveni, per la qual cosa, tal com actuen,
 
EXPOSEN
 
I.-        Que l’Institut Català del Sòl i l’Ajuntament de Valls es manifesten interessats en el desenvolupament i
execució d’una actuació de promoció de sòl industrial en el futur sector industrial anomenat Sector Palau de Reig
de Dalt, del terme municipal de Valls.
II.-       Que la referida actuació afectarà a uns terrenys d’una superfície aproximada de 736.090 m2, que estan
degudament senyalitzats en el plànol que s’adjunta, els quals es consideren idonis per a dur a terme l’esmentada
promoció de sòl industrial.
III.-      Que per tal de possibilitar el desenvolupament d’aquest sector, caldrà realitzar una modificació puntual del
Pla General, la qual reclassificarà els terrenys com a sòl urbanitzable delimitat d’ús industrial. El sector industrial
es desenvoluparà a través d’un Pla parcial anomenat Sector Palau de Reig de Dalt i del Projecte d’urbanització
corresponent, que redactarà i executarà l’Institut Català del Sòl.
 
De conformitat amb els anteriors antecedents, els senyors compareixents, tal com actuen,
 
ACORDEN
 
PRIMER.-       L’Institut Català del Sòl i l’Ajuntament de Valls, acorden desenvolupar el sector industrial
anomenat Sector Palau de Reig de Dalt, del terme municipal de Valls.
SEGON.-        L’Institut Català del Sòl es compromet a formular i redactar la modificació puntual del Pla General,
que reclassificarà els terrenys com a sòl urbanitzable industrial i l’Ajuntament es compromet a tramitar l’esmentada
modificació puntual del Pla General.
Amb l’objectiu abans esmentat, i de conformitat amb la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, l’Ajuntament de
Valls i l’Institut Català del Sòl acorden que l’Institut Català del Sòl dugui a terme la gestió urbanística de
l’esmentat sector industrial, per la qual cosa s’acorda que l’Institut Català del Sòl sigui l’Administració actuant i
l’encarregada del Projecte de reparcel·lació i del Projecte d’Urbanització complementari mentre que l’Ajuntament
de Valls es farà càrrec de la tramitació de la corresponent modificació del Pla General. El sistema d’actuació serà el
de reparcel·lació en la modalitat de cooperació.
 
 TERCER.-      L’Ajuntament de Valls realitzarà les gestions que siguin necessàries per tal de facilitar la
implantació o adequació, en els terrenys de fora de sector, dels serveis (l’enllumenat públic, la telefonia, l’aigua
potable i el clavegueram) que garanteixin un dimensionat suficient per cobrir les necessitats de la urbanització de
dins del sector.
 
QUART.-        Els costos de les obres d’urbanització d’aquest sector, seran els que es preveuran en el Projecte
d’urbanització complementari que tramiti l’Institut Català del Sòl. En conseqüència, l’Ajuntament de Valls es
compromet a no exigir, de l’Institut Català del Sòl una inversió, en aquest sector, que faci que resultin excessives
les càrregues en relació a l’aprofitament previst, fent que l’actuació no sigui viable econòmicament.
 
CINQUÈ.-      Amb l’objecte de promocionar aquest tipus de sòl davant la mancança de sòl urbanitzat d’aquestes
característiques al terme municipal de Valls i atès que l’Institut Català del Sòl és una entitat de dret públic de la
Generalitat de Catalunya que promou les actuacions necessàries per tal de permetre una utilització de sòl d’acord
amb l’interès general, aquest Ajuntament es compromet a establir una subvenció equivalent a les despeses
econòmiques que es puguin derivar dels impostos que graven els terrenys mentre siguin propietat de l’Institut
Català del Sòl (IBI, IAE,...) i per la quantia resultant de les taxes derivades en la tramitació administrativa de
l’expedient. A aquests efectes caldrà que l’Ajuntament de Valls s’obligui a consignar-ho en la partida
pressupostaria corresponent.
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SISÈ.-             L’Ajuntament de Valls es compromet a rebre l’obra d’urbanització executada, un cop acabades les
obres per part de l’Institut Català del Sòl, d’acord amb el que estableixen els articles 40 i 45 del Decret 303/1997,
de 25 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament sobre mesures per facilitar l’execució urbanística.
En el cas que les obres s’executessin per fases, s’aplicarà la condició anterior a cadascuna de les mateixes,
procedint únicament, a la recepció de les obres corresponents a la fase finalitzada.
 
SETÈ.-            L’Ajuntament de Valls emetrà, a petició de l'Institut Català del Sòl, un certificat d’innecessarietat de
parcel·lació sempre que s’acompleixin les condicions fixades pel planejament pel que fa a les parcel·les afectades.
 
VUITÈ.-          Els terrenys, actualment classificats com a sòl no urbanitzable, existents entre el nou Sector
anomenat Palau de Reig de Dalt i el Sector S-1 del Palau de Reig, així com amb la carretera del Pla de Santa
Maria, hauran de desenvolupar-se en el futur per tal de completar el creixement urbanístic del Polígon Industrial de
Valls. L’Ajuntament té previst classificar, en la revisió del Pla General, en redacció, els terrenys esmentats
anteriorment com a sòl urbanitzable delimitat d’ús industrial.
           
L’Institut Català del Sòl es compromet a desenvolupar, com a Administració actuant, en la mesura de les
necessitats de sòl industrial al municipi de Valls, el Sector que comprendrà els terrenys abans esmentats, mitjançant
la formulació dels oportuns instruments de planejament i gestió, així com la seva posterior execució.
 
NOVÈ.-          La validesa dels pactes continguts en aquest conveni per contenir competències del Ple de
l’Ajuntament de Valls segons la vigent legislació de Règim Local, requerirà la ratificació del Ple de l’Ajuntament
de Valls. Igualment, si s’escau, requerirà la ratificació del Consell d’Administració de l’Institut català del Sòl.
 
DESÈ.-            El senyor Antoni Paradell i Ferrer i la senyora Dolors Batalla i Nogués, tal com actuen, mostren la
seva plena conformitat amb el contingut d’aquest conveni, aprovant tots els seus punts, i obligant-se recíprocament
al seu compliment.
 
I, en prova de conformitat, els compareixents signen aquest document, per triplicat exemplar
 
L’ALCALDE – PRESIDENT                         EL DIRECTOR DE L’INSTITUT
DE L’AJUNTAMENT DE VALLS                            CATALÀ DEL SÒL
Dolors Batalla i Nogués                                              Antoni Paradell i Ferrer
 
 
 
SR. BARBERÀ.- Bé, en aquests dos punts que hem aprovat per consens, s’expressa la voluntat de l’Ajuntament de
Valls i de l’INCASOL, del Departament de Política Territorial, de desenvolupar i executar una actuació de
promoció de sòl industrial en el futur sector anomenat Palau de Reig de Dalt, per sobre del polígon actual.
 
L’actuació afecta uns terrenys d’una superfície aproximada de 736.090 m2. Una mica, per fer una mica
d’antecedents, el juny del 99 l’Institut Català del Sòl ja va redactar el programa d’actuació urbanística del sector
industrial Palau de Reig que preveia el desenvolupament del sòl que abarcava l’esmentat... és a dir, el document
que marcava tres sectors: el sector 1, el sector 2 i el sector 3. I a més a més es va fer en propietat una sèrie de
terrenys per poder fer una instal·lació que va beneficiar a tots aquests 3 sectors, que seria un interceptor d’aigües
pluvials. Comento això perquè aquesta modificació es fa en un sector a on l’INCASOL, l’administració pública, ja
és propietari majoritari dels terrenys que són de sòl agrícola.
 
Aleshores, ens ha arribat mitjançant la col·laboració de l’administració de la Generalitat i la municipal una petició
d’una empresa que ja tenim instal·lada aquí a Valls, que concretament és IKEA IBÉRICA, SA, que està a Valls i
que bueno, té un centre de distribució importantíssim aquí, que d’aquí subministra part de França, Espanya i
Portugal. Aquesta empresa ha manifestat políticament a la Generalitat i a l’Ajuntament la voluntat d’ampliar la
seva superfície i una mica s’ha detectat, doncs, que els sectors 2 i 3 que estan per desenvolupar i una part del sector
1 que està per desenvolupar, no tenen les característiques suficients per donar resposta a aquesta demanada. D’aquí
ve l’entesa entre l’Ajuntament i l’administració de la Generalitat, l’INCASOL, Departament de Política Territorial,
per poder fer aquesta modificació, ampliar el sòl industrial, no només per IKEA sinó per altres indústries que es
puguin establir a Valls i una mica donar resposta a aquesta implantació que sens dubte és molt important per Valls.
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Aquesta implantació està prevista en una primera fase amb una inversió de 60 milions d’euros i una oferta de
treball de llocs fixes d’unes 150 persones, i una segona fase de 30 milions d’euros i una ampliació d’un centenar de
llocs de treball directes més.
 
Aleshores, en el conveni també es reflexa la voluntat expressada per INCASOL de continuar desenvolupant aquells
terrenys que en el seu voltant, entre la carretera del Pla, el camí de Vilafranca i aquesta modificació, queden encara
classificats com a rústics i que, bueno, doncs el Ple decidirà si amb la voluntat de la revisió del Pla General ja es
requalifiquen com industrials, però que la gran part de propietat ja també és de l’INCASOL.
 
Aleshores, una mica, doncs, el tràmit legal que s’ha de fer, ara el que fem és l’aprovació inicial de la modificació
puntual del Pla General. I aquí acabaria l’exposició.
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha alguna intervenció més? Donem per aprovat els... Sr. Moreno?
 
SR. FRANCESC MORENO.- Només dos qüestions. Una consideració absolutament coincident, tal i com ja vam
manifestar en la comissió informativa i per informacions que les darreres setmanes hem pogut obtenir, i és, bé,
sumar-nos-hi al criteri, al sentit de què l’acord d’avui no és més que la conseqüència d’una bona notícia per a la
nostra ciutat. Conseqüència de, bé, d’una sèrie de factors que feliçment estan confluint en pro del desenvolupament
industrial de la nostra ciutat i per tant, doncs, bé, el nostre vot favorable és en aquest sentit com no podia ser d’una
altra manera.
 
I feta aquesta consideració absolutament coincidents amb les gestions que ha fet el govern en aquest tema, fer una
segona consideració en el sentit de què també aquesta decisió comporta algun risc. Sortosament també les decisions
decisives i importants comporten riscos i que això ens obliga a estar en alerta a prevenir possibles conseqüències
d’aquests riscos. Ja quan es va implementar la primera fase d’IKEA i amb la previsió que es feia de tota la
implantació industrial als tres sectors del Palau de Reig, ja es preveia la urgent necessitat de dotar de millors
infrastructures, sobretot de comunicació en aquella zona, perquè s’incrementaria. Ara amb aquesta nova dotació
aquesta necessitat encara es fa molt més urgent. Per tant, avui només en clau de consideració, de posar en
coneixement del govern la preocupació del nostre grup i esperonar i manifestar la nostra total col·laboració a
preveure totes les gestions que siguin necessàries a fi i efecte de minimitzar al màxim aquest tipus de riscos. No
entraré ara, segur que vostès m’entendran, no? Que segurament hi han solucions alternatives, no dissenyades encara
en aquest moment, que s’hauran de contemplar en el Pla General i que van vinculades a altres debats que avui
tampoc és el moment de plantejar-ho, però confiem que el govern estigui a l’aguait d’aquests temes i que prengui
les iniciatives que consideri més oportunes perquè aquests riscos que es donen, sortosament, riscos que es donen
puguin ser minimitzats en la mesura del possible i de nou, doncs, tornem a manifestar la nostra total col·laboració
a col·laborar en el disseny d’aquestes mesures.
 
SRA. ALCALDESSA.- Molt bé. Jo només per acabar, pues, dir que sí, que efectivament l’esment al que vostè ha
fet referència és real, que s’està contemplant, per tant en el seu moment, pues, ja es debatrà, com diu, en la revisió
del Pla General, etc., també s’ha de parlar amb el que és la Direcció General d’Urbanisme, s’ha tingut ja alguns
canvis d’impressions amb l’empresa en aquest sentit, pel que fa a infrastructures alternatives a la viària i per tant,
doncs, hi anirem treballant.
 
Jo, només per acabar, em sembla que... bueno, primer agrair el consens que hi ha sobre aquest tema i em sento en
l’obligació de dir públicament i per tant que consti en acta en aquest Ple, que he d’agrair, pues, la col·laboració
que hi ha hagut per part de l’INCASOL i també en concret del conseller Nadal de Política Territorial i Obres
Públiques, perquè hem de dir amb tota claredat de què Valls estava competint amb una altra ciutat del sud de
França i per tant si quan ens vam donar compte, fruit de les reunions amb aquesta empresa, vam veure que
l’element clau i decisiu per fer que aquesta inversió vingués aquí i no anés a França era el calendari, i per tant, a
partir d’aquell moment, quan així ho vaig comunicar al conseller, doncs, es va posar a la nostra disposició i ha fet
molta feina i em consta, i per tant l’INCASOL també perquè això fos possible.
 
Per tant, em sembla que és de justícia reconèixer públicament això i aquesta feina.
 
 
SETÈ.- Aprovació de la denominació de la plaça de nova creació dins la Unitat d’Actuació del Vilar.
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SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 7è punt, que és l’aprovació de la denominació de la plaça de nova
creació dins la unitat d’actuació del Vilar.
 
S’aprova? Sí?
 
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
Atès que s’ha de procedir a aprovar la denominació de la Plaça de nova creació a la U.A. El Vilar, situada entre els
Carrers Prat de la Riba, Sant Antoni Maria Claret i  Lluís Homs.
 
Vist l'informe emès per part de l'IEV segons el qual es proposa donar el nom de Plaça de la Vil·la Romana per
aquest nou espai, ja que en aquest espai hi ha les restes de l’esmentada construcció.
 
El Ple adopta el següent acord:
 
1.- Aprovar la denominació de "Plaça de la Vil·la Romana" a la nova Plaça on es troben situades les restes
arqueològiques d'una residència d'origen  romà dins la Unitat d'Actuació del Vilar.
 
2.- Fer trasllat d'aquest acord a l'IEV, l'Àrea d'Urbanisme, el Departament de Rendes i la Regidoria de Relacions
Ciutadanes.
 
 
 
VUITÈ.- Aprovació inicial de la modificació dels estatuts del Consell Municipal de Comerç.
 
SRA. ALCALDESSA.- Passaríem, doncs, al 8è punt, que és l’aprovació inicial de la modificació dels Estatuts del
Consell Municipal del Comerç.
 
S’aprova?
 
SRA. ROMERO.- Anunciar que el nostre vot serà favorable i ens felicitem perquè s’hagi recuperat aquest espai de
debat, tot esperant que les propostes del seu Consell siguin dutes a terme amb el major suport i celeritat per part de
l’equip de govern, pel bé del comerç de la nostra ciutat.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sr. González?
 
SR. GONZÁLEZ.- Bé, jo també donar les gràcies per les aportacions fetes en aquest cas per la Unió de Botiguers i
per la col·laboració dels diferents grups polítics, que, doncs, bé, tothom hi ha col·laborat i ha fet les seves
aportacions, perquè, doncs, el Consell Municipal de Comerç sigui, doncs, més àgil i en aquest context, doncs,
d’anàlisi i debat, doncs, també el comerç en surti beneficiat, no? i que les relacions entre Ajuntament i comerç,
sigui àgil, doncs, i sigui beneficiós.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
Vista la proposta de modificació Reglament del Consell Municipal del Comerç de Valls.
 
Atès que el Consell Municipal del Comerç és un òrgan complementari de l’organització municipal de l’Ajuntament
de Valls, i que té la naturalesa de Consell Sectorial de participació.
 
Atès que d’acord amb l’art. 114.3.b del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de
la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, per a la creació i regulació dels òrgans complementaris es
requereix el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació.
 
Vista  la  legislació  aplicable,  especialment  els   arts.  22.2.d,  49  i 70.2 de la Llei 7/1985; i legislació
concordant,   62 i ss. del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei
Municipal i de Règim Local de Catalunya, així com els articles 34 i següents del Reglament Municipal de
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Participació ciutadana, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER:  Aprovar  inicialment la modificació del Reglament del Consell Municipal del Comerç de Valls, d’acord
amb el redactat que s’adjunta com annex a aquest acord:
 
SEGON.  Exposar-lo  al  públic per un termini  de  30  dies, mitjançant anuncis inserits en el B.O.P., en el
D.O.G.C., i en un diari de la Província.
 
TERCER:  En  el cas de que no es presentin  al·legacions  ni reclamacions esdevindrà definitivament aprovat,
procedint-se a la publicació del seu text íntegre en el B.O.P.
 
 

PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT DEL
CONSELL MUNICIPAL DE COMERC DE VALLS

 
 
OBJECTE
 

rticle 1r.
a). El Consell Municipal de Comerç de Valls, com a òrgan de participació, té per finalitats les d'informació,
proposta, consulta i assessorament en el desenvolupament de polítiques i iniciatives que afectin al sector comercial.
Tanmateix podrà elevar recomanacions i propostes referents a aquest sector a qualsevol administració o institució,
mitjançant l'àrea de Desenvolupament, el Govern Municipal i el Ple de la corporació si s'escau.
b). El Consell Municipal de Comerç es configurarà en un marc d'anàlisi i debat de la problemàtica comercial de
Valls, per tal de col·laborar en la recerca de les solucions més adients per al sector.
c). El Consell Municipal de Comerç es constitueix en comissió de seguiment del POEC, i rebrà el suport de
l’Oficina d’atenció al comerç que el gestionarà durant la seva vigència.
d). Malgrat el caràcter consultiu del Consell Municipal de Comerç respecte al desenvolupament de polítiques
comercials municipals, aquest podrà assumir responsabilitats executives en els casos de projectes o programes
promoguts pel propi Consell que resultin aprovats en el seu plenari i gaudeixin dels recursos materials, humans,
econòmics i financers necessaris, ja siguin per aportació dels seus membres o be per la captació de recursos
externs.
En aquest cas, els ingressos i despeses que generi l’encàrrec de gestió seran objecte de fiscalització i
comptabilització per part de l’Ajuntament o algun del seus Organismes Autònoms, imputant-se íntegrament en el
pressupost d’aquests últims.
 
FINALITATS
 

rticle 2n.
El Consell Municipal de Comerç tindrà les següents finalitats:
a). Ser el marc de debat i de consulta respecte al projectes, propostes, normatives i reglaments  que afectin
directament al sector comercial urbà, en especial al que fa referència a:

I. Modificacions del POEC.
II. Noves implantacions de mitjanes o grans superfícies.
III. Ordenances municipals i bases reguladores.
IV. Urbanisme terciari.
V. Urbanisme comercial.

En tots aquests casos, mes altres que li pugui delegar l’Ajuntament de Valls, el Consell serà requerit per a emetre la
seva opinió o valoració, que serà consultiva però no vinculant.
b) Proposar a l'Ajuntament, mitjançant l'àrea de Desenvolupament o l’Institut Municipal de Promoció Econòmica i
a la resta d’entitats i associacions representatives d’altres administracions, sectors o col·lectius:

I. Aquelles mesures necessàries per al desenvolupament de les activitats comercials, per tal de racionalitzar
l'estructura comercial de la ciutat.
II. La realització d'estudis sectorials.
III. L'explotació de la informació i documentació que puguin aportar els membres del Consell, amb l'objectiu
d'impulsar iniciatives que potenciïn el comerç.
IV. Accions de promoció comercial que es vulguin endegar a la ciutat.
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V. L'organització de congressos, exposicions i debats relacionats amb el sector. Promoure i patrocinar aquestes
activitats i cooperar-hi.
VI. Dur a terme estudis, informes i enquestes de caràcter comercial, tant territorial com sectorial, i difondre-les
si s'escau.
VII. La posada en marxa de programes de formació i reciclatge comercial relacionats amb el sector. Col·laborar
amb l'Ajuntament en el camp del foment de l'ocupació i de la formació professional específica per al sector
comercial.
VIII. Propostes, suggeriments o informes a la fi d'implicar i participar a d'altres administracions o entitats
d'àmbit superior al municipal.
IX. Qualsevulla altra finalitat similar a les indicades i que el Consell consideri convenient per a la consecució
dels objectius que s'ha fixat.
X. Propostes de fórmules alternatives per a la creació, desenvolupament, formació i reconversió del sector
comercial perquè les faci arribar a altres àrees de l'Ajuntament o a altres institucions públiques.

c) Col·laborar amb l'Ajuntament de Valls, si escau, en les campanyes que aquest pugui organitzar i que tinguin
incidència en el sector comercial.
d) Realitzar informes, no preceptius i no vinculants, respecte a assumptes municipals relacionats amb el sector del
comerç, a petició del Govern municipal o que el mateix Consell estimi convenient.
e) Difondre i promoure la formació i el reciclatge comercial entre els comerciants i els seus empleats.
f) Col·laborar en el manteniment del desenvolupament normal del tràfic comercial sota el principi de la bona fe i
impulsar fórmules per trobar solucions als conflictes que es presenten entre comerciants i entre comerciants i
compradors.
g) Patrocinar i promoure campanyes publicitàries relatives a activitats comercials que es consideren convenients
per al conjunt del comerç de la ciutat.
h) Fer propostes als òrgans de Govern de la ciutat i a d'altres àrees, mitjançant I'àrea de Desenvolupament, que el
Consell consideri de gran importància per al comerç de la ciutat.
i) Impulsar l'establiment d'uns criteris sobre urbanisme comercial i els diferents àmbits d'aplicació que inclogui la
seva conservació, manteniment i seguretat.
j) La captació de finançament extern o aliè, be sigui d’altres administracions o de l’empresa privada, per a la
realització dels projectes o programes que impulsi o participi el Consell.
 
ÀMBIT D'ACTUACIÓ
 

rticle 3r.
Les funcions del Consell Municipal de Comerç es desplegaran en l'àmbit territorial del municipi de Valls i aquelles
altres establertes prèviament mitjançant un acord de cooperació.
 
COMPOSICIÓ i ÒRGANS
 

rticle 4t.
L’òrgan de govern i gestió del Consell es El Plenari del Consell Municipal de Comerç, format per:

a) President nat: l'alcalde-president de l'Ajuntament de Valls
b) President executiu: el regidor cap de l'àrea de Desenvolupament.
c) Sots-presidència 1a: el president de la Cambra Oficial de Comerç de Valls.
d) Sots-presidència 2a: el president de la UBV.
e) Vocals:

- Dos representants proposats per la Unió de Botiguers de Valls.
- Un representant del Mercat Central.
- Un representant del Gremi d'Hostaleria.
- Un representant del mercat de la roba i de la verdura.
- Un representant per a cadascun dels grups municipals amb representació al Ple de l'Ajuntament. En aquest

cas no caldrà que, el representant designat, tingui la condició de regidor.
- Un representant del Consell de Direcció de l'IMPE.
- Un representant de la Federació d'Associació de Veïns de Valls.
- Actuarà com a secretari tècnic i assessor el gerent de l'IMPE.

f) El nombre de membres del Consell no serà limitat: tanmateix la integració en el Consell de les entitats que
s'assenyalen en aquest article tindrà caràcter voluntari.
g) Secretari: el secretari del Consell serà el secretari general de la corporació o funcionari en qui delegui.
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NOMENAMENT DELS MEMBRES DEL CONSELL
 

rticle 5è.
a) Nomenament: els membres del Consell seran ratificats pel Ple a proposta del president executiu del Consell.
 
ORGANS AUXILIARS DE CONSELL
 

rticle 6è.
a) ). El Comitè executiu, format per:

-         El President Executiu.
-         1 Vice-president.
-         2 representants de les associacions comercials o gremials.
-         1 representant de cada partit polític amb presència al plenari municipal.
-         El secretari tècnic.

Les funcions del Comitè Executiu seran:
- les de la coordinació de les comissions o grups de treball.
- seguiment de projectes o programes.
- elaboració del Pla de treball que cada any ha d’aprovar el Plenari a l’inici de l’exercici.
- seguiment del Pla de Treball en curs.
- .../...

b) Comissions tècniques o de treball: dins del Consell Municipal de Comerç es podran constituir les comissions
tècniques que es consideri convenient per impulsar tasques o temàtiques concretes. Aquestes comissions tècniques
o de treball donaran compte de la seva feina al Plenari del Consell.
c) En qualsevol moment es podran incorporar nous membres al Consell. Admissió: la presidència, previ informe del
Consell, proposarà al Ple el nomenament dels nous membres del Consell, sempre que els sol·licitants reuneixin
aquests requisits:

I. Ser entitats que tinguin relació amb el sector del comerç de la ciutat i que defensin els interessos del sector
del comerç.
II. Que tinguin el seu domicili social a Valls, encara que excepcionalment s'hi podria incorporar alguna entitat la
seu de la qual estigui fora de la ciutat, ateses les seves característiques o vinculació al comerç local, per acord
majoritari del Consell.
III. Que estigui inscrita en el Registre d'Entitats de l'Ajuntament
IV. Tenir un nombre mínim de 20 socis o un 20% del total de comerços del sector que representa.
V. Es podran incorporar al Consell entitats d'àmbit territorial inferior a la ciutat o de sectors comercials
específics. Les entitats d'àmbit territorial inferior a la ciutat seran de barri o equivalent. Es podran incorporar
sectors comercials, encara que integrin un nombre total de comerços reduït, sempre que acreditin una trajectòria
activa mitjançant una memòria justificativa i no puguin ser representats per les entitats o associacions que
formen part del Consell.

d) La pèrdua de la qualitat de membre del Consell es produirà:
I. Per dissolució de l'entitat,
II. Per decisió pròpia, degudament comunicada al Consell.
III. Quan no assisteixi a les reunions del Consell durant un any.
IV. Per activitats contràries a aquestes normes i considerades molt greus, per decisió del mateix Consell.

e) Una vegada rebuda la corresponent sol·licitud d'admissió o renúncia, es presentarà a la primera reunió ordinària
del Consell, perquè aquest es manifesti al respecte abans d'elevar-lo al Ple de l'Ajuntament.
 
RÉGIM JURÍDIC. SESSIONS DEL CONSELL
 

rticle 7è.
I) El Plenari del Consell de Comerç es reunirà prèvia convocatòria del secretari del Consell, per ordre de la
presidència, que fixarà l'ordre del dia.
a) Sessió ordinària: cada 6 mesos. La convocatòria es farà amb 5 dies d'antelació.
b) Sessió extraordinària: quan es consideri necessari, a proposta de la presidència del Consell o a petició d'un terç
dels membres del Consell. La convocatòria es farà amb 48 hores d'antelació.
c) Informació prèvia: junt amb la convocatòria, o amb antelació suficient, s'enviarà a tots els membres del Consell
la documentació relativa als temes a tractar en la reunió del Consell. El mateix criteri se seguirà per a les
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convocatòries de les comissions tècniques o de treball.
d) Quòrum mínim d'assistència: per constituir vàlidament la reunió del Consell Municipal de Comerç caldrà
l'assistència, com a mínim, de més del 50% dels seus membres, i sempre la de la presidència o Sots-presidència i el
secretari.
e) Presa de decisions i quòrum de votació: el Consell Municipal de Comerç prendrà les seves decisions normalment
per consens. Quan això no sigui possible, es votarà i cada membre del Consell tindrà un sol vot. Les decisions del
Consell Municipal de Comerç, no tenen caràcter resolutori respecte a l'Ajuntament i vinculen als seus membres en
funció del compromís assolit. En cas de votació, les decisions es prendran per majoria simple i, en cas d'empat,
decideix el vot de qualitat de la presidència.
f) Convidats: a cada sessió del Consell la presidència podrà convidar les persones que es considerin convenient en
relació als punts a tractar, amb veu i sense vot. Així mateix, la presidència tindrà la facultat d'incorporar
puntualment al Consell la representació política i tècnica de l'Ajuntament que, en un moment determinat, cregui
d'interès per tractar temes puntuals.
g) Informació: la presidència vetllarà perquè s'enviï als membres del Consell la informació municipal adequada al
seu àmbit d'actuació.
II). El Comitè Executiu es reunirà  prèvia convocatòria del secretari tècnic, per ordre de la Presidència, que fixarà
l’ordre del dia.
a). Sessió ordinària cada 3 mesos.  La convocatòria es farà amb 5 dies d’anticipació.
b). Regiran les mateixes normes que per al Plenari del Consell.
 
FUNCIONS DEL PRESIDENT EXECUTIU
 

rticle 8è.
El president executiu del Consell exercirà les funcions següents:
a) Convocar i presidir el Ple del Consell.
b) Representar el Consell en els seus màxims termes.
c) Actuar com a lligam entre el Consell i l'Ajuntament.
d) Aquelles altres que no estiguin expressament atribuïdes al Ple del Consell.
e) El president podrà delegar funcions en els sots-presidents, els quals el substituiran en cas d'absència, malaltia o
vacant.
 
 
REGIM ECONÒMIC
 

rticle 9è.
La presidència executiva vetllarà perquè el Consell compti amb el suport tècnic i material necessari per a garantir-
ne el correcte funcionament.
Per al desenvolupament de les seves finalitats el Consell no disposarà de dotació econòmica pròpia, tota vegada que
es tracta d'una Entitat de tipus primordialment assessor i informatiu.
Per a la realització de projectes o programes impulsats o promoguts pel propi Consell que suposin una despesa o
inversió econòmica, aquesta provindrà per la subvenció o aportació de recursos per part dels membres que formen
el Consell en les quantitats o proporcions que estimi el propi Consell, aprovades a tal efecte.
 
D'acord amb l'expressat a l'article anterior, cap activitat del Consell, de qualsevol naturalesa, no tindrà finalitat
lucrativa pels seus membres.
Les despeses de funcionament del Consell aniran a càrrec del pressupost ordinari de l'IMPE, prèvia aprovació a
l'efecte del regidor delegat i la tramitació oportuna. Així mateix, l'IMPE facilitarà la tasca de gestió administrativa i
de suport que la pròpia activitat del Consell demani.
En el supòsit que el Consell dugui a terme activitats puntuals de promoció, l'Ajuntament participarà en el
pressupost de l'activitat en el tant per cent que en cada cas es determini, cobrint-se la resta amb la participació
d'altres organismes interessats i dels propis botiguers comerciants.
El domicili social de l'entitat es fixa a la Muralla de St. Antoni, 8, de Valls
 
DISSOLUCIÓ DEL CONSEL
 

rticle 10è.
El Consell es dissoldrà per acord del Ple de l'Ajuntament quan concorrin circumstàncies que així ho aconsellin.
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DISPOSICIÓ FINAL
 
Per tot el que no preveu aquest Reglament, s'estarà a la normativa que regeix a l'Ajuntament de Valls, que servirà
igualment de criteri interpretatiu.
 
 
NOVÈ.- Aprovació de la modificació dels estatuts del Consorci Localret.
 
SRA. ALCALDESSA.- Doncs, si queda aprovat, passaríem al 9è punt, que és l’aprovació de la modificació dels
Estatuts del Consorci Localret.
 
S’aprova?
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la proposta de modificació dels estatuts del Consorci local Localret en el que l’Ajuntament de Valls hi està
integrat com a ens consorciat.
 
Vist que l’Assemblea general del Consorci LOCALRET, en sessió de 31 de gener de 2004 va adoptar, entre
d’altres, l’acord de : “Notificar a tots els membres associats l’acord d’aprovació inicial dels estatuts i donar-los un
termini de tres mesos comptadors des de la recepció de la notificació perquè presentin, en el seu cas, les esmenes
que estimin convenients, amb el benentès que si no se’n presentessin, es donaria per aprovat definitivament l’acord
un cop transcorregut l’esmentat termini.”
 
Vist que la modificació dels Estatuts que es vol dur a terme significa una modificació de diversos articles del text
fonamentada en alguns casos en la modificació de la normativa de referència així com en l’experiència adquirida
des de l’any de constitució del Consorci per al funcionament dels òrgans de govern.
 
Vist que els criteris bàsics de modificació dels estatuts són els següents:
 
1)      Voluntat d’adequar la norma estatutària a noves exigències i demandes de l’organització, però intentant

conservar al màxim la voluntat fundacional del Consorci que s’expressa amb la definició general d’objectius i
finalitats i amb el peculiar i complex sistema de representació dels municipis en els òrgans de govern del
consorci. El criteri ha estat de mínima modificació.

 
2)      Mínima modificació dels objectius i finalitat del consorci.
 

S’han tret les referències directes al concurs del cable i la participació del consorci en òrgans i meses de
contractació derivats de la normativa del cable ja derogada.
S’incorpora una menció genèrica al foment de les TIC.
S’incorpora una referència especifica al projecte Administració Oberta de Catalunya.
El millora el redactat per tal d’assumir la representació en accions jurídiques en defensa dels interessos de les
entitats consorciades
S’habilita al consorci per a la prestació de serveis de telecomunicació.

 
3)      Òrgans de govern:
 

Es suprimeixen les Juntes de Demarcació com a òrgans de govern del Consorci, però es mantenen com
àmbits territorials per a la determinació de la representació i composició del òrgans de govern del Consorci i 
per a la formació de la voluntat (sistema de votacions) dels òrgans de govern.
L’Assemblea General funcionaria en règim de Plenari i de Comissió Delegada, amb la idea de que el Plenari
es reuneixi cada dos anys.
La Comissió Delegada de l’Assemblea general estaria integrada pel president, vice-presidents, consell
d’administració i els membres que ara integren les Juntes de Demarcació.
Es preveu la possibilitat d’ampliar els membres del Consell d’Administració fins un màxim de 28 membres
en front dels 16 actuals.
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Es crea la Comissió Executiva integrada pel President i els vice-presidents i amb l’assistència del Director
General i amb les funcions d’assistència a la Presidència en l’exercici de les seves funcions i la realització
del seguiment de la gestió ordinària del Consorci. Es preveu que es reuneixi amb una periodicitat mensual.

 
4)      Participació diputacions i consells comarcals.
 
a. Es proposa establir un mecanisme de relació especials amb les diputacions catalanes que comportaria dos
principals conseqüències:
 

La participació, amb però sense vot, de representants de les Diputacions en els òrgans de govern col·legiat
del consorci.
L’establiment d’un mecanisme de contribució econòmica en el funcionament del consorci mitjançant la quota
anual.

 
b. Igualment es proposa establir un mecanisme de relació estable amb els consells comarcals, per tal de millorar
l’acció i la relació del consorci amb els petits municipis.
 

Creació estatutària d’una comissió del consells comarcals
Elecció, entre els consells comarcals participants, d’un representant de dita comissió al Consell
d’Administració del Consorci i altres òrgans de govern col·legiat.
Participació dels consells comarcals a l’Assemblea General del consorci.
Establiment d’un mecanisme de contribució econòmica en el funcionament del consorci mitjançant la quota
anual.

 
5)      Altres qüestions que es proposen modificar.
 

Es regula estatutàriament la Comissió Especial de Compte en el termes que ha vingut funcionant fins ara
mitjançant acord de l’Assemblea.
Es perfecciona el redactat d’alguns articles referits al règim econòmic i financer del consorci.
S’estableix la vinculació del Director general mitjançant la figura del personal eventual de confiança.

 
Atès que examinades les modificacions dels estatuts proposades, les mateixes s’ajusten al que disposa el Reglament
d’obres, activitats i serveis dels ens locals i la resta de disposicions legals per a les que es regeixen els Consorcis.
 
Atès que l’article 322 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i
serveis dels ens locals preveu que la modificació dels estatuts del Consorci, amb l’acord previ del seu òrgan de
govern, ha de ser ratificada pels ens consorciats i acordada amb les mateixes formalitats  que per la seva aprovació.
 
Atès que l’article 313.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu que els acords per aprovar
i modificar els estatuts del Consorci s’han d’adoptar amb el vot de la majoria absoluta de membres de la
corporació, per la qual cosa, i en aplicació de l’article 22.2.p) de la Llei de bases de règim local, correspondrà la
seva aprovació al Ple de la Corporació de forma indelegable.
 
Per tot això  el Ple de la Corporació adopta el següent, ACORD:
 
1. APROVAR la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci local Localret, acordada per l’Assemblea
General del mateix en sessió plenària de 31 de gener de 2004 segons consta a l’expedient administratiu.
 
2. COMUNICAR l’adopció d’aquest acord al Consorci local Localret per al seu coneixement i efectes escaients.
 
 
DESÈ.- Moció del grup municipal del PSC en contra de les joguines que fomenten la violència, el racisme i la
xenofòbia
 
SRA. ALCALDESSA.- I ara hi hauria el 10è punt, que seria la moció... la té vostè, Sr. secretari? Si vol llegir el
títol, és que com que no està a l’ordre del dia...
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SR. SECRETARI.- Sí, és moció en contra de les joguines que fomenten la violència, el racisme i la xenofòbia.
 
SRA. ALCALDESSA.- Val. Sr. Pros?
 
SR. PROS.- Des del PSC presentem aquesta moció amb la intenció que l’Ajuntament de Valls es posicioni en
contra d’aquelles joguines que poden fomentar la violència, el racisme i la xenofòbia. En aquest cas, els acords que
es proposen no van en la línia de fer cap actuació més enllà de la del propi posicionament i és que encara que ho
volguéssim, en temes com aquest, poca cosa més podem fer des de l’Ajuntament. Però en tot, també pensem que és
bo que en qüestions ètiques, com ara aquesta, des de l’administració més propera als ciutadans i a les ciutadanes,
també ens hi pronunciem, si més no i ara que vénen unes dates en què tant el tió com els reis d’orient faran una
gran despesa en joguines, no serà sobrer aconsellar-los sobre quines són aquelles joguines que, segons la nostra
opinió, han d’evitar portar als nens i a les nenes pel seu contingut o simbolisme violent, racista o xenòfob.
 
És per això que demanem al Sr. secretari que abans d’aprovar la moció o, si és el cas, de passar-la a votació, que
faci lectura dels acords que es proposen, encara que només sigui del títol. Gràcies.
 
SR. SECRETARI.- Acords: L’Ajuntament de Valls acorda aconsellar als pares i als educadors que evitin comprar,
regalar o posar a l’abast dels nens i de les nenes qualsevol joguina o joc de:
 
1.      Caràcter o contingut racista o xenòfob. Tot i que és difícil trobar a les botigues joguines amb connotacions

racistes o xenòfobes, és clar que, molts nens i nenes tenen videoconsoles. Molts dels jocs que es comercialitzen
o que es poden descarregar a través de la xarxa Internet fomenten la creença d’una superioritat d’unes ètnies
davant unes altres. Cal fer entendre els nens i les nenes que totes les ètnies i cultures son iguals de respectables.

 
2.      caràcter o contingut bèl·lic. En aquest cas és, fins i tot difícil, no trobar a qualsevol botiga grans quantitats de

joguines que imiten diferents tipus d’armes. Cal educar els nens ensenyant-los les normes que volem que
imperin en la nostra societat. Una d’aquestes normes ha de ser l'absència de qualsevol tipus de violència. Els
problemes individuals o col·lectius no es poden solucionar amb l’ús de la força que donen les armes; sinó amb
la força de la raó.

 
3.      Caràcter o contingut violent amb els animals o la natura. Els nens i les nenes han de saber respectar des de ben

petits la resta d'éssers vius del planeta, així com qualsevol element de la pròpia natura. Si aprenen a respectar el
seu entorn els hi serà més fàcil aprendre a respectar-se ells mateixos i a respectar els demés.

 
La determinació de l’Ajuntament de Valls en contra de les joguines i els jocs bel·licistes o violents, així com el
conjunt d’acords adoptats amb aquesta moció, es donaran a conèixer, mitjançant l’enviament d’una còpia d’aquest
acord a:
 
-         Tots els instituts i totes les escoles vallenques.
-         Les Associacions de mares i pares de les escoles.
-         La resta de centres de educació o no reglada.
-         Entitats veïnals. 
 
Sotmesa la moció a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Jaume Pros Fernàndez, regidor del grup municipal del PSC, en representació dels regidors i de les regidores del
grup, presenta per la seva deliberació i aprovació si s’escau, en la propera sessió plenària de la Corporació, la
següent
 

MOCIÓ
 
Fins fa poc, la publicitat de les joguines, pràcticament es limitava al que comercialment s’anomena Campanya de
Nadal. No cal dir que, en una societat que pren el consum com a principal model de vida, aquest fet ja no es
produeix. Ara, qualsevol dia de l’any podem trobar publicitat de joguines a tot arreu.
 
Els nens i les nenes, de la mateixa manera que els adults, viuen immersos en un món ple de publicitat que els
provoca la necessitat de consumir.
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Tot i així, des d’aquests dies la publicitat destinada als infants s’ha multiplicat encara més.
 
Gairebé sense adonar-nos, ens acostem a l’època de l’any −les festes de Nadal− en què l’acte de regalar és poc
menys que una obligació.
 
És per això que, des del món adult, és necessari saber quines son aquelles joguines que poden dificultar que els
nostres infants siguin en el futur uns homes i unes dones amb uns valors socials basats en la igualtat, la solidaritat i
el respecte.
 
Des de l’ajuntament, com a administració pública més propera al ciutadà, no serà sobrer aconsellar els pares sobre
quines son les joguines que poden ser negatives a l’hora de  donar una formació adequada als vallencs i a les
vallenques del demà.
 

ACORDS
 

L’Ajuntament de Valls acorda aconsellar els pares i els educadors que evitin comprar, regalar o posar a
l’abast dels nens i de les nenes qualsevol joguina o joc de:
  
4.      Caràcter o contingut racista o xenòfob. Tot i que és difícil trobar a les botigues joguines amb connotacions

racistes o xenòfobes, és clar que, molts nens i nenes tenen videoconsoles. Molts dels jocs que es comercialitzen
o que es poden descarregar a través de la xarxa Internet fomenten la creença d’una superioritat d’unes ètnies
davant unes altres. Cal fer entendre els nens i les nenes que totes les ètnies i cultures son iguals de respectables.

 
5.      caràcter o contingut bèl·lic. En aquest cas és, fins i tot difícil, no trobar a qualsevol botiga grans quantitats de

joguines que imiten diferents tipus d’armes. Cal educar els nens ensenyant-los les normes que volem que
imperin en la nostra societat. Una d’aquestes normes ha de ser l'absència de qualsevol tipus de violència. Els
problemes individuals o col·lectius no es poden solucionar amb l’ús de la força que donen les armes; sinó amb
la força de la raó.

 
6.      Caràcter o contingut violent amb els animals o la natura. Els nens i les nenes han de saber respectar des de

ben petits la resta d'éssers vius del planeta, així com qualsevol element de la pròpia natura. Si aprenen a
respectar el seu entorn els hi serà més fàcil aprendre a respectar-se ells mateixos i a respectar els demés.

 
La determinació de l’Ajuntament de Valls en contra de les joguines i els jocs bel·licistes o violents, així com el
conjunt d’acords adoptats amb aquesta moció, es donaran a conèixer, mitjançant l’enviament d’una còpia d’aquest
acord a:
 

                                                        Tots els instituts i totes les escoles vallenques.
                                                        Les Associacions de mares i pares de les escoles.
                                                        La resta de centres de educació o no reglada.
                                                        Entitats veïnals. 

 
 
 
ONZÈ.- Moció presentada per tots els grups municipals sobre la violència de gènere
 
 
Passaríem, si no hi ha cap intervenció més, a l’11è punt de l’ordre del dia, que seria l’altra moció que hem introduït
contra la violència de gènere i que, com ja he dit, és fruit, perquè n’hem aprovat diverses en aquest Plenari, de la
Diada Internacional que es va fer contra la violència de gènere la setmana passada.
 
Si vol llegir, Sr. secretari, la introducció i només la part del compromís de l’Ajuntament?
 
SR. SECRETARI.- La violència vers les dones és avui un dels problemes més importants que té la nostra societat.
Un problema social que s’ha vingut exercint històricament i que, malgrat els avenços obtinguts en el camí vers la
igualtat entre sexes, es continua manifestant d’una forma cruent i reiterada.
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Les agressions de gènere, tant físiques i psicològiques com sexuals, constitueixen un greu atemptat contra els drets
humans i suposen un veritable obstacle pel desenvolupament d’una societat plena, lliure i democràtica. Malgrat les
nombroses campanyes de sensibilització, les resolucions i recomanacions fetes, tant per organismes nacionals com
internacionals, la violència contra les dones continua sent una realitat palpable.
 
Un any més, amb motiu de la diada internacional contra la violència de gènere, volem fer palesa la nostra
solidaritat amb totes les dones que pateixen qualsevol forma de violència. Per a poder modificar aquesta realitat cal
que tots i totes, individual i col·lectivament, denunciem tota mena de violència i ens comprometem en la solució
d’aquesta autèntica malaltia social.
 
Tots els governs locals, així com les entitats municipalistes, hem manifestat en moltes ocasions el nostre rebuig i la
nostra indignació davant la violència de gènere i hem reiterat el nostre compromís en la seva erradicació. Volem
encapçalar aquest sentiment ciutadà i fer una crida al conjunt de la societat perquè mostri el seu rebuig i perquè
col·labori activament en la erradicació de qualsevol tipus de discriminació.
 
Per tot això, s’acorda manifestar:
 
El compromís de l’Ajuntament de Valls de,
 
• lluitar enèrgicament contra la violència vers les dones, mitjançant un seguit de mesures on es concretin, d'una
forma integral, aquelles actuacions d’atenció a les víctimes que tenen com a objectiu la seva recuperació personal i
integració social
• promocionar i millorar aquelles mesures educatives, preventives i de sensibilització
• difondre els valors d’igualtat, de tolerància i de respecte entre tots els ciutadans i ciutadanes
 
SRA. ALCALDESSA.- Hi ha algú que vulgui fer alguna intervenció? Sr. Caballero?
 
SR. CABALLERO.- Sí. Anunciar el recolzament total a aquesta moció, tot i que voldria fer un petit aclariment, no
fos cas que es pogués malinterpretar el recolzament o no a altres mocions que s’havien presentat anteriorment en
aquest Plenari.
 
Entenem que està dintre el context del dia mundial de la violència de gènere i per tant és una moció a dedicar dins
d’aquest àmbit estrictament, però simplement recordar que des del PP estem més aviat en el sentit de creure en lo
que és... de creure, malauradament que no tinguéssim de creure en res, però, més aviat, de parlar quan parlen de
violència, de parlar de violència de família. Fer aquesta matisació perquè no hi hagués contradiccions amb altres
mocions que s’havien presentat anteriorment en aquest Plenari.
 
SRA. ALCALDESSA.- Sinó hi ha cap més intervenció, doncs, aleshores la donaríem per aprovada i passaríem al
punt 12, que seria el punt de precs i preguntes.
 
 
Sotmesa la moció a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 

MOCIÓ CONTRA LA VIOLÈNCIA DE GÈNERE
 
La violència vers les dones és avui un dels problemes més importants que té la nostra societat. Un problema social
que s’ha vingut exercint històricament i que, malgrat els avenços obtinguts en el camí vers la igualtat entre sexes,
es continua manifestant d’una forma cruent i reiterada.
 
Les agressions de gènere, tant físiques i psicològiques com sexuals, constitueixen un greu atemptat contra els drets
humans i suposen un veritable obstacle pel desenvolupament d’una societat plena, lliure i democràtica. Malgrat les
nombroses campanyes de sensibilització, les resolucions i recomanacions fetes, tant per organismes nacionals com
internacionals, la violència contra les dones continua sent una realitat palpable.
 
Un any més, amb motiu de la diada internacional contra la violència de gènere, volem fer palesa la nostra
solidaritat amb totes les dones que pateixen qualsevol forma de violència. Per a poder modificar aquesta realitat cal
que tots i totes, individual i col·lectivament, denunciem tota mena de violència i ens comprometem en la solució
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d’aquesta autèntica malaltia social.
 
Tots els governs locals, així com les entitats municipalistes, hem manifestat en moltes ocasions el nostre rebuig i la
nostra indignació davant la violència de gènere i hem reiterat el nostre compromís en la seva erradicació. Volem
encapçalar aquest sentiment ciutadà i fer una crida al conjunt de la societat perquè mostri el seu rebuig i perquè
col·labori activament en la erradicació de qualsevol tipus de discriminació.
 
Per tot això, s’acorda manifestar:
 
El compromís de l’Ajuntament de Valls de,
 
• lluitar enèrgicament contra la violència vers les dones, mitjançant un seguit de mesures on es concretin, d'una
forma integral, aquelles actuacions d’atenció a les víctimes que tenen com a objectiu la seva recuperació personal i
integració social
• promocionar i millorar aquelles mesures educatives, preventives i de sensibilització
• difondre els valors d’igualtat, de tolerància i de respecte entre tots els ciutadans i ciutadanes
 
La necessitat que, la resta d’administracions implicades,
 

• garanteixin i augmentin, segons les necessitats existents, els recursos necessaris per a la protecció,
l’atenció i la rehabilitació psicosocial de les víctimes de la violència de gènere: cases d'acollida, pisos pont,
centres d’urgència, centres de llarga durada.
• prioritzin polítiques integrals encaminades a la prevenció, la detecció, l’atenció i l’eradicació de la
violència gènere.
• garanteixin una coordinació eficaç dels circuïts dels serveis assistencials existents per aconseguir un
tractament integral de totes i cadascuna de les víctimes.
• I que tots els municipis de Catalunya, a través de les dues entitats municipalistes (ACM i FMC), puguin
participar en l’elaboració de la propera llei contra la violència de gènere i el Pla de polítiques d’igualtat que
està elaborant la Generalitat de Catalunya i el Parlament de Catalunya.

 
DOTZÈ.- Precs i preguntes
 
SR. CABALLERO.- Sí, a veure, de temes pendents que hi havia d’un prec que vaig fer en el Plenari, no sé quin va
ser... el 2 de novembre i era per saber si la Sra. Aida Garcia tenia resposta al respecte. No sé si recordarà que li
vaig demanar que em fes arribar, si fos tan amable, un cartell que li vaig demanar.
 
SRA. GARCIA.- No en tinc cap jo de cartells d’aquests, no li puc fer arribar cap.
 
SRA. ALCALDESSA.- Més preguntes? Hi ha alguna pregunta més? No? Bé, doncs, a llavors donaríem per
finalitzat aquest Plenari.
 
 
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a 2/4 de 9 del vespre i s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: Per a fer constar que aquesta acta consta de 14 folis núm. 363581 C  a  núm. 363594 C ambdós
inclosos.
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